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°۲۹تهران

تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)66,810درهم امارات

0 (%0)28,800لير ترکيه

0 (%0)38,050يوان چين

0 (%0)196,050دلار کانادا

0 (%0)270,900فرانک سوئيس

0 (%0)3,335افغاني

0 (%0)3,800روبل روسيه

0 (%0)184,300دلار استراليا

0 (%0)245,290دلار

0 (%0)288,370يورو

0 (%0)340,470پوند انگليس

تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)105,130,000سکه امامي

0 (%0)103,520,000سکه بهار آزادي

0 (%0)54,900,000نيم سکه

0 (%0)34,850,000ربع سکه

0 (%0)22,490,000سکه گرمي
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هشتم ذیحجه ۱۴۴۲

مناسبت ها

۲۷ تیر اعلام پذیرش قطعنامه 598 شورای امنیت از سوی ایران
۲۷ تیر شهادت امام محمد باقر علیه السلام [ ٧ ذوالحجه ]

۲۹ تیر روز عرفه [ ٩ ذوالحجه ]
۳۰ تیر عید سعید قربان [ ١٠ ذوالحجه ]

اوقات شرعی به افق تهران

طلوع خورشید: ۰۶:۰۳ اذان صبح: ۰۴:۱۹

غروب خورشید: ۲۰:۱۸ اذان ظهر: ۱۳:۱۱

اذان مغرب: ۲۰:۳۶



 

1- امیدواري نخل داران به شکست دلالان خرما؛ آغاز دربی واسطه ها و تولیدکنندگان - سپاهان نیوز

2- سرمقاله اعتماد/ حفظ کارکرد صحیح نهاد وکالت - سپاهان نیوز

3- وضعیت امروز خوزستان، نمایی نزدیک از میراث دولت روحانی است - جهان نیوز

4- خودکار ایرانی به مرز خودکفایی کامل رسید +عکس - جهان نیوز

5- تکمیل زنجیره تولید در لامرد با اجراي طرح شیرین سازي و انتقال آب از خلیج فارس به استان فارس - خبرگزاري صنایع

6- پنج پروژه بهزیستی گیلان همزمان افتتاح شد - ایرنا

7- جلسه شوراي هماهنگی روابط عمومی دستگاه هاي زیر مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی - شبکه روابط عمومی

8- اهمیت نقش رسانه در پاسخگو کردن مسئول - شبکه خبر

9- 53 معدن غنی و فعال در استان ایلام وجود دارد - دنیاي معدن

10- فضاي تجاري کشور نیاز به خبر تفاهم جهانی دارد/ نحوه آزادسازي پول ها کم کارکردترین شکل ممکن بود/ نرخ ارز بالاتر از ارزش واقعی آن است -
ایلنا

11- مدیران رسانه در دیدار با محسنی اژه اي چه گفتند؟ - تسنیم

12- 40 هزار خانوار گیلانی مستمري بگیر بهزیستی هستند - مرجع آنلاین

13- رئیس قوه قضاییه: بخش عمده نظرات نخبگان را مطالعه کردم - ایسنا

14- تاکید رئیس قوه قضاییه بر نقش رسانه ها در آرامش بخشی به مردم - خبرگزاري صدا و سیما

15- سومین نشست شوراي هماهنگی تبلیغات و اطلاع رسانی دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استان فارس برگزار شد. - دانشگاه جامع علمی کاربردي

16- برگزاري رویداد ملی «کیژان» در قزوین - ایسنا

17- دهکده بازنشستگان به زودي در استان گیلان راه اندازي می شود - 8 دي خبر

18- پیشنهادات و خواسته هاي مدیران رسانه ها از رئیس دستگاه قضا/ اژه اي: باید با کمک همدیگر مسائل را حل کنیم - آخرین خبر

19- بررسی رفع موانع رسوب کالا هاي اساسی در بندر امام خمینی (ره) - روزنامه اقتصاد ملی

20- محسنی اژه اي:بخش عمده نظرات نخبگان را مطالعه کردم/ اگر بخواهیم براي مسائل در اتاق هاي دربسته تصمیم گیري و دستورالعمل صادر کنیم اثري

نخواهد داشت - دانشجو

21- اگر بخواهیم براي مسائل در اتاق هاي دربسته تصمیم گیري و دستورالعمل صادر کنیم اثري نخواهد داشت/ بخش عمده نظرات نخبگان را مطالعه کردم -
باشگاه خبرنگاران جوان

22- تصویب اجراي پروژه 72 میلیون دلاري شهرك باغ ویلا در شورا - صبح الوند

23- بازار کار، مردسالارانه تر از همیشه - روزنامه گسترش صمت

24- استقراض 39 هزار میلیارد تومانی دولت از بانک مرکزي در سال 99/ دولت آمارهاي رسمی را هم تکذیب می کند؟ - صداي دیپلماسی ایران

25- تفاهم نامه با بنیاد نیکوکاري شهیدان محمدحسین و زینب اسدي لاري - برنا نیوز

26- صدور و تمدید 869 مجوز در حوزه صنایع دستی استان گلستان - باشگاه خبرنگاران جوان

27- دهکده بازنشستگان به زودي در استان گیلان راه اندازي می شود - باشگاه خبرنگاران جوان

28- درخشش دانشجویان علوم پزشکی واحد شاهرود در المپیاد علمی - باشگاه خبرنگاران جوان

29- تحویل لایحه قانونی ساختار و تشکیلات وظایف فوریت هاي اجتماعی به دولت - پانا

30- امروز؛ روحانی طرح هاي جهاد کشاورزي را افتتاح می کند - پانا

31- اگر بخواهیم براي مسائل در اتاق هاي دربسته تصمیم گیري و دستورالعمل صادر کنیم اثري نخواهد داشت/ بخش عمده نظرات نخبگان را مطالعه کردم/

لازم است سازوکاري براي استفاده از ظرفیت ها و ایده ها در قوه ... - میزان

32- مالیات محرك اقتصاد کشور است - ایسنا

33- سرعت بخشی خدمت رسانی به مددجویان بهزیستی با ایجاد مراکز مثبت زندگی - ایسنا

34- لایحه قانونی ساختار و تشکیلات وظایف فوریت هاي اجتماعی تحویل دولت شد - ایلنا

35- شرایط ثبت نام در آزمون هاي وکالت و کارشناسی رسمی مرکز 1400 اعلام شد - دانشجو



36- وجود شکاف میان انجام مطالعات زمین شناسی و اقدامات اجرایی در استان/احتمال تعطیلی دفتر نمایندگی سازمان زمین شناسی در خراسان شمالی -
اترك نیوز

37- بالا رفتن نرخ بیکاري در انگلیس - مشرق

38- چهارهزار میلیارد ریال تسهیلات اشتغال روستایی در اصفهان پرداخت شد - ایرنا

39- صدور مجوز براي سرمایه گذاران در استان اردبیل تسهیل شد - ایرنا

40- کارآفرینی در زمینه اشتغال روستایی - صبجانه پرس

41- 500 میلیارد تومان تسهیلات فنی و حرفه اي در گیلان پرداخت شد - پویشگران گیل

42- برگزاري ماهانه بیش از 70 رویداد فناورانه در مراکز رشد دانشگاه آزاد - ایسنا

43- بنیاد برکت بیش از 11 هزار شغل تا پایان سال در استان تهران ایجاد می کند - ایرنا

44- دولت رئیسی چه برنامه اي براي کنترل تورم دارد؟ - تیتر برتر

45- دولت عامل اصلی عقب افتادگی صنعتی کشور است - گسترش صنعت معدن تجارت

46- بررسی روند فعالیت شهرك هاي صنعتی کوچک و متوسط - خبرگزاري صدا و سیما

47- 43 سال زندان فقط بخاطر چشم و هم چشمی + گفتگو با مجید در زندان - رکنا

48- مشکل کمبود نیروي کار در واحدهاي تولیدي یزد - ایسنا

49- نگاهی به کتاب «قاعده وزر» تألیف عبدالرضا اسکندري - شفقنا

50- حمایت از متقاضیان دریافت تسهیلات گیاهان دارویی در رامهرمز - باشگاه خبرنگاران جوان

51- کارآفرینی در زمینه اشتغال روستایی - رادیو اقتصاد

52- دستگاه ها پیگیر اشتغال در بخش معادن استان باشند - باشگاه خبرنگاران جوان

53- فرانسه چگونه در توریسم جهانی اول شد؟ - اقتصاد آنلاین

54- نرخ بیکاري چین کمتر شد - پول نیوز

55- افزایش 15 درصدي جذب دانشجو در دانشگاه جامع علمی کاربردي آذربایجان شرقی - باشگاه خبرنگاران جوان

56- مسجدي که مروج سیره امام باقر(ع) در مبارزه با شبهات و انحرافات است - کارگر آنلاین

57- عدم ابطال بند محرومیت از استخدام به دلیل بیماري هاي عفونی از جمله هپاتیت - کارگر آنلاین

58- خبرخوش/ پرداخت مابه التفاوت مستمري بازنشستگی نـاشی از ارتقاي شغلی و افزایش حقوق از زمان برقراري مستمري بازنشستگی - کارگر آنلاین

59- تغییرات مهم در تاریخ پرداخت مابه التفاوت مربوط به اصلاح مستمـري بازنشستگی عادي به مستري مشاغل سخت و زیان آور - کارگر آنلاین

60- مدیر تحقیق و توسعه شرکت انبوه سازان آرش : پایداري و حفظ دستاوردها مولفه اصلی موفقیت یک برند است / با تدبیر و بازار سازي در ایام کرونا

روند رو به رشد وجود داشت - کاشف اسرار

61- واکنش اصولگرایان به مرگ دو جوان در اعتراضات خوزستان: کار ضدانقلاب و آشوبگران است/ انتقام می گیریم - آفتاب

62- استان تهران در شاخص توسعه ارتباطات و فناوري اطلاعات اول شد - آنا

63- روایتی از عبور از تحریم ها با دستان بسته/بازار یک میلیارد یورویی تجهیزات نفتی چگونه احیا می شود؟ - خبرگزاري فارس

64- کمیته امداد در شرایط کرونایی کشور چه خدماتی به مددجویان خود ارائه کرده است؟ - خبرگزاري دفاع مقدس

65- ظلم نیکمرام به این کارمند / از سلفی تا بازار هدیه و لوح تقدیر ( + تصاویر ) - کبنا نیوز

66- اجراي طرح جمع آوري پسماند و بازیافت زباله هاي خشک از مبداء در باقرشهر - تهران نیوز

67- مرکز نمایشگاهی شهر آفتاب میزبان نمایشگاه تخصصی پوشاك در ایران - صبجانه پرس

68- ادغام شرکت هاي تابعه، اجراي طرح هاي توسعه، بازسازي خطوط تولید نوردي، افزایش تولید و صادرات - روزنامه کائنات

69- طرح ملی انتقال نفت گوره - جاسک به بهره برداري رسمی می رسد - روزنامه کائنات

70- انجام تعمیرات اساسی موفق شرکت پالایش نفت کرمانشاه - روزنامه کائنات

71- ایران تک رویداد صنعتی و رقابتی در غرب و شمال غرب کشور است - روزنامه کائنات

72- مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي افتتاح شد - خوز 24

73- مراسم تکریم مدیرکل سابق کار و رفاه اجتماعی استان و متن خداحافظی اش - صبج زاگرس

74- 40 هزار خانوار گیلانی مستمري بگیر بهزیستی هستند/ راه اندازي نخستین دهکده بازنشستگان - ایسنا



75- مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي افتتاح شد - برنا نیوز

76- مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي افتتاح شد - باشگاه خبرنگاران جوان

77- پرداخت 500 میلیارد تومان تسهیلات به متقاضیان فنی و حرفه اي در گیلان - هماي خبر

78- اشتغال از محورهاي اساسی کمیته امداد/ایجاد 9 هزار شغل تا پایان سال جاري - خبرگزاري فارس

79- پرداخت بیش از 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان فنی و حرفه اي - ره نگاران

80- رکوردشکنی هاي نگین صنعتی شمال شرق کشور - روزنامه خراسان

81- افتتاح دو واحد تولیدي در سنندج با اشتغال زایی 43 نفر - خبرگزاري مهر

82- کاهش 500 مگاواتی برق با تعطیلی ادارات در روزهاي پنجشنبه - فرتاك نیوز

83- تقدیر از اقدامات حمایتی منطقه13 در بهسازي مجموعه ورزشی آفتاب انقلاب - فکر اقتصادي

84- تصویب افزایش سرمایه بانک مهر ایران به 5000 میلیارد تومان - فکر اقتصادي

85- برگزاري کارگاه آموزشی "مدیریت تیم و گروه" در جزیره قشم - فکر اقتصادي

86- اثرات قطع برق بر معاملات فولاد بورس کالا اعلام شد - فکر اقتصادي

87- اطلاعیه در خصوص آزمون هاي وکالت و کارشناسی رسمی مرکز در سال 1400 - میزان

88- سیستان و بلوچستان در مدار تحول زنجیره گندم، آرد ونان - میزان

89- مثبت شدن تراز تجاري مناطق آزاد و ویژه اقتصادي کشور در سه سال اخیر - میزان

90- چند درصد از بیکاران کشور مدرك دانشگاهی دارند؟ - میزان

91- کرونا بیشترین آسیب را به مشاغل خدماتی اصفهان وارد کرد - ایرنا

92- مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي افتتاح شد - پول نیوز

93- 9 طرح شیلاتی با دستور رییس جمهوري در هرمزگان افتتاح می شود - ایرنا

94- افزایش 100 درصدي بودجه نهاوند - روزنامه هگمتانه

95- معضل دنباله دارکمبود مرغ این بار در اسدآباد - روزنامه هگمتانه

96- ضرورت شفاف سازي و پاسخ به سوالات مردم و نمایندگان/مسئله کمبود آب جدي گرفته شود/قدردانی از مجلس به دلیل افزایش اعتبارات وزارت نیرو

در بودجه سال 1400 - خانه ملت

97- خسارت نگاه سیاسی به مسائل اقتصادي - روزنامه سبزینه

98- بخش کشاورزي، مصرف کننده 85درصد آب استان خراسان رضوي - روزنامه سبزینه

99- مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي افتتاح شد - دانشجو

100- پیش بینی جذاب از قیمت طلا فردا ( 28 تیر) - گسترش صنعت معدن تجارت

101- مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي افتتاح شد - ایرنا

102- گلایه کارمندان بانک ها از عدم برنامه دولت براي واکسیناسیون - فکر اقتصادي

103- چرا بانک صادرات با تصویب صورت هاي مالی بیمه سرمد مخالف است؟ - فکر اقتصادي

104- تصمیم گیریهاي مبتنی بر علم اقتصاد، رشد می آفریند - روزنامه اخبار صنعت

105- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

106- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

107- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

108- کرونا سایه بیکاري را بر سر 26 هزار کارگر در البرز انداخت/ بخش خدمات با آسیب 52 درصدي، بیشترین خسارت را از کووید 19دید - تیتر 1

109- پیش بینی قیمت طلا فردا 28 تیر / طلا همچنان یک دارایی جذاب است - کارگر آنلاین

110- جذب 50 درصد نیروهاي بومی در شرکت هاي نفتی استان بوشهر رعایت نشده است - تسنیم

111- وزارت صمت هیچ گونه دخل و تصرفی در ثبت و اجراي مزایده معادن نداشت - فصل اقتصاد

112- دستورالعمل تشکیل شرکت سهامی عام پروژه تصویب شد - پول نیوز

113- «هپ» با چهره جدید آمد! - فصل اقتصاد

114- دستورالعمل تشکیل شرکت سهامی عام پروژه تصویب شد - بورس 24



115- بازدید از مراکز آموزش فنی و حرفه اي و افتتاح دهکده کودك در رشت - صفیر گیلان

116- افتتاح دهکده کودك در رشت - لاهیگ

117- پرداخت 500 میلیارد تومان تسهیلات به متقاضیان فنی و حرفه اي در گیلان - لاهیگ

118- مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي افتتاح شد &– خبرگزاري مهر | اخبار ایران و جهان - تجهیز نیوز

119- بازدید از مراکز آموزش فنی و حرفه اي و افتتاح دهکده کودك در رشت - ایده آل خبر

120- افتتاح اولین مرکز جامع درمانی و بازتوانی اعتیاد استان در شهر برازجان / معلولیت جسمی، حرکتی بیشترین نوع معلولیت در استان است - اتحاد خبر

121- افتتاح نخستین دهکده کودك در شهر رشت - گیل ابراز

122- تبعیض در سیاست هاي آبی، خوزستان را رنج می دهد/انتقام دوجوانی که ضدانقلاب آن ها را کشت گرفته شود - عصر ما اهواز

123- سیستان و بلوچستان در مدار تحول زنجیره گندم، آرد ونان - میزان

124- سرپرست «تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد» منصوب شد - خبرگزاري مهر

125- مشکلات کارخانجات فرآوري شیر در خراسان جنوبی رفع می شود - ایسنا

126- رفع موانع سرمایه گذاري، تمام اهتمام ما در خراسان جنوبی است - ایسنا

127- مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي افتتاح شد - خبرگزاري مهر

128- افزون بر 100 خانوار مددجوي بهزیستی آران و بیدگل مسکن ندارند - سپاهان نیوز

129- نخستین پارك گردشگري عشایري جنوب فارس در گراش راه اندازي خواهد شد - خبرگزاري فارس

130- اعتیاد شایع ترین آسیب اجتماعی - خوزنا

131- رویدادي براي استارتاپ هاي مرتبط با تعاون، اقتصاد جمعی و جامعه - بازار کار

132- دبیرخانه جذب ایده هاي کارآفرینان، مشارکت و سرمایه گذاري به زودي در شاهرود افتتاح می شود - بسیج نیوز

133- اخبار - روزنامه امتیاز

134- صداي زنان دردمند سوري در سفرنامه ایرانی - روزنامه امتیاز

135- بازدید از مراکز آموزش فنی و حرفه اي و افتتاح دهکده کودك در رشت - خط گیلان

136- پرداخت بیش از 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان فنی و حرفه اي در گیلان - خط گیلان

137- گیلان قطب تولید خاویار/ نهاده هاي بی کیفیت بلاي جان تولیدکنندگان! - رشت 20

138- وزارت صمت هیچ نظارتی بر عرضه سیمان توسط تولیدکنندگان ندارد - پول نیوز

139- پارك علم و فناوري خواستار توسعه زیرساختی در این مرکز است - شهرآرا آنلاین

140- معیار فرسودگی خودروها نیاز به تغییر دارد - دیجیاتو

141- برگزاري مراسم تودیع مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان - خبرگزاري صدا و سیما

142- اصلاح قوانین مناطق آزاد در راستاي توسعه سرمایه گذاري - خبرگزاري صدا و سیما

143- کشت گیاهان دارویی در هزار و 750 هکتار - خبرگزاري صدا و سیما

144- برگزاري بیش از 70 رویداد فناورانه در دانشگاه آزاد اسلامی در تیرماه امسال - آنا

145- رویدادي براي استارتاپ هاي مرتبط با تعاون، اقتصاد جمعی و جامعه - خبر داغ

146- حمایت مالی صند وق نوآوري یونیسف از شرکت هاي فناور - روزنامه خبر جنوب

147- تقدیر از بانک پارسیان به عنوان یاور اشتغال - بانک و رسانه

148- ادعاي انبوه سازان درباره هزینه ساخت مسکن صحت ندارد - ایسکا

149- رشد 92 درصدي صادرات پوشاك در سال گذشته - فراز

150- تقدیر کمیته امداد از بانک سامان به خاطر ایجاد اشتغال - بورس و بانک

151- فولاد کردستان در مسیر اوج - بورس و بانک

152- معاون هنري ارشاد اسلامی گیلان تاکید کرد:لزوم جایگزینی لباس هاي فاخر با پوشاك نازل در ویترین - رایان خبر

153- استاندار گیلان:500 میلیارد تومان تسهیلات فنی و حرفه اي در گیلان پرداخت شد - رایان خبر

154- فراخوان براي واگذاري اراضی کارگاهی در 10 شهرك صنعتی خراسان رضوي - ایرنا



155- گمرك به صمت درباره کاهش واردات برنج هشدار داد/ نقدینگی در روزهاي آخر دولت روحانی تخت گاز می رود/ بی مسوولیتی و خواب تیم

اقتصادي دولت دوازدهم/ پشت پرده مافیاي شرکت هاي آب - آرا نیوز

156- خبرنگار مستقر در صحن پارلمان/آنچه امروز درصحن پارلمان گذشت/مجلس صداي مردم خوزستان شد/ گزارش مجلس درباره خاموشی هاي اخیر/

قالیباف در ثاتیر اقدامات نظارتی مجلس در کمتر شدن مشکل کم آبی خوزستانمجوز ... - آرا نیوز

157- تودیع و معارفه مدیریت صندوق استان اصفهان - صندوق کارآفرینی امید

158- بازدید از مراکز آموزش فنی و حرفه اي و افتتاح دهکده کودك در رشت - لیجار

159- پرداخت بالغ بر 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان فنی و حرفه اي در گیلان - لیجار

160- سال گذشته 125میلیارد تومان براي آبادانی چاراویماق اختصاص یافت - ترجمان صبح

161- فرآیند مزایده ملی معادن در هرمزگان طبق چارچوب و قوانین انجام شده است - فلزات آنلاین

162- چرا روند تولید سیمان کاهشی شد؟ - خبر آنلاین

163- بازدید استاندار خراسان رضوي از چهار واحد تولیدي - خبرگزاري صدا و سیما

164- 9000 شغل براي مددجویان بوشهري ایجاد می شود - خبرگزاري مهر

165- «مطالبات دولتی» بزرگ ترین معضل شرکت هاي دانش بنیان خراسان رضوي - خبرگزاري مهر

166- واگذاري 31 واحد مسکونی به مددجویان تحت پوشش استان کرمانشاه - باشگاه خبرنگاران جوان

167- حمایت دولت از کسب و کارهاي نوپا در دوران کرونا - اقتصادگردان

168- چرا سرمایه کارآفرینان از بانک و ملک سر در نمی آورد؟ - اقتصادگردان

169- هوشمند سازي، محله محوري و سلامت اجتماعی در خانواده اساس فعالیت هاي بهزیستی - باشگاه خبرنگاران جوان

170- «هپ» با چهره جدید آمد! - بانکداري ایرانی

171- سیمان انبار کردنی نیست - گسترش صنعت معدن تجارت

172- پرداخت حق بیمه 30 ساله مددجویان به کارآفرینان &– خبرگزاري مهر | اخبار ایران و جهان - تجهیز نیوز

173- معادن فعال مجتمع طلاي موته به 3 معدن رسید - اخبار مالی

174- دانشجویان چگونه تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی قرار بگیرند؟ - باشگاه خبرنگاران جوان

175- موفقیت یک شرکت دانش بنیان در تولید "کاتالیست خودرو" - پدال نیوز

176- پرداخت حق بیمه 30 ساله مددجویان به کارآفرینان - خبرگزاري مهر

177- نفت تا ساعاتی دیگر به جاسک می رسد - ساعت 24

178- آماده نوسازي ناوگان تاکسی رانی کشور هستیم/ 5 هزار تاکسی در انتظار تحویل - ایران خبر

179- وجود 144 طرح صنعتی با بیش از 60 درصد پیشرفت فیزیکی در کرمانشاه - شاتا

180- با حضور استاندار گیلان و فرماندار رشت صورت گرفت؛ بازدید از مراکز آموزش فنی و حرفه اي و افتتاح دهکده کودك در رشت - عصر کاسپین

181- توانمندسازي معلولان با کمک 15 گروه همیار در رفسنجان - خبرگزاري صدا و سیما

182- ایران خودرو آماده نوسازي ناوگان تاکسی رانی کشور است/ 5 هزار تاکسی در انتظار تحویل - فصل اقتصاد

183- امید به زندگی با تسهیلات خوداشتغالی رسالت/ گاو عرفان زایید - شمال ما

184- درخشش دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی شاهرود در المپیاد علمی وزارت بهداشت - آنا

185- حضور مسئول کارآفرینی مرکز تحقیقات و آموزش گلستان در دوره آموزشی مجازي گردشگري کشاورزي - اخبار علمی

186- سیره باقر العلوم(ع) در اشتغال زایی و مبارزه با مفسدان اقتصادي - قم پرس

187- سعدوندي: رابطه بانک مرکزي و بانک ها عاشق و معشوقی است! / تعارض منافع در نظام بانکی، مانع حمایت از تولید - دانشجو

188- سرمایه گذاري 150 میلیارد ریالی در معادن استان زنجان - فلزات آنلاین

189- 207 فقره مجوز معدنی سال گذشته در استان سمنان فعال شد - فلزات آنلاین

190- رویدادي براي استارتاپ هاي مرتبط با تعاون، اقتصاد جمعی و جامعه - آریا نیوز

191- شروط ضمن عقد ازدواج؛ موثر بر بقاي زندگی مشترك یا جدایی؟ - شفا آنلاین

192- نخستین محموله نفت از پایانه جاسک صادر می شود - روزنامه آفرینش

193- طرح ملی انتقال نفت گوره - جاسک به بهره برداري رسمی می رسد - روزنامه آفرینش



194- مرکز آمار: 40 درصد بیکاران در ایران مدرك دانشگاهی دارند - رکنا

195- تصویب طرح جامع بندر دیلم در استان بوشهر؛ همین هفته - تین نیوز

196- تشریح به روزآوري برنامه هاي منطقه 12 در حوزه بهسازي محله شهید هرندي - سیماي اقتصادي

197- انعقاد تفاهم نامه همکاري مشترك بین پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی و موسسه حامی المپیک ویژه ایرانیان - برنا نیوز

198- اظهارات باورنکردنی و عجیب سلطانی فر درباره اوضاع ورزش! - آخرین خبر

199- با حضور استاندار گیلان و فرماندار رشت صورت گرفت؛ بازدید از مراکز آموزش فنی و حرفه اي و افتتاح دهکده کودك در رشت/گزارش تصویري -
هماي خبر

200- تصویب دستورالعمل تشکیل شرکت سهامی عام پروژه - خبرگزاري صدا و سیما

- صفحه نخست مطبوعات 1400/04/28



 

امیدواري نخل داران به شکست دلالان خرما؛ آغاز دربی واسطه ها و تولیدکنندگان

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/04/28

پیام سپاهان - بوشهر- نخلداران بوشهر سالانه 165 هزار تن خرما تولید می کنند که هر ساله با ورود واسطه ها به بازار، بیشترین ضرر نصیب تولیدکنندگان
می شود، اما امسال نخلداران براي ...

پیام سپاهان - بوشهر- نخلداران بوشهر سالانه 165 هزار تن خرما تولید می کنند که هر ساله با ورود واسطه ها به بازار، بیشترین ضرر نصیب تولیدکنندگان
می شود، اما امسال نخلداران براي شکست دلالان هم قسم شده اند. برداشت خارك و رطب از نخلستان هاي استان بوشهر آغاز شده و به زودي برداشت خرما به

 
عنوان مهم ترین محصول نخیلات نیز آغاز خواهد شد. 

نخلداران استان در سال هاي اخیر همواره از ورود دلالان و واسطه ها در خرید خرما گلایه مند بوده و اعتقاد دارند تا زمانی که پاي واسطه ها وسط باشد، نفعی اصلی

 
به جیب دلالان رفته و تولیدکنندگان متضرر می شوند. 

تولید خرما و برداشت محصول در گرماي طاقت فرسا که به خرماپزان معروف است، انتظارات باغداران را زیاد کرده و انتظار دارند با زجر و زحمتی که می کشند، به

 
سود لازم نیز برسند تا واسطه ها نتوانند منفعت اصلی را ببرند و به ریش تولیدکنندگان بخندند. 

 
تعدادي از تولیدکنندگان خرما در گفت وگو با خبرنگار بازار با تاکید بر لزوم حمایت دولت از نخلداران و تولیدکننده ها، خواستار قطع کردن دست دلالان شدند. 

 
زحمت کارگران و سود دلالان 

حبیب بنافی از تولیدکنندگان خرماي دشتستان در گفت وگو با خبرنگار بازار اظهار داشت: زحمت اصلی خرما بر دوش نخلداران و کارگران است و سود به جیب

 
دلالان می رود. 

وي افزود: با وجود زحمت زیادي که در گرماي 50 درجه توسط نخلداران و کارگران کشیده می شود، خرما با قیمت ناچیزي از تولیدکنندگان خریده شده و با قیمتی

 
بیشتر به نفع واسطه ها فروش می رود. 

 
ناصر بحرانی نیز از تولیدکنندگان خرماي آبپخش به خبرنگار بازار گفت: از دولت انتظار داریم در همین ابتداي کار ورود کند و اجازه مانور به دلالان را ندهد. 

واسطه ها با ایجاد جو و موج در بازار خرما، خرما را از تولیدکنندگان می خرند و با انبار کردن در سردخانه ها، در زمان مناسب آن را وارد بازار کرده و سود کلانی به

 
جیب می زنند 

وي بیان کرد: حقیقتا خیلی سخت است در این گرماي بی سابقه، دلالان بدون زحمت و بدون فشار، با یک تلفن و ارتباط، بیشتر از نخلداري که یک سال زحمت

 
کشیده سود ببرد. 

عبدالرضا رضایی از تولیدکنندگان خرماي چم درواهی نیز اظهار داشت: واسطه ها با ایجاد جو و موج در بازار خرما، خرما را از تولیدکنندگان می خرند و با انبار کردن

 
در سردخانه ها، در زمان مناسب آن را وارد بازار کرده و سود کلانی به جیب می زنند. 

 
وي اضافه کرد: مسئولان دولتی و مدیران نظارتی باید با دقت رصد کنند و اجازه ندهند که زحمات کشاورزان و باغداران هدر رود. 

 
دلالان ناامیدمان کرده اند 

عباس صابري از تولیدکنندگان خرماي تنگستان نیز یادآور شد: تولید خرما در گرماي 50 درجه و رطوبت 98 درصدي خیلی سخت است و وقتی می بینیم که تمام

 
سود به جیب دیگران می رود از کارمان ناامید می شویم. 

مهدي باقري از تولیدکنندگان خرما در جم نیز گفت: بهترین و با کیفیت ترین خرما را تولید می کنیم ولی در زمان فروش، به دلیل اینکه راهی نداریم به واسطه ها و

 
دلالان می فروشیم و نصف قیمت و نصف سود به ما می رسد و دلالان بدون زحمت و به دلیل رابطه اي که دارند، اندازه ما سود می برند. 

باید مسئولان جهاد کشاورزي و صنعت و معدن و تجارت و مدیران ارشد استان، در زمینه صادرات ورود کنند و خرماي ما را صادر کنند تا دلالان نتوانند مانور قدرت

 
بدهند 

کیوان رضوان پور از تولیدکنندگان خرماي آبپخش بیان کرد: باید مسئولان جهاد کشاورزي و صنعت و معدن و تجارت و مدیران ارشد استان، در زمینه صادرات ورود

 
کنند و خرماي ما را صادر کنند تا دلالان نتوانند مانور قدرت بدهند. 

ناصر قلایی نیز از دیگر تولیدکنندگان خرما در گفت وگو با خبرنگار بازار یادآور شد: شرکت هاي بسته بندي خرما باید فعال شوند و با همکاري مدیران دولتی، خرما
را با قیمت مناسب از تولیدکنندگان بخرند و خودشان نیز با بسته بندي شیک و با کیفیت، خرما را صادر کنند تا علاوه بر باغداران، شرکت بسته بندي نیز به سود

 
برسد و دست دلال کوتاه شود. 

 
تولید با کیفیت نخلداران، ضامن افزایش صادرات 

معاون بازرگانی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر در گفت وگو با خبرنگار بازار با اشاره به تلاش براي خرید محصولات نخلداران اظهار داشت: سازمان
صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر با رایزنی و تلاشی که انجام داده در راستاي فراهم کردن زمینه صادرات خرما و رطب اقدامات خوبی انجام داده و امیدواریم این

 
مساله منجر به بهبود وضعیت فروش محصولات و کوتاه کردن دست دلالان شود. 

ابوالقاسم محمدزاده نماینده دشتستان در مجلس شوراي اسلامی نیز تلاش و فعالیت و حمایت خوبی داشته و انتظار داریم با یک تلاش دسته جمعی و هدفمند و با

 
همپوشانی صورت گرفته شاهد رضایتمندي نخلداران باشیم. 



وي یادآور شد: البته نخلداران نیز باید خرماي تولیدي و رطب تولیدي را با کیفیت مطلوب عرضه کنند تا ما نیز بتوانیم در بازاریابی و صادرات کمک کنیم و علاوه بر

 
آن، نوع بسته بندي و مرغوبیت آن نیز موثر است. 

مدیران دولتی و بویژه مدیران صنعت و معدن و تجارت و جهاد کشاورزي و مدیریت ارشد استان باید به نخلداران کمک کنند و آنها را رها نکنند و اگر بی خیال

 
باشیم، باز هم واسطه ها کار خود را می کنند 

نماینده دشتستان در مجلس شوراي اسلامی نیز در گفت وگو با خبرنگار بازار اظهار داشت: متاسفانه در سال هاي گذشته و در دهه اخیر، فقط و فقط سود به جیب

 
دلالان خرما رفته و تولیدکنندگان و زحمت کشان واقعی، به اندازه زحمتی که می کشند سود نمی برند. 

ابراهیم رضایی افزود: بنده سال هاست از نزدیک با خرما و نخل آشنا هستم و مشکلات و دغدغه هاي این قشر را با تمام وجود حس کرده ام و از همه توان و ظرفیت

 
خود براي بهبود وضعیت باغداران استفاده می کنم. 

وي یادآور شد: مدیران دولتی به ویژه مدیران صنعت و معدن و تجارت و جهاد کشاورزي و مدیریت ارشد استان باید به نخلداران کمک کنند و آنها را رها نکنند و اگر

 
بی خیال باشیم، باز هم واسطه ها کار خود را می کنند. 

نماینده دشتستان در مجلس شوراي اسلامی گفت: خرمایی که واسطه ها با قیمت 8 هزار تومان و 10 هزار تومان از نخلداران می خرند، بعضا تا 40 و 50 هزار تومان

 
به فروش می رسانند و سود چند برابري به دلالان می رسد و دست تولیدکنندگان خالی است. 

 
لزوم کاهش موانع صادراتی 

رئیس اتاق بازرگانی بوشهر نیز در گفت وگو با خبرنگار بازار اظهار داشت: استان بوشهر سالانه حدود 160 هزار تن خرما در سال تولید می کند که هم اکنون حدود

 
35 هزار تن یعنی کمتر از 25 درصد از خرماي استان صادر می شود. 

خورشیدگزدرازي افزود: در سال گذشته به دلیل شیوع کرونا، مشکلات زیادي در بحث صادرات داشتیم و امسال با رایزنی که با کشورهاي مختلف از جمله بنگلادش

 
انجام شده، انتظار داریم میزان صادرات خرما افزایش محسوسی پیدا کند که از این طریق، شاهد رضایتمندي نخلداران و تولیدکنندگان خواهیم بود. 

 
وي بیان کرد: موانع صادرات محصولات کشاورزي باید کاهش یابد تا تولیدکننده و صادرکننده با کمترین مشکل بتواند در امر صادرات محصول اهتمام ورزد. 

رئیس اتاق بازرگانی بوشهر گفت: به ویژه موانع بانکی و بیمه اي اگر رفع شود، میزان صادرات محصولات کشاورزي به ویژه خرما و گوجه فرنگی رشد چشمگیري

 
خواهد داشت. 

 
افزایش هدف هاي صادراتی خرما 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي استان بوشهر نیز بیان کرد: استان بوشهر 34 هزار هکتار سطح زیر کشت نخلیات دارد و حدود 6 میلیون اصله نخل بارور داریم که بالغ

 
بر 165 هزار تن محصول خرما و رطب و خارك به بازار داخل و خارج عرضه می کنند. 

محمدتقی منوچهري افزود: چنانچه صادرات خرما رونق پیدا کند، شک نکنید شاهد ارتقاي وضعیت معیشتی باغداران خواهیم بود و در ایجاد اشتغال پایدار و

 
درآمدزایی خانوارها نیز بسیار موثر است. 

وي گفت: امسال با تلاش دستگاه هاي ذیربط شاهد افزایش هدف هاي صادراتی محصولات نخیلات هستیم و امیدواریم بتوانیم لبخند رضایت را بر لبان

 
تولیدکنندگان بنشانیم. 

خرمایی که قرار است به کشورهاي دیگر رفته و وارد سفره هاي مردم آن کشورها شود، باید کیفیتی بسیار مطلوب داشته باشد و از بسته بندي مناسب و در خور شان

 
برخوردار باشد و در غیر اینصورت ممکن است سال هاي بعدي، صادرات متوقف شود 

به نظر می رسد، تولیدکنندگان خرما در سال جدید، دورنماي بهتري داشته باشند و البته این امر مستلزم عمل به وعده ها توسط مسئولان ذیربط و همچنین بهبود

 
کیفیت خرماي تولیدي است. 

خرمایی که قرار است به کشورهاي دیگر رفته و وارد سفره هاي مردم آن کشورها شود، باید کیفیتی بسیار مطلوب داشته باشد و از بسته بندي مناسب و در خور شان

 
برخوردار باشد و در غیر اینصورت ممکن است سال هاي بعدي، صادرات متوقف شود. 

از مجموع 165 هزار تن محصولات خرماي استان بوشهر، انتظار داریم امسال حداقل 50 درصد صادر شود تا 50 درصد نیز در داخل کشور به فروش برسد و

 
تولیدکنندگان براي اولین بار بتوانند واسطه ها و دلالان را شکست بدهند./ بازار 
bzna.ir/000OjQ :برچسب ها: نخلداران ، دلالان ، بوشهر لینک کوتاه خبر



سرمقاله اعتماد/ حفظ کارکرد صحیح نهاد وکالت

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/04/28

پیام سپاهان - اعتماد / « حفظ کارکرد صحیح نهاد وکالت » عنوان سرمقاله روزنامه اعتماد نوشته محمدرضا کامیار است که می توانید آن را در ...

پیام سپاهان - اعتماد / « حفظ کارکرد صحیح نهاد وکالت » عنوان
سرمقاله روزنامه اعتماد نوشته محمدرضا کامیار است که می توانید آن را

 
در ادامه بخوانید: 

با انتصاب رییس جدید قوه قضاییه و دعوت ایشان از جامعه حقوقی براي
ارایه مسائل و مشکلات قوه در جهت تدوین اهداف و برنامه هاي قوه به
نظر می رسد در حوزه تعامل با نهاد وکالت مسائل مهمی وجود دارد که
توجه به آنها براي حرکت موثرتر قوه قضاییه مفید است. یکی از این مسائل
موضوع موازي کاري در حوزه وکالت است . اخیرا نیز با انتشار خبر جذب
کارآموز ازسوي مرکز امور مشاوران قوه قضاییه مخالفت هایی با این اقدام
ابراز شد. ممکن است برخی از ناظران که اطلاعات کمتري از حوزه وکالت
دارند گمان کنند علت مخالفت با برگزاري آزمون توسط مرکز مشاوران

صرفا جلوگیري از ورود وکلاي بیشتر به بازار وکالت است تا وضعیت اشتغال وکلاي فعلی دستخوش تغییر نشود، اما واقعا دلیل مخالفت این نیست بلکه دلایل مهم
تري وجود دارد. یکی از مهم ترین جهات مخالفت با این موضوع به دلیل لزوم اعتباربخشی به استقلال نهاد وکالت است. یکی از حقوق مسلم ملت حق برخورداري از
وکیل است. اجراي تمام و کمال این حق ملازمه با استقلال کانون وکلا و وکیل دارد. دفاع مستقل، از عهده وکیلی که نگران پروانه کار و تاثیرپذیري آن از میزان
همسویی او با انتظار دستگاه قضایی باشد بر نمی آید و نتیجتا تعرض به استقلال وکالت تضییع حق دفاع ملت بوده و قابل قبول نیست. کارکرد درست این عضو
جامعه فقط زمانی محقق می شود که مستقل باشد و هر نوع وابستگی، موحب ناکارآمد کردن این عضو و نتیجتا نقص در سلامت جامعه است؛ از سویی مدیریت مرکز
امور مشاوران در دست قوه قضاییه است و رییس و طبعا سایر مدیران مرکز با نظر این قوه مملکتی منصوب می شوند و هر زمان هم قابل تغییر هستند. در نقطه
مقابل کانون وکلا است که روسا و مدیران آن را خود وکلا و متعاقب پروسه هاي متعدد انتخاباتی تعیین می کنند و رسیدگی به تخلفات شان نیز در درون نهاد

 
وکالت انجام می شود.  

روساي مرکز مشاوران منصوب مقامات عالی قوه قضاییه هستند. قضات و دادیاران انتظامی آنجا هم منصوب این مقامات و حتی برخی از میان قضات منصوب می
شوند. با این وصف نه مدیریت بر مرکز امور مشاوران و نه نظارت و تعقیب مشاوران حقوقی عضو مرکز مشاوران تحت اراده و اختیار کامل خود اعضا نبوده و وابسته به

 
قوه قضاییه است. 

ازسوي دیگر نهاد وکالت ذاتا مستقل از نهاد قضاوت باید باشد تا بتواند به وظیفه خود که دفاع از موکل در مقابل نظام قضاوت است عمل کند. هر وجدان منصف و بی
طرفی تایید می کند که اگر جریان دفاعی یک پرونده در کنترل قاضی باشد ممکن است دادگاه صحنه نمایش و امید به تحقق عدالت کمرنگ شود لذا نباید این نظام
به نظام قضایی وابستگی داشته باشد. حتی ارتباط بین قاضی و وکیل هم ولو به عنوان دوستی نکوهیده است و تلاش مقامات نظارتی به درستی بر حفظ مرز مناسب

 
بین این دو سمت است. 

 
بدین علت اصل و اساس وجود مرکز مشاوران حقوقی تا زمانی که وابسته به قوه قضاییه باشد مخالف قانون اساسی و مخالف ذات و فلسفه وکالت دادگستري است. 

نتیجتا حتی وجود این مرکز خلاف اهداف عدالت جویی و دادگستري است چه رسد به توسعه و پذیرش عضو تازه براي آن. شگفت اینجاست که هرساله با وجودي که
کمیته هاي سه نفره متشکل از روساي دادگستري و دادگاه انقلاب و کانون وکلاي هر استان نیاز استان به وکیل را تعیین و به همین میزان وکیل از سوي کانون هاي
مستقل وکلا جذب می شوند مرکز مشاوران اقدام به جذب کارآموز علاوه بر این ظرفیت مصوب می کند و قوه قضاییه که خود میزان نیاز کشور به وکیل را با اکثریتی
که در کمیته هاي تعیین ظرفیت استانی دارد تعیین و امر جذب آنها را به کانون وکلا محول می کند چرا مجوز این آزمون ها را براي جذب تعدادي دیگر که بیش از
کل نیاز استان ها است به مرکز مشاوران اعطا می کند؟! اینک که در آستانه برنامه ریزي و مدیریت جدید در قوه قضاییه هستیم انتظار می رود این مشکل به طور

اساسی حل و با توقف فعالیت مرکز در بخش مشاوران حقوقی این معضل اساسی، حل و فصل شود.



وضعیت امروز خوزستان، نمایی نزدیک از میراث دولت روحانی است

منبع: جهان نیوزشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/04/28

در42 سال اخیر هیچ فردي به اندازه روحانی به عملکرد دولتی پیش از خودش نتاخته و هیچ کس نیز به اندازه او فجایعی بیشتر از دولت هاي پیشین خود به
بار نیاورده است. روحانی در دو دولتش از کنترل قیمت ها می گفت و بارها و بارها دولت هاي پیشین را بابت عدم کنترل تورم و مشقت بار کردن زندگی مردم مورد

 
مواخذه قرار می داد. در این حوزه نیز او و دولتش ناکام ماندند. 

به گزارش جهان نیوز به نقل از فرهیختگان، اگر قرار باشد یک قاب از دولت
روحانی ترسیم شود که در آن کلیت عملکرد دولت تدبیر و امید را در 8 سال
گذشته به نمایش بگذارد، آن تابلو «خوزستان» است. خوزستان و اتفاقات چند
روز اخیرش بهترین ویترین براي درك دولت روحانی و آن چیزي است که او بر
سر ایران آورد. در روزهاي اخیر براي چندمین بار مردم شهرستان هاي خوزستان
در اعتراض به کمبود یا نبود آب شرب، اعتراضات خیابانی به راه انداختند و با
بستن برخی از جاده ها نسبت به وضعیت حاکم اعتراض کردند. کمبود آب در
استانی که یک سوم آب هاي سطحی کشور در آن جاري می شود و حدود 10
میلیون مترمکعب آب ذخیره پشت سدهایش دارد، کاري است که جز از دست

حسن روحانی و دولتش برنمی آید. براي تایید این ناکارآمدي خیلی لازم نیست از آمارهاي رسمی و مقالات کارشناسی اساتید دانشگاه و مفسران سیاسی استفاده
کرد. کافی است چرخی در آرشیو خرداد 99 سایت هاي خبري کلمه «غیزانیه» را جست وجو کرده و ماجراي اعتراضات مردم این بخش از استان خوزستان را مرور
کنیم. سال گذشته عده اي از مردم غیزانیه به دلیل عدم دسترسی به آب آشامیدنی سالم به خیابان آمده و با بستن جاده ترانزیتی اهواز- رامهرمز سعی کردند صداي
اعتراض خود را به گوش دولتی ها برسانند. بازتاب گسترده اعتراض مردم به مشکل آب مسئولان را به واکنش واداشت و آنها قول دادند مشکل آب شرب خوزستان را
حل خواهند کرد. اما اکنون 13 ماه از آن وعده ها می گذرد و نه تنها مشکل آب آشامیدنی مردم این استان حل نشده که ابعاد گسترده تري هم پیدا کرده است.
البته خوزستان مشت نمونه خروار آن چیزي است که دولت روحانی قرار است به دولت بعدي تحویل دهد. خوزستان تنها نقطه اي در جغرافیاي ایران نیست که با
انواع بحران ها دست به گریبان است؛ در آن سوي خوزستان یعنی در جنوب شرق کشور و در استان سیستان وبلوچستان نیز وضع اگر بدتر از خوزستان نباشد، بهتر
نیست. از ماه ها قبل و با گسترش شکل جدیدي از ویروس جهش یافته کرونا در هند، بسیاري از کارشناسان از دولت خواستند تا به صورت جدي تر بر مرزهاي
شرقی نظارت کند اما این اتفاق نیفتاد تا با شیوع گسترده ویروس کروناي هندي، نفس هاي این استان به شماره بیفتد. در کنار کرونا، مردم سیستان وبلوچستان نیز

 
همچون خوزستان با کمبود آب دست وپنجه نرم می کنند. 

اي کاش تمام آنچه دولت روحانی به بار آورده، در این دو استان خلاصه می شد. او و کابینه اش در جاي جاي ایران بحران هایی را رقم زدند که نه تنها دولت
سیزدهم که دولت هاي پس از آن نیز باید براي حل آنها هزینه کنند. روحانی نه یک خوزستان و نه یک سیستان که ده ها و صدها خوزستان را براي دولت و دولت
هاي آینده ایران به ارث گذاشته است. در اقتصاد او رکوردهاي عقب گردي را به ثبت رسانده که به نظر نمی رسد تا دهه ها بعد کسی بتواند آن را تکرار کند. اقتصاد
ایران در سال 1400 تا این لحظه با مشکلات عدیده اي همچون کسري بودجه 350 هزار میلیارد تومانی، تورم بالاي 50 درصد، کاهش چشمگیر ارزش پول ملی و...
روبه رو است. در دهه هاي گذشته این شرایط اقتصادي را تنها در زمان اشغال کشور توسط متفقین در جنگ جهانی دوم تجربه کرده ایم اما دولت روحانی بدون آنکه
ایران درگیر جنگی نظامی باشد، کشور را به این ورطه انداخته است. روحانی و دولتش در سیاست خارجی نیز رکورد عجیبی را رقم زدند. آنها با تکیه بر مذاکره و حل
مشکلات با غرب، ایران را در یک انزواي منطقه اي و جهانی محصور کردند، به گونه اي که حتی محمدجواد ظریف نیز در گزارش بیست ودومش به کمیسیون امنیت
ملی و سیاست خارجی مجلس به آن اشاره کرد و نوشت: «در سراب غرب، دوستان دوران سختی را رنجاندیم.» این نوشته ظریف درواقع اعترافی است که پس از 8
سال که دولت تمام انرژي خود را صرف به نتیجه رساندن مذاکرات هسته اي با 5+1 کرد، بیان شده است. این نگاه یکجانبه در سیاست خارجی، باعث شد دولت
روحانی از ظرفیت بازار عظیم کشورهاي منطقه غافل شود و سند هاي راهبردي چون قرارداد 25 ساله با چین را چند سال معطل بگذارد. دولت حتی پس از خروج
آمریکا از برجام در سال 97 نیز یا تمایلی به تغییر رویکرد در سیاست خارجه نداشت یا اینکه شرکاي سابق حاضر به بازگشت به ایران نبودند. این باعث شد تا در دو
سال گذشته دولت راهی جز تلاش براي احیاي برجام در پیش رو نداشته باشد. با توجه به اینکه برجام و سیاست خارجه دال مرکزي دولت روحانی بود، شکست آن
منجر به شکست در سایر حوزه ها شد. دولت روحانی عملا پس از خروج آمریکا از برجام به پایان رسید و بر همین اساس در شرایط بحرانی تحریم، از داخل کشور
غافل شد و بحران روي بحران خوابید. این بخش کوچک و نوك کوه یخی است که از عملکرد روحانی پیش چشم افکار عمومی قرار گرفته، اما بسیاري از حجم بزرگ



مشکلاتی که در زیر آب قرار دارد، ناآگاهند. به نظر می رسد این وظیفه سیدابراهیم رئیسی و دولتش است که واقعیت اقتصاد ایران را براي افکار عمومی بیان کند.
اگرچه او به دلیل مسائل امنیتی نمی تواند بخشی از اطلاعات و آمار را اعلام کند اما می تواند یک گزارش واقعی از شرایطی که در آن دولت را تحویل گرفته است به
مردم ارائه کند. پس از ارائه گزارش دقیق و کارشناسی از واقعیت موجود، رئیسی می تواند با افکار عمومی اي که روحانی آنها را به طور کامل ناامید کرد، وارد گفت
وگو شود و برنامه دولت خود را براي بهبود شاخصه هاي اقتصادي، فرهنگی، سیاسی و... تشریح کند. سخن گفتن رئیسی با مردم دو دستاورد مهم براي دولتش
خواهد داشت؛ نخست اینکه مردم به درك واقع بینانه تري نسبت به شرایط فعلی کشور می رسند و دوم اینکه در 4 سال آینده توفیق یا عدم توفیق دولت رئیسی در
بهبود شرایط کشور بهتر قابل ارزیابی است. همه به خوبی می دانند که رئیسی و دولتش قرار است وارد چه میدان مین بزرگی که روحانی و دولتش با ناکارآمدي آنها
را به وجود آورده اند، بشوند. او براي این میدان بزرگ، نیاز به احیاي تمام آن چیز هایی دارد که روحانی در 4 و 8 سال گذشته آنها را از بین برد. در ادامه این گزارش

 
به بررسی چند پارامتر از شرایط کنونی کشور و بحران هاي آن در آخرین روزهاي عمر دولت روحانی پرداخته شده است. 

 
شاخص رفاه 

تقریبا در تمامی شاخص هاي اقتصادي دولت حسن روحانی، عقبگرد چشم گیري داشته است. در اواخر تیرماه 1400، بازگشت به سال 1392، آرزوي همه مردم
ایران است. دولت روحانی در این سال ها، مردم را فقیر و فقیرتر کرد. یکی از شاخص هایی که می تواند این وضعیت را به تصویر بکشد، شاخص رفاه لگاتوم است که
به صورت سالانه درباره سطح رفاه در کشورهاي مختلف منتشر می شود. لگاتوم با استفاده از 12 شاخص «ایمنی و امنیت، آزادي فردي، حکمرانی، سرمایه اجتماعی،
محیط سرمایه گذاري، شرایط کسب وکار، دسترسی و زیرساخت، کیفیت اقتصاد، شرایط زندگی، بهداشت، محیط زیست و آموزش» به ترسیم وضعیت دستیابی
کشورها به رفاه می پردازد. طبق رتبه بندي موسسه لگاتوم، در سال 2013 زمانی که دولت حسن روحانی در ایران بر سر کار آمد، ایران در رده بندي این موسسه در
رتبه 101 بود، اما در سال 2020 ایران با افت 19 پله اي، به رتبه 120 جهان سقوط کرده است. برپایه این شاخص تنها 47 کشور در جهان داراي شاخص رفاهی
پایین تر از ایران هستند. سقوط ایران در شاخص رفاه درحالی است که در 8 سال دولت نهم و دهم، بدون درنظر گرفتن نفت، شاخص رفاه اجتماعی 44 درصد
افزایش پیدا کرده بود. این شاخص بین سال هاي 91 تا 94 با 6 درصد کاهش مواجه شد و در سال هاي گذشته به ویژه پس از خروج آمریکا از برجام، کاهش

 
شدیدتري را تجربه کرد. 

 
رشد 74 درصدي پرونده هاي سرقت و کلاهبرداري 

یکی از شاخص هاي صعودي در دولت روحانی، آمار جرم و جنایت ناشی از شرایط اقتصادي است. براساس گزارش مردادماه 99 رئیس پلیس آگاهی تهران بزرگ «در
سه ماهه )منتهی به مرداد(، بیش از 50 درصد دستگیرشدگان براي بار اول مرتکب جرم شده بودند.» به طور حتم این آمار در یک سال اخیر رشد قابل توجهی پیدا
کرده است. نگاهی به آمارهاي مرکز آمار ایران نشان می دهد تعداد سرقت هاي ثبت شده در کشور در دولت روحانی از حدود 459 هزار سرقت در سال 92 به 863
هزار و 33 فقره در سال 98 رسیده است. به عبارت ساده تر، میزان سرقت در دوره روحانی 88 درصد رشد را تجربه کرده است. با توجه به اینکه طی این مدت
جمعیت کشور افزایش یافته، ضروري است تا شاخص قابل اطمینان تري را نیز به جز افزایش یا کاهش سرقت بررسی شود. آمارهاي مرکز آمار ایران نشان می دهد
در سال 92 به ازاي هر 100 هزار نفر جمعیت ایران، 596 پرونده جعل، سرقت و کلاهبرداري وجود داشته، اما این تعداد در سال 98 با رشد 74 درصدي به 1039
پرونده به ازاي هر صدهزار نفر رسیده است. به اعتقاد کارشناسان یکی از دلایل این رشد، سرقت و کلاهبرداري و افزایش نرخ تورم در کنار افزایش نرخ بیکاري است.
همچنین افزایش شکاف طبقاتی که آثار آن را تا حدودي می توان در شاخص ضریب جینی دید، شاخص دیگري است که می تواند توضیح دهنده دلایل افزایش

 
سرقت ها باشد. 

 
کمبود دارو 

از دیگر بخش هایی که در دوره هشت ساله دولت روحانی، از سوءمدیریت مصون باقی نمانده، تامین دارو است. به طور حتم کمبودها و نارسایی ها در هر حوزه اي بر
زندگی مردم اثر می گذارد، اما کمبود دارو می تواند یک انسان را از پا دربیاورد. در چند سال اخیر هر از چند گاهی به یک باره دارویی در بازار کمیاب و نایاب شده
است. درباره چرایی این اتفاق، نظرات مختلف است، اما یکی از مهم ترین اشکالاتی که منجر به بروز عارضه کمبود دارو در کشور شده، کنترل قیمت ارز در حوزه دارو
و تخصیص ارز دولتی 4200 تومانی است. کارشناسان معتقدند این نرخ بسیار پایین و یک پنجم قیمت واقعی دلار است و بر همین اساس دولت آن را به صورت قطره
چکانی به واردکننده یا تولیدکننده دارو براي خرید مواد اولیه می دهد. این وضعیت باعث شده تا واردکننده و تولیدکننده نتواند به موقع دارو را تامین کند و به دنبال
آن در توزیع نیز وقفه ایجاد می شود. علاوه بر این، به دلیل عدم مدیریت صحیح و نظارت بر نحوه توزیع دارو، کشور با معضل قاچاق دارو مواجه است. به عبارت ساده
تر، دولت با پرداخت یارانه سنگین، دارو را وارد کرده ولی همان دارو مجددا از کشور خارج شده و به چند برابر قیمت فروخته می شود. شاید بتوان بخشی از مشکل

 
دارو را به تحریم ها ربط داد، اما مساله اینجاست که متاسفانه برخی داروها همچون آکاربوز که ساخت ایران نیز است در بازار نایاب شده است. 

 
جنبش اعتراضی 

بی توجهی دولت روحانی به مطالبات مردمی باعث شد مردم براي رساندن اعتراض شان به گوش مسئولان هیچ راهی جز اعتراض خیابانی نداشته باشند. متاسفانه در
این حوزه و به ویژه اعتراضات معیشتی دولت روحانی رکورددار به حساب می آید. نخستین اعتراض بزرگ به وضعیت معیشتی در دولت روحانی دي ماه سال 96
یعنی در زمان برجام اتفاق افتاد. دو سال بعد در آبان سال 98 و به دنبال گرانی بنزین، بی سابقه ترین اعتراض در سرتاسر کشور رقم خورد. تلخی ماجرا در این
اعتراضات این بود که خاستگاه این اعتراضات عمدتا طبقات ضعیف و مستضعف یعنی همان طبقاتی بودند که در هر بحرانی پشت سر جمهوري اسلامی قرار داشتند.
عملکرد روحانی به مردم این گزاره را اثبات کرد که هیچ راهی جز اعتراض وجود ندارد. آنها براي آب، براي برق و براي هرچیز دیگر ناچار شدند به خیابان ها بیایند.



از ماه ها قبل نیز اعتراضات جسته وگریخته اي ازسوي بازنشستگان در کشور آغاز شده و این اعتراضات به حوزه قطعی آب در خوزستان نیز تسري یافته است. بی
توجهی هاي دولت به طبقات فرودست و تاکید بر حمایت از طبقه متوسط که پایگاه راي دولت روحانی به حساب می آمده، باعث شده تا شکاف عمیقی بین مردم و
دولت شکل بگیرد. دولت سیزدهم براي اصلاح این وضعیت، کار آسانی در پیش نخواهد داشت. رئیسی اگر نتواند این فضا را مدیریت کند، در اجراي برنامه هایش نیز

 
کمتر موفق خواهد بود. 

 
فرهنگ و ما ادراك ما فرهنگ 

فرهنگ یکی از مهم ترین حوزه ها در هر کشوري است و دولت ها باتوجه به اثرگذاري آن، توجه ویژه اي به آن دارند. یکی از مهم ترین بخش هاي مدیریت در
فرهنگ، وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی است. باتوجه به آنچه روحانی در سال 92 به آن وعده داده بود، این وزارت باید بیشترین آزادي عمل و رفع نگاه هاي سلیقه
اي در بحث ممیزي تولیدات فرهنگی (کتاب، فیلم، موسیقی و...) را دنبال می کرد، اما واقعیت دولت روحانی خلاف این گزاره را اثبات می کند. در دوره ریاست
جمهوري روحانی، ممیزي تولیدات فرهنگی در کشور در حداکثري ترین حالت قرار گرفت. دولت یازدهم و دوازدهم از همان روزهاي آغازین فعالیت خود، با همان
ژست سنتی مواجهه با اهل فرهنگ سراغ وعده هاي رنگین متکی بر گزاره کاهش نظارت دولتی رفتند و توانستند طیفی از اهالی فرهنگ و هنر را با خود همراه کنند.
اما هرچه گذر زمان به نفع حذف قواي نظارتی دولت پیش می رفت، اعتبار هدایتگري دولت در حوزه هاي مختلفی مثل سینما، شبکه نمایش خانگی، موسیقی و...
نیز از دست می رفت. خلأ این هدایتگري باعث قدرتمند شدن بخش هایی از سرمایه داري شد که هیچ مناسبتی با حوزه فرهنگ و هنر نداشتند. مافیاي موسیقی
فربه شد و پول هاي کثیف سر از تولیدات سینمایی درآوردند و صنعت نشر کشور هم درگیر قاچاق کتاب و دلالی کاغذ شد. دولتی که در آزمون معیشت مردم و

 
همچنین امید به جامعه شکست خورده بود، درنهایت بی تدبیري، طیف هنرمندان همراهش را از خود و هرچه مدیر فرهنگی بود، ناامید کرد. 

 
در جست وجوي برق 

تقریبا همه ایرانی ها در روز هاي گذشته طعم یک بار قطعی برق در هفته را چشیده اند و برخی نیز با ضرر و زیان ناشی از آن مواجه شده اند. جدا از چرایی قطع

 
برق، شاید پرسش بسیاري از افکار عمومی، دلیل عدم اطلاع رسانی این قطعی ها باشد. 

به هرحال بخشی از این قطعی ها ناشی از افزایش 20 درصدي مصرف برق است، اما دولت روحانی با علم به افزایش مصرف برق که امري طبیعی است و باتوجه به
اینکه برنامه ششم توسعه دولت را مکلف به افزایش 25 هزار مگاواتی ظرفیت شبکه برق بین سال هاي 1396 تا 1400 کرده بود، از زیربار این مسئولیت شانه خالی
کرد و تنها 8 هزار و 906 مگاواتی به ظرفیت تولید برق اضافه کرد. این عقب ماندگی بسیار قابل توجه و چشمگیر از تکالیف برنامه موضوعی است که قطعا در

 
خاموشی هاي اخیر نقش دارد. 

مقایسه مجموع ظرفیت نصب شده شبکه نیروگاهی کشور در دولت هاي مختلف نشان می دهد در دولت احمدي نژاد ظرفیت شبکه نیروگاهی توسعه 68 درصدي را
تجربه کرده. این ظرفیت در دولت خاتمی 60.4 درصد و در دولت مرحوم هاشمی رفسنجانی 55.2 درصد بوده، اما طی دوره هشت ساله دولت روحانی ظرفیت شبکه
نیروگاهی کشور تنها 21.4 درصد توسعه پیدا کرده است. کم کاري قابل توجه در دولت روحانی را باید دولت سیزدهم با جدیت دنبال کند تا سال و سال هاي بعدي

 
با این حجم از قطعی برق مواجه نباشیم. 

 
واکسیناسیون لاك پشتی 

یکی از بزرگ ترین معضلات دولت آینده، واکسیناسیون کرونا است. روحانی و دولتش با اغماض ها و جمع بندي هاي نادرست، در شکل گیري چند پیک کرونایی
موثر بودند. درحالی که واکسیناسیون کرونا در ایران به کندي پیش می رود و تنها حدود 8 میلیون دوز واکسن (10 درصد جمعیت ایران) تزریق شده است، چین
بیش از یک میلیارد، هند حدود 400 هزار و آمریکا بیش از 300 میلیون دوز واکسن تزریق کرده اند. این رقم براي کانادا به عنوان پانزدهمین کشور با بیشترین

 
میزان واکسیناسیون، 44 میلیون دوز است. 

در منطقه نیز بسیاري از کشورها، زودتر از ایران واکسیناسیون را آغاز کرده اند. امارات، قطر و بحرین دوز اول واکسن و ترکیه با 80 میلیون جمعیت بیش از 60
میلیون دوز واکسن را تزریق کرده است. هرچند دبیر ستاد ملی مقابله با کرونا علت شروع زودتر واکسیناسیون در کشورهاي منطقه را اجازه آنها به واکسن هاي
خارجی براي تست انسانی روي مردم کشورشان عنوان کرده است، اما این گزاره بیشتر به توجیه براي کندي سرعت واکسیناسیون ارتباط دارد. علیرضا ناجی، عضو
کمیته علمی ستاد ملی کرونا نیز به آن اذعان داشته و گفته است: «ساده انگاري در تولید داخل و امیدواري هاي نابه جایی که ایجاد می شد، باعث شد تا فرصت ها
را از دست بدهیم.» پیش از این نیز مسعود خوانساري رئیس اتاق بازرگانی تهران گفته بود به خاطر بروکراسی حاکم بر وزارت بهداشت، فرصت واردات 6 میلیون دوز

 
واکسن را از دست دادیم. 

 
بی تدبیري در محیط زیست 

دولت روحانی همان آتشی را که به اقتصاد ایران زد، به جان محیط زیست هم انداخت. دولت روحانی آخرین هفته هایش را درحالی سپري می کند که جنگل هاي
نارك زاگرس در آتش می سوزند، حال و روز دریاچه ارومیه تعریفی ندارد، دست کشاورزان زمین هاي حاشیه زاینده رود خالی است و سیستان وبلوچستان میزبان
انواع بحران هاي زیست محیطی است، شمال استان آب ندارد و جنوب آن درگیر سیل است، هورالعظیم در آستانه خشکی کامل است و می رود با خشک شدن



کامل، چندین شهر را درگیر بحران ریزگردها کند. هورالعظیم در خوزستان یعنی همان استانی است که سال 96 روحانی قول داد از اولویت هاي دولتش توجه به
محیط زیست این استان باشد. یکی از شاخص هاي مهم توصیف کننده وضعیت زیست محیطی در ایران، توسعه زیست محیطی است. این شاخص درحال حاضر
معیاري جهت ارزیابی پیشرفت کشورها در زمینه محیط زیست است و هر دو سال یک بار در اجلاس مجمع جهانی اقتصاد در داووس با همکاري دانشگاه ییل و
کلمبیا منتشر می شود. آخرین گزارش منتشرشده در این زمینه در ژوئن سال 2020 با تکیه بر 32 شاخص در 11 زمینه در 180 کشور اندازه گیري شد. براساس
این شاخص ها، ایران با کسب امتیاز 48 در رده کشور شصت وهفتم یعنی در زمره کشورهاي با عملکرد ضعیف در محیط زیست قرار گرفته است. نکته تاسف بار
اینکه حتی مهم ترین پروژه دولت روحانی یعنی احیاي دریاچه ارومیه که هزینه چندین میلیارد تومانی را به همراه داشته، بدون کمک ابرها هیچ حاصلی نداشته

 
است. 

 
دولت گسترش حاشیه نشینی 

با وجود سیلی از ابراز نگرانی ها، هرساله به جمعیت حاشیه نشینی در ایران افزوده شده و این معضل در دولت روحانی تبدیل به یکی از بحران هاي بزرگ کشور شده
است. برخی از آمارها حکایت از آن دارد که تقریبا یک سوم جمعیت شهرنشینان کشور در مناطق حاشیه شهر زندگی می کنند. براساس آمار سرشماري سال 95

 
است، تخمین زده شده بین 18 تا 20میلیون نفر(حدود 25درصد مردم) حاشیه نشین هستند. 

به طور حتم با توجه به افزایش بی سابقه هزینه هاي زندگی در سه سال اخیر این میزان رشد قابل توجهی پیدا کرده است. امروزه بخشی از حاشیه نشین ها را
کسانی تشکیل می دهند که تا چندي پیش شهرنشین بودند اما به دلیل افزایش بی سابقه اجاره مسکن، سر از حاشیه شهرها درآورده اند. در امتداد حاشیه نشینی
این افراد، پدیده دیگري تحت عنوان «حاشیه نشینی حاشیه نشین ها» شکل گرفته است. در این پدیده حاشیه نشینان به واسطه مشکلات متعدد که مهم ترین آنها
مساله اقتصادي و تامین هزینه هاي مسکن است، توانایی ادامه سکونت در قسمت حاشیه اي شهر را ندارند و باز هم از مناطق حاشیه اي شهر عقب نشینی می کنند.
حاشیه نشینان بعضا حس می کنند جزء شهروندان محسوب نمی شوند و زندگی شان در رنج و محرومیت زیاد ادامه پیدا می کند تا روزي که این محرومیت منجر به

 
عصیان فرد شود. این حس عصیان می تواند منجر به آسیب هاي اجتماعی شود. 

 
افزایش 10 برابري قیمت زمین 

به طور حتم بزرگ ترین ضربه حسن روحانی به اقتصاد خانوارهاي ایرانی، در حوزه مسکن اتفاق افتاده است. سال 92 که او رئیس جمهور ایران شد، متوسط قیمت
مسکن 3 میلیون و 834 هزار تومان بود، اما اکنون این رقم با رشدي سرسام آور به حدود 30 میلیون تومان رسیده است. بخش عظیمی از این گرانی ناباورانه به نگاه
دولت روحانی به حوزه مسکن معطوف است. روحانی در سال 92 وعده ادامه ساخت مسکن را داد، اما وزیري را براي این امر برگزید که از اساس مخالف مسکن مهر
بود و درنهایت نیز در اعتراض به عدم بهره گیري از سیاست هاي نولیبرالی از دولت رفت و افتخارش را عدم افتتاح حتی یک واحد مسکن مهر عنوان کرد. روحانی نیز
اخیرا اعتراف کرد که دولت وظیفه ساخت مسکن ندارد و می تواند زمین ارزان دراختیار مردم قرار دهد. دولت روحانی به اندازه اي به حوزه مسکن بی توجه بود که
در یک سال قیمت مسکن نسبت به سال گذشته اش رشد 100 درصدي را نیز تجربه کرد. درحالی که میانگین سالانه ساخت مسکن در کشور، حدود 459 هزار
واحد بوده است، دولت روحانی در هشت سال گذشته، حدود یک میلیون و 316 هزار واحد مسکونی کمتر از این میانگین ساخته است. همین آمار کلی می تواند

 
حجم فشار وارده به زندگی مردم را نشان دهد؛ فشاري که درنتیجه 10 برابر شدن قیمت زمین و 8 برابر شدن قیمت مسکن، قابل پیش بینی بود. 

 
رکورددار تورم در 75 سال اخیر 

در42 سال اخیر هیچ فردي به اندازه روحانی به عملکرد دولتی پیش از خودش نتاخته و هیچ کس نیز به اندازه او فجایعی بیشتر از دولت هاي پیشین خود به بار
نیاورده است. روحانی در دو دولتش از کنترل قیمت ها می گفت و بارها و بارها دولت هاي پیشین را بابت عدم کنترل تورم و مشقت بار کردن زندگی مردم مورد
مواخذه قرار می داد. در این حوزه نیز او و دولتش ناکام ماندند. بررسی آمارهاي سال هاي گذشته و سوابق آماري، نشان می دهد دولت روحانی رکورددار نرخ تورم
سالانه در 75 سال اخیر بوده است. در بین دولت ها، دولت تدبیر و امید تنها دولتی است که در دوره نزدیک به هشت ساله خود بالاترین رقم میانگین تورم (23
درصد) را به ثبت رسانده است. نکته قابل تامل اینکه در یک اتفاق نادر، اقتصاد ایران در سه سال متوالی تورم بالاي 30 درصد داشته که در سال هاي 97 و 98 و
اکنون در سال 99 درحال رقم خوردن است. نقدینگی و پایه پولی دو متغیر پولی که عامل خلق این تورم نیز بوده اند، طی این سال ها دستخوش تغییرات بی سابقه
اي شده اند. براساس آمار در زمان روي کار آمدن دولت روحانی، حجم نقدینگی کشور حدود 650 هزار میلیارد تومان بوده که با رشد 5/5برابري به حدود 3300 هزار

 
میلیارد تومان در ماه هاي اخیر رسیده است. پایه پولی نیز در بازه مذکور و تا پایان آذر سال گذشته چهاربرابر شده و به 407 هزار میلیارد تومان رسیده است. 

 
رشد مستمري بگیران کمیته امداد 

آخرین روزهاي قبل از انتخابات 24 خرداد سال 92 روحانی با لحنی حماسی در تلویزیون می گفت: «اساس اقتصاد دولت تدبیر و امید این است که به مردم آرامش
دهد و در بخش اقتصاد نگرانی را بردارد، تا مردم درباره کالاهاي اساسی نگران نباشند؛ دولت تدبیر و امید دنبال این است که آنچنان رونق اقتصادي ایجاد کند و
آنچنان از لحاظ درآمد سرشار دراختیار مردم قرار بگیرد که مردم اصلا به 45 هزار تومان یارانه نیاز نداشته و زندگی خوبی داشته و همه افراد شاغل باشند.» اما حالا
در دي ماه 99 و همچنین 31 فروردین 1400 روحانی طی اظهاراتی مدعی شد: «در سه سال گذشته دشمنان به دنبال ایجاد قحطی در کشور بودند، دولت با تامین

 
و توزیع کافی و فراوان کالا در کشور اجازه نداد این خواسته دشمن محقق شود.» 



نگاهی به آمارهاي تعداد مستمري بگیران نهادهاي حمایتی نشان می دهد برخلاف ادعاي سال 92 روحانی، در دوره دولت وي نه تنها کسی از قطار دریافت یارانه
پیاده نشده، بلکه طی این مدت تعداد مددجویان کمیته امداد امام(ره) و سازمان بهزیستی رشد 58 درصدي داشته است. طبق این آمارها، در سال 92 تعداد
مددجویان کمیته امداد یک میلیون و 850 هزار خانوار بوده که این تعداد با رشد 23 درصدي به 2 میلیون و 276 هزار خانوار رسیده است. طی این مدت تعداد

 
خانوارهاي تحت پوشش بهزیستی نیز با رشد 213 درصدي از 415 هزار و 821 خانوار به یک میلیون و 305 هزار و 568 خانوار رسیده است. 

 
بیکاري 

ایجاد اشتغال یکی از وعده هاي هر دولتی است که در ایران بر سر کار امده است. سال 92 حسن روحانی نیز گفته بود که در صورت راي آوردن می تواند به سادگی
مشکل اشتغال کشور را حتی دوماهه حل کند. او اشتغالزایی سالانه 600هزار نفري را در برنامه خود قرار داده بود. با وجود این آمارهاي سالانه اشتغال طی سال هاي
1384 تا 1399 نشان می دهد خالص اشتغالزایی بدون درنظر گرفتن پیامدهاي ویروس کرونا، حدود 240هزار شغل بوده است. این درحالی است که از سال 1394
به بعد با وجود شرایط نه چندان مطلوب فعالیت هاي اقتصادي، جمعیت فعال شروع به افزایش کرده و تعداد جمعیت فعال از حدود 23.8میلیون نفر در سال93 به
27.2 میلیون نفر تا سال1398 رسیده است. آمارها نشان می دهد که بیش از 40درصد بیکاران کشور مدرك دانشگاهی دارند. براي زنان تحصیلکرده این میزان به
71درصد رسیده است. آن گونه که آمارهاي مرکز آمار می گوید نرخ بیکاري جوانان 15 تا 24 سال ایران طی دوسال اخیر (قبل و بعد از شیوع کرونا) به طور میانگین
26 تا 27درصد بوده است. این میزان بیکاري ایران را پس از شمال آفریقا با نرخ بیکاري 30.2درصد، در صدر بالاترین نرخ بیکاري جوانان 15 تا 24 ساله قرار داده
است. به طور متوسط جوانان ایرانی دوبرابر میانگین جهانی با بیکاري دست وپنجه نرم می کنند. پیش بینی ها بیان می کند اگر این وضعیت تداوم داشته باشد، در

 
سال هاي آتی نزدیک به چهارمیلیون بیکار خواهیم داشت. 

 
دوري از همسایگان 

بهمن 94 روحانی که براي استقبال از رئیس جمهور چین حتی تا پاي هواپیما هم نرفته بود، در اولین سفر خارجی خود بعد از انعقاد برجام راهی اروپا شد. او در بدو
ورود به پاریس گفت: «فصل تازه اي در روابط ایران و اروپا ازجمله با فرانسه آغاز شده است.» دولت روحانی پس از برجام، تمام تخم مرغ هایش را در سبد اروپا و
آمریکا چید. دولت یازدهم و دوازدهم به اندازه اي به این مسیر مطمئن بودند که کشورهاي همسایه و حتی شرکاي تجاري تهران در سال هاي تحریم را نیز یک به
یک از میدان به در کردند تا شرکت هاي اروپایی را جایگزین آنها کنند. اوضاع از دي ماه 94 تا اواخر سال 96 بر وفق مراد بود، اما لگد ترامپ به برجام، همه چیز را
به هم ریخت. حسن روحانی و دولتش، دیگر نه در غرب جاي داشتند و نه در شرق و منطقه کسی حاضر به همکاري با آنها در شرایط تحریم بود. این رفتار باعث شد
تا ایران از بازار هزار میلیارد دلاري کشورهاي همسایه در سال 98 تنها 2.3 درصد سهم داشته باشد. آنها با این رویه باعث شدند میزان صادرات به بزرگ ترین بازار
صادرات کالاهاي غیرنفتی ایران یعنی عراق کاهش یابد؛ اشتباهی که ظریف، وزیر خارجه و مرد شماره یک مذاکرات برجامی در آخرین گزارش سه ماهه به مجلس به

 
آن اعتراف کرد و گفت که «در سراب غرب، دوستان دوران سختی را رنجاندیم.» 

 
بحران سرمایه اجتماعی 

یکی از بزرگ ترین خسارت هاي دولت روحانی به کشور، کاهش شدید سرمایه اجتماعی کشور بود. او در سال 92 وعده هایی داد که حتی نتوانست به بسیاري از آنها
نزدیک شود و همین وضعیت ابتدا سرمایه اجتماعی دولتش را تحت تاثیر قرار داد. همین کاهش سرمایه اجتماعی باعث شد در سال 96 سیدابراهیم رئیسی بتواند 16
میلیون راي کسب کند. اما بعد از سال 96 و با بازگشت تحریم ها، روحانی علاوه بر ازدست دادن سرمایه اجتماعی دولتش، سرمایه اجتماعی نظام را نیز مستهلک
کرد. در اهمیت سرمایه اجتماعی همین بس که از آن درکنار سرمایه هاي اقتصادي و مالی و انسانی، نام برده می شود. یکی از سطوح سرمایه اجتماعی بین دولت و
مردم است. در شرایط نرمال و حداکثري این سرمایه، برنامه هاي دولت بهتر پذیرفته شده و با هزینه کمتري اجرایی می شود. در حالتی که سرمایه اجتماعی یا
اعتماد مردم و دولت آسیب دیده باشد، هزینه ها بالا می رود و مردم از اجراي سیاست هاي دولت حمایت نمی کنند یا علیه آن مقاومت می کنند. این اتفاقی بود که
سال 98 و در ماجراي گرانی بنزین رخ داد. دولت روحانی به خوبی می دانست که اگر این گرانی را به اطلاع مردم برساند، بازخورد منفی اي خواهد گرفت و به همین

 
علت شبانه این تصمیم را اجرایی کرد. شاید سخت ترین وظیفه دولت سیزدهم بازگرداندن اعتماد به مردم و احیاي سرمایه اجتماعی نظام باشد. 

 
سراب مذاکره و هدر رفتن 8 سال فرصت 

سال 92 روحانی با وعده حل مساله هسته اي ازطریق مذاکره و گفتن جملاتی نظیر چرخش توامان سانتریفیوژ و چرخ کارخانه ها بر کرسی ریاست جمهوري نشست.
او سیاست خارجی را محور فعالیت هاي دولتش قرار داد، تا جایی که حتی راه حل رفع مشکل آب خوردن مردم را نیز به رفع تحریم گره زد. خوشبینی بیش از حد
به مذاکرات باعث شد تا دولت نسبت به مباحث مهمی مثل تقویت تولید داخل و گسترش سبد دیپلماسی که می توانست به عنوان پشتوانه مذاکرات عمل کند، کم
توجه شود. نتیجه این خوشبینی بیش از حد نیز در خروج یکجانبه آمریکا از برجام و افزایش تحریم هاي ایران در دولت ترامپ کاملا مشهود است. تا جایی که میزان
تحریم هاي ایران از حدود 800 تحریم در اواخر سال 2013 (قبل از برجام) به بیش از 1650 تحریم در سال 2021 رسید. نکته جالب درمورد افزایش تحریم ها این
است که رقمی بیش از 100 تحریم بعد از تصویب برجام و در ماه هاي آخر دولت اوباما علیه ایران وضع شده است. هرچند خیلی دیر اما اکنون و در روزهاي پایانی
دولت دوازدهم گویا بالاخره دولتی ها نیز به اشتباه در تحلیل هاي خود البته خیلی دیرهنگام نسبت به نتیجه برجام پی برده اند. اشتباه آنان باعث شد کشور با تعداد

 
تحریمی تقریبا دوبرابر آنچه پیش از برجام بود، به رئیسی تحویل داده شود. 

 
کاهش تفریح و فعالیت هاي فرهنگی 



افزایش گرفتاري هاي اقتصادي، فشار تورم و بیکاري و مشکلات خود می تواند براي خانوارها ترجیح اقتصادي را ایجاد کند. به عبارتی با کاهش قدرت خرید خانوار
درنتیجه تورم، خانوارها مجبورند قید بسیاري از هزینه هاي رفاهی را بزنند تا بتوانند صرفا نیازهاي اولیه را برآورده کنند. در این خصوص آمارهاي مرکز آمار ایران
نشان می دهد نسبت هزینه هاي تفریح و سرگرمی خانوارهاي شهري ایران به هزینه کل در سبد مصرفی خانوار از 0.71 درصد در سال 90 به 0.74 درصد در پایان

 
سال 92 رسیده است. 

این میزان تا سال 1397 با وجود نوسان هایی که داشته بازهم در آن سال 0.75 درصد بوده، اما در سال 98 این رقم به 0.54 درصد کاهش یافته که پایین ترین رقم
در دهه 90 است. نسبت هزینه هاي فرهنگی به هزینه کل در سبد مصرفی خانوار شهري دیگر شاخصی است که نشان می دهد طی سال هاي اخیر به واسطه کاهش
قدرت خرید خانوار، هزینه ها بیشتر به سمت تامین نیازهاي اولیه رفته است؛ چراکه نسبت مذکور از 4.3 درصد در سال 90 به 1.4 درصد تا سال 92 و به 3 درصد تا
سال 98 رسیده و قطعا در سال 99 که هنوز آمار آن منتشر نشده، این رقم به کمتر از 3 درصد نیز رسیده است. برخلاف هزینه هاي تفریحی و فرهنگی که افزایش
آنها در سبد هزینه خانوار گواهی از افزایش رفاه است، افزایش هزینه هاي بهداشت و درمان می تواند از رفاه خانوار بکاهد. آمارهاي مرکز آمار ایران نشان می دهد

 
نسبت هزینه هاي بهداشت و درمان در سبد هزینه خانوارهاي شهري کشور از 8.5 درصد در سال 90، به بیش از 10 درصد رسیده است. 

 
خوزستان 

براي بررسی نتایج عملکرد دولت درمورد حل مشکلات خوزستان، بهترین روش بازخوانی وعده هایی است که روحانی در اولین سال دولتش به مردم این شهر داده
بود و مقایسه آنها با وضعیت مشهود کنونی. روحانی در سفر هیات دولت در دي ماه 92 به خوزستان وعده احیاي کارون را به مردم داد. او درمورد ریزگردها تعامل با
سایر کشورها را راه حل رفع این مشکل خوانده بود. روحانی همچنین قول داده بود به سرعت طرحی را براي تصفیه آب شهر اهواز پیگیري کند. اکنون اما روحانی در
حالی آماده تحویل دولت می شود که نه تنها مشکل آب شرب اهواز حل نشده، بلکه افرادي که سال هاست در این شهر زندگی نمی کنند اکنون که به شهر سابق
شان مراجعه می کنند از بوي تعفن آب لوله کشی آن حالت تهوع می گیرند. درمورد احیاي کارون نیز تصاویر ماهی هاي مرده در هورالعظیم و پهنه خشک رود به
خوبی گویاي عملکرد دولت روحانی در این حوزه است. ریزگردها هم با خشکی هورالعظیم نفس خوزستان را گرفته است. در سال 82 بیش از 90 درصد تالاب هور
العظیم احیا شد و تا سال 96 هم وضع خوبی داشت اما با توجه به کاهش بارش باران و توسعه مناطق بالادست کرخه، آب کرخه کاهش یافت و منجر به خشکی هور

و نابودي پوشش گیاهی و جانوران آبزي شد. این روزها خوزستان از تشنگی رنج می برد.



خودکار ایرانی به مرز خودکفایی کامل رسید +عکس

منبع: جهان نیوزشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/04/28

در حالی که در سال 91، خودکار ایرانی تنها 10 درصد از بازار نوشت افزار سهم داشت، بنا بر آمار منتشر شده، این میزان در سال 99، به 90 درصد رسیده

 
است. 

 
 

به گزارش جهان نیوز، نوشت افزار ایرانی در یک دهه اخیر توانسته علاوه بر تأمین بخش قابل توجهی از اقلام مورد نیاز در داخل کشور، نظر خانواده ها را نیز به
مصرف این کالاها جلب کند. افزایش تنوع و ارتقاي کیفیت، دو مؤلفه اصلی در اقلام نوشت افزار ایرانی است که طی سال هاي اخیر رشد قابل توجهی داشته است.

 
تولید نوشت افزار ایرانی به عنوان صنعتی که امیدي به ثمر دادنش نبود، امروزه در برخی از اقلام توانسته بیش از 90 درصد نیاز بازار را تأمین کند. 

بر اساس گزارش تسنیم، آمارهاي منتشر شده از میزان تولیدات نوشت افزار ایرانی نشان می دهد که در برخی از اقلام مانند خودکار تقریباً به خودکفایی رسیده ایم.
در حالی که میزان مصرف سالانه خودکار در کشور، 500 میلیون عدد برآورد شده، تولید سالانه خودکار ایرانی به رقم 450 میلیون عدد رسیده است. در این میان

 
میزان اشتغال مستقیم از تولید خودکار در داخل کشور نیز هزار نفر عنوان شده که سهم اشتغال خانگی از اشتغال کل نیز 20 درصد برآورد شده است. 

افزایش توان تولید در بخش خودکار ایرانی در حالی صورت گرفته که در سال 91، تنها 10 درصد از تولید سالانه و نیاز کشور را این اقلام تشکیل می دادند. این

 
میزان در سال گذشته به 90 درصد افزایش یافته است. در حال حاضر 10 برند ایرانی در بازار فعال است که عمده بحث تولید خودکار را برعهده دارد. 

 



نوشت افزار ایرانی از جمله صنایعی است که در سال هاي اخیر در کنار کمک به اشتغال و افزایش تولید داخلی، مانع از خروج ارز از کشور نیز شده است. این در
حالی است که بنا بر آمار منتشر شده تا سال 97، گردش مالی در بازار نوشت افزار ایران چیزي حدود چهار هزار میلیارد تومان برآورد شده بود که از این میزان،
حدود 70 درصد را کالاهاي وارداتی از چین و هند تأمین می کردند. واردات اقلام نوشت افزار در کنار ضربه اي که به اقتصاد و تولید ملی وارد می کند، از جنبه
فرهنگی نیز قابل تأمل است. بنا بر آمار منتشر شده، در برخی از اقلام نوشت افزار مانند دفتر تحریر که عموماً بیشترین مصرف را در میان کالاهاي این دسته دارد،

 
بیش از 60 درصد از کالاهاي وارداتی، طرح هایی معارض با فرهنگ ایرانی اسلامی داشتند. 

با وجود این موفقیت ها، تولیدکنندگان و فعالان این حوزه با مشکلات متعددي دست و پنجه نرم می کنند؛ از نبود یا کمبود مواد اولیه گرفته تا فقدان طرح هاي
متناسب با ذائقه مخاطب کودك و نوجوان امروز. بنا بر بررسی هاي انجام شده، عمده مشکلات تولیدکنندگان این حوزه در زمینه هاي شخصیت سازي، توانمندسازي

 
کسب و کارهاي نوپا و دغدغه مند و ارزشی، نظارت، تبلیغات و ذائقه سازي خلاصه می شود. 

 
 

رهبر معظم انقلاب ضمن تذکر به مسئولان براي رفع موانع تولید نوشت افزار، با استفاده از خودکار ایرانی در رویدادهاي مختلف به نوعی از این جریان حمایت کرده

 
اند 

فعالان نوشت افزار اسلامی ایرانی که کار خود را با دو برند و حدود 500 هزار نسخه در سال 91 آغاز کرده بودند، حالا به یکی از امیدهاي حوزه تولید تبدیل شده اند.
بنا به گفته فعالان فرهنگی، تولیدات نوشت افزار اسلامی علاوه بر اینکه می تواند پاسخگوي نیازهاي جامعه مخاطبان داخل کشور باشد، در چند سال گذشته به این

 
قابلیت دست یافته است که با طراحی هاي جدید در بازار کشورهاي همسایه نیز حرفی براي گفتن داشته باشد. 

هرچند در سال هاي گذشته تلاش شده تا با ورود برخی از نهادها، مشکلات تولیدکنندگان این حوزه تاحدودي برطرف و زمینه ورود این دست از کالاها به بازار
تسهیل شود، اما هنوز تا رسیدن به نقطه مطلوب فاصله باقی است. از سوي دیگر، علی رغم حمایت هاي رهبر معظم انقلاب از کالاي ایرانی و تذکر ایشان مبنی بر

رفع «سنگ اندازي ها» در مقابل تولید نوشت افزار ایرانی، به نظر می رسد که بخشی از مسئولان کشور هنوز به اهمیت این امر پی نبرده اند.



وجیه االله جعفري

تکمیل زنجیره تولید در لامرد با اجراي طرح شیرین سازي و انتقال آب از خلیج فارس به استان فارس

منبع: خبرگزاري صنایعشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/04/28

رئیس هیئت عامل ایمیدرو از تکمیل زنجیره تولید در لامرد با اجراي طرح شیرین سازي و انتقال آب از خلیج فارس به استان فارس خبر داد. 

 
رئیس هیئت عامل ایمیدرو: 

 
تکمیل زنجیره تولید در لامرد با اجراي طرح شیرین سازي و انتقال آب از خلیج فارس به استان فارس 

 
رئیس هیئت عامل ایمیدرو از تکمیل زنجیره تولید در لامرد با اجراي طرح شیرین سازي و انتقال آب از خلیج فارس به استان فارس خبر داد.  

 
رئیس هیئت عامل ایمیدرو از تکمیل زنجیره تولید در لامرد با اجراي طرح شیرین سازي و انتقال آب از خلیج فارس به استان فارس خبر داد.  

 
  

 
تکمیل زنجیره تولید در لامرد   

 
به گزارش صنایع، وجیه اله جعفري با بیان این مطلب، اظهار کرد: 

 
اجراي عملیات لوله گذاري انتقال آب خلیج فارس همچنین سبب جلب اعتماد بیشتر سرمایه گذاران به سرمایه گذاري در منطقه ویژه اقتصادي لامرد می شود. 

 
وي در ادامه، افزود: 

 
در مراحل بعدي این طرح، انتقال آب به سایر مناطق استان فارس امکان پذیر خواهد بود. 

 
  

 
انتقال آب خلیج فارس به مناطق صنعتی   

رئیس هیات عامل سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران (ایمیدرو) در خصوص ابعاد پروژه انتقال آب خلیج فارس به مناطق صنعتی زیرمجموعه

 
ایمیدرو، تصریح کرد: 

از حدود 2.8 میلیارد مترمکعب آب مورد نیاز صنعت کشور، حدود 450 میلیون مترمکعب مورد نیاز صنایع معدنی است که بخشی از مسئولیت آن متوجه سازمان

 
ایمیدرو است. 

 
  

 ظرفیت آب شیرین کن براي 650 میلیون مترمکعب در طرح هاي انتقال آب از خلیج فارس تعریف شده است که تقریبا بخش عمده اي از آنها به بهره برداري

 
رسیده است و تلاش می کنیم بخش هاي تکمیلی که نقش بیشتري در اشتغال زایی دارند نیز به نتیجه برسند. 

 
  

براي مناطق ویژه اقتصادي لامرد و پارسیان سالیانه حداقل هشت و نیم میلیون مترمکعب آب نیاز داریم که با تامین آب موردنیاز صنایع مستقر در این مناطق و با

 
رسیدن آب به منطقه ویژه لامرد، زمینه تکمیل زنجیره تولید در این کانون صنعتی تکمیل می شود. 



 
  

 
تامین برق مورد نیاز صنایع   

 
جعفري همچنین به اهمیت مقوله تامین برق مورد نیاز صنایع نیز اشاره کرد و در این باره اظهار داشت: 

هزار و 800 مگاوات برق از طریق نیروگاه هاي مجموعه صنایع ایمیدرو تولید شده است و شرکت هاي صنایع معدنی تابعه ایمیدرو براي تولید 10 هزار مگاوات برق،

 
آماده سرمایه گذاري هستند. 

 
  

 
این مقام مسئول، از مسئولان و صنعتگران استان فارس ،درخواست کرد:  

 
به منظور شتاب بخشی طرح انتقال آب خلیج فارس به استان فارس، با سرمایه گذار قرارداد خرید تضمینی آب امضا کنند. 

 
  

 
  

 
اخبار مهم صنایع: 

 
جزئیات کامل عملکرد مالیات در سال 99 

 
نرخ مصوب انواع نان تعیین شد 

 
ایجاد 2.1 میلیون فرصت شغلی در 4 سال گذشته 

 
  

 
  

 
  

 
وي  در ادامه، اضافه کرد: 

وزارت صمت تلاش ویژه اي در راستاي تقویت زیرساخت هاي اقتصادي داشته این در حالی است که در حوزه مصرف آب در کشور 88 درصد مربوط به بخش

 
کشاورزي است و بخش صنعت کمترین میزان مصرف آب را در کشور داشته است. 

 
  

 
آمادگی شرکت هاي بزرگ صنعتی براي سرمایه گذاري   

 
به گزارش صنایع، رئیس سازمان ایمیدرو در پایان، بیان کرد: 

 
تمامی شرکت هاي بزرگ صنعتی در کشور آماده سرمایه گذاري در حوزه هاي مختلف نظیر حوزه تولید برق، آب و … را دارند. 

 آب شیرین کن هاي کشورهاي حوزه خلیج فارس 26 میلیون متر مکعب در روز نسبت به شیرین کردن آب می پردازند اما ایران تنها دو درصد در میان آب شیرین

 
کن هاي منطقه سهم دارد. 

 
  



انتهاي پیام///



پنج پروژه بهزیستی گیلان همزمان افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/04/28

رشت - ایرنا - پنج پروژه بهزیستی استان گیلان امروز دوشنبه با حضور ارسلان زارع استاندار گیلان به طور همزمان از طریق ویدئو کنفرانس افتتاح شد.

رشت - ایرنا - پنج پروژه بهزیستی استان گیلان امروز دوشنبه با حضور
ارسلان زارع استاندار گیلان به طور همزمان از طریق ویدئو کنفرانس

 
افتتاح شد. 

به گزارش خبرنگار ایرنا، این پروژه ها به مناسبت هفته بهزیستی در
شهرستان هاي آستانه اشرفیه، سیاهکل، خمام، رشت و املش به صورت

 
همزمان به بهره برداري شد. 

مرکز روزانه حرفه اي مهر جهان آستانه اشرفیه با میزان اشتغال هفت نفر با
سرمایه گذاري 900 میلیون تومان ، طرح هاي اشتغالزاي در شهرستان
سیاهکل با اشتغال 35 نفر با میزان تسهیلات اعطایی یک میلیارد و 350

 
میلیون تومان از جمله طرح هاي افتتاحی امروز بهزیستی بودند. 

همچنین اورژانس اجتماعی در خمام نیز با اشتغال هشت نفر با اعتبار 500 میلیون تومان، مرکز مشاوره روانشناختی و مشاوره در رشت با اشتغال پنج نفر اعتبار 600

 
میلیون تومان و طرح هاي اشتغالزایی در اماش با اشتغالزایی 84 نفر با میزان تسهیلات اعطایی سه میلیارد تومان نیز به بهره برداري رسید. 

علاوه بر این پروژه ها در هفته بهزیستی امسال پنج مرکز روانشناختی ، سه مرکز در حوزه توانبخشی، سه مرکز در حوزه اجتماعی، 60 واحد مسکونی در حوزه مسکن

 
و بروژه هایی در حوزه اشتغال در مجموع 72 پروژه به بهره برداري رسید. 

22 تا 28 تیرماه هفته بهزیستی است و شعار امسال این هفته نیز بهزیستی در گام دوم انقلاب ، هوشمندسازي محله محوري و سلامت اجتماعی در خانواده نام

 
گرفته است. 

 
براساس آخرین آمار 65 هزار خانوار در گیلان به طور مستقیم از خدمات بهزیستی بهره می گیرند. 

 
برچسب ها 

 
- رشت 

 
- گیلان 

- سازمان بهزیستی کشور



جلسه شوراي هماهنگی روابط عمومی دستگاه هاي زیر مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی
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جلسه شوراي هماهنگی روابط عمومی دستگاه هاي زیر مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با حضور توصیفیان مدیر کل اداره تعاون، دیناري مدیر
کل بهزیستی استان، معاونین حوزهاي تخصصی و دیگر اعضاء جلسه برگزار شد.

شبکه اطلاع رسانی روابط عمومی یران (شارا)-|| جلسه شوراي هماهنگی روابط عمومی دستگاه هاي زیر مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با حضور

 
توصیفیان مدیر کل اداره تعاون، دیناري مدیر کل بهزیستی استان، معاونین حوزهاي تخصصی و دیگر اعضاء جلسه برگزار شد. 

به گزارش شارا به نقل از روابط عمومی اداره کل بهزیستی استان مدیر کل بهزیستی با تبریک هفته بهزیستی و تامین اجتماعی گزارشی از فعالیت هاي اداره کل

 
بهزیستی استان در طی سال گذشته و برنامه هاي هفته بهزیستی را ارائه نمود. 

مهدي دیناري در ادامه افزود : نگرش نسل جدید به روابط عمومی نگرشی تازه وبدیعی است یعنی هنر برقراري ارتباط بامردم با هدف جلب رضایتمندي آنها که منجر
به حقانیت ورعایت حقوق مردم وارباب رجوع می گردد. امروزه روابط عمومی ها به عنوان عناصري قوي در ارزیابی وپیشبرد اهداف سازمان ها ومدیریتها تلقی می
گردند. روابط عمومی بخشی ازسازمان یا مدیریت است که وظیفه تجزیه وتحلیل افکار عمومی، یافتن نقاط قوت وضعف، شناخت فرصتها وتحدیدها راداشته و در پی

 
آن است تا با مدنظر گرفتن محدودیتها بهترین روش استفاده ازمدلها را براي سازمان یا مدیریت طراحی کنند. 

در این جلسه توصیفیان مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی ضمن تبریک هفته بهزیستی و تامین اجتماعی در مورد مراکز زندگی افزود:با ایجاد 48 مراکز مثبت

 
زندگی خدمات بهزیستی به جامعه هدف تسهیل تر و قابل دسترس تر ارائه میشود. 

وي در ادامه در بحث اشتغال افزود: 97درصد اعتبارات جذب شده بیانگر این است که خدمات قابل توجهی در این بخش ارائه گردیده است که رتبه نخست کشوري

 
به بهزیستی استان تعلق یافته است و این باعث افتخار استان و اداره کل بهزیستی می باشد 

 
. توصیفیان خاطرنشان کرد:الکترونیکی شدن خدمات باعث تسریع در کارها و ارائه خدمات با کیفیت و به جامعه هدف خواهد شد. 

مدیر کل اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت روابط عمومی ها به عنوان چشم بیناي سازمان و بازوي توانمند مدیران می باشند و حضور مشاورین خوب و با تفکر

 
در کنار مدیران کل میتواند نسبت به رسانه کردن خدمات سازمان و ارائه گزارشات تاثیر بسزایی داشته باشد. 

 
وي در مورد مسکن مددجویان افزود:طی سال هاي گذشته خدمات و تسهیلات خوبی در جهت خانه دار شدن جامعه هدف قدم هاي مثبتی برداشته شده است. 

در پایان این جلسه مدیر کل بهزیستی استان ضمن تشکر از روابط عمومی هاي حاضر در جلسه گفت:امیدواریم روابط عمومی ها با همکاري هاي لازم در بین دستگاه
هاي عضو در معرفی فعالیتهاي سازمانی کوشا بوده و از هیچ تلاشی در معرفی و ارائه خدمات سازمانی فرو گذاري نکنند تا گزارشات بصورت شفافیت اطلاع رسانی

 
شود. 

لازم به ذکر است در این جلسه توصیفیان با تبریک هفته بهزیستی با اهدا لوح تقدیر از مدیر کل بهزیستی استان در جهت پیشبرد اهداف سازمانی تقدیر و تشکر
کرد.



اهمیت نقش رسانه در پاسخگو کردن مسئول

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/04/28

رئیس قوه قضاییه گفت: نقش رسانه ها در امیدآفرینی و آرامش بخشی به مردم بی بدیل است.

 
رئیس قوه قضاییه گفت: نقش رسانه ها در امیدآفرینی و آرامش بخشی به مردم بی بدیل است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، به نقل از اداره کل روابط عمومی قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي که نخستین نشست هم اندیشی
خود با نخبگان را به هم فکري با اصحاب رسانه اختصاص داده بود، با تأکید بر فهم درست از حق و اجراي آن و همچنین استقامت در راه حق، نقش رسانه در تحقق

 
عدالت، هموار کردن مسیر عدالت و ارتقاء بخشی به آگاهی مردم به حقوق خودشان و جامعه را بسیار مهم دانست. 

رئیس قوه قضاییه افزود: رسانه می تواند به مردم آگاهی دهد تا حقوق خود و راه استیفاي حق را به خوبی بشناسد، تا هم به آن ها تعدي نشود و هم آن که بدانند اگر

 
تعدي کنند، چه عواقبی دارد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با بیان این که آگاهی انسان از لوازم ضروري اجراي عدالت است گفت: نقش رسانه در مطالبه گري و پاسخگو کردن همه

 
آحاد جامعه اعم از مسئول و غیر مسئول و همه افراد و نهاد هایی که وظیفه اجتماعی دارند، حائز اهمیت است. 

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه در این شرایط به شدت نیاز به فهم مشترك در موضوعات مختلف داریم گفت: اگر بین رسانه و دستگاه هاي مختلف مانند قوه قضاییه،

 
دولت و مجلس فهم مشترکی نسبت به مسائل و موضوعات وجود داشته باشد، هر کسی به درستی می تواند نقش خود را ایفا کند. 

رئیس دستگاه قضا براي نمونه به موضوع ترك فعل اشاره کرد و گفت: بعضی ترك فعل هایی داریم که موجب ضمان است، اما بر اساس قانون جرم نیست، ولی برخی
ترك فعل ها هم ضمان آور و هم جرم است و در قانون براي آن مجازات تعیین شده و برخی هم در حد یک تخلف اداري و انتظامی است که درباره این ها باید به

 
یک فهم مشترك برسیم. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي همچنین با اشاره به موضوع رسانه آزاد و آزادي رسانه گفت: نقد در قانون مطبوعات تعریف شده، اما برخی موارد که مطرح

 
می شود مصداق تخریب و حتی توهین است که باید با یک مرزبندي دقیق و شفاف، حساب آن ها را از نقد سازنده جدا کنیم. 

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه اعتماد مردم و سرمایه اجتماعی براي هر حکومت و دستگاهی مهم است، اظهار داشت: اعتماد مردم مهم ترین پشتوانه براي نظام ما به

 
عنوان یک نظام مردمی است و اگر اعتماد مردم را نداشته باشیم در بسیاري از کار ها موفق نخواهیم شد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي افزود: بدون تردید یکی از الزامات افزایش اعتماد مردم صداقت و به حساب آوردن مردم و بهره مندي از ظرفیت هاي

 
آنهاست. 

رئیس دستگاه قضا با بیان اینکه از دوران جوانی و بیش از 50 سال است که اعتقاد دارم توده مردم مسائل را به خوبی متوجه می شوند و درك می کنند و اگر
صادقانه واقعیت ها را با مردم در میان بگذاریم اعتماد آن ها را جلب می کنیم، گفت: بهره برداري هاي خاص و مقطعی از مردم کار ناپسندي است و اگر مردم

 
احساس کنند ظاهرسازي می کنیم و حرف هاي خوب را براي رسیدن به اهداف و اغراض سیاسی بیان می کنیم سخن ما را نمی پذیرند. 

رئیس قوه قضاییه ادامه داد: باید نکات مثبت و نقاط قوت را با هم دید و به نقاط ضعف و ناکارآمدي ها هم توجه داشت و آن ها را مصلحانه نقد کرد تا بتوانیم در

 
مسیر موفقیت حرکت کنیم. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با استقبال از همکاري و هم اندیشی با اصحاب رسانه گفت: باید با کمک همدیگر مسائل و آسیب ها را احصا و راه حل آن

 
ها را بررسی کنیم و به هر میزان بتوانیم فاصله در فهم مشترك درباره مشکلات را کاهش دهیم تا بهتر بتوانیم مسائل را حل کنیم. 

رئیس دستگاه قضا افزود: لازم است سازوکاري براي استفاده از ظرفیت ها و ایده هاي یکدیگر ایجاد کنیم که این سازوکار باید با کمک خود اصحاب رسانه طراحی
شود. 



شبکه خبر, (19.07.21، 09:20)حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با اشاره به تماس با نخبگان از سوي دفتر رئیس قوه قضاییه و اخذ نظرات، پیشنهادات و
انتقادات از سوي طیف ها و سلایق مختلف فکري بلافاصله پس از انتصاب به ریاست دستگاه قضا گفت: اگر چه فرصت مطالعه همه نظرات دریافت شده نبود، بخش
عمده نظرات را که به صورت تلفنی یا مکتوب فرستاده شده مطالعه کردم و به همکارانم گفتم که این ها را براي بررسی بیشتر و عمیق تر دسته بندي و اولویت بندي

 
کنند. 

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: این نظرات باید با نگاهی مبتنی بر واقعیت ها بررسی شود و براي آن ها راهکار پیدا کنیم و اگر بخواهیم براي آن ها در اتاق هاي
دربسته تصمیم گیري و دستورالعمل صادر کنیم اثري نخواهد داشت و این اتفاق هم نمی افتد حتما در این خصوص با ارائه دهندگان ایده و نظرات همفکري میکنیم.

 
وي تاکید کرد: باید با مشورت و مفاهمه با فردي که مساله اي طرح کرده راهکار درست را انتخاب کرد و براي این موضوع باید زمان مناسبی اختصاص داد. 

رئیس قوه قضاییه شاخص ارزیابی عملکرد دستگاه قضا و سنجش موفقیت هایش در تغییر و تحول را شرع، قانون و ابلاغیه مقام معظم رهبري به رئیس دستگاه قضا

 
عنوان کرد و گفت که با ملاك هاي سلیقه اي نمی توان ارزیابی دقیقی از موفقیت یک دستگاه داشت و هر قضاوتی بشود نادرست است. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي همچنین گفت: ممکن است بعضی وقت ها خود ما یا فعالان رسانه به قانون یا دستورالعملی نقد داشته باشند و آن قانون و
دستورالعمل نیازمند اصلاح هم باشد، اما اگر ملاك مشخصی نداشته باشیم نمی توانیم ارزیابی کنیم که به وظیفه مان درست عمل کرده ایم یا نه و باید قانون را

 
مبناي عمل خود قرار دهیم. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در پایان سخنان خود تشکیل «شوراي حل اختلاف رسانه ها» با حضور افراد آشنا به مسائل رسانه و مسائل حقوقی و
مصالح کشور را تدبیري خوب براي رسیدگی به برخی دعاوي علیه رسانه ها دانست و تأکید کرد در صورت نیاز و براي تسریع و تسهیل رسیدگی ها می توان این

 
شورا را با تشکیل شعب دیگري توسعه داد. 

 
سخنان مسئولان و مدیران رسانه اي کشور در دیدار با رئیس قوه قضاییه 

در ابتداي این نشست، «متقیان» مدیرعامل خبرگزاري ایسنا با بیان اینکه خوشحالیم که درب اتاق رئیس قوه قضاییه بر روي اهالی رسانه باز است، گفت: امیدواریم

 
دستگاه قضایی در دوره تحول و تعالی کار هایی که انجام داده است را براي مردم بازگو کند و به دادن وعده براي کار هایی که می خواهد انجام دهد، اکتفا نکند. 

وي همچنین با اشاره به حادثه پیش آمده براي اتوبوس حامل خبرنگاران در استان آذربایجان غربی که منجر به درگذشت دو تن از خبرنگاران و مصدومیت 20 نفر

 
شد، گفت: با توجه به اینکه دست اندرکاران تا کنون در این زمینه کوتاهی کرده اند از قوه قضاییه تقاضا داریم که به صورت خاص به این پرونده رسیدگی کند. 

مدیرعامل خبرگزاري ایسنا ضمن آنکه از قوه قضاییه خواست که مبارزه با تهاجم فرهنگی را نه به صورت شعاري بلکه به صورت عملیاتی انجام دهد، خواستار استفاده

 
از ظرفیت همه رسانه ها در پوشش برنامه هاي خبري قوه قضاییه شد. 

«خلفی زاده» مدیرعامل خبرگزاري آنا نیز با اشاره به عزم دستگاه قضا براي مقابله با قاچاق کالاي سازمان یافته در کشور، از بلاتکلیفی در راه اندازي کامل سامانه

 
جامع تجارت انتقاد کرد و گفت: این سامانه باید به صورت صددرصدي فعالیت داشته باشد تا هم جلوي قاچاق کالا گرفته شود و هم چرخ تولید در کشور بچرخد. 

وي همچنین با اشاره به پیشنهاد حقوقدانان شوراي نگهبان از سوي قوه قضاییه به مجلس شوراي اسلامی براي اخذ راي اعتماد نمایندگان، گفت: حقوقدانان شوراي

 
نگهبان باید هم زمینه ساز تحول در شوراي نگهبان و هم پاسخگوي عملکرد خود باشند. 

«مظفري» مدیرمسئول روزنامه آفتاب یزد با بیان اینکه انتخاب آقاي اژه اي به عنوان رئیس قوه قضاییه لرزه بر دل مفسدان انداخته است، گفت: امروز خواست مردم

 
این است که مبارزه با فساد به صورت شعاري نباشد. 

 
وي همچنین بر ضرورت بها دادن هر چه بیشتر به جوانان در دوره تحول و تعالی دستگاه قضایی تاکید کرد. 

«تیرانداز» مدیرعامل خبرگزاري فارس نیز طی سخنانی با بیان اینکه امروز تمرکز دشمن بر بی تدبیر نشان دادن نظام و مسئولان نظام و در نهایت حمله به اساس
حکومت دینی است، گفت: در راستاي افزایش سرمایه اجتماعی نظام، لازم است که مبناي تصمیم گیري هاي مهم در خصوص برخی پرونده ها براي مردم تبیین

 
شود. 

 
وي همچنین خواستار تبلیغ هرچه بیشتر احکام مجازات هاي جایگزین حبس در سطح کشور شد. 



«شفیعیان» مدیرمسئول پایگاه خبري انصاف نیوز با بیان اینکه مواضع حجت الاسلام اژه اي در حوزه هاي مختلف «امیدوارکننده» است، گفت: همه ما در یک کشتی

 
قرار داریم و ناگزیر هستیم با اصلاحاتی که انجام می دهیم وضعیت کشور را از شرایط فعلی خارج کنیم. 

مدیرمسئول انصاف نیوز همچنین لغو کامل رسانه داري دولتی را امري ضروري دانست و گفت: رسانه هاي دولتی در بهترین شکل ممکن همان «روابط عمومی»

 
هستند. 

«ایمانجانی» مدیرمسئول روزنامه فرهیختگان هم در سخنانی بر ضرورت پیگیري مسیر طی شده در قوه قضاییه طی دو سال گذشته تاکید کرد و گفت: ادامه مسیر

 
تحول قضایی، سرمایه اجتماعی نظام را افزایش می دهد. 

 
وي افزود: باید سازوکار شفافی براي به نتیجه رسیدن پیشنهادات اصحاب رسانه به دستگاه قضایی پیشبینی و عملیاتی شود. 

مدیرعامل روزنامه فرهیختگان همچنین پیشنهاد داد که قوه قضاییه هر ساله «بهترین انتقاد سازنده» که منجر به یک اتفاق خوب شده است را برگزیده و از آن تقدیر

 
کند. 

 
«شیخ الاسلامی» مدیرمسئول سایت پارسینه نیز در این جلسه خواستار راه اندازي سامانه اي براي نشان دادن هویت مجرمین به صورت آنلاین شد. 

«بهزادي» مدیر مسئول روزنامه اعتماد هم با اشاره به بحرانی که مطبوعات کشور به آن دچار شده اند، گفت: باید به مطبوعات آزادي داد و در مقابل از آن ها پاسخ

 
خواست. 

وي گفت: نباید وضعیت به گونه اي پیش برود که رسانه ها و مطبوعات داخلی مرجعیت خود را از دست بدهند و از این طریق فضا براي جولان دادن رسانه هاي

 
بیگانه در کشورمان فراهم شود. 

«گنجی» مدیرمسئول روزنامه جوان هم در سخنان خود ایجاد اورژانس قضایی در کشور را امري ضروري دانست و گفت: باید شرایط به نحوي باشد که مردم هر

 
لحظه اي که اراده کنند بتوانند به اورژانس قضایی دسترسی داشته باشند. 

وي همچنین گفت: پیشنهاد من این است که دستگاه قضایی کشور، عکس قاضی فاسد را به رسانه ها بدهد و ما هم قول می دهیم که عکس او را با عنوان «قاضی

 
فاسد و متخلف» در صفحه نخست روزنامه و خبرگزاري خود منتشر کنیم. 

 
مدیرمسئول روزنامه جوان همچنین خواستار استمرار حضور حجت الاسلام والمسلمین اژه اي در محافل علمی و دانشگاهی شد. 

«سعدي» مدیرمسئول روزنامه جهان صنعت نیز در این نشست ضمن تقدیر از اقدامات دستگاه قضایی در زمینه رفع موانع تولید، گفت: تشکیل پرونده هاي اقتصادي
و تولیدي باید بر اساس راستی آزمایی اولیه اطلاعاتی باشد که به دست بازپرس می رسد چرا که ممکن است برخی پرونده ها بخاطر تغییر قوانین و مقررات در زمره

 
تخلفات قرار گرفته باشند. 

وي اضافه کرد تقاضا داریم که قوه قضاییه در جریان رسیدگی به پرونده هاي تولیدکنندگان، با عنایت به سوابق آن ها در حوزه کارآفرینی و حمایت از اشتغال، نهایت

 
رافت اسلامی را از خود نشان دهد. 

«قلی زاده» مدیرعامل خبرگزاري تسنیم هم در این نشست با بیان اینکه احیاي سرمایه اجتماعی نظام یکی از خواسته هاي امروز اصحاب رسانه از مسئولان است،
تصریح کرد: در دوره جدید قوه قضاییه، برخورد با مفاسد باید به صورت بسیار جدي تر از گذشته ادامه پیدا کند تا مردم ببینند از عزم دستگاه قضا براي مقابله با

 
مفسدان کاسته نشده است. 

 
وي افزود: مردم وقتی ببینند قوه قضاییه غیرجناحی حرکت می کند نسبت به آن اعتماد پیدا می کنند. 

مدیرعامل خبرگزاري تسنیم بر استمرار بازدید ها و سفر هاي استانی رئیس دستگاه قضا و همچنین ضرورت بکارگیري بازرسان و ناظران امین در محاکم قضایی براي

 
رصد اتفاقات، تاکید کرد. 

قلی زاده افزود: باید شرایطی ایجاد شود که مردم احساس کنند و یقین داشته باشند که بدون مراجعه به واحد هاي قضایی و بدون انجام یک شکایت، دستگاه قضایی



 
از حقوق حقه آن ها دفاع خواهد کرد. 

 
وي همچنین خواستار آن شد که قوه قضاییه براي همه برنامه هاي خود «پیوست رسانه اي» طراحی کند. 

«قوچانی» مدیر مسئول روزنامه سازندگی نیز با اشاره به کاهش ملموس توقیف مطبوعات در دوره ریاست آیت االله رئیسی بر قوه قضاییه، بر ضرورت نوسازي رسانه اي

 
در کشور تاکید کرد و افزود: نوسازي رسانه اي باعث شکست هجمه هاي رسانه اي علیه جمهوري اسلامی ایران خواهد شد. 

 
قوچانی خاطرنشان کرد: یقین داریم که در صورت وجود عدالت در جامعه، مطبوعات کشورمان ملی تر از هر نهاد دیگري می توانند با حاکمیت تعامل داشته باشند. 

«عابدینی» قائم مقام خبرگزاري صداوسیما نیز در این جلسه با بیان اینکه بسیاري از بحران هایی که در کشور ایجاد شده ناشی از ترك فعل هاي مسئولان گذشته و

 
حال است، بر ضرورت رسیدگی دستگاه قضایی به این ترك فعل هاي زیان بار تاکید کرد. 

وي با اشاره به فعالیت 298 شبکه فارسی زبان علیه نظام جمهوري اسلامی ایران گفت: در چنین شرایطی یکی از وظایف قوه قضاییه در کشور، تلاش براي اقناع افکار

 
عمومی است. 

«محمدي» سردبیر سایت خبري عصرایران هم در این جلسه گفت: امیدواریم تعامل رسانه ها و قوه قضاییه در دوره تحول و تعالی همچون دوره قبلی مدیریت این

 
قوه، در مرتبه بالایی باشد. 

 
مدیرعامل پایگاه خبري عصرایران بر ضرورت معرفی برخی قضات فاسد از سوي رسانه ها تاکید کرد و این اقدام را داراي آثار مثبت و بازدارنده فراوانی دانست. 

وي همچنین ضمن انتقاد از عملکرد شورا هاي حل اختلاف گفت: ایجاد مراکز حل اختلاف در راستاي کاستن از حجم پرونده ها در محاکم قضایی بود، اما متاسفانه تا

 
کنون این اتفاق نیفتاده است؛ شورا هاي حل اختلاف باید به نوعی مدیریت شوند تا بر حجم بروکراسی اداري و قضایی کشور افزوده نشود. 

«احدیان» مدیرمسئول روزنامه خراسان نیز در این نشست مبارزه با فساد را مهمترین محور در اقدامات دستگاه قضایی دانست و خواستار اعلام موضع قاطعانه قوه

 
قضاییه در خصوص مسائل مهم مطرح شده از سوي رسانه ها که در جامعه ایجاد حساسیت کرده اند، شد. 

وي همچنین بر ضرورت حمایت از افشاگران واقعی فساد و تمایز ان با افرادي که با این پوشش و نقاب فعالیت میکنند تاکید کرد و گفت: حمایت از افشاگران واقعی

 
فساد باید شامل حمایت حقوقی و حمایت مالی و تشویقی باشد. 

«حیدري» مدیرعامل خبرگزاري ایلنا نیز در این نشست، بر ضرورت حمایت واقعی دستگاه قضایی از واحد هاي تولیدي و صنعتی تاکید کرد و گفت: نباید شرایط به
گونه اي باشد که یک واحد تولیدي چند ماه بعد از احیا توسط دستگاه قضایی و بازگشت کارگران بر سر کار، دوباره دچار مشکل شده و روند کار در آن واحد متوقف

 
شود. 

وي همچنین وجود برخی اختلاف نظر هاي نهاد هاي امنیتی در خصوص بعضی از پرونده ها را زیبنده ندانست و با اشاره به ضرورت مقابله قوه قضاییه با فساد در هر

 
نوع و شکل آن گفت: دستگاه قضا باید از برخورد هاي جناحی در زمینه مقابله با مفسدان پرهیز کند. 

«تالی» مدیرکل اخبار رادیو نیز در این جلسه ضمن انتقاد از برخی ناهماهنگی هاي موجود در سیستم قضایی کشور گفت: به عنوان نمونه، اختلاف نظر درباره به

 
رسمیت شناختن یا نشناختن برگ سبز خودرو، هم به اعتبار قوه قضاییه لطمه می زند و هم مردم را سردرگم می کند. 

وي همچنین سرعت اطلاع رسانی در قوه قضاییه را امر بسیار ضروري دانست و تاکید کرد: با توجه به سرعت اتفاقات و تحولات و فعالیت رسانه اي شبانه روزي

 
دشمنان، باید شرایط به گونه اي باشد که همه رسانه ها بتوانند در اسرع وقت به مدیران قضایی کشور دسترسی داشته باشند. 

«حیدري» مدیرمسئول سایت خبري رویداد 24 نیز در این جلسه گفت: قوه قضاییه باید تلاش کند تا از هر اندازه که ممکن است از مداخلات دادستان ها در امور

 
داخلی دولت جلوگیري کند چرا که این مداخلات در وهله نخست به خود دستگاه قضایی آسیب می رساند. 

«وکیلی» مدیرمسئول روزنامه ابتکار نیز در این جلسه گفت: پیشنهاد می کنم در دوره مدیریتی جدید قوه قضاییه، گفتمان مبارزه با فساد جایگزین گفتمان مبارزه با

 
فاسد شود. 

وي همچنین یکی از اقدامات مثبت دو سال گذشته در قوه قضاییه را اجراي دادگاه جرایم سیاسی با حضور هیئت منصفه دانست و بر همین اساس، پیشنهاد داد که



 
دادگاه هاي مربوط به حوزه جرایم اقتصادي نیز با حضور هیئت منصفه برگزار شود. 

«وثوق» مدیر کل اخبار سیما با بیان اینکه امیدواریم ماحصل برنامه هاي کوتاه مدت قوه قضاییه در دوران تحول و تعالی براي مردم کاملا ملموس باشد، گفت: تکریم

 
ارباب رجوع در واحد هاي قضایی یکی از اصلی ترین خواسته هاي مردم از قوه قضاییه است. 

 
وي افزود: قوه قضاییه باید بستري را براي مطالبه گري رسانه ها در جهت رفع موانع موجود در کشور فراهم کند. 

حجت الاسلام «دعایی» مدیرمسئول روزنامه اطلاعات، رئیس قوه قضاییه را داراي صفاتی همچون قاطعیت، صراحت و رافت دانست و گفت: آقایان رئیسی و اژه اي،

 
جلوه هایی از معرفت موجود در شهیدان بهشتی و قدوسی هستند. 

مدیرمسئول روزنامه اطلاعات رسانه ها را بازوي توانمند قوه قضاییه دانست و گفت: این رسانه ها هستند که با اخبار و اطلاعات دقیق خود می توانند زوایاي تاریک هر
موضوع و ماجرایی را براي قوه قضاییه روشن سازند.



53 معدن غنی و فعال در استان ایلام وجود دارد

منبع: دنیاي معدنشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/04/28

دنیاي معدن -معاون امور اقتصادي استانداري ایلام گفت: هم اکنون 53 معدن غنی و فعال در استان ایلام وجود دارد.

به گزارش دنیاي معدن، جهانگیر رستم زاد عصر یکشنبه در نشست شوراي معادن استان با اشاره به ظرفیت کانی هاي غیر فلزي ایلام، افزود: با واگذاري چهار

 
معدن جدید در استان، استخراج مواد معدنی شامل کلسیت، سنگ آهک ومارن، امکان ایجاد اشتغال براي تعدادي از افراد بیکار استان فراهم شود. 

 
وي افزود: در استان ایلام 53 معدن غنی و فعال وجود دارد که بیش از 15 نوع مواد معدنی متفاوت از آنها استخراج می شود. 

رستم زاد گفت: اکنون بیش از 620 نفر به طور مستقیم و غیر مستقیم در معادن ایلام مشغول فعالیت هستند، و تلاش می شود تا زمینه ایجاد اشتغال و رونق در

 
بخش معادن استان در سال جاري بیشتر می شود. 

وي با اشاره به اینکه مطالعات سازمان ایمیدرو روي اکتشافات جدید دراستان ادامه دارد افزود: کانی هاي غیر فلزي شامل معادن گچ، آهک، شن، ماسه، مارن، آلوویوم
و بیتومین یا قیر طبیعی از جمله ذخایري هستند که از معادن ایلام استخراج می شوند.



فضاي تجاري کشور نیاز به خبر تفاهم جهانی دارد/ نحوه آزادسازي پول ها کم کارکردترین شکل ممکن

بود/ نرخ ارز بالاتر از ارزش واقعی آن است

منبع: ایلناشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/04/28

رییس اتاق مشترك بازرگانی ایران و امارات اظهار داشت: لازم است به این مهم توجه شود که در توسعه روابط سیاسی، تعادل حفظ شود تا توسعه اقتصادي
در همه ابعاد غرب و شرق حادث گردد و مجبور به خرج بیشتر از کیسه مردم نشویم که نتیجه آن جز رکود اقتصادي نخواهد بود. اینها انتظاراتی است که از

دولت بعد می رود و ...

رییس اتاق مشترك بازرگانی ایران و امارات اظهار داشت: لازم است به این
مهم توجه شود که در توسعه روابط سیاسی، تعادل حفظ شود تا توسعه
اقتصادي در همه ابعاد غرب و شرق حادث گردد و مجبور به خرج بیشتر از
کیسه مردم نشویم که نتیجه آن جز رکود اقتصادي نخواهد بود. اینها
انتظاراتی است که از دولت بعد می رود و امیدواریم یک سیاست منطقی

 
اتخاذ شود. 

فرشید فرزانگان در گفت وگو با خبرنگار اقتصادي ایلنا در مورد خبر
آزادسازي پول هاي ایران در ژاپن و کره جنوبی اظهار کرد: قرار نیست که
این پول هایی در اختیار بانک مرکزي به صورت نقدي یا به مقصد ایران
حواله شود، بلکه براي فعالیت هاي تجاري بازرگانان در ژاپن و کره جنوبی

استفاده می شود. یعنی می توانند نیاز صنایع را تا حدي برطرف نمایند و کالا وارد کنند، به نظر این کم کارکردترین شکل ممکن است، دولت باید کاري کند که این
پول ها به شیوه مناسبی به کشور برگردد و در اختیار بودجه هاي عمرانی و توسعه زیرساخت قرار گیرد. ما عادت کردیم که این پول ها را براي افزایش مصرف در

 
کشور استفاده کنیم و به مسائل تورمی دامن می زنیم. 

وي افزود: ما از دولت منتخب انتظار داریم که به توسعه زیرساخت ها، فعالیت هاي عمرانی و فعالیت هایی که به تجارت و تولید کمک زیر بنایی می کنند، توجه
شود. بدون تردید هم موضوع FATF و هم مسئله تحریم ها باید در کنار هم حل شود. به هر میزانی که گفت وگوهاي برجام طولانی تر شود تاثیر خود را بر بازار ارز

 
خواهد گذاشت. بازار ارز تحت تاثیر این اخبار قرار می گیرد. 

فرزانگان خاطرنشان کرد: براي اینکه فضاي تجاري کشور تا حدي از این فشار اقتصادي رها شود نیاز است که یک خبر مناسب مبنی بر دستیابی به تفاهم جهانی به
فضاي تجارت و تولیدي کشور برسد که می تواند در نتیجه گفت وگوها به زودي حاصل شود و در نتیجه آن یک سند قابل تحقق به صورت عملیاتی دست یابیم تا
کشور ما بتواند به تدریج از سیستم آزاد مراودات بانکی و تعاملات بین المللی بهره مند شود و ضمن آن مسائل مربوط به FATF هم در دستور کار قرار بگیرد. خود

 
این خبر می تواند کاهش دهنده انقباض حاضر در بازار باشد. 

رییس اتاق مشترك بازرگانی ایران و امارات با تاکید بر اهمیت نرخ ارز در اقتصاد ایران گفت: چه بخواهیم و چه نخواهیم بازار ایران به شدت وابسته به ارز شده و این
اتفاق می تواند فضاي بهتري را براي کسب وکارها ایجاد کند. فضا به ثبات اقتصادي و اتخاذ برنامه هاي بلند مدت با سند چشمانداز نیاز دارد. همه تجار،
تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي انتظار دارند که بتوانند در یک محیط آرامتر و قابل پیش بینی تر تصمیم گیري کنند. ما به این فضا نیاز داریم، در غیر این صورت

 
تولید و تجارت توسعه پیدا نمی کند. 

وي در ادامه اضافه کرد: متاسفانه تغییر رویکرد خاصی دیده نمی شود، امید است که دولت منتخب به کسب وکارها و بخش خصوصی بیشتر توجه کند، آقاي رییسی
نشستی نیز با اقتصاددانان داشتند ولی اي کاش از بنگاه داران، بخش خصوصی و فعالین اقتصادي که بدون حمایت در فضاي تولید و تجارت حضور دارند و با هر

 
فشاري اشتغال را حفظ کرده اند دعوت می شد تا صداي آنها هم شنیده شود. 

فرزانگان گفت: ما به ثبات فضاي کسب و کار نیاز داریم، نرخ ارز بالاتر از ارزش واقعی آن است؛ به علت رشد فزاینده نقدینگی و در نتیجه تورم، تولید آسیب دیده
است، فعالیت هاي اقتصادي تولیدي و تجاري که باید پایه رشد هر کشوري باشد در معرض خطر است. سفته بازي و فعالیت هاي از این دست که منشعب از رشد بی
امان نقدینگی است بر فعالیت هاي تولیدي و تجاري سایه افکنده است. براي مثال اگر همه فعالیت کسب و کار خود را تعطیل کنند و وارد بازار مسکن در تهران



 
شوند سود بیشتري می برند. 

وي همچنین تصریح کرد: همه فرمول هاي اقتصادي بر پایه تولید ثروت و ارزش افزوده است. در هر حوزه اي که ارزش افزوده بیشتر ایجاد شود، مردم، تجار و
تولیدکنندگان به سمت آن می روند. فضا حاکم بر اقتصاد بطوري هدایت شود که فعالیت هاي تولیدي و تجاري بر همه فعالیت هاي دیگر اقتصادي مسلط باشد تا

 
سرمایه گذاران و تولیدکنندگان سرمایه و کار خود را وارد حوزه هاي تولیدي و بازرگانی نمایند. 

رییس اتاق مشترك بازرگانی ایران و امارات خاطرنشان کرد: باید یک برنامه اساسی در این زمینه انجام شود. اولین کاري که در این مورد به نظر می آید توسعه
تجارت بین المللی، ایجاد فضاي مناسب اقتصادي در داخل کشور و پیوستن به جامعه تجارت جهانی است. کیک اقتصاد ایران هر روز در حال کوچک شدن از تجارت

 
بین المللی است. باید رویکرد بهتري با دنیا داشته باشیم وگرنه عقب افتادگی و ضعف اشتغال بیش از پیش خواهد بود. 

وي افزود: قطع به یقین تا زمانی که ایران به جامعه اقتصاد جهانی برنگردد و تعامل مناسبی با همه کشورهاي همسایه و همچنین کشورهاي حوزه غرب و شرق
نداشته باشد نمی تواند موفق باشد. زمانی می توان با غرب مذاکره خوبی داشت که با شرق ارتباط خوبی را ایجاد کرد، زمانی می توان از شرق امتیاز گرفت که به

 
غرب نزدیک شده و توازن ارتباط حاکم باشد. 

فرزانگان در پایان با تاکید بر اهمیت متوازن بودن پیشبرد روابط با غرب و شرق گفت: لازم است به این مهم توجه شود که در توسعه روابط سیاسی تعادل حفظ شود
تا توسعه اقتصادي در همه ابعاد غرب و شرق حادث گردد که مجبور به خرج بیشتر از کیسه مردم نشویم که نتیجه آن جز رکود اقتصادي نخواهد بود. اینها انتظاراتی

 
است که از دولت بعد می رود و امیدواریم یک سیاست منطقی اتخاذ شود. 

انتهاي پیام/



مدیران رسانه در دیدار با محسنی اژه اي چه گفتند؟

منبع: تسنیمشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/04/28

مدیران رسانه هاي مختلف کشور روز گذشته با حجت الاسلام محسنی اژه اي رئیس قوه قضائیه دیدار کردند.

مدیران رسانه هاي مختلف کشور روز گذشته با حجت الاسلام محسنی اژه

 
اي رئیس قوه قضائیه دیدار کردند. - اخبار اجتماعی - 

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري تسنیم، «متقیان» مدیرعامل
خبرگزاري ایسنا با بیان اینکه خوشحالیم که درب اتاق رئیس قوه قضاییه
بر روي اهالی رسانه باز است، گفت: امیدواریم دستگاه قضایی در دوره
تحول و تعالی کارهایی که انجام داده است را براي مردم بازگو کند و به

 
دادن وعده براي کارهایی که می خواهد انجام دهد، اکتفا نکند. 

وي همچنین با اشاره به حادثه پیش آمده براي اتوبوس حامل خبرنگاران
در استان آذربایجان غربی که منجر به درگذشت دو تن از خبرنگاران و
مصدومیت 20 نفر شد، گفت: با توجه به اینکه دست اندرکاران تا کنون در

 
این زمینه کوتاهی کرده اند از قوه قضاییه تقاضا داریم که به صورت خاص به این پرونده رسیدگی کند. 

مدیرعامل خبرگزاري ایسنا ضمن آنکه از قوه قضاییه خواست که مبارزه با تهاجم فرهنگی را نه به صورت شعاري بلکه به صورت عملیاتی انجام دهد، خواستار استفاده

 
از ظرفیت همه رسانه ها در پوشش برنامه هاي خبري قوه قضاییه شد. 

«قلی زاده» مدیرعامل خبرگزاري تسنیمهم در این نشست با بیان اینکه احیاي سرمایه اجتماعی نظام یکی از خواسته هاي امروز اصحاب رسانه از مسئولان است،
تصریح کرد: در دوره جدید قوه قضاییه، برخورد با مفاسد باید به صورت بسیار جدي تر از گذشته ادامه پیدا کند تا مردم ببینند از عزم دستگاه قضا براي مقابله با

 
مفسدان کاسته نشده است. 

 
وي افزود: مردم وقتی ببینند قوه قضاییه غیرجناحی حرکت می کند نسبت به آن اعتماد پیدا می کنند. 

مدیرعامل خبرگزاري تسنیم بر استمرار بازدیدها و سفرهاي استانی رئیس دستگاه قضا و همچنین ضرورت بکارگیري بازرسان و ناظران امین در محاکم قضایی براي

 
رصد اتفاقات، تاکید کرد. 

قلی زاده افزود: باید شرایطی ایجاد شود که مردم احساس کنند و یقین داشته باشند که بدون مراجعه به واحدهاي قضایی و بدون انجام یک شکایت، دستگاه قضایی

 
از حقوق حقه آنها دفاع خواهد کرد. 

 
وي همچنین خواستار آن شد که قوه قضاییه براي همه برنامه هاي خود «پیوست رسانه اي» طراحی کند. 

«خلفی زاده» مدیرعامل خبرگزاري آنا نیز با اشاره به عزم دستگاه قضا براي مقابله با قاچاق کالاي سازمان یافته در کشور، از بلاتکلیفی در راه اندازي کامل سامانه

 
جامع تجارت انتقاد کرد و گفت: این سامانه باید به صورت صددرصدي فعالیت داشته باشد تا هم جلوي قاچاق کالا گرفته شود و هم چرخ تولید در کشور بچرخد. 

وي همچنین با اشاره به پیشنهاد حقوقدانان شوراي نگهبان از سوي قوه قضاییه به مجلس شوراي اسلامی براي اخذ راي اعتماد نمایندگان، گفت: حقوقدانان شوراي

 
نگهبان باید هم زمینه ساز تحول در شوراي نگهبان و هم پاسخگوي عملکرد خود باشند. 

«مظفري» مدیرمسئول روزنامه آفتاب یزد با بیان اینکه انتخاب آقاي اژه اي به عنوان رئیس قوه قضاییه لرزه بر دل مفسدان انداخته است، گفت: امروز خواست مردم
این است که مبارزه با فساد به صورت شعاري نباشد. 



 
وي همچنین بر ضرورت بها دادن هر چه بیشتر به جوانان در دوره تحول و تعالی دستگاه قضایی تاکید کرد. 

«تیرانداز» مدیرعامل خبرگزاري فارس نیز طی سخنانی با بیان اینکه امروز تمرکز دشمن بر بی تدبیر نشان دادن نظام و مسئولان نظام و در نهایت حمله به اساس
حکومت دینی است، گفت: در راستاي افزایش سرمایه اجتماعی نظام، لازم است که مبناي تصمیم گیري هاي مهم در خصوص برخی پرونده ها براي مردم تبیین

 
شود. 

 
وي همچنین خواستار تبلیغ هرچه بیشتر احکام مجازات هاي جایگزین حبس در سطح کشور شد. 

«شفیعیان» مدیرمسئول پایگاه خبري انصاف نیوز با بیان اینکه مواضع حجت الاسلام اژه اي در حوزه هاي مختلف «امیدوارکننده » است، گفت: همه ما در یک

 
کشتی قرار داریم و ناگزیر هستیم با اصلاحاتی که انجام می دهیم وضعیت کشور را از شرایط فعلی خارج کنیم. 

 
وي خواستار آن شد که همه رسانه ها بتوانند جلسات دادگاه ها را پوشش خبري داده و از وضعیت زندان هاي کشور گزارش تهیه کنند. 

مدیرمسئول انصاف نیوز همچنین لغو کامل رسانه داري دولتی را امري ضروري دانست و گفت: رسانه هاي دولتی در بهترین شکل ممکن همان «روابط عمومی»

 
هستند. 

«ایمانجانی» مدیرمسئول روزنامه فرهیختگان هم در سخنانی بر ضرورت پیگیري مسیر طی شده در قوه قضاییه طی دو سال گذشته تاکید کرد و گفت: ادامه مسیر

 
تحول قضایی، سرمایه اجتماعی نظام را افزایش می دهد. 

 
وي افزود: باید سازوکار شفافی براي به نتیجه رسیدن پیشنهادات اصحاب رسانه به دستگاه قضایی پیشبینی و عملیاتی شود. 

مدیرعامل روزنامه فرهیختگان همچنین پیشنهاد داد که قوه قضاییه هر ساله «بهترین انتقاد سازنده» که منجر به یک اتفاق خوب شده است را برگزیده و از آن تقدیر

 
کند. 

 
«شیخ الاسلامی» مدیرمسئول سایت پارسینه نیز در این جلسه خواستار راه اندازي سامانه اي براي نشان دادن هویت مجرمین به صورت آنلاین شد. 

«بهزادي» مدیر مسوول روزنامه اعتماد هم با اشاره به بحرانی که مطبوعات کشور به آن دچار شده اند، گفت: باید به مطبوعات آزادي داد و در مقابل از آنها پاسخ

 
خواست. 

وي گفت: نباید وضعیت به گونه اي پیش برود که رسانه ها و مطبوعات داخلی مرجعیت خود را از دست بدهند و از این طریق فضا براي جولان دادن رسانه هاي

 
بیگانه در کشورمان فراهم شود. 

«گنجی» مدیرمسئول روزنامه جوان هم در سخنان خود ایجاد اورژانس قضایی در کشور را امري ضروري دانست و گفت: باید شرایط به نحوي باشد که مردم هر

 
لحظه اي که اراده کنند بتوانند به اورژانس قضایی دسترسی داشته باشند. 

وي همچنین گفت: پیشنهاد من این است که دستگاه قضایی کشور، عکس قاضی فاسد را به رسانه ها بدهد و ما هم قول می دهیم که عکس او را با عنوان «قاضی

 
فاسد و متخلف» در صفحه نخست روزنامه و خبرگزاري خود منتشر کنیم. 

 
مدیرمسئول روزنامه جوان همچنین خواستار استمراز حضور حجت الاسلام والمسلمین اژه اي در محافل علمی و دانشگاهی شد. 

«سعدي» مدیرمسئول روزنامه جهان صنعت نیز در این نشست ضمن تقدیر از اقدامات دستگاه قضایی در زمینه رفع موانع تولید، گفت: تشکیل پرونده هاي اقتصادي
و تولیدي باید بر اساس راستی آزمایی اولیه اطلاعاتی باشد که به دست بازپرس می رسد چرا که ممکن است برخی پرونده ها بخاطر تغییر قوانین و مقررات در زمره

 
تخلفات قرار گرفته باشند. 

وي اضافه کرد تقاضا داریم که قوه قضاییه در جریان رسیدگی به پرونده هاي تولیدکنندگان، با عنایت به سوابق آنها در حوزه کارآفرینی و حمایت از اشتغال، نهایت

 
رافت اسلامی را از خود نشان دهد. 



«قوچانی» مدیر مسئول روزنامه سازندگی نیز با اشاره به کاهش ملموس توقیف مطبوعات در دوره ریاست آیت االله رئیسی بر قوه قضاییه، بر ضرورت نوسازي رسانه اي

 
در کشور تاکید کرد و افزود: نوسازي رسانه اي باعث شکست هجمه هاي رسانه اي علیه جمهوري اسلامی ایران خواهد شد. 

 
قوچانی خاطرنشان کرد: یقین داریم که در صورت وجود عدالت در جامعه، مطبوعات کشورمان ملی تر از هر نهاد دیگري می توانند با حاکمیت تعامل داشته باشند. 

«عابدینی» قائم مقام خبرگزاري صداوسیما نیز در این جلسه با بیان اینکه بسیاري از بحران هایی که در کشور ایجاد شده ناشی از ترك فعل هاي مسئولان گذشته و

 
حال است، بر ضرورت رسیدگی دستگاه قضایی به این ترك فعل هاي زیان بار تاکید کرد. 

وي با اشاره به فعالیت 298 شبکه فارسی زبان علیه نظام جمهوري اسلامی ایران گفت: در چنین شرایطی یکی از وظایف قوه قضاییه در کشور، تلاش براي اقناع افکار

 
عمومی است. 

«محمدي» سردبیر سایت خبري عصر ایران هم در این جلسه گفت: امیدواریم تعامل رسانه ها و قوه قضاییه در دوره تحول و تعالی همچون دوره قبلی مدیریت این

 
قوه، در مرتبه بالایی باشد. 

 
مدیرعامل پایگاه خبري عصر ایران بر ضرورت معرفی برخی قضات فاسد از سوي رسانه ها تاکید کرد و این اقدام را داراي آثار مثبت و بازدارنده فراوانی دانست. 

وي همچنین ضمن انتقاد از عملکرد شوراهاي حل اختلاف گفت: ایجاد مراکز حل اختلاف در راستاي کاستن از حجم پرونده ها در محاکم قضایی بود اما متاسفانه تا

 
کنون این اتفاق نیفتاده است؛ شوراهاي حل اختلاف باید به نوعی مدیریت شوند تا بر حجم بروکراسی اداري و قضایی کشور افزوده نشود. 

«احدیان» مدیرمسئول روزنامه خراسان نیز در این نشست مبارزه با فساد را مهمترین محور در اقدامات دستگاه قضایی دانست و خواستار اعلام موضع قاطعانه قوه

 
قضاییه در خصوص مسائل مهم مطرح شده از سوي رسانه ها که در جامعه ایجاد حساسیت کرده اند، شد. 

وي همچنین بر ضرورت حمایت از افشاگران واقعی فساد و تمایز ان با افرادي که با این پوشش و نقاب فعالیت میکنند تاکید کرد و گفت: حمایت از افشاگران واقعی

 
فساد باید شامل حمایت حقوقی و حمایت مالی و تشویقی باشد. 

«حیدري» مدیرعامل خبرگزاري ایلنا نیز در این نشست، بر ضرورت حمایت واقعی دستگاه قضایی از واحدهاي تولیدي و صنعتی تاکید کرد و گفت: نباید شرایط به
گونه اي باشد که یک واحد تولیدي چند ماه بعد از احیا توسط دستگاه قضایی و بازگشت کارگران بر سر کار، دوباره دچار مشکل شده و روند کار در آن واحد متوقف

 
شود. 

وي همچنین وجود برخی اختلاف نظرهاي نهادهاي امنیتی در خصوص بعضی از پرونده ها را زیبنده ندانست و با اشاره به ضرورت مقابله قوه قضاییه با فساد در هر

 
نوع و شکل آن گفت: دستگاه قضا باید از برخوردهاي جناحی در زمینه مقابله با مفسدان پرهیز کند. 

«تالی» مدیرکل اخبار رادیو نیز در این جلسه ضمن انتقاد از برخی ناهماهنگی هاي موجود در سیستم قضایی کشور گفت: به عنوان نمونه، اختلاف نظر درباره به

 
رسمیت شناختن یا نشناختن برگ سبز خودرو، هم به اعتبار قوه قضاییه لطمه می زند و هم مردم را سردرگم می کند. 

وي همچنین سرعت اطلاع رسانی در قوه قضاییه را امر بسیار ضروري دانست و تاکید کرد: با توجه به سرعت اتفاقات و تحولات و فعالیت رسانه اي شبانه روزي

 
دشمنان، باید شرایط به گونه اي باشد که همه رسانه ها بتوانند در اسرع وقت به مدیران قضایی کشور دسترسی داشته باشند. 

«حیدري» مدیرمسئول سایت خبري رویداد 24 نیز در این جلسه گفت: قوه قضاییه باید تلاش کند تا از هر اندازه که ممکن است از مداخلات دادستان ها در امور

 
داخلی دولت جلوگیري کند چرا که این مداخلات در وهله نخست به خود دستگاه قضایی آسیب می رساند. 

«وکیلی» مدیرمسئول روزنامه ابتکار نیز در این جلسه گفت: پیشنهاد می کنم در دوره مدیریتی جدید قوه قضاییه، گفتمان مبارزه با فساد جایگزین گفتمان مبارزه با

 
فاسد شود. 

وي همچنین یکی از اقدامات مثبت دو سال گذشته در قوه قضاییه را اجراي دادگاه جرایم سیاسی با حضور هیئت منصفه دانست و بر همین اساس، پیشنهاد داد که

 
دادگاه هاي مربوط به حوزه جرایم اقتصادي نیز با حضور هیئت منصفه برگزار شود. 



«وثوق» مدیر کل اخبار سیما با بیان اینکه امیدواریم ماحصل برنامه هاي کوتاه مدت قوه قضاییه در دوران تحول و تعالی براي مردم کاملا ملموس باشد، گفت: تکریم

 
ارباب رجوع در واحدهاي قضایی یکی از اصلی ترین خواسته هاي مردم از قوه قضاییه است. 

 
وي افزود: قوه قضاییه باید بستري را براي مطالبه گري رسانه ها در جهت رفع موانع موجود در کشور فراهم کند. 

حجت الاسلام «دعایی» مدیرمسئول روزنامه اطلاعات، رئیس قوه قضاییه را داراي صفاتی همچون قاطعیت، صراحت و رافت دانست و گفت: آقایان رئیسی و اژه اي،

 
جلوه هایی از معرفت موجود در شهیدان بهشتی و قدوسی هستند. 

مدیرمسئول روزنامه اطلاعات رسانه ها را بازوي توانمند قوه قضاییه دانست و گفت: این رسانه ها هستند که با اخبار و اطلاعات دقیق خود می توانند زوایاي تاریک هر
موضوع و ماجرایی را براي قوه قضاییه روشن سازند.



40 هزار خانوار گیلانی مستمري بگیر بهزیستی هستند

منبع: مرجع آنلاینشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/04/28

حسین نحوي نژاد، با بیان اینکه حدود 60 هزار خانوار تحت پوشش مستقیم بهزیستی استان گیلان قرار دارند، اظهار کرد: این خانوارها داراي پرونده هستند
و باید به صورت مداوم به آنان ارائه خدمت شود. وي با بیان اینکه 40 هزار خانوار از خانوارهاي تحت پوشش بهزیستی مستمري دریافت می کنند، افزود:

همچنین حدود 10 ...

مدیرکل بهزیستی گیلان، با بیان اینکه 40 هزار خانوار از خانوارهاي تحت
پوشش بهزیستی مستمري دریافت می کنند، افزود: همچنین حدود 10

 
هزار خانوار در نوبت دریافت مستمري هستند. 

حسین نحوي نژاد، با بیان اینکه حدود 60 هزار خانوار تحت پوشش
مستقیم بهزیستی استان گیلان قرار دارند، اظهار کرد: این خانوارها داراي

 
پرونده هستند و باید به صورت مداوم به آنان ارائه خدمت شود. 

وي با بیان اینکه 40 هزار خانوار از خانوارهاي تحت پوشش بهزیستی
مستمري دریافت می کنند، افزود: همچنین حدود 10 هزار خانوار در نوبت

 
دریافت مستمري هستند و تا قبل از پایان تابستان به جمعیت مستمري بگیران بهزیستی اضافه خواهند شد. 

مدیرکل بهزیستی گیلان، از رشد 70 درصدي مستمري خانوارهاي تحت پوشش بهزیستی طی سال 1400 علیرغم همه تنگناهاي مالی دولت خبر داد و خاطرنشان
کرد: مستمري خانوارهاي پنج نفره به بالا از 550 هزار تومان به یک میلیون و 100 هزار تومان افزایش یافته است؛ البته همچنان فشار به اقشار آسیب پذیر زیاد است،

 
اما دولت با وجود همه مشکلات به ویژه تحریم و کاهش درآمد سعی کرده از سرمایه گذاري در این بخش کم نکند. 

نحوي نژاد، با بیان اینکه زنان سرپرست خانوار و معلولان با مشکل گرانی اقلام مورد نیاز خود مواجه هستند، تصریح کرد: امیدواریم با روي کار آمدن دولت جدید و

 
همدلی ایجاد شده در نظام خدمات بهزیستی ادامه پیدا کند. 

وي با اشاره به نقش خیرین در تامین نیازهاي جامعه هدف بهزیستی، یادآور شد: با بودجه دولتی نمی توانیم به نیازمندي هاي گروه هدف پاسخ دهیم، زیرا قریب به
3000 معلول، سالمند و بیمار روانی مزمن در مراکز بهزیستی نگهداري می شوند و دولت فقط تامین کننده 40 درصد این هزینه هاست و مابقی توسط خیرین تامین

 
می شود. 

مدیرکل بهزیستی گیلان، با بیان اینکه از اول مرداد یارانه مراکز نگهداري غیر دولتی 80 درصد افزایش یافته تا جوابگوي بخشی از هزینه هاي آنان باشد، گفت: حدود

 
1000 نفر از ایتام تحت پوشش بهزیستی استان در 21 مرکز خیریه و یا در خانواده هاي جایگزین نگهداري می شوند که قطعا به کمک هاي مردمی نیاز دارند. 

وي از جمع آوري پنج میلیارد تومان کمک از محل فطریه سال جاري خبر داد و تصریح کرد: سه برابر این مبلغ نیز در بخش هاي غیر دولتی همکار بهزیستی جمع 
آوري شده است. همچنین قریب به 1000 نفر از افراد تحت پوشش بهزیستی که وضعیت ناگوارتري دارند به صورت مستقیم به خیرین متصل شده اند و غیر از کمک 

 
هاي معیشتی دولتی، از حامیان خود کمک هاي ماهیانه مداوم دریافت می کنند. 

نحوي نژاد، با اشاره به ابلاغ قانون جامع حمایت از حقوق معلولان در سال 97 توسط رئیس جمهور به همه دستگاه ها، اضافه کرد: این قانون بسیار مترقی بوده و
اصلاحیه مصوبه سال 83 است. قانون مذکور با توجه به کنوانسیون حقوق افراد داراي معلولیت سعی کرده معافیت ها، تسهیلات، شناسایی افراد داراي معلولیت،

 
فضاهاي ورزشی، صندوق کارآفرینی و اشتغال براي معلولان، بلیط هاي نیم بها، اشتغال، نظارت و مسائل رفاهی را مد نظر قرار دهد. 

مدیرکل بهزیستی گیلان، با بیان اینکه خانوارهاي داراي معلول شدید یا سرپرست خانوار معلول حداقل دستمزد را دریافت می کنند، افزود: امسال 2000 میلیارد
تومان اعتبار از سوي سازمان برنامه و بودجه براي تحقق برخی از بندهاي قانون جامع حمایت از حقوق معلولان اختصاص یافته که تاکنون 400 میلیارد تومان آن

 
محقق شده است؛ همچنین سهم استان گیلان از این اعتبار 100 میلیارد تومان است. 

وي با اشاره به ارائه تسهیلات بدون بهره از محل بند ب تبصره 16 سازمان هاي حمایتی براي ایجاد اشتغال معلولان، عنوان کرد: پرداخت حق بیمه سهم کارفرما و



 
پرداخت بخشی از حقوق معلولان توسط بهزیستی از دیگر اقدامات در زمینه اشتغال جامعه هدف است. 

نحوي نژاد، از پرداخت 1750 مورد وام در سال 99 خبر داد و اظهار کرد: سال گذشته 61 میلیارد تومان اعتبار پرداخت تسهیلات اشتغال داشتیم که امسال به 87

 
میلیارد تومان افزایش یافته؛ همچنین سقف تسهیلات از 50 میلیون به 100 میلیون رسیده است. 

وي با بیان اینکه براساس قانون، آموزش فنی و حرفه اي براي معلولان رایگان است، متذکر شد: واگذاري بخش قابل توجهی از امکانات به بخش غیر دولتی، بهزیستی
را در تامین اعتبار آموزش جامعه هدف خود با چالش مواجه کرده است. همچنین بانک هاي عامل در پرداخت تسهیلات و ضمانت هاي زنجیره اي سلیقه اي عمل می 
کنند، زیرا پیدا کردن دو ضامن بسیار دشوار است لذا در سال جاري بخشی از بودجه بهزیستی را به آموزش فنی و حرفه اي در بخش غیر دولتی اختصاص خواهیم

 
داد. 

مدیرکل بهزیستی گیلان، با اشاره به جمع آوري ظرفیت ها، آموزش، ایجاد تعاونی و جذب امکانات براي زنان سرپرست خانوار در قالب مراکز «مثبت زندگی»، تصریح
کرد: سال گذشته براي 500 معتاد بهبود یافته نیز زمینه آموزش فنی و حرفه اي و بازاریابی را فراهم کردیم. در سال جاري نیز آموزش فنی و حرفه اي، جمع کردن

 
افراد دور هم به جاي مشاغل انفرادي و بازاریابی در قالب برگزاري نمایشگاه را دنبال می کنیم. 

نحوي نژاد، با تاکید بر لزوم راه اندازي صندوق حمایت از فرصت هاي شغلی مددجویان جهت سرمایه گذاري براي ایجاد مشاغل و کارخانجات و کارگاه هاي بزرگ،

 
یادآور شد: افراد تحت پوشش بهزیستی از طریق این صندوق مشغول به کار شوند. 

وي از جذب 92 میلیارد تومان اعتبار جهت پایدار شدن مشاغل مرتبط با بهزبستی همچون مهدهاي کودك و مراکز توانبخشی و موسسات خیریه که از کرونا آسیب

 
دیدند خبر داد و گفت: مشاغلی که در حال از دست رفتن بود، پایدار شدند. 

مدیرکل بهزیستی گیلان، با بیان اینکه در سال 2019 به ازاي هر 9 نفر یک سالمند داشتیم، خاطرنشان کرد: در سال 2050 به ازاي هر شش نفر یک سالمند
خواهیم داشت که شیب سالمندي را نشان می دهد؛ البته این شیب در ایران تندتر از کشورهاي منطقه بوده و گیلان نیز اول است؛ به گونه اي که 14 درصد جمعیت

 
گیلان را سالمندان تشکیل می شوند، اما جمعیت سالمند کشور حدود 9 درصد است. 

نحوي نژاد، با اشاره به اقدامات کارگروه اجتماعی، فرهنگی، سلامت، زنان و خانواده استانداري گیلان، ادامه داد: تکریم ارباب رجوع سالمند در دستور کار قرار دارد.
همچنین دهکده بازنشستگان با حمایت استانداري راه اندازي خواهد شد که این دهکده خدمات بسیار گسترده بهداشتی، تغذیه اي، اوقات فراغت و فرهنگی و هنري را

 
در کنار توریسم سلامت به سالمندان ارائه می کند. 

وي با بیان اینکه کلینیک هاي جامع توانبخشی سالمندان در کشور وجود ندارد، گفت: گیلان پایلوت راه اندازي این کلینیک به کمک دانشگاه علوم پزشکی جهت
تربیت پزشکان عمومی ویژه سالمندان خواهد بود، زیرا یک پزشک عمومی ممکن است نسبت به وضعیت یک سالمند در مصرف دارو و مدیریت بیماري آگاهی

 
نداشته باشد. در واقع این کلینیک ها کمک می کنند تا سالمندان پروفایل خاص خودشان را تشکیل دهند تا در زمان بیماري راهنمایی سریع دریافت کنند. 

مدیرکل بهزیستی گیلان، 60 سالگی را آغاز دوران سالمندي دانست و اضافه کرد: حدود 14 درصد سالمندان نیازمند مراقبت هستند و مابقی مشکلی ندارند لذا هدف

 
ما از راه اندازي کلینیک هاي جامع توانبخشی سالمندان ارائه خدمات آموزشی و پیشگیرانه است. 

وي با اشاره به تصویب و ابلاغ قانون مهم حمایت از حقوق اطفال و نوجوانان در سال 99، اظهار کرد: قانون براي حداقل 15 دستگاه اجرایی وظایف مشخص قائل شده
و رابطه تنگاتنگی میان بهزیستی و قوه قضائیه در بخش بازجویی، مجازات، حفظ حقوق کودکان، مددکاري، حضانت و... برقرار کرده است و از ابهامات گذشته خارج

 
شدیم؛ همچنین سامانه ملی فرزندخواندگی را راه اندازي کردیم تا خانواده ها بدون برخورد سلیقه اي حضانت کودکان بدوم سرپرست را بر عهده بگیرند. 

نحوي نژاد، با تاکید بر لزوم جرم زدایی در مورد اطفال با همکاري بهزیستی، دادگستري و نیروي انتظامی، اضافه کرد: براي نخستین بار در کشور، استان گیلان امکان
ملاقات والد و کودك بعد از طلاق را در مراکز غیر از نیروي انتظامی فراهم کرده که با همکاري معاونت پیشگیري از وقوع جرم دادگستري استان رقم خورده است. در

 
این مراکز مددکار و روانشناس نیز حضور دارند که با مداخلات خود زمینه صلح و سازش زوجین و برگشت زندگی را فراهم می کنند. 

وي کودکان خیابانی را به دو دسته کودکان کار و کودکان بی خانمان تقسیم کرد و یادآور شد: 80 درصد کودکان خیابانی کودکان کار هستند، یعنی خانواده دارند و
بهزیستی و نیروي انتظامی بدون حکم قضایی نمی توانند نسبت به جمع آوري آنان اقدام کنند، اما بهزیستی این آمادگی را دارد از کودکان بی خانمان در مراکز شبانه 

 
رو خود نگهداري کند و شرایط بهداشتی، تغذیه اي و روانی مناسب را براي این کودکان رقم بزند. 



مدیرکل بهزیستی گیلان، از مردم خواست در صورت مشاهده کودك، دختر و یا زن بی خانمان با شماره 123 بهزیستی تماس بگیرند و گفت: بهزیستی آمادگی جمع 

 
آوري این افراد را دارد. 

 
 -

- منبع خبر : خبرگزاري ایسنا



رئیس قوه قضاییه: بخش عمده نظرات نخبگان را مطالعه کردم

منبع: ایسناشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/04/28

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه نقش رسانه ها در امیدآفرینی و آرامش بخشی به مرم بی بدیل است، گفت: لازم است سازوکاري براي استفاده از ظرفیت ها و
ایده ها در قوه قضاییه با کمک خود اصحاب رسانه طراحی شود.

به گزارش ایسنا به نقل از قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی
اژه اي که نخستین نشست هم اندیشی خود با نخبگان را به هم فکري با
اصحاب رسانه اختصاص داده بود، با تأکید بر فهم درست از حق و اجراي
آن و همچنین استقامت در راه حق، نقش رسانه در تحقق عدالت، هموار
کردن مسیر عدالت و ارتقاء بخشی به آگاهی مردم به حقوق خودشان و

 
جامعه را بسیار مهم دانست. 

رئیس قوه قضاییه افزود: رسانه می تواند به مردم آگاهی دهد تا حقوق خود
و راه استیفاي حق را به خوبی بشناسد، تا هم به آن ها تعدي نشود و هم

 
آن که بدانند اگر تعدي کنند، چه عواقبی دارد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با بیان این که آگاهی انسان از
لوازم ضروري اجراي عدالت است گفت: نقش رسانه در مطالبه گري و پاسخگو کردن همه آحاد جامعه اعم از مسئول و غیر مسئول و همه افراد و نهادهایی که وظیفه

 
اجتماعی دارند، حائز اهمیت است. 

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه در این شرایط به شدت نیاز به فهم مشترك در موضوعات مختلف داریم گفت: اگر بین رسانه و دستگاه هاي مختلف مانند قوه قضاییه،

 
دولت و مجلس فهم مشترکی نسبت به مسائل و موضوعات وجود داشته باشد، هر کسی به درستی می تواند نقش خود را ایفا کند. 

رئیس دستگاه قضا براي نمونه به موضوع ترك فعل اشاره کرد و گفت: بعضی ترك فعل هایی داریم که موجب ضمان است، اما بر اساس قانون جرم نیست، ولی برخی
ترك فعل ها هم ضمان آور و هم جرم است و در قانون براي آن مجازات تعیین شده و برخی هم در حد یک تخلف اداري و انتظامی است که درباره این ها باید به

 
یک فهم مشترك برسیم. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي همچنین با اشاره به موضوع رسانه آزاد و آزادي رسانه گفت: نقد در قانون مطبوعات تعریف شده، اما برخی موارد که مطرح

 
می شود مصداق تخریب و حتی توهین است که باید با یک مرزبندي دقیق و شفاف، حساب آن ها را از نقد سازنده جدا کنیم. 

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه اعتماد مردم و سرمایه اجتماعی براي هر حکومت و دستگاهی مهم است، اظهار داشت: اعتماد مردم مهم ترین پشتوانه براي نظام ما به

 
عنوان یک نظام مردمی است و اگر اعتماد مردم را نداشته باشیم در بسیاري از کارها موفق نخواهیم شد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي افزود: بدون تردید یکی از الزامات افزایش اعتماد مردم صداقت و به حساب آوردن مردم و بهره مندي از ظرفیت هاي

 
آنهاست. 

رئیس دستگاه قضا با بیان اینکه از دوران جوانی و بیش از 50 سال است که اعتقاد دارم توده مردم مسائل را به خوبی متوجه می شوند و درك می کنند و اگر صاقانه
واقعیت ها را با مردم در میان بگذاریم اعتماد آن ها را جلب می کنیم، گفت: بهره برداري هاي خاص و مقطعی از مردم کار ناپسندي است و اگر مردم احساس کنند

 
ظاهرسازي می کنیم و حرف هاي خوب را براي رسیدن به اهداف و اغراض سیاسی بیان می کنیم سخن ما را نمی پذیرند. 

رئیس قوه قضاییه ادامه داد: باید نکات مثبت و نقاط قوت را با هم دید و به نقاط ضعف و ناکارآمدي ها هم توجه داشت و آن ها را مصلحانه نقد کرد تا بتوانیم در

 
مسیر موفقیت حرکت کنیم. 



حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با استقبال از همکاري و هم اندیشی با اصحاب رسانه گفت: باید با کمک همدیگر مسائل و آسیب ها را احصا و راه حل آن

 
ها را بررسی کنیم و به هر میزان بتوانیم فاصله در فهم مشترك درباره مشکلات را کاهش دهیم تا بهتر بتوانیم مسائل را حل کنیم. 

رئیس دستگاه قضا افزود: لازم است سازوکاري براي استفاده از ظرفیت ها و ایده هاي یکدیگر ایجاد کنیم که این سازوکار باید با کمک خود اصحاب رسانه طراحی

 
شود. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با اشاره به تماس با نخبگان از سوي دفتر رییس قوه قضاییه و اخذ نظرات، پیشنهادات و انتقادات از سوي طیف ها و سلایق
مختلف فکري بلافاصله پس از انتصاب به ریاست دستگاه قضا گفت: اگر چه فرصت مطالعه همه نظرات دریافت شده نبود، بخش عمده نظرات را که به صورت تلفنی

 
یا مکتوب فرستاده شده مطالعه کردم و به همکارانم گفتم که این ها را براي بررسی بیشتر و عمیق تر دسته بندي و اولویت بندي کنند. 

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: این نظرات باید با نگاهی مبتنی بر واقعیت ها بررسی شود و براي آن ها راهکار پیدا کنیم و اگر بخواهیم براي آن ها در اتاق هاي
دربسته تصمیم گیري و دستورالعمل صادر کنیم اثري نخواهد داشت و این اتفاق هم نمی افتد حتما در این خصوص با ارائه دهندگان ایده و نظرات همفکري میکنیم.

 
وي تاکید کرد: باید با مشورت و مفاهمه با فردي که مساله اي طرح کرده راهکار درست را انتخاب کرد و براي این موضوع باید زمان مناسبی اختصاص داد. 

رئیس قوه قضاییه شاخص ارزیابی عملکرد دستگاه قضا و سنجش موفقیت هایش در تغییر و تحول را شرع، قانون و ابلاغیه مقام معظم رهبري به رئیس دستگاه قضا

 
عنوان کرد و گفت که با ملاك هاي سلیقه اي نمی توان ارزیابی دقیقی از موفقیت یک دستگاه داشت و هر قضاوتی بشود نادرست است. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي همچنین گفت: ممکن است بعضی وقت ها خود ما یا فعالان رسانه به قانون یا دستورالعملی نقد داشته باشند و آن قانون و
دستورالعمل نیازمند اصلاح هم باشد، اما اگر ملاك مشخصی نداشته باشیم نمی توانیم ارزیابی کنیم که به وظیفه مان درست عمل کرده ایم یا نه و باید قانون را

 
مبناي عمل خود قرار دهیم. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در پایان سخنان خود تشکیل «شوراي حل اختلاف رسانه ها» با حضور افراد آشنا به مسائل رسانه و مسائل حقوقی و
مصالح کشور را تدبیري خوب براي رسیدگی به برخی دعاوي علیه رسانه ها دانست و تأکید کرد در صورت نیاز و براي تسریع و تسهیل رسیدگی ها می توان این

 
شورا را با تشکیل شعب دیگري توسعه داد. 

 
سخنان مسئولان و مدیران رسانه اي کشور در دیدار با رئیس قوه قضاییه 

در ابتداي این نشست، «متقیان» مدیرعامل خبرگزاري ایسنا با بیان اینکه خوشحالیم که درب اتاق رئیس قوه قضاییه بر روي اهالی رسانه باز است، گفت: امیدواریم

 
دستگاه قضایی در دوره تحول و تعالی کارهایی که انجام داده است را براي مردم بازگو کند و به دادن وعده براي کارهایی که می خواهد انجام دهد، اکتفا نکند. 

وي همچنین با اشاره به حادثه پیش آمده براي اتوبوس حامل خبرنگاران در استان آذربایجان غربی که منجر به درگذشت دو تن از خبرنگاران و مصدومیت 20 نفر

 
شد، گفت: با توجه به اینکه دست اندرکاران تا کنون در این زمینه کوتاهی کرده اند از قوه قضاییه تقاضا داریم که به صورت خاص به این پرونده رسیدگی کند. 

مدیرعامل خبرگزاري ایسنا ضمن آنکه از قوه قضاییه خواست که مبارزه با تهاجم فرهنگی را نه به صورت شعاري بلکه به صورت عملیاتی انجام دهد، خواستار استفاده

 
از ظرفیت همه رسانه ها در پوشش برنامه هاي خبري قوه قضاییه شد. 

«خلفی زاده» مدیرعامل خبرگزاري آنا نیز با اشاره به عزم دستگاه قضا براي مقابله با قاچاق کالاي سازمان یافته در کشور، از بلاتکلیفی در راه اندازي کامل سامانه

 
جامع تجارت انتقاد کرد و گفت: این سامانه باید به صورت صددرصدي فعالیت داشته باشد تا هم جلوي قاچاق کالا گرفته شود و هم چرخ تولید در کشور بچرخد. 

وي همچنین با اشاره به پیشنهاد حقوقدانان شوراي نگهبان از سوي قوه قضاییه به مجلس شوراي اسلامی براي اخذ راي اعتماد نمایندگان، گفت: حقوقدانان شوراي

 
نگهبان باید هم زمینه ساز تحول در شوراي نگهبان و هم پاسخگوي عملکرد خود باشند. 

«مظفري» مدیرمسئول روزنامه آفتاب یزد با بیان اینکه انتخاب آقاي اژه اي به عنوان رئیس قوه قضاییه لرزه بر دل مفسدان انداخته است، گفت: امروز خواست مردم

 
این است که مبارزه با فساد به صورت شعاري نباشد. 

 
وي همچنین بر ضرورت بها دادن هر چه بیشتر به جوانان در دوره تحول و تعالی دستگاه قضایی تاکید کرد. 



«تیرانداز» مدیرعامل خبرگزاري فارس نیز طی سخنانی با بیان اینکه امروز تمرکز دشمن بر بی تدبیر نشان دادن نظام و مسئولان نظام و در نهایت حمله به اساس
حکومت دینی است، گفت: در راستاي افزایش سرمایه اجتماعی نظام، لازم است که مبناي تصمیم گیري هاي مهم در خصوص برخی پرونده ها براي مردم تبیین

 
شود. 

 
وي همچنین خواستار تبلیغ هرچه بیشتر احکام مجازات هاي جایگزین حبس در سطح کشور شد. 

«شفیعیان» مدیرمسئول پایگاه خبري انصاف نیوز با بیان اینکه مواضع حجت الاسلام اژه اي در حوزه هاي مختلف «امیدوارکننده» است، گفت: همه ما در یک کشتی

 
قرار داریم و ناگزیر هستیم با اصلاحاتی که انجام می دهیم وضعیت کشور را از شرایط فعلی خارج کنیم. 

 
وي خواستار آن شد که همه رسانه ها بتوانند جلسات دادگاه ها را پوشش خبري داده و از وضعیت زندان هاي کشور گزارش تهیه کنند. 

مدیرمسئول انصاف نیوز همچنین لغو کامل رسانه داري دولتی را امري ضروري دانست و گفت: رسانه هاي دولتی در بهترین شکل ممکن همان «روابط عمومی»

 
هستند. 

«ایمانجانی» مدیرمسئول روزنامه فرهیختگان هم در سخنانی بر ضرورت پیگیري مسیر طی شده در قوه قضاییه طی دو سال گذشته تاکید کرد و گفت: ادامه مسیر

 
تحول قضایی، سرمایه اجتماعی نظام را افزایش می دهد. 

 
وي افزود: باید سازوکار شفافی براي به نتیجه رسیدن پیشنهادات اصحاب رسانه به دستگاه قضایی پیشبینی و عملیاتی شود. 

مدیرعامل روزنامه فرهیختگان همچنین پیشنهاد داد که قوه قضاییه هر ساله «بهترین انتقاد سازنده» که منجر به یک اتفاق خوب شده است را برگزیده و از آن تقدیر

 
کند. 

 
«شیخ الاسلامی» مدیرمسئول سایت پارسینه نیز در این جلسه خواستار راه اندازي سامانه اي براي نشان دادن هویت مجرمین به صورت آنلاین شد. 

«بهزادي» مدیر مسوول روزنامه اعتماد هم با اشاره به بحرانی که مطبوعات کشور به آن دچار شده اند، گفت: باید به مطبوعات آزادي داد و در مقابل از آن ها پاسخ

 
خواست. 

وي گفت: نباید وضعیت به گونه اي پیش برود که رسانه ها و مطبوعات داخلی مرجعیت خود را از دست بدهند و از این طریق فضا براي جولان دادن رسانه هاي

 
بیگانه در کشورمان فراهم شود. 

«گنجی» مدیرمسئول روزنامه جوان هم در سخنان خود ایجاد اورژانس قضایی در کشور را امري ضروري دانست و گفت: باید شرایط به نحوي باشد که مردم هر

 
لحظه اي که اراده کنند بتوانند به اورژانس قضایی دسترسی داشته باشند. 

وي همچنین گفت: پیشنهاد من این است که دستگاه قضایی کشور، عکس قاضی فاسد را به رسانه ها بدهد و ما هم قول می دهیم که عکس او را با عنوان «قاضی

 
فاسد و متخلف» در صفحه نخست روزنامه و خبرگزاري خود منتشر کنیم. 

 
مدیرمسئول روزنامه جوان همچنین خواستار استمراز حضور حجت الاسلام والمسلمین اژه اي در محافل علمی و دانشگاهی شد. 

«سعدي» مدیرمسئول روزنامه جهان صنعت نیز در این نشست ضمن تقدیر از اقدامات دستگاه قضایی در زمینه رفع موانع تولید، گفت: تشکیل پرونده هاي اقتصادي
و تولیدي باید بر اساس راستی آزمایی اولیه اطلاعاتی باشد که به دست بازپرس می رسد چرا که ممکن است برخی پرونده ها بخاطر تغییر قوانین و مقررات در زمره

 
تخلفات قرار گرفته باشند. 

وي اضافه کرد تقاضا داریم که قوه قضاییه در جریان رسیدگی به پرونده هاي تولیدکنندگان، با عنایت به سوابق آن ها در حوزه کارآفرینی و حمایت از اشتغال، نهایت

 
رافت اسلامی را از خود نشان دهد. 

«قلی زاده» مدیرعامل خبرگزاري تسنیم هم در این نشست با بیان اینکه احیاي سرمایه اجتماعی نظام یکی از خواسته هاي امروز اصحاب رسانه از مسئولان است،



تصریح کرد: در دوره جدید قوه قضاییه، برخورد با مفاسد باید به صورت بسیار جدي تر از گذشته ادامه پیدا کند تا مردم ببینند از عزم دستگاه قضا براي مقابله با

 
مفسدان کاسته نشده است. 

 
وي افزود: مردم وقتی ببینند قوه قضاییه غیرجناحی حرکت می کند نسبت به آن اعتماد پیدا می کنند. 

مدیرعامل خبرگزاري تسنیم بر استمرار بازدیدها و سفرهاي استانی رئیس دستگاه قضا و همچنین ضرورت بکارگیري بازرسان و ناظران امین در محاکم قضایی براي

 
رصد اتفاقات، تاکید کرد. 

قلی زاده افزود: باید شرایطی ایجاد شود که مردم احساس کنند و یقین داشته باشند که بدون مراجعه به واحدهاي قضایی و بدون انجام یک شکایت، دستگاه قضایی

 
از حقوق حقه آن ها دفاع خواهد کرد. 

 
وي همچنین خواستار آن شد که قوه قضاییه براي همه برنامه هاي خود «پیوست رسانه اي» طراحی کند. 

«قوچانی» مدیر مسئول روزنامه سازندگی نیز با اشاره به کاهش ملموس توقیف مطبوعات در دوره ریاست آیت االله رئیسی بر قوه قضاییه، بر ضرورت نوسازي رسانه اي

 
در کشور تاکید کرد و افزود: نوسازي رسانه اي باعث شکست هجمه هاي رسانه اي علیه جمهوري اسلامی ایران خواهد شد. 

 
قوچانی خاطرنشان کرد: یقین داریم که در صورت وجود عدالت در جامعه، مطبوعات کشورمان ملی تر از هر نهاد دیگري می توانند با حاکمیت تعامل داشته باشند. 

«عابدینی» قائم مقام خبرگزاري صداوسیما نیز در این جلسه با بیان اینکه بسیاري از بحران هایی که در کشور ایجاد شده ناشی از ترك فعل هاي مسئولان گذشته و

 
حال است، بر ضرورت رسیدگی دستگاه قضایی به این ترك فعل هاي زیان بار تاکید کرد. 

وي با اشاره به فعالیت 298 شبکه فارسی زبان علیه نظام جمهوري اسلامی ایران گفت: در چنین شرایطی یکی از وظایف قوه قضاییه در کشور، تلاش براي اقناع افکار

 
عمومی است. 

«محمدي» سردبیر سایت خبري عصرایران هم در این جلسه گفت: امیدواریم تعامل رسانه ها و قوه قضاییه در دوره تحول و تعالی همچون دوره قبلی مدیریت این

 
قوه، در مرتبه بالایی باشد. 

 
مدیرعامل پایگاه خبري عصرایران بر ضرورت معرفی برخی قضات فاسد از سوي رسانه ها تاکید کرد و این اقدام را داراي آثار مثبت و بازدارنده فراوانی دانست. 

وي همچنین ضمن انتقاد از عملکرد شوراهاي حل اختلاف گفت: ایجاد مراکز حل اختلاف در راستاي کاستن از حجم پرونده ها در محاکم قضایی بود، اما متاسفانه تا

 
کنون این اتفاق نیفتاده است؛ شوراهاي حل اختلاف باید به نوعی مدیریت شوند تا بر حجم بروکراسی اداري و قضایی کشور افزوده نشود. 

«احدیان» مدیرمسئول روزنامه خراسان نیز در این نشست مبارزه با فساد را مهمترین محور در اقدامات دستگاه قضایی دانست و خواستار اعلام موضع قاطعانه قوه

 
قضاییه در خصوص مسائل مهم مطرح شده از سوي رسانه ها که در جامعه ایجاد حساسیت کرده اند، شد. 

وي همچنین بر ضرورت حمایت از افشاگران واقعی فساد و تمایز ان با افرادي که با این پوشش و نقاب فعالیت میکنند تاکید کرد و گفت: حمایت از افشاگران واقعی

 
فساد باید شامل حمایت حقوقی و حمایت مالی و تشویقی باشد. 

«حیدري» مدیرعامل خبرگزاري ایلنا نیز در این نشست، بر ضرورت حمایت واقعی دستگاه قضایی از واحدهاي تولیدي و صنعتی تاکید کرد و گفت: نباید شرایط به
گونه اي باشد که یک واحد تولیدي چند ماه بعد از احیا توسط دستگاه قضایی و بازگشت کارگران بر سر کار، دوباره دچار مشکل شده و روند کار در آن واحد متوقف

 
شود. 

وي همچنین وجود برخی اختلاف نظرهاي نهادهاي امنیتی در خصوص بعضی از پرونده ها را زیبنده ندانست و با اشاره به ضرورت مقابله قوه قضاییه با فساد در هر

 
نوع و شکل آن گفت: دستگاه قضا باید از برخوردهاي جناحی در زمینه مقابله با مفسدان پرهیز کند. 

«تالی» مدیرکل اخبار رادیو نیز در این جلسه ضمن انتقاد از برخی ناهماهنگی هاي موجود در سیستم قضایی کشور گفت: به عنوان نمونه، اختلاف نظر درباره به

 
رسمیت شناختن یا نشناختن برگ سبز خودرو، هم به اعتبار قوه قضاییه لطمه می زند و هم مردم را سردرگم می کند. 



وي همچنین سرعت اطلاع رسانی در قوه قضاییه را امر بسیار ضروري دانست و تاکید کرد: با توجه به سرعت اتفاقات و تحولات و فعالیت رسانه اي شبانه روزي

 
دشمنان، باید شرایط به گونه اي باشد که همه رسانه ها بتوانند در اسرع وقت به مدیران قضایی کشور دسترسی داشته باشند. 

«حیدري» مدیرمسئول سایت خبري رویداد 24 نیز در این جلسه گفت: قوه قضاییه باید تلاش کند تا از هر اندازه که ممکن است از مداخلات دادستان ها در امور

 
داخلی دولت جلوگیري کند چرا که این مداخلات در وهله نخست به خود دستگاه قضایی آسیب می رساند. 

«وکیلی» مدیرمسئول روزنامه ابتکار نیز در این جلسه گفت: پیشنهاد می کنم در دوره مدیریتی جدید قوه قضاییه، گفتمان مبارزه با فساد جایگزین گفتمان مبارزه با

 
فاسد شود. 

وي همچنین یکی از اقدامات مثبت دو سال گذشته در قوه قضاییه را اجراي دادگاه جرایم سیاسی با حضور هیئت منصفه دانست و بر همین اساس، پیشنهاد داد که

 
دادگاه هاي مربوط به حوزه جرایم اقتصادي نیز با حضور هیئت منصفه برگزار شود. 

«وثوق» مدیر کل اخبار سیما با بیان اینکه امیدواریم ماحصل برنامه هاي کوتاه مدت قوه قضاییه در دوران تحول و تعالی براي مردم کاملا ملموس باشد، گفت: تکریم

 
ارباب رجوع در واحدهاي قضایی یکی از اصلی ترین خواسته هاي مردم از قوه قضاییه است. 

 
وي افزود: قوه قضاییه باید بستري را براي مطالبه گري رسانه ها در جهت رفع موانع موجود در کشور فراهم کند. 

حجت الاسلام «دعایی» مدیرمسئول روزنامه اطلاعات، رئیس قوه قضاییه را داراي صفاتی همچون قاطعیت، صراحت و رافت دانست و گفت: آقایان رئیسی و اژه اي،

 
جلوه هایی از معرفت موجود در شهیدان بهشتی و قدوسی هستند. 

مدیرمسئول روزنامه اطلاعات رسانه ها را بازوي توانمند قوه قضاییه دانست و گفت: این رسانه ها هستند که با اخبار و اطلاعات دقیق خود می توانند زوایاي تاریک هر

 
موضوع و ماجرایی را براي قوه قضاییه روشن سازند. 

انتهاي پیام



تاکید رئیس قوه قضاییه بر نقش رسانه ها در آرامش بخشی به مردم

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/04/28

رئیس دستگاه قضا در نشست هم اندیشی با نخبگان، گفت: لازم است سازوکاري براي استفاده از ظرفیت ها و ایده ها در قوه قضاییه با کمک خود اصحاب
رسانه طراحی شود.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري صدا و سیما؛ حجت الاسلام والمسلمین
محسنی اژه اي که نخستین نشست هم اندیشی خود با نخبگان را به هم
فکري با اصحاب رسانه اختصاص داده بود، با تأکید بر فهم درست از حق و
اجراي آن و همچنین استقامت در راه حق، نقش رسانه در تحقق عدالت،
هموار کردن مسیر عدالت و ارتقاء بخشی به آگاهی مردم به حقوق

 
خودشان و جامعه را بسیار مهم دانست. 

رئیس قوه قضاییه افزود: رسانه می تواند به مردم آگاهی دهد تا حقوق خود
و راه استیفاي حق را به خوبی بشناسد، تا هم به آن ها تعدي نشود و هم

 
آن که بدانند اگر تعدي کنند، چه عواقبی دارد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با بیان اینکه آگاهی انسان از
لوازم ضروري اجراي عدالت است، گفت: نقش رسانه در مطالبه گري و

 
پاسخگو کردن همه آحاد جامعه اعم از مسئول و غیرمسئول و همه افراد و نهاد هایی که وظیفه اجتماعی دارند، حائز اهمیت است. 

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه در این شرایط به شدت نیاز به فهم مشترك در موضوع هاي مختلف داریم، گفت: اگر بین رسانه و دستگاه هاي مختلف مانند قوه

 
قضاییه، دولت و مجلس فهم مشترکی نسبت به مسائل و موضوع ها وجود داشته باشد، هر کسی به درستی می تواند نقش خود را ایفا کند. 

رئیس دستگاه قضا براي نمونه به موضوع ترك فعل اشاره کرد و گفت: بعضی ترك فعل هایی داریم که موجب ضمان است، اما بر اساس قانون جرم نیست، ولی برخی
ترك فعل ها هم ضمان آور و هم جرم است و در قانون براي آن مجازات تعیین شده و برخی هم در حد یک تخلف اداري و انتظامی است که درباره این ها باید به

 
یک فهم مشترك برسیم. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي همچنین با اشاره به موضوع رسانه آزاد و آزادي رسانه گفت: نقد در قانون مطبوعات تعریف شده است، اما برخی موارد که

 
مطرح می شود مصداق تخریب و حتی توهین است که باید با یک مرزبندي دقیق و شفاف، حساب آن ها را از نقد سازنده جدا کنیم. 

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه اعتماد مردم و سرمایه اجتماعی براي هر حکومت و دستگاهی مهم است، اظهار داشت: اعتماد مردم مهم ترین پشتوانه براي نظام ما به

 
عنوان یک نظام مردمی است و اگر اعتماد مردم را نداشته باشیم در بسیاري از کار ها موفق نخواهیم شد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي افزود: بدون تردید یکی از الزامات افزایش اعتماد مردم، صداقت و به حساب آوردن مردم و بهره مندي از ظرفیت هاي

 
آنهاست. 

رئیس دستگاه قضا با بیان اینکه از دوران جوانی و بیش از 50 سال است که اعتقاد دارم توده مردم مسائل را به خوبی متوجه می شوند و درك می کنند و اگر صاقانه
واقعیت ها را با مردم در میان بگذاریم اعتماد آن ها را جلب می کنیم، گفت: بهره برداري هاي خاص و مقطعی از مردم کار ناپسندي است و اگر مردم احساس کنند

 
ظاهرسازي می کنیم و حرف هاي خوب را براي رسیدن به اهداف و اغراض سیاسی بیان می کنیم سخن ما را نمی پذیرند. 

رئیس قوه قضاییه ادامه داد: باید نکات مثبت و نقاط قوت را با هم دید و به نقاط ضعف و ناکارآمدي ها هم توجه داشت و آن ها را مصلحانه نقد کرد تا بتوانیم در

 
مسیر موفقیت حرکت کنیم. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با استقبال از همکاري و هم اندیشی با اصحاب رسانه گفت: باید با کمک همدیگر مسائل و آسیب ها را تبیین و راه حل آن

 
ها را بررسی کنیم و به هر میزان بتوانیم فاصله در فهم مشترك درباره مشکلات را کاهش دهیم تا بهتر بتوانیم مسائل را حل کنیم. 

رئیس دستگاه قضا افزود: لازم است سازوکاري براي استفاده از ظرفیت ها و ایده هاي یکدیگر ایجاد کنیم که این سازوکار باید با کمک خود اصحاب رسانه طراحی

 
شود. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با اشاره به تماس با نخبگان از سوي دفتر رییس قوه قضاییه و اخذ نظر، پیشنهاد و انتقاد ها از سوي طیف ها و سلایق
مختلف فکري بلافاصله پس از انتصاب به ریاست دستگاه قضا گفت: اگر چه فرصت مطالعه همه نظر ها نبود، بخش عمده نظر ها را که به صورت تلفنی یا مکتوب

 
فرستاده شده است، مطالعه کردم و به همکارانم گفتم که این ها را براي بررسی بیشتر و عمیق تر دسته بندي و اولویت بندي کنند. 

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: این نظرات باید با نگاهی مبتنی بر واقعیت ها بررسی شود و براي آن ها راهکار پیدا کنیم و اگر بخواهیم براي آن ها در اتاق هاي
دربسته تصمیم گیري و دستورالعمل صادر کنیم اثري نخواهد داشت و این اتفاق هم نمی افتد حتما در این خصوص با ارائه دهندگان ایده و نظر ها همفکري می

 
کنیم. 

وي تاکید کرد: باید با مشورت و مفاهمه با فردي که مساله اي را طرح کرده است، راهکار درست را انتخاب کرد و براي این موضوع باید زمان مناسبی اختصاص داد. 



رئیس قوه قضاییه شاخص ارزیابی عملکرد دستگاه قضا و سنجش موفقیت هایش در تغییر و تحول را شرع، قانون و ابلاغیه مقام معظم رهبري به رئیس دستگاه قضا

 
عنوان کرد و گفت که با ملاك هاي سلیقه اي نمی توان ارزیابی دقیقی از موفقیت یک دستگاه داشت و هر قضاوتی بشود نادرست است. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي همچنین گفت: ممکن است بعضی وقت ها خود ما یا فعالان رسانه به قانون یا دستورالعملی نقد داشته باشند و آن قانون و
دستورالعمل نیازمند اصلاح هم باشد، اما اگر ملاك مشخصی نداشته باشیم نمی توانیم ارزیابی کنیم که به وظیفه مان درست عمل کرده ایم یا نه و باید قانون را

 
مبناي عمل خود قرار دهیم. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در پایان سخنان خود تشکیل «شوراي حل اختلاف رسانه ها» با حضور افراد آشنا به مسائل رسانه و مسائل حقوقی و
مصالح کشور را تدبیري خوب براي رسیدگی به برخی دعاوي علیه رسانه ها دانست و تأکید کرد در صورت نیاز و براي تسریع و تسهیل رسیدگی ها می توان این

 
شورا را با تشکیل شعب دیگري توسعه داد. 

 
سخنان مسئولان و مدیران رسانه اي کشور در دیدار با رئیس قوه قضاییه 

در ابتداي این نشست، «متقیان» مدیرعامل خبرگزاري ایسنا با بیان اینکه خوشحالیم که درب اتاق رئیس قوه قضاییه بر روي اهالی رسانه باز است، گفت: امیدواریم

 
دستگاه قضایی در دوره تحول و تعالی کار هایی را که انجام داده است براي مردم بازگو کند و به دادن وعده براي کار هایی که می خواهد انجام دهد، اکتفا نکند. 

وي همچنین با اشاره به حادثه پیش آمده براي اتوبوس حامل خبرنگاران در استان آذربایجان غربی که منجر به درگذشت دو تن از خبرنگاران و مصدومیت 20 نفر

 
شد، گفت: با توجه به اینکه دست اندرکاران تاکنون در این زمینه کوتاهی کرده اند از قوه قضاییه تقاضا داریم که به صورت خاص به این پرونده رسیدگی کند. 

مدیرعامل خبرگزاري ایسنا ضمن آنکه از قوه قضاییه خواست مبارزه با تهاجم فرهنگی را نه به صورت شعاري بلکه به صورت عملیاتی انجام دهد، خواستار استفاده از

 
ظرفیت همه رسانه ها در پوشش برنامه هاي خبري قوه قضاییه شد. 

«خلفی زاده» مدیرعامل خبرگزاري آنا نیز با اشاره به عزم دستگاه قضا براي مقابله با قاچاق کالاي سازمان یافته در کشور، از بلاتکلیفی در راه اندازي کامل سامانه

 
جامع تجارت انتقاد کرد و گفت: این سامانه باید به صورت صددرصدي فعالیت داشته باشد تا هم جلوي قاچاق کالا گرفته شود و هم چرخ تولید در کشور بچرخد. 

وي همچنین با اشاره به پیشنهاد حقوقدانان شوراي نگهبان از سوي قوه قضاییه به مجلس شوراي اسلامی براي اخذ راي اعتماد نمایندگان، گفت: حقوقدانان شوراي

 
نگهبان باید هم زمینه ساز تحول در شوراي نگهبان و هم پاسخگوي عملکرد خود باشند. 

«مظفري» مدیرمسئول روزنامه آفتاب یزد با بیان اینکه انتخاب آقاي اژه اي به عنوان رئیس قوه قضاییه لرزه بر دل مفسدان انداخته است، گفت: امروز خواست مردم

 
این است که مبارزه با فساد به صورت شعاري نباشد. 

 
وي همچنین بر ضرورت بها دادن هر چه بیشتر به جوانان در دوره تحول و تعالی دستگاه قضایی تاکید کرد. 

«تیرانداز» مدیرعامل خبرگزاري فارس نیز طی سخنانی با بیان اینکه امروز تمرکز دشمن بر بی تدبیر نشان دادن نظام و مسئولان نظام و در نهایت حمله به اساس
حکومت دینی است، گفت: در راستاي افزایش سرمایه اجتماعی نظام، لازم است که مبناي تصمیم گیري هاي مهم در خصوص برخی پرونده ها براي مردم تبیین

 
شود. 

 
وي همچنین خواستار تبلیغ هرچه بیشتر احکام مجازات هاي جایگزین حبس در سطح کشور شد. 

«شفیعیان» مدیرمسئول پایگاه خبري انصاف نیوز با بیان اینکه مواضع حجت الاسلام اژه اي در حوزه هاي مختلف «امیدوار کننده» است، گفت: همه ما در یک

 
کشتی قرار داریم و ناگزیر هستیم با اصلاحاتی که انجام می دهیم وضعیت کشور را از شرایط فعلی خارج کنیم. 

 
وي خواستار آن شد که همه رسانه ها بتوانند جلسات دادگاه ها را پوشش خبري دهند و از وضعیت زندان هاي کشور گزارش تهیه کنند. 

مدیرمسئول انصاف نیوز همچنین لغو کامل رسانه داري دولتی را امري ضروري دانست و گفت: رسانه هاي دولتی در بهترین شکل ممکن همان «روابط عمومی»

 
هستند. 

«ایمانجانی» مدیرمسئول روزنامه فرهیختگان هم در سخنانی بر ضرورت پیگیري مسیر طی شده در قوه قضاییه طی دو سال گذشته تاکید کرد و گفت: ادامه مسیر

 
تحول قضایی، سرمایه اجتماعی نظام را افزایش می دهد. 

 
وي افزود: باید سازوکار شفافی براي به نتیجه رسیدن پیشنهاد هاي اصحاب رسانه به دستگاه قضایی پیش بینی و عملیاتی شود. 

مدیرعامل روزنامه فرهیختگان همچنین پیشنهاد داد که قوه قضاییه هر ساله «بهترین انتقاد سازنده» را که منجر به یک اتفاق خوب شده است، برگزیند و از آن

 
تقدیر کند. 

 
«شیخ الاسلامی» مدیرمسئول سایت پارسینه نیز در این جلسه خواستار راه اندازي سامانه اي براي نشان دادن هویت مجرمان به صورت آنلاین شد. 

«بهزادي» مدیر مسئول روزنامه اعتماد هم با اشاره به بحرانی که مطبوعات کشور به آن دچار شده اند، گفت: باید به مطبوعات آزادي داد و در مقابل از آن ها پاسخ

 
خواست. 

وي گفت: نباید وضع به گونه اي پیش برود که رسانه ها و مطبوعات داخلی مرجعیت خود را از دست بدهند و از این طریق فضا براي جولان دادن رسانه هاي بیگانه

 
در کشورمان فراهم شود. 

«گنجی» مدیرمسئول روزنامه جوان هم در سخنان خود ایجاد اورژانس قضایی در کشور را ضروري دانست و گفت: باید شرایط به نحوي باشد که مردم هر لحظه اي

 
که اراده کنند بتوانند به اورژانس قضایی دسترسی داشته باشند. 

وي همچنین گفت: پیشنهاد من این است که دستگاه قضایی کشور، عکس قاضی فاسد را به رسانه ها بدهد و ما هم قول می دهیم که عکس او را با عنوان «قاضی

 
فاسد و متخلف» در صفحه نخست روزنامه و خبرگزاري خود منتشر کنیم. 



 
مدیرمسئول روزنامه جوان همچنین خواستار استمراز حضور حجت الاسلام والمسلمین اژه اي در محافل علمی و دانشگاهی شد. 

«سعدي» مدیرمسئول روزنامه جهان صنعت نیز در این نشست ضمن تقدیر از اقدامات دستگاه قضایی در زمینه رفع موانع تولید، گفت: تشکیل پرونده هاي اقتصادي
و تولیدي باید بر اساس راستی آزمایی اولیه اطلاعاتی باشد که به دست بازپرس می رسد چرا که ممکن است برخی پرونده ها به خاطر تغییر قوانین و مقررات در

 
زمره تخلفات قرار گرفته باشند. 

وي اضافه کرد تقاضا داریم که قوه قضاییه در جریان رسیدگی به پرونده هاي تولیدکنندگان، با عنایت به سوابق آن ها در حوزه کارآفرینی و حمایت از اشتغال، نهایت

 
رافت اسلامی را از خود نشان دهد. 

«قلی زاده» مدیرعامل خبرگزاري تسنیم در این نشست با بیان اینکه احیاي سرمایه اجتماعی نظام یکی از خواسته هاي امروز اصحاب رسانه از مسئولان است، تصریح
کرد: در دوره جدید قوه قضاییه، برخورد با مفاسد باید به صورت بسیار جدي تر از گذشته ادامه پیدا کند تا مردم ببینند از عزم دستگاه قضا براي مقابله با مفسدان

 
کاسته نشده است. 

 
وي افزود: مردم وقتی ببینند قوه قضاییه غیرجناحی حرکت می کند اعتماد پیدا می کنند. 

مدیرعامل خبرگزاري تسنیم بر استمرار بازدید ها و سفر هاي استانی رئیس دستگاه قضا و همچنین ضرورت بکارگیري بازرسان و ناظران امین در محاکم قضایی براي

 
رصد اتفاق ها، تاکید کرد. 

قلی زاده افزود: باید شرایطی ایجاد شود که مردم احساس کنند و یقین داشته باشند که بدون مراجعه به واحد هاي قضایی و بدون انجام یک شکایت، دستگاه قضایی

 
از حقوق حقه آن ها دفاع خواهد کرد. 

 
وي همچنین خواستار آن شد که قوه قضاییه براي همه برنامه هاي خود «پیوست رسانه اي» طراحی کند. 

«قوچانی» مدیر مسئول روزنامه سازندگی نیز با اشاره به کاهش ملموس توقیف مطبوعات در دوره ریاست حجت الاسلام والمسلمین رئیسی بر قوه قضاییه، بر ضرورت

 
نوسازي رسانه اي در کشور تاکید کرد و افزود: نوسازي رسانه اي باعث شکست هجمه هاي رسانه اي علیه جمهوري اسلامی ایران خواهد شد. 

 
قوچانی خاطرنشان کرد: یقین داریم که در صورت وجود عدالت در جامعه، مطبوعات کشورمان ملی تر از هر نهاد دیگري می توانند با حاکمیت تعامل داشته باشند. 

«عابدینی» قائم مقام خبرگزاري صداوسیما نیز در این جلسه با بیان اینکه بسیاري از بحران هایی که در کشور ایجاد شده ناشی از ترك فعل هاي مسئولان گذشته و

 
حال است، بر ضرورت رسیدگی دستگاه قضایی به این ترك فعل هاي زیان بار تاکید کرد. 

وي با اشاره به فعالیت 298 شبکه فارسی زبان علیه نظام جمهوري اسلامی ایران گفت: در چنین شرایطی یکی از وظایف قوه قضاییه در کشور، تلاش براي اقناع افکار

 
عمومی است. 

«محمدي» سردبیر سایت خبري عصرایران هم در این جلسه گفت: امیدواریم تعامل رسانه ها و قوه قضاییه در دوره تحول و تعالی همچون دوره قبلی مدیریت این

 
قوه، در مرتبه بالایی باشد. 

 
مدیرعامل پایگاه خبري عصرایران بر ضرورت معرفی برخی قضات فاسد از سوي رسانه ها تاکید کرد و این اقدام را داراي آثار مثبت و بازدارنده فراوانی دانست. 

وي همچنین ضمن انتقاد از عملکرد شورا هاي حل اختلاف گفت: ایجاد مراکز حل اختلاف در راستاي کاستن از حجم پرونده ها در محاکم قضایی بود، اما متاسفانه تا

 
کنون این اتفاق نیفتاده است؛ شورا هاي حل اختلاف باید به نوعی مدیریت شوند تا بر حجم بروکراسی اداري و قضایی کشور افزوده نشود. 

«احدیان» مدیرمسئول روزنامه خراسان نیز در این نشست مبارزه با فساد را مهمترین محور در اقدامات دستگاه قضایی دانست و خواستار اعلام موضع قاطعانه قوه

 
قضاییه در خصوص مسائل مهم مطرح شده از سوي رسانه ها که در جامعه ایجاد حساسیت کرده اند، شد. 

وي همچنین بر ضرورت حمایت از افشاگران واقعی فساد و تمایز ان با افرادي که با این پوشش و نقاب فعالیت می کنند، تاکید کرد و گفت: حمایت از افشاگران

 
واقعی فساد باید شامل حمایت حقوقی و حمایت مالی و تشویقی باشد. 

«حیدري» مدیرعامل خبرگزاري ایلنا نیز در این نشست، بر حمایت واقعی دستگاه قضایی از واحد هاي تولیدي و صنعتی تاکید کرد و گفت: نباید شرایط به گونه اي

 
باشد که یک واحد تولیدي چند ماه بعد از احیا توسط دستگاه قضایی و بازگشت کارگران بر سر کار، دوباره دچار مشکل و روند کار در آن واحد متوقف شود. 

وي همچنین وجود برخی اختلاف نظر هاي نهاد هاي امنیتی در خصوص بعضی از پرونده ها را زیبنده ندانست و با اشاره به ضرورت مقابله قوه قضاییه با فساد در هر

 
نوع و شکل آن گفت: دستگاه قضا باید از برخورد هاي جناحی در زمینه مقابله با مفسدان پرهیز کند. 

«تالی» مدیرکل اخبار رادیو نیز در این جلسه ضمن انتقاد از برخی ناهماهنگی هاي موجود در سیستم قضایی کشور گفت: به عنوان نمونه، اختلاف نظر درباره به

 
رسمیت شناختن یا نشناختن برگ سبز خودرو، هم به اعتبار قوه قضاییه لطمه می زند و هم مردم را سردرگم می کند. 

وي همچنین سرعت اطلاع رسانی در قوه قضاییه را امر بسیار ضروري دانست و تاکید کرد: با توجه به سرعت اتفاقات و تحولات و فعالیت رسانه اي شبانه روزي

 
دشمنان، باید شرایط به گونه اي باشد که همه رسانه ها بتوانند در اسرع وقت به مدیران قضایی کشور دسترسی داشته باشند. 

«حیدري» مدیرمسئول سایت خبري رویداد 24 نیز در این جلسه گفت: قوه قضاییه هر اندازه که ممکن است از مداخلات دادستان ها در امور داخلی دولت جلوگیري

 
کند چرا که این مداخلات در وهله نخست به خود دستگاه قضایی آسیب می رساند. 

«وکیلی» مدیرمسئول روزنامه ابتکار نیز در این جلسه گفت: پیشنهاد می کنم در دوره مدیریتی جدید قوه قضاییه، گفتمان مبارزه با فساد جایگزین گفتمان مبارزه با

 
فاسد شود. 

وي همچنین یکی از اقدامات مثبت دو سال گذشته در قوه قضاییه را اجراي دادگاه جرایم سیاسی با حضور هیئت منصفه دانست و بر همین اساس، پیشنهاد داد که

 
دادگاه هاي مربوط به حوزه جرایم اقتصادي نیز با حضور هیئت منصفه برگزار شود. 

«وثوق» مدیر کل اخبار سیما هم با بیان اینکه امیدواریم ماحصل برنامه هاي کوتاه مدت قوه قضاییه در دوران تحول و تعالی براي مردم کاملا ملموس باشد، گفت:

 
تکریم ارباب رجوع در واحد هاي قضایی یکی از اصلی ترین خواسته هاي مردم از قوه قضاییه است. 



 
وي افزود: قوه قضاییه باید بستري را براي مطالبه گري رسانه ها در جهت رفع موانع موجود در کشور فراهم کند. 

حجت الاسلام «دعایی» مدیرمسئول روزنامه اطلاعات، رئیس قوه قضاییه را داراي صفاتی همچون قاطعیت، صراحت و رافت دانست و گفت: آقایان رئیسی و اژه اي،

 
جلوه هایی از معرفت موجود در شهیدان بهشتی و قدوسی هستند. 

مدیرمسئول روزنامه اطلاعات رسانه ها را بازوي توانمند قوه قضاییه دانست و گفت: این رسانه ها هستند که با اخبار و اطلاعات دقیق خود می توانند زوایاي تاریک هر
موضوع و ماجرایی را براي قوه قضاییه روشن کنند.



سومین نشست شوراي هماهنگی تبلیغات و اطلاع رسانی دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استان

فارس برگزار شد.

شماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/04/28
منبع: دانشگاه جامع علمی

کاربردي

واحد استان فارس -

به گزارش روابط عمومی دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استان فارس؛ سومین نشست شوراي هماهنگی تبلیغات و اطلاع رسانی دانشگاه در سال جاري با
حضور دکتر حبیب دانش منش؛ رئیس واحد استانی فارس،دکتر تورج هنر ؛ معاون علمی واحد استانی ، فاطمه مرادي ؛ کارشناس مسئول روابط عمومی و پاسخگویی
به شکایات واحد استانی فارس و با حضور جمعی از رؤساي مراکز آموزش علمی کاربردي استان به عنوان عضو شورا روز یکشنبه 27 تیرماه در محل سالن جلسات

 
مجتمع کار آفرینی و نوآوري دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استان فارس برگزار شد. 

در ابتداي این نشست رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استان فارس عنوان کرد که تبلیغات مراکز باید بصورت متمرکز و هدفمند در راستاي جذب هرچه

 
بیشتر دانشجو صورت پذیرد. 

 
دکتر دانش منش خاطر نشان کرد که نقش مراکز آموزشی استان در جذب حداکثري دانشجو تاثیرگذار و محوري است. 

سپس کارشناس مسئول روابط عمومی واحد استانی فارس با تشریح دستور العمل پذیرش مهرماه  1400 از رؤسا مراکز آموزشی خواست تا بر روند اطلاع رسانی در

 
خصوص اخبار پذیرش مهرماه و موارد مختلف اشراف کامل داشته باشند. 

وي در ادامه ضمن اشاره به اهمیت برند سازي آموزش هاي مهارتی با تأکید بر خاص و شغل محور بودن رشته هاي مهارتی مراکز تأکید کرد که روساي مراکز
آموزشی می باید در اطلاع رسانی و تبلیغات نسبت به تولید محتوا چند رسانه اي جهت توسعه و ترویج گفتمان مهارت آموزي  ، فرهنگ کار آفرینی و اشتغالزایی و

 
معرفی دستاورد هاي مرکز با تأکید بر مرکز نوآوري و معرفی دانشجویان و دانش آموختگان موفق توجه بیشتري داشته باشند. 

 
 در ادامه این نشست روش هاي مختلف تبلیغ و مزایا و معایب آنها مورد نقد و بررسی قرار گرفت. 

 
 و در پایان اعضاي شوراراهکارهاي خود را جهت تبلیغات و اطلاع رسانی پذیرش مهرماه سال جاري بیان کردند. 

 
کلید واژه ها: تبلیغات کارآفرینی اشتغال دانشگاه جامع علمی کاربردي واحد استان فارس آموزش مهارتی 

( 1 )



برگزاري رویداد ملی «کیژان» در قزوین

منبع: ایسناشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/04/28

دبیر برگزاري رویداد ملی «کیژان» گفت: با توجه به خلأ پوشاك ایرانی- اسلامی براي دختران 12 تا 18 سال و عدم طراحی پوشاك در این حوزه تصمیم
گرفتیم استارت آپی با عنوان لباس اجتماع دختران با نام «کیژان» را برگزار کنیم؛ علاقه مندان از یک تیر تا 6 مرداد می توانند آثار و ایده هاي خود را به

آدرس ...

سعید تاسا در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: مرکز علمی کاربردي جهاد
سال 99 مجوز مرکز نوآوري طراحی لباس به نام «روبان» گرفت؛ مراکز
نوآوري و شکوفایی اهدافشان در این است که ایده و طرح هاي جدید را به
خدمت گرفته و به محصول جدید تبدیل کنند که مراکز دانش بنیان و

 
دانشگاهی خط مقدم این مراکز هستند. 

وي ادامه داد: تغییر نگاه نوآورانه و کارآفرینی در دانشگاه علمی کاربردي
کشور ایجاد شده است؛ در حوزه پژوهش و فناوري به رویدادها و استارت
آپ ها توجه ویژه اي شده است و مراکز فناوري با برگزاري رویدادهاي

 
شتاب باید به دنبال جذب ایده، محصولات و خدمات نوآورانه باشند. 

دبیر برگزاري رویداد ملی «کیژان» تصریح کرد: در جهاددانشگاهی در
حوزه پوشاك داراي سابقه فعالیت یک دهه اي بوده و این مرکز با برند
ایرانی- اسلامی شناخته شده است و تصمیم گرفتیم این ایده و توان را در

 
حوزه تجاري سازي و بازار وارد کنیم که اولین اقدام برگزاري استارت آپ هاست. 

وي بیان کرد: سال گذشته اولین استارت آپ را با نام «روبان» با محوریت لباس اجتماعی و تغییرات ارگونومی پوشش مشاغل در دوران کرونا برگزار کردیم که از
هفت استان 92 اثر دریافت شد، سه پیش رویداد و یک رویداد نهایی برگزار شد و 15 اثر انتخاب شدند که به سه هسته نوآورانه تبدیل و در مرکز نوآوري روبان

 
مستقر شدند. 

تاسا اشاره کرد: ازآنجایی که باید خروجی و محصولات هسته هاي نوآورانه مورد رضایت بازار و جذب سرمایه گذار باشد حداقل سالانه 2 استارت آپ برگزار می کنیم

 
تا بتوانیم جذب سرمایه گذار را براي علاقه مندان فراهم کنیم. 

وي تشریح کرد: با توجه به خلأ پوشاك ایرانی- اسلامی براي دختران 12 تا 18 سال و عدم طراحی پوشاك در این حوزه تصمیم گرفتیم استارت آپی با عنوان لباس
اجتماع دختران با نام «کیژان» را برگزار کنیم؛ علاقه مندان از یک تیر تا 6 مرداد می توانند آثار و ایده هاي خود را به آدرس http://jdqazvin.ir/roban/ ارسال

 
کنند. 

دبیر برگزاري رویداد ملی «کیژان» متذکر شد: این استارت آپ در راستاي بومی سازي پوشاك ایرانی و با الهام گرفتن از طبیعت در 2 بخش طراحی دوخت و

 
استفاده از تکنیک پارچه سازي بوده و در نهایت به دنبال دریافت طرح ها و لباس هاي شیک براي دختران ایران زمین است. 

وي با تأکید بر اینکه این استارت آپ در سطح ملی برگزار می شود، خاطرنشان کرد: اطلاع رسانی در تمامی مراکز آموزشی انجام شده است و امیدواریم شاهد

 
برگزاري یک رویداد علمی، تخصصی و کاربردي در این حوزه باشیم. 

تاسا اضافه کرد: این استارت آپ با مجوز معاونت پژوهش و فناوري دانشگاه علمی- کاربردي برگزار خواهد شد و سازمان هایی همچون امور بانوان و خانواده
استانداري قزوین، طرح ملی توسعه مشاغل خانگی، اتاق بازرگانی قزوین، اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی، پارك علم و فناوري، سازمان تبلیغات اسلامی و مرکز

 
منش جهاددانشگاهی از حامیان این استارت آپ هستند. 



وي گفت: ضمن تخصیص فضاي کار اشتراکی در مرکز نوآوري و شکوفایی روبان به نفرات برگزیده، ارائه خدمات تبلیغات، تجاري سازي و بازاریابی مرکز منش و

 
حمایت هاي مالی سرمایه گذاران، به نفرات برتر جایزه نقدي اهدا خواهد شد. 

دبیر برگزاري رویداد ملی «کیژان» در پایان یادآور شد: از همه علاقه مندان در حوزه طراحی و دوخت لباس دعوت می شود با مراجعه به آدرس

 
http://jdqazvin.ir/roban/ در این رویداد مهارتی شرکت کنند. 

انتهاي پیام



دهکده بازنشستگان به زودي در استان گیلان راه اندازي می شود

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/04/28

نحوي نژاد گفت: دهکده بازنشستگان با هدف ارائه خدمات درمانی، فرهنگی و هنري به افراد سالمند در کنار توریسم سلامت به زودي در استان راه اندازي
می شود. The post دهکده بازنشستگان به زودي در استان گیلان راه اندازي می شود appeared first on پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز.

 
 https://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
- اجتماعی 1400/04/28 - 09:11 

 
- کد خبر:603685 

مدیرکل بهزیستی گیلان: دهکده بازنشستگان به زودي در استان گیلان راه اندازي می شود نحوي نژاد گفت: دهکده بازنشستگان با هدف ارائه خدمات درمانی،
فرهنگی و هنري به افراد سالمند در کنار توریسم سلامت به زودي در استان راه اندازي می شود. به گزارش 8دي،حسین نحوي نژاد مدیرکل بهزیستی گیلان

شامگاه یکشنبه در گفتگوي ویژه خبري با اشاره به اینکه 60 هزار خانوار گیلانی تحت پوشش مستقیم بهزیستی هستند، اظهار کرد: 40 هزار خانوار از سازمان

 
مستمري دریافت می کنند و 10 هزار خانوار نیز در نوبت دریافت مستمري قرار دارند. 

مدیرکل بهزیستی گیلان با بیان اینکه علیرغم شرایط اقتصادي سخت امسال، میزان پرداخت مستمري توسط بهزیستی 70 درصد رشد داشته است، افزود: با وجود

 
این افزایش پرداختی ها، زنان سرپرست خانوار به دلیل گران شدن اقلام مورد نیاز خود، با مشکلاتی مواجه هستند. 

وي با اشاره به اینکه 40 درصد از هزینه درمان 3 هزار معلول، سالمند و بیمار روانی توسط بهزیستی پرداخت شده و مابقی توسط خیران تأمین می شود، ادامه داد:

 
قرار است از اول مردادماه امسال، یارانه مراکز دولتی 80 درصد افزایش یابد تا جوابگوي هزینه ها باشد. 

نحوي نژاد با بیان اینکه حدود 1000 یتیم تحت پوشش بهزیستی استان، از 21 مرکز خیریه کمک دریافت می کنند، بیان کرد: بابت فطریه امسال، 5 میلیارد تومان

 
از خیران جمع آوري کردیم و 1000 نفر از افراد تحت پوشش به صورت ماهانه از خیران کمک هزینه زندگی دریافت می کنند. 

وي قانون حمایت از حقوق معلولان را مترفی دانست و اضافه کرد: با استفاده از این قانون، ارائه تسهیلات و ایجاد اشتغال براي معلولان را پیگیري کردیم و با پیگیري

 
هاي انجام شده قرار است خانوارهایی با معلولیت شدید، حداقل دستمزد را دریافت کنند. 

مدیرکل بهزیستی گیلان با اشاره به اقدامات این سازمان جهت فراهم کردن زمینه اشتغال براي افراد تحت پوشش، تصریح کرد: در همین راستا، هزار و 750 شغل

 
پایدار در سال گذشته ایجاد شد و 300 مورد اشتغال نیز از طرق دیگر ایجاد کردیم. 

وي با بیان اینکه از امسال، مراکز مثبت زندگی این سازمان زمینه آموزش و جذب امکانات براي زنان سرپرست خانوار را فراهم می کنند، عنوان کرد: NGO ها در

 
خصوص بحث بازاریابی و ورود کالاي زنان سرپرست خانوار به بازار نقش تسهیل کنندگی دارند. 

نحوي نژاد با اشاره به اینکه شیب سالمندي در گیلان از کشور بیشتر بوده و 14 درصد از جمعیت استان سالمند هستند، افزود: دهکده بازنشستگان با هدف ارائه

 
خدمات درمانی، فرهنگی، هنري به افراد سالمند در کنار توریسم سلامت به زودي در استان راه اندازي می شود. 

 
- بازنشستگان 

 
- حسین نحوي نژاد 

 
- مدیرکل بهزیستی گیلان 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -



- اخبار مرتبط ثبت نام 10 هزار بازنشسته تامین اجتماعی براي دریافت وام افتتاح 60 واحد مسکن مددجویان بهزیستی در گیلان پرداخت تسهیلات 100 میلیون
تومانی به بهبود یافتگان اعتیاد در گیلان+فیلم اهداء پیراهن علیرضا جهانبخش به بهزیستی گیلان منابع پرداخت همسان سازي حقوق بازنشستگان تا 3 سال آینده

 
تأمین شده است 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



پیشنهادات و خواسته هاي مدیران رسانه ها از رئیس دستگاه قضا/ اژه اي: باید با کمک همدیگر مسائل

را حل کنیم

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/04/28

پیشنهادات و خواسته هاي مدیران رسانه ها از رئیس دستگاه قضا/ اژه اي: باید

 
با کمک همدیگر مسائل را حل کنیم 

میزان/ رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه نقش رسانه ها در امیدآفرینی و آرامش
بخشی به مردم بی بدیل است، گفت: لازم است سازوکاري براي استفاده از

 
ظرفیت ها و ایده ها در قوه قضاییه با کمک خود اصحاب رسانه طراحی شود. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي که نخستین نشست هم اندیشی
خود با نخبگان را به هم فکري با اصحاب رسانه اختصاص داده بود، با تأکید بر
فهم درست از حق و اجراي آن و همچنین استقامت در راه حق، نقش رسانه در

 
تحقق عدالت، هموار کردن مسیر عدالت و ارتقاء بخشی به آگاهی مردم به حقوق خودشان و جامعه را بسیار مهم دانست. 

رئیس قوه قضاییه افزود: رسانه می تواند به مردم آگاهی دهد تا حقوق خود و راه استیفاي حق را به خوبی بشناسد، تا هم به آن ها تعدي نشود و هم آن که بدانند اگر

 
تعدي کنند، چه عواقبی دارد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با بیان این که آگاهی انسان از لوازم ضروري اجراي عدالت است گفت: نقش رسانه در مطالبه گري و پاسخگو کردن همه

 
آحاد جامعه اعم از مسئول و غیر مسئول و همه افراد و نهاد هایی که وظیفه اجتماعی دارند، حائز اهمیت است. 

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه در این شرایط به شدت نیاز به فهم مشترك در موضوعات مختلف داریم گفت: اگر بین رسانه و دستگاه هاي مختلف مانند قوه قضاییه،

 
دولت و مجلس فهم مشترکی نسبت به مسائل و موضوعات وجود داشته باشد، هر کسی به درستی می تواند نقش خود را ایفا کند. 

رئیس دستگاه قضا براي نمونه به موضوع ترك فعل اشاره کرد و گفت: بعضی ترك فعل هایی داریم که موجب ضمان است، اما بر اساس قانون جرم نیست، ولی برخی
ترك فعل ها هم ضمان آور و هم جرم است و در قانون براي آن مجازات تعیین شده و برخی هم در حد یک تخلف اداري و انتظامی است که درباره این ها باید به

 
یک فهم مشترك برسیم. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي همچنین با اشاره به موضوع رسانه آزاد و آزادي رسانه گفت: نقد در قانون مطبوعات تعریف شده، اما برخی موارد که مطرح

 
می شود مصداق تخریب و حتی توهین است که باید با یک مرزبندي دقیق و شفاف، حساب آن ها را از نقد سازنده جدا کنیم. 

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه اعتماد مردم و سرمایه اجتماعی براي هر حکومت و دستگاهی مهم است، اظهار داشت: اعتماد مردم مهم ترین پشتوانه براي نظام ما به

 
عنوان یک نظام مردمی است و اگر اعتماد مردم را نداشته باشیم در بسیاري از کار ها موفق نخواهیم شد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي افزود: بدون تردید یکی از الزامات افزایش اعتماد مردم صداقت و به حساب آوردن مردم و بهره مندي از ظرفیت هاي

 
آنهاست. 

رئیس دستگاه قضا با بیان اینکه از دوران جوانی و بیش از 50 سال است که اعتقاد دارم توده مردم مسائل را به خوبی متوجه می شوند و درك می کنند و اگر صاقانه
واقعیت ها را با مردم در میان بگذاریم اعتماد آن ها را جلب می کنیم، گفت: بهره برداري هاي خاص و مقطعی از مردم کار ناپسندي است و اگر مردم احساس کنند

 
ظاهرسازي می کنیم و حرف هاي خوب را براي رسیدن به اهداف و اغراض سیاسی بیان می کنیم سخن ما را نمی پذیرند. 

رئیس قوه قضاییه ادامه داد: باید نکات مثبت و نقاط قوت را با هم دید و به نقاط ضعف و ناکارآمدي ها هم توجه داشت و آن ها را مصلحانه نقد کرد تا بتوانیم در



 
مسیر موفقیت حرکت کنیم. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با استقبال از همکاري و هم اندیشی با اصحاب رسانه گفت: باید با کمک همدیگر مسائل و آسیب ها را احصا و راه حل آن

 
ها را بررسی کنیم و به هر میزان بتوانیم فاصله در فهم مشترك درباره مشکلات را کاهش دهیم تا بهتر بتوانیم مسائل را حل کنیم. 

رئیس دستگاه قضا افزود: لازم است سازوکاري براي استفاده از ظرفیت ها و ایده هاي یکدیگر ایجاد کنیم که این سازوکار باید با کمک خود اصحاب رسانه طراحی

 
شود. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با اشاره به تماس با نخبگان از سوي دفتر رییس قوه قضاییه و اخذ نظرات، پیشنهادات و انتقادات از سوي طیف ها و سلایق
مختلف فکري بلافاصله پس از انتصاب به ریاست دستگاه قضا گفت: اگر چه فرصت مطالعه همه نظرات دریافت شده نبود، بخش عمده نظرات را که به صورت تلفنی

 
یا مکتوب فرستاده شده مطالعه کردم و به همکارانم گفتم که این ها را براي بررسی بیشتر و عمیق تر دسته بندي و اولویت بندي کنند. 

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: این نظرات باید با نگاهی مبتنی بر واقعیت ها بررسی شود و براي آن ها راهکار پیدا کنیم و اگر بخواهیم براي آن ها در اتاق هاي
دربسته تصمیم گیري و دستورالعمل صادر کنیم اثري نخواهد داشت و این اتفاق هم نمی افتد حتما در این خصوص با ارائه دهندگان ایده و نظرات همفکري میکنیم.

 
وي تاکید کرد: باید با مشورت و مفاهمه با فردي که مساله اي طرح کرده راهکار درست را انتخاب کرد و براي این موضوع باید زمان مناسبی اختصاص داد. 

رئیس قوه قضاییه شاخص ارزیابی عملکرد دستگاه قضا و سنجش موفقیت هایش در تغییر و تحول را شرع، قانون و ابلاغیه مقام معظم رهبري به رئیس دستگاه قضا

 
عنوان کرد و گفت که با ملاك هاي سلیقه اي نمی توان ارزیابی دقیقی از موفقیت یک دستگاه داشت و هر قضاوتی بشود نادرست است. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي همچنین گفت: ممکن است بعضی وقت ها خود ما یا فعالان رسانه به قانون یا دستورالعملی نقد داشته باشند و آن قانون و
دستورالعمل نیازمند اصلاح هم باشد، اما اگر ملاك مشخصی نداشته باشیم نمی توانیم ارزیابی کنیم که به وظیفه مان درست عمل کرده ایم یا نه و باید قانون را

 
مبناي عمل خود قرار دهیم. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در پایان سخنان خود تشکیل «شوراي حل اختلاف رسانه ها» با حضور افراد آشنا به مسائل رسانه و مسائل حقوقی و
مصالح کشور را تدبیري خوب براي رسیدگی به برخی دعاوي علیه رسانه ها دانست و تأکید کرد در صورت نیاز و براي تسریع و تسهیل رسیدگی ها می توان این

 
شورا را با تشکیل شعب دیگري توسعه داد. 

 
سخنان مسئولان و مدیران رسانه اي کشور در دیدار با رئیس قوه قضاییه 

در ابتداي این نشست، «متقیان» مدیرعامل خبرگزاري ایسنا با بیان اینکه خوشحالیم که درب اتاق رئیس قوه قضاییه بر روي اهالی رسانه باز است، گفت: امیدواریم

 
دستگاه قضایی در دوره تحول و تعالی کار هایی که انجام داده است را براي مردم بازگو کند و به دادن وعده براي کار هایی که می خواهد انجام دهد، اکتفا نکند. 

وي همچنین با اشاره به حادثه پیش آمده براي اتوبوس حامل خبرنگاران در استان آذربایجان غربی که منجر به درگذشت دو تن از خبرنگاران و مصدومیت 20 نفر

 
شد، گفت: با توجه به اینکه دست اندرکاران تا کنون در این زمینه کوتاهی کرده اند از قوه قضاییه تقاضا داریم که به صورت خاص به این پرونده رسیدگی کند. 

مدیرعامل خبرگزاري ایسنا ضمن آنکه از قوه قضاییه خواست که مبارزه با تهاجم فرهنگی را نه به صورت شعاري بلکه به صورت عملیاتی انجام دهد، خواستار استفاده

 
از ظرفیت همه رسانه ها در پوشش برنامه هاي خبري قوه قضاییه شد. 

«خلفی زاده» مدیرعامل خبرگزاري آنا نیز با اشاره به عزم دستگاه قضا براي مقابله با قاچاق کالاي سازمان یافته در کشور، از بلاتکلیفی در راه اندازي کامل سامانه

 
جامع تجارت انتقاد کرد و گفت: این سامانه باید به صورت صددرصدي فعالیت داشته باشد تا هم جلوي قاچاق کالا گرفته شود و هم چرخ تولید در کشور بچرخد. 

وي همچنین با اشاره به پیشنهاد حقوقدانان شوراي نگهبان از سوي قوه قضاییه به مجلس شوراي اسلامی براي اخذ راي اعتماد نمایندگان، گفت: حقوقدانان شوراي

 
نگهبان باید هم زمینه ساز تحول در شوراي نگهبان و هم پاسخگوي عملکرد خود باشند. 

«مظفري» مدیرمسئول روزنامه آفتاب یزد با بیان اینکه انتخاب آقاي اژه اي به عنوان رئیس قوه قضاییه لرزه بر دل مفسدان انداخته است، گفت: امروز خواست مردم

 
این است که مبارزه با فساد به صورت شعاري نباشد. 



 
وي همچنین بر ضرورت بها دادن هر چه بیشتر به جوانان در دوره تحول و تعالی دستگاه قضایی تاکید کرد. 

«تیرانداز» مدیرعامل خبرگزاري فارس نیز طی سخنانی با بیان اینکه امروز تمرکز دشمن بر بی تدبیر نشان دادن نظام و مسئولان نظام و در نهایت حمله به اساس
حکومت دینی است، گفت: در راستاي افزایش سرمایه اجتماعی نظام، لازم است که مبناي تصمیم گیري هاي مهم در خصوص برخی پرونده ها براي مردم تبیین

 
شود. 

 
وي همچنین خواستار تبلیغ هرچه بیشتر احکام مجازات هاي جایگزین حبس در سطح کشور شد. 

«شفیعیان» مدیرمسئول پایگاه خبري انصاف نیوز با بیان اینکه مواضع حجت الاسلام اژه اي در حوزه هاي مختلف «امیدوارکننده» است، گفت: همه ما در یک کشتی

 
قرار داریم و ناگزیر هستیم با اصلاحاتی که انجام می دهیم وضعیت کشور را از شرایط فعلی خارج کنیم. 

 
وي خواستار آن شد که همه رسانه ها بتوانند جلسات دادگاه ها را پوشش خبري داده و از وضعیت زندان هاي کشور گزارش تهیه کنند. 

مدیرمسئول انصاف نیوز همچنین لغو کامل رسانه داري دولتی را امري ضروري دانست و گفت: رسانه هاي دولتی در بهترین شکل ممکن همان «روابط عمومی»

 
هستند. 

«ایمانجانی» مدیرمسئول روزنامه فرهیختگان هم در سخنانی بر ضرورت پیگیري مسیر طی شده در قوه قضاییه طی دو سال گذشته تاکید کرد و گفت: ادامه مسیر

 
تحول قضایی، سرمایه اجتماعی نظام را افزایش می دهد. 

 
وي افزود: باید سازوکار شفافی براي به نتیجه رسیدن پیشنهادات اصحاب رسانه به دستگاه قضایی پیشبینی و عملیاتی شود. 

مدیرعامل روزنامه فرهیختگان همچنین پیشنهاد داد که قوه قضاییه هر ساله «بهترین انتقاد سازنده» که منجر به یک اتفاق خوب شده است را برگزیده و از آن تقدیر

 
کند. 

 
«شیخ الاسلامی» مدیرمسئول سایت پارسینه نیز در این جلسه خواستار راه اندازي سامانه اي براي نشان دادن هویت مجرمین به صورت آنلاین شد. 

«بهزادي» مدیر مسوول روزنامه اعتماد هم با اشاره به بحرانی که مطبوعات کشور به آن دچار شده اند، گفت: باید به مطبوعات آزادي داد و در مقابل از آن ها پاسخ

 
خواست. 

وي گفت: نباید وضعیت به گونه اي پیش برود که رسانه ها و مطبوعات داخلی مرجعیت خود را از دست بدهند و از این طریق فضا براي جولان دادن رسانه هاي

 
بیگانه در کشورمان فراهم شود. 

«گنجی» مدیرمسئول روزنامه جوان هم در سخنان خود ایجاد اورژانس قضایی در کشور را امري ضروري دانست و گفت: باید شرایط به نحوي باشد که مردم هر

 
لحظه اي که اراده کنند بتوانند به اورژانس قضایی دسترسی داشته باشند. 

وي همچنین گفت: پیشنهاد من این است که دستگاه قضایی کشور، عکس قاضی فاسد را به رسانه ها بدهد و ما هم قول می دهیم که عکس او را با عنوان «قاضی

 
فاسد و متخلف» در صفحه نخست روزنامه و خبرگزاري خود منتشر کنیم. 

 
مدیرمسئول روزنامه جوان همچنین خواستار استمراز حضور حجت الاسلام والمسلمین اژه اي در محافل علمی و دانشگاهی شد. 

«سعدي» مدیرمسئول روزنامه جهان صنعت نیز در این نشست ضمن تقدیر از اقدامات دستگاه قضایی در زمینه رفع موانع تولید، گفت: تشکیل پرونده هاي اقتصادي
و تولیدي باید بر اساس راستی آزمایی اولیه اطلاعاتی باشد که به دست بازپرس می رسد چرا که ممکن است برخی پرونده ها بخاطر تغییر قوانین و مقررات در زمره

 
تخلفات قرار گرفته باشند. 

وي اضافه کرد تقاضا داریم که قوه قضاییه در جریان رسیدگی به پرونده هاي تولیدکنندگان، با عنایت به سوابق آن ها در حوزه کارآفرینی و حمایت از اشتغال، نهایت

 
رافت اسلامی را از خود نشان دهد. 



«قلی زاده» مدیرعامل خبرگزاري تسنیم هم در این نشست با بیان اینکه احیاي سرمایه اجتماعی نظام یکی از خواسته هاي امروز اصحاب رسانه از مسئولان است،
تصریح کرد: در دوره جدید قوه قضاییه، برخورد با مفاسد باید به صورت بسیار جدي تر از گذشته ادامه پیدا کند تا مردم ببینند از عزم دستگاه قضا براي مقابله با

 
مفسدان کاسته نشده است. 

 
وي افزود: مردم وقتی ببینند قوه قضاییه غیرجناحی حرکت می کند نسبت به آن اعتماد پیدا می کنند. 

مدیرعامل خبرگزاري تسنیم بر استمرار بازدید ها و سفر هاي استانی رئیس دستگاه قضا و همچنین ضرورت بکارگیري بازرسان و ناظران امین در محاکم قضایی براي

 
رصد اتفاقات، تاکید کرد. 

قلی زاده افزود: باید شرایطی ایجاد شود که مردم احساس کنند و یقین داشته باشند که بدون مراجعه به واحد هاي قضایی و بدون انجام یک شکایت، دستگاه قضایی

 
از حقوق حقه آن ها دفاع خواهد کرد. 

 
وي همچنین خواستار آن شد که قوه قضاییه براي همه برنامه هاي خود «پیوست رسانه اي» طراحی کند. 

«قوچانی» مدیر مسئول روزنامه سازندگی نیز با اشاره به کاهش ملموس توقیف مطبوعات در دوره ریاست آیت االله رئیسی بر قوه قضاییه، بر ضرورت نوسازي رسانه اي

 
در کشور تاکید کرد و افزود: نوسازي رسانه اي باعث شکست هجمه هاي رسانه اي علیه جمهوري اسلامی ایران خواهد شد. 

 
قوچانی خاطرنشان کرد: یقین داریم که در صورت وجود عدالت در جامعه، مطبوعات کشورمان ملی تر از هر نهاد دیگري می توانند با حاکمیت تعامل داشته باشند. 

«عابدینی» قائم مقام خبرگزاري صداوسیما نیز در این جلسه با بیان اینکه بسیاري از بحران هایی که در کشور ایجاد شده ناشی از ترك فعل هاي مسئولان گذشته و

 
حال است، بر ضرورت رسیدگی دستگاه قضایی به این ترك فعل هاي زیان بار تاکید کرد. 

وي با اشاره به فعالیت 298 شبکه فارسی زبان علیه نظام جمهوري اسلامی ایران گفت: در چنین شرایطی یکی از وظایف قوه قضاییه در کشور، تلاش براي اقناع افکار

 
عمومی است. 

«محمدي» سردبیر سایت خبري عصرایران هم در این جلسه گفت: امیدواریم تعامل رسانه ها و قوه قضاییه در دوره تحول و تعالی همچون دوره قبلی مدیریت این

 
قوه، در مرتبه بالایی باشد. 

 
مدیرعامل پایگاه خبري عصرایران بر ضرورت معرفی برخی قضات فاسد از سوي رسانه ها تاکید کرد و این اقدام را داراي آثار مثبت و بازدارنده فراوانی دانست. 

وي همچنین ضمن انتقاد از عملکرد شورا هاي حل اختلاف گفت: ایجاد مراکز حل اختلاف در راستاي کاستن از حجم پرونده ها در محاکم قضایی بود، اما متاسفانه تا

 
کنون این اتفاق نیفتاده است؛ شورا هاي حل اختلاف باید به نوعی مدیریت شوند تا بر حجم بروکراسی اداري و قضایی کشور افزوده نشود. 

«احدیان» مدیرمسئول روزنامه خراسان نیز در این نشست مبارزه با فساد را مهمترین محور در اقدامات دستگاه قضایی دانست و خواستار اعلام موضع قاطعانه قوه

 
قضاییه در خصوص مسائل مهم مطرح شده از سوي رسانه ها که در جامعه ایجاد حساسیت کرده اند، شد. 

وي همچنین بر ضرورت حمایت از افشاگران واقعی فساد و تمایز ان با افرادي که با این پوشش و نقاب فعالیت میکنند تاکید کرد و گفت: حمایت از افشاگران واقعی

 
فساد باید شامل حمایت حقوقی و حمایت مالی و تشویقی باشد. 

«حیدري» مدیرعامل خبرگزاري ایلنا نیز در این نشست، بر ضرورت حمایت واقعی دستگاه قضایی از واحد هاي تولیدي و صنعتی تاکید کرد و گفت: نباید شرایط به
گونه اي باشد که یک واحد تولیدي چند ماه بعد از احیا توسط دستگاه قضایی و بازگشت کارگران بر سر کار، دوباره دچار مشکل شده و روند کار در آن واحد متوقف

 
شود. 

وي همچنین وجود برخی اختلاف نظر هاي نهاد هاي امنیتی در خصوص بعضی از پرونده ها را زیبنده ندانست و با اشاره به ضرورت مقابله قوه قضاییه با فساد در هر

 
نوع و شکل آن گفت: دستگاه قضا باید از برخورد هاي جناحی در زمینه مقابله با مفسدان پرهیز کند. 

«تالی» مدیرکل اخبار رادیو نیز در این جلسه ضمن انتقاد از برخی ناهماهنگی هاي موجود در سیستم قضایی کشور گفت: به عنوان نمونه، اختلاف نظر درباره به



 
رسمیت شناختن یا نشناختن برگ سبز خودرو، هم به اعتبار قوه قضاییه لطمه می زند و هم مردم را سردرگم می کند. 

وي همچنین سرعت اطلاع رسانی در قوه قضاییه را امر بسیار ضروري دانست و تاکید کرد: با توجه به سرعت اتفاقات و تحولات و فعالیت رسانه اي شبانه روزي

 
دشمنان، باید شرایط به گونه اي باشد که همه رسانه ها بتوانند در اسرع وقت به مدیران قضایی کشور دسترسی داشته باشند. 

«حیدري» مدیرمسئول سایت خبري رویداد 24 نیز در این جلسه گفت: قوه قضاییه باید تلاش کند تا از هر اندازه که ممکن است از مداخلات دادستان ها در امور

 
داخلی دولت جلوگیري کند چرا که این مداخلات در وهله نخست به خود دستگاه قضایی آسیب می رساند. 

«وکیلی» مدیرمسئول روزنامه ابتکار نیز در این جلسه گفت: پیشنهاد می کنم در دوره مدیریتی جدید قوه قضاییه، گفتمان مبارزه با فساد جایگزین گفتمان مبارزه با

 
فاسد شود. 

وي همچنین یکی از اقدامات مثبت دو سال گذشته در قوه قضاییه را اجراي دادگاه جرایم سیاسی با حضور هیئت منصفه دانست و بر همین اساس، پیشنهاد داد که

 
دادگاه هاي مربوط به حوزه جرایم اقتصادي نیز با حضور هیئت منصفه برگزار شود. 

«وثوق» مدیر کل اخبار سیما با بیان اینکه امیدواریم ماحصل برنامه هاي کوتاه مدت قوه قضاییه در دوران تحول و تعالی براي مردم کاملا ملموس باشد، گفت: تکریم

 
ارباب رجوع در واحد هاي قضایی یکی از اصلی ترین خواسته هاي مردم از قوه قضاییه است. 

 
وي افزود: قوه قضاییه باید بستري را براي مطالبه گري رسانه ها در جهت رفع موانع موجود در کشور فراهم کند. 

حجت الاسلام «دعایی» مدیرمسئول روزنامه اطلاعات، رئیس قوه قضاییه را داراي صفاتی همچون قاطعیت، صراحت و رافت دانست و گفت: آقایان رئیسی و اژه اي،

 
جلوه هایی از معرفت موجود در شهیدان بهشتی و قدوسی هستند. 

مدیرمسئول روزنامه اطلاعات رسانه ها را بازوي توانمند قوه قضاییه دانست و گفت: این رسانه ها هستند که با اخبار و اطلاعات دقیق خود می توانند زوایاي تاریک هر

 
موضوع و ماجرایی را براي قوه قضاییه روشن سازند. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



بررسی رفع موانع رسوب کالا هاي اساسی در بندر امام خمینی (ره)

منبع: روزنامه اقتصاد ملیشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/04/28

دستگاه قضا همواره بر احیا و حفظ حقوق عامه اهتمام ویژه اي داشته است. یکی از مصادیق حقوق عامه دسترسی آسان همه افشار مردم به کالا و خدمات
است که نظارت این امر در دستگاه قضا با سازمان بازرسی کل کشور است . در همین راستا این سازمان در خصوص قیمت و توزیع کالا و خدمات

 
بررسی رفع موانع رسوب کالا هاي اساسی در بندر امام خمینی (ره) 

دستگاه قضا همواره بر احیا و حفظ حقوق عامه اهتمام ویژه اي داشته است. یکی از مصادیق حقوق عامه دسترسی آسان همه
افشار مردم به کالا و خدمات است که نظارت این امر در دستگاه قضا با سازمان بازرسی کل کشور است . در همین راستا این

سازمان در خصوص قیمت و توزیع کالا و خدمات نظارت دارد. بر اساس  همین وظیفه ذاتی موضوع رفع موانع رسوب کالا هاي اساسی و نهاده هاي دامی در بندر امام

 
خمینی (ره) با حضور غلامعباس ترکی، معاون نظارت و بازرسی امور تولیدي سازمان بازرسی کل کشور و همه دستگاه هاي متولی بررسی شد. 

در همین زمینه، معاون نظارت و بازرسی امور تولیدي سازمان بازرسی کل کشور از انبار هاي مختلف بندر امام(ره) بازدید کرد و با رانندگان کامیون و نمایندگان

 
بخش خصوصی به گفت وگو پرداخت. پس از بازدید میدانی، جلسه جمع بندي با حضور همه دستگاه هاي متولی برگزار شد. 

غلامعباس ترکی پس از پایان نشست، در تشریح مصوبات جلسه، گفت: اشکالات و نواقصی در فرآیند هاي موجود براي خروج کالا هاي اساسی و نهاده هاي دامی در

 
بندر امام خمینی وجود دارد که براي تسریع کار تکالیف لازم به دستگاه هاي اجرایی ابلاغ شد. 

وي اظهار کرد: پیرو هماهنگی با دستگاه هاي مسئول در زمینه ترخیص کالا هاي اساسی و نهاده هاي دامی با توجه به مسئله انباشت و در برخی موارد رسوبی شدن

 
کالا ها در بندر امام خمینی بازدید میدانی انجام شد. 

ترکی افزود: دیدگاه هاي مسئولان در دستگاه هاي اجرایی مختلف اخذ و در پایان بررسی هاي میدانی و استماع صحبت هاي افراد مرتبط از جمله کامیون داران و
صاحبان کالا مشخص شد که اشکالات و نواقصی در فرآیند هاي موجود براي خروج کالا هاي اساسی و نهاده هاي دامی در بندر امام خمینی وجود دارد و بر همین

 
اساس براي تسریع امور تصمیماتی با همفکري و دیدگاه جمعی مسئولان حاضر اتخاذ و تکالیفی را براي هر دستگاه مشخص کردیم. 

معاون نظارت و بازرسی امور تولیدي سازمان بازرسی کل کشور تصریح کرد: مقرر شد تا دستگاه هاي مختلف وظایف خود را هم در زمینه تأمین وسایل حمل و نقل
از سوي سازمان راهداري، استفاده بیشتر و بهینه از راه آهن و برخی از سیاست هاي تشویقی براي رانندگان از جمله پرداخت حقوق و مطالبات به موقع آن ها و ایجاد

 
سامانه اي شفاف به همین منظور انجام دهند. 

ترکی ادامه داد: همچنین مقرر شد که بازرس کل استان خوزستان با نظارت مستمر به صورت دو هفته یک بار بر وضعیت اجراي مصوبات در صورتی که دستگاه ها از
اجراي تعهدات تخلفی داشته باشند، مراتب را گزارش و اقدامات قانونی لازم در این زمینه به عمل آید. وي با اشاره به فراهم شدن تمهیدات براي رفع دغدغه کامیون
داران از زمان بالاي شیفت استراحت پرسنل تخلیه و بارگیري گفت: در راستاي تخلیه کامیون ها نیز براي مأموران شیفت تعهد ایجاد شد که فقط یک ساعت و نیم

 
شیفت استراحت داشته باشند. 

معاون نظارت و بازرسی امور تولیدي سازمان بازرسی کل کشور در خصوص رسیدگی به واحد هاي تولیدي براي پیشگیري از تعطیلی تأکید کرد: قوه قضاییه و به
خصوص سازمان بازرسی کشور حمایت از صنایع مولد را وظیفه خود می داند، هر یک از کارگاه هاي تولیدي و مراکز فعال در امر اشتغال می توانند در صورت وجود

 
مشکل باید درخواست خود را به اداره کل بازرسی خوزستان ارائه و قطعا پیگیري هاي لازم انجام می شود. 

همچنین در این نشست، تخفیف شرکت راه آهن براي حمل بار به صورت ریلی، تعهد راهداري براي تامین ماشین هاي سنگین مورد نیاز، کاهش زمان تعویض
شیفت، ارائه خدمات لاستیک و روغن به نرخ دولتی به رانندگان، تامین لودر براي بارگیري، ایجاد سامانه کشوري جهت پرداخت کرایه حمل به کامیون داران و رایزنی

با ستاد مدیریت کرونا براي اختصاص واکسن به رانندگان تصویب شد.



محسنی اژه اي:بخش عمده نظرات نخبگان را مطالعه کردم/ اگر بخواهیم براي مسائل در اتاق هاي

دربسته تصمیم گیري و دستورالعمل صادر کنیم اثري نخواهد داشت

منبع: دانشجوشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/04/28

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، اداره کل روابط عمومی قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي که نخستین نشست هم اندیشی
خود با نخبگان را به هم فکري با اصحاب رسانه اختصاص داده بود، با تأکید بر فهم درست از حق و اجراي آن و همچنین استقامت در راه حق، نقش رسانه

در تحقق عدالت، هموار کردن ...

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، اداره کل روابط عمومی قوه
قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي که نخستین نشست هم
اندیشی خود با نخبگان را به هم فکري با اصحاب رسانه اختصاص داده بود،
با تأکید بر فهم درست از حق و اجراي آن و همچنین استقامت در راه حق،
نقش رسانه در تحقق عدالت، هموار کردن مسیر عدالت و ارتقاء بخشی به

 
آگاهی مردم به حقوق خودشان و جامعه را بسیار مهم دانست. 

رئیس قوه قضاییه افزود: رسانه می تواند به مردم آگاهی دهد تا حقوق خود
و راه استیفاي حق را به خوبی بشناسد، تا هم به آن ها تعدي نشود و هم

 
آن که بدانند اگر تعدي کنند، چه عواقبی دارد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با بیان این که آگاهی انسان از لوازم ضروري اجراي عدالت است گفت: نقش رسانه در مطالبه گري و پاسخگو کردن همه

 
آحاد جامعه اعم از مسئول و غیر مسئول و همه افراد و نهاد هایی که وظیفه اجتماعی دارند، حائز اهمیت است. 

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه در این شرایط به شدت نیاز به فهم مشترك در موضوعات مختلف داریم گفت: اگر بین رسانه و دستگاه هاي مختلف مانند قوه قضاییه،

 
دولت و مجلس فهم مشترکی نسبت به مسائل و موضوعات وجود داشته باشد، هر کسی به درستی می تواند نقش خود را ایفا کند. 

رئیس دستگاه قضا براي نمونه به موضوع ترك فعل اشاره کرد و گفت: بعضی ترك فعل هایی داریم که موجب ضمان است، اما بر اساس قانون جرم نیست، ولی برخی
ترك فعل ها هم ضمان آور و هم جرم است و در قانون براي آن مجازات تعیین شده و برخی هم در حد یک تخلف اداري و انتظامی است که درباره این ها باید به

 
یک فهم مشترك برسیم. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي همچنین با اشاره به موضوع رسانه آزاد و آزادي رسانه گفت: نقد در قانون مطبوعات تعریف شده، اما برخی موارد که مطرح

 
می شود مصداق تخریب و حتی توهین است که باید با یک مرزبندي دقیق و شفاف، حساب آن ها را از نقد سازنده جدا کنیم. 

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه اعتماد مردم و سرمایه اجتماعی براي هر حکومت و دستگاهی مهم است، اظهار داشت: اعتماد مردم مهم ترین پشتوانه براي نظام ما به

 
عنوان یک نظام مردمی است و اگر اعتماد مردم را نداشته باشیم در بسیاري از کار ها موفق نخواهیم شد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي افزود: بدون تردید یکی از الزامات افزایش اعتماد مردم صداقت و به حساب آوردن مردم و بهره مندي از ظرفیت هاي

 
آنهاست. 

رئیس دستگاه قضا با بیان اینکه از دوران جوانی و بیش از 50 سال است که اعتقاد دارم توده مردم مسائل را به خوبی متوجه می شوند و درك می کنند و اگر صاقانه
واقعیت ها را با مردم در میان بگذاریم اعتماد آن ها را جلب می کنیم، گفت: بهره برداري هاي خاص و مقطعی از مردم کار ناپسندي است و اگر مردم احساس کنند

 
ظاهرسازي می کنیم و حرف هاي خوب را براي رسیدن به اهداف و اغراض سیاسی بیان می کنیم سخن ما را نمی پذیرند. 

رئیس قوه قضاییه ادامه داد: باید نکات مثبت و نقاط قوت را با هم دید و به نقاط ضعف و ناکارآمدي ها هم توجه داشت و آن ها را مصلحانه نقد کرد تا بتوانیم در



 
مسیر موفقیت حرکت کنیم. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با استقبال از همکاري و هم اندیشی با اصحاب رسانه گفت: باید با کمک همدیگر مسائل و آسیب ها را احصا و راه حل آن

 
ها را بررسی کنیم و به هر میزان بتوانیم فاصله در فهم مشترك درباره مشکلات را کاهش دهیم تا بهتر بتوانیم مسائل را حل کنیم. 

رئیس دستگاه قضا افزود: لازم است سازوکاري براي استفاده از ظرفیت ها و ایده هاي یکدیگر ایجاد کنیم که این سازوکار باید با کمک خود اصحاب رسانه طراحی

 
شود. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با اشاره به تماس با نخبگان از سوي دفتر رییس قوه قضاییه و اخذ نظرات، پیشنهادات و انتقادات از سوي طیف ها و سلایق
مختلف فکري بلافاصله پس از انتصاب به ریاست دستگاه قضا گفت: اگر چه فرصت مطالعه همه نظرات دریافت شده نبود، بخش عمده نظرات را که به صورت تلفنی

 
یا مکتوب فرستاده شده مطالعه کردم و به همکارانم گفتم که این ها را براي بررسی بیشتر و عمیق تر دسته بندي و اولویت بندي کنند. 

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: این نظرات باید با نگاهی مبتنی بر واقعیت ها بررسی شود و براي آن ها راهکار پیدا کنیم و اگر بخواهیم براي آن ها در اتاق هاي
دربسته تصمیم گیري و دستورالعمل صادر کنیم اثري نخواهد داشت و این اتفاق هم نمی افتد حتما در این خصوص با ارائه دهندگان ایده و نظرات همفکري میکنیم.

 
وي تاکید کرد: باید با مشورت و مفاهمه با فردي که مساله اي طرح کرده راهکار درست را انتخاب کرد و براي این موضوع باید زمان مناسبی اختصاص داد. 

رئیس قوه قضاییه شاخص ارزیابی عملکرد دستگاه قضا و سنجش موفقیت هایش در تغییر و تحول را شرع، قانون و ابلاغیه مقام معظم رهبري به رئیس دستگاه قضا

 
عنوان کرد و گفت که با ملاك هاي سلیقه اي نمی توان ارزیابی دقیقی از موفقیت یک دستگاه داشت و هر قضاوتی بشود نادرست است. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي همچنین گفت: ممکن است بعضی وقت ها خود ما یا فعالان رسانه به قانون یا دستورالعملی نقد داشته باشند و آن قانون و
دستورالعمل نیازمند اصلاح هم باشد، اما اگر ملاك مشخصی نداشته باشیم نمی توانیم ارزیابی کنیم که به وظیفه مان درست عمل کرده ایم یا نه و باید قانون را

 
مبناي عمل خود قرار دهیم. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در پایان سخنان خود تشکیل «شوراي حل اختلاف رسانه ها» با حضور افراد آشنا به مسائل رسانه و مسائل حقوقی و
مصالح کشور را تدبیري خوب براي رسیدگی به برخی دعاوي علیه رسانه ها دانست و تأکید کرد در صورت نیاز و براي تسریع و تسهیل رسیدگی ها می توان این

 
شورا را با تشکیل شعب دیگري توسعه داد. 

 
سخنان مسئولان و مدیران رسانه اي کشور در دیدار با رئیس قوه قضاییه 

در ابتداي این نشست، «متقیان» مدیرعامل خبرگزاري ایسنا با بیان اینکه خوشحالیم که درب اتاق رئیس قوه قضاییه بر روي اهالی رسانه باز است، گفت: امیدواریم

 
دستگاه قضایی در دوره تحول و تعالی کار هایی که انجام داده است را براي مردم بازگو کند و به دادن وعده براي کار هایی که می خواهد انجام دهد، اکتفا نکند. 

وي همچنین با اشاره به حادثه پیش آمده براي اتوبوس حامل خبرنگاران در استان آذربایجان غربی که منجر به درگذشت دو تن از خبرنگاران و مصدومیت 20 نفر

 
شد، گفت: با توجه به اینکه دست اندرکاران تا کنون در این زمینه کوتاهی کرده اند از قوه قضاییه تقاضا داریم که به صورت خاص به این پرونده رسیدگی کند. 

مدیرعامل خبرگزاري ایسنا ضمن آنکه از قوه قضاییه خواست که مبارزه با تهاجم فرهنگی را نه به صورت شعاري بلکه به صورت عملیاتی انجام دهد، خواستار استفاده

 
از ظرفیت همه رسانه ها در پوشش برنامه هاي خبري قوه قضاییه شد. 

«خلفی زاده» مدیرعامل خبرگزاري آنا نیز با اشاره به عزم دستگاه قضا براي مقابله با قاچاق کالاي سازمان یافته در کشور، از بلاتکلیفی در راه اندازي کامل سامانه

 
جامع تجارت انتقاد کرد و گفت: این سامانه باید به صورت صددرصدي فعالیت داشته باشد تا هم جلوي قاچاق کالا گرفته شود و هم چرخ تولید در کشور بچرخد. 

وي همچنین با اشاره به پیشنهاد حقوقدانان شوراي نگهبان از سوي قوه قضاییه به مجلس شوراي اسلامی براي اخذ راي اعتماد نمایندگان، گفت: حقوقدانان شوراي

 
نگهبان باید هم زمینه ساز تحول در شوراي نگهبان و هم پاسخگوي عملکرد خود باشند. 

«مظفري» مدیرمسئول روزنامه آفتاب یزد با بیان اینکه انتخاب آقاي اژه اي به عنوان رئیس قوه قضاییه لرزه بر دل مفسدان انداخته است، گفت: امروز خواست مردم

 
این است که مبارزه با فساد به صورت شعاري نباشد. 



 
وي همچنین بر ضرورت بها دادن هر چه بیشتر به جوانان در دوره تحول و تعالی دستگاه قضایی تاکید کرد. 

«تیرانداز» مدیرعامل خبرگزاري فارس نیز طی سخنانی با بیان اینکه امروز تمرکز دشمن بر بی تدبیر نشان دادن نظام و مسئولان نظام و در نهایت حمله به اساس
حکومت دینی است، گفت: در راستاي افزایش سرمایه اجتماعی نظام، لازم است که مبناي تصمیم گیري هاي مهم در خصوص برخی پرونده ها براي مردم تبیین

 
شود. 

 
وي همچنین خواستار تبلیغ هرچه بیشتر احکام مجازات هاي جایگزین حبس در سطح کشور شد. 

«شفیعیان» مدیرمسئول پایگاه خبري انصاف نیوز با بیان اینکه مواضع حجت الاسلام اژه اي در حوزه هاي مختلف «امیدوارکننده» است، گفت: همه ما در یک کشتی

 
قرار داریم و ناگزیر هستیم با اصلاحاتی که انجام می دهیم وضعیت کشور را از شرایط فعلی خارج کنیم. 

 
وي خواستار آن شد که همه رسانه ها بتوانند جلسات دادگاه ها را پوشش خبري داده و از وضعیت زندان هاي کشور گزارش تهیه کنند. 

مدیرمسئول انصاف نیوز همچنین لغو کامل رسانه داري دولتی را امري ضروري دانست و گفت: رسانه هاي دولتی در بهترین شکل ممکن همان «روابط عمومی»

 
هستند. 

«ایمانجانی» مدیرمسئول روزنامه فرهیختگان هم در سخنانی بر ضرورت پیگیري مسیر طی شده در قوه قضاییه طی دو سال گذشته تاکید کرد و گفت: ادامه مسیر

 
تحول قضایی، سرمایه اجتماعی نظام را افزایش می دهد. 

 
وي افزود: باید سازوکار شفافی براي به نتیجه رسیدن پیشنهادات اصحاب رسانه به دستگاه قضایی پیشبینی و عملیاتی شود. 

مدیرعامل روزنامه فرهیختگان همچنین پیشنهاد داد که قوه قضاییه هر ساله «بهترین انتقاد سازنده» که منجر به یک اتفاق خوب شده است را برگزیده و از آن تقدیر

 
کند. 

 
«شیخ الاسلامی» مدیرمسئول سایت پارسینه نیز در این جلسه خواستار راه اندازي سامانه اي براي نشان دادن هویت مجرمین به صورت آنلاین شد. 

«بهزادي» مدیر مسوول روزنامه اعتماد هم با اشاره به بحرانی که مطبوعات کشور به آن دچار شده اند، گفت: باید به مطبوعات آزادي داد و در مقابل از آن ها پاسخ

 
خواست. 

وي گفت: نباید وضعیت به گونه اي پیش برود که رسانه ها و مطبوعات داخلی مرجعیت خود را از دست بدهند و از این طریق فضا براي جولان دادن رسانه هاي

 
بیگانه در کشورمان فراهم شود. 

«گنجی» مدیرمسئول روزنامه جوان هم در سخنان خود ایجاد اورژانس قضایی در کشور را امري ضروري دانست و گفت: باید شرایط به نحوي باشد که مردم هر

 
لحظه اي که اراده کنند بتوانند به اورژانس قضایی دسترسی داشته باشند. 

وي همچنین گفت: پیشنهاد من این است که دستگاه قضایی کشور، عکس قاضی فاسد را به رسانه ها بدهد و ما هم قول می دهیم که عکس او را با عنوان «قاضی

 
فاسد و متخلف» در صفحه نخست روزنامه و خبرگزاري خود منتشر کنیم. 

 
مدیرمسئول روزنامه جوان همچنین خواستار استمراز حضور حجت الاسلام والمسلمین اژه اي در محافل علمی و دانشگاهی شد. 

«سعدي» مدیرمسئول روزنامه جهان صنعت نیز در این نشست ضمن تقدیر از اقدامات دستگاه قضایی در زمینه رفع موانع تولید، گفت: تشکیل پرونده هاي اقتصادي
و تولیدي باید بر اساس راستی آزمایی اولیه اطلاعاتی باشد که به دست بازپرس می رسد چرا که ممکن است برخی پرونده ها بخاطر تغییر قوانین و مقررات در زمره

 
تخلفات قرار گرفته باشند. 

وي اضافه کرد تقاضا داریم که قوه قضاییه در جریان رسیدگی به پرونده هاي تولیدکنندگان، با عنایت به سوابق آن ها در حوزه کارآفرینی و حمایت از اشتغال، نهایت

 
رافت اسلامی را از خود نشان دهد. 



«قلی زاده» مدیرعامل خبرگزاري تسنیم هم در این نشست با بیان اینکه احیاي سرمایه اجتماعی نظام یکی از خواسته هاي امروز اصحاب رسانه از مسئولان است،
تصریح کرد: در دوره جدید قوه قضاییه، برخورد با مفاسد باید به صورت بسیار جدي تر از گذشته ادامه پیدا کند تا مردم ببینند از عزم دستگاه قضا براي مقابله با

 
مفسدان کاسته نشده است. 

 
وي افزود: مردم وقتی ببینند قوه قضاییه غیرجناحی حرکت می کند نسبت به آن اعتماد پیدا می کنند. 

مدیرعامل خبرگزاري تسنیم بر استمرار بازدید ها و سفر هاي استانی رئیس دستگاه قضا و همچنین ضرورت بکارگیري بازرسان و ناظران امین در محاکم قضایی براي

 
رصد اتفاقات، تاکید کرد. 

قلی زاده افزود: باید شرایطی ایجاد شود که مردم احساس کنند و یقین داشته باشند که بدون مراجعه به واحد هاي قضایی و بدون انجام یک شکایت، دستگاه قضایی

 
از حقوق حقه آن ها دفاع خواهد کرد. 

 
وي همچنین خواستار آن شد که قوه قضاییه براي همه برنامه هاي خود «پیوست رسانه اي» طراحی کند. 

«قوچانی» مدیر مسئول روزنامه سازندگی نیز با اشاره به کاهش ملموس توقیف مطبوعات در دوره ریاست آیت االله رئیسی بر قوه قضاییه، بر ضرورت نوسازي رسانه اي

 
در کشور تاکید کرد و افزود: نوسازي رسانه اي باعث شکست هجمه هاي رسانه اي علیه جمهوري اسلامی ایران خواهد شد. 

 
قوچانی خاطرنشان کرد: یقین داریم که در صورت وجود عدالت در جامعه، مطبوعات کشورمان ملی تر از هر نهاد دیگري می توانند با حاکمیت تعامل داشته باشند. 

«عابدینی» قائم مقام خبرگزاري صداوسیما نیز در این جلسه با بیان اینکه بسیاري از بحران هایی که در کشور ایجاد شده ناشی از ترك فعل هاي مسئولان گذشته و

 
حال است، بر ضرورت رسیدگی دستگاه قضایی به این ترك فعل هاي زیان بار تاکید کرد. 

وي با اشاره به فعالیت 298 شبکه فارسی زبان علیه نظام جمهوري اسلامی ایران گفت: در چنین شرایطی یکی از وظایف قوه قضاییه در کشور، تلاش براي اقناع افکار

 
عمومی است. 

«محمدي» سردبیر سایت خبري عصرایران هم در این جلسه گفت: امیدواریم تعامل رسانه ها و قوه قضاییه در دوره تحول و تعالی همچون دوره قبلی مدیریت این

 
قوه، در مرتبه بالایی باشد. 

 
مدیرعامل پایگاه خبري عصرایران بر ضرورت معرفی برخی قضات فاسد از سوي رسانه ها تاکید کرد و این اقدام را داراي آثار مثبت و بازدارنده فراوانی دانست. 

وي همچنین ضمن انتقاد از عملکرد شورا هاي حل اختلاف گفت: ایجاد مراکز حل اختلاف در راستاي کاستن از حجم پرونده ها در محاکم قضایی بود، اما متاسفانه تا

 
کنون این اتفاق نیفتاده است؛ شورا هاي حل اختلاف باید به نوعی مدیریت شوند تا بر حجم بروکراسی اداري و قضایی کشور افزوده نشود. 

«احدیان» مدیرمسئول روزنامه خراسان نیز در این نشست مبارزه با فساد را مهمترین محور در اقدامات دستگاه قضایی دانست و خواستار اعلام موضع قاطعانه قوه

 
قضاییه در خصوص مسائل مهم مطرح شده از سوي رسانه ها که در جامعه ایجاد حساسیت کرده اند، شد. 

وي همچنین بر ضرورت حمایت از افشاگران واقعی فساد و تمایز ان با افرادي که با این پوشش و نقاب فعالیت میکنند تاکید کرد و گفت: حمایت از افشاگران واقعی

 
فساد باید شامل حمایت حقوقی و حمایت مالی و تشویقی باشد. 

«حیدري» مدیرعامل خبرگزاري ایلنا نیز در این نشست، بر ضرورت حمایت واقعی دستگاه قضایی از واحد هاي تولیدي و صنعتی تاکید کرد و گفت: نباید شرایط به
گونه اي باشد که یک واحد تولیدي چند ماه بعد از احیا توسط دستگاه قضایی و بازگشت کارگران بر سر کار، دوباره دچار مشکل شده و روند کار در آن واحد متوقف

 
شود. 

وي همچنین وجود برخی اختلاف نظر هاي نهاد هاي امنیتی در خصوص بعضی از پرونده ها را زیبنده ندانست و با اشاره به ضرورت مقابله قوه قضاییه با فساد در هر

 
نوع و شکل آن گفت: دستگاه قضا باید از برخورد هاي جناحی در زمینه مقابله با مفسدان پرهیز کند. 

«تالی» مدیرکل اخبار رادیو نیز در این جلسه ضمن انتقاد از برخی ناهماهنگی هاي موجود در سیستم قضایی کشور گفت: به عنوان نمونه، اختلاف نظر درباره به



 
رسمیت شناختن یا نشناختن برگ سبز خودرو، هم به اعتبار قوه قضاییه لطمه می زند و هم مردم را سردرگم می کند. 

وي همچنین سرعت اطلاع رسانی در قوه قضاییه را امر بسیار ضروري دانست و تاکید کرد: با توجه به سرعت اتفاقات و تحولات و فعالیت رسانه اي شبانه روزي

 
دشمنان، باید شرایط به گونه اي باشد که همه رسانه ها بتوانند در اسرع وقت به مدیران قضایی کشور دسترسی داشته باشند. 

«حیدري» مدیرمسئول سایت خبري رویداد 24 نیز در این جلسه گفت: قوه قضاییه باید تلاش کند تا از هر اندازه که ممکن است از مداخلات دادستان ها در امور

 
داخلی دولت جلوگیري کند چرا که این مداخلات در وهله نخست به خود دستگاه قضایی آسیب می رساند. 

«وکیلی» مدیرمسئول روزنامه ابتکار نیز در این جلسه گفت: پیشنهاد می کنم در دوره مدیریتی جدید قوه قضاییه، گفتمان مبارزه با فساد جایگزین گفتمان مبارزه با

 
فاسد شود. 

وي همچنین یکی از اقدامات مثبت دو سال گذشته در قوه قضاییه را اجراي دادگاه جرایم سیاسی با حضور هیئت منصفه دانست و بر همین اساس، پیشنهاد داد که

 
دادگاه هاي مربوط به حوزه جرایم اقتصادي نیز با حضور هیئت منصفه برگزار شود. 

«وثوق» مدیر کل اخبار سیما با بیان اینکه امیدواریم ماحصل برنامه هاي کوتاه مدت قوه قضاییه در دوران تحول و تعالی براي مردم کاملا ملموس باشد، گفت: تکریم

 
ارباب رجوع در واحد هاي قضایی یکی از اصلی ترین خواسته هاي مردم از قوه قضاییه است. 

 
وي افزود: قوه قضاییه باید بستري را براي مطالبه گري رسانه ها در جهت رفع موانع موجود در کشور فراهم کند. 

حجت الاسلام «دعایی» مدیرمسئول روزنامه اطلاعات، رئیس قوه قضاییه را داراي صفاتی همچون قاطعیت، صراحت و رافت دانست و گفت: آقایان رئیسی و اژه اي،

 
جلوه هایی از معرفت موجود در شهیدان بهشتی و قدوسی هستند. 

مدیرمسئول روزنامه اطلاعات رسانه ها را بازوي توانمند قوه قضاییه دانست و گفت: این رسانه ها هستند که با اخبار و اطلاعات دقیق خود می توانند زوایاي تاریک هر
موضوع و ماجرایی را براي قوه قضاییه روشن سازند



اگر بخواهیم براي مسائل در اتاق هاي دربسته تصمیم گیري و دستورالعمل صادر کنیم اثري نخواهد

داشت/ بخش عمده نظرات نخبگان را مطالعه کردم

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/04/28

رئیس قوه قضاییه گفت: لازم است سازوکاري براي استفاده از ظرفیت ها و ایده ها در قوه قضاییه با کمک خود اصحاب رسانه طراحی شود.

به گزارش گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان،حجت الاسلام
والمسلمین محسنی اژه اي که نخستین نشست هم اندیشی خود با
نخبگان را به هم فکري با اصحاب رسانه اختصاص داده بود، با تأکید بر
فهم درست از حق و اجراي آن و همچنین استقامت در راه حق، نقش
رسانه در تحقق عدالت، هموار کردن مسیر عدالت و ارتقاء بخشی به آگاهی

 
مردم به حقوق خودشان و جامعه را بسیار مهم دانست. 

رئیس قوه قضاییه افزود: رسانه می تواند به مردم آگاهی دهد تا حقوق خود

 
و راه استیفاي حق را به خوبی بشناسد، تا هم به آن ها تعدي نشود و هم آن که بدانند اگر تعدي کنند، چه عواقبی دارد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با بیان این که آگاهی انسان از لوازم ضروري اجراي عدالت است گفت: نقش رسانه در مطالبه گري و پاسخگو کردن همه

 
آحاد جامعه اعم از مسئول و غیر مسئول و همه افراد و نهاد هایی که وظیفه اجتماعی دارند، حائز اهمیت است. 

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه در این شرایط به شدت نیاز به فهم مشترك در موضوعات مختلف داریم گفت: اگر بین رسانه و دستگاه هاي مختلف مانند قوه قضاییه،

 
دولت و مجلس فهم مشترکی نسبت به مسائل و موضوعات وجود داشته باشد، هر کسی به درستی می تواند نقش خود را ایفا کند. 

رئیس دستگاه قضا براي نمونه به موضوع ترك فعل اشاره کرد و گفت: بعضی ترك فعل هایی داریم که موجب ضمان است، اما بر اساس قانون جرم نیست، ولی برخی
ترك فعل ها هم ضمان آور و هم جرم است و در قانون براي آن مجازات تعیین شده و برخی هم در حد یک تخلف اداري و انتظامی است که درباره این ها باید به

 
یک فهم مشترك برسیم. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي همچنین با اشاره به موضوع رسانه آزاد و آزادي رسانه گفت: نقد در قانون مطبوعات تعریف شده، اما برخی موارد که مطرح

 
می شود مصداق تخریب و حتی توهین است که باید با یک مرزبندي دقیق و شفاف، حساب آن ها را از نقد سازنده جدا کنیم. 

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه اعتماد مردم و سرمایه اجتماعی براي هر حکومت و دستگاهی مهم است، اظهار داشت: اعتماد مردم مهم ترین پشتوانه براي نظام ما به

 
عنوان یک نظام مردمی است و اگر اعتماد مردم را نداشته باشیم در بسیاري از کار ها موفق نخواهیم شد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي افزود: بدون تردید یکی از الزامات افزایش اعتماد مردم صداقت و به حساب آوردن مردم و بهره مندي از ظرفیت هاي

 
آنهاست. 

رئیس دستگاه قضا با بیان اینکه از دوران جوانی و بیش از 50 سال است که اعتقاد دارم توده مردم مسائل را به خوبی متوجه می شوند و درك می کنند و اگر صاقانه
واقعیت ها را با مردم در میان بگذاریم اعتماد آن ها را جلب می کنیم، گفت: بهره برداري هاي خاص و مقطعی از مردم کار ناپسندي است و اگر مردم احساس کنند

 
ظاهرسازي می کنیم و حرف هاي خوب را براي رسیدن به اهداف و اغراض سیاسی بیان می کنیم سخن ما را نمی پذیرند. 

رئیس قوه قضاییه ادامه داد: باید نکات مثبت و نقاط قوت را با هم دید و به نقاط ضعف و ناکارآمدي ها هم توجه داشت و آن ها را مصلحانه نقد کرد تا بتوانیم در

 
مسیر موفقیت حرکت کنیم. 



حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با استقبال از همکاري و هم اندیشی با اصحاب رسانه گفت: باید با کمک همدیگر مسائل و آسیب ها را احصا و راه حل آن

 
ها را بررسی کنیم و به هر میزان بتوانیم فاصله در فهم مشترك درباره مشکلات را کاهش دهیم تا بهتر بتوانیم مسائل را حل کنیم. 

رئیس دستگاه قضا افزود: لازم است سازوکاري براي استفاده از ظرفیت ها و ایده هاي یکدیگر ایجاد کنیم که این سازوکار باید با کمک خود اصحاب رسانه طراحی

 
شود. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با اشاره به تماس با نخبگان از سوي دفتر رییس قوه قضاییه و اخذ نظرات، پیشنهادات و انتقادات از سوي طیف ها و سلایق
مختلف فکري بلافاصله پس از انتصاب به ریاست دستگاه قضا گفت: اگر چه فرصت مطالعه همه نظرات دریافت شده نبود، بخش عمده نظرات را که به صورت تلفنی

 
یا مکتوب فرستاده شده مطالعه کردم و به همکارانم گفتم که این ها را براي بررسی بیشتر و عمیق تر دسته بندي و اولویت بندي کنند. 

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: این نظرات باید با نگاهی مبتنی بر واقعیت ها بررسی شود و براي آن ها راهکار پیدا کنیم و اگر بخواهیم براي آن ها در اتاق هاي
دربسته تصمیم گیري و دستورالعمل صادر کنیم اثري نخواهد داشت و این اتفاق هم نمی افتد حتما در این خصوص با ارائه دهندگان ایده و نظرات همفکري می

 
کنیم. 

 
وي تاکید کرد: باید با مشورت و مفاهمه با فردي که مساله اي طرح کرده راهکار درست را انتخاب کرد و براي این موضوع باید زمان مناسبی اختصاص داد. 

رئیس قوه قضاییه شاخص ارزیابی عملکرد دستگاه قضا و سنجش موفقیت هایش در تغییر و تحول را شرع، قانون و ابلاغیه مقام معظم رهبري به رئیس دستگاه قضا

 
عنوان کرد و گفت که با ملاك هاي سلیقه اي نمی توان ارزیابی دقیقی از موفقیت یک دستگاه داشت و هر قضاوتی بشود نادرست است. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي همچنین گفت: ممکن است بعضی وقت ها خود ما یا فعالان رسانه به قانون یا دستورالعملی نقد داشته باشند و آن قانون و
دستورالعمل نیازمند اصلاح هم باشد، اما اگر ملاك مشخصی نداشته باشیم نمی توانیم ارزیابی کنیم که به وظیفه مان درست عمل کرده ایم یا نه و باید قانون را

 
مبناي عمل خود قرار دهیم. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در پایان سخنان خود تشکیل «شوراي حل اختلاف رسانه ها» با حضور افراد آشنا به مسائل رسانه و مسائل حقوقی و
مصالح کشور را تدبیري خوب براي رسیدگی به برخی دعاوي علیه رسانه ها دانست و تأکید کرد در صورت نیاز و براي تسریع و تسهیل رسیدگی ها می توان این

 
شورا را با تشکیل شعب دیگري توسعه داد. 

 
سخنان مسئولان و مدیران رسانه اي کشور در دیدار با رئیس قوه قضاییه 

در ابتداي این نشست، «متقیان» مدیرعامل خبرگزاري ایسنا با بیان اینکه خوشحالیم که درب اتاق رئیس قوه قضاییه بر روي اهالی رسانه باز است، گفت: امیدواریم

 
دستگاه قضایی در دوره تحول و تعالی کار هایی که انجام داده است را براي مردم بازگو کند و به دادن وعده براي کار هایی که می خواهد انجام دهد، اکتفا نکند. 

وي همچنین با اشاره به حادثه پیش آمده براي اتوبوس حامل خبرنگاران در استان آذربایجان غربی که منجر به درگذشت دو تن از خبرنگاران و مصدومیت 20 نفر

 
شد، گفت: با توجه به اینکه دست اندرکاران تا کنون در این زمینه کوتاهی کرده اند از قوه قضاییه تقاضا داریم که به صورت خاص به این پرونده رسیدگی کند. 

مدیرعامل خبرگزاري ایسنا ضمن آنکه از قوه قضاییه خواست که مبارزه با تهاجم فرهنگی را نه به صورت شعاري بلکه به صورت عملیاتی انجام دهد، خواستار استفاده

 
از ظرفیت همه رسانه ها در پوشش برنامه هاي خبري قوه قضاییه شد. 

«خلفی زاده» مدیرعامل خبرگزاري آنا نیز با اشاره به عزم دستگاه قضا براي مقابله با قاچاق کالاي سازمان یافته در کشور، از بلاتکلیفی در راه اندازي کامل سامانه

 
جامع تجارت انتقاد کرد و گفت: این سامانه باید به صورت صددرصدي فعالیت داشته باشد تا هم جلوي قاچاق کالا گرفته شود و هم چرخ تولید در کشور بچرخد. 

وي همچنین با اشاره به پیشنهاد حقوقدانان شوراي نگهبان از سوي قوه قضاییه به مجلس شوراي اسلامی براي اخذ راي اعتماد نمایندگان، گفت: حقوقدانان شوراي

 
نگهبان باید هم زمینه ساز تحول در شوراي نگهبان و هم پاسخگوي عملکرد خود باشند. 

«مظفري» مدیرمسئول روزنامه آفتاب یزد با بیان اینکه انتخاب آقاي اژه اي به عنوان رئیس قوه قضاییه لرزه بر دل مفسدان انداخته است، گفت: امروز خواست مردم

 
این است که مبارزه با فساد به صورت شعاري نباشد. 



 
وي همچنین بر ضرورت بها دادن هر چه بیشتر به جوانان در دوره تحول و تعالی دستگاه قضایی تاکید کرد. 

«تیرانداز» مدیرعامل خبرگزاري فارس نیز طی سخنانی با بیان اینکه امروز تمرکز دشمن بر بی تدبیر نشان دادن نظام و مسئولان نظام و در نهایت حمله به اساس
حکومت دینی است، گفت: در راستاي افزایش سرمایه اجتماعی نظام، لازم است که مبناي تصمیم گیري هاي مهم در خصوص برخی پرونده ها براي مردم تبیین

 
شود. 

 
وي همچنین خواستار تبلیغ هرچه بیشتر احکام مجازات هاي جایگزین حبس در سطح کشور شد. 

«شفیعیان» مدیرمسئول پایگاه خبري انصاف نیوز با بیان اینکه مواضع حجت الاسلام اژه اي در حوزه هاي مختلف «امیدوارکننده» است، گفت: همه ما در یک کشتی

 
قرار داریم و ناگزیر هستیم با اصلاحاتی که انجام می دهیم وضعیت کشور را از شرایط فعلی خارج کنیم. 

 
وي خواستار آن شد که همه رسانه ها بتوانند جلسات دادگاه ها را پوشش خبري داده و از وضعیت زندان هاي کشور گزارش تهیه کنند. 

مدیرمسئول انصاف نیوز همچنین لغو کامل رسانه داري دولتی را امري ضروري دانست و گفت: رسانه هاي دولتی در بهترین شکل ممکن همان «روابط عمومی»

 
هستند. 

«ایمانجانی» مدیرمسئول روزنامه فرهیختگان هم در سخنانی بر ضرورت پیگیري مسیر طی شده در قوه قضاییه طی دو سال گذشته تاکید کرد و گفت: ادامه مسیر

 
تحول قضایی، سرمایه اجتماعی نظام را افزایش می دهد. 

 
وي افزود: باید سازوکار شفافی براي به نتیجه رسیدن پیشنهادات اصحاب رسانه به دستگاه قضایی پیشبینی و عملیاتی شود. 

مدیرعامل روزنامه فرهیختگان همچنین پیشنهاد داد که قوه قضاییه هر ساله «بهترین انتقاد سازنده» که منجر به یک اتفاق خوب شده است را برگزیده و از آن تقدیر

 
کند. 

 
«شیخ الاسلامی» مدیرمسئول سایت پارسینه نیز در این جلسه خواستار راه اندازي سامانه اي براي نشان دادن هویت مجرمین به صورت آنلاین شد. 

«بهزادي» مدیر مسوول روزنامه اعتماد هم با اشاره به بحرانی که مطبوعات کشور به آن دچار شده اند، گفت: باید به مطبوعات آزادي داد و در مقابل از آن ها پاسخ

 
خواست. 

وي گفت: نباید وضعیت به گونه اي پیش برود که رسانه ها و مطبوعات داخلی مرجعیت خود را از دست بدهند و از این طریق فضا براي جولان دادن رسانه هاي

 
بیگانه در کشورمان فراهم شود. 

«گنجی» مدیرمسئول روزنامه جوان هم در سخنان خود ایجاد اورژانس قضایی در کشور را امري ضروري دانست و گفت: باید شرایط به نحوي باشد که مردم هر

 
لحظه اي که اراده کنند بتوانند به اورژانس قضایی دسترسی داشته باشند. 

وي همچنین گفت: پیشنهاد من این است که دستگاه قضایی کشور، عکس قاضی فاسد را به رسانه ها بدهد و ما هم قول می دهیم که عکس او را با عنوان «قاضی

 
فاسد و متخلف» در صفحه نخست روزنامه و خبرگزاري خود منتشر کنیم. 

 
مدیرمسئول روزنامه جوان همچنین خواستار استمراز حضور حجت الاسلام والمسلمین اژه اي در محافل علمی و دانشگاهی شد. 

«سعدي» مدیرمسئول روزنامه جهان صنعت نیز در این نشست ضمن تقدیر از اقدامات دستگاه قضایی در زمینه رفع موانع تولید، گفت: تشکیل پرونده هاي اقتصادي
و تولیدي باید بر اساس راستی آزمایی اولیه اطلاعاتی باشد که به دست بازپرس می رسد چرا که ممکن است برخی پرونده ها بخاطر تغییر قوانین و مقررات در زمره

 
تخلفات قرار گرفته باشند. 

وي اضافه کرد تقاضا داریم که قوه قضاییه در جریان رسیدگی به پرونده هاي تولیدکنندگان، با عنایت به سوابق آن ها در حوزه کارآفرینی و حمایت از اشتغال، نهایت

 
رافت اسلامی را از خود نشان دهد. 



«قلی زاده» مدیرعامل خبرگزاري تسنیم هم در این نشست با بیان اینکه احیاي سرمایه اجتماعی نظام یکی از خواسته هاي امروز اصحاب رسانه از مسئولان است،
تصریح کرد: در دوره جدید قوه قضاییه، برخورد با مفاسد باید به صورت بسیار جدي تر از گذشته ادامه پیدا کند تا مردم ببینند از عزم دستگاه قضا براي مقابله با

 
مفسدان کاسته نشده است. 

 
وي افزود: مردم وقتی ببینند قوه قضاییه غیرجناحی حرکت می کند نسبت به آن اعتماد پیدا می کنند. 

مدیرعامل خبرگزاري تسنیم بر استمرار بازدید ها و سفر هاي استانی رئیس دستگاه قضا و همچنین ضرورت بکارگیري بازرسان و ناظران امین در محاکم قضایی براي

 
رصد اتفاقات، تاکید کرد. 

قلی زاده افزود: باید شرایطی ایجاد شود که مردم احساس کنند و یقین داشته باشند که بدون مراجعه به واحد هاي قضایی و بدون انجام یک شکایت، دستگاه قضایی

 
از حقوق حقه آن ها دفاع خواهد کرد. 

 
وي همچنین خواستار آن شد که قوه قضاییه براي همه برنامه هاي خود «پیوست رسانه اي» طراحی کند. 

«قوچانی» مدیر مسئول روزنامه سازندگی نیز با اشاره به کاهش ملموس توقیف مطبوعات در دوره ریاست آیت االله رئیسی بر قوه قضاییه، بر ضرورت نوسازي رسانه اي

 
در کشور تاکید کرد و افزود: نوسازي رسانه اي باعث شکست هجمه هاي رسانه اي علیه جمهوري اسلامی ایران خواهد شد. 

 
قوچانی خاطرنشان کرد: یقین داریم که در صورت وجود عدالت در جامعه، مطبوعات کشورمان ملی تر از هر نهاد دیگري می توانند با حاکمیت تعامل داشته باشند. 

«عابدینی» قائم مقام خبرگزاري صداوسیما نیز در این جلسه با بیان اینکه بسیاري از بحران هایی که در کشور ایجاد شده ناشی از ترك فعل هاي مسئولان گذشته و

 
حال است، بر ضرورت رسیدگی دستگاه قضایی به این ترك فعل هاي زیان بار تاکید کرد. 

وي با اشاره به فعالیت 298 شبکه فارسی زبان علیه نظام جمهوري اسلامی ایران گفت: در چنین شرایطی یکی از وظایف قوه قضاییه در کشور، تلاش براي اقناع افکار

 
عمومی است. 

«محمدي» سردبیر سایت خبري عصرایران هم در این جلسه گفت: امیدواریم تعامل رسانه ها و قوه قضاییه در دوره تحول و تعالی همچون دوره قبلی مدیریت این

 
قوه، در مرتبه بالایی باشد. 

 
مدیرعامل پایگاه خبري عصرایران بر ضرورت معرفی برخی قضات فاسد از سوي رسانه ها تاکید کرد و این اقدام را داراي آثار مثبت و بازدارنده فراوانی دانست. 

وي همچنین ضمن انتقاد از عملکرد شورا هاي حل اختلاف گفت: ایجاد مراکز حل اختلاف در راستاي کاستن از حجم پرونده ها در محاکم قضایی بود، اما متاسفانه تا

 
کنون این اتفاق نیفتاده است؛ شورا هاي حل اختلاف باید به نوعی مدیریت شوند تا بر حجم بروکراسی اداري و قضایی کشور افزوده نشود. 

«احدیان» مدیرمسئول روزنامه خراسان نیز در این نشست مبارزه با فساد را مهمترین محور در اقدامات دستگاه قضایی دانست و خواستار اعلام موضع قاطعانه قوه

 
قضاییه در خصوص مسائل مهم مطرح شده از سوي رسانه ها که در جامعه ایجاد حساسیت کرده اند، شد. 

وي همچنین بر ضرورت حمایت از افشاگران واقعی فساد و تمایز ان با افرادي که با این پوشش و نقاب فعالیت میکنند تاکید کرد و گفت: حمایت از افشاگران واقعی

 
فساد باید شامل حمایت حقوقی و حمایت مالی و تشویقی باشد. 

«حیدري» مدیرعامل خبرگزاري ایلنا نیز در این نشست، بر ضرورت حمایت واقعی دستگاه قضایی از واحد هاي تولیدي و صنعتی تاکید کرد و گفت: نباید شرایط به
گونه اي باشد که یک واحد تولیدي چند ماه بعد از احیا توسط دستگاه قضایی و بازگشت کارگران بر سر کار، دوباره دچار مشکل شده و روند کار در آن واحد متوقف

 
شود. 

وي همچنین وجود برخی اختلاف نظر هاي نهاد هاي امنیتی در خصوص بعضی از پرونده ها را زیبنده ندانست و با اشاره به ضرورت مقابله قوه قضاییه با فساد در هر

 
نوع و شکل آن گفت: دستگاه قضا باید از برخورد هاي جناحی در زمینه مقابله با مفسدان پرهیز کند. 

«تالی» مدیرکل اخبار رادیو نیز در این جلسه ضمن انتقاد از برخی ناهماهنگی هاي موجود در سیستم قضایی کشور گفت: به عنوان نمونه، اختلاف نظر درباره به



 
رسمیت شناختن یا نشناختن برگ سبز خودرو، هم به اعتبار قوه قضاییه لطمه می زند و هم مردم را سردرگم می کند. 

وي همچنین سرعت اطلاع رسانی در قوه قضاییه را امر بسیار ضروري دانست و تاکید کرد: با توجه به سرعت اتفاقات و تحولات و فعالیت رسانه اي شبانه روزي

 
دشمنان، باید شرایط به گونه اي باشد که همه رسانه ها بتوانند در اسرع وقت به مدیران قضایی کشور دسترسی داشته باشند. 

«حیدري» مدیرمسئول سایت خبري رویداد 24 نیز در این جلسه گفت: قوه قضاییه باید تلاش کند تا از هر اندازه که ممکن است از مداخلات دادستان ها در امور

 
داخلی دولت جلوگیري کند چرا که این مداخلات در وهله نخست به خود دستگاه قضایی آسیب می رساند. 

«وکیلی» مدیرمسئول روزنامه ابتکار نیز در این جلسه گفت: پیشنهاد می کنم در دوره مدیریتی جدید قوه قضاییه، گفتمان مبارزه با فساد جایگزین گفتمان مبارزه با

 
فاسد شود. 

وي همچنین یکی از اقدامات مثبت دو سال گذشته در قوه قضاییه را اجراي دادگاه جرایم سیاسی با حضور هیئت منصفه دانست و بر همین اساس، پیشنهاد داد که

 
دادگاه هاي مربوط به حوزه جرایم اقتصادي نیز با حضور هیئت منصفه برگزار شود. 

«وثوق» مدیر کل اخبار سیما با بیان اینکه امیدواریم ماحصل برنامه هاي کوتاه مدت قوه قضاییه در دوران تحول و تعالی براي مردم کاملا ملموس باشد، گفت: تکریم

 
ارباب رجوع در واحد هاي قضایی یکی از اصلی ترین خواسته هاي مردم از قوه قضاییه است. 

 
وي افزود: قوه قضاییه باید بستري را براي مطالبه گري رسانه ها در جهت رفع موانع موجود در کشور فراهم کند. 

حجت الاسلام «دعایی» مدیرمسئول روزنامه اطلاعات، رئیس قوه قضاییه را داراي صفاتی همچون قاطعیت، صراحت و رافت دانست و گفت: آقایان رئیسی و اژه اي،

 
جلوه هایی از معرفت موجود در شهیدان بهشتی و قدوسی هستند. 

مدیرمسئول روزنامه اطلاعات رسانه ها را بازوي توانمند قوه قضاییه دانست و گفت: این رسانه ها هستند که با اخبار و اطلاعات دقیق خود می توانند زوایاي تاریک هر
موضوع و ماجرایی را براي قوه قضاییه روشن سازند.



تصویب اجراي پروژه 72 میلیون دلاري شهرك باغ ویلا در شورا

منبع: صبح الوندشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/04/28

به گزارش صبح الوند، ابراهیم مولوي در شانزدهمین صحن شورا با تأکید بر اینکه شهرك باغ ویلا، یک پروژه ماندگار در راستاي توسعه پایدار و متوازن کهن
شهر همدان است؛ گفت: این پروژه مشارکتی داراي هزار واحد باغ ویلا در مساحت 103 هکتار از اراضی شهرداري همدان عملیاتی خواهد شد. مولوي اظهار

کرد: این پروژه ...

نایب رئیس شوراي اسلامی شهر همدان خبر داد: اجراي پروژه بزرگ سرمایه گذاري خارجی احداث شهرك باغ ویلا در همدان با 72 میلیون دلار ارزآوري و

 
اشتغال بیش از ده ها هزار نفر مورد تصویب شوراي شهر همدان قرار گرفت. 

به گزارش صبح الوند، ابراهیم مولوي در شانزدهمین صحن شورا با تأکید بر اینکه شهرك باغ ویلا، یک پروژه ماندگار در
راستاي توسعه پایدار و متوازن کهن شهر همدان است؛ گفت: این پروژه مشارکتی داراي هزار واحد باغ ویلا در مساحت

 
103 هکتار از اراضی شهرداري همدان عملیاتی خواهد شد. 

مولوي اظهار کرد: این پروژه بزرگ شهري با مشارکت شرکت ترکیه اي به انجام خواهد رسید که پس از گذشت حدود 28 ماه درگیري در حوزه بروکراسی اداري باید

 
هر چه سریع تر تعیین تکلیف شود. 

وي با تأکید بر اینکه سرمایه گذاري، موتور محرکه توسعه گردشگري است که رونق اقتصادي و توسعه پایدار شهر و استان همدان را به دنبال دارد، معتقد است:
طراحی، جانمایی و احداث این شهرك در منطقه حاشیه شهري (جاده رباط شورین) موجب ایجاد یک توازن شهري و ارزش افزوده، بالا رفتن کیفیت زندگی

 
شهروندان و عمران و آبادانی مناطق حاشیه اي خواهد شد؛ از این رو نفع شهر و شهروندان خواهد بود. 

وي در پایان تأکید کرد: همراهی براي این پروژه تُرك به عنوان آورده شهر و استان همدان محسوب می شود که امیدوارم در اسرع وقت شاهد امضاي قرارداد فی

 
مابین و آغاز عملیات عمرانی براي احداث این پروژه تأثیرگذار شهري در روزهاي پایانی شوراي پنجم باشیم. 

 
نوراله زاده: راهکاري براي رفع مشکل صدور پروانه ساختمانی املاك اوقافی 

رئیس کمیسیون شهرسازي و معماري شوراي شهر همدان نیز گفت: طرح پیشنهادي این کمیسیون تخصصی شورا با عنوان «صدور مجوز و پروانه ساختمانی براي

 
املاك تجاري اوقافی فاقد سند شش دانگ» در صحن شورا مورد تصویب قرار گرفت. 

نرگس نوراله زاده اظهار کرد: در پلاك هاي تجاري که مالکیت آنها به صورت اشتراکی و داراي مالکیت سرقفلی (با اداره اوقاف) به صورت چند مغازه و یا مغازه و
مسجد باهم داراي سند شش دانگ هستند، اما به صورت مجزا مورد استفاده هستند، در زمانی که یکی از کاربران براي صدور پروانه ساختمانی به شهرداري مراجعه

 
می کنند، به دلیل نداشتن سند شش دانگ به اشتراکی با مشکل مواجه می شوند؛ از این رو این موضوع روال صدور پروانه را طولانی و دچار مشکل می کند. 

وي پیشنهاد داشت: در راستاي حل مشکل صدور پروانه ساختمانی املاك اوقافی که چندین مغازه و بعضاً با مسجد داراي سند شش دانگ هستند، شهرداري در

 
حدود اختیارات و مالکیت کاربر (با اجاره نامه و سند مشاعی) با کسب رضایت از مالک (اداره اوقاف) پروانه ساختمانی یا مجوز تعمیرات را صادر کند. 

 
سلماسی: تعیین قیمت منطقه اي باغات بر اساس دسترسی به معبر 

رئیس مرکز مطالعات و پژوهش هاي شوراي شهر همدان نیز اعلام کرد: طرح پیشنهادي مرکز مطالعات و پژوهش هاي شورا با عنوان «نحوه تعیین قیمت منطقه اي

 
باغات بر اساس دسترسی به معبر» در صحن شورا مورد تصویب قرار گرفت. 

رضوان سلماسی افزود: از آنجا که براي تعیین قیمت منطقه اي باغ ها از فاصله افقی معبر اصلی تا باغ در نظر گرفته می شود، این مهم فاصله دقیقی نیست؛ زیرا
بسیاري از باغ ها به دلیل قرارگیري در سطح شیب دار و عدم دسترسی به صورت مستقیم داراي فاصله هاي احیاناً دورتر و یا نزدیک تر از میزان افقی، اندازه گیري



 
وضع موجود است. 

وي اظهار کرد: با توجه به عدم رعایت عدالت در تعیین قیمت منطقه اي باغ ها بر مبناي فاصله واقعی آنها تا معبر دسترسی و یا اصلی، شهرداري مکلف است قیمت
منطقه اي باغ ها را با توجه به عکسبرداري دقیق معبر و مشخصات طول معبر با UTM، دسترسی باغ را مشخص و بر اساس فاصله واقعی قیمت گذاري کند.



بازار کار، مردسالارانه تر از همیشه

منبع: روزنامه گسترش صمتشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/04/28

امیرعباس آذرم وند: آخرین آمارهاي مرکز آمار گرچه همچنان نشانگر کاهش نرخ بیکاري در کشور است و نرخ بیکاري را در بهار امسال به 8.8 درصد رسانده
اما به نظر می رسد تردیدهاي زیادي در این باره وجود داشته باشد.

امیرعباس آذرم وند: آخرین آمارهاي مرکز آمار گرچه همچنان نشانگر کاهش نرخ بیکاري در کشور است و نرخ بیکاري را در بهار امسال به 8.8 درصد رسانده

 
اما به نظر می رسد تردیدهاي زیادي در این باره وجود داشته باشد. 

اقتصاد ایران در سال گذشته به زحمت توانست 0.7 درصد رشد کند که بیشتر آن هم در بخش نفت و تولید کارخانه اي بود؛ یعنی بخش هایی که نمی توانند اشتغال
چشمگیري ایجاد کنند. در مقابل، مهم ترین بخشی که دچار رکود شد بخش خدمات است که مهم ترین سهم در مشاغل کشور را دارد. در این میان اگر به آمارهاي
مرکز آمار هم اعتماد شود، باز نمی توان از کاهش چشمگیر سهم زنان از کل اشتغال سخن نگفت. بازار کار به دلایل مختلف همواره فضایی مردانه و مردسالارانه

 
داشته و دارد. 

به این ترتیب در بهترین شرایط هم هیچ گاه سهم زنان از کل اشتغال به بیش از 20 درصد نرسید. با این حال، در بهار امسال خوشبینانه ترین آمارها، یعنی گزارش
مرکز آمار، سهم زنان از کل اشتغال را 11.5 درصد برآورد کرده که جزو بالاترین ارقام به دست آمده در اقتصاد ایران است. در مطالعات به ویژه آسیب شناسانه در
حوزه کار و در اغلب کشورها ثابت شده که بی ثباتی هاي اقتصادي قبل از هر کس مشاغل افراد تحت تبعیض را از آنها می گیرد. به همین دلیل زنان و مهاجران
قربانیان اصلی رکود و تورم هستند؛ چالشی که اقتصاد ایران در یک دهه اخیر به طور همزمان با آن مواجه بود و در پایان دهه 90 حالا تمام شاخص ها آن را تصدیق

 
می کنند. 

به گزارش صمت اشتغال و بیکاري از جمله موضوعات اساسی اقتصاد کشورهاي امروز جهان است؛ به گونه اي که افزایش اشتغال و کاهش بیکاري به عنوان یکی از
شاخص هاي توسعه یافتگی جوامع تلقی می شود. نرخ بیکاري یکی از شاخص هایی است که براي ارزیابی شرایط اقتصادي کشور مورد استفاده قرار می گیرد. از سال
1376 اطلاعات بازار کشور از طریق طرح آمارگیري از ویژگی هاي اشتغال و بیکاري خانوار حاصل می شد که به منظور بهبود کیفیت و انطباق بیش تر با مفاهیم بین
المللی به ویژه سازمان جهانی کار، مورد بازنگري قرار گرفت تا به صورت طرح فعلی و با عنوان طرح آمارگیري نیروي کار به اجرا درآید. طرح آمارگیري نیروي کار

 
نخستین بار در سال 84 آغاز شد و از آن زمان تاکنون در ماه میانی هر فصل اجرا شده است. 

البته در میانه دولت احمدي نژاد در برخی مفاهیم چون خصوصیات یک شاغل تغییراتی به وجود آمد که در پی آن هر فردي که هفته اي تنها یک ساعت کار کرده
باشد هم شاغل به شمار می رود. مرکز آمار در ادامه می افزاید: طرح آمارگیري نیروي کار با هدف شناخت ساختار و وضعیت جاري نیروي کار و تغییرات آن اجرا می
شود. این هدف از طریق برآورد شاخص هاي فصلی و سالانه نیروي کار در سطح کشور و استان ها، برآورد تغییر سالانه در سطح کشور و استان ها، برآورد تغییرات

 
فصلی و سالانه شاخص هاي نیروي کار در سطح کل کشور و استان ها و برآورد تغییرات سالانه شاخص هاي نیروي کار در سطح استان ها تامین می شود. 

«مردان» سهم «زنان» را از آن خود کردند بررسی آخرین برآوردهاي مرکز آمار ایران گویاست نرخ مشارکت اقتصادي جمعیت 5 1 ساله و بیشتر نشان می دهد که
41.4 درصد جمعیت در سن کار از نظر اقتصادي فعال بوده اند؛ یعنی در گروه شاغلان یا بیکاران قرار گرفته اند. باید توجه داشت منظور از جمعیت فعال تعداد

 
افرادي است که در بهار امسال یا شاغل بودند یا جویاي شغل. به این ترتیب بیش از 58 درصد از جمعیت کشور در بهار امسال حتی جویاي شغل هم نبودند. 

این آمار عملکردي ضعیف را در کشور را نشان می دهد؛ عملکردي که گرچه مسبوق به سابقه است اما از متحول شدن باز مانده است. واقعیت این است که نرخ
مشارکت اقتصادي هرچه بیشتر باشد، بیانگر سطح توسعه یافتگی یک اقتصاد است. این امر در کشورهاي پیشرفته اروپاي شمالی به گونه اي است که بیش از 75

 
درصد جمعیت این کشورها از نظر اقتصادي فعال هستند. حتی در همسایه غربی ایران، یعنی ترکیه هم جمعیت فعال بیش از 50 درصد است. 

مهم ترین عاملی که سبب می شود نرخ مشارکت اقتصادي در ایران پایین باشد، فضاي مردانه و مردسالارانه بازار کار ایران است. در ادامه گزارش خواهیم دید که
فضاي مردانه بازار کار سبب شده زنان با وجود اینکه نیمی از صندلی هاي دانشگاهی را اشغال می کنند کمتر از یک پنجم کل مشاغل کشور را تشکیل می دهند.در
این میان نکته جالب این است که جمعیت فعال اقتصادي کشور در روستاها بیش از شهرهاست. به این ترتیب کار خانوادگی که از گذشته هاي دور در روستاها

 
مرسوم بوده توانسته موفق تر از انواع ساز کارهاي اداري مدرن عمل کند و اشتغال بیشتري را با سرمایه کمتري ایجاد کند. 

این میان باید توجه داشت که شاخص مشارکت اقتصادي کشور در بهار امسال نسبت به بهار سال گذشته، 0.4 درصد افزایش داشته است. در بهار سال گذشته با موج



گسترده اي از کاهش نرخ مشارکت اقتصادي و اشتغال مواجه شدیم. مهم ترین دلیل آن را برخی نهادهاي مطالعاتی شیوع کرونا می دانستند. کرونا سبب کسادي
کسب و کارهاي کوچک و خرد شد که 65 درصد مشاغل موجود در ایران را تشکیل می دهند. شیوع کرونا هم نرخ رشد خدمات و صنایع متوسط و کوچک را و هم

 
نرخ اشتغال آن را کاهش داد. 

گرچه در بخش صنعت به دلیل خروج فشارهاي تحریم شرایط به نسبت خدمات بهتر بود. همه این ارقام در نهایت نشان می دهد از کل جمعیت بیش از 15 ساله
کشور تنها 37.7 درصد شاغل بوده اند که طبیعتا در میان مردان چندین برابر زنان است. به بیان دیگر، تقریبا از هر 3 نفر، یک نفر شاغل هستند. این در حالی است
که حداقل دستمزد فعلی کشور حتی در زمان تصویب آن در اسفند 99، چند برابر کمتر از خط فقر بود؛ یعنی دستمزد فعلی به هیچ وجه تناسبی با هزینه هاي

 
خانوار ندارد. با این همه اقتصاد بحران زده ایران در آستانه قرن 15 شمسی نه توانایی پرداخت دستمزد کافی را دارد و نه توان ایجاد شغل. 

این میان نکته حائز اهمیت که مرکز آمار هم ترجیح داد از کنار آن به سادگی عبور کند کاهش دوباره جمعیت زنان فعال در اقتصاد کشور بود؛ در بهار سال گذشته
افزون بر 14.1 درصد زنان را افراد فعال تشکیل می دادند؛ نرخی که در همان بهار 99 نسبت به بهار 98 کاهش داشت. با این حال، آمارهاي اخیر نشان می دهد 0.4
از جمعیت فعال زنان در یک سال اخیر کاسته شده که معادل 279 هزار نفر بوده است. این در حالی است که نرخ جمعیت فعال مردان دوباره رشد کرده و 1.2 درصد
نسبت به سال گذشته رشد کرده است. پس می توان ادعا کرد در همین یک سال اخیر آنچه در بازار کار ایران مشهود بود، مردانه تر شدن بازار کار کشور بوده است.

 
این به آن معناست که کرونا و تحریم ندارد، اشتغال زنان قربانی اول هر نوسانی در اقتصاد کشور است. 

چرا مشاغل زنان قربانی بحران می شوند؟ آمارهاي دیگر هم مردانه تر شدن بازار کار را تایید می کنند. به طور مثال گرچه جمعیت شاغل کشور در بهار امسال نسبت
به بهار سال گذشته افزایش 0.8 درصدي داشت و این رشد براي مردان کشور 2.1 درصد بوده اما زنان با کاهش 0.7 درصدي اشتغال در بهار امسال نسبت به سال

 
گذشته مواجه شده اند. 

این مهم به این معناست که جمعیت شاغل مردان در یک سال از 61.8 درصد به 63.9 درصد افزایش داشته اما همزمان نرخ اشتغال از زنان از 12.2 درصد در بهار
99 به حدود 11.5 درصد در بهار امسال کاهش یافت. پس به تعبیري می توان گفت مردان در بازار اشتغال چه از نظر جمعیت فعال و چه از نظر شاغلان نه تنها
نسبت به زنان افزایش پیدا کردند بلکه می توان ادعا کرد بخش مهمی از مشاغل از دست رفته کشور در سال 99 که از آن زنان بود، به مردان واگذار شد. این امر به

 
آن معناست که با وجود افزایش میزان اشتغال و جمعیت فعال اقتصادي اما تبعیض و نابرابري جنسیتی باز هم افزایش پیدا کرد. 

البته این نکته در مطالعات گوناگون مورد توجه قرار گرفته و در اغلب گزارش هاي جهانی این مهم تاکید شده که زنان، مهاجران و به طور کلی اقشار آسیب پذیرتر

 
نخستین قربانیان هر نوسانی هستند؛ مولفه اي که اقتصاد ایران در یک سال گذشته آن را به طور کامل نشان داد. 

این شرایط در نرخ بیکاري هم ادامه داشته است؛ به عبارت دیگر، وضعیت بیکاري زنان در یک سال گذشته بغرنج تر شده و افزایش 1.9 درصدي را در حالی سپري
کرده که در همین مدت مردان 2.1 درصد بیشتر از سال گذشته شاغل شده اند. به این ترتیب نرخ بیکاري کل که کاهش عجیبی داشته به 8.8 درصد رسیده است.
این مهم در حالی است که موسسات مختلف تاکید داشتند حتی تک رقمی شدن اشتغال سال گذشته را هم نه ناشی از بهبود اقتصاد بلکه ناشی از رکود آن دانسته

 
بودند. 

حتی مرکز پژوهش هاي مجلس تاکید داشت توجه صرف به نرخ بیکاري، که در سال گذشته پس از سال ها تک رقمی شده بود، به شدت گمراه کننده است؛ گویی
اتفاق خاصی رخ داده که وضعیت اشتغال در کشور بهبود یافته حال آنکه تمام شاخص ها روند منفی داشتند. در سال گذشته گفته می شد دلیل کاهش نرخ بیکاري
بیش از اینکه ایجاد اشتغال باشد، دلسردي بخش مهمی از جامعه است که چون شغلی پیدا نکردند یا از گشتن دنبال شغل منصرف شده اند یا به بخش سیاه رفته
اند. اکنون به نظر می رسد نرخ بیکاري کشور در حالی کاهش داشته که نرخ بیکاري زنان به شکل چشمگیري افزایش پیدا کرده و به بیش از 15.6 درصد رسیده

 
حال آنکه نرخ بیکاري مردان از 9 درصد در بهار سال گذشته به 7.9 درصد در بهار پیشین رسید. 

این میان کاهش نرخ بیکاري ایران به کمتر از 9 درصد هم اتفاقی عجیب است. در حالی که اقتصاد کشور در پایان سال گذشته به زحمت از نیم درصد بیشتر بود،
نرخ بیکاري به روند کاهنده اي که از زمان شیوع کرونا دچار شده بود، ادامه داد. همان طور که گفته شد، برخی از موسسات پژوهشی از همان سال گذشته اعتقاد
داشتند کاهش نرخ بیکاري کشور محصول کاهش جمعیت فعال است. حتی مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامی در گزارشی اختصاصی تفاوت هاي وضعیت
بازار کار ایران از سال 92 تا 96 و از 97 تا امروز را تحلیل کرده و تاکید کرده بود مشاغل ایجاد شده در بخش اول دهه 90 ناپایدار، دربخش خرد و به خویش فرما

 
هستند. 

 به این اعتبار این مشاغل را ناپایدار ارزیابی کرده و تصریح کرده بود دیگر ظرفیت ایجاد اشتغال چون سال گذشته وجود ندارد. با این حال، مرکز آمار در برآورد خود
تحلیل کرده چنان وضعیت اشتغال مردان بهبود یافته که نرخ بیکاري به 8.8 درصد رسیده است. باید توجه کرد در طول دهه 80 و 90 نیز هیچ گاه نرخ تورم تا این
حد کاهش نیافت و گویا در سال 75 نرخ بیکاري به حدود 9 درصد رسیده بود. این پرسش مطرح است که چگونه کشور در دشوارترین شرایط موفق شده بالاترین



 
رکورد بیکاري را ثبت کند؟ این مسئله اي است که فعلا نه مرکز آمار و نه دیگر موسسات مطالعاتی فعلا درباره آن سخنی نگفته اند. 

جوانان و دانشگاهیان بیکارتر از همیشه در زمینه بیکاري گروه سنی 18 تا 35 ساله کشور هم شرایطی مشابه دیگر شاخص ها مشاهده می شود. آمارهاي مرکز آمار
از کاهش 1.1 درصدي نرخ بیکاري این رده سنی خبر می دهند. به زبان ساده تر، نرخ بیکاري کشور از 16.7 درصد ابتداي سال گذشته به 15.6 درصد در سال جاري
رسید. این در حالی است که کاهش نرخ بیکاري مردان شتابی تقریبا 2 برابري داشته و از 15 درصد به 12.9 درصد رسیده است. از طرف دیگر، نرخ بیکاري زنان این

 
رده سنی نه تنها کاهش نداشته بلکه 3.5 درصد افزایش داشته و از 24.3 درصد به 27.8 درصد رسید. 

این رقم حدود 13 درصد بیش از میانگین بیکاري زنان همه رده هاي سنی است. این امر گواه آن است که نرخ بیکاري گرچه براي زنان بیش از مردان است و زنان
جاي به مراتب ناچیزتري از مردان در اشتغال کشور دارند اما کار براي زنان جوان کمتر از 35 درصد تقریبا 2 برابر مشکل تر از زنان میانسال است. براي مردان جوان
نیز چنین امري صدق می کند اما شاخص هاي بازار کار حداقل تا بهار امسال از بهبود نسبی خبر می دهند اما درباره زنان امري معکوس شده و وضعیت اشتغال زنان

 
بدتر شده است. 

در بخشی دیگر از گزارش به وضعیت اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاهی اشاره شد. در این بخش هم گرچه نرخ بیکاري فارغ التحصیلان دانشگا ه ها کاهش داشته اما
این کاهش تنها 0.1 درصد بوده و نرخ بیکاري فارغ التحصیلان را از 13.5 به 13.4 درصد رسانده است. به طور کلی در ایران مسئله بیکاري فارغ التحصیلان
دانشگاهی یک مسئله جدي با قدمتی حدود یک و نیم دهه است. جذب افراد دانشگاهی نیازمند فناوري پیشرفته تري است که به نظر می رسد تحریم ها کار را براي
آن دشوارتر از گذشته کرده است. در این بخش هم البته بیکاري مردان فارغ التحصیل دانشگاه حدود 0.9 درصد نسبت به بهار 99 کاهش یافت. این در حالی است
که زنان فارغ التحصیل دانشگاهی از نرخ بیکاري 20.2 در ابتداي سال گذشته به 22.4 درصد رسیده است. به این ترتیب تعداد زنان شاغل در طول یک سال کاهش

 
بیش از 41 هزار نفري داشته است. 

سهم صنعت رشد کرد در میان بخش هاي مختلف اقتصاد کشور، کشاورزي در یک سال گذشته با کاهش 0.7 درصدي مشاغل مواجه شد و نرخ اشتغال آن از کل
مشاغل کشور از 18.6 درصد به 17.9 درصد کاهش یافت. این در حالی است که وضعیت مردان 0.8 درصد از سال گذشته بدتر شده اما اشتغال زنان این بخش به

 
همین اندازه افزایش داشت. از کل مشاغل مردان، 17.5 درصد و از کل مشاغل زنان 20.6 درصد آن در بخش کشاورزي ایجاد شده است. 

صنعت دیگر بخش اقتصاد است که به دلیل مشاغل پایدار و با ارزش افزوده بالایی که دارد، همواره بخشی پرطرفدار براي شهرنشینان است. بخش صنعت در سال
گذشته نسبت به دیگر بخش ها وضع بهتري داشت. منظور از صنعت تولید بزرگ است که پس از 2 سال با خروج فشار تحریم ها مواجه شد و توانست در پایان سال

 
99 رشدي نسبی داشته باشد. به همین دلیل افزایش سهم اشتغال از کل مشاغل رخدادي قابل پیش بینی بود. 

آمارهاي مرکز آمار هم نشان می دهد در بهار سال گذشته تنها 31.8 درصد از مشاغل در صنعت ایجاد شده بود که در بهار امسال با بهبود 1.4 درصدي شاخص کل،
نرخ اشتغال صنعت به 33.2 درصد رسید. به عبارت دیگر، در بهار امسال از هر 3 شاغل در کشور یکی در بخش صنعت بوده است. در این میان مشاغل ایجادشده
صنعت براي مردان افزایش یک درصدي داشت تا از کل مشاغل مردان 34.9 درصد آن در این بخش باشد. صنعت همچون کشاورزي گرچه از نظر شاخص وضعیت
بهتري را در بهار امسال براي اشتغال زنان رقم زد اما در مجموع تعداد زنان فعال در این بخش نسبت به بهار 99 کاهش 4 هزار و 360 نفري داشته است. با این حال،

 
یک درصد بر سهم زنان بخش صنعت افزوده شد تا به این ترتیب سهم زنان از اشتغال این بخش به 24.2 درصد برسد. 

بخش خدمات در دوران کرونا حال و روز خوبی نداشت و همین نیز کاهش اشتغال در این بخش محتمل جلوه می کند. خدمات گرچه به بخش هاي غیرمولد هم
گفته می شود اما در چند دهه اخیر همواره نیمی از مشاغل کشور در این بخش تامین می شد. سهم خدمات در اشتغال سبب می شد به این بخش هم توجه شود.
این بخش تنها بخشی بود که در بهار امسال با کاهش اشتغال مواجه شد. آمارها نشان می دهد حدود 148 هزار نفر از شاغلان این بخش در بهار امسال کاهش یافت

 
و سهم این بخش از کل اشتغال به 48.8 درصد رسید. این در حالی است که مردان کمتري هم در این بخش مشغول هستند. 

در بهار سال گذشته نرخ اشتغال مردان در خدمات 48.2 درصد بود که پس از یک سال به 47.6 درصد رسید. در بخش اشتغال از زنان نکته جالب توجه این است که
در بهار سال گذشته خدمات بیش از 57 درصد کل اشتغال زنان را تشکیل می داد. با این حال، رکود عمیق خدمات و تعطیلی هاي کرونایی سبب شد تعداد زنان

 
شاغل در این بخش در مدت یک سال 159 هزار و 480 نفر کاهش داشت و به 55.2 درصد رسید. 

رشد چشمگیر مشاغل پاره وقت شاخصی که در طول یک سال گذشته، رشدي چشمگیر در همه بخش ها تجربه کرده، اشتغال ناقص است. احتمالا کرونا با دامن
زدن به تعطیلی هاي گسترده از عواملی بوده که تعداد نسبتا زیادي از کارفرمایان ترجیح دهند نیروي کار تمام وقت خود را با پاره وقت جابه جا کنند. این در حالی
است که حداقل دستمزد اشتغال کامل چند برابر کمتر از حداقل هاي هزینه زندگی در شهرهایی مثل تهران است و اشتغال پاره وقت به دلیل ساعات کمتر اشتغال،
حقوق کمتري هم دارد. این مسئله به کاهش شدید قدرت خرید و توان نیروي کار منجر می شود گرچه هزینه هاي بنگاه اقتصادي را هم کاهش می دهد. در بهار
سال گذشته 7.9 درصد از کل اشتغال کشور را شاغلان پاره وقت تشکیل می دادند اما در طول یک سال با افزایش نزدیک به 2 درصدي سهم این بخش به 9.8 درصد



 
رسید. 

به بیانی دیگر، در بهار 99 یک میلیون و 818 هزار و 432 نفر به طور پاره وقت مشغول بودند. این رقم در بهار امسال به 2میلیون و 311 هزار و 784 نفر رسیده
است. این در حالی است که اشتغال پاره وقت مردان هم با رشدي مشابه از 8.9 درصد کل مشاغل به 10.8 درصد افزایش پیدا کرد. در حالی که تعداد مردان شاغل
پاره وقت در یک سال گذشته 458 هزار نفر افزایش داشت اما نرخ اشتغال زنان در این بخش رشد کرد و با افزایش 1.1 درصد به 4.3 درصد کل مشاغل زنان رسید.

به این ترتیب در بهار امسال در حالی که 2 میلیون و 156 هزار مرد به طور پاره وقت مشغول بودند، 156 هزار زن نیز در این بخش فعال بودند.



استقراض 39 هزار میلیارد تومانی دولت از بانک مرکزي در سال 99/ دولت آمارهاي رسمی را هم

تکذیب می کند؟

منبع: صداي دیپلماسی ایرانشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/04/28

براساس گزارش نماگرهاي اقتصادي سال 1399 بانک مرکزي، بدهی دولت به بانک مرکزي در سال گذشته با 50 درصد رشد، به 115 هزار و 220 میلیارد
تومان رسیده است.  به گزارش پایگاه خبري صداي دیپلماسی ایران(idva) به نقل از خبرگزاري فارس، بانک مرکزي نماگرهاي اقتصادي سه ماهه چهارم

سال 1399 را منتشر کرد. در بخش ...

براساس گزارش نماگرهاي اقتصادي سال 1399 بانک مرکزي، بدهی دولت
به بانک مرکزي در سال گذشته با 50 درصد رشد، به 115 هزار و 220
میلیارد تومان رسیده است.  به گزارش پایگاه خبري صداي دیپلماسی
ایران(idva) به نقل از خبرگزاري فارس، بانک مرکزي نماگرهاي اقتصادي

 
سه ماهه چهارم سال 1399 را منتشر کرد. در بخش متغیرهاي پولی (...) 

براساس گزارش نماگرهاي اقتصادي سال 1399 بانک مرکزي، بدهی دولت

 
به بانک مرکزي در سال گذشته با 50 درصد رشد، به 115 هزار و 220 میلیارد تومان رسیده است.  

 
به گزارش پایگاه خبري صداي دیپلماسی ایران(idva) به نقل از خبرگزاري فارس، بانک مرکزي نماگرهاي اقتصادي سه ماهه چهارم سال 1399 را منتشر کرد. 

در بخش متغیرهاي پولی و اعتباري، بدهی دولت به بانک مرکزي معادل 115 هزار و 220 میلیارد تومان است که نسبت به سال 98 رشد کم سابقه 50٫8 درصدي را

 
نشان می دهد. 

 
بدهی دولت به بانک مرکزي در دولت تدبیر 10 برابر شد 

به عبارت دیگر دولت در سال گذشته 38 هزار و 790 میلیارد تومان از بانک مرکزي استقراض کرده و با احتساب ضریب فزاینده 7٫5 در سال گذشته، بیش از 290

 
هزار میلیارد تومان به حجم نقدینگی از این محل افزوده است. 

از ابتداي فعالیت دولت تدبیر و امید تا پایان سال 99 بدهی دولت به بانک مرکزي به روش هاي مختلف، از 13 هزار میلیارد تومان به 115 هزار و 220 میلیارد تومان

 
رسیده است. در واقع بدهی دولت در دوران 8 ساله دولت تدبیر و امید به بانک مرکزي بیش از 10 برابر شده است. 

 
انکار استقراض از بانک مرکزي توسط سه مسئول اقتصادي دولت  

این رشد 50٫8 درصدي بدهی دولت به بانک مرکزي در شرایطی بود که بارها و بارها فرهاد دژپسند وزیر اقتصاد، محمدباقر نوبخت رئیس سازمان برنامه و بودجه و
حمید پورمحمدي معاون اقتصادي سازمان برنامه و بودجه در ماه هاي ابتدایی سال 1400، از مدیریت و تامین بودجه سال 99 بدون استقراض از بانک مرکزي خبر

 
می دادند. 

 
دژپسند: یک ریال از بانک مرکزي استقراض نکردیم 

دژپسند، وزیر اقتصاد در 30 اردیبهشت ماه امسال در جمع خبرنگاران گفته بود: «سال 99 از نظر تامین مالی بحرانی ترین و موفق ترین سال بوده و از بودجه 571
هزار میلیارد تومانی فقط 12 هزار و 600 میلیارد تومان را از  طریق فروش نفت تامین کردیم. بدون یک ریال استقراض از بانک مرکزي توانستیم بودجه سال 99 را

 
تامین کنیم. به جاي اینکه از بانک مرکزي قرض بگیریم اوراق فروختیم و از مردم براي تامین مالی استقراض کردیم.» 

وي در ادامه مدعی شد: «هر چند هیچ استقراضی از بانک مرکزي انجام نشده اما بدهی دولت به بانک مرکزي افزایش یافته که آن هم در چارچوب چرخه چهار جانبه



 
و تهاتر بدهی دولت به شرکت ها بوده است.» 

به گزارش فارس، این ادعا در حالی مطرح شد که در سال 99 هیچ درخواست و مجوزي در بودجه براي تهاتر بدهی دولت با بدهی بانک ها با بانک مرکزي یا تهاتر
بدهی شرکت هاي دولتی با بانک مرکزي وجود نداشته است. و از طرف دیگر در کنار رشد بدهی دولت، بدهی شرکت ها و موسسات دولتی به بانک مرکزي فقط 5

 
هزار و 300 میلیارد تومان افزایش یافته اما بدهی دولت به بانک مرکزي رشد 38 هزار و 790 میلیارد تومانی داشته است. 

 
نوبخت: از بانک مرکزي طلب کاریم 

همچنین محمدباقر نوبخت 20 اردیبهشت ماه در نشست مجازي خود درباره استقراض دولت از بانک مرکزي، گفت: اگر تلاش نشود بین ما و آقاي همتی اختلافی
ایجاد شود، باید بگویم که رقم قابل توجهی از محل فروش و صادرات فراورده هاي نفتی حاصل می شود که براي پرداخت یارانه ها و... به حساب بانک مرکزي واریز
می شود. مشکلی که دکتر همتی و بانک مرکزي دارند این است که موفق نمی شوند این رقم را تبدیل به ریال کند. نه اینکه نخواهند؛ ولی نمی توانند که طلب 1.2

 
میلیارد دلاري دولت را به صورت ریال بدهند؛ چون معتقدند این موضوع پایه پولی و تورم را بالا می برد. 

وي تصریح کرد: استقراض از بانک مرکزي حرف بی اساسی است و دکتر همتی هم این را تایید می کند. سازمان برنامه و بانک مرکزي دو نهاد حاکمیتی هستند و ما

 
مشکلات بانک مرکزي را درك می کنیم. طلبکار بودن دولت از بانک مرکزي یک واقعیت است و اینگونه نیست که بانک مرکزي از پرداخت آن استنکاف کند. 

 
 پورمحمدي: نه تنها استقراض نکردیم بلکه طلب کار هستیم 

حمید پورمحمدي معاون اقتصادي سازمان برنامه و بودجه هم در گفت وگو با فارس با رّد گزاره استقراض دولت از بانک مرکزي، مدعی شد که ما (دولت) از بانک
مرکزي طلب داریم و گفت: «واقعا در حالی که سال 99 در سخت ترین شرایط بودجه اي بودیم نه تنها استقراض از بانک مرکزي نکردیم، بلکه بسیار به سیاست هاي
پولی کمک کردیم. هر سال که نفت صادر کردیم، پولش به دستمان نمی رسید. از ستاد تدابیر ویژه مجوز می گرفتیم تا معادل ریالی آن از بانک مرکزي دریافت شود.

 
یک ریال از پول هاي مانده در خارج را از بانک مرکزي نگرفتیم. نفتی که صادر کردیم و بانک مرکزي قبول دارد که صادر شده است، معادل ریالی اش را نگرفتیم. 

پورمحمدي تصریح کرد: نه تنها صادرات نفتی که پولش به دست بانک مرکزي نرسید را نگرفتیم بلکه ارزهایی که دست بانک مرکزي رسید چون ارز را نفروخت به
دولت هم نداد. یک میلیارد یورو براي کرونا بود که مقام معظم رهبري مجوز دادند اما بخش مهمی از آ ن هنوز وصول نشده است. طرح اشتغال که قبلا به تصویب

 
رسیده بود که محل تامین اعتبار آن از منابع صندوق توسعه ملی بود اما هنوز بانک مرکزي پول آن را نگرفته ایم.» 

 
دولتی ها آمارهاي رسمی بانک مرکزي را هم تکذیب می کنند؟ 

به گزارش فارس، یا ارقام نماگرهاي بانک مرکزي خلاف واقع است یا اظهارات معاون و رئیس سازمان برنامه و بودجه و امکان و حالتی به غیر از این قابل تصور نیست.
بانک مرکزي در طول سالیان متوالی همواره گزارش هاي اقتصادي را منتشر می کرده و معمولا هرگاه نتایج گزارش که نماگر وضعیت اقتصادي کشور بود، مورد پسند

 
دولت ها نبود، این آمار بایکوت می شد. در همین راستا هم از آذر ماه 1397 تاکنون بانک مرکزي گزارش وضعیت مالی دولت را منتشر نکرده است. 

همواره مدیران دولت در همه دوره ها بر صحّت و دقت آمارهاي بانک مرکزي و صیانت از جایگاه این نهاد در حوزه تولید و انتشار آمارهاي اقتصادي تاکید می کردند
و اگر موفقیتی را به دست آورده بودند، مستند به آمارهاي بانک مرکزي آن را بیان می کردند. بنابراین بعید به نظر می رسد مدیران سازمان برنامه و بودجه و وزارت

 
اقتصادي در دولت دوازدهم حاضر به تکذیب آمارهاي قطعی و رسمی بانک مرکزي شوند. 

 
عدم بازپرداخت تنخواه بودجه دلیل احتمالی رشد 50 درصدي بدهی دولت به بانک مرکزي  

طبق آمار بانک مرکزي دولت در سال گذشته 38 هزار و 790 میلیارد تومان از بانک مرکزي استقراض داشته که به نظر می رسد بخش عمده این استقراض ناشی از
عدم بازپرداخت تنخواه بودجه بوده است. دولت طبق قانون می تواند معادل 3 درصد از بودجه عمومی و در موارد خاص تا 5 درصد از بودجه عمومی مصوب آن سال

را از بانک مرکزي تنخواه دریافت کند. این تنخواه درواقع پایه پولی است و دولت طبق قانون باید تا پایان سال آن را تسویه کند.



تفاهم نامه با بنیاد نیکوکاري شهیدان محمدحسین و زینب اسدي لاري

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/04/28

تفاهم نامه با بنیاد نیکوکاري شهیدان محمدحسین و زینب اسدي لاري در زمینه برگزاري بخش دانشجویی هفته پژوهش منعقد شد

تفاهم نامه با بنیاد نیکوکاري شهیدان محمدحسین و زینب اسدي لاري
تفاهم نامه با بنیاد نیکوکاري شهیدان محمدحسین و زینب اسدي لاري در

 
زمینه برگزاري بخش دانشجویی هفته پژوهش منعقد شد 

به گزارش برنا؛ در راستاي حرکت دانشگاه به سمت دانشگاه هاي نوآور و
کارآفرین، و به منظور پاسداشت یاد و راه جوانان نخبه و جهانی دکتر
محمدحسین و زینب اسدي لاري، تفاهم نامه اي بین معاونت تحقیقات و
فناوري دانشگاه علوم پزشکی ایران به نمایندگی دکترسید عباس متولیان و
بنیاد نیکوکاري محمدحسین و زینب اسدي لاري به نمایندگی خانم دکتر

 
زهرا مجد، براي برگزاري بخش فناوري و نوآوري دانشجویی هفته پژوهش در سطح دانشگاه علوم پزشکی ایران منعقد شد. 

به موجب این تفاهم نامه، هرسال حداکثر دو تن از دانشجویان پزشکی و دو تن از دانشجویان دکتري تخصصی که حایز معیارهاي فناوري و نوآوري شناخته شوند،

 
انتخاب و در مراسم سالانه هفته پژوهش مورد تقدیر قرار می گیرند. 

بر این اساس معاونت تحقیقات و فناوري دانشگاه معیارهاي «بخش ویژه فناوري و نوآوري دانشجویی» را تعیین و در سطح دانشگاه اطلاع رسانی خواهد نمود. هیئت
داوران متشکل از سه تن از اساتید برجسته دانشگاه، یک تن از اعضاي هیئت امناي بنیاد، و به ریاست معاون محترم تحقیقات و فناوري دانشگاه یا نماینده ایشان

 
خواهد بود. تهیه جوایز، لوح تقدیر و تندیس جشنواره براي برگزیدگان برعهده بنیاد خواهد بود. 

MD-PhD دکتر متولیان توضیح داد که شهید دکتر محمد حسین اسدي لاري در 23 سالگی علاوه بر اینکه جز دانشجویان بسیار معدود دانشگاه تورنتو در دوره
بود، با همین سن کم توانسته بود تحول گرایی و نوآوري خود را با ایجاد چندین نهاد و موسسه در زمینه هاي گسترش روش هاي آموزشی خلاقانه، کارآفرینی و

 
مشارکت مدنی جوانان و دانشجویان به ظهور برساند. 

اوافزود شخصیت فعال، جامع، چندبعدي و اجتماع محور محمد حسین می تواند به عنوان الگویی واقعی براي جوانان کشورمان مورد تاسی قرار گیرد و ابراز امیدواري
کرد اجراي این تفاهم نامه بین دانشگاه و بنیاد علاوه بر معرفی شخصیت و زنده نگهداشتن یاد و نام این دو شهید بزرگوار، که والدین گرانقدرشان هر دو از اساتید

 
بلند مرتبه دانشگاه علوم پزشکی ایران هستند، باعث ایجاد انگیزه بیشتر در دانشجویان جوان دانشگاه براي تلاش در حوزه فناوري و نوآوري باشد. 

 
وبگردي 

 
تفاهم نامه با بنیاد نیکوکاري شهیدان محمدحسین و زینب اسدي لار 

 
لینک کوتاه : کپی شد 

 
با دوستان خود به اشتراك بگذارید: 

 
دیدگاه تان را بنویسید نام شما رایانامه 

 
دیدگاه خود را اینجا بنویسید: ارسال دیدگاه 

ویژه برنا 1400/04/28 06:55 مرثیه اي براي محیط زیست اصفهان بخوانیم/ هشدار؛ از تخلیه سفره هاي آب زیر زمینی تا یک میلیون و 300 هزار هکتار کانون

 
بحرانی 



 
1 1400/04/28 06:30 ترك تحصیل 5 تا 6 درصد از دانش آموزان اتباع/ 500 دانش آموز اتباع در ایران تحصیل می کنند 

 
2 1400/04/28 06:24 بوکس از نظر امکانات با دنیا فاصله دارد/ می خواهیم در توکیو نتیجه مناسبی را بگیریم 

3 1400/04/28 06:22 مخالف سگ گردانی در خیابان هاي کشور هستیم/ تدوین قانون ممنوعیت سگ گردانی در برنامه کاري مان قرار دارد/ احتمال در نظر

 
گرفتن محل هاي مشخص و معین براي سگ هاي خانگی 

4 1400/04/28 06:08 نظارت شوراي نگهبان بر عملکرد افراد تأیید صلاحیت شده خلاف قانون اساسی است/ توافق وین ظرف چند ماه آینده توسط دولت جدید

 
امضا خواهد شد/ کسانی که صحبت از خروج از برجام می کنند در واقع شعار می دهند 

 
5 1400/04/28 05:10 خرید و فروش واکسن هاي فایزر و مدرنا در بازار ایران مجوز ندارد/ مردم به واکسن هایی که در خارج از کشور تزریق می شود اعتماد نکنید 

 
6 1400/04/28 00:46 دو جریان سیاسی اصلاح طلب و اصولگرا فقط در زمان انتخابات فعالیت می کنند/ نیاز به باز تعریف کلمه اصلاح طلبی داریم 

 
7 1400/04/28 00:08 ویزاي عتبات براي عرفه صادر نمی شود/ آمادگی کامل براي اعزام داریم 

 
8 1400/04/28 00:01 تلاش ملی پوشان دوومیدانی براي درخشش در توکیو 

 
9 1400/04/27 16:29 یک نفر از این افراد شهردار تهران خواهد شد + معرفی 

 
10 1400/04/27 15:34 زمان برگزاري آزمون کارشناسی ارشد مشخص شد 

 
11 1400/04/27 13:00 اهمیت تعلیم و تربیت از همان ابتداي کودکی مورد توجه قرار گیرد 
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صدور و تمدید 869 مجوز در حوزه صنایع دستی استان گلستان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/04/28

معاون صنایع دستی و هنر هاي سنتی گلستان از صدور و تمدید 869 مجوز در حوزه صنایع دستی در سه ماهه اول سال جاري خبر داد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
گرگان،معاون صنایع دستی و هنر هاي سنتی گلستان مریم حاجی
ابراهیمی گفت: در راستاي اجراي طرح ساماندهی و حمایت از مشاغل
خانگی در سه ماهه نخست سال جاري46 مجوز مشاغل خانگی شامل 42
فقره مستقل و 4 فقره پشتیبان در حوزه صنایع دستی استان گلستان

 
صادرشده است. 

او گفت: همچنین با توجه به اهمیت حوزه صنایع دستی در حمایت از
کالاي ایرانی و بحث اشتغال زایی آن و پیگیري هاي صورت گرفته، در سه
ماهه اول سال جاري 661 پروانه تولید انفرادي، 21 پروانه تولید کارگاهی،

 
141 کارت شناسایی توسط این معاونت صادر و یا تمدیدشده است. 

او اضافه کرد: این تعداد مجوز براي متقاضیانی که داراي تخصص، تجربه و آشنایی به فرآیند تولید و توانایی ساخت محصول دریکی از رشته هاي صنایع دستی بوده

 
اند، صادر و تمدیدشده است. 

حاجی ابراهیمی درزمینه نحوه فعالیت هاي کارگاهی و انفرادي بیان کرد: پروانه تولید انفرادي براي هنرمندانی است که براي خود اشتغال خانگی ایجاد کرده و در

 
کارگاه هاي فعال خانگی خود محصولات صنایع دستی تولید و از طریق بازاریابی، نمایشگاه ها و فروشگاه ها به فروش می رسانند. 

او اضافه کرد: همچنین پروانه تولید کارگاهی اختصاص به آن دسته از هنرمندانی دارد که در کارگاه خود حداقل یک نفر را مشغول به فعالیت کرده و محصولات
صنایع دستی را به صورت عمده تولید و به بازار عرضه می کنند.



دهکده بازنشستگان به زودي در استان گیلان راه اندازي می شود

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/04/28

نحوي نژاد گفت: دهکده بازنشستگان با هدف ارائه خدمات درمانی، فرهنگی و هنري به افراد سالمند در کنار توریسم سلامت به زودي در استان راه اندازي
می شود.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان، حسین نحوي نژاد
مدیرکل بهزیستی گیلان شامگاه یکشنبه در گفتگوي ویژه خبري با اشاره
به اینکه 60 هزار خانوار گیلانی تحت پوشش مستقیم بهزیستی هستند،
اظهار کرد: 40 هزار خانوار از سازمان مستمري دریافت می کنند و 10

 
هزار خانوار نیز در نوبت دریافت مستمري قرار دارند. 

مدیرکل بهزیستی گیلان با بیان اینکه علیرغم شرایط اقتصادي سخت
امسال، میزان پرداخت مستمري توسط بهزیستی 70 درصد رشد داشته
است، افزود: با وجود این افزایش پرداختی ها، زنان سرپرست خانوار به

 
دلیل گران شدن اقلام مورد نیاز خود، با مشکلاتی مواجه هستند. 

وي با اشاره به اینکه 40 درصد از هزینه درمان 3 هزار معلول، سالمند و
بیمار روانی توسط بهزیستی پرداخت شده و مابقی توسط خیران تأمین می شود، ادامه داد: قرار است از اول مردادماه امسال، یارانه مراکز دولتی 80 درصد افزایش

 
یابد تا جوابگوي هزینه ها باشد. 

نحوي نژاد با بیان اینکه حدود 1000 یتیم تحت پوشش بهزیستی استان، از 21 مرکز خیریه کمک دریافت می کنند، بیان کرد: بابت فطریه امسال، 5 میلیارد تومان

 
از خیران جمع آوري کردیم و 1000 نفر از افراد تحت پوشش به صورت ماهانه از خیران کمک هزینه زندگی دریافت می کنند. 

وي قانون حمایت از حقوق معلولان را مترفی دانست و اضافه کرد: با استفاده از این قانون، ارائه تسهیلات و ایجاد اشتغال براي معلولان را پیگیري کردیم و با پیگیري

 
هاي انجام شده قرار است خانوارهایی با معلولیت شدید، حداقل دستمزد را دریافت کنند. 

مدیرکل بهزیستی گیلان با اشاره به اقدامات این سازمان جهت فراهم کردن زمینه اشتغال براي افراد تحت پوشش، تصریح کرد: در همین راستا، هزار و 750 شغل

 
پایدار در سال گذشته ایجاد شد و 300 مورد اشتغال نیز از طرق دیگر ایجاد کردیم. 

وي با بیان اینکه از امسال، مراکز مثبت زندگی این سازمان زمینه آموزش و جذب امکانات براي زنان سرپرست خانوار را فراهم می کنند، عنوان کرد: NGO ها در

 
خصوص بحث بازاریابی و ورود کالاي زنان سرپرست خانوار به بازار نقش تسهیل کنندگی دارند. 

نحوي نژاد با اشاره به اینکه شیب سالمندي در گیلان از کشور بیشتر بوده و 14 درصد از جمعیت استان سالمند هستند، افزود: دهکده بازنشستگان با هدف ارائه
خدمات درمانی، فرهنگی، هنري به افراد سالمند در کنار توریسم سلامت به زودي در استان راه اندازي می شود.



درخشش دانشجویان علوم پزشکی واحد شاهرود در المپیاد علمی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/04/28

دانشجویان علوم پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی واحد شاهرود با موفقیت به مرحله دوم المپیاد علمی راه یافتند.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از سمنان ، براساس
اعلام نتایج مرحله اول سیزدهمین دوره المپیاد علمی دانشجویان علوم
پزشکی سراسر کشور، دانشجویان علوم پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی واحد

 
شاهرود با موفقیت به مرحله دوم این المپیاد راه یافتند. 

بهروز یحیایی رئیس دانشکده علوم پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی شاهرود با
اشاره به ظرفیت 18 نفره دانشکده علوم پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی واحد
شاهرود اظهار کرد: در المپیاد مذکور، دو نفر از دانشجویان این دانشکده

 
توانستند در حیطه استدلال بالینی: دروس اصلی پزشکی (داخلی، کودکان، زنان، جراحی)، مجوز حضور در مرحله دوم المپیاد را کسب کردند. 

او با بیان اینکه این دانشکده همه ساله بیش از 20 قبولی در آزمون هاي دوره هاي مختلف رزیدنتی در دانشگاه هاي سراسري را دارد تصریح کرد: سیزدهمین دوره
المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی سراسر کشور در پنج حیطه استدلال بالینی: دروس اصلی پزشکی (داخلی، کودکان، زنان، جراحی)، آموزش پزشکی: آموزش
مجازي، تفکر علمی در علوم پایه: weight management/ obesity، کارآفرینی: تاب آوري کسب و کارهاي دانش بنیان، مدیریت نظام سلامت: تقویت نظام
PHC براي ارتقاي پاسخگویی در شرایط اضطرار، مطالعات میان رشته اي علوم انسانی و سلامت: هوش مصنوعی و طی دو مرحله انجام می گیرد که مرحله اول آن
در خردادماه 1400 به صورت الکترونیکی و در محل مرکز آزمون الکترونیک دانشگاه هاي علوم پزشکی سراسر کشور برگزار شد و مرحله دوم آن در شهریور ماه در

 
تهران برگزار خواهد شد. 

انتهاي پیام / گ



تحویل لایحه قانونی ساختار و تشکیلات وظایف فوریت هاي اجتماعی به دولت

منبع: پاناشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/04/28

تهران (پانا) - رئیس سازمان بهزیستی کشور گفت از تاسیس اورژانس اجتماعی 20 سال می گذرد و نواقص قانونی درخصوص ساماندهی پرسنل وجود دارد،
بنابراین لایحه قانونی ساختار و تشکیلات وظایف فوریت هاي اجتماعی تحویل دولت شده که امید است با تصویب این لایحه در مجلس شوراي اسلامی این

مشکلات رفع شود.

تهران (پانا) - رئیس سازمان بهزیستی کشور گفت از تاسیس اورژانس
اجتماعی 20 سال می گذرد و نواقص قانونی درخصوص ساماندهی پرسنل
وجود دارد، بنابراین لایحه قانونی ساختار و تشکیلات وظایف فوریت هاي
اجتماعی تحویل دولت شده که امید است با تصویب این لایحه در مجلس

 
شوراي اسلامی این مشکلات رفع شود. 

به گزارش سازمان بهزیستی کشور، وحید قبادي دانا با بیان اینکه محوریت
بهزیستی پیشگیري از معلولیت ها و توانمندسازي در حوزه مسکن و
اشتغال است، افزود: برخی معلولیت ها امکان اشتغال براي آنها میسر

نیست مثلا دانشجوي تحت پوشش داراي معلولیت است یا اینکه فرد داراي معلولیت سرپرست خانوار داراي فرزند دانشجو است که ما شهریه تحصیلی را به طور

 
کامل پرداخت می کنیم. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور خاطرنشان کرد: اکنون 22 هزار دانشجو حائز شرایط از این امکان برخوردار هستند. سه درصد سهم استخدامی براي افراد داراي
معلولیت است و از سال 1398 سازمان اداري استخدامی ملزم بر حفظ کد شغل آزمون هاي استخدامی سازمان هاي دولتی براي افراد داراي معلولیت است البته در
زمینه ارائه وام از محل بند ب تبصره 16 در سال 1399، یک هزار و 750 میلیارد تومان جذب شد که به 40 هزار نفر وام 50 میلیونی ارائه شد که این مبلغ در سال

 
جاري به 100 میلیون تومان رسیده و امکان قانونی پرداخت وام اشتغالزایی براي افرادي که قبلا از وام اشتغال دریافت کرده بودند، فراهم شد. 

وي با اشاره به پرداخت حق بیمه کارفرمایانی که براي افراد داراي معلولیت شغل ایجاد کردند، گفت: تاکنون براي 426 هزار نفر از سوي دولت پرداخت شده است؛
همچنین براي جبران کارآیی افراد داراي معلولیت 30 تا 50 درصد حداقل دستمزد را به کارفرمایان پرداخت می کنیم که به سبب محدودیت بودجه این آمار پایین
است زیرا در سال جاري 38 هزار میلیارد تومان بودجه براي اجراي قانون حمایت از افراد داراي معلولیت نیاز است که 2 هزار میلیارد تومان تخصیص داده شده است.

قبادي دانا با اشاره به قانون 79 برنامه ششم توسعه مبنی بر پرداخت 20 درصد حداقل دستمزد به عنوان مستمري به مددجویان بهزیستی و کمیته امداد، گفت: در
سال 1400 به 19 درصد حداقل حقوق رسیده که علی رغم تورم شدید شیب افزایش مبالغ مستمري براي مددجویان سازمان بهزیستی کشور و کمیته امداد صعودي

 
بوده است. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور ادامه داد: مبالغ میانگین مستمري دریافتی مددجویان سازمان بهزیستی کشور و کمیته امداد نسبت به سال 1392 بین 8 تا 11 برابر
افزایش پیدا کرده است در حالی که حداقل دستمزد در بین این سال ها رشد پنج برابري را داشته بطوري که امروز این مبلغ براي خانوار تک نفره به 350 هزار و

 
خانوار پنج نفره یک میلیون و 100 هزار تومان افزیش پیدا کرده است. 

قبادي دانا در ادامه از افتتاح صندوق حمایت از فرصت هاي شغلی با حضور وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی خبر داد و گفت: این صندوق پشتوانه خوبی براي افراد

 
داراي معلولیت است که خواستار دریافت وام دارند. 

وي با تاکید بر اینکه اولویت پرداخت وام براي افراد داراي معلولیت سرپرست خانوار و همچنین زنان سرپرست خانوار و فرزندان فاقد سرپرست موثر است، ادامه داد:

 
مابقی افراد در اولویت دوم قرار خواهند گرفت. 

واگذاري 142 هزار واحد مسکونی به جامعه هدف بهزیستی 



رئیس سازمان بهزیستی کشور گفت: از ابتداي تاسیس سازمان بهزیستی کشور تاکنون 142 هزار واحد مسکونی تسهیل گري شده است و در اختیار جامعه هدف اعم
از افراد داراي معلولیت و زنان سرپرست خانوار، فرزندان مستقل از مراکز شبانه روزي، خانوارهاي داراي دو عضو معلول و بهبودیافتگان از بیماري اعتیاد قرار گرفته

 
است. همچنین از سال 1397 تاکنون 47 هزار و 540 واحد واگذار شده و 33 هزار و 894 واحد در دست احداث است. 

وي ادامه داد: براي ایجاد نهضت مسکن از کمک هاي بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی، بنیاد مسکن، ستاد اجرایی فرمان امام، سپاه پاسداران و قرارگاه محرومت
زدایی، قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء و انجمن خیرین مسکن ساز بهره مند شدیم و 14 هزار خانوار 2 معلول احصا شد و امسال 11 هزارمین خانه واگذار شد و الباقی

 
در دست ساخت است. 

 
قبادي دانا ادامه داد: با ایجاد 2527 مرکز مثبت زندگی در محلات نیازمندیابی فعال را شاهد هستیم. 

وي با بیان اینکه اکنون 169 هزار خانوار جامعه هدف پشت نوبت دریافت تسهیلات مسکن هستند، افزود: 133 هزار نفر خواستار مسکن شهري و مابقی مسکن
روستایی هستند؛ این در حالی است که با کمک دولت، سازمان برنامه و بودجه و اقدام انقلابی مجلس شوراي اسلامی در بودجه 1400 مبلغ یکهزار و 500 میلیارد

 
تومان براي تامین مسکن خانوارهاي تحت پوشش پیش بینی شده است که امیدواریم تخصیص پیدا کند. 

رئیس سازمان بهزیستی در ارتباط با کرونا از ابتداي شیوع نیز گفت: موضوع ایزولاسیون و قرنطینه مراکز با پروتکل هاي بهداشتی و دستورالعمل هاي متعدد
تخصصی آغاز شد و 95 هزار دوز واکسن به مددجویان تحت پوشش مقیم در این مراکز و افرادي که از آنها نگهداري می کنند، تزریق شده است به عبارتی پوشش
80 درصدي داشتیم البته نگرانی ما عدم تخصیص واکسن ویژه براي افراد داراي معلولیت و مددجویان تحت پوشش در منازل است و از وزیر بهداشت استدعا داریم

 
که این افراد در اولویت دریافت واکسن قرار گیرند. 

سازمان بهزیستی وحید قبادي دانا



امروز؛ روحانی طرح هاي جهاد کشاورزي را افتتاح می کند

منبع: پاناشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/04/28

تهران (پانا) - بهره برداري از چند طرح بزرگ وزارت جهاد کشاورزي تا ساعاتی دیگر با حضور رئیس جمهوري و به صورت تصویري آغاز می شود.

تهران (پانا) - بهره برداري از چند طرح بزرگ وزارت جهاد کشاورزي تا

 
ساعاتی دیگر با حضور رئیس جمهوري و به صورت تصویري آغاز می شود. 

در هشتاد و دومین برنامه از افتتاح طرح هاي ملی، سه طرح آب و خاك به
مساحت 66 هزار هکتار در اراضی کشور، 443 طرح صنایع تبدیلی و
غذایی، 118 واحد طرح گلخانه اي و 7 واحد طرح زیربنایی در شرکت
شهرك هاي کشاورزي و 14 طرح آبزي پروري و زیربنایی شیلات در
استان هاي هرمزگان، بوشهر، قزوین و سیستان و بلوچستان طرح هایی

 
هستند که امروز با دستور رئیس جمهوري به بهره برداري خواهند رسید. 

 
این طرح هاي جهاد کشاورزي با سرمایه گذاري 11 هزار و 703 میلیارد تومان براي 24 هزار و 134 نفر اشتغال ایجاد خواهد کرد. 

حسن روحانی افتتاح طرح رئیس جمهوري وزارت جهاد کشاورزي



اگر بخواهیم براي مسائل در اتاق هاي دربسته تصمیم گیري و دستورالعمل صادر کنیم اثري نخواهد

داشت/ بخش عمده نظرات نخبگان را مطالعه کردم/ لازم است سازوکاري براي استفاده از ظرفیت ها و

ایده ها در قوه ...

منبع: میزانشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/04/28

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه نقش رسانه ها در امیدآفرینی و آرامش بخشی به مرم بی بدیل است، گفت: لازم است سازوکاري براي استفاده از ظرفیت ها و
ایده ها در قوه قضاییه با کمک خود اصحاب رسانه طراحی شود.

خبرگزاري میزان - حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي که نخستین نشست هم اندیشی خود با نخبگان را به هم فکري با اصحاب رسانه اختصاص داده
بود، با تأکید بر فهم درست از حق و اجراي آن و همچنین استقامت در راه حق، نقش رسانه در تحقق عدالت، هموار کردن مسیر عدالت و ارتقاء بخشی به آگاهی

 
مردم به حقوق خودشان و جامعه را بسیار مهم دانست. 

رئیس قوه قضاییه افزود: رسانه می تواند به مردم آگاهی دهد تا حقوق خود و راه استیفاي حق را به خوبی بشناسد، تا هم به آن ها تعدي نشود و هم آن که بدانند اگر

 
تعدي کنند، چه عواقبی دارد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با بیان این که آگاهی انسان از لوازم ضروري اجراي عدالت است گفت: نقش رسانه در مطالبه گري و پاسخگو کردن همه

 
آحاد جامعه اعم از مسئول و غیر مسئول و همه افراد و نهاد هایی که وظیفه اجتماعی دارند، حائز اهمیت است. 

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه در این شرایط به شدت نیاز به فهم مشترك در موضوعات مختلف داریم گفت: اگر بین رسانه و دستگاه هاي مختلف مانند قوه قضاییه،

 
دولت و مجلس فهم مشترکی نسبت به مسائل و موضوعات وجود داشته باشد، هر کسی به درستی می تواند نقش خود را ایفا کند. 

رئیس دستگاه قضا براي نمونه به موضوع ترك فعل اشاره کرد و گفت: بعضی ترك فعل هایی داریم که موجب ضمان است، اما بر اساس قانون جرم نیست، ولی برخی
ترك فعل ها هم ضمان آور و هم جرم است و در قانون براي آن مجازات تعیین شده و برخی هم در حد یک تخلف اداري و انتظامی است که درباره این ها باید به

 
یک فهم مشترك برسیم. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي همچنین با اشاره به موضوع رسانه آزاد و آزادي رسانه گفت: نقد در قانون مطبوعات تعریف شده، اما برخی موارد که مطرح

 
می شود مصداق تخریب و حتی توهین است که باید با یک مرزبندي دقیق و شفاف، حساب آن ها را از نقد سازنده جدا کنیم. 

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه اعتماد مردم و سرمایه اجتماعی براي هر حکومت و دستگاهی مهم است، اظهار داشت: اعتماد مردم مهم ترین پشتوانه براي نظام ما به

 
عنوان یک نظام مردمی است و اگر اعتماد مردم را نداشته باشیم در بسیاري از کار ها موفق نخواهیم شد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي افزود: بدون تردید یکی از الزامات افزایش اعتماد مردم صداقت و به حساب آوردن مردم و بهره مندي از ظرفیت هاي

 
آنهاست. 

رئیس دستگاه قضا با بیان اینکه از دوران جوانی و بیش از 50 سال است که اعتقاد دارم توده مردم مسائل را به خوبی متوجه می شوند و درك می کنند و اگر صاقانه
واقعیت ها را با مردم در میان بگذاریم اعتماد آن ها را جلب می کنیم، گفت: بهره برداري هاي خاص و مقطعی از مردم کار ناپسندي است و اگر مردم احساس کنند

 
ظاهرسازي می کنیم و حرف هاي خوب را براي رسیدن به اهداف و اغراض سیاسی بیان می کنیم سخن ما را نمی پذیرند. 

رئیس قوه قضاییه ادامه داد: باید نکات مثبت و نقاط قوت را با هم دید و به نقاط ضعف و ناکارآمدي ها هم توجه داشت و آن ها را مصلحانه نقد کرد تا بتوانیم در

 
مسیر موفقیت حرکت کنیم. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با استقبال از همکاري و هم اندیشی با اصحاب رسانه گفت: باید با کمک همدیگر مسائل و آسیب ها را احصا و راه حل آن

 
ها را بررسی کنیم و به هر میزان بتوانیم فاصله در فهم مشترك درباره مشکلات را کاهش دهیم تا بهتر بتوانیم مسائل را حل کنیم. 

رئیس دستگاه قضا افزود: لازم است سازوکاري براي استفاده از ظرفیت ها و ایده هاي یکدیگر ایجاد کنیم که این سازوکار باید با کمک خود اصحاب رسانه طراحی



 
شود. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي با اشاره به تماس با نخبگان از سوي دفتر رییس قوه قضاییه و اخذ نظرات، پیشنهادات و انتقادات از سوي طیف ها و سلایق
مختلف فکري بلافاصله پس از انتصاب به ریاست دستگاه قضا گفت: اگر چه فرصت مطالعه همه نظرات دریافت شده نبود، بخش عمده نظرات را که به صورت تلفنی

 
یا مکتوب فرستاده شده مطالعه کردم و به همکارانم گفتم که این ها را براي بررسی بیشتر و عمیق تر دسته بندي و اولویت بندي کنند. 

رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: این نظرات باید با نگاهی مبتنی بر واقعیت ها بررسی شود و براي آن ها راهکار پیدا کنیم و اگر بخواهیم براي آن ها در اتاق هاي
دربسته تصمیم گیري و دستورالعمل صادر کنیم اثري نخواهد داشت و این اتفاق هم نمی افتد حتما در این خصوص با ارائه دهندگان ایده و نظرات همفکري میکنیم.

 
وي تاکید کرد: باید با مشورت و مفاهمه با فردي که مساله اي طرح کرده راهکار درست را انتخاب کرد و براي این موضوع باید زمان مناسبی اختصاص داد. 

رئیس قوه قضاییه شاخص ارزیابی عملکرد دستگاه قضا و سنجش موفقیت هایش در تغییر و تحول را شرع، قانون و ابلاغیه مقام معظم رهبري به رئیس دستگاه قضا

 
عنوان کرد و گفت که با ملاك هاي سلیقه اي نمی توان ارزیابی دقیقی از موفقیت یک دستگاه داشت و هر قضاوتی بشود نادرست است. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي همچنین گفت: ممکن است بعضی وقت ها خود ما یا فعالان رسانه به قانون یا دستورالعملی نقد داشته باشند و آن قانون و
دستورالعمل نیازمند اصلاح هم باشد، اما اگر ملاك مشخصی نداشته باشیم نمی توانیم ارزیابی کنیم که به وظیفه مان درست عمل کرده ایم یا نه و باید قانون را

 
مبناي عمل خود قرار دهیم. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در پایان سخنان خود تشکیل «شوراي حل اختلاف رسانه ها» با حضور افراد آشنا به مسائل رسانه و مسائل حقوقی و
مصالح کشور را تدبیري خوب براي رسیدگی به برخی دعاوي علیه رسانه ها دانست و تأکید کرد در صورت نیاز و براي تسریع و تسهیل رسیدگی ها می توان این

 
شورا را با تشکیل شعب دیگري توسعه داد. 

 
سخنان مسئولان و مدیران رسانه اي کشور در دیدار با رئیس قوه قضاییه 

در ابتداي این نشست، «متقیان» مدیرعامل خبرگزاري ایسنا با بیان اینکه خوشحالیم که درب اتاق رئیس قوه قضاییه بر روي اهالی رسانه باز است، گفت: امیدواریم

 
دستگاه قضایی در دوره تحول و تعالی کار هایی که انجام داده است را براي مردم بازگو کند و به دادن وعده براي کار هایی که می خواهد انجام دهد، اکتفا نکند. 

وي همچنین با اشاره به حادثه پیش آمده براي اتوبوس حامل خبرنگاران در استان آذربایجان غربی که منجر به درگذشت دو تن از خبرنگاران و مصدومیت 20 نفر

 
شد، گفت: با توجه به اینکه دست اندرکاران تا کنون در این زمینه کوتاهی کرده اند از قوه قضاییه تقاضا داریم که به صورت خاص به این پرونده رسیدگی کند. 

مدیرعامل خبرگزاري ایسنا ضمن آنکه از قوه قضاییه خواست که مبارزه با تهاجم فرهنگی را نه به صورت شعاري بلکه به صورت عملیاتی انجام دهد، خواستار استفاده

 
از ظرفیت همه رسانه ها در پوشش برنامه هاي خبري قوه قضاییه شد. 

«خلفی زاده» مدیرعامل خبرگزاري آنا نیز با اشاره به عزم دستگاه قضا براي مقابله با قاچاق کالاي سازمان یافته در کشور، از بلاتکلیفی در راه اندازي کامل سامانه

 
جامع تجارت انتقاد کرد و گفت: این سامانه باید به صورت صددرصدي فعالیت داشته باشد تا هم جلوي قاچاق کالا گرفته شود و هم چرخ تولید در کشور بچرخد. 

وي همچنین با اشاره به پیشنهاد حقوقدانان شوراي نگهبان از سوي قوه قضاییه به مجلس شوراي اسلامی براي اخذ راي اعتماد نمایندگان، گفت: حقوقدانان شوراي

 
نگهبان باید هم زمینه ساز تحول در شوراي نگهبان و هم پاسخگوي عملکرد خود باشند. 

«مظفري» مدیرمسئول روزنامه آفتاب یزد با بیان اینکه انتخاب آقاي اژه اي به عنوان رئیس قوه قضاییه لرزه بر دل مفسدان انداخته است، گفت: امروز خواست مردم

 
این است که مبارزه با فساد به صورت شعاري نباشد. 

 
وي همچنین بر ضرورت بها دادن هر چه بیشتر به جوانان در دوره تحول و تعالی دستگاه قضایی تاکید کرد. 

«تیرانداز» مدیرعامل خبرگزاري فارس نیز طی سخنانی با بیان اینکه امروز تمرکز دشمن بر بی تدبیر نشان دادن نظام و مسئولان نظام و در نهایت حمله به اساس
حکومت دینی است، گفت: در راستاي افزایش سرمایه اجتماعی نظام، لازم است که مبناي تصمیم گیري هاي مهم در خصوص برخی پرونده ها براي مردم تبیین

 
شود. 



 
وي همچنین خواستار تبلیغ هرچه بیشتر احکام مجازات هاي جایگزین حبس در سطح کشور شد. 

«شفیعیان» مدیرمسئول پایگاه خبري انصاف نیوز با بیان اینکه مواضع حجت الاسلام اژه اي در حوزه هاي مختلف «امیدوارکننده» است، گفت: همه ما در یک کشتی

 
قرار داریم و ناگزیر هستیم با اصلاحاتی که انجام می دهیم وضعیت کشور را از شرایط فعلی خارج کنیم. 

 
وي خواستار آن شد که همه رسانه ها بتوانند جلسات دادگاه ها را پوشش خبري داده و از وضعیت زندان هاي کشور گزارش تهیه کنند. 

مدیرمسئول انصاف نیوز همچنین لغو کامل رسانه داري دولتی را امري ضروري دانست و گفت: رسانه هاي دولتی در بهترین شکل ممکن همان «روابط عمومی»

 
هستند. 

«ایمانجانی» مدیرمسئول روزنامه فرهیختگان هم در سخنانی بر ضرورت پیگیري مسیر طی شده در قوه قضاییه طی دو سال گذشته تاکید کرد و گفت: ادامه مسیر

 
تحول قضایی، سرمایه اجتماعی نظام را افزایش می دهد. 

 
وي افزود: باید سازوکار شفافی براي به نتیجه رسیدن پیشنهادات اصحاب رسانه به دستگاه قضایی پیشبینی و عملیاتی شود. 

مدیرعامل روزنامه فرهیختگان همچنین پیشنهاد داد که قوه قضاییه هر ساله «بهترین انتقاد سازنده» که منجر به یک اتفاق خوب شده است را برگزیده و از آن تقدیر

 
کند. 

 
«شیخ الاسلامی» مدیرمسئول سایت پارسینه نیز در این جلسه خواستار راه اندازي سامانه اي براي نشان دادن هویت مجرمین به صورت آنلاین شد. 

«بهزادي» مدیر مسوول روزنامه اعتماد هم با اشاره به بحرانی که مطبوعات کشور به آن دچار شده اند، گفت: باید به مطبوعات آزادي داد و در مقابل از آن ها پاسخ

 
خواست. 

وي گفت: نباید وضعیت به گونه اي پیش برود که رسانه ها و مطبوعات داخلی مرجعیت خود را از دست بدهند و از این طریق فضا براي جولان دادن رسانه هاي

 
بیگانه در کشورمان فراهم شود. 

«گنجی» مدیرمسئول روزنامه جوان هم در سخنان خود ایجاد اورژانس قضایی در کشور را امري ضروري دانست و گفت: باید شرایط به نحوي باشد که مردم هر

 
لحظه اي که اراده کنند بتوانند به اورژانس قضایی دسترسی داشته باشند. 

وي همچنین گفت: پیشنهاد من این است که دستگاه قضایی کشور، عکس قاضی فاسد را به رسانه ها بدهد و ما هم قول می دهیم که عکس او را با عنوان «قاضی

 
فاسد و متخلف» در صفحه نخست روزنامه و خبرگزاري خود منتشر کنیم. 

 
مدیرمسئول روزنامه جوان همچنین خواستار استمراز حضور حجت الاسلام والمسلمین اژه اي در محافل علمی و دانشگاهی شد. 

«سعدي» مدیرمسئول روزنامه جهان صنعت نیز در این نشست ضمن تقدیر از اقدامات دستگاه قضایی در زمینه رفع موانع تولید، گفت: تشکیل پرونده هاي اقتصادي
و تولیدي باید بر اساس راستی آزمایی اولیه اطلاعاتی باشد که به دست بازپرس می رسد چرا که ممکن است برخی پرونده ها بخاطر تغییر قوانین و مقررات در زمره

 
تخلفات قرار گرفته باشند. 

وي اضافه کرد تقاضا داریم که قوه قضاییه در جریان رسیدگی به پرونده هاي تولیدکنندگان، با عنایت به سوابق آن ها در حوزه کارآفرینی و حمایت از اشتغال، نهایت

 
رافت اسلامی را از خود نشان دهد. 

«قلی زاده» مدیرعامل خبرگزاري تسنیم هم در این نشست با بیان اینکه احیاي سرمایه اجتماعی نظام یکی از خواسته هاي امروز اصحاب رسانه از مسئولان است،
تصریح کرد: در دوره جدید قوه قضاییه، برخورد با مفاسد باید به صورت بسیار جدي تر از گذشته ادامه پیدا کند تا مردم ببینند از عزم دستگاه قضا براي مقابله با

 
مفسدان کاسته نشده است. 

 
وي افزود: مردم وقتی ببینند قوه قضاییه غیرجناحی حرکت می کند نسبت به آن اعتماد پیدا می کنند. 



مدیرعامل خبرگزاري تسنیم بر استمرار بازدید ها و سفر هاي استانی رئیس دستگاه قضا و همچنین ضرورت بکارگیري بازرسان و ناظران امین در محاکم قضایی براي

 
رصد اتفاقات، تاکید کرد. 

قلی زاده افزود: باید شرایطی ایجاد شود که مردم احساس کنند و یقین داشته باشند که بدون مراجعه به واحد هاي قضایی و بدون انجام یک شکایت، دستگاه قضایی

 
از حقوق حقه آن ها دفاع خواهد کرد. 

 
وي همچنین خواستار آن شد که قوه قضاییه براي همه برنامه هاي خود «پیوست رسانه اي» طراحی کند. 

«قوچانی» مدیر مسئول روزنامه سازندگی نیز با اشاره به کاهش ملموس توقیف مطبوعات در دوره ریاست آیت االله رئیسی بر قوه قضاییه، بر ضرورت نوسازي رسانه اي

 
در کشور تاکید کرد و افزود: نوسازي رسانه اي باعث شکست هجمه هاي رسانه اي علیه جمهوري اسلامی ایران خواهد شد. 

 
قوچانی خاطرنشان کرد: یقین داریم که در صورت وجود عدالت در جامعه، مطبوعات کشورمان ملی تر از هر نهاد دیگري می توانند با حاکمیت تعامل داشته باشند. 

«عابدینی» قائم مقام خبرگزاري صداوسیما نیز در این جلسه با بیان اینکه بسیاري از بحران هایی که در کشور ایجاد شده ناشی از ترك فعل هاي مسئولان گذشته و

 
حال است، بر ضرورت رسیدگی دستگاه قضایی به این ترك فعل هاي زیان بار تاکید کرد. 

وي با اشاره به فعالیت 298 شبکه فارسی زبان علیه نظام جمهوري اسلامی ایران گفت: در چنین شرایطی یکی از وظایف قوه قضاییه در کشور، تلاش براي اقناع افکار

 
عمومی است. 

«محمدي» سردبیر سایت خبري عصرایران هم در این جلسه گفت: امیدواریم تعامل رسانه ها و قوه قضاییه در دوره تحول و تعالی همچون دوره قبلی مدیریت این

 
قوه، در مرتبه بالایی باشد. 

 
مدیرعامل پایگاه خبري عصرایران بر ضرورت معرفی برخی قضات فاسد از سوي رسانه ها تاکید کرد و این اقدام را داراي آثار مثبت و بازدارنده فراوانی دانست. 

وي همچنین ضمن انتقاد از عملکرد شورا هاي حل اختلاف گفت: ایجاد مراکز حل اختلاف در راستاي کاستن از حجم پرونده ها در محاکم قضایی بود، اما متاسفانه تا

 
کنون این اتفاق نیفتاده است؛ شورا هاي حل اختلاف باید به نوعی مدیریت شوند تا بر حجم بروکراسی اداري و قضایی کشور افزوده نشود. 

«احدیان» مدیرمسئول روزنامه خراسان نیز در این نشست مبارزه با فساد را مهمترین محور در اقدامات دستگاه قضایی دانست و خواستار اعلام موضع قاطعانه قوه

 
قضاییه در خصوص مسائل مهم مطرح شده از سوي رسانه ها که در جامعه ایجاد حساسیت کرده اند، شد. 

وي همچنین بر ضرورت حمایت از افشاگران واقعی فساد و تمایز ان با افرادي که با این پوشش و نقاب فعالیت میکنند تاکید کرد و گفت: حمایت از افشاگران واقعی

 
فساد باید شامل حمایت حقوقی و حمایت مالی و تشویقی باشد. 

«حیدري» مدیرعامل خبرگزاري ایلنا نیز در این نشست، بر ضرورت حمایت واقعی دستگاه قضایی از واحد هاي تولیدي و صنعتی تاکید کرد و گفت: نباید شرایط به
گونه اي باشد که یک واحد تولیدي چند ماه بعد از احیا توسط دستگاه قضایی و بازگشت کارگران بر سر کار، دوباره دچار مشکل شده و روند کار در آن واحد متوقف

 
شود. 

وي همچنین وجود برخی اختلاف نظر هاي نهاد هاي امنیتی در خصوص بعضی از پرونده ها را زیبنده ندانست و با اشاره به ضرورت مقابله قوه قضاییه با فساد در هر

 
نوع و شکل آن گفت: دستگاه قضا باید از برخورد هاي جناحی در زمینه مقابله با مفسدان پرهیز کند. 

«تالی» مدیرکل اخبار رادیو نیز در این جلسه ضمن انتقاد از برخی ناهماهنگی هاي موجود در سیستم قضایی کشور گفت: به عنوان نمونه، اختلاف نظر درباره به

 
رسمیت شناختن یا نشناختن برگ سبز خودرو، هم به اعتبار قوه قضاییه لطمه می زند و هم مردم را سردرگم می کند. 

وي همچنین سرعت اطلاع رسانی در قوه قضاییه را امر بسیار ضروري دانست و تاکید کرد: با توجه به سرعت اتفاقات و تحولات و فعالیت رسانه اي شبانه روزي

 
دشمنان، باید شرایط به گونه اي باشد که همه رسانه ها بتوانند در اسرع وقت به مدیران قضایی کشور دسترسی داشته باشند. 

«حیدري» مدیرمسئول سایت خبري رویداد 24 نیز در این جلسه گفت: قوه قضاییه باید تلاش کند تا از هر اندازه که ممکن است از مداخلات دادستان ها در امور

 
داخلی دولت جلوگیري کند چرا که این مداخلات در وهله نخست به خود دستگاه قضایی آسیب می رساند. 



«وکیلی» مدیرمسئول روزنامه ابتکار نیز در این جلسه گفت: پیشنهاد می کنم در دوره مدیریتی جدید قوه قضاییه، گفتمان مبارزه با فساد جایگزین گفتمان مبارزه با

 
فاسد شود. 

وي همچنین یکی از اقدامات مثبت دو سال گذشته در قوه قضاییه را اجراي دادگاه جرایم سیاسی با حضور هیئت منصفه دانست و بر همین اساس، پیشنهاد داد که

 
دادگاه هاي مربوط به حوزه جرایم اقتصادي نیز با حضور هیئت منصفه برگزار شود. 

«وثوق» مدیر کل اخبار سیما با بیان اینکه امیدواریم ماحصل برنامه هاي کوتاه مدت قوه قضاییه در دوران تحول و تعالی براي مردم کاملا ملموس باشد، گفت: تکریم

 
ارباب رجوع در واحد هاي قضایی یکی از اصلی ترین خواسته هاي مردم از قوه قضاییه است. 

 
وي افزود: قوه قضاییه باید بستري را براي مطالبه گري رسانه ها در جهت رفع موانع موجود در کشور فراهم کند. 

حجت الاسلام «دعایی» مدیرمسئول روزنامه اطلاعات، رئیس قوه قضاییه را داراي صفاتی همچون قاطعیت، صراحت و رافت دانست و گفت: آقایان رئیسی و اژه اي،

 
جلوه هایی از معرفت موجود در شهیدان بهشتی و قدوسی هستند. 

مدیرمسئول روزنامه اطلاعات رسانه ها را بازوي توانمند قوه قضاییه دانست و گفت: این رسانه ها هستند که با اخبار و اطلاعات دقیق خود می توانند زوایاي تاریک هر

 
موضوع و ماجرایی را براي قوه قضاییه روشن سازند. 

انتهاي پیام/



مالیات محرك اقتصاد کشور است

منبع: ایسناشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/04/28

رئیس اداره امور مالیاتی شهرستان خرم دره گفت: مالیات محرك اقتصاد کشور است.

محمدحسن دودانگه شامگاه دیروز (28 تیرماه) در دیدار با امام جمعه خرم
دره، با اشاره به این موضوع که مالیات رکن اساسی اقتصاد هر کشوري
است، اظهار کرد: مالیات در واقع بخشی از درآمد اشخاص است که براي

 
هزینه کرد همان جامعه در اختیار دولت قرار می گیرد. 

وي با یادآوري اینکه براي تامین امنیت و پویایی اقتصادي کشور وظیفه
وصول مالیات به عهده سازمان امور مالیاتی کشور گذاشته شده است، ادامه
داد: در انجام این امور در سال گذشته با وصول بیش از 116 درصدي یعنی
در حدود 930 میلیارد ریال از درآمدهاي مالیاتی پیش بینی شده در قانون
بودجه که مهم ترین هدف اقتصاد مقاومتی و افزایش توان تولید و مقاوم

 
سازي اقتصاد کشور است، به وقوع پیوست. 

این مسئول با توضیح این مطلب که در سال گذشته اداره امور مالیاتی شهرستان خرم دره نیز با وصول از منابع مالیاتی و پرداخت به حساب شهرداري و دهیاري ها
بالغ بر 220 میلیون ریال در تامین هزینه هاي عمرانی شهرستان نقش به سزایی داشته است، ادامه داد: این موضوع نوید آن را می دهد که همکاري فعالان اقتصادي

 
و بازاریان(اصناف) در پرداخت مالیات در واقع در خدمت خود کسبه و آبادانی شهر و آسایش و تامین آینده فرزندان آن ها است. 

دودانگه با اشاره به اجراي طرح ابلاع الکترونیکی، یادآور شد: اجرایی شدن طرح جامع مالیاتی به طور کامل و نیز استفاده از مزایاي طرح ابلاغ الکترونیک در کاهش
تردد مودیان و نیز واگذاري قسمتی از نقل و انتقالات املاك مسکونی داراي پروانه ساخت به دفاتر اسناد رسمی در راستاي رعایت حال مودیان از دیگر طرح هاي

 
سازمان امور مالیاتی و به تبع آن اداره امور مالیاتی خرم دره است. 

امام جمعه خرم دره نیز به نحوه مصرف مالیات در کشور پرداخت و گفت: مالیات باعث عمران و آبادانی و نیز حفظ امنیت کشور می شود و مسئولان مالیاتی بایستی

 
نسبت به اطلاع رسانی مناسب در خصوص تکالیف قانونی به مردم اقدام کنند. 

حسین علی زاهدي پور، شفاف سازي مالیاتی را موجب جلب اعتماد مردم دانست و بیان کرد: مردم وظیفه دارند نسبت به مالیات و پرداخت آن پایبند باشند و دولت

 
نیز از طریق استفاده صحیح از مالیات و اجراي عدالت مالیاتی بایستی به مردم خدمات ارائه کند. 

وي برخورد صحیح و احترام به مردم را موجب ترغیب آنان به پرداخت مالیات دانست و خاطرنشان کرد: افزایش درآمدهاي مالیاتی باعث کاهش اتکاي دولت به
درآمدهاي نفتی و افزایش رونق تولید کشور می شود که این امر نیازمند مشارکت و فعالیت مردم در چرخه تولید و اشتغال و پرداخت بموقع مالیات به عنوان حقوق

 
حقه دولت و فرهنگ سازي و همکاري و تعامل همه ادارات و نهادهاي دولتی است. 

انتهاي پیام



سرعت بخشی خدمت رسانی به مددجویان بهزیستی با ایجاد مراکز مثبت زندگی

منبع: ایسناشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/04/28

رئیس بهزیستی اردکان با اشاره به ایجاد مراکز مثبت زندگی به عنوان خدمت نوین سازمان بهزیستی، گفت: ایجاد این مراکز روند خدمات رسانی به
مددجویان تحت پوشش را سرعت می بخشد.

«امیر ولی عضدزاده» در نشست خبري که به مناسبت گرامیداشت چهل و
یکمین سالگرد تشکیل سازمان بهزیستی برگزار شد، ضمن تبریک فرا
رسیدن هفته بهزیستی (22–28 تیر ماه)، شعار سالجاري سازمان
بهزیستی را «بهزیستی در گام دوّم؛ هوشمندسازي، محله محوري، سلامت
اجتماعی در خانواده» بیان کرد و افزود: بهزیستی، مجموعه اي هماهنگ از
برنامه ها و فعالیت  هایی است که براي بهبود زندگی آحاد افراد جامعه و به

 
ویژه گروه  هاي آسیب  پذیر جامعه، انجام می شود. 

وي سازمان بهزیستی را سازمانی متخصص، دانش مدار و پاسخگو دانست
که پا به پاي مردم و همراه با رشد و تکامل آنان خدمات متنوع و گوناگونی
را با رویکرد پیشگیري، حمایتی، توانبخشی و اجتماعی به آحاد جامعه ارائه

 
می دهد. 

عضدزاده تصریح کرد: در شرایط حاضر مسئله اي که باید بسیار در جامعه مورد توجه قرار گیرد آگاهی از آسیب هاي اجتماعی و مشکلاتی است که قشرهاي مختلف

 
جامعه ما را تهدید می کند. 

این مسئول افزود: باید با نگاهی روزآمد و منطبق با واقعیات این مشکلات را بشناسیم و بتوانیم براي مقابله با آنها راهکاري مناسب ارائه کنیم تا جامعه را از معرض
خطر ابتلا به این آسیب ها مصون نگه داریم؛ بر همین اساس امروز باید آسیب هایی چون طلاق، اعتیاد، خشونت هاي خانگی و غیر خانگی، خودکشی، فرار از منزل و

 
سایر موارد را مد نظر داشت و با شناخت دلایل پیدایش آنها، این آسیب ها را محدود و کنترل کنیم. 

وي عنوان کرد: بیشترین فعالیت بهزیستی در حوزه توانمندسازي مددجویان، تامین مسکن براي افراد تحت پوشش و پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی، معلولیت ها

 
و اعتیاد با تاکید بر جلب مشارکت هاي مردمی است. 

رئیس بهزیستی اردکان ضمن ارائه گزارش عملکرد بهزیستی در سال 99، گفت: در طرح غربالگري پیشگیري از تنبلی چشم با رعایت پروتکل هاي بهداشتی تدوین
شده از سوي سازمان بهزیستی کشور و با توجه به تعطیلی مهدهاي کودك در پایگاه هاي دائم سنجش بینایی یک هزار و 500 نفر از کودکان 3 تا 6 ساله شهرستان
در سال گذشته مورد ارزیابی قرار گرفتند که از این تعداد 123 نفر مشکوك به تنبلی چشم و سایر بیماریهاي چشمی شناسایی و براي پیشگیري و درمان به

 
متخصصان ارجاع شدند. 

وي افزود: همچنین تعداد یک هزار و 583 نوزاد در سال گذشته مورد غربالگري شنوایی قرار گرفتند که از این تعداد، 227 مورد با شک به وجود مشکلات شنوایی

 
براي پیگیري تشخیصی تکمیلی و مداوا به مراکز درمانی تخصصی معرفی شدند. 

عضدزاده برگزاري بیش از 27 دوره آموزشی مهارت هاي زندگی، مشاوره پیش از ازدواج و آموزش خانواده، اجراي طرح رصد آسیب هاي اجتماعی، اجراي طرح
اجتماع محور با موضوع پیشگیري از اعتیاد در خانواده ، اجراي طرح پرسشگري در خصوص پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی (اعتیاد) براي بیش از 650 نفر از
شهروندان با رعایت پروتکل هاي بهداشتی و همچنین ارائه خدمات طرح مراقبین و ویزیت در منزل به110 سالمند و معلول اردکانی را از دیگر اقدامات این نهاد در

 
سال گذشته عنوان کرد. 

وي با اشاره به نقش بی بدیل و حیاتی مردم و خیران در کمک به جامعه هدف سازمان، میزان جذب مشارکت هاي مردمی توسط موسسات خیریه تحت نظارت را

 
بیش از سه میلیارد و 200 هزار تومان اعلام و موارد هزینه کرد آن را در زمینه هاي معیشتی، بهداشتی، دارو و درمان، جهیزیه و سایر بخش ها برشمرد. 



رئیس بهزیستی تعداد اشتغال ایجاد شده ویژه جامعه هدف سازمان بهزیستی در سال 99 را 217 نفر عنوان کرد و افزود : در سال گذشته با پرداخت هشت میلیارد و

 
900 میلیون ریال انواع تسهیلات قرض الحسنه، زمینه اشتغال 217 نفر از مددجویان بهزیستی اردکان فراهم شد. 

وي افزود: در همین راستا دو نفر از کارفرمایان با به کارگیري هشت نفر از مددجویان براي دریافت تسهیلات کارفرمایی به مبلغ چهار میلیارد ریال به بانک هاي عامل

 
معرفی شدند. 

عضدزاده با اشاره به وظایف اورژانس اجتماعی این اداره کنترل و کاهش آسیب هاي اجتماعی با تاکید بر ارتقاي کیفیت زندگی آحاد جامعه را از اهداف کلی این
مجموعه دانست و ارائه خدمات تخصصی رایگان، به موقع و در دسترس گروه هاي هدف، ارتقاي برنامه ها در جهت توانمندسازي مراجعین در ابعاد مختلف، توسعه

 
برنامه هاي ارتقاء سلامت روانی و اجتماعی و همچنین توسعه و تقویت برنامه اورژانس اجتماعی در سطح شهرستان را از اهداف اختصاصی این برنامه عنوان کرد. 

 
رئیس بهزیستی اردکان اظهار کرد: در سال گذشته، 300 پرونده به مرکز تحکیم بنیان خانواده بهزیستی اردکان ارجاع شده است. 

عضدزاده در ادامه با اشاره به ایجاد مراکز مثبت زندگی به عنوان خدمت نوین سازمان بهزیستی گفت: ایجاد این مراکز روند خدمات رسانی به مددجویان زیر پوشش

 
را سرعت می بخشد. 

وي با اشاره به ایجاد سه مرکز مثبت زندگی در شهرستان، از واگذاري تمام پرونده هاي زیر پوشش به این مراکز خبر داد و افزود: تاسیس این مراکز در نقاط مختلف

 
شهرستان موجب دسترسی آسان جامعه هدف به خدمات بهزیستی می شود. 

رئیس بهزیستی اردکان تاکید کرد: پرونده خدمات رسانی مددجویان از طریق مددکاران این مراکز به روزرسانی شده و تمامی مددجویان مستمري بگیر در نخستین

 
مرحله مورد بازدید قرار گرفته و لیست آنها تکمیل شده است. 

وي افزود: از طرف دیگر ایجاد این مراکز که توسط بخش خصوصی و با نظارت بهزیستی اداره می شوند، نقش مهمی در اشتغال زایی در مناطق مختلف شهرستان

 
داشته است. 

به گزارش ایسنا و به نقل از روابط عمومی بهزیستی اردکان، عضدزاده در پایان با بیان اینکه مراکز مثبت زندگی محله محور هستند، یادآور شد: فعالیت این مراکز با
توجه به پراکندگی در شهرستان علاوه بر اینکه موجب توزیع عادلانه خدمات و تسهیل دسترسی مردم شده، همچنین تکریم بیش از پیش ارباب رجوع و توجه به

 
ارزش ها و فرهنگ هاي مردم در هر منطقه را نیز به دنبال دارد. 

بهزیستی اردکان بیش از یک هزار و 750 معلول و 212 خانوار نیازمند شهرستان را تحت پوشش و حمایت خود دارد و خدمات خود را از راه 14 مرکز توانبخشی

 
روزانه و شبانه روزي و ویزیت در منزل، پنج موسسه فعال در حوزه پیشگیري و پنج موسسه خیریه همکار و سه مرکز مثبت زندگی به آحاد مردم ، ارائه می کند. 

انتهاي پیام



لایحه قانونی ساختار و تشکیلات وظایف فوریت هاي اجتماعی تحویل دولت شد

منبع: ایلناشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/04/28

رئیس سازمان بهزیستی کشور در پاسخ به مشکلات کارشناسان اورژانس اجتماعی، پاسخ داد: از تاسیس اورژانس اجتماعی 20 سال می گذرد و نواقص
قانونی درخصوص ساماندهی پرسنل وجود دارد لذا لایحه قانونی ساختار و تشکیلات وظایف فوریت هاي اجتماعی تحویل دولت شده که امیدواریم با تصویب

این لایحه در مجلس شوراي اسلامی ...

رئیس سازمان بهزیستی کشور در پاسخ به مشکلات کارشناسان اورژانس
اجتماعی، پاسخ داد: از تاسیس اورژانس اجتماعی 20 سال می گذرد و
نواقص قانونی درخصوص ساماندهی پرسنل وجود دارد لذا لایحه قانونی
ساختار و تشکیلات وظایف فوریت هاي اجتماعی تحویل دولت شده که
امیدواریم با تصویب این لایحه در مجلس شوراي اسلامی این مشکلات

 
مرتفع شود. 

به گزارش ایلنا به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل، «وحید قبادي
دانا» رئیس سازمان بهزیستی کشور با بیان اینکه محوریت بهزیستی
پیشگیري از معلولیت ها و توانمندسازي در حوزه مسکن و اشتغال است،
گفت: برخی از معلولیت ها امکان اشتغال براي آنها میسر نیست مثلا

دانشجوي تحت پوشش داراي معلولیت است و یا اینکه فرد داراي معلولیت سرپرست خانوار داراي فرزند دانشجو است که ما شهریه تحصیلی را بطور کامل پرداخت

 
می کنیم. 

رئیس سازمان بهزیستی کشور با بیان اینکه در حال حاضر 22 هزار دانشجو حائز شرایط از این امکان برخوردار هستند، افزود: 3 درصد سهم استخدامی براي افراد
داراي معلولیت است و از سال 1398 سازمان اداري استخدامی ملزم بر حفظ کد شغل آزمون هاي استخدامی سازمان هاي دولتی براي افراد داراي معلولیت می باشد
البته درخصوص ارائه وام از محل بند ب تبصره 16 در سال 1399، یکهزار و 750 میلیارد تومان جذب شد که به 40 هزار نفر وام 50 میلیونی ارائه شد که این مبلغ

 
در سال جاري به 100 میلیون تومان رسیده است و امکان قانونی پرداخت وام اشتغالزایی براي افرادي که قبلا از وام اشتغال دریافت کرده بودند، فراهم شد. 

وي با اشاره به پرداخت حق بیمه کارفرمایانی که براي افراد داراي معلولیت شغل ایجاد کردند، گفت: تاکنون براي 426 هزار نفر از سوي دولت پرداخت شده است؛
همچنین براي جبران کارآیی افراد داراي معلولیت 30 تا 50 درصد حداقل دستمزد را به کارفرمایان پرداخت می کنیم که به سبب محدودیت بودجه این آمار پایین
است چراکه در سال جاري 38 هزار میلیارد تومان بودجه براي اجراي قانون حمایت از افراد داراي معلولیت نیاز است که 2 هزار میلیارد تومان تخصیص داده شده

 
است. 

وي با اشاره به قانون 79 برنامه ششم توسعه مبنی بر پرداخت 20 درصد حداقل دستمزد به عنوان مستمري به مددجویان بهزیستی و کمیته امداد، گفت: در سال
1400 به 19 درصد حداقل حقوق رسیده است که علی رغم تورم شدید شیب افزایش مبالغ مستمري براي مددجویان سازمان بهزیستی کشور و کمیته امداد

 
صعودي بوده است. 

وي، ادامه داد: مبالغ میانگین مستمري دریافتی مددجویان سازمان بهزیستی کشور و کمیته امداد نسبت به سال 1392 بین 8 تا 11 برابر افزایش پیدا کرده است در
حالی که حداقل دستمزد در بین این سال ها رشد 5 برابري را داشته است بطوري که امروز این مبلغ براي خانوار تک نفره به 350 هزار و خانوار 5 نفره یک میلیون و

 
100 هزار تومان افزیش پیدا کرده است. 

قبادي دانا از افتتاح صندوق حمایت از فرصت هاي شغلی با حضور وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی خبر داد و گفت: این صندوق پشتوانه خوبی براي افراد داراي

 
معلولیت است که خواستار دریافت وام دارند. 

رییس سازمان بهزیستی کشور با تاکید بر اینکه اولویت پرداخت وام براي افراد داراي معلولیت سرپرست خانوار و همچنین زنان سرپرست خانوار و فرزندان فاقد

 
سرپرست موثر است، ادامه داد: مابقی افراد در اولویت دوم قرار خواهند گرفت. 



قبادي دانا در پاسخ به مشکلات کارشناسان اورژانس اجتماعی، پاسخ داد: از تاسیس اورژانس اجتماعی 20 سال می گذرد و نواقص قانونی درخصوص ساماندهی
پرسنل دارد لذا لایحه قانونی ساختار و تشکیلات وظایف فوریت هاي اجتماعی تحویل دولت شده که امیدواریم با تصویب این لایحه در مجلس شوراي اسلامی این

 
مشکلات مرتفع شود. 

وي درخصوص مسکن خانوار داراي 2 معلول، گفت: از ابتداي تاسیس سازمان بهزیستی کشور تاکنون 142 هزار واحد مسکونی تسهیل گري شده است و در اختیار
جامعه هدف اعم از افراد داراي معلولیت و زنان سرپرست خانوار، فرزندان مستقل از مراکز شبانه روزي، خانوارهاي داراي دو عضو معلول و بهبودیافتگان از بیماري

 
اعتیاد است که از سال 1397 تاکنون 47 هزار و 540 واحد واگذار شده است، گفت: 33 هزار و 894 واحد در دست احداث است. 

وي ادامه داد: براي ایجاد نهضت مسکن از کمک هاي بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی، بنیاد مسکن، ستاد اجرایی فرمان امام، سپاه پاسداران و قرارگاه محرومت
زدایی، قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء و انجمن خیرین مسکن ساز و ... بهره مند شدیم و 14 هزار خانوار 2 معلول احصاء شد و امسال 11 هزارمین خانه واگذار شد و

 
الباقی در دست ساخت است. 

 
قبادي دانا، ادامه داد: با ایجاد 2527 مرکز مثبت زندگی در محلات نیازمندیابی فعال را شاهد هستیم. 

قبادي دانا با بیان اینکه در حال حاضر 169 هزار خانوار جامعه هدف پشت نوبت دریافت تسهیلات مسکن هستند، گفت: که 133 هزار خواستار مسکن شهري و
مابقی مسکن روستایی است؛ این در حالی که با کمک دولت، سازمان برنامه و بودجه و اقدام انقلابی مجلس شوراي اسلامی در بودجه 1400 مبلغ یکهزار و 500

 
میلیارد تومان براي تامین مسکن خانوارهاي تحت پوشش پیش بینی شده است که ان شاء االله تخصیص پیدا کند. 

وي در ارتباط با کرونا از ابتداي شیوع، در پایان عنوان کرد: موضوع ایزولاسیون و قرنطینه مراکز با پروتکل هاي بهداشتی و دستورالعمل هاي متعدد تخصصی آغاز
شد و 95 هزار دوز واکسن به مددجویان تحت پوشش مقیم در این مراکز و افرادي که از آنها نگهداري می کنند، تزریق شده است به عبارتی پوشش 80 درصدي
داشتیم البته نگرانی ما عدم تخصیص واکسن ویژه براي افراد داراي معلولیت و مددجویان تحت پوشش در منازل می باشد از وزیر بهداشت استدعا داریم که این افراد

 
در اولویت دریافت واکسن قرار گیرند. 

انتهاي پیام/



شرایط ثبت نام در آزمون هاي وکالت و کارشناسی رسمی مرکز 1400 اعلام شد

منبع: دانشجوشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/04/28

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده قوه قضاییه اطلاعیه اي در خصوص آزمون هاي وکالت و
کارشناسی رسمی مرکز در سال 1400 منتشر کرد که به شرح زیر است: اطلاعیه شماره 1 شرایط لازم جهت اخذ پروانه کارشناسی رسمی دادگستري

(آزمون 1400): 1-متدین به دین اسلام یا ...

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، مرکز وکلا، کارشناسان
رسمی و مشاوران خانواده قوه قضاییه اطلاعیه اي در خصوص آزمون هاي
وکالت و کارشناسی رسمی مرکز در سال 1400 منتشر کرد که به شرح

 
زیر است: 

 
اطلاعیه شماره 1 

شرایط لازم جهت اخذ پروانه کارشناسی رسمی دادگستري (آزمون

 
 :(1400

 
1-متدین به دین اسلام یا یکی از اقلیت هاي دینی به رسمیت شناخته شده در قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران 

 
2-تابعیت جمهوري اسلامی ایران 

 
3-داشتن حداقل 24 سال تمام شمسی تا زمان صدور پروانه کارشناسی (متولدین 1378/06/01 به قبل) 

4-داشتن دانشنامه معتبر کارشناسی یا بالاتر در رشته مورد تقاضا از دانشگاه هاي معتبر داخلی یا خارجی مورد تأیید یکی از وزارت خانه هاي علوم، تحقیقات و

 
فناوري و یا بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 

 
تذکر 1: (مدارك معادل یا مدارك داراي ارزش استخدامی (داخلی سازمانها) پذیرفته نمی باشد.) 

 
5-انجام خدمت وظیفه عمومی یا معافیت دائم براي آقایان تا زمان برگزاري آزمون 

 
6-عدم سوءپیشینه مؤثر کیفري و عدم محرومیت از حقوق اجتماعی 

 
7-عدم اعتیاد به مواد مخدر و سکرآور به تأیید سازمان پزشکی قانونی و عدم تجاهر به فسق 

 
8-داشتن سلامت جسمی براي انجام امور کارشناسی به تأیید پزشکان معتمد مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده 

 
9-داشتن وثاقت و تعهد به اصل نظام و قانون اساسی و عدم سوءشهرت 

 
10-عدم محکومیت به انفصال دائم از کارشناسی رسمی 

 
11-داشتن شرایط علمی و سابقه کار تجربی در رشته مورد تقاضا (تشخیص آن به عهده مرکز می باشد.) 

 
تذکر: سابقه کار تجربی باید بعد از اخذ مدرك کارشناسی باشد 

 
12-داوطلبان باید بومی استان انتخابی باشند و در هنگام ثبت نام، استان و شهرستان بومی خود را انتخاب کنند 



 
شرایط لازم جهت اخذ پروانه وکالت دادگستري (آزمون 1400): 

 
1-تابعیت دولت جمهوري اسلامی ایران 

 
2-داشتن حداقل 24 سال تمام شمسی و حداکثر 65 سال تمام شمسی در زمان صدور پروانه (متولدین از 1337/06/01 تا 1378/06/01) 

3- داشتن حداقل دانشنامه کارشناسی در رشته حقوق (از دانشکده هاي حقوق داخل یا خارج کشور که مورد تایید وزارت علوم، تحقیقات و فناوري) یا دانشنامه

 
لیسانس در رشته فقه و مبانی حقوق اسلامی یا معادل آن از دروس حوزوي و دانشگاهی با تایید مرجع صالح 

تبصره 1:کسانی که فاقد مدرك کارشناسی حقوق، فقه و مبانی حقوق اسلامی یا معادل آن از دروس حوزوي و دانشگاهی با تایید مرجع صالح بوده و فقط داراي

 
مدارك بالاتر آن هستند حق شرکت در آزمون را ندارند. 

 
تبصره 2: مدرك معادل حوزوي مدرکی است که مورد تایید وزارت علوم، تحقیقات و فناوري باشد. 

تبصره 3:دارندگان مدارك کارشناسی ناپیوسته حقوق با مدرك کاردانی مرتبط به شرط آن که واحد هاي دروس دوره کارشناسی حقوق را گذرانده باشند مجاز به

 
شرکت در آزمون هستند. 

 
4-انجام خدمت وظیفه عمومی یا معافیت دائم براي آقایان تا زمان برگزاري آزمون 

 
5-عدم سوءپیشینه مؤثر کیفري و عدم محرومیت از حقوق اجتماعی 

 
6-عدم اعتیاد به مواد مخدر و سکرآور به تأیید سازمان پزشکی قانونی و عدم تجاهر به فسق 

7-عدم اشتغال اعم از رسمی، قراردادي، پیمانی در وزارتخانه ها، سازمان ها، ادارات و شرکت هاي دولتی، نهاد هاي انقلابی، شهرداري ها و موسسات مامور به خدمات

 
عمومی و عدم اشتغال به سردفتري یا دفتریاري در زمان صدور مجوز و پس از آن مادامی که شخص به مشاوره حقوقی و وکالت 

 
موضوع آیین نامه اجرایی مرکز اشتغال دارد. 

 
8-موارد ذکر شده در ماده 2 قانون کیفیت اخذ پروانه وکالت دادگستري 

 
تذکر: در صورتی که داوطلبان شرایط فوق را نداشته باشند قبولی آن ها در هر مرحله اي که باشد کان لم یکن خواهد شد. 

 
اطلاعیه شماره 2 

 
سهمیه ایثارگران 

به استناد بند چ ماده 88 قانون برنامه ششم توسعه و ماده 59 قانون خدمات جامع ایثارگران، 30 درصد از سهمیه پذیرش به ایثارگرانی که در زیر آمده است تعلق

 
می گیرد مطابق زیر است: 

«قوه قضائیه، سازمان ثبت اسناد و املاك کشور، کانون وکلاي دادگستري، کانون کارشناسان رسمی، مکلفند سی درصد (30%) از سهمیه صدور دفاتر خدمات قضائی
و الکترونیک، سردفتري، صدور پروانه وکالت، مجوز کارشناسان رسمی دادگستري را به فرزندان و همسران شهدا، جانبازان با حداقل ده درصد (10%) آزادگان با
داشتن حداقل سهماه سابقه اسارت و رزمندگان با داشتن حداقل شش ماه حضور در جبهه و همسر و فرزندان جانبازان بیست و پنج درصد (25%) و بالاتر و فرزندان
و همسران آزادگان و فرزندان رزمندگان داراي حداقل دوازدهماه سابقه حضور داوطلبانه در جبهه، بدون رعایت شرط سنی در صورت واجد شرایط بودن اختصاص

 
دهند.» 

تذکر 1: درخواست اعمال سهمیه ایثارگري و درج کد ایثارگري فقط در زمان ثبت نام امکان پذیر بوده و پس از آن هیچ گونه حقی براي داوطلب ایجاد نمی شود.



 
ضنم آن که مسئولیت هرگونه اشتباه در وارد کردن اطلاعات بر عهده خود داوطلب می باشد. 

 
اطلاعیه شماره 3 

 
شرایط انتقال حوزه (مخصوص دارندگان پروانه وکالت یا کارشناسی رسمی): 

 
اگر نمره داوطلب بیشتر از نمره آخرین فرد قبولی در حوزه مورد تقاضا باشد به آن حوزه انتقال می یابد. 

اما چنانچه نمره داوطلب کمتر از نمره آخرین فرد قبولی در حوزه مورد تقاضا باشد، ضمن پرداخت هزینه انتقال مطابق دستورالعمل مربوطه باید همه شرایط زیر را

 
داشته باشد: 

 
براساس ماده 4 دستورالعمل نقل و انتقالات مرکزوکلاء، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده قوه قضائیه 

ثبت درخواست انتقال ارفاقی مشروط به دارا بودن همزمان کلیه شرایط زیر قابل طرح بوده و تصمیم گیري در خصوص آن در اختیار کمیسیون هاي استانی و

 
مرکزي خواهد بود: 

 
دارا بودن حداقل سابقه اشتغال به وکالت یا کارشناسی (صرف نظر از دوره کارآموزي) حسب مورد مطابق تبصره 1 این ماده 

 
نداشتن تمرکز غیر مجاز در دوره سه ساله فعالیت اخیر 

 
فقدان محکومیت انتظامی درجه 3 یا 4 حداکثر ظرف 3 سال و درجه یک یا دو حداکثر ظرف 1 سال پیش از ارائه درخواست 

 
انجام منظم تکالیف معاضدتی در دوره اشتغال مذکور در تبصره 1 این ماده 

 
کسب حداقل 80 درصد نمره قبولی آخرین نفر بدون احتساب سهمیه از حوزه انتقالی مقصد در آخرین آزمون برگزار شده از سوي مرکز 

 
عضویت فعال در سامانه شفافیت 

 
تبصره 1- حداقل سابقه مورد نیاز موضوع بند «1» به شرح ذیل می باشد: 

 
الف- براي وکلا: 

 
به منظور انتقال درون استان به مقصد غیر از مرکز استان یا از یک استان به استانی دیگر به مقصد غیر از مرکز آن استان 2 سال. 

 
به منظور انتقال به مراکز استان 3 سال. 

 
به منظور انتقال به کلانشهر ها 5 سال. 

 
ب- براي کارشناسان رسمی: 

 
به منظور انتقال درون استان به مقصد غیر از مرکز استان یا از یک استان به استانی دیگر به مقصد غیر از مرکز آن استان 2 سال 

 
به منظور انتقال به مرکز استان همان حوزه 5 سال. 

 
به منظور انتقال به مرکز سایر استانها 7 سال. 

 
به منظور انتقال به کلانشهر ها 10 سال. 



تبصره 2- در صورتی که درخواستکننده، سابقه انتقال داشته باشد، باید حداقل 5 سال از زمان انتقال سابق گذشته باشد مگر اینکه درخواست انتقال به استناد یکی از
شرایط مذکور در ماده 3 باشد. این حکم درمورد اشخاصی که قبلاً به کلانشهر ها یا به استان تهران منتقل شده و درخواست برگشت به حوزه انتقالی سابق را دارند

 
اجرا نمی شود. 

 
اطلاعیه شماره 4 

 
نحوه قبولی در آزمون هاي مرکز: 

آزمون دو مرحله اي بوده و پذیرفته شدگان آزمون کتبی دعوت به آزمون شفاهی می شوند و کسب نمره قبولی در هر دو مرحله ضروري است. ضمن آن که مطابق
بند 9 آیین نامه اجراي مرکز پس از انجام آزمون، مصاحبه، تحقیق و گزینش، صلاحیت اخلاقی و رفتاري پذیرفته شدگان توسط هیات تعیین صلاحیت بررسی می

 
شود و قبولی نهایی منوط به تایید این هیات است. 

 
فرآیند جذب (آزمون کتبی، آزمون شفاهی، اخذ استعلامات قانونی، بررسی پرونده ها در هیات تعیین صلاحیت) در حدود یک سال زمان می برد. 

 
اطلاعیه شماره 5 

 
دفترچه آزمون: 

مطالعه دقیق و آگاهی نسبت به مفاد داخل دفترچه راهنماي ثبت نام و آیین نامه هاي داخلی مرکز به خصوص آیین نامه اجرایی، الزامی بوده و عدم آگاهی از آن ها

 
هیچ گونه حقی براي داوطلب ایجاد نمی کند. 

 
اطلاعیه شماره 6 

 
شرایط بومی گزینی آزمون کارشناسان رسمی 1400: 

 
دارا بودن سابقه پرداخت حق بیمه به مدت 4 سال در استان مورد تقاضا تا روز برگزاري آزمون 

 
مقطع تحصیلی دوره متوسطه را در استان مورد تقاضا گذرانده باشند. (با ارائه گواهی مدرك دیپلم) 

 
یکسان بودن محل اخذ مدرك تحصیلی دوره کارشناسی با استان مورد تقاضا 

 
یکسان بودن محل تولد متقاضی با استان مورد تقاضا 

 
محل سکونت همسر براي بانوان متقاضی با استان مورد تقاضا (ارائه سند مالکیت با 4 سال سابقه نقل و انتقال یا قرارداد اجاره داراي کد رهگیري به مدت 4 سال) 

 
یکسان بودن محل صدور سند ازدواج متقاضی با استان مورد تقاضا 

در آزمون وکالت شرایط بومی گزینی وجود ندارد.



وجود شکاف میان انجام مطالعات زمین شناسی و اقدامات اجرایی در استان/احتمال تعطیلی دفتر

نمایندگی سازمان زمین شناسی در خراسان شمالی

منبع: اترك نیوزشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/04/28

نماینده اداره کل زمین شناسی و اکتشافات معدنی منطقه شمال شرق کشور گفت: مسئولان اجرایی خراسان شمالی به وظایف دفتر نمایندگی سازمان زمین
شناسی در استان در زمینه انجام مطالعات اکتشاف، مخاطرات، مهندسی و آب اهمیتی نمی دهند، که این مسئله بیانگر آن است که در خراسان شمالی

شکاف عمیقی میان انجام مطالعات ...

نماینده اداره کل زمین شناسی و اکتشافات معدنی منطقه شمال شرق کشور گفت: مسئولان اجرایی خراسان شمالی به وظایف دفتر نمایندگی سازمان زمین
شناسی در استان در زمینه انجام مطالعات اکتشاف، مخاطرات، مهندسی و آب اهمیتی نمی دهند، که این مسئله بیانگر آن است که در خراسان شمالی شکاف عمیقی

 
میان انجام مطالعات زمین شناسی و اقدامات اجرایی وجود دارد. 

حسنعلی حسین زاده، نماینده اداره کل زمین شناسی و اکتشافات معدنی منطقه
شمال شرق کشور در گفت و گو با عصراترك اظهار کرد: سازمان زمین شناسی و
اکتشافات معدنی کشور متولی تولید داده هاي زمین شناسی و اکتشاف در کشور

 
است. 

حسین زاده گفت: در سال 83 بدنبال گزارش سازمان نقشه برداري در رابطه با
کاهش تراز آب سطح زمین کارشناسان سازمان زمین شناسی کشور با همکاري
دانشگاه امپریال کالج مطالعات اولیه فرونشست دشت تهران شهریار را انجام داده
و نخستین گزارش در مورد فرونشست جنوب تهران به صورت گزارش و اولین
نقشه InSAR تداخل سنجی راداري منتشر شد که این گزارش ماکزیمم

 
فرونشست در حدود 16 سانتی متر و متوسط فرونشستی در حدود 6- 7 سانتی متر را نشان می داد. 

وي افزود: در همین سال مطالعات فرونشست کشور جزو کارهاي سازمان زمین شناسی تعریف شد که در سال هاي بعد با شدت گرفتن مسئله فرونشست در دشت

 
هاي کشور، مسئولیت مطالعات بخش فرونشست بر عهده این سازمان قرار گرفت. 

 
این مسئول تصریح کرد: هرچند مسئولیت مطالعات فرونشست به این سازمان واگذار شده با این وجود اعتبارات کافی به این سازمان اختصاص نیافته است. 

وي در ادامه عنوان کرد: سازمان زمین شناسی براساس میزان اعتباراتی که هرساله دریافت می کند انجام مطالعات زمین شناسی و اکتشافی را مبتنی بر اولویت

 
بندي انجام می دهد. 

حسین زاده افزود: بطور مثال انجام مطالعات فرونشت در کشور در دشت هاي بحرانی استان هاي تهران، خراسان رضوي، کرمان، اصفهان و ... که با پدیده فرونشست

 
مواجهه بودند را در اولویت مطالعات خود قرار داده است. 

وي در ادامه با اشاره به استان خراسان شمالی اظهار کرد: دفتر نمایندگی اداره کل زمین شناسی و اکتشافات معدنی منطقه شمال شرق در سال 93 در استان
خراسان شمالی فعالیت خود را با اولویت مطالعات زمین شناسی و اکتشافی آغاز کرد که اکتشاف پهنه ي جنوب استان به وسعت هفت هزار کیلومتر مربع از

 
شهرستان جاجرم تا فاروج مورد پی جوئی و ژئوفیزیک هوایی با بالگرد قرار گرفت. 

نماینده اداره کل زمین شناسی و اکتشافات معدنی منطقه شمال شرق کشور تصریح کرد: هرچند که هنوز در خراسان شمالی (استانی که کشاورزي فعالیت اصلی
اشتغال در آن محسوب می شود) وقوع فرونشست و عوارض سطحی ناشی از آن به مسئله حاد و بحرانی تبدیل نشده است، با این وجود، این اتفاق به صورت خزنده

 
در حال پیشروي است و نباید از احتمال وجود آن غافل بود که در صورت بروز آن خسارت هاي جبران ناپذیري را به استان تحمیل می کند. 

وي اعلام کرد: طی این مدت به استانداري و سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان پیشنهاداتی در حوزه زمین شناسی و اکتشاف ارایه شده که تاکنون استقبال قابل



 
قبولی صورت نگرفته است. 

نماینده اداره کل زمین شناسی و اکتشافات معدنی منطقه شمال شرق کشور یاد آور شد: طی فعالیت هاي این دفتر در خراسان شمالی هنوز جایگاه این سازمان در

 
ستاد مدیریت بحران استان خالی است هر چند که عضویت سازمان زمین شناسی در ستاد مدیریت بحران بخش نامه شده است. 

وي تصریح کرد: این دفتر براي مسئولان اجرایی استان ناشناخته است بطوري که با توجه به پیگیري هاي بسیار در این سال ها هنوز فضاي اداري مناسبی در اختیار

 
ندارد و در املاك خصوصی به صورت استیجاري به فعالیت خود ادامه می دهد. 

حسین زاده گفت: با توجه به اینکه مسئولان اجرایی خراسان شمالی به وظایف و نقش این دفتر نمایندگی در استان در زمینه انجام مطالعات اکتشاف، مخاطرات،

 
مهندسی و آب اهمیتی نمی دهند ممکن است فعالیت این دفتر در خراسان شمالی تعطیل شود. 

وي در خاتمه تصریح کرد: در خراسان شمالی شکاف عمیقی میان انجام مطالعات زمین شناسی و اقدامات اجرایی ( یعنی میان سازمان زمین شناسی و دستگاه هاي

 
اجرایی ذي ربط ) وجود دارد. 

نماینده اداره کل زمین شناسی و اکتشافات معدنی منطقه شمال شرق کشور خاطر نشان کرد: مسئولان اجرایی استان ها باید با دفاتر زمین شناسی مستقر در استان

 
ها همراهی و حمایت مالی و پشتیبانی داشته باشند تا مطالعات اکتشاف، مخاطرات، مهندسی و آب به موقع انجام و راهکارها براي مخاطرات پیشنگري شوند. 

انتهاي پیام/قهرمانی



بالا رفتن نرخ بیکاري در انگلیس

منبع: مشرقشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/04/28

 
- اقتصاد 

 
بالا رفتن نرخ بیکاري در انگلیس 

 
نرخ بیکاري انگلیس بار دیگر در آستانه پنج درصد قرار گرفت. 

به گزارش مشرق، مرکز آمار انگلیس اعلام کرد که نرخ بیکاري این کشور در 12 ماه منتهی به می با 0.1
درصد افزایش نسبت به مدت مشابه ماه قبل به 4.8 درصد رسید که 0.1 درصد بیشتر از انتظار کارشناسان

 
قبلی و بالاترین بیکاري ثبت شده در این کشور طی سه ماه اخیر بوده است. 

شمار بیکاران این کشور طی این مدت با 130 هزار نفر کاهش به یک میلیون و 480 هزار نفر رسید. به

 
گفته کارشناسان، اصلی ترین عامل موثر بر نرخ بیکاري انگلیس طی این مدت مربوط به تعدیل نیرو برخی شرکت ها در نتیجه شیوع کرونا بوده است. 

طی این مدت شمار شاغلان انگلیسی 356 هزار نفر بیشتر شده و به 32 میلیون و 842 هزار نفر رسیده است. نرخ اشتغال نیز که نسبت جمعیت شاغل به کل

 
جمعیت سنی مناسب براي کار کردن را اندازه می گیرد به 74.8 درصد افزایش پیدا کرده است. 

متوسط نرخ بیکاري انگلیس در بازه زمانی 1971 تا 2021 معادل 6.82 درصد بوده که بالاترین رقم ثبت شده مربوط به فوریه 1984 با 12 درصد و کمترین تورم

 
ثبت شده نیز مربوط به نوامبر 1973 با 3.4 درصد بوده است. 

تونی ویلسون- مدیر مرکز مطالعات اشتغال انگلیس- در همین رابطه گفت: با نگاه بلندمدت، لازم است دولت حمایت هاي بیشتري از بازار کار به عمل آورد در غیر
این صورت با ریسک ایجاد بحران هاي بعدي مواجه خواهیم شد. اقتصاد سال قبل 10 درصد کوچک شد و این یعنی خسارت وارد به آن فراتر از چیزي بوده است که

 
به دولت امکان دهد احیاي آن را بدون دخالت نظاره گر باشد و کمکی نکند. 

با این حال نرخ بیکاري انگلیس در مقایسه با بسیاري از کشورهاي اروپایی در وضعت بهتري قرار دارد به گونه اي این کشور پس از ژاپن، پایین ترین نرخ بیکاري را

 
در بین هفت کشور صنعتی دارد. 

منبع: ایسنا



چهارهزار میلیارد ریال تسهیلات اشتغال روستایی در اصفهان پرداخت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/04/28

اصفهان- ایرنا- مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان گفت: چهار هزار میلیارد ریال تسهیلات اشتغال روستایی از
ابتداي اجراي این طرح (اواخر سال 96) تاکنون در این استان پرداخت شده است.

اصفهان- ایرنا- مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان اصفهان گفت: چهار هزار میلیارد ریال تسهیلات اشتغال
روستایی از ابتداي اجراي این طرح (اواخر سال 96) تاکنون در این استان

 
پرداخت شده است. 

حسین باقري روز دوشنبه در گفت و گو با ایرنا افزود: طرح هاي اشتغال
روستایی یکی از اقدامات مناسب دولت است که نقش موثري در توسعه و

 
افزایش اشتغال در روستاها داشت. 

وي ادامه داد: طرح دولت براي حمایت از مشاغل روستایی از طریق اعطاي

 
تسهیلات در این مناطق موجب کاهش نرخ بیکاري و افزایش سرمایه گذاري در روستاهاي استان اصفهان شد. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان اظهار داشت: این تسهیلات در حوزه هاي گردشگري، بوم گردي، صنایع تبدیلی و لبنی،

 
صنایع دستی و کشت محصولات گلخانه اي هزینه شد. 

 
وي اضافه کرد: اعطاي این تسهیلات در برخی از مناطق روند معکوس مهاجرت از روستا به شهر را درپی داشت و زمینه توسعه گردشگري و بوم گردي را فراهم کرد. 

باقري با اشاره به اینکه شیوع کرونا بخشی از اشتغال ایجاد شده را تحت تاثیر قرار داد ابراز امیدواري کرد که تداوم پرداخت تسهیلات موجب شکوفایی بیشتر اشتغال

 
در روستاها شود. 

وي خاطرنشان کرد: تسهیلات مشاغل روستایی باید در این مناطق پرداخت و هزینه شود و همین امر موجب سرمایه گذاري بیشتر در روستاها و کاهش نرخ بیکاري

 
در این مناطق شده است. 

طرح اشتغال روستایی از بهمن ماه سال 1396 در کشور آغاز شد و با اجراي طرح در دولت یازدهم و دوازدهم، سهم اشتغال روستایی از سبد اشتغال کشور از سه

 
درصدِ قبل از اجراي طرح به 29 درصد تا سال گذشته افزایش پیدا کرد. 

طرح اشتغال پایدار روستایی و عشایري سیاستی بود که در روستاها و مناطق زیر 10 هزار نفر جمعیت به اجرا درآمد؛ این سیاست که به ابتکار شخص رییس
جمهوري اتخاذ شد، فضاي اشتغال و کسب و کار در سطح روستاها را با تغییر و تحولات اساسی روبه رو کرد و موجب کاهش نرخ بیکاري و ماندگاري ساکنان

 
روستاها شد. 

 
استان اصفهان داراي 108شهر و یکهزار و 934 روستا و آبادي با جمعیت نزدیک به 600 هزار نفر است. 

 
نزدیک به 900 روستاي استان اصفهان بیش از 20 خانوار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- اشتغال زایی 

 
- توسعه روستایی 



 
- اصفهان 

- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی



صدور مجوز براي سرمایه گذاران در استان اردبیل تسهیل شد

منبع: ایرناشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/04/28

اردبیل-ایرنا-رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان اردبیل گفت: در سال مزین به تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها با همکاري دستگاه هاي اجرایی
استان و فرمانداران شرایط تسهیل در صدور مجوزها براي رونق تولید و کارآفرینی فراهم آمده است.

اردبیل-ایرنا-رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان اردبیل گفت: در
سال مزین به تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها با همکاري دستگاه هاي
اجرایی استان و فرمانداران شرایط تسهیل در صدور مجوزها براي رونق

 
تولید و کارآفرینی فراهم آمده است. 

داود شایقی روز دوشنبه به خبرنگاران اظهار کرد: با تاکید استاندار اردبیل
تمام مدیران و مسئولان استانی موظف هستند در کوتاهترین زمان مجوز
سرمایه گذاران بخش هاي تولیدي و گردشگري را اعم از صنعتی و
کشاورزي صادر کرده و به بهبود نظام کسب و کار و ارتقاي شاخص ها در

 
این بخش کمک کنند. 

وي اضافه کرد: با توزیع اعتبارات استانی و شهرستانی براي سال 1400
تکمیل پروژه هاي نیمه تمام و تسهیل شرایط حضور سرمایه گذاران در شهرك ها و نواحی صنعتی و سایر بخش ها فراهم می آید تا در پایان سال با ارزیابی درست

 
نقاط قوت استان مورد پشتیبانی و حمایت همه جانبه قرار گیرد. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان اردبیل ضرورت نیاز استان و کشور را به تولید نهاده هاي دامی و خوراك مورد نیاز واحدهاي مرغداري و دامداري ها
یادآور شد و گفت: به همت بخش خصوصی و با سرمایه گذاري 80 میلیارد ریال کارخانه خوراك دام و طیور مشگین شهر قادر به تولید 16 هزار تن محصول در این

 
حوزه شده است. 

شایقی همچنین به راه اندازي کارخانه تولید کاغذ با ظرفیت اشتغال 100 نفر در مشگین شهر اشاره کرد و گفت: این شهرستان در کنار ظرفیت هاي بی نظیر
گردشگري و حوزه باغ از توان بالایی در توسعه و تقویت واحدهاي صنعتی برخوردار است که نمونه موفق آن کارخانه کامیون سازي و همچنین چندین واحد صنعتی

 
و تولیدي مرتبط با بخش کشاورزي و محصولات باغی است. 

وي ادامه داد: سازمان برنامه و بودجه در سطح ملی و مدیریت و برنامه ریزي استان نیز براساس آمایش استانی و سند توسعه شهرستان ها تلاش می کند تا واحدهاي

 
متناسب با شرایط هر منطقه را به صورت مستمر مورد حمایت قرار داده و از ایجاد ظرفیت هاي اشتغال جدید حمایت می کند. 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان اردبیل گفت: طرح هاي متعدد صنعتی، تولیدي و خدماتی در این استان به عنوان پیشران مورد حمایت و پشتیبانی مالی

 
دولت قرار می گیرد. 

شایقی اظهارکرد: تعداد زیادي از این واحدهاي صنعتی و تولیدي در بخش کشاورزي، صنعتی، گردشگري و حوزه حمل و نقل و همچنین آب و خاك استان در حال
اجراست که در سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها سعی بر این است تا به نتیجه رسیدن این طرح ها با جذب منابع ملی و استانی بتوانیم به توسعه و تقویت

 
نهادهاي موثر کمک کنیم. 

وي با بیان اینکه در سال گذشته بیش از 82 طرح مهم صنعتی، کشاورزي و گردشگري در اولویت اجرا و تکمیل قرار گرفته بود، افزود: با اجرایی شدن این طرح ها نه

 
تنها فرصت اشتغال براي جوانان فراهم بلکه حجم بزرگی از سرمایه گذاري هاي بخش خصوصی و دولتی هم در استان جذب شد. 

 
برچسب ها 

- سازمان برنامه و بودجه 



 
- جهش تولید 

 
- استان اردبیل 

 
- اشتغال پایدار 
- سرمایه گذاري



کارآفرینی در زمینه اشتغال روستایی

منبع: صبجانه پرسشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/04/28

به گزارش روابط عمومی رادیو اقتصاد، در عصر و دوره اي که ما در آن زندگی می کنیم، تحولات، پیشرفت و در کل حرکت به سمت عملی کردن افکار (...)

 
به گزارش روابط عمومی رادیو اقتصاد، در عصر و دوره اي که ما در آن زندگی می کنیم، تحولات، پیشرفت و در کل حرکت به سمت عملی کردن افکار (...) 

به گزارش روابط عمومی رادیو اقتصاد، در عصر و دوره اي که ما در آن زندگی می کنیم، تحولات، پیشرفت و در کل حرکت به سمت عملی کردن افکار و ذهنیات از
ویژگی هاي شاخصان به حساب می آیند امروزه کارآفرینی و اشتغال در نقش یک راهبرد در توسعه و شکوفایی و رشد جوامع انسانی و روستایی، به جایگزینی
بیبدیلی تبدیل شده است که از طریق آن همه عوامل و منابع و امکانات یک جامعه به صورتی بسیج می شوند تا منشأ بسیاري از آثار و پیامدهایمثبت اقتصادي –
اجتماعی در روستاها گردند کارآفرینی و اشتغال زایی یکی از مهمترین راه ها براي توسعه مناطق روستایی است و اشتغال زاییدر روستا می تواند چالش هاي بسیاري

 
را در مناطق روستایی برطرف کند و بر زندگی روستاییان تأثیر عمده اي بگذارد. 

 
در برنامه امروز در خدمت بانوان کارآفرین روستایی هستیم و درباره اشتغال روستایی مطالبی را به سمع شنوندگان می رسانیم. 

این برنامه کاري از گروه اقتصاد و جامعه به تهیه کنندگی مهدخت نعمت زاده شنبه تا چهارشنبه ساعت 11:30 از شبکه رادیویی اقتصاد به روي آنتن می رود.



500 میلیارد تومان تسهیلات فنی و حرفه اي در گیلان پرداخت شد

منبع: پویشگران گیلشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/04/28

پویشگران گیل: دولت طی سال گذشته بالغ بر 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان فنی و حرفه اي به منظور ایجاد اشتغال پرداخت کرده
است.

پویشگران گیل: دولت طی سال گذشته بالغ بر 500 میلیارد تومان
تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان فنی و حرفه اي به منظور ایجاد اشتغال

 
پرداخت کرده است. 

پویشگران گیل:استاندار گیلان گفت: دولت طی سال گذشته بالغ بر 500
میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان فنی و حرفه اي به

 
منظور ایجاد اشتغال پرداخت کرده است. 

به گزارش روابط عمومی استانداري گیلان؛ ارسلان زارع در آستانه هفته
ملی مهارت، در حاشیه بازدید از مراکز آموزش فنی و حرفه اي استان به
نقش اساسی و مؤثر آموزش در تقویت مهارت و زمینه سازي براي اشتغال

 
اشاره و اظهار کرد: گیلان از 20 مرکز آموزش فنی و حرفه اي با امکانات زیرساختی مناسب و مربیانی ماهر برخوردار است. 

وي با اشاره به بازدید امروز خود از مراکز مختلف آموزش فنی و حرفه اي در رشت، افزود: مرکز آموزش و ارزیابی آنلاین یکی از بخش هاي مورد بازدید بود که با

 
وجود محدودیت هاي کرونایی به عنوان یک فرصت در مسیر توسعه دولت الکترونیک محسوب می شود. 

نماینده عالی دولت در گیلان به سرمایه گذاري 35 میلیارد ریالی بخش خصوصی براي احداث دهکده کودك اشاره و خاطرنشان کرد: از ظرفیت بخش خصوصی در

 
زمینه سرمایه گذاري مشترك براي توسعه و فرهنگ سازي به ویژه در حوزه کودکان نیز با انعقاد تفاهم نامه ها و قراردادها استفاده شده است. 

وي افتتاح این مجموعه آموزشی را در ارتقاء سطح آگاهی کودکان و نوجوانان مؤثر ارزیابی و تصریح کرد : آموزش هاي مراکز فنی و حرفه اي با حمایت هاي دولت از

 
طریق تسهیلات بانکی و نهادهاي حمایتی همچون کمیته امداد و بهزیستی و نیز صندوق کارآفرینی امید از اشتغال بانوان، هنرمندان و روستاییان پشتیبانی می کند. 
استاندار گیلان با بیان اینکه به واسطه حمایت هاي صورت گرفته دولت طی سالیان اخیر شاهد دستاوردهاي خوبی در صنعت بافت فرش و تابلو فرش، رشتی دوزي و
سایر صنایع دستی و رضایتمندي در فروش بوده ایم، گفت: دولت طی سال گذشته بالغ بر 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان فنی و حرفه اي

 
ایجاد کننده اشتغال ، پرداخت کرده است. 

20 مرکز دولتی فنی و حرفه اي و 800 آموزشگاه آزاد در استان گیلان فعال است.



برگزاري ماهانه بیش از 70 رویداد فناورانه در مراکز رشد دانشگاه آزاد

منبع: ایسناشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/04/28

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی از برگزاري ماهانه بیش از 70 رویداد فناورانه در مراکز رشد این دانشگاه خبر داد و گفت: با راه
اندازي سامانه ثبت رویدادهاي فناورانه در اداره کل کارآفرینی و مراکز رشد، رویدادهاي فناورانه اي که در مراکز رشد دانشگاه برگزار می شوند، رصد شده و

نیز ...

عکس آرشیوي و تزیینی است به گزارش ایسنا، دکتر روح االله دهقانی
فیروزآبادي با اعلام این خبر اظهار کرد: این رویدادها در 10 بخش برگزار
می شوند که در تیرماه سال جاري عبارتند از استارتاپ ویکند (2 مورد)،
وبینار (25 مورد)، دوره هاي آموزشی(34 مورد)، طرح پویش کارآفرینی(1
TEDX مورد)، چالش فناوري (1 مورد)، تجربه در مسیر فناوري و نوآوري
3) مورد)، روز عرضه و نمایش فناوري DemoDay (1 مورد)، نمایشگاه/
جشنواره/ فن بازار(2 مورد)، ایده شو(2 مورد) و سایر فعالیت هاي فناورانه

 
هستند. 

وي تأکید کرد: در سال گذشته 606 مورد رویداد فناورانه در مراکز رشد
دانشگاه برگزار شد و با توجه به فعالیت هاي صورت گرفته در ماه هاي
اخیر انتظار داریم در سال جاري نزدیک به 1000 رویداد فناروانه در مراکز

 
رشد برگزار شود. 

به نقل از دانشگاه آزاد اسلامی، دهقانی فیروزآبادي در پایان خاطرنشان کرد: لازم به ذکر است یکی از شاخص هاي ارزیابی در سطح بندي مراکز رشد دانشگاه،
برگزاري رویدادهاي فناورانه است. خروجی رویدادهاي فناورانه در مراکز رشد، زمینه توانمندسازي هسته ها/واحدهاي فناور و شرکت هاي دانش بنیان را فراهم می
کند. در این راستا رویدادهایی که خروجی آنها منجر به یک قرارداد مالی یا جذب هسته فناور در مراکز رشد شوند، از امتیاز تشویقی در سطح بندي برخوردار خواهند

 
شد. 

انتهاي پیام



بنیاد برکت بیش از 11 هزار شغل تا پایان سال در استان تهران ایجاد می کند

منبع: ایرناشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/04/28

تهران- ایرنا- مجري طرح بنیاد برکت استان تهران با اشاره به اجراي چهار هزار طرح اشتغالزایی در روستاهاي استان گفت: تا پایان امسال،  بیش از 11 هزار
شغل در رسته هاي مختلف ایجاد می شود.

تهران- ایرنا- مجري طرح بنیاد برکت استان تهران با اشاره به اجراي چهار
هزار طرح اشتغالزایی در روستاهاي استان گفت: تا پایان امسال،  بیش از

 
11 هزار شغل در رسته هاي مختلف ایجاد می شود. 

حسن یعقوبی روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا در خصوص طرح
هاي اشتغالزایی بنیاد برکت اظهار داشت: در راستاي توسعه اشتغالزایی،
افزایش سطح درآمد پایدار و توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی جوامع
روستایی با مشارکت بنیاد برکت چهار هزار طرح اشتغالزایی تا پایان سال

 
در مناطق مختلف استان تهران ایجاد می شود. 

وي افزود: طرح اشتغالزایی بنیاد برکت از سال 98 با 200 طرح در قالب
طرح سحاب در شهرستان هاي استان تهران آغاز شد و در اکثر رسته هاي

 
شغلی که قابلیت تولید و فروش را داشته است، اجرایی شد. 

یعقوبی از ایجاد اشتغال براي 9 هزار و 500 نفر در سال 99 خبر داد و افزود: بر اساس ظرفیت هاي هر منطقه، در سال گذشته سه هزار و 800 طرح اشتغالزایی در

 
شهرستان هاي ري، قدس، رباط کریم، ورامین، قرچک، پیشوا، بهارستان و فیروزکوه در زمینه هاي مختلف اجرا شده است. 

وي یکی از مهم ترین اهداف طرح هاي اشتغالزایی بنیاد برکت را مهاجرت معکوس اعلام کرد و افزود: بخشی از مهاجرت ها به دلایل اجتماعی و فرهنگی رخ می دهد

 
و بخشی که مربوط به شغل و اقتصاد است را تلاش کردیم تا با اجراي طرح هاي اشتغال زایی در روستاها برطرف کنیم. 

مجري طرح هاي بنیاد برکت استان توسعه مناطق روستایی را مبتنی بر رویکرد معیشت پایدار عنوان کرد و افزود: توانمندسازي اقتصادي افراد با ایجاد کسب و
کارهاي خرد و خانگی در مناطق روستایی و بهره گیري از سرمایه هاي پنج گانه افراد و تقویت آنها با استفاده از آموزش و توانمندسازي و تامین مالی خرد، محقق

 
شده و به این روش، افراد به سمت ایجاد و استفاده از فرصت هاي شغلی سوق داده می شوند. 

وي با اشاره به این که در سال جاري براي تمامی شهرستان هاي استان طرح اشتغالزایی و تسهیلات در نظر گرفته شده است، تصریح کرد: میزان تسهیلات اعطایی بر
اساس رسته هاي شغلی، از پنج میلیون تا 50 میلیون تومان براي مشاغل خرد و خانگی و براي مشاغل کارگاهی تا سقف 100 میلیون تومان به متقاضیانی که به

 
دنبال اشتغال و کسب و کار هستند در نظر گرفته شده است. 

یعقوبی اضافه کرد: بیش از 75 درصد طرح هاي اشتغالزایی در استان تهران مربوط به مشاغل کارگاهی مثل کارگاه خیاطی، تولید قارچ، گلخانه و تنها 25 درصد

 
مربوط به مشاغل خرد و خانگی نظیر قالیبافی، گلیم بافی، زنبورداري، پرورش ماهی بوده است. 

وي به اجراي طرح هاي سرمایه گذاري حمایتی اشتغال برکت اشاره کرد و افزود: درآمدزایی از طریق ایجاد اشتغال در قالب طرح هاي سحاب، آسمان، آفتاب و

 
مهتاب براي فرد، گروه و جامعه با شناسایی ظرفیت ها و مزیت ها به منظور بهبود کارآفرینی و توانمندسازي اقتصادي و اجتماعی مناطق محروم اجرا می شود. 

یعقوبی از اجراي 20 طرح بنگاه محور در سال جاري خبر داد و افزود: با توجه به نامگذاري سال به نام تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، بنیاد برکت به منظور

 
حمایت از مشاغل بنگاه محور که افراد زیادي را تحت پوشش داده و به تولید در کشور کمک می کند تا سقف 500 میلیون تومانبه آنان تسهیلات ارائه می دهد. 

وي تصریح کرد: طرح هاي بنیاد برکت که در مناطق روستایی اجرا می شود، عمدتا براي زنان سرپرست خانوار، بی سرپرست و بدسرپرست، فارغ التحصیلان و افرادي



که تخصص دارند و دنبال کسب کار بوده ولی سرمایه اولیه براي ایجاد اشتغال نداشته اند، تسهیلات ارائه می دهد و با طرح مشاغل خرد خانگی از آن ها حمایت می

 
کند. 

وي یادآور شد: در هر شهرستان هشت روستا با توجه به ظرفیت هاي موجود در مرحله اول مورد اجراي طرح هاي بنیاد برکت قرار گرفته که افراد متقاضی با

 
شناسایی و راستی آزمایی تسهیلگر بنیاد برکت پس از تایید به بانک عامل براي دریافت تسهیلات معرفی می شوند. 

 
برچسب ها 

 
- استان تهران 

 
- ورامین 

 
- اشتغال زایی 

 
- بنیاد برکت 

- پاکدشت



دولت رئیسی چه برنامه اي براي کنترل تورم دارد؟

منبع: تیتر برترشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/04/28

به گزارش تیتربرتر؛ به اعتقاد اکثر کارشناسان اگر نظام بانکی قاعده مند و همچنین مدیریت به درستی انجام شود ...

به گزارش تیتربرتر؛ به اعتقاد اکثر کارشناسان اگر نظام بانکی قاعده مند و همچنین مدیریت به درستی انجام شود مشکل تورم هم حل می شود اما اگر بخواهد
به همین وضع جلو برود با توجه به 2 برابر شدن میزان نقدینگی نسبت به 2 سال پیش، نسبت به بروز تورم افسارگسیخته در ماه هاي آینده هشدار می دهند. تورم
به زبان ساده یعنی افزایش سطح عمومی تولید پول، درآمدهاي پولی یا قیمت که عموماً به معنی افزایش غیرمتناسب سطح عمومی قیمت در نظر می گیرم  و دلایل

 
متعددي دارد اما اگربخواهیم تورم افسارگسیخته معنی کنیم زمانی به وجود می آید که تورم بیش از 50 درصد در ماه یا بیش از 1 درصد در روز باشد. 

پیش بینی تورم در دولت رئیسی هشدار تورم چند برابري  هشدار تورم چند

 
برابري 

 
  

مسعود خوانساري رئیس اتاق بازرگانی تهران امروز در صفحه شخصی خود نوشت: طبق آمار بانک مرکزي میزان نقدینگی از 3700 هزار میلیارد عبور کرده و نسبت
به دو سال پیش 2 برابر شده است. اگرچه طی ماه هاي گذشته نسبت به عواقب افزایش نقدینگی بر اقتصاد و تورم هشدار داده شده «امادریغ». با این روند در ماه

 
هاي آینده دولت با تورمی رو به رو خواهد شد که هیچگاه درکشور تجربه نشده است. 

نظر رئیسی درباره تورم حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی در این باره می گوید: آنچه که الان همه نگرانش هستند  این است که چرا تسهیلات به تولید
کننده نمی رسد؟ مگر ما نمی گوییم افزایش نقدینگی. این نقدینگی کجاست که تعداد قابل توجهی از کارخانه ها فریادشان بلند است که ما کمبود نقدینگی داریم.
افزایش نقدینگی که اینگونه در کشور نگران کننده می شود، کجا می رود؟ اگر تولیدکننده فریادش بلند است معلوم است که جاي دیگر می رود. در  دلالی و

 
سوداگري می رود. باید  در تولید بیاید. اگر نقدینگی وارد تولید نشود سیل بنیان کن می شود؛ لذا حتما باید به طرف تولید بیاید. 

رئیس جمهور منتخب تاکید کرد: برنامه ریزي ما این است که نقدینگی به طرف تولید بیاید، در این صورت افزایش نقدینگی نگران کننده نیست لذا یکی از کارهاي

 
مهم آوردن نقدینگی به سمت تولید هست. فعال شدن تولید می تواند به افزایش اشتغال کمک کند. 

ربیسی گفت: شفافیت که بعضی شعارش را می دهند را ما بنا داریم در حوزه تصمیم گیري و اجرا بوجود آوریم تا مردم احساس آرامش کنند و با  اقداماتی که انجام
می شود بتوانیم وضعیت تورمی و گرانی را کنترل کنیم و سطح تولید را  به سطح قابل قبول برسانیم و ظرفیت خالی اقتصادي کشور را  که 70 درصدش خالی است



 
فعال و یک میلیون شغل ایجاد کنیم. 

رییسی تاکید کرد: کاهش تورم با افزایش تولید و برنامه ریزي امکان پذیر است و یکی از مسائلی که مدنظر دارم، تیم اقتصادي هماهنگ است. زیرا یکی از مشکلاتی
که الان کشور با آن مواجه است، تیم اقتصادي ناهماهنگ است که هر بخش آن یک صدایی دارد. تیم اقتصادي هماهنگ در کشور می تواند بخش اقتصادي را در

 
کشور اطمینان بخش براي بازار و مردم و مصرف کننده و تولید کننده کند. 

 
رئیس جمهور منتخب تاکید کرد: با اقدامات جدي کاهش تورم به یک رقمی امکان پذیر است ولی نیاز به کار دارد. 

راهکارهاي کنترل تورم براي دولت جدید  راهکارهاي کنترل تورم براي دولت

 
جدید 

 
  

سجاد پادام، کارشناس مسائل اقتصاد ایران در همین زمینه معتقد است: بانک ها را باید نظارت پذیر، مدیریت و کنترل کنند. مسئله اصلی ما مدیریت نظام بانکی در
کشور است. بیشتر از اینکه در این حوزه مسئله سیاسی و اقتصادي داشته باشیم، مسئله مدیریتی داریم. این ها اگر مدیریت شوند، می توان امیدوار بود که موضوع

 
تورم در کشور نیز حل شود. به عبارت دیگر، در صورتی که مدیریت نظام بانکی قاعده مند شوند، مشکلات زیادي حل می شود. 

علل تورم در کشور ما چیست؟ پادام گفت: تورم در ایران چند منشا دارد. به صورت آکادمیک و دانشگاهی نظریه هاي متعددي در حوزه تورم وجود دارد. ما می دانیم
یک تورم از سمت عرضه و یک تورم نیز از سمت تقاضا به وجود می آید. در مورد تورم طرف تقاضا باید بگوییم تورم از ناحیه کسري بودجه، خلق پول و نقدینگی
توسط بانک ها، درامدهاي نفتی که در حال حاضر زیاد مطرح نیست و انتظارات تورمی از جمله علل شکل گیري این تورم است. در بین این موارد که گفته شد، مهم
تر از همه کسري بودجه و خلق نقدینگی توسط بانک ها است. اگر به عنوان دولت بخواهیم اولویت بندي کنیم باز هم باید به این تورم کسري بودجه و خلق نقدینگی

 
توجه ویژه داشته باشیم. 

تاثیر کسري بودجه بر تورم پادام: در حوزه کسري بودجه باید گفت ما باید بتوانیم هزینه هاي جاري خود را با درآمدهاي جاري پوشش دهیم. یکی از هزینه هاي
جاري که ماهیانه با آن مواجه هستیم و دولت دوازدهم نیز هر روز این هزینه را افزایش می دهد، بحث حقوق و دستمزد است که حدود 45 تا 50 هزار میلیارد تومان
به صورت ماهیانه هزینه براي دولت دارد. در صورتی که درآمدهاي جاري ما که همان مالیات است، ماهیانه حدود 25 هزار میلیارد تومان برآورد می شود که می
توانیم وصول کنیم. یعنی ما هر ماه براي جبران هزینه هاي جاري چیزي حدود 25 هزار میلیارد تومان کسري داریم. اینها همان کسري بودجه اي است که دولت
براي جبران آن از بدترین راهکار ممکن استفاده می کند. همه دولت هاي گذشته کسري بودجه را از محل پایه پولی تامین مالی کرده اند. این دولت نیز در استفاده
از این راهکار مانند گذشتگان رفتار کرده است. این موضوع غیر از این است که ببینیم دولت می خواهد برنامه جدیدي براي ایجاد منابع جدید مالی داشته باشد یا
نفتی بفروشد. در این زمینه باید بر اساس اصول بودجه ریزي حرف بزنیم. چون وقتی حرف از اصول بودجه ریزي می زنیم هزینه هاي جاري را باید درآمدهاي جاري
پوشش دهند. اما اگر دولت بتواند اوراق و نفت به فروش برساند، به جاي اینکه پول این اقدام خود را به سمت تسویه طرح ها یا به سمت اتمام پروژه هاي عمرانی
ببرد، معمولا تلاش می کند اول حقوق و دستمزد که همان هزینه هاي جاري هستند را پوشش دهد. در صورتی که فروش اوراق، نفت و دارایی هاي دولت کفاف این
کسري بودجه را ندهد که در اکثر مواقع نمی دهد، بعد از این راهکار به سمت چاپ پول و افزایش پایه پولی می رود. این افزایش پایه پولی هم منجر به رشد بی رویه
نقدینگی می شود که در نتیجه این رشد نقدینگی، تورم نیز رشد خواهد کرد. ارتباط کسري بودجه و تورم را می توان به صورت بیان کرد. در حال حاضر ما کسري

 
بودجه زیادي داریم و در نتیجه در آینده تورم بالایی هم خواهیم داشت، ولی دلیل اصلی تورم در وضعیت فعلی کسري بودجه نیست. 

مطالب مرتبط: 



تورم در پایان سال 1400 به زیر 30 درصد می رسد؟ راهکار کنترل تورم در دولت سیزدهم  علت اصلی تورم در کشور چیست؟

 
  علت اصلی تورم در کشور چیست؟ 

 
  

پادام در این باره گفت: دلیل اصلی به نظرم خلق پول و نقدینگی است که بانک ها این را انجام می دهند. ما تقریبا الان یک نظام بانکی بی حساب و کتاب که نظارتی
هم بر آن وجود ندارد، داریم. در خصوص شیوه خلق نقدینگی هم باید بگویم که مثلا من بانکدار هستم و شما می خواهید از من وام بگیرید و شما تضمین کافی هم
براي وام ندارید. ولی رفیق من و شرکت زیر مجموعه من هستید و من 500 میلیارد وام به شما می دهم، ولی شما تضمین تان 100 میلیون است. این وام را شما بر
نمی گردانید. این عدم برگشت وام توسط من یک نقدینگی را خلق می کند و اعتباري به حساب شما منتقل کردم که به ازاي آن ایجاد اعتبار باید برگشتن اقساط
باشد. یعنی باید اعتبار را به صورت پول برگردانید تا نقدینگی خنثی شود. ولی چون از روز اول می دانید بر نمی گردانید و هم من می دانم نمی توانید برگردانید این
نقدینگی امحا نشده و آثارش در جامعه بروز پیدا می کند. می توان گفت این که بانک هاي ما چنین امکانی دارند و بی حساب و کتاب و بی نظارت، این خلق
نقدینگی و پول و در نهایت تورم را افزایش می دهند، بخش زیادي از تورم را تشکیل می دهد. در این زمینه اگر بخواهم با اعداد  و ارقام صحبت کنم، باید بگویم اگر

 
تورم نقطه به نقطه در یکسال اخیر حدود 50 درصد بوده است، چیزي حدود 40 درصد آن ناشی از این رشد و ایجاد نقدینگی توسط سیستم بانکی بوده است. 

نظارت بر بانک ها براي کنترل تورم پادام افزود: این مسئله اصلی کشور ما در حوزه تورم است و این موضوع نیز یک نظارت هدفمند در زمینه خلق نقدینگی توسط
بانک ها می خواهد. اگر جاي آقاي رییسی باشم و مشاور اقتصادي ایشان باشم باید این مساله را در اولویت برنامه هاي خود می گذارم. بانک ها را باید نظارت پذیر،
مدیریت و کنترل کنند. مسئله اصلی ما مدیریت نظام بانکی در کشور است. بیشتر از اینکه در این حوزه مسئله سیاسی و اقتصادي داشته باشیم، مسئله مدیریتی
داریم. این ها اگر مدیریت شوند، می توان امیدوار بود که موضوع تورم در کشور نیز حل شود. به عبارت دیگر، در صورتی که مدیریت قاعده مند شوند، مشکلات

 
زیادي حل می شود. 

دولت جدید باید چکار کند؟ پادام گفت: اگر بخواهیم راهکار کوتاه مدت ارائه کنیم، باید دو دسته باشد. یک دسته در خصوص کسري بودجه و دسته دوم در خصوص
خلق نقدینگی توسط بانک ها. درباره کسري بودجه اگر بخواهیم راهکار کوتاه مدت بدهیم، باید فروش اوراق بدهی را باید جذاب تر کنیم و نرخ بهره را اگر امکان دارد
بیشتر کنیم. با این راهکار، مشکلات را مقداري به آینده می فرستیم. در صورتی که از طریق فروش اوراق بتوانیم بخشی از مشکلات را به آینده منتقل کنیم، می
توانیم براي انجام اصلاحات ساختاري و راهکارهاي میان مدت و کوتاه مدت نیز اقدامات لازم را انجام دهیم. دولت آقاي روحانی تلاش کرد، مشکلات را به آینده پاس
دهد، ولی تلاش براي اصلاحات ساختاري نکرد. اگر در چهار سال گذشته می توانستیم همزمانی که مشکلات را به آینده پاس می دهیم اصلاحات ساختاري را رقم

 
بزنیم، امروز اصلاحات انجام شده بود و کشور اوضاع بهتري داشت. 

اصلاحات ساختاري در زمینه تورم پادام در این باره گفت: اگر آقاي رییسی می خواهد مشکلات را به سمت آینده پاس دهد که این راهکار می تواند در کوتاه مدت با
فروش اوراق رخ دهد، باید براي انجام اصلاحات ساختاري نیز برنامه داشته باشد. اصلاحات ساختاري پیش فرض هایی دارد. یکی از مواردي که باید حتما مورد توجه
قرار گیرد این است که دولت باید فرض کند، ابتدا کشور را بدون فروش نفت باید اداره کند. اگر دولت آینده این مسئله را پیش قرارداد کشورداري و دولت داري قرار
داد خود را ملزم می کند به انجام اصلاحات ساختاري. زمانی که بحث اصلاحات ساختاري می شود منظور اقدامات تقریبا میان مدتی است، اما در مورد اینکه ما بانک
ها را و نقدینگی که بانک ها ایجاد می کنند را چطور مدیریت کنیم، به مسائل کوتاه مدت بر می گردد که جزیی از اصلاحات ساختاري قلمداد می شود. در زمینه

 
راهکارهاي میان مدت در خصوص خلق پول بانک ها باید اصلاح ساختار نظام بانکی را در کشور فعال کنیم. 

تعیین مدیریت قوي براي بانک مرکزي  پادام: البته مدیریت مقتدر بانک مرکزي و مدیریتی که درك درستی نسبت به مسائل داشته باشد، می تواند کارساز باشد.
دولت آینده در صورتی که انتخاب خوبی در بانک مرکزي داشته باشد، می توان امیدوار به مدیریت سیستم بانکی باشیم. افرادي داریم که سیستم هاي پولی جهانی را



می شناسند و می دانند اقدامات لازم چیست و صورت حساب ها را می توانند تفکیک کنند و سرشان توسط بانک ها کلاه نرود. افرادي داریم که در بانک مرکزي
بتوانند مفید باشد. به نظرم فرد مقتدر و کاربلد اگر در بانک مرکزي منصوب شود، اولین اقدام است. مسئله بعد این است که کسی که در بانک مرکزي منصوب می
شود از اقتدار از سمت رییس جمهور برخوردار باشد که بتواند بانک ها را مدیریت و کنترل کند. الان مسئولین بانک سرمایه چرا همه بازداشت شده اند. مسئولان
بانک سرمایه مدلشان همین بود. آقاي ایکس رفته بود 800 میلیارد وام گرفته بود و تضمین ضعیف داده بود و پول ها را خارج از کشور تبدیل به دارایی کرد و الان
در کشور هیچ دارایی ندارد و مسئولین بانک سرمایه و او هم الان زندانند. بعد از آن بانک سرمایه تا مدتی از نظر پرداخت تسهیلات ممنوع شده بود. تسهیلاتی نمی
داد. هم مدیرانش متخلف شناخته شده بودند و هم یک سري بدهکار بانکی از آن شناسایی شده بود. رییس مقتدر بانک مرکزي می تواند یک سري محدودیت اعمال

 
کند. در صورتی که این خلق نقدینگی توسط بانک مرکزي کنترل شود می توان امیدوار بود که تورم نیز از این محل مدیریت شود. 

 
سوال: به نظر شما تورم در دولت جدید کنترل می شود؟ 

 
آنچه دیگران می خوانند: 

 
- بهبود اقتصاد ایران با کاهش قیمت دلار 

- پیش بینی آینده اقتصاد ایران با لغو تحریم هاي آمریکا گزارش از علی اکبر رضایی



دولت عامل اصلی عقب افتادگی صنعتی کشور است

شماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/04/28
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

مداخلات پیاپی و ساختاري دولت در حوزه اقتصاد، باعث سرکوب رشد بخش هاي مختلف صنعت در کشور شده است.

 
مداخلات پیاپی و ساختاري دولت در حوزه اقتصاد، باعث سرکوب رشد بخش هاي مختلف صنعت در کشور شده است. 

 
صنعت و معدن  

بسیاري از کارشناسان بر این باورند که ساختار اقتصاد کشور معیوب و بیمار است و قوانین و مقررات جاري براي یک اقتصاد تولیدمحور و مبتنی بر فعالیت هاي سالم
اقتصادي طراحی نشده است. دلایل عمده اي مبنی بر عدم تجاري سازي صنعتی در کشور وجود دارد که مسعود دانشمند، دبیر کل خانه اقتصاد ایران و عضو اتاق

 
بازرگانی ایران معتقد است که دولتی بودن صنعت و اقتصاد کشور عامل اصلی ایجاد وضعیت کنونی در این حوزه ها است. 

 
خبرنگار گسترش نیوز در همین رابطه گفتگویی را با وي ترتیب داده است که در ادامه مطالعه خواهید کرد. با گسترش نیوز همراه باشید. 

دانشمند در ابتداي این گفتگو با بیان اینکه متاسفانه تمام صنعت کشور دچار چالش است، گفت: دولتی بودن مشکل عمده صنعت ما است. با صنعت دولتی نمی توان
انتظار پیشرفت در حوزه هاي مختلف داشت. صنعتی که قصد دارد به ارزش افزوده برسد باید بتواند رقابت کند و براي رسیدن به این منظور باید داراي کیفیت و

 
قیمتی رقابت پذیر در بازارهاي جهانی باشد. 

ایجاد رانت توسط دولت وي افزود: وقتی دولت تصدي گري تمام بخش هاي صنعتی کشور را بر عهده می گیرد به صورت خود خواسته رانت ایجاد می کند. دولت با
ممنوع کردن واردات کالاهاي مشابه به کشور انحصار می کند. این موضوع موجب می شود که علاوه بر کاهش کیفیت قیمت محصولات افزایشی شود و در نتیجه
شرایط کنونی به وجود آید. نمونه بارز این شرایط، وضعیت بازار خودروي کشور است. وقتی امکان واردات خودرو وجود ندارد و براي ورود خودرو نیز تعرفه هاي بالا

 
در نظر می گیرند مشخص است که وضعیت کنونی بازار خودرو پیش می آید و قیمت خودرو به صورت بی رویه افزایش پیدا می کند. 

دبیرکل خانه اقتصاد ایران همچنین گفت: ما در سطح کشور به جز صنعت مواد شوینده چند صنعت در بخش خصوصی داریم که قابلیت رقابت در سطح داخلی و
بین الملل را دارند؟ آیا صنایع لوازم خانگی یا صنعت خودروي کشور ما توان رقابت با صنایع مشابه خود در سطح جهانی را دارند؟ ما به اشتباه گمان می کنیم که در
صادرات فولاد موفق بوده ایم. اگر قیمت تمام شده واقعی انرژي که به بخش فولاد کشور ارائه می شود را محاسبه کنیم متوجه خواهیم شد که صنعت فولاد کشور هم
ورشکست شده است. اگر مواد اولیه صنایع پتروشیمی را هم به قیمت جهانی به آنها ارائه کنیم تولیداتی قابل رقابت نخواهد داشت. تمام این مشکلات از دولتی بودن

 
صنعت نشات گرفته است و رقابت پذیر نیست. 



 
 

دولت به اصل 44 عمل کند عضو اتاق بازرگانی افزود: دولت باید بر اساس ابلاغیه اصل 44 عمل کند. در این ابلاغیه مشخص شده است که دولت اختیار چه بخش
هایی را باید به بخش خصوصی واگذار کند. دولت نباید دخالتی در این بخش ها داشته باشد. وزارت صمت به جاي آنکه مشکلات خودروسازي کشور را بررسی کند
باید دلایل گرانی و کیفیت پایین خودروها را مورد بررسی قرار دهد. سوالی که در حال حاضر وجود دارد این است که چرا خودروساز کشور زیان ده شده است؟ چطور
می توان خودرویی را امروز فروخت و پولش را گرفت و بعد از دو سال در هنگام تحویل نیز مابه التفاوت را دریافت کرد اما باز ورشکست بود؟ وزارت صمت باید دست

 
از تصدي گري بردارد و مدیرت کند. 

دانشمند با بیان اینکه اگر وضع به همین منوال پیش برود تمام منابع کشور به جیب چند شرکت دولتی خواهد رفت، گفت: شرکت هاي دولتی هیچ گاه واحدهاي
تولیدي قابل قبول نخواهد بود. ما در هیچ کدام از برنامه هاي توسعه اي کشور نتوانسته ایم موفق عمل کنیم. این موضوع نیز دلیلی غیر از دولتی بودن ندارد. در
روزگاري نه چندان دور شرکت ارج به عنوان یک سازنده بزرگ محصولات لوازم خانگی در ایران به صورت خصوصی فعالیت داشت و صادرات بسیار موفقی داشت.
کفش ملی نیز شرایطی مشابه ارج داشت. به عبارتی می توان گفت تمام صنایع خصوصی کشور شرایط بسیار خوبی داشتند و دولت نیز از بودجه خود کمکی به این

 
صنایع نمی کرد و از این جهت منفعت می برد. امروزه تمام صنایع کشور تحت حمایت دولت هستند ولی وضعیت صنعت به این حال و روز افتاده اند. 

صنعت کشور چشم انتظار معجزه نیست این فعال اقتصادي در پایان گفت: تغییر وضعیت کنونی صنعت کشور احتیاجی به معجزه یا منجی ندارد بلکه فقط عمل
کردن به ابلاغیه اصل 44 تمام این مشکلات و چالش ها را حل و فصل خواهد کرد. دولت در واگذاري ها مسیر اشتباهی را در پیش گرفته است. متاسفانه دولت
واگذاري هاي خود را به کسانی که گران تر می خرند می فروشد غافل از اینکه خریدار بعد از خرید چه اقدامی انجام خواهد داد. همه دنیا خصوصی سازي با هدف

 
افزایش تولید با کیفیت و توسعه اشتغال انجام می شود. 



بررسی روند فعالیت شهرك هاي صنعتی کوچک و متوسط

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/04/28

اهمیت صنایع کوچک و متوسط در کشور تا بدان جاست که بر اساس آخرین آمار، این بنگاه ها در مجموع به لحاظ کمیت، بیش از 80 درصد از بنگاه هاي
موجود کشور را شامل می شود.

به گزارش سرویس پژوهش خبرگزاري صدا وسیما: اهمیت صنایع کوچک
و متوسط در کشور تا بدان جاست که بر اساس آخرین آمار، این بنگاه ها
در مجموع به لحاظ کمیت، بیش از 80 درصد از بنگاه هاي موجود کشور
را شامل می شود؛ در حالی که صنایع بزرگ حدود 20 درصد از پتانسیل
هاي بالقوه صنعتی- تولیدي ایران را به خود اختصاص داده است. وقتی
بیشتر به جزییات آمار صنایع کوچک و متوسط دقت می-کنیم که در
بخش اشتغال نیز 19.3 میلیون نفر از 24 میلیون شاغل کشور (سهم 79

 
درصدي از کل اشتغال کشور) را به خود اختصاص داده است. 

بر اساس آمار بانک مرکزي ایران در سال هاي گذشته (تا سال 98) تنها 6 درصد از کل تسهیلات نظام بانکی کشور در اختیار صنایع کوچک و متوسط قرار گرفته
است. در حالی که این بنگاه ها که کلید عبور از شرایط هاي تحریمی و فشار هاي خارجی بوده و همچون شرکت ها و بنگاه هاي بزرگ تحت تاثیر مسائل بیرونی و

 
بحران هاي اقتصادي نبوده اند، اما با بی مهري در وضعیت نامطلوبی قرار گرفته اند. 

 
در هر حال در گزارش زیر تلاش کردیم تا با توجه به شعار سال، از روند فعالیت هاي این صنایع و موانع موجود بر سر راه آن ها مطلع شویم. 

 
تعریف بانک جهانی از کسب و کار هاي کوچک و متوسط 

طبق تعریفی که بانک جهانی از کسب وکار هاي کوچک و متوسط ارائه داده، این کسب وکار ها به بنگاه هایی اطلاق می گردد که داراي حداکثر 300 پرسنل بوده و
فروش کل سالیانه آن از 15 میلیون دلار تجاوز نکند. بر اساس تعریف ارائه شده از سوي این بانک، چنین کسب وکار هاي را می توان به سه طبقه خرد، کوچک و

 
متوسط تقسیم کرد: 

 
 

 
متن کامل این مطلب در اینجا قابل دسترس است 

پژوهشگر: زهره دانشمندي



43 سال زندان فقط بخاطر چشم و هم چشمی + گفتگو با مجید در زندان

منبع: رکناشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/04/28

حوادث رکنا: سارق منازل اسلامشهر در دادگاه به تحمل 43 سال حبس محکوم شد.

 
 

سرقت منزل در اسلامشهر در سال 90 در جریان دستور پلیسی قرار گرفت.مدتی بعد عامل سرقت منزل دستگیر شد و مشخص شد باند سرقت منزل،شش نفر بودند
که یکی از آنها با درآمد پول دزدي از سرقت منزل خانه خریده بود! اما بعد از دستگیري سارقان مجبور به رد اموالی شدند که از سرقت منزل کسب کرده بودند و

 
دادگاه سردسته باند را به تحمل 43 سال حبس محکوم کرد. 

 
 

به گزارش اختصاصی خبرنگار رکنا، وکیل بند و همیار زندان است! انگار در هر جایی قرار بگیرد باید سمتی چیزي داشته باشد! از آن آدم هایی است که کاریزماي
مدیریت دارد. فن بیانش خوب است و با اینکه سن و سال بالایی ندارد اما ظاهرا بقیه زندانی ها حرفش را گوش می دهند. این را زمانی می فهمم که وارد  بند زندان

 
می شوم و او زندانیان واحد اشتغال را براي انجام مصاحبه به صف می کند! 

 
نامش مجید است و 29 سال بیشتر ندارد. از این 29 سال عمري که از خدا گرفته 10 سال را در زندان و حبس سپري کرده است. 

وقتی از او می پرسم اعتیاد دشته یا نه، انگار توهین بزرگی به او کرده باشم می گوید که تا حالا قلیان هم نکشیده است. مجید نمونه روشنی از استعدادي است که به
بیراهه رفته است.چنین فردي با این هوش بالاي برون فردي، دو راه بیشتر ندارد؛ یا اینکه نخبه شود و یا اینکه به یک تبهکار تبدیل شود. محیط تربیتی مجید، بستر

 
استعداد او را در جهت منفی سوق داد و کارش به اینجا کشید که الان هست : ده سال حبس در زندان و حکم 43 سال حبس ! 

 
سرقت منزل به خاطر چشم و هم چشمی چند سال است اینجایی؟ 

10 سال ! 7 قرار بازداشت به اتهام سرقت داشتم که در مجموع به تحمل 43 سال حبس محکوم شدم.اما در خواست ادغام جرایم داده ام و اگر موافقت شود نهایتا

 
پنج سال دیگر اینجا می مانم. 

 
از شیوه سرقت منزل بگو. 

ما 5 نفر بودیم که زاغ خانه هاي خالی محله خودمان در اسلامشهر را چوب می زدیم و وقتی مطمئن می شدیم که کسی در خانه نیست،وارد خانه می شدیم و پول و
طلا و اشیاي قیمتی را سرقت می کردیم.بعد هم اموال را می فروختیم.یکی دو تا از دوستانم اعتیاد داشتند که تمام سهم خودشان را از اموال سرقتی خرج اعتیاد

 
کردند اما من یک خانه خریدم که بعدا براي جلب رضایت شاکیان پرونده همان خانه را فروختم و رد مال کردم. 



 
چه شد که به فکر سرقت از منزل افتادي؟ 

چشم و هم چشمی! دست پدرم به دهانش می رسید و مشکل مالی نداشتم.اما در جمع دوستان همیشه دلم می خواست از بقیه همسالانم کم نیاورم! پدر یکی از
دوستانم نمایشگاه ماشین داشت و من هم دلم می خواست ماشین هاي آخرین مدل سوار شوم و ویراژ دهم.دلم می خواست عینک خارجی به چشمم بزنم و ساعت
گران قیمت به دستم ببندم. پدرم می توانست زندگی آبرومندي براي ما تهیه کند اما نمی توانست این چیزهایی که گفتم برایم بخرد.براي همین تصمیم گرفتم کاري

 
کنم که بتوانم زود به ثروت دست پیدا کنم. 

 
چند خواهر و برادر داري؟ 

 
یک خواهر و دو برادر داشتم که یکی دو سال بعد از زندانی شدن من، یکی از برادرهایم خودکشی کرد.هیچ وقت هم نفهمیدیم دلیل خودکشی او چه بود. 

 
چقدر درس خواندي؟ 

تا دوم دبیرستان درس خواندم.بعد یک روز با همسایه مان دعوایم شد و درگیر کل کل با او شدم.براي همین دیگر سرکار نرفتم! در یک پرس کاري مشغول کار شدم

 
که کفاف خرج دلخواه من را نمی داد! 

 
چه اتفاقی در یک خانواده می افتد که یکی از بچه هایشان سر از زندان در می آورد و یکی دیگر خودکشی می کند؟ 

 
ما از حال همدیگر زیاد خبر نداشتیم.نمی دانستم در سر برادرم چه می گذرد که این کار را کرد. 

 
چطور دستگیر شدي؟ 

 
ماموران پلیس من را شناسایی کرده بودند.در عملیات تعقیب و گریز پلیس سه گلوله خوردم و راهی بیمارستان شدم و بعد به زندان منتقل شدم. 

 
مهارت فنی بعد از سرقت منزل روزهایت را در زندان چطور می گذرانی؟ 

در سالن اشتغال زندان،کارهاي فنی را انجام می دهم.اگر کولر و تلویزیون و دستگاه ها خراب شوند من تعمیرشان می کنم.در این سال ها کارهاي فنی زیادي یاد

 
گرفتم که بعد از آزادي می توانم براي خودم کارگاه بزنم.بعد از ظهرها از شبکه مدار که مخصوص زندانیان است فیلم و سریال می بینم. 

 
اگر به گذشته برگردي چه چیزي را عوض می کنی؟ 

چشم و هم چشمی را ! اگر آن نبود سرقت هم نبود؛ با سرقت آزادي از من گرفته شد.آزادي خیلی خوب است.



مشکل کمبود نیروي کار در واحدهاي تولیدي یزد

منبع: ایسناشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/04/28

سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد با بیان این فرهنگ سرمایه داران یزدي ایجاد فرصت اشتغال و کارآفرینی است، یکی از مشکلات امروز
واحدهاي تولیدي استان را کمبود نیروي کار خواند.

«عماد تشکري» در بازدید از چند واحد صنعتی در شهرك صنعتی یزد با
اشاره به این که در شرایط آب و هوایی یزد این کارگران هستند که پیشتاز
در امر تولید هستند و اولین نکته اي که در بازدید از واحدهاي تولیدي

 
براي ما مهم هست، پرداخت به موقع حقوق آنهاست. 

وي ادامه داد: فرهنگ سرمایه داري در یزد به سمت ایجاد واحدهاي
تولیدي، کارآفرینی و ایجاد فرصت اشتغال بوده و هست؛ گرچه امروزه این
فرهنگ کم رنگ شده و برخی در ملک، ماشین و سایر بخش ها سرمایه

 
گذاري می کنند و متاسفانه در جهت ایجاد اشتغال گام بر نمی دارند. 

سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان با بیان این که امروزه یکی از
مشکلاتی که از طرف واحدهاي تولیدي استان مطرح می شود کمبود
نیروي کار هست، گفت: برخلاف دیگر استان ها، غیربومی هاي زیادي در

 
واحدهاي تولیدي استان یزد مشغول به کار هستند که اکثراً نیروي کارگر ساده می باشند. 

وي اظهار کرد: سرمایه گذاران در استان باید به سمت صنایعی بروند که براي نیروهاي تحصیل کرده فرصت اشتغال ایجاد کند چرا که در حال حاضر واحدهاي

 
تولیدي استان نیاز مبرم به نیروي یدي و فنی دارند. 

تشکري با اشاره به این که استان یزد یکی از قطب هاي صنعت ریسندگی و بافندگی در کشور است، گفت: وجود واحدهاي تولیدي با سوابق بیش از نیم قرن در

 
استان گویاي این واقعیت است. 

وي اضافه کرد: تولید کاغذ یکی از محصولات استراتژیک در جهان است و جاي خوشحالی دارد که این صنعت در استان در حال رشد است و تولید انواع آن در استان،

 
می تواند صنایع را از واردات کاغذ بی نیاز کند. 

به گزارش ایسنا و به نقل از روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد، تشکري که از شرکت هاي کاغذ کسري، ساختمان کسب و کار و کارخانه
ریسندگی و بافندگی سعادت نساجان بازدید داشت، با بیان این که یکی از مشکلات استان یزد کمبود آب است، افزود: این که یکی از صنایع کاغذ سازي استان با
توجه به تعهد به حفاظت محیط زیست و حفظ منابع آب، اقدام به ایجاد مدرن ترین تصفیه خانه فاضلاب صنعتی با خروجی استاندارد جهت مصارف کشاورزي کرده،

 
یک نکته برجسته و قابل تقدیر است. 

انتهاي پیام



نگاهی به کتاب «قاعده وزر» تألیف عبدالرضا اسکندري

منبع: شفقناشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/04/28

شفقنا- کتاب «قاعده وزر»؛ در مصاف با مجازات حبس تعزیري تألیف عبدالرضا اسکندري کتابی تخصصی در حوزه حقوق اسلامی است که به تازگی از سوي
انتشارات چتر دانش منتشر شده است. به گزارش شفقنا، یکی از شیوه هایی که در تمامی نظام هاي حقوقی دنیا به منظور جلوگیري از ارتکاب اشخاص به

جرم مورد استفاده قرار می ...

شفقنا- کتاب «قاعده وزر»؛ در مصاف با مجازات حبس تعزیري تألیف عبدالرضا اسکندري کتابی تخصصی در حوزه حقوق اسلامی است که به تازگی از سوي

 
انتشارات چتر دانش منتشر شده است. 

به گزارش شفقنا، یکی از شیوه هایی که در تمامی نظام هاي حقوقی دنیا به منظور جلوگیري از ارتکاب اشخاص به جرم مورد استفاده قرار می گیرد، ساز و کار
کیفردهی یا عقوبت مجرمان است. از انواع کیفر می توان به کیفرهاي سالب حیات مانند اعدام؛ کیفرهاي بدنی مانند تازیانه؛ کیفرهاي سالب آزادي مانند حبس؛
کیفرهاي محدود کننده آزادي مانند تبعید؛ کیفرهاي محروم کننده از حق مانند انواع محرومیت ها و ممنوعیت ها؛ کیفرهاي مالی مانند جزاي نقدي و مصادره اموال؛

 
کیفرهاي سالب حیثیت مانند اعلام نام شخص از رسانه ها اشاره کرد. 

مجازات سالب آزادي یا همان حبس و زندان، کیفري است که حق آزادي اشخاص را که موهبتی الهی است به صورت دائم و یا موقت از انسان مجرم سلب کرده و او
را در مکان مخصوصی به نام زندان قرار میدهد؛ به طوري که دیگر قادر نخواهد بود هیچ یک از آزادي هایی را که اشخاص دیگر از آن بهره می برند، اعمال کند.
بنابراین، در تعریف زندان باید گفت: زندان محلی است که در آن محکومانی که حکم آنان قطعی شده است با معرفی مقام هاي صلاحیت دار قضایی و قانونی براي
مدت معین یا به طور دائم به منظور تحمل کیفر، با هدف حرفه آموزي، بازپروري و بازسازگاري نگهداري می شوند. زندانها به زندان بسته، نیمه باز، مراکز حرفه

 
آموزي و اشتغال و مراکز اقدامات تأمینی و تربیتی از جمله کانون اصلاح و تربیت براي اطفال و نوجوانان تقسیم می شود. 

یکی از موضوعاتی که پیرامون اعمال مجازات زندان مطرح شده و در حال حاضر تبدیل به یکی از چالش هاي اساسی در نحوه اعمال این قسم از مجازات تبدیل شده،
تعارض اجراي مجازات با قاعده «وزر» است که در مواردي رخ می دهد که شخص محکوم، به مجازات سلب آزادي داراي مولی علیه صغیر یا از کار افتاده بوده و
اعمال مجازات به نوعی مشکلات قابل توجهی براي خانواده و اعضاي تحت تکفل او ایجاد می کند؛ مشکلاتی که به مرور زمان حتی ممکن است حیات این اشخاص را
نیز به خطر اندازد. در توضیح پیرامون نحوه تعارض اعمال مجازات حبس با قاعده «وزر» باید گفت از سویی بنابر مبانی نظام کیفري اسلام، شخص محکوم می بایست
مورد مجازات قرار گیرد و از سوي دیگر، وضعیت محکوم به گونه اي است که مجازات وي موجب وارد آمدن آسیب هایی به سایر اشخاص می گردد؛ این در حالی

 
است که بنابر قاعده «وزر» هیچ شخصی نباید بار سنگین گناه دیگري را به دوش بکشد و به واسطه جرم یک شخص، نمی توان دیگري را مورد مجازات قرار دهد. 

یکی از اشخاصی که در گروه فوق قرار می گیرند، زنان زندانی باردار یا صاحب فرزند هستند. زنان زندانی به واسطه شرایط جسمی و روحی خاصی که دارند، از مردان

 
زندانی آسیب پذیرتر هستند. این آسیب پذیري نه تنها خود زن؛ بلکه خانواده و به خصوص کودکان او را نیز تحت تأثیر قرار می دهد. 

در برخی از موارد، زنانی که مجازات زندان را تحمل می کنند، باردار بوده و یا داراي فرزندان زیر هفت سال هستند که به آنان بسیار وابسته بوده و به نوعی بسیاري از

 
نیازهاي جسمی و روحی آنان از سوي این مادران مجرم تأمین می شود. 

در توضیح پیرامون زنان مجرم باردار باید گفت بدیهی است که در صورتی که زنی باردار مرتکب جرم شده و مجازات زندان و یا مجازات بدنی براي او در نظر گرفته
شود، اگر بخواهیم مجازات را در خصوص شخص مجرم اجراء کنیم، چاره اي جز این وجود ندارد که براي اجراي حکم مجازات، یک انسان گناهکار (زن) را به همراه

 
یک انسان بی گناه (فرزند یا جنین حاضر در رحم مادر) مورد مجازات قرار دهیم. 

در مورد دوم، یعنی زنانی که صاحب فرزندان یک ماهه تا دو ساله هستند نیز با توجه به وابسته بودن نیازهاي حیاتی فرزند به مادر، هرگونه عملی ساختن مجازات
بدنی یا سالب آزادي بر روي مادر، مجازات فرزند وي را نیز با خود به همراه خواهد داشت. در مورد سوم؛ یعنی زنانی که صاحب فرزندان دو، تا هفت ساله بوده و
فرزندشان جز مادر، ولی دیگري ندارد نیز باید گفت در این مورد نیز اگرچه فرزند از مادر تا حدود زیادي مستقل شده، لکن محل زندگی وي به دلیل وابستگی هاي
روحی و جسمی همچنان به مادر وابسته است؛ از همین رو در صورتی که بخواهیم چنین مادرانی را مورد مجازات حبس قرار دهیم، چاره اي جز این وجود ندارد که

 
فرزند را نیز با مادر در زندان قرار داد. 



ناگفته نماند در مواردي که مجرم مرد به زندان محکوم می گردد و داراي مولی علیه از کار افتاده و یا صغیر است نیز مشکلات فوق بروز می یابد، با این تفاوت که در

 
این گروه از مجرمان برخلاف زنان زندانی، مولی علیه به همراه ولی خود در زندان قرار داده نمی شود. 

با عنایت به توضیحات فوق و با عنایت به اهمیت مسئله و نتایج بسیار سوئی که از وارد آوردن آسیب به اشخاص بی گناه به بهانه مجازات مجرمان حاصل می شود،

 
ضرورت انجام پژوهشی جامعه پیرامون «مبانی و چالش هاي اعمال مجازات زندان با رویکردي به قاعده« وزر» ضروري به نظر می رسد. 

با توجه به آنکه مولف در این کتاب در صدد تبیین تعارض قاعده وزر با اعمال مجازات زندان بودهخ است، صرف جستجو پیرامون مبانی اعمال مجازات زندان روشن
کننده پیشینه موضوع نخواهد بود؛ چرا که در این پژوهش آنچه که مورد بررسی قرار گرفته است، چالش هایی است که به واسطه إعمال مجازات زندان و تعارض آن
با قاعده «وزر» ممکن است به وجود آید. بدین ترتیب می توان ادعا نمود اگرچه پژوهش هاي بسیاري پیرامون مبانی إعمال مجازات زندان صورت گرفته است، لکن

 
در هیچیک از پژوهش هاي فوق به تعارض قاعده «وزر» و مبانی اعمال مجازات زندان پرداخته نشده است. 

روش پژوهشی این کتاب مبتنی بر روش توصیفی و تحلیلی است و با استفاده ازمنابع کتابخانه اي و جمع آوري اطلاعات به صورت فیش برداري و همچنین با

 
استفاده از نرم افزارهاي تخصصی، بر آنست که تبیین جایگاه واقعی زندان در اسلام بپردازد و رابطه آن را با قاعده «وزر» در مقام تعارض، مورد بررسی قرار دهد. 

 
کتاب «قاعده وزر»؛ در مصاف با مجازات حبس تعزیري، در تیراژ 500 نسخه و با قیمت 45000 هزار تومان روانه بازار نشر شده است. 

 
انتهاي پیام 
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حمایت از متقاضیان دریافت تسهیلات گیاهان دارویی در رامهرمز

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/04/28

روابط عمومی جهاد کشاورزي رامهرمز اعلام کرد: متقاضیانی که نیاز به تسهیلات اشتغال زایی دارند، تسهیلات 4 درصد گیاهان دارویی در این شهرستان می
شود.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از اهواز، روابط عمومی
جهاد کشاورزي رامهرمز اعلام کرد: متقاضیانی که نیاز به تسهیلات
اشتغالزایی دارند، تسهیلات 4 درصد گیاهان دارویی با کشت آبی و دیم با
تنفس یکساله و باز پرداخت سه ساله، از 10میلیون تومان تا 4 میلیارد
بسته به سطح زیر کشت و گیاه دارویی مورد نظر براي کشت پرداخت می

 
شود. 

مدارك مورد نیاز براي دریافت تسهیلات شناسنامه، کارت ملی، پایان
خدمت، زمین به اسم متقاضی یا اجارنامه و براي کشت آبی مجوز برداشت

 
آب یا تعهدنامه آب و همچنین ثبت نام در سامانه سیتا ضروري است. 

علاقمندان به دریافت این تسهیلات براي اطلاعات بیشتر به مدیریت جهاد کشاورزي شهرستان رامهرمز مراجعه شود.



کارآفرینی در زمینه اشتغال روستایی

منبع: رادیو اقتصادشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1400/04/28

شبکه رادیویی اقتصاد، برنامه "ایران بانو" را با موضوع بررسی کارآفرینی در زمینه اشتغال روستایی، به روي آنتن می رود.

 
در برنامه "ایران بانو" بشنوید: کارآفرینی در زمینه اشتغال روستایی 

شبکه رادیویی اقتصاد، برنامه ""ایران بانو"" را با موضوع بررسی کارآفرینی در

 
زمینه اشتغال روستایی، به روي آنتن می رود. 

به گزارش روابط عمومی رادیو اقتصاد، در عصر و دوره اي که ما در آن زندگی
می کنیم، تحولات، پیشرفت و در کل حرکت به سمت عملی کردن افکار و
ذهنیات از ویژگی هاي شاخصان به حساب می آیند امروزه کارآفرینی و اشتغال
در نقش یک راهبرد در توسعه و شکوفایی و رشد جوامع انسانی و روستایی، به
جایگزینی بیبدیلی تبدیل شده است که از طریق آن همه عوامل و منابع و
امکانات یک جامعه به صورتی بسیج می شوند تا منشأ بسیاري از آثار و
پیامدهایمثبت اقتصادي – اجتماعی در روستاها گردند کارآفرینی و اشتغال زایی

یکی از مهمترین راه ها براي توسعه مناطق روستایی است و اشتغال زاییدر روستا می تواند چالش هاي بسیاري را در مناطق روستایی برطرف کند و بر زندگی

 
روستاییان تأثیر عمده اي بگذارد. 

 
در برنامه امروز در خدمت بانوان کارآفرین روستایی هستیم و درباره اشتغال روستایی مطالبی را به سمع شنوندگان می رسانیم. 

این برنامه کاري از گروه اقتصاد و جامعه به تهیه کنندگی مهدخت نعمت زاده شنبه تا چهارشنبه ساعت 11:30 از شبکه رادیویی اقتصاد به روي آنتن می رود.



دستگاه ها پیگیر اشتغال در بخش معادن استان باشند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1400/04/28

رستمزاد گفت:با واگذاري چهار معدن جدید در استان، ایجاد اشتغال براي تعدادي از افراد بیکار استان فراهم شود.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از ایلام ،
جهانگیر رستمزاد معاون استاندار ایلام در نشست شوراي معادن استان با
اشاره به ظرفیت کانی هاي غیر فلزي ایلام ابراز امیدواري کرد که با
واگذاري چهار معدن جدید در استان، استخراج مواد معدنی شامل کلسیت،
سنگ آهک و مارن، امکان ایجاد اشتغال براي تعدادي از افراد بیکار استان

 
فراهم شود. 

او افزود: در استان ایلام 53 معدن غنی و فعال وجود دارد که بیش از 15

 
نوع مواد معدنی متفاوت از آن ها استخراج می شود. 

رستمزاد ادامه داد : اکنون بیش از 620 نفر به طور مستقیم و غیر مستقیم در معادن ایلام مشغول فعالیت هستند، و تلاش می شود تا زمینه ایجاد اشتغال و رونق در

 
بخش معادن استان در سال جاري بیشتر شود. 

او با اشاره به اینکه مطالعات سازمان ایمیدرو روي اکتشافات جدید در استان ادامه دارد بیان کرد : کانی هاي غیر فلزي شامل معادن گچ، آهک، شن، ماسه، مارن،

 
آلوویوم و بیتومین یاقیر طبیعی از جمله ذخایري هستند که از معادن ایلام استخراج می شوند. 

انتهاي پیام / غ



فرانسه چگونه در توریسم جهانی اول شد؟

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1400/04/28

بازار گردشگري ایران به فرصت «پوست اندازي» نزدیک می شود. دولت جدید اگر «مفهوم رونق توریسم» را درك کند، می تواند مسیر ترمیم و احیاي این
بازار را با بهبود سریع نبض سفرهاي ایمن فراهم آورد.

بازار گردشگري ایران به فرصت «پوست اندازي» نزدیک می شود. دولت
جدید اگر «مفهوم رونق توریسم» را درك کند، می تواند مسیر ترمیم و

 
احیاي این بازار را با بهبود سریع نبض سفرهاي ایمن فراهم آورد. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از دنیاي اقتصاد، الگوي توریسم فرانسه -
مقصد اول توریست ها در جهان- نشان می دهد متولی گردشگري در
دولت باید بتواند از ظرفیت هاي حداقل سه وزارتخانه به نفع این حوزه

 
بهره برداري کند. 

سازمان توسعه گردشگري فرانسه، متولی و مسوول اصلی توسعه صنعت گردشگري و بزرگ ترین بخش اقتصادي فرانسه در این عرصه است که مسوولیت ارتقاي
فرانسه به عنوان یک مقصد گردشگري را برعهده دارد. فرانسه به عنوان گردشگرپذیرترین کشور جهان طی چند سال اخیر تا پیش از همه گیري کرونا، اقدامات موثر

 
و گسترده اي را در سطح ملی، منطقه اي و بین المللی انجام داده تا به رتبه نخست جهان دست یافته است. 

با بررسی عملکرد و اقدامات متولی گردشگري این کشور و ارزیابی حوزه نفوذ، قدرت و پشتیبانی آن در بازار گردشگري می توان علل موفقیت فرانسه براي رسیدن به

 
این جایگاه را یافت. 

فرانسه در دو سال اخیر پیش از همه گیري کرونا با پذیرش 90 میلیون گردشگر، مقصد پیشرو در جهان به شمار می رفته است. شیوع کرونا و آسیب سهمگین آن بر
پیکره بازار گردشگري در این کشور، اقتصاد این کشور را تحت الشعاع قرار داده است زیرا جهانگردي بخش کلیدي اقتصاد فرانسه است که نزدیک به 8 درصد از تولید
ناخالص داخلی این کشور را با درآمد 2/ 56 میلیارد دلاري تشکیل می دهد و همچنین به طور مستقیم یا غیرمستقیم نزدیک به دو میلیون شغل در این بازار ایجاد
می کند. فرانسه هدف خود براي سال 2020 را جذب 100 میلیون گردشگر و کسب درآمد 50 میلیارد یورویی از گردشگران خارجی تعیین کرده بود، اما با شیوع
کرونا، بازار گردشگري این کشور تا ژوئن 2020 به حالت تعطیل درآمد. پس از آن هم به دلیل محدودیت هاي سفر و آسیب گسترده بر مشاغل و فعالان گردشگري
فرصتی براي بازیابی گردشگري بین المللی براي این کشور به وجود نیامد. اما متولی گردشگري این کشور به منظور بازگشت فعالیت هاي این صنعت، اقدامات پیش

 
برنده بسیاري را درنظر گرفت که مهم ترین آن توجه ویژه به گردشگري داخلی بوده است. 

از سال 2014 مسوولیت سیاست گردشگري فرانسه در خارج از کشور برعهده وزارت خارجه و وزارت اقتصاد بود. اما به طور کل، وزارت گردشگري زیرمجموعه وزارت
توسعه ارضی است که بخش مسکن، حمل ونقل، گردشگري و دریاها را برعهده دارد. اما در کنار نماینده اي در کابینه، اجراي سیاست هاي بخش گردشگري توسط
دو آژانس تحت کنترل دولت انجام می شود. ابتدا آژانس ملی توسعه گردشگري فرانسه که ضمن مسوولیت ارتقاي گردشگري فرانسه در خارج از کشور، عهده دار
شکل قانونی گروهی از منافع اقتصادي است که به تامین منابع مالی می پردازد و بودجه آن معمولا بین حدود نیمی از یارانه دولت است. پس از آن آژانس ملی یارانه
براي تعطیلات، دیگر مسوول دولت فرانسه براي گسترش دسترسی به تعطیلات براي سفر است. در کنار نهادهاي کلی کمیته هاي تخصصی محلی و منطقه اي نیز
براي توسعه گردشگري وجود دارد که اهداف میان مدت و شرایط حاکم بر اجراي سیاست را تنظیم می کند که البته کلیه این اقدامات با هماهنگی و همکاري

 
مستقیم بخش خصوصی انجام می گیرد که بر این اساس کمیته استراتژیک گردشگري به منظور این همکاري تشکیل شده است. 

آژانس ملی توسعه گردشگري فرانسه به عنوان تنها متولی دولت فرانسه در زمینه ارتقاي همه جانبه گردشگري در فرانسه، ارائه خدمات و رویدادهایی براي متخصصان
گردشگري همچون رسانه، مجریان تور، آژانس هاي مسافرتی و همچنین برنامه ریزان رویدادها به شمار می آید. مجموعه این فعالیت ها با مشارکت سازمان ها و
شرکت هاي دولتی و خصوصی فعال در صنعت گردشگري یعنی بیش از 1200 عضو به نمایندگی از کل گردشگري فرانسه و همچنین شرکاي محلی در سراسر جهان
صورت می گیرد. این نهاد، یک آژانس رسمی دولتی است که ماموریت آن توسعه سفر و گردشگري در فرانسه است. مهم ترین اقدامات آن شامل گردشگري، سفر،
بازاریابی، تبلیغات، روابط رسانه اي، مشارکت، برنامه ریزي رویدادها، رسانه هاي اجتماعی، مشاوره، ماموریت فروش محصولات، برند تجاري و استراتژي می شود. این



آژانس در فرانسه و شرکاي محلی آن در پنج قاره و 33 کشور با هدف معرفی هرچه بیشتر ثروت فرانسه شامل تاریخ غنی، فرهنگ، جوامع محلی و البته خرید و

 
خوراك فعالیت می کند. 

دولت فرانسه براي توسعه استراتژیک، گردشگري را در اولویت قرار داده است به گونه اي که در ژوئیه 2017، نخست وزیر از 17 عضو دولت، مقامات منتخب و
متخصصان گردشگري براي ارائه نقشه راه دولت براي جهانگردي به ریاست وزیر امورخارجه در اولین شوراي بین المللی گردشگري دعوت کرد. پس از آن یک شوراي
بین المللی گردشگري به ریاست نخست وزیر و یک شوراي راهنماي گردشگري به ریاست وزیر اروپا و امور خارجه، هر سه ماه یک بار به طور متناوب طبق یک برنامه

 
دوساله تعیین شده تشکیل جلسه می دهند. 

این دولت سه هدف اصلی ارتقاي گردشگري در فرانسه، انجام پروژه هاي مهندسی شده گردشگري و اجراي سیاست هایی براي افزایش رقابت و کیفیت مشاغل در

 
این صنعت را دنبال می کند. 

شوراي بین المللی گردشگري فرانسه در نقشه راه خود براي گردشگري تمرکز خود را بر استقبال، امنیت، جذب گردشگران از تمامی جهان، حمایت هاي دولتی از
سرمایه گذاري، آموزش و اشتغال، حمایت از دیجیتالی سازي و اطلاعات و دسترسی گسترده تر به تعطیلات گذاشته است. براین اساس اقدام به افزایش بودجه این
صنعت کرده و بودجه تبلیغاتی خود را از طریق درآمدهاي ویزا به دست می آورد. همچنین قراردادهاي بسیاري با جوامع محلی با هدف ایجاد و ترویج مقاصد هدف
براي گردشگران ملی و بین المللی با مشارکت بخش دولتی و خصوصی امضا کرده است. این آژانس پنج هدف براي توسعه گردشگري خود در نظر گرفته است که می
توان به گردشگري باکیفیت و متنوع، استقبال ویژه از گردشگران، تقویت حمل ونقل عمومی، توسعه گردشگري الکترونیکی و آموزش، تعطیلات قابل دسترسی براي

 
همه اشاره کرد. 

یکی از عمده ترین ابزاري که این دفاتر جهت بازاریابی به کار می برند استراتژي کمپین است. رویکرد این آژانس در بازارهاي با مسافت طولانی ایجاد کمپین هاي

 
تبلیغاتی مشترك در کمیسیون اروپا درباره جهانگردي یا توافق نامه هاي دوجانبه با هیات هاي ملی گردشگري است. 

در سال 2020، بخش گردشگري فرانسه نیز به شدت تحت تاثیر همه گیري کرونا قرار گرفت و درآمدهاي گردشگران بین المللی در هفت ماه اول سال تقریبا نصف
شد. در سطح جهان، اروپا دومین منطقه آسیب دیده پس از آسیا و اقیانوسیه است که در نیمه اول سال 66 درصد افت داشته است. کاهش هزینه هاي گردشگران

 
فرانسوي و خارجی در فرانسه طی سال 2020 بین 30 تا 35 درصد تخمین زده شده است. 

با این حال، به نظر می رسد فرانسه به لطف بازار سفر داخلی، بهتر از همسایگان اروپایی خود مقاومت کرده است. وزارت خارجه فرانسه از طریق اقدامات نوآورانه
متناسب با نیازهاي بازار، با تشکیل کمیته بخش گردشگري (CFT) ژانویه 2020 بخش گردشگري را حمایت کرده و ارتقا داده است. بر این اساس سیاست هاي
موثري در چهار موضوع شغل و آموزش، توسعه پایدار، دیجیتالی شدن و ایجاد مقرراتی جهت رقابتی شدن طراحی کرده است. عملیاتی کردن این طرح از سوي

 
کمیته بخش گردشگري بسیاري از مشاغل وابسته به گردشگري را پشتیبانی کرده و راه حل هاي مناسبی را براي چالش ها و نیازهاي اولویت دار درنظر گرفته است. 

آژانس توسعه گردشگري فرانسه ضمن ارائه آمار ماهانه از بازار گردشگري به برگزاري وبینارها، نظرسنجی ها و مطالعات گسترده اي در حوزه گردشگري پرداخته
است. همچنین کمپینی با شعار «این تابستان از فرانسه دیدن می کنم» از ژوئن تا سپتامبر 2020 به منظور ارتقاي گردشگري داخلی ایجاد کرد. از مهم ترین
اقدامات متولی گردشگري در دوران بحران تعامل و همکاري با ذي نفعان خصوصی و فعالان گردشگري در سطح محلی، ملی، منطقه اي و بین المللی است که از

 
طریق حمایت هاي مالی همچون پرداخت وام و معافیت هاي مالیاتی و اجتماعی، تعویق یا لغو اقساط صورت گرفته است. 

دولت همچنین یک برنامه خاص جهت بهبود این بخش با کمک 18 میلیارد یورویی درنظر دارد. علاوه بر این، دولت در اوایل سپتامبر 2020 یک برنامه بهبود با
ایجاد یک صندوق گردشگري پایدار ارائه داده است. برنامه بهبود ارائه شده توسط دولت در اوایل سپتامبر 2020 شامل ایجاد یک صندوق گردشگري پایدار با 50
میلیون یورو براي تقویت سازگاري فعالیت هاي گردشگري است. دولت همچنین اقدامات حمایتی براي جوامع محلی، پرداخت هزینه هاي حقوق و دستمزد مشاغل

 
کوچک درنظر گرفته است. 

پربیننده ترین دستور عجیب رهبر کره شمالی براي زنان متاهل + فیلم واکنش وزارت خارجه آمریکا به اظهارات عراقچی درباره دور هفتم مذاکرات برترین تصاویر
خبري 24 ساعت گذشته وحشت از صلح طالبانی مذاکرات وین باید منتظر دولت جدید بماند / زندانیان دو طرف می توانند همین فردا آزاد شوند



نرخ بیکاري چین کمتر شد

منبع: پول نیوزشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1400/04/28

نرخ بیکاري چین به پنج درصد کاهش پیدا کرد.

 
نرخ بیکاري چین به پنج درصد کاهش پیدا کرد. 

به گزارش پول نیوز،نرخ بیکاري چین در 12 ماه منتهی به ژوئن در شرایطی به 5.0 درصد رسیده است که در
مقایسه با بازه مشابه منتهی به ماه قبل، نرخ بیکاري در این کشور 0.1 درصد کاهش یافته است. این نرخ بیکاري
که 0.1 درصد کمتر از برآورد قبلی کارشناسان است، کمترین نرخ بیکاري ثبت شده در این کشور در چهار ماه

 
اخیر محسوب می شود. 

طی این مدت نرخ مشارکت جوانان 16 تا 24 ساله با 1.6 درصد افزایش نسبت به ماه قبل به 15.4 درصد رسید.

 
نرخ بیکاري شهرهاي بزرگ که در بردارنده متوسط نرخ بیکاري در 31 شهر بزرگ چینی است نیز طی این مدت به 5.2 درصد رسید. 

 
میزان اشتغال زایی در نیمه نخست امسال حدود هفت میلیون بوده و به نظر می رسد تحقق ایجاد 11 میلیون شغل تا پایان امسال چندان دور از دسترس نباشد. 

متوسط نرخ بیکاري در چین در بازه زمانی 2002 تا 2021 معادل 3.84 درصد بوده است که بالاترین نرخ بیکاري ثبت شده مربوط به فوریه 2020 با 6.2 درصد و

 
پایین ترین نرخ ثبت شده نیز متعلق به اکتبر 2017 با 3.9 درصد بوده است. 

از سوي دیگر نرخ بیکاري در دیگر اقتصاد سرزمین چین یعنی هنگ کنگ کاهشی بوده است و نرخ بیکاري تا پایان 12 ماه منتهی به می با 0.4 درصد کاهش در

 
مقایسه با مدت مشابه ماه گذشته به 6.0 درصد رسیده است. 

طی این مدت شمار افراد بیکار هنگ کنگی با 14 هزار نفر افزایش به 233 هزار نفر رسیده و این در حالی است که با افزایش 8400 نفري شمار شاغلان، اکنون سه

 
میلیون و 630 هزار نفر در این کشور شاغل هستند. 

متوسط نرخ بیکاري در هنگ کنگ در بازه زمانی 1981 تا 2021 معادل 3.42 درصد بوده است که بالاترین نرخ بیکاري ثبت شده مربوط به آوریل 2002 با 8.5

 
درصد و پایین ترین نرخ ثبت شده نیز متعلق به مارس 2005 با 1.0 درصد بوده است. 

منبع : ایسنا



افزایش 15 درصدي جذب دانشجو در دانشگاه جامع علمی کاربردي آذربایجان شرقی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1400/04/28

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي آذربایجان شرقی گفت:با وجود کاهش جذب دانشجو در اکثر دانشگاه ها دانشگاه جامع علمی کاربردي شاهد افزایش 15
درصدي در جذب دانشجو است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
تبریز،قالیچی رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي آذربایجان شرقی
گفت:دانشگاه خاستگاه دانش است و دانشگاه ها ایجاد شدند تا مشکلات
کشور را حل کنند، اما متاسفانه برخی دانشگاه هاي مادر ما که عمر آن ها

 
به 70 سال هم می رسد از حل این مشکلات عاجز هستند. 

او گفت:روند توسعه دانشگاه ها در طی سال هاي اخیر در مسیر درست

 
نبوده است و همچنان در کشور نظام مدرك سالاري وجود دارد. 

 
قالیچی گفت: دانشگاه هاي ما در تولید علم وضع خوبی دارند، ولی در تربیت نیرو هاي مهارتی با مشکل مواجه هستند. 

 
او گفت: ماموریت اصلی دانشگاه علمی کاربردي مهارت آموزي به دانشجویان براي ایجاد اشتغال است. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي آذربایجان شرقی گفت:دانشگاه علمی کاربردي جزو مراکز آموزشی نسل سوم با رویکرد مهارت آموزي و کارآفرینی با الگو گیري

 
از کشور هاي پیشرفته صنعتی است. 

او گفت:علیرغم کاهش پذیرش دانشجو در دانشگاه هاي کشور در 2 سال اخیر ،خوشبختانه دانشگاه علمی کاربردي شاهد افزایش 15 درصدي دانشجو نسبت به

 
سنوات قبل بوده است. 

قالیچی با اشاره به موضوع ارتباطات بین المللی دانشگاه گفت: در این راستا خوب پیش رفتیم، البته تا پیش از کرونا با تعدادي دانشگاه خوب آلمانی در حوزه مهارت
براي حضور دانشجویان دانشگاه توافقاتی انجام شد، اما متاسفانه به دلیل محدودیت هاي ناشی از پاندمی کرونا کار ها را متوقف کردیم، ولی قرار است که اولین سري

 
اعزام دانشجویان به این کشور از تبریز بعد از اتمام کرونا انجام گیرد. 

او با بیان این که در صورت حصول نتایج مثبت از این سفر، اعزام دانشجویان تداوم خواهد داشت متذکر شد: دانشجویان حتما باید مسلط به زبان انگلیسی یا آلمانی

 
باشند. 

 
قالیچی گفت:هزینه هاي اقامت و تحصیل بر عهده دانشگاه هاي آلمانی است و دانشجویان فقط هزینه هاي ایاب و ذهاب را پرداخت می کنند. 

 
او افزود: در این اعزام ها دانشجویان حوزه صنعت در اولویت قرار دارند. 

او با بیان اینکه این دانشگاه آماده گسترش همکاري هاي علمی با کشور هاي همسایه است گفت: درصدد جذب دانشجویان خارجی از کشور هاي ترکیه ،آذربایجان

 
،عراق و افغانستان هستیم. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي آذربایجان شرقی با اشاره به موضوع گسترش مراکز نوآوري اظهار کرد: مراکز نوآوري دانشگاه ها را که از تعداد انگشتان یک

 
دست کمتر بود به 200 مرکز در کشور رساندیم که از این تعداد 10 مرکز در استان آذربایجان شرقی فعال است. 



 
او از برگزاري دوره هاي استارت آپ و شتاب در این دانشگاه خبر داد و گفت:دوره هاي برگزار شده از کیفیت خوبی برخوردار بودند. 

او به بحث ارتباط صنعت با دانشگاه نیز اشاره کرد و گفت:خوشبختانه اکثر مراکز علمی ما در جوار مراکز صنعتی تاسیس شده اند و ما توانسته ایم از این بستر

 
استفاده کرده و نیرو هاي با مهارت تربیت کرده و وارد بازار کار کنیم. 

او گفت: ما توانسته ایم ز مینه هاي مختلف ایجاد کنیم تا فارغ التحصیلان رشته هاي مهارتی در جامعه بتوانند کار ها و مشاغلی را براي خود تدارك ببینند و به

 
نوعی آچار به دست باشند. 

 
قالیچی گفت:بیشتر دانشجویان علمی کاربردي به دلیل آموزش هاي مهارتی بلافاصله بعد از فارغ التحصیلی جذب بازار کار می شوند. 

قالیچی با اشاره به دوره هاي تک پودمانی و تک درس افزود: این دانشگاه رشته هاي متناسب با نیاز بازار را طراحی می کند و حتی اگر بازار کار نیاز به یک مهارت

 
ویژه داشته باشد دوره هاي پودمانی یا دوره هاي چند ساعته آموزشی براي آن ایجاد می کند. 

او گفت:در روز هاي آینده پذیرش دانشجو در چهار گروه صنعت، مدیریت و خدمات اجتماعی، کشاورزي و فرهنگ، هنر و حقوق آغاز خواهد شد و علاقمند می توانند

 
با مراجعه به سایت سازمان سنجش ثبت نام خود را انجام دهند. 

او بیان اینکه نیاز بازار، سازمان برنامه ریزي، اداره کار و نیازسنجی و پژوهش هاي دانشگاه مبناي ایجاد رشته هاي جدید است گفت: رشته هاي جدید در حوزه هاي

 
فرهنگی و هنري و گردشگري براي ترم جدید ایجاد شده است. 

او در پایان به خانواده ها توصیه کرد در زمان انتخاب رشته فرزندان خود را به یک رشته خاص محدود نکنند و فرزندان خود را به آموزش هاي مهارتی سوق دهند
چرا که بازار کار در این عرصه مهیا است.



مسجدي که مروج سیره امام باقر(ع) در مبارزه با شبهات و انحرافات است

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1400/04/28

 
مسجدي که مروج سیره امام باقر(ع) در مبارزه با شبهات و انحرافات است 

مسجد «باقرالعلوم(ع)» از مساجد فعال است که با الگوبرداري از سیره پنجمین امام(ع)، توسعه وترویج معارف اسلامی را در دستور کار قرار داده و مبارزه با شبهات و

 
انحرافات را با جدیت دنبال می کند. 

از شیوه هاي عرض ارادت به ساحت مقدس معصومان(ع) نامگذاري مساجد با اسامی و القاب آن حضرات(ع) و انجام فعالیت هاي اثرگذار در پرتوي این نامگذاري
است. از این رو، در سلسله گزارش هاي «همنامان نور»، مساجدي که همنام حضرات معصومین (ع) و بزرگان دین هستند، معرفی می شوند. در این گزارش به

 
مناسبت هفتم ذي الحجه، سالروز شهادت امام محمد باقر(ع) به معرفی مساجد همنام با آن حضرت(ع) پرداخته ایم. 

مسجد باقرالعلوم(ع) در بلوار فرحزادي، میدان کتاب واقع است، این مسجد از سال 88 در این منطقه بنا و به کمک کارگزاران این مسجد در عرصه مبارزه با انحرافات
دینی و نیز رفع مشکلات و آسیب هاي اجتماعی و دستگیري از نیازمندان، فعالیت هاي گسترده انجام شده است، چنان که این مسجد را می توان مصداقی از مسجد

 
تراز اسلامی و پویا دانست. 

«عبداالله علایی»، در گفت وگو با خبرنگار گروه مسجد و کانون هاي مساجد خبرگزاري شبستان با اشاره به رویکردها و برنامه هاي مسجد امام محمدباقر(ع) اظهار
کرد: بعد از شیوع ویروس کرونا اگرچه اقامه نماز جماعت در مسجد تعطیل شد، اما تلاش ما در مسجد باقرالعلوم(ع) در این راستا بوده است که با مخاطبان از طریق
شبکه هاي اجتماعی ارتباط برقرار کنیم و در کانال مسجد، سلسله جلسات اخلاقی و منبرهاي چند دقیقه اي و احکام را براي مخاطبان مسجد بارگذاري کردیم تا
همانند دوران قبل از کرونا، ارتباط امام جماعت با مامومین مسجد حفظ شود. ضمن اینکه طی فراخوانی در کانال مسجد از مخاطبان خواستیم کسانی که نیازمند
اقلام بهداشتی و مواد ضدعفونی کننده هستند و نیز خیرینی که تمایل به کمک رسانی به این افراد را دارند، معرفی کنند. در همین راستا 150 نفر به مسجد معرفی

 
و با مشارکت خیرین براي این افراد اقلام بهداشتی خریداري و توزیع کردیم. 

یکی از رویکردهاي مسجد باقرالعلوم(ع) تحقق منویات مقام معظم رهبري مبنی بر کمک به محرومین و نیازمندان است. به گفته عضو هیئت امناي مسجد
باقرالعلوم(ع) این مسجد داراي خیریه اي است که از زمان تاسیس مسجد این خیریه در مسجد شکل گرفته است که تهیه جهیزیه براي جوانان در آستانه ازدواج،

 
تهیه سیسمونی، اهداي سبد کالا براي خانه هاي خدا در طول سال در چند نوبت توسط این خیریه صورت می گیرد. 

به گفته عضو هیئت امناي مسجد باقرالعلوم(ع) از زمان شیوع ویروس کرونا کمک رسانی به نیازمندان تحت پوشش و نیز افرادي جدیدي که به خیریه مسجد معرفی
شدند، شتاب بیشتري به خود گرفت به طوري که بعد از بحران کرونا براي 55 خانواده بسته معیشتی به ارزش 400 هزار تومان به صورت ماهانه توزیع و نیز گوشت

 
قربانی و نان صلواتی به صورت ماهیانه به آنها اهدا می شود. 

همچنین به همت خیرین تلاش کردیم تعدادي از زندانیان بدهکار را آزاد و هزینه درمان بسیاري از بیماران بی بضاعت را تامین و براي پنج زوج جوان جهیزیه تهیه

 
کنیم. 

صندوق قرض الحسنه یکی دیگر از بخش هاي مسجد باقرالعلوم(ع) است که افراد نیازمند بسیاري را تحت پوشش قرار داده و وام قرض الحسنه با شرایط بسیار آسان

 
به متقاضیان پرداخت می کند تا بخشی از مشکلات مالی نیازمندان برطرف شود. 

یکی دیگر از برنامه هاي مسجد باقرالعلوم(ع) تشکیل پرونده براي جوانان در آستانه ازدواج است، علایی در زمینه این طرح گفت: از این جوانان، ملاك ها و

 
معیارهایشان براي ازدواج را دریافت می کنیم و در صورتی که با هم کفویت داشته باشد، زمینه ازداوج آنها فراهم می شود. 

یکی دیگر از بخش هاي مسجد باقرالعلوم(ع) کانون اندیشه جوان است که از حدود هشت سال پیش با مجوز رسمی ستاد هماهنگی کانون هاي فرهنگی هنري
مساجد استان تهران فعالیت خود را در جوار مسجد آغاز کرده است و رویکرد آن اجراي برنامه هاي فرهنگی، هنري، اردویی، مذهبی و ورزشی براي نوجوانان و
کودکان است. دوره هاي داستان نویسی، ترویج فرهنگ مطالعه، نمایشنامه نویسی، مسابقات کتابخوانی، فیلم نامه نویسی، دوره هاي ورزش و سلامت، آموزش، قرائت،
روخوانی، حفظ قرآن کریم، ابتهال، دوره هاي نهج البلاغه شناسی از جمله برنامه هایی است که در کانون براي مخاطبان برگزار می شد و در حال حاضر به صورت

 
مجازي دنبال می شود. 



با توجه به اینکه مسجد باقرالعلوم(ع) مزین به نام پنجمین امام شیعیان جهان است، به همین جهت یکی از برنامه هاي مسجد باقرالعلوم(ع) توسعه و ترویج معارف

 
امام محمد باقر(ع) است. 

علایی در این رابطه گفت: عصر امامت امام محمد باقر(ع) مصادف بود با دوره اي که جامعه اسلامی در وضع فرهنگی نابه سامانی به سر می برد و عرصه فرهنگی
جامعه گرفتار چالش هاي عمیق عقیدتی و درگیري هاي مختلف فقهی میان فرق اسلامی شده بود و امام پنجم شیعیان جهان گام مهمی در راستاي تبیین آراء شیعه

 
و مبارزه با کج اندیشی ها برداشتند، در همین راستا توسعه و ترویج معارف اسلامی و مبارزه با انحرافات یکی از رویکردهاي این مسجد بوده است. 

وي تاکید کرد: سعی کردیم ترویج معارف ائمه اطهار(ع) و تحکیم بنیادهاي تفکر شیعی را که همان اهداف و برنامه امام محمدباقر(ع) است، مورد توجه قرار دهیم،به
همین منظور با حضور کارشناسان، اساتید محقق و پژوهشگر در حوزه معارف اسلامی، سلسله جلسات آشنایی با فرقه بهائیت و شیطان پرستی، سلسله جلسات معاد
در قرآن، تفسیر قرآن کریم در این مسجد برگزار شده است، تا گامی در جهت انتقال آموزه هاي ناب اسلامی و پاك کردن افکار انحرافی برداشته شود، این جلسات با

 
استقبال گسترده جوانان روبرو بوده است و اکنون با رعایت پروتکل هاي بهداشتی این برنامه در مسجد برگزار می شود. 

از دیگر برنامه هاي این مسجد قبل از بحران کرونا، برگزاري سلسله جلسات تفسیر قرآن کریم، معاد شناسی، نهج البلاغه شناسی، بررسی اشعار ادبیات معاصر، پاسخ
به شبهات دینی بوده است،علایی با اشاره به اینکه اکنون نمازهاي جماعت مسجد با رعایت پروتکل هاي بهداشتی برگزار می شود، خاطر نشان کرد: جلسات ختم
قرآن کریم، آشنا کردن مردم با دوره طب اسلامی، دعوت از کارآفرینان نمونه و بهره گیري از ایده ها و تجارب آنها در حوزه کار و اشتغال از دیگر برنامه هاي این

 
مسجد است،که اکنون با رعایت پروتکل هاي بهداشتی و فاصله گذاري اجتماعی در مسجد برگزار می شود. 

 
پایان پیام/40 

 
شبستان 

∎



عدم ابطال بند محرومیت از استخدام به دلیل بیماري هاي عفونی از جمله هپاتیت

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1400/04/28

 
هیأت عمومی دیوان عدالت اداري؛ 

 
عدم ابطال بند محرومیت از استخدام به دلیل بیماري هاي عفونی از جمله هپاتیت 

عدم ابطال بند 16 از شیوه نامه بررسی اسناد، مدارك و انجام مصاحبه استخدامی معرفی شدگان چند برابر ظرفیت آزمون استخدامی مشترك فراگیر دستگاه هاي

 
اجرایی در سال 1398 (دادنامه شماره 1073 مورخ 1400/04/08 هیئت عمومی دیوان عدالت اداري) 

عدم ابطال بند 16 از شیوه نامه بررسی اسناد، مدارك و انجام مصاحبه
استخدامی معرفی شدگان چند برابر ظرفیت آزمون استخدامی مشترك فراگیر
دستگاه هاي اجرایی در سال 1398 (دادنامه شماره 1073 مورخ 1400/04/08

 
هیئت عمومی دیوان عدالت اداري) 

 
شماره دادنامه: 1073 

 
تاریخ دادنامه: 1400/04/08 

 
شماره پرونده: 9901453 

 
مرجع رسیدگی: هیأت عمومی دیوان عدالت اداري 

 
شاکی: آقاي جمشید عزیزي 

موضوع شکایت و خواسته: ابطال بند 16 از شیوه نامه بررسی اسناد، مدارك و انجام مصاحبه استخدامی معرفی شدگان چند برابر ظرفیت آزمون استخدامی مشترك

 
فراگیر دستگاه هاي اجرایی در سال 1398 (موضوع بخشنامه شماره 41/710-15/10/1398 معاون برنامه ریزي و توسعه منابع وزارت آموزش و پرورش) 

گردش کار: شاکی به موجب دادخواستی ابطال بند 16 از شیوه نامه بررسی اسناد، مدارك و انجام مصاحبه استخدامی معرفی شدگان چند برابر ظرفیت آزمون
استخدامی مشترك فراگیر دستگاه هاي اجرایی در سال 1398 (موضوع بخشنامه شماره 41/710-15/10/1398 معاون برنامه ریزي و توسعه منابع وزارت آموزش و

 
پرورش) را خواستار شده و در جهت تبیین خواسته اعلام کرده است که: 

«احتراماً به استحضار می رساند اینجانب شاکی جوانی با دنیایی امید و آرزو هستم که با تلاش فراوان کلیه آزمونهاي پرورشی و آموزشی وزارت آموزش و پرورش را
پشت سر گذاشته و شوق وصف ناپذیر قصد خدمت به مردم و کودکان سرزمینم داشتم در آزمایشات پزشکی مشخص شد که قبلاً به هپاتیت B مزمن غیر فعال می
باشم که از اراده من در ابتلا به آن خارج بوده است طبق نامه شبکه هپاتیت ایران هیچ گونه واگیر و انتقال ندارد و داراي واکسن بوده و 80% ناقلان مزمن غیر فعال
هپاتیت B نیز بدون نیاز به درمان خاص از عمري طبیعی برخوردارند و طبق گواهی پزشک متخصص این بیماري هیچ گونه خطري براي همکاران و دانش آموزان
ندارد ولی متاسفانه در بند 16 شیوه نامه بررسی اسناد و مدارك آزمون مشترك فراگیر یکی از دلایل عدم استخدام هرگونه بیماري اعم از عفونی و هپاتیت B عنوان
کرده است که این امر موجب محروم شدن بنده از خدمت بدون آن که بیماریم ناشی از عمل خود بوده و یاخطري براي سایر افراد داشته باشد لذا با تقدیم این

 
دادخواست تقاضاي ابطال و یا اصلاح بند 16 را از محضر دیوان عدالت اداري خواستارم.» 

در پی اخطار رفع نقصی که از طرف دفتر هیأت عمومی دیوان عدالت اداري براي شاکی ارسال شد، وي به موجب لایحه اي که به شماره 99-1453-3 مورخ

 
14/7/1399 ثبت دفتر هیأت عمومی و هیأتهاي تخصصی دیوان عدالت اداري شده توضیح داده است که: 

«احتراماً به استحضار می رساند به موجب مواد 959 و 960 قانون مدنی، همه افراد از حقوق مدنی متمتع هستند و به شرط داشتن اهلیت می توانند حقوق خود را
استیفا کنند اما وزارت آموزش و پرورش داوطلبانی را که داراي ویروس هپاتیت در هر مرحله و از هر طریقی هستند از استخدام محروم کرده است. همچنین به



موجب بند (ز) ماده 42 قانون مدیریت خدمات کشوري، سلامت جسمانی براي اشتغال نیاز است و این در حالی است که 80 درصد ناقلان مزمن و غیرفعال هپاتیت
(B) بدون نیاز به درمان خاص از عمري طبیعی همچون افراد سالم برخوردارند و خوشبختانه هپاتیت (B) داراي واکسن موثر بوده و از سال 1373 تاکنون همه
نوزادان علیه این بیماري واکسینه شده اند و این نشان دهنده مصونیت تمامی دانش آموزان علیه هپاتیت (B) می باشد. به حکم بند 9 اصل 3 قانون اساسی رفع
تبعیضات ناروا و ایجاد امکانات عادلانه براي همه در تمام زمینه هاي مادي و معنوي از وظایف دولت است. همچنین طبق اصول 19 و 20 قانون اساسی مردم ایران
داراي حقوق مساوي و به صورت یکسان در مقابل قانون قرار دارند. همچنین با استناد به حـکم اصل بیست و هشتم (28) حـق بر شغل، همگانی است و دولت
موظف است امکان اشتغال به کار و شرایط مساوي براي احراز مشاغل را براي همه افراد فراهم سازد و همچنین به حکم بند اصل 43 تامین شرایط و امکانات کار
براي همه به منظور رسیدن به اشتغال کامل از اصول اقتصادي کشور است. با تمسک به اصول فوق الاشاره قانون اساسی از دیوان عدالت اداري خواهان اعاده حقوق

 
تضییع شده بیماران هپاتیت می باشیم.» 

 
متن مقرره مورد شکایت به شرح زیر است: 

 
«لیست کامل بیماري هایی که براي حرفه معلمی در آموزش و پرورش ممنوعیت استخدام دارند: 

 
بند 16- بیماري هاي عفونی 

1- بیماري هاي مزمن عفونی مثل: هپاتیت B وC ، ایدز، مالاریا، تب مالت، سل (هر عضوي)، سیفیلیس در هر مرحله اي (درمان شده یا نشده)، استومیلیت مزمن،

 
لیشمانیوزیس سیتمیک، سیاه زخم، جذام، توکسوپلاسموز 

 
2- سایر موارد به کمیسیون ارجاع شود.» 

در پاسخ به شکایت مذکور مدیرکل دفتر حقوقی، املاك و حمایت قضایی وزارت آموزش وپرورش به موجب لایحه شماره 127855/810-4/9/1399 به طور خلاصه

 
توضیح داده است که: 

«1- یکی از شرایط عمومی داوطلبان استخدام در دستگاههاي اجرایی که در بند (ز) ماده 42 قانون مدیریت خدمات کشوري مورد تصریح مقنن قرار گرفته، دارا
بودن سلامت جسمانی، روانی و توانایی انجام کار در پست مورد نظر می باشد که در راستاي تامین این شرط، آیین نامه اجرایی با موضوع سنجش سلامت جسمانی و
روانی داوطلبان استخدام مصوبه 88384/44178-23/4/1389 هیأت وزیران) به پیشنهاد معاونت توسعه مدیریت و سرمایه انسانی رئیس جمهور و با رعایت جزء (ط)

 
بند 1 مصوبه شماره 158795/ت38856هـ- 1/10/1386 هیأت وزیران تصویب شده است. 

2- به موجب بندهاي 1 و 3 آیین نامه اجرایی ذکر شده، دستگاههاي اجرایی موظفند سلامت جسمانی و روانی داوطلبان استخدام را از طریق آزمون علمی، مصاحبه
تخصصی و معاینات پزشکی براي استخدام در پست مورد نظر مورد سنجش قرار دهند. بنابراین سلامت جسمی و روحی از شرایط لازم جهت ورود به دستگاه هاي
دولتی است. تنها استثناي قانونی آن مربوط به نقایص جسمی و ذهنی جانبازان و معلولان است که در ماده 5 آیین نامه ذکر شده. البته منوط بر اینکه حسب مورد به
تشخیص بنیاد شهید و امور ایثارگران و سازمان بهزیستی کشور، جانبازي و معلولیت مانع از ماموریت کاري آنها نباشد و مابقی اشخاص از جمله شاکی در زمره قواعد
عمومی قرار می گیرند. هپاتیت نوع B که در بند 16 شیوه نامه موضوع ابطال بدان اشاره شده است و مشارالیه درخواست ابطال مقرره مذکور را دارد از جمله نقایص
جسمی افراد محسوب و مانع از انجام وظیفه خطیر معلمی می باشد. توضیح اینکه از نقطه نظر علمی، ویروس مزبور خارج از روده و در مجاورت پوست زندگی می

 
کند و تماس نزدیک با بیماران مبتلا به آن موجب انتقال بیماري می گردد. 

3- در بند دوم ماده 12 قانون گزینش معلمان و کارکنان آموزش و پرورش مقرر گردیده که انجام امور معاینات پزشکی اعم از معاینات عمومی و آزمایشگاهی ( به
طور اعم و اخص) از وظایف وزارت آموزش وپرورش می باشد. بنابراین جهت ورود به سیستم آموزش و پرورش قانون گزینش معلمان و کارکنان این تکلیف را بر عهده

 
آموزش و پرورش نهاده است. 

4- از سوي دیگر و به استناد ماده 43 قانون مدیریت خدمات کشوري، دستگاه هاي اجرایی می توانند با لحاظ نمودن قوانین و مقررات قبلی شرایطی علاوه بر شرایط
عمومی استخدام را ملاك عمل قرار دهند و بهموجب ماده 3 تصویب نامه شماره 44178/88383- 23/4/1389 هیأت وزیران به دستگاههاي اجرایی این اختیار داده

 
شده است تا صلاحیت و تـوانایی انجام کار داوطلبانی که براي آن استخـدام می شوند را از طریق آزمون علمی، مصاحبه تخصصی و معاینات پزشکی احراز نمایند. 

بنا بر مراتب فوق الذکر و با عنایت به این مهم که دستگاههاي اجرایی طبق مقررات موظفند سلامت جسمانی وروانی داوطلبان استخدام را از طریق معاینات پزشکی
براي استخدام در پست مورد نظر مورد سنجش قرار داده و احراز نمایند. لذا سلامت جسمی، از جمله نداشتن بیماري مسري شرایط لازم جهت ورود بهدستگاه هاي
دولتی است و در این خصوص وزارت آموزش وپرورش وفق قوانین و مقررات عمل نموده و ابطال شیوه نامه بررسی اسناد و مدارك و انجام مصاحبه استخدامی معرفی



 
شدگان چند برابر ظرفیت آزمون مشترك فراگیر دستگاههاي اجرایی سال 1398 موجه به نظر نمی رسد. بنابراین رسیدگی و رد خواسته شاکی مورد استدعاست.» 

هیأت عمومی دیوان عدالت اداري در تاریخ 8/4/1400 با حضور معاونین دیوان عدالت اداري و رؤسا و مستشاران و دادرسان شعب دیوان تشکیل شد و پس از بحث و

 
بررسی با اکثریت آراء به شرح زیر به صدور راي مبادرت کرده است. 

 
راي هیأت عمومی 

به موجب بند (ز) ماده 42 قانون مدیریت خدمات کشوري، یکی از شرایط عمومی استخدام در دستگاههاي اجرایی دارا بودن سلامت جسمانی، روانی و توانایی براي
انجام کاري است که اشخاص براي آن استخدام می شوند و برمبناي همین بند، تعیین ضوابط حاکم بر شرط فوق براساس آیین نامه اي خواهد بود که به تصویب
هیأت وزیران می رسد. هیأت وزیران به موجب تصویب نامه شماره 88384/44178هـ- 23/4/1389، آیین نامه اجرایی بند (ز) ماده 42 قانون مذکور را تصویب
نموده و به موجب مواد 1 و 3 آیین نامه فوق الذکر، دستگاههاي اجرایی مسئولیت سنجش سلامت جسمانی و روانی و توانایی انجام کاري را که داوطلبان براي آن
استخدام می شوند، برعهده دارند. نظر به اینکه بند 16 از شیوه نامه بررسی اسناد، مدارك و انجام مصاحبه استخدامی معرفی شدگان چند برابر ظرفیت آزمون
استخدامی مشترك فراگیر دستگاههاي اجرایی در سال 1398 (موضوع بخشنامه شماره 41/710-15/10/1398 معاون برنامه ریزي و توسعه منابع وزارت آموزش و

 
پرورش) در راستاي اعمال صلاحیت فوق صادر شده و مغایرتی با قوانین ندارد، بنابراین قابل ابطال تشخیص داده نشد. 

مهدي دربین-معاون قضایی دیوان عدالت اداري



خبرخوش/ پرداخت مابه التفاوت مستمري بازنشستگی نـاشی از ارتقاي شغلی و افزایش حقوق از زمان

برقراري مستمري بازنشستگی

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1400/04/28

 
هیأت عمومی دیوان عدالت اداري؛ 

 
خبرخوش/ پرداخت مابه التفاوت مستمري بازنشستگی نـاشی از ارتقاي شغلی و افزایش حقوق از زمان برقراري مستمري بازنشستگی 

لزوم پرداخت مابه التفاوت مستمري بازنشستگی نـاشی از ارتقاي شغلی و افزایش حقوق از زمان برقراري مستمري بازنشستگی (دادنامه شماره 1075 مورخ

 
8/4/1400 هیئت عمومی دیوان عدالت اداري) 

لزوم پرداخت مابه التفاوت مستمري بازنشستگی نـاشی از ارتقاي شغلی و
افزایش حقوق از زمان برقراري مستمري بازنشستگی (دادنامه شماره 1075

 
مورخ 8/4/1400 هیئت عمومی دیوان عدالت اداري) 

 
شماره دادنامه: 1075 

 
تاریخ دادنامه: 1400/04/08 

 
شماره پرونده: 9901111 

 
مرجع رسیدگی: هیأت عمومی دیوان عدالت اداري 

 
اعلام کننده تعارض: آقاي فرشید بختیاري 

 
موضوع : اعلام تعارض در آراء صادر شده از شعب دیوان عدالت اداري 

گردش کار: در خصوص دادخواست اشخاص به خواسته الزام به پرداخت مابه التفاوت افزایش مستمري بازنشستگی از تاریخ برقراري مستمري به جاي تاریخ پرداخت

 
حق بیمه، شعب دیوان عدالت اداري آراء متفاوتی صادر کرده اند. 

 
گردش کار پرونده ها و مشروح آراء به قرار زیر است: 

الف: شعبه 61 بدوي دیوان عدالت اداري در رسیدگی به پرونده هاي شماره 9609980901102563 و 9609980901102738 با موضوع دادخواست هاي آقایان
علی نژادمظفري و نظر مهدوي به طرفیت سازمان تأمین اجتماعی استان ایلام و به خواسته الزام به پرداخت مابه التفاوت افزایش مستمري از تاریخ هاي 1/6/1394 و

 
1/12/1392 به موجب دادنامه هاي شماره 9709970901103301-27/9/1397 و 9709970901103203-25/9/1397 به شرح زیر راي صادر کرده است: 

در خصوص دادخواست هاي آقایان علی نژادمظفري و نظر مهدوي به طرفیت سازمان تأمین اجتماعی استان ایلام به خواسته الزام به پرداخت مابه التفاوت افزایش
مستمري از تاریخ برقراري مستمري 1/6/1394 و 1/12/1392 با توجه به مفاد دادخواست تقدیمی و لایحه خوانده، نظر به اینکه شرکت مخابرات به عنوان کارفرما
محکوم به ارتقاء گروه شغلی خواهان از 13 به 14 و از 17 به 18 شده است و حق بیمه نیز توسط مخابرات پرداخت شده است بنابراین خواهان مستحق استفاده از
مزایا از تاریخ ارتقاء گروه یعنی 1/6/1394 و 1/12/1392 می باشند و اقدام سازمان تأمین اجتماعی به برقراري افزایش بازنشستگی خواهان از تاریخ 4/10/1396 و
1/1/1396 موجب تضییع حق خواهان شده است بنابراین خواسته خواهان وارد تشخیص و به استناد ماده 11 قانون تشکیلات و آیین دادرسی دیوان عدالت اداري
حکم به محکومیت سازمان تأمین اجتماعی به پرداخت مابه التفاوت افزایش مستمري ازتاریخ 1/6/1394 و 1/12/1392 می نماید. راي صادر شده ظرف بیست روز

 
پس از ابلاغ قابل تجدیدنظر خواهی در شعب تجدیدنظر دیوان عدالت اداري است. 

راي شماره 9709970901103301-27/9/1397 به موجب دادنامه شماره 9809970956901925-17/7/1398 در شعبه 20 تجدیدنظر دیوان عدالت اداري تأیید



 
شده است. 

راي شماره 9709970901103203-25/9/1397 به موجب دادنامه شماره 9809970956900278-4/2/1398 در شعبه 20 تجدیدنظر دیوان عدالت اداري با

 
ایجاد اصلاحاتی به شرح زیر تأیید شده است: 

نظر به اینکه اعترضات تجدیدنظرخواه به کیفیتی نیست که اساس استنباط شعبه بدوي رامخدوش نماید و یا سبب تزلزل و نتیجتاً نقض راي معترض به شود و از
آنجایی که دادنامه مورد اعتراض منطبق با موازین قانونی صادر شده است و از جهت رعایت اصول و قواعد دادرسی نیز عاري از اشکال و ایراد می باشد. زیرا شاکی از
زمان ارتقاء گروه مستحق افزایش مستمري و دریافت مابه التفاوت آن گردیده و دلیلی بر اعمال افزایش و پرداخت مستمري از تاریخ وصول حق بیمه موجب تضییع
حقوق استقرار یافته شاکی می گردد فاقد وجاهت قانونی است. لذا با رد تقاضاي تجدیدنظر خواهی سازمان تأمین اجتماعی و قبول ایراد شاکی نسبت به تاریخ اعلامی
از سوي شعبه بدوي دیوان با استناد به ماده 71 قانون تشکیلات و آیین دادرسی دیوان عدالت اداري راي معترض به با اصلاح تاریخ 1/12/1392 به 1/11/1392

 
نتیجتاً تأیید و استوار می گردد. راي صادره قطعی است. 

ب: شعبه 49 بدوي دیوان عدالت اداري در رسیدگی به پرونده شماره 9709980903500253 با موضوع دادخواست آقاي فرشید بختیاري به طرفیت اداره کل تأمین
اجتماعی استان ایلام و به خواسته الزام به پرداخت مابه التفاوت مستمري به موجب دادنامه شماره 9809970903502869-28/8/1398 به شرح زیر راي صادر

 
کرده است: 

نظر به اینکه وصول حق بیمه از کارفرما براي سازمان به منزله قبول لیست و تأیید لیست توسط کارفرما بوده لذا از این زمان پرداخت مزایا براي سازمان داراي محمل
قانونی است و دلیلی بر اجابت خواسته شاکی وجود ندارد بنا به مراتب فوق مستند به مفهوم مخالف مواد 10 و 11 قانون تشکیلات و آیین دادرسی دیوان عدالت
اداري حکم به رد شکایت شاکی صادر می گردد. این راي وفق ماده 65 قانون دیوان ظرف مدت بیست روز قابل تجدیدنظر خواهی در شعب تجدیدنظر دیوان عدالت

 
اداري می باشد. 

راي مذکور به موجب دادنامه شماره 9809970956903527-19/11/1398 در شعبه 20 تجدیدنظر دیوان عدالت اداري به جهت انقضاي مهلت قانونی درخواست

 
تجدیدنظر خواهی، تأیید شده است. 

هیأت عمومی دیوان عدالت اداري در تاریخ 8/4/1400 با حضور معاونین دیوان عدالت اداري و رؤسا و مستشاران و دادرسان شعب دیوان تشکیل شد و پس از بحث و

 
بررسی با اکثریت آراء به شرح زیر به صدور راي مبادرت کرده است. 

 
راي هیأت عمومی 

 
الف- تعارض در آراء محرز است. 

ب- براساس مواد 2، 36، 49 و 50 قانون تأمین اجتماعی، پرداخت حق بیمه از مطالبات ممتاز سازمان تأمین اجتماعی است و کارفرما مسئول پرداخت حق بیمه
است و تأخیر در پرداخت حق بیمه موجب تضییع حقوق بازماندگان نخواهد شد. ضمن آن که ماده 50 قانون مذکور و آراي صادر شده از هیأتهاي حل اختلاف کار
لازم الاتباع بوده و صرف نظر از اینکه حق بیمه در گذشته یا حال حاضر یا در آینده پرداخت شود، کاشف از تعلّق مستمري به شاکی از تاریخ فوت مورث است. به
علاوه، براساس قسمت آخر ماده 36 قانون تأمین اجتماعی مصوب سال 1354: «... تأخیر کارفرما در پرداخت حق بیمه یا عدم پرداخت آن رافع مسئولیت و تعهدات
سازمان در مقابل بیمه شده نخواهد بود» و بر همین اساس، عدم پرداخت حق بیمه از سوي کارفرما نمی تواند مانع برخورداري بیمه شدگان از حقوق مکتسبه ناشی
از اشتغال آنها گردد. بنا به مراتب فوق، دادنامه هاي شماره 9709970901103301-27/9/1397 (صادره از شعبه 61 بدوي دیوان عدالت اداري) که به موجب
دادنامه شماره 9809970956901925-17/7/1398 (صادره از شعبه 20 تجدیدنظر دیوان عدالت اداري) تأیید گردیده و شماره 9709970901103203-
25/9/1397 (صادره از شعبه 61 بدوي دیوان عدالت اداري) که به موجب دادنامه شماره 9809970956900278-4/2/1398 (صادره از شعبه 20 تجدیدنظر دیـوان
عدالت اداري) تأیید شده و بر مبناي پرداخت مابه التفاوت مستمري بازنشستگی نـاشی از ارتقاي شغلی و افزایش حقوق از زمان برقراري مستمري بازنشستگی اصدار
یافته اند، صحیح و مطابق با قوانین و مقررات تشخیص داده میشوند. این راي به استناد بند 2 ماده 12 و ماده 89 قانون تشکیلات و آیین دادرسی دیوان عدالت

 
اداري مصوب سال 1392 براي شعب دیوان عدالت اداري و سایر مراجع اداري مربوط در موارد مشابه لازم الاتباع است. 

مهدي دربین-معاون قضایی دیوان عدالت اداري



تغییرات مهم در تاریخ پرداخت مابه التفاوت مربوط به اصلاح مستمـري بازنشستگی عادي به مستري

مشاغل سخت و زیان آور

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1400/04/28

 
هیأت عمومی دیوان عدالت اداري؛ 

 
تغییرات مهم در تاریخ پرداخت مابه التفاوت مربوط به اصلاح مستمـري بازنشستگی عادي به مستري مشاغل سخت و زیان آور 

تاریخ پرداخت مابه التفاوت مربوط به اصلاح مستمـري بازنشستگی عادي به بازنشستگی ناشی از اشتغال در مشاغل سخت و زیان آور (دادنامه شماره 968 الی 988

 
مورخ 25/3/1400 هیئت عمومی دیوان عدالت اداري) 

تاریخ پرداخت مابه التفاوت مربوط به اصلاح مستمـري بازنشستگی عادي به
بازنشستگی ناشی از اشتغال در مشاغل سخت و زیان آور (دادنامه شماره 968

 
الی 988 مورخ 25/3/1400 هیئت عمومی دیوان عدالت اداري) 

 
شماره دادنامه: 968 الی 988 

 
تاریخ دادنامه: 1400/03/25 

شماره پرونده ها: 9803435، 9803436، 9803437، 9803996، 9803997، 9804003، 9804004، 9804005، 9804272، 9804273، 9804274،

 
 9903146 ،9902538 ،9902534 ،9901922 ،9901921 ،9901808 ،9901108 ،9901068 ،9901005 ،9900391

 
مرجع رسیدگی: هیأت عمومی دیوان عدالت اداري 

اعلام کننده تعارض: آقایان محمد علی قره جزي، قدرت اله دهقان کفشگري، رحیم آقاجان پور، ابراهیم ولی نژاد، رسول اساتید، سید کریم سید احمدي، فضل االله
روح پرور، سلمان درویش، عزت پازکیان، علی عباسی، سید علی گتی گلمایی، بخشعلی جدیدي ولوجایی، جهانبخش علویان دیوکلائی، داود دلیربیجاربنه، ابراهیم

 
نوروز زاده فرخ لی، رحمان فضلعلی، محمد حسین فاضلی خلیلی، سید کریم میر احمدي دریاسري، علی اکبر تنظیفی و خانم فاطمه صغري سلیمی واسوکلائی 

 
موضوع : اعلام تعارض در آراء صادر شده از شعب دیوان عدالت اداري 

گردش کار: شعب دیوان عدالت اداري در موضوع تاریخ استحقاق دریافت مابه التفاوت مربوط به اصلاح مستمري بازنشستگی از بازنشستگی عادي به بازنشستگی

 
ناشی از اشتغال در مشاغل سخت و زیان آور، آراي متعارضی صادر کرده اند و بنا به مراتب رفع تعارض و صدور راي وحدت رویه درخواست شده است. 

 
گردش کار پرونده ها و مشروح آراء به قرار زیر است: 

الف: در خصوص شکایت اشخاص به خواسته الزام به پرداخت ما به التفاوت مستمري بازنشستگی مشاغل سخت و زیان آور از تاریخ بازنشستگی و به طرفیت اداره کل
تأمین اجتماعی استان مازندران، شعبه 13 تجدیدنظر دیوان عدالت اداري به موجب دادنامه شماره 9809970955400044-5/1/1398 در راستاي تأیید دادنامه
شماره 9709970901503252-5/9/1397 صادره از شعبه 55 بدوي دیوان عدالت اداري و همین شعبه تجدیدنظر به موجب دادنامه شماره
9709970955404401-4/12/1397 در راستاي تأیید دادنامه شماره 9709970901701408-1/8/1397 صادره از شعبه 57 بدوي دیوان عدالت اداري و
همچنین به موجب دادنامه شماره 9709970955404421-4/12/1397 ضمن نقض راي شماره 9709970902502042-29/7/1397 صادره از شعبه 47 بدوي
دیوان عدالت اداري؛ مستدل به اینکه به واسطه سخت و زیان آور شناخته شدن شغل شاکیان توسط کمیته استانی، ایشان مستحق برخورداري از مزایاي بازنشستگی
بر حسب اشتغال در مشاغل سخت و زیان آور از تاریخ بازنشستگی به صورت عادي می گردند، قائل به پرداخت ما به التفاوت از تاریخ بازنشستگی به صورت عادي

 
بوده اند. 

ب: در خصوص شکایت آقاي عزت اله پازکیان به خواسته الزام به پرداخت ما به التفاوت مستمري بازنشستگی مشاغل سخت و زیان آور به طرفیت اداره کل تأمین



اجتماعی استان تهران، شعبه 20 تجدید نظر دیوان عدالت اداري به موجب دادنامه شماره 9809970956900584-5/3/1398 ضمن تأیید دادنامه شماره

 
9709970901502896- 14/8/1397 صادره از شعبه 55 بدوي دیوان عدالت اداري به شرح زیر راي صادر کرده است: 

«نظر به اینکه تجدیدنظر خواه دلیل و مدرك متقنی که مبین عدم تطابق مشاغل موضوع نظر به کمیته تطبیق با مشاغل مندرج در لیست بیمه باشد ابراز و اقامه
نگردیده از طرفی کمیته استانی بر اسـاس مشاغل مـورد ادعا طـبق لیست بیمه اظهار نظر نموده و شرکت پیمان (کارفرما) نیز به شرح مضبوط در صفحه 10 پرونده
مخالفتی در این خصوص ننموده در ضمن آمادگی خود را براي پرداخت 4% ما به التفاوت اعلام نموده است. لذا اعتراضات تجدیدنظر خواه به کیفیتی نیست که
اساس استنباط شعبه بدوي را مخدوش نماید و یا سبب تزلزل و نتیجتاً نقض راي معترض به شود و از آنجایی که دادنامه مورد اعتراض منطبق با موازین قانونی صادر
شده است و از جهت رعایت اصول و قواعد دادرسی نیز عاري از اشکال و ایراد می باشد. بنابراین با رد تقاضاي تجدیدنظر خواهی با استناد به ماده 71 قانون تشکیلات

 
و آئین دادرسی دیوان عدالت اداري راي معترض به با اصلاح تاریخ برقراري از تاریخ صدور راي کمیته تطبیق 24/5/1396 می باشد تأیید و استوار می گردد.» 

ج: شعبه 52 بدوي دیوان عدالت اداري در خصوص شکایت آقاي محمدعلی قره جزي، به خواسته الزام به اصلاح حکم بازنشستگی بر اساس مشاغل سخت و زیان آور
و به طرفیت اداره کل تأمین اجتماعی استان مازندران به موجب دادنامه شماره 9709970901202091-11/6/1397 که به موجب دادنامه شماره
9809970901200345-14/2/1398 همان شعبه، درخواست اعاده دادرسی در خصوص راي مذکور رد گردیده و به موجب دادنامه شماره

 
9809970956901336-27/5/1398 شعبه 20 تجدیدنظر دیوان عدالت اداري تأیید گردیده، به شرح زیر راي صادر کرده است: 

«طبق مفاد دادنامه شماره 225-22-6-1389 هیأت عمومی دیوان عدالت اداري بازنشستگی عادي افراد مشمول مانع از بهره مندي آنان از حقوق مکتسب و استفاده
از مزایاي مشاغل سخت و زیان آور نمی باشد. نظر به اینکه کمیته تشخیص مشاغل سخت و زیان آور استان مازندران مشاغل شاکی را زیان آور تشخیص داده با
توجه به اینکه بر اساس تفسیر جزء 1 بند (ب) تبصره 2 ماده 76 قانون تأمین اجتماعی اصلاحی مصوب سال 90 سابقه پرداخت حق بیمه در کارهاي سخت و زیان
آور به هر میزان قبل و بعد از اشتغال در مشاغل عادي به ازاي هر سال سابقه یک و نیم سال محاسبه خواهد شد. لذا مستنداً به مواد 10 و 11 و 65 قـانون دیوان
حکـم به ورود شـکایت و الزام سازمان تأمین اجتماعی استان مازندران و به اعمال استفساریه مزبور و اصلاح حکم بازنشستگی شاکی بر این مبنا و پرداخت ما به
التفاوت آن از تاریخ صدور راي کمیته تشخیص مشاغل سخت و زیان آور استان مازندران صادر و اعلام می گردد. این راي ظرف 20 روز پس از ابلاغ قابل تجدیدنظر

 
خواهی در شعب تجدید نظر دیوان عدالت اداري می باشد.» 

د: شعبه 18 تجدیدنظر دیوان عدالت اداري در خصوص دادخواست آقاي رحیم آقاجان پور به خواسته الزام به پرداخت ما به التفاوت مستمري از تاریخ بازنشستگی به
طرفیت اداره کل تأمین اجتماعی استان مازندران به موجب دادنامه شماره 9809970956700917-16/4/1398 ضمن نقض دادنامه شماره

 
9709970901702771-17/11/1397 شعبه 57 بدوي دیوان عدالت اداري به شرح زیر راي صادر کرده است: 

«با عنایت به مجموع اوراق و پرونده هاي بدوي و تجدیدنظر و مستندات ابرازي، نظر به اینکه شاکی در سال 1388 بازنشسته شده و تجدیدنظر خواه در اجراي قانون
مشاغل سخت و زیان آور در حق شاکی از تاریخ صدور نظریه کمیته استانی (14/6/1391) هر سال سابقه در مشاغل سخت را یکسال و نیم محاسبه نموده و در
اجراي آن قانون نسبت به تغییرات حکم بازنشستگی اقدام نموده لذا تجدیدنظر خواهی وارد و موجه است با استناد به ماده 71 و بند (ج) ماده 53 قانون تشکیلات و

 
آیین دادرسی دیوان عدالت اداري ضمن نقض حکم معترض عنه قرار رد شکایت شاکی صادر و اعلام می گردد. راي صادره قطعی است.» 

هـ : شعبه 17 تجدیدنظر دیوان عدالت اداري در خصوص دادخواست آقاي فضل اله روح پرور به خواسته الزام به پرداخت ما به التفاوت مستمري بازنشستگی مشاغل
سخت و زیان آور از تاریخ بازنشستگی به طرفیت اداره کل تأمین اجتماعی استان مازندران به موجب دادنامه شماره 9809970956500595-22/3/1398 ضمن

 
نقض دادنامه شماره 9709970901503242-5/9/1397 صـادره از شعـبه 55 بدوي دیوان عدالت اداري به شرح زیر راي صادر کرده است: 

«نظر به اینکه به موجب نظریه کمیته تطبیق مشاغل سخت و زیان آور، مشاغل مورد نظر در تاریخ 14/6/1391 به عنوان سخت و زیان آور تشخیص داده شده و نظر
به اینکه اقدامات تأمین اجتماعی براي قبل از ارائه نظریه کمیته مزبور موجه و قانونی بوده و با توجه به اینکه حقی که براي اشخاص و شاکی ایجاد گردیده از تاریخ
ابراز نظریه کمیته تطبیق می باشد و این امر هم لحاظ گردیده است بنابراین ادعاي شاکی براي ایام قبل از تاریخ نظریه کمیته تطبیق با عنوان معوقات مستمري فاقد
موازین قانونی است. معهذا تجدیدنظر خواهی موجه تشخیص و به استناد ماده 71 قانون تشکیلات و آیین دادرسی دیوان عدالت اداري ضمن نقض دادنامه تجدیدنظر

 
خواسته حکم به رد شکایت شاکی صادر و اعلام می گردد. راي اصداري قطعی است.» 

و: در خصوص دادخواست آقاي علی عباسی به خواسته الزام به پرداخت مزایا بر اساس مشاغل سخت و زیان آور و به طرفیت اداره کل تأمین اجتماعی استان زنجان،
شعبه 15 تجدیدنظر دیوان عدالت اداري به موجب دادنامه شماره 9809970955602931-10/9/1398 ضمن نقض دادنامه شماره 1070-12/4/1398 صادره از

 
شعبه 52 بدوي دیوان عدالت اداري به شرح زیر راي صادر کرده است: 

«در خصوص الزام سازمان تأمین اجتماعی به اصلاح مستمري بازنشستگی با توجه به اینکه به موجب بندهاي 4 و 6 بخش (ب) تبصره 2 ماده 76 قانون تأمین



اجتماعی استفاده از مزایاي سخت و زیان آور منوط به تأدیه 4% حق بیمه اضافی است که دلیلی در این خصوص تا تاریخ تقدیم دادخواست به شعبه بدوي ارائه
نگردیده بنابراین سازمان تأمین اجتماعی مکلف به وصول 4% حق بیمه مشاغل سخت و زیان آور شاکی و همچنین برقراري حقوق و مزایاي مشاغل سخت و زیان آور

 
از تاریخ وصول 4% حق بیمه می باشد. راي صادره قطعی می باشد.» 

ز: با عنایت به اینکه در دادنامه هاي شماره 9709970901503008-20/8/1397 شعبه 55 بدوي به موجب راي شمـاره 23/5/1398-9809970956201491

 
شعبه 16 تجدید نظـر تأیید گردیده، 

10/2/1399-9909970901100294 شعبه 61 بدوي که به موجب راي شماره 99099709565011158-25/4/1399 شعبه 17 تجدیدنظر تأیید گردیده و
9909970955500937-24/4/1399 شعبه 14 تجدیدنظر، 9809970956503630-11/12/1398 شعبه 17 تجدیدنظر ضمن نقض راي شماره
9809970901501964-4/8/1398 شعبه 55 بدوي، خواسته شکات بدواً الزام به صدور حکم بازنشستگی براساس مشاغل سخت و زیان آور بوده و این خواسته به

 
جهت عدم احراز اشتغال آنان در مشاغل سخت و زیان آور به مدت 20 سال متوالی یا 25 سال متناوب رد گردیده، از موضوع تعارض خارج می باشند. 

و با عنایت به اینکه در دادنامه 9809970901602878-22/8/1398 شعبه 66 بدوي که به موجب راي شماره 9809970956903573-23/11/1398 شعبه 20
تجدیدنظر تأیید گردیده، خواسته شاکی بدواً الزام به صدور حکم بازنشستگی براساس مشاغل سخت و زیان آور بوده و این خواسته به جهت عدم تسري قانون جز 1
بند (ب) تبصره 2 ماده 76 قانون تأمین اجتماعی مصوب1390 به ماقبل وفق راي وحدت رویه 773 الی 782-28/5/1399 هیأت عمومی دیوان عدالت اداري رد

 
گردیده، بدین جهت از موضوع تعارض خارج می باشند. 

هیأت عمومی دیـوان عدالت اداري در تاریخ 25/3/1400 با حضور رئیس و معاونین دیوان عدالت اداري و رؤسا و مستشاران و دادرسان شعب دیوان تشکیل شد و

 
پس از بحث و بررسی با اکثـریت آراء به شرح زیر به صـدور راي مبادرت کرده است. 

 
راي هیأت عمومی 

الف- درخصـوص تاریخ پرداخت مابه التفاوت مربوط به اصلاح مستمـري بازنشستگی عادي به بازنشستگی ناشی از اشتغال در مشاغل سخت و زیان آور، تعارض در

 
آراي شعب دیوان عدالت اداري محرز است. 

ب- براساس بند 5 جزء (ب) ماده واحده قانون اصلاح تبصره 2 الحاقی ماده 76 قانون اصلاح مواد 72 و 77 و تبصره ماده 76 قانون تأمین اجتماعی مصوب 1354 و
الحاق دو تبصره به ماده 76 مصوب 1371 که در تاریخ 14/7/1380 به تصویب مجمع تشخیص مصلحت نظام رسیده: «تشخیص مشاغل سخت و زیان آور و نحوه
احراز توالی و تناوب اشتغال، نحوه تشخیص فرسایش جسمی و روحی و سایر موارد مطروحه در این تبصره به موجب آیین نامه اي خواهد بود که حداکثر ظرف چهار
ماه توسط سازمان تأمین اجتماعی و وزارتخانه هاي کار و امور اجتماعی و بهداشت، درمان و آموزش پزشکی تهیه و به تصویب هیأت وزیران خواهد رسید.» در همین
راستا و برمبناي ماده 8 آیین نامه اجرایی بند 5 جزء (ب) ماده واحده قانون اصلاح تبصره 2 الحاقی ماده 76 قانون اصلاح مواد 72 و 77 و تبصره ماده 76 قانون
تأمین اجتماعی مصوب 1354 و الحاق دو تبصره به ماده 76 مصوب 1371 (مصوب سال 1380) که موضوع تصویب نامه شماره 15365/ت 36005
هـ-26/12/1385 هیأت وزیران است، تطبیق و تشخیص مشاغل سخت و زیان آور براساس ضوابط و سیاستگذاریهاي شوراي عالی حفاظت فنی و مقررات مربوط
برعهده کمیته هاي بدوي و تجدیدنظر استانی است و در مـواردي که کارفرما نسبت به تأدیه حق بیمه 4 درصد مـوضوع بندهاي 4 و 6 جزء (ب) ماده واحده قانون
صدرالاشاره اقدام مینماید و سابقه اشتغال در مشاغل سخت و زیان آور از سوي سازمان تأمین اجتماعی یا شعب دیوان عدالت اداري مورد تأیید قرار میگیرد، صدور
آراي کمیته هاي یادشده در این خصوص کاشف از این است که کارگر در دوره زمانی قبل از بازنشستگی به مشاغل سخت و زیان آور اشتغال داشته و از این رو بهره
مندي وي از حقوق بازنشستگی مشاغل فوق نیز پس از تبدیل بازنشستگی عادي به بازنشستگی مشاغل سخت و زیان آور صرفاً مربوط به دوره زمانی پس از صدور
آراي کمیته هاي احراز مشاغل سخت و زیان آور و یا قطعیت آراي شعب دیوان عدالت اداري درخصوص آراي کمیته هاي فوق الاشاره نیست و به تاریخ بازنشستگی
عادي کارگر تسري می یابد. بنا به مراتب فوق، دادنامه شماره 9709970901503252-5/9/1397 (صادره از شعبه 55 بدوي دیوان عدالت اداري) که به موجب
دادنامه شماره 9809970955400044-5/1/1398 (صادره از شعبه 13 تجدیدنظر دیوان عدالت اداري) تأیید شده و دادنامه شماره 9709970901701408-
1/8/1397 (صادره از شعبه 57 بدوي دیوان عدالت اداري) که به موجب دادنامه شماره 9709970955404401-4/12/1397 (صادره از شعبه 13 تجدیدنظر دیوان
عدالت اداري) مورد تأیید قرار گرفته و دادنامه شماره 9709970955404421-4/12/1397 (صادره از شعبه 13 تجدیدنظر دیوان عدالت اداري) که قائل به پرداخت
مابه التفاوت ناشی از اصلاح حکم بازنشستگی با احتساب سنوات اشتغال در مشاغل سخت و زیان آور از تاریخ بازنشستگی شاکیان به صورت عادي بوده اند، در این
حد صحیح و منطبق با موازین قانونی است. این راي به استناد بند 2 ماده 12 و ماده 89 قانون تشکیلات و آیین دادرسی دیوان عدالت اداري مصوب سال 1392

 
براي شعب دیوان عدالت اداري و سایر مراجع اداري مربوط در موارد مشابه لازم الاتباع است. 

محمد مصدق-رئیس هیأت عمومی دیوان عدالت اداري



مدیر تحقیق و توسعه شرکت انبوه سازان آرش : پایداري و حفظ دستاوردها مولفه اصلی موفقیت یک برند است / با تدبیر

و بازار سازي در ایام کرونا روند رو به رشد وجود داشت

منبع: کاشف اسرارشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1400/04/28

کاشف اسرار-دپارتمان تحقیق و توسعه هلدینگ آرش منطقه آزاد انزلی سال گذشته و هم زمان با پاندمی کرونا در این مجموعه بزرگ و موفق شکل گرفت
توانست با تدابیر مثال زدنی، تهدید کرونا را به یک فرصت بزرگ براي این مجموعه تبدیل کند . به گزارش کاشف اسرار،در راس این دپارتمان یکی از

نخبگان جوان (...) نوشته مدیر ...

کاشف اسرار-دپارتمان تحقیق و توسعه هلدینگ آرش منطقه آزاد انزلی سال گذشته و هم زمان با پاندمی کرونا در این مجموعه بزرگ و موفق شکل گرفت

 
توانست با تدابیر مثال زدنی، تهدید کرونا را به یک فرصت بزرگ براي این مجموعه تبدیل کند . 

به گزارش کاشف اسرار،در راس این دپارتمان یکی از نخبگان جوان و خوش فکر کشور، به نام " مهدي جوزایی" قرار دارد. براي این که بیشتر با وي آشنا شویم گپ

 
و گفتی با وي انجام داده ایم که تقدیم می شود: 

 
• ابتدا خودتان به صورت کامل معرفی نموده و سوابق کاري تان بفرمایید؟ 

با عرض سلام و وقت بخیر خدمت همه مخاطبان محترم، بنده مهدي جوزایی، متولد 1360 از تهران و فارغ التحصیل کارشناسی ارشد ادبیات نمایشی با عنوان
«بررسی امکان شکل گیري جهان هاي ممکن در تئاتر از دیدگاه فلسفه ذهن با تکیه بر نمایشنامه جهان هاي ممکن جان مایتون» (دانشکده سینما – تئاتر دانشگاه

 
هنر تهران) 

 
• فارغ التحصیل دوره فیلمسازي انجمن سینماي جوانان ایران با مدرك عالی– دفتر تهران –(1383) 

 
تدریس: 

 
• 18 سال سابقه تدریس – استان تهران 

 
• مدرس کارگاه سواد رسانه اي با مطالعه موردي انیمیشن boss baby- پژوهش سراي بصیرت -1396 

 
• فارغ التحصیل دوره مربی گري کارآفرینی زیر نظر مرکز کارآفرینی دانشگاه تهران 

 
• فارغ التحصیل دوره آموزشی پرسونال برندینگ دکتر قیطوریان 

 
• پژوهشگر حوزه مارکتینگ ،دیتا ماینینگ و علوم شناختی 

 
• سردبیر ،نویسنده و مجري مجموعه برنامه زنده و صبحگاهی “تراز” پخش از شبکه ایران کالا-1398 

 
• مجموعه 16 قسمتی “تهران نو”(پژوهشگر و سرپرست نویسندگان و کارگردانی مشترك)پخش از شبکه HD تهران -1395 

 
• مجموعه برنامه “کافه تبلیغات “با موضوع آموزش و آسیب شناسی با رویکرد تبلیغات علمی (10 قسمت) – پژوهشگر، نویسنده و کارگردان و مجري-1398 

 
• تیزر 

 
• پژوهشگر، نویسنده و کارگردان تیزر طرح خادم معاونت پژوهش سازمان هلال احمر ایران-(1395) 

 
• طراحی،پژوهش و نگارش تیزر و آنونس همایش بین المللیT O D وزارت راه و شهرسازي(1395) 



• پژوهش،طراحی ونگارش تیزر موشن گرافیک اصلاحات ترافیکی مجموعه نمایشگاهی شهر آفتاب(به سفارش معاونت حمل و نقل و ترافیک شهرداري تهران.(1396)

 
• پژوهش،طراحی و نگارش تیزر هاي موشن گرافیک پیامرسان “بله” (به سفارش بانک ملی ایران )(1396) 

 
• طراحی برنامه ترکیبی “سیماي ایران خودرو” .(1395) 

 
• طراحی کمپین تبلیغاتی بانک مرکزي ج.ا.ایران.(1395) 

 
• مشارکت در طراحی کمپین هاي تبلیغاتی و طراحی استراتژي هاي تبلیغاتی و رسانه اي براي شرکت انبوه سازان آرش(1395 تا کنون) 

 
• مدیر واحد R&D شرکت انبوه سازان آرش از سال 1399 

 
• مشارکت در طراحی،برنامه ریزي ،مدیریت و اجراي کمپین بازاریابی و فروش ویلا در طرح اقتصادي همراه آرش(طاها) در استان گیلان 

 
• طراحی کمپین تبلیغاتی تابستانه لرنیتو به سفارش شرکت مهندسی فرآیدا.(1396) 

 
• طراحی کمپین تبلیغاتی شرکت همگامان و شرکت هاي کارگزاري بیمه اریکه تجارت آتی نگر و کارگزاري بیمه تدبیر رفاه ایرانیان.( 1396) 

 
• عضو سابق اتاق فکر موسسه فرهنگی هنري الفباي هنر(تهران) 

 
• عضو اتاق فکر و طراح کمپین تبلیغاتی کاندیداي مجلس دوره یازدهم (دکتر سیفی عضو هییت مدیره ي اتاق فکر صنعت ساختمان کل کشور کشور) -1398 

 
• سرپرست اتاق فکر گروه رسانه اي تماس از 1394 تا 1399 

 
• چند مدت است که در شرکت انبوه سازان آرش مشغول به کار هستید و در چه بخشهایی فعالیت کرده اید؟ 

 
به صورت ثابت از ابتداي سال 1399 تا به حال. 

 
• چه وجه تمایزي در شرکت انبوه سازان آرش نسبت به سایر مجموعه ها وجود داشت که به این شرکت پیوستید؟ 

 
بها دادن به ایده هاي خلاقانه و نو و ارزش آفرین از سوي مدیران مجموعه در آن برهه براي من جذاب بود. 

 
• با توجه به سوابقی که در حوزه کاري خود دارید، فکر می کنید که چه تاثیري در شرکت داشته اید؟ 

در این مورد باید پرسنل شرکت و مدیران میانی و مدیران مجموعه و مشتریان وفا دار این شرکت اظهار نظر کنند اما به شخصه تلاش کردم ادبیات و گفتمان تحقیق

 
و توسعه و مدیریت ارتباطات با مشتریان در زمینه هاي مختلف رو در اتمسفر شرکت ایجاد کنم البته می دانم تا چه حد موفق بودم. 

 
• نگاه شما نسبت به آینده این شرکت چیست؟ 

ب طور طبیعی هر کسب و کار و هر سازمانی در بخش خصوصی با توجه به نوع محصول و خدمات و شایستگی هاي محوري که اساس کار قرار داده یک چرخه عمر
دارد،بنابراین در این فضاي رقابتی و این اقتصاد بسته اگر قصد داریم به بقاي خود ادامه بدهیم نیاز به صداهاي جدید داریم و باید به استقبال تغییر برویم . منظورم از
تغییر طیف وسیعی رو شامل میشود .تغییر در سیستم ها و زیر سیستم ها و مهمتر از همه بازنگري در چشم انداز و ماموریت هاي شرکت و مهمتر از همه تغییر در

 
نگرش مدیریت کلان. 

 
• از دیدگاه شما چه ارزش هایی در این شرکت وجود دارد که در موفقیت هاي آن موثر است؟ 



پیش از هر چیز باید به این نکته اساسی توجه داشته باشیم که مهم تر از دستیابی به موفقیت پایداري و حفظ دستآوردها هست .ارزش هاي اساسی و محوري یک
کسب و کار جزو جدایی ناپذیري از یک برند تجاري رو تشکیل میدهند که باعث میشود به تدریج یک شرکت ،گروهی از مشتریان که به مشتریان وفادار معروف
هستند رو به دست بیاورد پس از آن وظیفه هر سازمان حفظ و ارتقا کیفیت خدمات به این مشتریان هست تا بتواند درآمدهاي پایدار ایجاد بکند ولی اگر این نکته

 
مهم مورد غفلت واقع بشود با سقوط ارزش ها ،چرخه عمر یک برند به پایان خودش نزدیک میشود• 

 
ارتباط شما با کدام بخش از مجموعه شرکت انبوه سازان آرش بیشتر بوده و چه تاثیر متقابلی در حوزه فعالیت شما داشته است؟ 

با توجه به ماموریت واحد تحقیق و توسعه مبنی بر شناسایی نیازهاي حال و آینده مشتریان و برنامه ریزي جهت پوشش آن ها و همچنین کشف و درك فرصت ها و
نیازهاي بازار در حوزه هاي مرتبط با موضوع فعالیت شرکت و همکاري در تحلیل محیط بیرونی وداخلی شرکت جهت تدوین استراتژي هاي کسب وکار بیشترین

 
همکاري را با واحد فناوري اطلاعات و ارتباطات(IT) داشتم که به نظرم خیلی مثبت و موثر بود. 

 
• با توجه به شیوع پاندمی کرونا اقتصادي شرکت انبوه سازان آرش را نسبت به قبل آن چگونه ارزیابی می کنید؟ 

شرکت جزو معدود کسب و کارهایی بود که به جاي اتخاذ موضع انفعالی موفق شد با انجام تحقیقات بازار و با همکاري بین بخشی و با هوش مندي در کنار بازاریابی
دست به “بازار سازي ” بزند و در سخت ترین شرایط اقتصادي و لاك داون بتواند باز هم سود آور باشد اما نکته مهم این هست که چه قدر می توانیم این
دستاوردهایی که به سختی به دست آمده را مدل سازي بکنیم چون ما نباید مدافع حفظ وضع موجود باشیم بلکه اگر در پی نیل به موفقیت هاي بزرگتر هستیم باید

 
همواره رو به جلو حرکت کنیم و الزامات این حرکت رو به جلو رو هم براي شرکت فراهم کنیم… 

 
• یک خاطره خوب از ایام فعالیت خود در شرکت انبوه سازان آرش را بفرمایید؟ 

تولد زیر مجموعه طاها به عنوان یک واحد پشتیبان و خدمات پس از فروش در سال 1399 که براي به ثمر رسیدنش زحمات بسیار زیادي کشیده شد و امیدوارم در

 
ادامه این دستاوردها نه تنها حفظ بشود بلکه ارتقا هم پیدا بکند. 

 
• در پایان اگر موضوع ناگفته اي دارید که می خواهید عنوان کنید بیان بفرمایید؟ 

 
یک توصیه مهم براي مدیران:مسیر ناهموار تحول باید ابتدا به کوشش خود مدیر پیموده شود… 
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واکنش اصولگرایان به مرگ دو جوان در اعتراضات خوزستان: کار ضدانقلاب و آشوبگران است/ انتقام

می گیریم

منبع: آفتابشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1400/04/28

نماینده دشت آزادگان در مجلس شوراي اسلامی گفت: افرادي که از مکانی نامعلوم به سمت مردم تیراندازي کردند و دو جوان ما را کشتند به دنبال آشوب
هستند.

نماینده دشت آزادگان در مجلس شوراي اسلامی گفت: افرادي که از مکانی نامعلوم به سمت مردم تیراندازي کردند و دو جوان ما را کشتند به دنبال آشوب

 
هستند. 

آفتاب نیوز : قاسم ساعدي اظهار کرد: تمام مسئوولان جمهوري اسلامی از علما،
تا نمایندگان مردم در مجلس خبرگان رهبري، مجلس شوراي اسلامی و نهاد

 
هاي امنیتی به مطالبه به حق مردم واقف هستند و مردم را حمایت می کنند. 

به گزارش آفتاب نیوز؛ وي با بیان اینکه دشمن در این مواقع دنبال فرصت است
تا از مطالبه مردم سواستفاده کند افزود: با توجه به اینکه استان خوزستان
موقعیت استراتژیک و شریان حیاتی کشور است،چشم دشمنان معاندان نظام به

منابع این استان دوخته شده است. برخی افراد از خود بیگانه داخلی به تبعیت از ضد انقلاب در خارج از کشور در بین مطالبات مردم موج منفی ایجاد کرده و مطالبه

 
اجتماعی را به درگیري تبدیل می کنند. 

ساعدي با بیان اینکه این ها دشمن وحدت و یکپارچگی مردم هستند، عنوان کرد: از مردم شریف و جوانان با بصیرت به ویژه در شهرستان هاي جنوبی و جنوب غربی

 
درخواست دارم در مقابل افرادي که گرداننده صحنه سیاسی علیه نظام هستند هوشیار باشند. 

ساعدي با توصیف مردم شهرهاي مرزي به مردمی نجیب، مرزبانان وفادار و باغیرت، گفت: نباید اجازه دهیم افرادي فرصت طلب که از خارج از کشور دستور می

 
گیرند مطالبه مردم را به حاشیه ببرند. 

وي با ابراز تاسف از کشته شدت دو جوان در جریان مطالبات مردمی، عنوان کرد: افرادي که از مکانی نامعلوم به سمت مردم تیراندازي کردند و دو جوان ما را کشتند

 
به دنبال آشوب و قرار دادن عشایر و طوایف در مقابل نیروهاي امنیتی هستند. 

ساعدي با تاکید بر اینکه مردم ما هوشیار هستند و می دانند هدف از این تیراندازي ها چیست، بیان کرد: از خانواده هاي این دو جوان می خواهم با صبر و حوصله

 
خون فرزندان خود را مطالبه کنند و بدانند ما در کنار آنها هستیم و مطالبه خون ریخته شده را از دستگاه قضا داریم 

 
نماینده خبرگان: ضدانقلاب آدم می کشد/ خون خواه 2 جوان کشته شده ایم 

همچنین نماینده خوزستان در مجلس خبرگان رهبري با تاکید بر مطالبه برحق مردم، گفت: نیروهاي مردمی و مطالبه گر باید با دقت، بصیرت و هوشیاري قدم

 
بردارند تا هیچ گونه زمینه اي براي سوءاستفاده دشمن ایجاد نکنند. 

آیت االله محسن حیدري با انتقاد از به حاشیه بردن مطالبات مردمی، اظهار کرد: مطالبات کشاورزان و دامداران خوزستانی به ویژه آن هایی که در مسیر رودخانه
کرخه قرار دارند و متضرر شدند مطالبه به حق و قانونی است و هیچ کس با آن مخالفت ندارد. اما در میان مطالبات مردمی جریاناتی شناسایی می شوند که از آن

 
سوي آب در خارج از کشور با وجود اینکه هیچ پایگاهی در بین مردم ندارند اما مترصد فرصت براي سوءاستفاده هاي حزبی و باندي خود هستند. 

نماینده خوزستان در مجلس خبرگان رهبري گفت: هدف جریان ضد انقلاب این است که روي مطالبات مردمی موج سواري کرده و آن را به نفع خود مصادره کند که

 
قطعاً این کارها سوءاستفاده، جنایت و خیانت به آرمان هاي ملت است. 



آیت االله حیدري با تاکید بر اینکه نیروهاي امنیتی کار خود را در این شرایط به خوبی انجام می دهند، عنوان کرد: نیروهاي مردمی و مطالبه گر باید با دقت، بصیرت
و هوشیاري قدم بردارند تا هیچ گونه زمینه اي براي سوءاستفاده دشمن ایجاد نکنند و بدانند مطالبه برحق آن ها به عنوان تیري براي رسیدن به قلب دشمن است.
اگر انقلاب و مردم ضربه بخورد نه تاك می ماند و نه تاکستان و حقوق مردم بر باد می رود لذا باید هوشیارانه برخورد کنیم و در زمین دشمن بازي نکنند. افتخار بنده
این است که در کنار مطالبه گران و فعالان محیط زیست هستیم اما به هیچ عنوان نمی پذیرم که کاري کنیم که نتیجه اي براي مردم نداشته و دود آن به چشم

 
مردم برود و اجنبی از آن سواستفاده کند. 

آیت االله حیدري با تاکید بر مطالبه خونخواهی دو جوان کشته شده از شهرستان هاي شادگان و کوت عبداالله، گفت: نه تنها اولیاء دم بلکه همه مردم و انسان هاي
دلسوز درخواست خونخواهی این دو جوان بی گناه را می کنند. چرا که ما می بینیم انسان هاي جنایتکار، وابسته به اجنبی و ضد انقلاب با سوءاستفاده از مطالبات
مردمی در بین آن ها تیراندازي کرده و افراد بی گناه را می کشند که هم خانواده ها را عزادار و ملت را رنجیده خاطر می کنند.گروهک هاي ضد انقلاب براي رسیدن
به منافع شیطانی خود از هیچ کاري ابِایی ندارند. این افراد در جهت تحقق منافع خود حتی حاضر هستند انسان هاي بی گناه را بکشند. از دستگاه قضا می خواهیم

 
جنایتکارانی که مرتکب این جنایت شده اند را دستگیر و به دست محکمه عادلانه قضا بسپارند تا حکم الهی در مورد آن پیاده شود. 

 
پیام عربی آیت االله کعبی خطاب به مردم خوزستان 

نماینده خوزستان در مجلس خبرگان رهبري نیز با بیان اینکه، در ماجراي کم آبی تماشاچی نیستیم بلکه از طریق مجاري قانونی و شرعی و همچنین از طریق
مسئولین استانی و ملی در حال پیگیري این معضل هستم، گفت: از شما مردم تقاضا دارم که احتیاط کرده و به هجمه هاي دشمن توجه کنید چرا که درصدد

 
سواستفاده از شرایط پیش آمده هستند تا از آب گل آلود ماهی بگیرند تا به اهداف فتنه انگیزشان در راستاي ریختن خون و به هم ریختن امنیت برسند. 

آیت االله عباس کعبی در پیامی به زبان عربی و خطاب به مردم استان اظهار کرد: سلام و درودم را به مردم و فرزندان عزیزمان در خوزستان می رسانم و به آن ها می
گویم همان طور که می دانید در تلاشم تا مطالبات مشروع، قانونی و به حق شما را در رابطه با آب و سایر مشکلات به مسئولین استانی و ملی برسانم. همچنین
مطالبات و استغاثه شما در زمینه خشکسالی و بی آبی هورالعظیم و رودخانه کرخه را در سطح ملی نیز پیگیري خواهم کرد تا به اذن خدا به راه حل درست و سریع

 
مشکلات رسیده و آن را حل کنیم. 

نماینده خوزستان در مجلس خبرگان رهبري عنوان کرد: به همان صورت که رئیس جمهور منتخب، آیت االله رئیسی به شما وعده داد و همچنین طی گفت وگویی
که بنده با وي داشتم به محض تصدي ریاست جمهوري سریعا به امور رسیدگی خواهد کرد.: همچنین از ریاست جدید قوه قضاییه درخواست پیگیري این مشکلات
استان را داشتم تا حقوق عامه مردم استان احیا شود. ما در این ماجرا تماشاچی نیستیم بلکه از طریق مجراهاي قانونی و شرعی و همچنین از طریق مسئولین استانی

 
و ملی در حال پیگیري معضل کم آبی هستم و صداي شما را به دفتر مقام معظم رهبري رساندم. 

وي افزود: از شما تقاضا دارم که احتیاط کرده و به هجمه هاي دشمن توجه کنید چرا که درصدد سواستفاده از شرایط پیش آمده هستند تا از آب گل آلود ماهی
بگیرند تا به اهداف فتنه انگیزشان در راستاي ریختن خون و به هم ریختن امنیت برسند.همه ما مطالبه گر حفظ امنیت در کشور هستیم و فرصت فتنه انگیزي را با

 
مطالبه گري آرام و مشروع در زمینه مشکلات آب و همچنین سایر مشکلات باید از دشمن گرفت. 

 
انتقام دوجوان گرفته شود 

آیت االله عبدالکریم فرحانی، نماینده خوزستان در مجلس خبرگان رهبري نیز اظهار کرد: ما درباره استانی صحبت می کنیم که بیشترین ذخایر نفت و گاز و همچنین
بیشترین شرایط اشتغال صنعتی، بنادر و امکانات مبادلات و کشتیرانی ها را دارا است اما در چنین استانی که این امکانات به صورت وسیع وجود دارد شاهد بالاترین

 
آمار بیکاري هستیم و وضعیت اشتغال بومی استان در خطر است. 

وي افزود: در این شرایط تنها امکانی که براي خوزستان باقی می ماند کشاورزي و دامپروري است اما وقتی این موقعیت نیز از مردم گرفته شود و احشام و نخیلات و

 
سرمایه کشاورزیشان را از دست دهند دیگري دستاویزي براي زندگی کردن ندارند. 

نماینده خوزستان در مجلس خبرگان رهبري عنوان کرد: ما وقتی 800 هزار هکتار را به مقام معظم رهبري مطرح کردیم ایشان مطالبه دو میلیون هکتار زمین
کشاورزي را کردند چرا که ایشان با یک نگاه ویژه خواستند که خوزستان با دو میلیون هکتار زمین کشاورزي خوراك ایران را تامین کند و بیشترین منابع صادرات در
خاورمیانه را به عهده بگیرد. اما مردم خوزستان در این شرایط به دلیل سیاست هاي غلط با این موانع مواجه اند و به خصوص طی این 6 سالی که بنده در مجلس
خبرگان پیگیر بودم تمام مسیرها را با وزارتخانه هاي مختلف و مرتبط از محیط زیست و کشاورزي تا نفت و صنعت پیمودم اما به بن بست برخورد کردم.مطالبه گري
ها انجام شد و امکانات موجود است اما راه ها بسته می باشد؛ دستورها صادر شده اما راه ها بسته است. مشکلی که در حال حاضر مردم خوزستان را به میدان می
آورد و نگران می کند همین مسئله است. مردم خوزستان مانند کسی هستند که آخرین راه نفسش را بسته باشند و آخرین راه نفس این مردم، کشاورزي و دامداري



و استفاده از نعمت هاي خدادادي است.مشکل دیگري که مردم خوزستان با آن مواجه هستند تبعیض است؛ تبعیض به این معنا است که یک بار می گوییم آب
نداریم و همه وظیفه داریم با حداقل آب شرب موجود هم وطنانمان را مشارکت دهیم اما یک بار احساس می کنیم که نه، آبی در اختیار ما هست اما به دلیل

 
سیاست هاي غلط شوراي عالی و مسائل مربوط به سیاست گذاري آب، این آب در مکانی خرج برنج کاري و در محلی دیگر مصرف فضا و زیباسازي می شود. 

نماینده خوزستان در مجلس خبرگان رهبري بیان کرد: متاسفانه شاهد این هستیم که این مطالب نیز در رسانه ملی منعکس می شود، لذا مردمی که از عدم توانایی
تامین حداقل آب شرب خودشان و احشامشان رنج می برند تبعیض را احساس می کنند و به همین خاطر است که اکنون می بینیم مردم خوزستان اینگونه ملتهب
شده اند.به همین دلایل است که مردم خوزستان به ما اعلام می کنند که از دولت انقلابی منتخب توقع دارند درد هشت ساله اي که در آن شرایط مدیریتی به آن ها

 
تحمیل شده برطرف شود. 

فرحانی در رابطه با نگرانی مردم استان از تبعیض ها گفت: مردم عزیز ما می دانند که مطالبه رهبري حل مسائل اصلی خوزستان است؛ تقویت کشاورزي و رفع
تبعیض مطالبات مقام معظم رهبري است و مردم از فرمایشات،مطالبات و نگاه حضرت آقا باخبرند. مردم همچنین می دانند که علما و بزرگان استان و به ویژه جوانان
انقلابی، درصدد پیگیري رفع این مسئله هستند و یکی از بهترین راهکارها حضور قوي مردم در عرصه انتخابات و راي دادن به دولتی بود که برنامه آن عدالت و رفع

 
تبعیض است. 

نماینده خوزستان در مجلس خبرگان رهبري در ارزیابی سؤاستفاده از شرایط پیش آمده گفت: این مردم صداي مظلومیتشان را رساندند اما به ضدانقلاب ها اجازه
نمی دهند تا از این فضا سؤاستفاده کنند. دو جوانی که در شادگان و کدت عبداالله کشته شدند به دست ضدانقلاب ها بوده است و این ها درصدد مخدوش کردن
مطالبه ي حق مردم هستند و مردم به این فتنه آگاهند و اجازه نخواهند داد چنین سؤاستفاده اي شود. پرچم این مطالبه گري به دست جوانان انقلابی است که
انشاالله با مدیریت این جریان، زمینه تحقق عدالت و رفع تبعیض درعرصه هاي آب،کشاورزي، دامپروري و اشتغال بومی فراهم شود.ما نیز خواهش کرده و پیگیري

 
کردیم که قوه قضاییه مسببین خسارت وارده به مردم را معرفی کرده و برخورد قانونی با آن ها انجام شود. 

نماینده خوزستان در مجلس خبرگان رهبري عنوان کرد: من از مقامات امنیتی استان استدعاي پیگیري جدي را دارم، چرا که خانواده هاي محترم کشته شدگان از
علما و مسئولان استان مطالبه دارند که انتقام ظلمی را که ضدانقلاب به این خانواده ها داشته و خونی که از آن ها ریخته شده گرفته شود. ما مطالبه گر برخورد
قانونی فوري با کسانی هستیم که این ظلم و جنایت را در حق جوانان ما به ویژه در کوت عبداالله و شادگان انجام دادند چرا که خانواده هاي آن ها نیز این امر را از ما

مطالبه می کنند و انشاالله درکنار سایر مطالبات به حق، علماي استان در این مطالبه نیز پیش قدم باشند.



استان تهران در شاخص توسعه ارتباطات و فناوري اطلاعات اول شد
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طبق اعلام معاونت برنامه ریزي و نظارت راهبردي وزارت ارتباطات، استان تهران در شاخص توسعه ارتباطات و فناوري اطلاعات جایگاه اول کشور را به دست
آورد.

طبق اعلام معاونت برنامه ریزي و نظارت راهبردي وزارت ارتباطات، استان تهران در شاخص توسعه ارتباطات و فناوري اطلاعات جایگاه اول کشور را به دست

 
آورد. 

به گزارش گروه علم و فناوري خبرگزاري آنا از وزارت ارتباطات و فناوري
اطلاعات، معاونت برنامه ریزي و نظارت راهبردي وزارت ارتباطات در گزارشی
آخرین وضعیت شاخص توسعه ارتباطات و فناوري اطلاعات(IDI) در سال 99 را

 
منتشر کرد. 

متن کامل این گزارش به شرح زیر است: شاخص توسعه ارتباطات و فناوري
اطلاعات(IDI) با هدف سنجش سطح تکامل توسعه ارتباطات و فناوري اطلاعات
در طول زمان در کشورها و مقایسه وضعیت آن ها با سایر کشورها، سنجش
پیشرفت توسعه فناوري اطلاعات و ارتباطات در کشورهاي توسعه  یافته و درحال
توسعه، اندازه گیري شکاف دیجیتالی بین کشورها و نشان دادن ظرفیت بالقوه
توسعه فناوري اطلاعات و ارتباطات به  منظور ارتقاي و توسعه در سطح بین الملل

 
انتشار می یابد. 

متدولوژي و الگوي شاخص توسعه ارتباطات و فناوري اطلاعات (IDI) در سال 2008 توسط اتحادیه جهانی مخابرات(ITU) ارائه و براي اولین بار در سال 2009
محاسبه شد. مقدار عددي این شاخص بین صفر تا ده در نظر گرفته شده و افزایش مقدار شاخص نشانگر توسعه بیشتر ICT در کشورها است. این شاخص مرکب از

 
سه زیرشاخص دسترسی، استفاده و مهارت است. که هر یک از زیرشاخص ها ترکیبی از نماگرهاي زیر است. 

آخرین گزارش بین المللی این شاخص در سال 2017 منتشر شده و اتحادیه جهانی مخابرات ویرایش جدیدي براي این شاخص ارائه کرده که تاکنون بر اساس این

 
الگوي جدید محاسبه اي صورت نگرفته است. 

در ایران نیز سازمان فناوري اطلاعات ایران با بومی سازي شاخص فوق وضعیت استان هاي کشور در شاخص IDI را به عنوان معیاري جهت سنجش سطح ارتباطات
و فناوري اطلاعات به منظور تسهیل فرآیند برنامه ریزي و سیاست  گذاري مناسب و جامع محاسبه و رتبه بندي کرده است. اطلاعات حاصله در درگاه جامعه اطلاعاتی

 
ایران به آدرس mis.ito.gov.ir منتشر و در دسترس عموم قرار می گیرد. 

انتشار این اطلاعات و تعیین سطح توسعه یافتگی در استان ها به مدیران ارشد و سیاست گذاران این امکان را می دهد تا با در نظر گرفتن شرایط فعلی هر استان

 
برنامه ریزي و اقدام کنند و در راستاي سیاست متوازن سازي توسعه ICT در کشور اقدام نمایند. 

بر اساس محاسبات انجام شده در پایان سال 1399 استان تهران با دارا بودن مقدار 8.18 رتبه اول شاخص IDI را در بین استان هاي کشور به خود اختصاص داده

 
است و پس از آن استان هاي سمنان، یزد و البرز به ترتیب با امتیازهاي 7.82 ، 7.77 و 7.69 در رتبه هاي بعدي قرار دارند. 

استان هاي لرستان، آذربایجان غربی و سیستان و بلوچستان به ترتیب با امتیاز 6.16،6.21 و 5.28 رتبه هاي آخر را دارند. میانگین شاخص در کل کشور برابر 7.06

 
است. 

داده ها نشان می دهد که 19 استان کمتر از میانگین کشور هستند. بر اساس زیرشاخص هاي IDI در بخش دسترسی دامنه امتیاز استان ها بین 6 تا 9.4 است که
نشان دهنده وضعیت زیرساختی نسبتاً مناسب و در زیرشاخص استفاده دامنه امتیاز بین 4.4 تا7.7 که نشان دهنده عدم استفاده مناسب ازظرفیت هاي بالقوهICT با



توجه به بالا بودن زیرشاخص دسترسی در کشور است و همچنین در زیرشاخص مهارت استفاده از ICT دامنه امتیازات بین 4.8 تا 7.2 است که نیاز به ارائه بالا بردن

 
سطح مهارت و ارائه آموزش در زمینه هاي مرتبط را دارد که در کل با اعمال این تغییرات امتیاز شاخص کشور در دنیا بهبود قابل ملاحظه اي خواهد داشت. 

براساس نتایج بدست آمده از وضعیت شاخص IDI در استان ها برنامه هاي زیر به منظور بهبود مقدار این شاخص و به تبع آن افزایش سطح توسعه یافتگی استان ها

 
مدنظر است: 

در استان هاي با سطح توسعه یافتگی بالا تمرکز برنامه ها در جهت توسعه آموزش و مهارت و در استان هاي با سطح توسعه فناوري پایین تمرکز برنامه ها در جهت

 
توسعه زیرساختی و مهارتی دنبال شود. 

 
توسعه زیرساخت ها باهدف بهره برداري جهت ترویج کسب وکارهاي نوپا و اشتغال در حوزه ICT ادامه یابد. 

ICT به منظور افزایش سطح مهارت حوزه ICT برگزاري دوره هاي آموزشی رایگان در مراکز رشد و نوآوري و حمایت افراد در استفاده و ایجاد مشاغل در حوزه

 
دنبال شود. 

 
حمایت هاي ویژه در حوزه هاي استارت آپی در استان هاي محروم با در نظر گرفتن ضریب تشویقی و تسهیلات مناسب در این مناطق ادامه یابد. 

 
با وزارت کار،تعاون و رفاه اجتماعی به منظور تقویت و ایجاد تعاونی ها در حوزه ICT به ویژه در مناطق کمتر توسعه یافته همکاري شود. 

انتهاي پیام/4144/



روایتی از عبور از تحریم ها با دستان بسته/بازار یک میلیارد یورویی تجهیزات نفتی چگونه احیا می

شود؟
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 به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري فارس، صنعت نفت ایران با توجه
به داشتن بیشترین منابع هیدروکربوري در بین تمامی کشورها، ظرفیت بالایی در توسعه و پیشرفت کشور دارد و می توان به عنوان یک صنعت پیشران موتور سایر
صنایع کشور را نیز روشن کند. یکی از ظرفیت هاي این صنعت در ایجاد اشتغال و ارزآوري براي کشور، تولید و صادرات تجهیزات نفتی است که در سال هاي اخیر

 
علیرغم اعمال شدیدترین تحریم ها نه تنها دچار رکود نشده بلکه رشد قابل ملاحظه اي نیز پیدا کرده است. 

توجه ویژه به تولیدکنندگان تجهیزات نفتی و پشتیبانی و مانع زدایی از مسیر این بنگاه هاي تولیدي به این دلیل حائز اهمیت است که بدون توانمندي این شرکت ها
در بومی سازي تجهیزات نفتی، با اعمال تحریم ها و ایجاد محدودیت در واردات تجهیزات خارجی، سر پا بودن صنعت نفت کشور جاي سوال داشت. ولی این بنگاه

 
هاي تولیدي نه تنها هم اکنون نیاز کشور را تامین می کنند بلکه به فکر فتح بابی براي صادرات تجهیزات نفت به کشورهاي همسایه و سایر کشورهاي دنیا هستند. 

قطعا بالفعل کردن بازارهاي بالقوه صادراتی ایران براي فروش تجهیزات نفتی مستلزم ایجاد و تسهیل برخی زیرساخت هاي قانونی و حمایت هاي ویژه دولت از
سازندگان تجهیزات نفت است. در این بین نقش سفارتخانه ها به عنوان رایزن اقتصادي براي بازاریابی و فروش تجهیزات نفتی نیز بسیار کلیدي است که لازم است

 
دولت سیزدهم برنامه اي مدون در این حوزه تدوین کند. 

در این راستا با توجه به اهمیت بازاریابی و صادرات تجهیزات نفتی تولیدکنندگان ایرانی، با حسن هلالی عضو انجمن سازندگان تجهیزات صنعت نفت ایران و

 
مدیرعامل گروه صنعتی شرکت توربین ماشین خاورمیانه درباره ماموریت ها و بایسته هاي دولت سیزدهم در حمایت از صادرات تجهیزات نفتی به گفتگو نشستیم. 

 
مشروح این مصاحبه به شرح زیر است: 

 
 

در لایه حکمرانی دولت به ساخت داخل تجهیزات نفتی نگاه بلندمدت و استراتژیک نداشت 



فارس: با توجه به موضوع مصاحبه، سوال اول بنده این است که دولت چه حمایت هایی می تواند از سازندگان تجهیزات نفت براي صادرات این محصولات داشته

 
باشد؟ 

هلالی: براي صادرات تجهیزات نفت، وجود برخی زیرساخت هاي قانونی و اجرایی ضروري است. یک زمانی دولتی ها به ما می گفتند که شما کیفیت تجهیزات نفتی
ساخت داخل را بالا ببرید و قیمت آن را در مقایسه با جنس خارجی رقابتی کنید، ما آن را از شما میخریم. به هر حال سازندگان ایرانی با کمترین حمایت هاي لازم
این کار را انجام دادند و در شرایط بی ثبات اقتصادي هر طور که بود از لحاظ کیفیت و قیمت سطح تولیدات خود را مشابه اجناس خارجی و در سطح مناسب حفظ

 
کردند و به این بلوغ رسیدند که با آنها رقابت کنند و ما سازندگان از آن مرحله عملاً عبور کردیم. 

اما ما سازندگان تجهیزات متقابلا یک بلوغی را در دستگاه هاي دولتی به عنوان کارفرما انتظار داشتیم. انتظار این بود که آنها در پاسخ به کیفیت و قیمت مطلوب
تجهیزات ایرانی، اولاً سیاست گذاري کلان خود را براي استفاده از تولیدات داخلی با تجمیع سفارشات متمرکز کنند و دیگر اینکه بتوانند کار سفارش گذاري و تجمیع
سفارش از محصولات ایرانی را در بین مجریان، مشاوران و بهره  برداران جا بیندازند. تقاضاها به سمت تولیدکنندگان داخلی هدایت شود و با وجود توان داخلی و
محدودیت هاي ارزي، دوباره شاهد حرکت و نگاه به سمت واردات از خارج نباشیم. اگر تجمیع سفارش صورت بگیرد این موضوع به تشویق و تعمیق ساخت داخلی

 
تجهیزات کمک می کند. 

متاسفانه دولت در تجمیع سفارش موفق نبود و همین موضوع باعث شد که مقدار تقاضا براي محصولات ایرانی در حد انتظار نباشد (تکرار میکنم علیرغم کیفیت
بالاي تجهیزاتی که تولید می کنیم) و بدین صورت با کاهش حجم گردش مالی بنگاه هاي سازنده، آنها نتوانند زیرساخت هاي تولیدي خود را براي توسعه و تولید
جنس باکیفیت تر و با قیمت کمتر تقویت کنند و به موازات و همزمان حتی سفار ش گذاري مشابه را براي خارجی  ها داشتیم. ناگفته نماند که در سال هاي اخیر به
دلیل تحریم ها و محدودیت در واردات، حجم مناسبی از تقاضا به ناچار به سمت تولید داخل آمد و بدین صورت زیرساخت هاي تقریباً خوبی در این حوزه ایجاد شد.

 
اما ادامه دار بودن تقویت این زیرساخت ها نیازمند سفارش گذاري پیوسته است. 

متاسفانه در لایه حکمرانی، به تولید داخلی و حمایت از آن، نگاه بلندمدتی وجود ندارد و اگر این نگاهِ بلندمدت وجود نداشته باشد شما نمی توانید در شرایط
اقتصادي فعلی کیفیت محصولات را به طور مداوم ارتقا بدهید و امکان رقابت در سطح بین المللی و یا منطقه  اي براي صادرات را داشته باشید. وقتی این ارتقا مداوم
نباشد طبیعی است که از بازار صادراتی نیز حذف خواهید شد. پس یکی از الزامات حفظ یا توسعه بازارهاي صادراتی این است که در داخل حمایت هاي لازم از

 
تولیدکنندگان با تدابیر ویژه  اي صورت بگیرد. 

 
وقتی بخشنامه هاي گمرکی دست و پاي صادرکنندگان را می بندد 

فارس: علاوه بر تجمیع سفارش ها، شما به لزوم اصلاح و ایجاد برخی زیرساخت هاي قانونی اشاره کردید. در این باره بیشتر توضیح می دهید؟ دولت باید چه قوانینی

 
را به نفع صادرات اصلاح کند؟ 

هلالی: حاکمیت یعنی مجلس و دولت باید متفقاً براي تقویت صادرات برخی قوانین در حوزه صادرات را اصلاح و تسهیل نمایند. قوانین موجود و بخشنامه هاي دولت
در حوزه صادرات می تواند در اعطاي معافیت مالیاتی براي شرکت هاي صادرکننده، تسهیل در انجام امور گمرکات در سفارش گذاري کالا از خارج و صادرات مجدد
بسیاري از موانع و مشکلات صادرات را رفع کند. یکی از مشکلات ما این است که در حوزه صنعت و قوانین گمرکی قانونی به نام Re-export (صادرات مجدد)

 
نداریم. 

یعنی الان سازندگان داخلی نمی توانند کالایی را به صورت نیمه ساخته از خارج خریداري کنند، بر روي آن ارزش افزوده ایجاد کرده و دوباره آن را صادرات مجدد
نمایند. به عنوان مثال تجهیزي را از خارج وارد کنند، یک کار کوچک ولی با ارزش مانند تست کردن را روي آن انجام دهند و آن تجهیز را صادر کنند. اتفاقا ما می
خواستیم برخی کالاها را از اروپا وارد کنیم بعد روي آن ارزش افزوده ایجاد کرده و آن را در بازار عراق و سوریه به فروش برسانیم ولی گمرك اجازه این کار را نداد و
گفت شما باید این تجهیز را در قالب ورودِ موقت انجام دهید که این کار هم اینقدر مراحل بروکراتیک دارد که عملا هزینه اش بر سودش می چربد. ما یک بار این

 
سازوکار ورود موقت را انجام دادیم و حقیقتا پشیمان شدیم. 

 
فرش قرمز دولت براي زیمنس بعد از برجام بدون توجه به توان داخلی 

فارس: یکی از ایراداتی که به تولیدکنندگان تجهیزات نفتی وارد می شود این است که در حوزه برندسازي ضعیف عمل کرده اند. در این حوزه باید چه تدابیري

 
اندیشید؟ 



هلالی: پس تا اینجا دو موضوع مطرح شد: 1- تجمیع سفارش 2- تسهیل قوانین گمرکی. همچنین ایجاد راهکارهاي تهاتر مالی براي صادرکنندگان کالا و خدمات هم
بسیار حائز اهمیت است. موضوع مهم بعدي درباره برندسازي است که به تقویت صادرات تجهیزات نفتی و خدمات آنها و در نهایت در ایجاد قراردادهاي غیرنفتی
کمک می کند. وقتی کشوري تازه می خواهد به بازار صادراتی تجهیزات نفت وارد شود، باید ابتدا در درون خود یک تعداد برند به نام ایجاد کند. شما نمی توانید

 
همین طوري به سازندگان بگویید که خب خودتان بروید برند شوید. 

براي این کار باید از جانب دولت در خصوص سازندگان داخلی حمایت  هاي معنوي خاصی باید صورت بگیرد. با ذکر مثال برایتان توضیح می دهم که منظورم از
حمایت معنوي چیست. ببینید بعد از برجام وقتی جلساتی بین هیئت هاي اقتصادي ایران با سایر کشورها انجام می شد، مقامات ایرانی ابا داشتند از اینکه شرکت

 
هاي به نام داخلی که تخصصشان نیز ثابت شده است را در کنار خود در مذاکرات قرار دهند. 

در بازه زمانی یک الی دو سالی که برجام اجرا شد، زیمنس کلی جنس به ایران فروخت ولی مقامات دولتی ایرانی ما به ازاي این واردات شرط نکردند که حداقل یکی
از شرکت هاي داخلی هم کنار زیمنس قرار بگیرد و این تکنولوژي را دریافت کند و ما فقط به بازار مصرف زیمنس تبدیل شدیم، بدون اینکه تولید داخل را تقویت
کنیم. در واقع می توان گفت امتیاز دادیم ولی هیچ امتیازي نگرفتیم. بطوریکه در حوزه ماشی ن هاي دوار در صنعت برق، نیرو و نفت و گاز عملاً بازار را توسط

 
شرکت  هاي خصولتی به زیمنس واگذار کردیم. 

یا اینکه حتی دولت می تواند در این زمینه با فعال  کردن دیپلماسی اقتصادي براي تولیدکنندگان تجهیزات بازاریابی کند. برندسازي نیازمند حمایت دولت است. نه
اینکه دولت نه تنها در داخل تولیدکننده ایرانی را تحویل نگیرد، بلکه در خارج هم هیچ زمینه اي براي فعالیت و معرفی او ایجاد نکند، بعد بگوید خودتان برند شوید،

 
مگر امکان پذیر است؟ 

دقت بفرمایید من نمی گویم ما تولیدکنندگان هیچ کاري نمی کنیم و دولت فقط کار کند، نه من می گویم منِ تولیدکننده که الان صادرات هم انجام می دهم در
لایه بخش خصوصی و در حد یک ظرفیت محدود می توانم براي خودم برندسازي کرده و مسیري را براي صادرات ایجاد کنم. اما اگر می خواهیم صادرات تقویب شود
و در سیاست  هاي اقتصادي کلان دنبال بازارهاي بین  المللی هستیم باید در لایه دولت ها این امر پیگیري شود و شرکت  هاي به نام را در مبادلات، مذاکرات و
سفرهاي رسمی همراهی دهند تا مورد حمایت قرار گیرند. واگذاري مذاکرات به شرکت  هاي خصولتی و نیمه دولتی و یا بهره  مند از سهام صندوق  هاي بزرگ نتیجه-

 
اش همین بوده که هست که با کمال تاسف دولت هم تا بدین جا برنامه اي براي این کار نداشته است. 

 
 

 
دولت ایران براي توسعه بازارهاي صادراتی، قراردادهاي منطقه اي را احیا کند 

فارس: آیا دولت در حوزه بازاریابی براي صادرات تجهیزات به کشورهاي منطقه نیز می تواند به شما سازندگان کمک کند؟ چگونه می تواند کمک کند؟ چون بنده

 
قبلا با آقاي مجیدمحمدپور رئیس انجمن استصنا مصاحبه اي داشتم، ایشان میگفت که مسیر صادرات و بازاریابی باید در سطوح دولت ها پیگیري شود. 

هلالی: براي حمایت از صادرات، دولت ایران باید وارد قراردادهاي منطقه اي بشود. یعنی دولت از طریق ظرفیت هایی که در وزارت امورخارجه و سفارتخانه ها و
وزارت نفت وجود دارد وارد تعامل و مذاکره و لابی  هاي منطقه  اي با کشورهاي مثلا آسیاي میانه شود و قراردادهایی براي تامین تجهیزات نفتی آن ها امضا کند و

 
حتی این تجارت را از قوانین گمرکی خود استثنا و تسهیلاتی بسیار خاص فراهم کند. 

در حال حاضر برخی کشورهاي حاشیه خلیج فارس قراردادهایی را در این حوزه منعقد کردند که گمرکات خود را حذف کرده اند. در حالی که علیرغم توانمندي
داخلی براي صادرات تجهیزات نفتی، دولت ما حتی یک قرارداد با ترکیه در این حوزه امضا نکرده است و با دولت  هایی مانند آذربایجان، افغانستان، ترکمنستان، عراق



 
نیز نه تنها قراردادي امضا نکرده بلکه حتی مذاکره اي هم انجام نداده است. 

 
تحریم داخلی دست صادرکننده را بسته بود ولی تحریم خارجی را دور زدیم 

فارس: دولتی ها بعضا در دفاع از عملکرد خود در این حوزه اینگونه استدلال می آورند که ما اصلا تحریم هستیم و تا وقتی تحریم باشیم کشوري از ما محصولی نمی

 
خرد حالا چه تجهیز نفتی باشد چه سایر کالاها. این ادعا درست است؟ 

هلالی: اینکه گفته می شود به دلیل تحریم نمی توان صادرات کرد را بنده قبول ندارم بله مشکل است. قطعاً مسیر هموار نیست. اتفاقا بخش خصوصی می تواند در
همین فضا نیز صادرات داشته باشد بدون اینکه شناسایی شود، فقط کافی است بدنه حاکمیت تصمیم داشته باشد از ما حمایت کند. اگر دولت ما بخش خصوصی را

 
بازي بدهد، ما انعطاف پذیري دور زدن تحریم را داریم و براي به دست آوردن سود مالی، آماده  ایم تا هزینه دور زدن را از جیب بپردازیم. 

اما اگر همین دولت بخواهد هزینه کند و تحریم را دور بزند از این کار ممکن است فساد بیرون بیاید. درحالی که در بخش خصوصی هیچ موقع فسادي صورت نمی
گیرد، زیرا هزینه اي که ما براي دور زدن تحریم می کنیم از جیب خودمان است نه از بیت المال. ضمن اینکه اگر دولتی ها بخواهند کاري کنند باید به تمامی
نهادهاي نظارتی پاسخگو باشند ولی بخش خصوصی دست و پایش بسته نیست و حتی می تواند به روش  هایی ارز صادراتی را نیز به کشور برگرداند اما وقتی

 
نهادهاي خصولتی درگیر می  شوند، ریسک و منفعت آنها تعریف درست ندارد و شاید فساد هم در آن باشد. 

ما به عنوان یک شرکت سازنده تجهیزات نفتی در دو سال گذشته حدود 40 درصد از فروش مان در داخل کشور بوده است و 60 درصد از خدمات و تولیداتمان را
صادر می کردیم که بخش زیادي از آن نیز مربوط به صدور خدمات فنی و مهندسی بوده است، نه صادرات کالا. یعنی ما خدمت نیروي انسانی متخصص را صادر
کردیم، چرا؟ چون در گمرکات براي صادرات کالا مشکل داشتیم. در نتیجه خود نیروي انسانی ماهر را می  فرستادیم که خدمتش را به عنوان یک خدمتِ فنی

 
مهندسی صادراتی ارائه دهد. یعنی ما تحریم خارجی رو دور می زدیم ولی تحریم داخلی دستمان را بسته بود. 

بخش خصوصی در حد توان خودش حتی در فضاي تحریمی نیز راه صادرات را باز می کند اما متاسفانه دولت نه تنها حمایتی از صادرات ندارد و مسیر آن را هموار
نمی کند بلکه مشاهده شده در برخی مواقع که شرکت هاي خصوصی این مسیر را هموار می کنند، برخی از این شرکت هاي دولتی (و یا خصولتی) سریعاً وارد همان

 
بازار شده و با ما رقابت می کنند. و انجام امر را با مشکل مواجه می کنند. 

 
 

 
خلا رایزن اقتصادي در سفارتخانه هاي ایران، دیپلماسی اقتصادي را تعطیل کرده است 

 
فارس: در حوزه بازاریابی و فروش، سفارتخانه ها چه نقشی می توانند ایفا کنند؟ 

هلالی: نقش سفارتخانه ها در بازاریابی براي تجهیزات نفتی بسیار کلیدي است ولی ما حتی در کشورهاي همسو با خودمان نیز یک رایزن اقتصادي در سفارتخانه
خود نداریم یا اگر داریم وجودشان براي تولیدکننده داخلی ملموس و موثر نیست. بنابراین از نظر من، دیپلماسی اقتصادي کاملا تعطیل است و در این چند سال
گذشته هم دولت فقط روي برجام متاسفانه متمرکز شده بود و مانور می داد. درحالیکه الان کارویژه همه سفارتخانه هاي کشورهایی مثل ترکیه، عراق، سوریه،
افغانستان، روسیه، قزاقستان، تاجیکستان و قرقیزستان مباحث اقتصادي است. یعنی مثلا سفیر ترکیه در عراق کار ویژه اصلی اش بازاریابی براي فروش اجناس ترك

 
است ولی سفارتخانه هاي ایران در این حوزه خاص عملاً مفید نیستند. 

اگر دولت آقاي رئیسی می خواهد حرکتی در حوزه صادرات، نه فقط در صادرات تجهیزات نفتی بلکه در خصوص همه تولیدات و خدمات ایرانی انجام دهد باید در هر
سفارتخانه تعدادي رایزن و کاربلدهاي اقتصادي قرار دهد که کار ویژه شان بازاریابی و صادرات باشد. این رایزنان اقتصادي را هم می تواند از مدیران عامل شرکت هاي



 
خصوصی فعال که بازنشسته شده  اند، انتخاب کند. 

وابسته اقتصادي کشور جمهوري چک در ایران می دانید چه کسی بود؟ این فرد قبلا نماینده شرکت اشکودا در هند و مالزي بوده است که الان در ایران سفیر شده
است. یعنی یک فرد کاملا اقتصادي الان رایزن شده است. در حالی که در ایران اصلا معلوم نیست، سفیر را روي چه حساب و شاخص  هایی انتخاب می کنند. بنده
بارها به سفارتخانه هاي ایران در کشورهاي مختلف مراجعه کرده ام و شاهد بوده  ام که اصلا درباره بخشنامه هاي اقتصادي آن کشور هم توجیه نیستند و نمی توانند

 
امثال بنده را به عنوان یک فعال اقتصادي راهنمایی کنند. 

 
بازار یک میلیارد یورویی تجهیزات نفتی پیش روي سازندگان ایرانی 

فارس: به نظر شما در حوزه صادرات تجهیزات نفت چه ظرفیت هایی براي ایران وجود دارد؟ مقاصد صادراتی ما کدام کشورهاست؟ ارزش صادرات مان می تواند چقدر

 
باشد؟ 

هلالی: متاسفانه در چند سال اخیر، دیدگاهی بر کشور حاکم بود که معتقد بودند ما نمی توانیم تجهیزات نفتی مطابق با استانداردها بسازیم، ولی دیدیم که حتی در
شرایط تحریمی این اتفاق افتاد و الان توانمندي ایرانی ها در تولید تجهیزات نفتی براي صاحب  نظران قابل کتمان نیست. ما بازارهاي صادراتی فراوانی براي فروش
تجهیزات داریم. کشورهاي حوزه CIS تشنه تجهیزات ایرانی هستند. ترکیه، مالزي، اندونزي، حتی عراق و سوریه و کشورهاي آفریقایی این ظرفیت وجود دارد که

 
عراق، سوریه و آفریقا محل جولان تجهیزات ایرانی باشد. 

بنده از شما سوال می کنم کشور ایران که جزو بزرگترین منابع هیدروکربوري دنیاست واقعا نمی تواند در همین بازار کشورهاي همسایه خود "هاب" تجهیزات نفتی
شود؟ قطعا می تواند و لازمه این حمایت هم اعتقاد به "ما می توانیم" است. اینقدر هم نگوییم که تحریم است نمی شود. نخیر همین الان تمامی مواد اولیه موردنیاز
شرکت ما براي ساخت توربین گازي، بخار و کمپرسورها تحریم است ولی مواد اولیه آنها را وارد می کنیم. تجهیزات را کاملاً می سازیم و به صنعت کشور تحویل می-
دهیم و از طریق یکی از کشورها با انعطاف پذیري که داریم صادرات خدمات می کنیم و دوباره ارز آن را براي واردات مواد اولیه استفاده می کنیم. اگر مدعی هستند

 
که در تحریم نمی شود کار کرد، پس چطور ما داریم کار می کنیم؟ 

ما به بازار ونزوئلا می توانیم سالانه حداقل 150 میلیون یورو صادرات تجهیزات نفتی داشته باشیم. بازاري که تا مدت ها مورد غفلت واقع شده بود. در کشورهاي
CIS می توانیم بیش از 200 میلیون یورو صادرات داشته باشیم. با آمار عرض می کنم در آفریقا حداقل 350 میلیون یورو ظرفیت صادرات کالا و خدمات داریم. در

 
کل، سازندگان تجهیزات ایرانی، ظرفیت صادرات بین 900 تا 1000 میلیون یورو را دارند. اما متاسفانه از این ظرفیت صادراتی حتی 10 درصد آن هم فعال نیست. 

لذا ما می توانیم ظرفیت صادراتی را چندین و چند برابر کنیم. الان ما ظرفیت تولیدمان بالاست ولی تقاضا وجود ندارد. در نتیجه تنها حدود 30 درصد خط تولیدمان
در شرکت  هاي انجمن سازندگان تجهیزات نفت مشغول به کار است. اگر ظرفیت صادراتی براي ما ایجاد شود و در داخل نیز تجمیع سفارش صورت بگیرد ما می
توانیم حجم بالایی از اشتغالزایی و درآمدارزي را براي کشور ایجاد کنیم. امیدواریم رئیس جمهور محترم جناب آقاي رئیسی، با انتصاب وزراي کاري و آشنا به مشاغل

 
صنعت و بدور از دغدغه  هاي سیاسی راهگشاي شرکت  هاي داخل به بازار منطقه و کشورهاي هدف در راستاي اشتغال زایی و درآمدهاي بیشتر را فراهم آورد. 

 
مصاحبه از سیداحسان حسینی 

انتهاي پیام/



کمیته امداد در شرایط کرونایی کشور چه خدماتی به مددجویان خود ارائه کرده است؟

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1400/04/28

گروه اجتماعی دفاع پرس: بیش از یک سال از شیوع ویروس کرونا در
کشور می گذرد؛ ویروسی که برخی از کسب و کارها را به تعطیلی کشاند و
تعدادي از نیروها هم بیکار شدند؛ گروه هاي آسیب پذیر از جمله
مددجویان کمیته امداد نیز از این مشکلات معیشتی مستثنی نبودند. در
این راستا از جمله اقدامات حمایتی کمیته امداد براي کاهش مشکلات
مددجویان، ارائه خدمات غیرحضوري به مددجویان و نیازمندانِ کمیته
امداد، کمک بلاعوض به خانواده مددجویان فوت شده بر اثر کرونا، ارائه
اینترنت پاك براي آموزش مجازي دانش آموزان و دانشجویان تحت

 
حمایت، پرداخت تسهیلات به مددجویان و ... بود. 

کمیته امداد باتوجه به بخشنامه هاي اطلاع رسانی، از بهمن ماه ستاد

 
مقابله با کرونا را در دفاتر استان ها راه اندازي کرد و همچنین براي افزایش آگاهی مددجویان پیامک هایی درباره رعایت نکات بهداشتی به آن ها ارسال کرد. 

 
تشکیل ستاد پیشگیري و مقابله با کرونا براي مددجویان 

پس از همه گیري ویروس کرونا، کمیته امداد در نخستین اقدام، هماهنگ و همسو با سیاست ها و برنامه هاي ابلاغی ستاد ملی مدیریت و مبارزه با کرونا، ستاد
پیشگیري و مقابله با کرونا در سطح ستاد مرکزي و استان ها تشکیل داد و اطلاع رسانی و آموزش به مددجویان درباره پیشگیري از بیماري در قالب شیوه نامه هاي

 
ابلاغی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی به منظور کاهش خطر ابتلا به این بیماري را آغاز کرد. 

در همان مراحل ابتدایی و پس از تشکیل ستاد هاي اطلاع رسانی کمیته امداد، براي پیش گیري از سرایت این ویروس، حضور فیزیکی مددکاران و کارشناسان خود
را در منازل مددجویان محدود کرده و تمدید سیستمی اعتبار پرونده هاي مددجویی در دستور کار قرار گرفت و از سوي دیگر جمع آوري صندوق صدقات به صورت

 
دستی هم متوقف شد. 

یکی از اقدامات کمیته امداد در راستاي شرایط سخت آن زمان و کمبود لوازم بهداشتی در سراسر کشور و به منظور حمایت از نظام بهداشت و درمان کشور، تغییر
کاربري تعدادي از تولیدات طرح هاي اشتغال مددجویان تحت حمایت به سمت تولید ماسک، دستکش بهداشتی، لباس بیمارستانی و مواد ضد عفونی کننده بود و

 
مددجویان توانستند روزانه یک میلیون ماسک بهداشتی فیلتردار و بدون فیلتر تولید کنند. 

این اقلام علاوه بر توزیع بین دیگر مددجویان تحت حمایت، در اختیار مراکز بهداشتی و درمانی قرار گرفت تا کمیته امدادهم سهمی در این شرایط سخت کرونا
داشته باشد. در مورد ساماندهی مشارکت مردم در پیشگیري، کنترل و مقابله با بیماري کرونا، این نهاد در راستاي محافظت از سلامت اقشار آسیب پذیر، با بسیج
همه امکانات و بهره گیري از ظرفیت هاي مردمی و گروه هاي جهادي، از ابتداي شیوع بیماري وارد عمل شده و در این رابطه مراکز نیکوکاري امداد که شامل تشکل
هاي نیکوکاري محله مبنا و مسجدمحور یا صنف محور می شود و داوطلبانه با نظارت و پشتیبانی این نهاد فعالیت می کنند نیز به طور جدي پیگیر رفع مشکلات

 
جامعه هدف بوده و هستند. همچنین امداد شارژ ماهانه کمک به رفع سوء تغذیه مادران باردار و شیرده به تعداد 54 هزار نفر ماهانه 200 هزار تومان را انجام داد. 

 
تهیه بسته هاي معیشتی و بهداشتی 

علاوه براین، کمیته امداد در همان ابتداي شروع این ویروس منحوس و با توجه به شرایط خاص به وجودآمده و کمبود لوازم بهداشتی، بسته هاي بهداشتی را تهیه و
بین مددجویان تحت حمایت توزیع کرد. کمیته امداد همچنین فهرست طرح هاي اشتغال آسیب دیده ناشی از بیماري کرونا را به منظور اتخاذ تمهیدات جبران
خسارت تعیین کرد و 700 هزار طرح شغلی مددجویان به طور مستمر در حال پایش است و در صورت بروز خسارت به این طرح ها، با ارائه تسهیلات تکمیلی و
استمهال وام هاي اشتغال صندوق قرض الحسنه امداد ولایت، از طریق هیئت هایی که در استان ها تشکیل شده، از این طرح ها حمایت می کنیم. در این راستا می

 
توان گفت کمترین خسارت را طرح هاي اشتغال زایی مددجویان امداد داشتند. براساس آخرین آمار تنها سه درصد از طرح هاي مددجویان این نهاد آسیب دیدند. 



همچنین به دنبال کمک به مددجویان در شرایط سخت کرونا چهار هزار سبد کالا بین خانواده هاي تحت حمایت در استان تهران نیز توزیع شد؛ 20 فروردین ماه
سال گذشته بود که رئیس کمیته امداد با اشاره به تفاهم نامه کمیته امداد با قرارگاه جهادي امام رضا (ع) براي کمک به مددجویان در زمینه هاي مختلف، گفت:
توزیع چهار هزار سبد کالا بین مددجویان تحت حمایت در استان تهران با همکاري قرارگاه جهادي امام رضا (ع) در حال انجام است.به گفته بختیاري، این سبدها

 
شامل اقلام ضروري و مایحتاج روزانه مددجویان بوده است. 

از آنجایی کرونا کسب و کار و مشاغل افراد را هم تحت تاثیر قرار داد، مددجویان کمیته امداد نیز از جمله گروه هایی بودند که در این زمینه با مشکلاتی روبه رو
شدند. به گفته حجت االله عبدالملکی-معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد، عمده مشاغل ایجاد شده توسط کمیته امداد مشاغل خانگی و روستایی بوده اند؛ در پی
شیوع ویروس کرونا مشاغل روستایی آسیبی ندیدند و حتی مشاغل بخش کشاورزي رونق هم داشتند به طوریکه در این مدت صادرات کشاورزي افزایش یافته و

 
اکنون در مشاغل روستایی آسیب خاص رخ نداده است. 

انتهاي پیام/ 351



ظلم نیکمرام به این کارمند / از سلفی تا بازار هدیه و لوح تقدیر ( + تصاویر )

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1400/04/28

مراسم تودیع و معارفه مدیران کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کهگیلویه و بویراحمد با حضور دلبري مدیرکل امور استان هاي وزارت تعاون و کار و رفاه
اجتماعی به صورت وئدیو کنفرانس در سالن جلسات اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد برگزار شد.

کبنا ؛مراسم تودیع و معارفه مدیران کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کهگیلویه و بویراحمد با حضور دلبري مدیرکل امور استان هاي وزارت تعاون و کار و

 
رفاه اجتماعی به صورت وئدیو کنفرانس در سالن جلسات اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد برگزار شد. 

به گزارش کبنا، قبل از ظهر روز (یکشنبه 27 تیرماه 1400) با حکم محمد شریعتمداري وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، آیت اله ارمغانی فرد جایگزین پروانه نیک
مرام مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد شد. به گفته مسئولان و جامعه کارگري نیک مرام در مدیریتش حرف نداشت. دلبري مدیرکل امور

 
استان هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مراسم تودیع نیک مرام در تمجید از او سنگ تمام گذاشت. 

دلبري نیک مرام را مدیران نمونه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و مورد توجه وزیر دانست و اظهار داشت: کارهاي خانم نیک مرام در اداره کل تعاون، کار و رفاه

 
اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد ماندگار است. 

او به طور ویژه از پروانه نیک مرام مدیرکل سابق تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد قدردانی کرد. دلبري به گونه اي صحبت می کرد که به نظر می
آمد، خیلی با این تودیع موافق نبوده او در ادامه به نکته ریزي اشاره کرد و گفت: در زمان مدیریت خانم نیک مرام به آقاي رامش (شوهر خانم نیک مرام) کم لطفی و

 
به نوعی ظلم شده، اگر خانم نیک مرام مدیرکل نبود، قطعاً او می توانست در جایگاه بالاتري خدمت می کرد. 

پروانه نیک مرام در آخرین صحبت هایش در مراسم تودیع خودش از مدیرکلی تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد ابتدا از خانواده و همسرش که
دوشادوش او تلاش می کرد، قدردانی کرد. وي در ادامه با اسم بردن از وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، معاونین وي، استاندار کهگیلویه و بویراحمد و مدیران و

 
اصحاب رسانه نیز به طور ویژه قدردانی کرد. 

مدیرکل سابق تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد در ادامه به بخشی از عملکرد خود اشاره کرد و گفت: براي اولین بار کافه کارآفرینی راه اندازي کردیم
در برنامه هاي فعال سیاست هاي بازار کار از جمله؛ مشوق هاي بیمه اي، کارورزي یارانه دستمزد از زمان ابلاغ تاکنون جز استان هاي موفق بودیم و 100 درصد
آنچه که براي استان در هر سال پیش بینی کرده بودند، خوشبختانه محقق گردیده است در آذر ماه سال 96 در روز معارفه ام از همه دستگاهها، مسئولین، روساي
بانک ها خواهشی داشتم که کمک کنید به اشتغال که نرخ بیکاري در استان کهگیلویه و بویراحمد تک رقمی شود، امروز طبق آخرین آمار، مرکز آمار ایران نرخ

 
بیکاري در استان 8.2 دهم درصد شده است. 

در حوزه اشتغال؛ در سال 96 همان ابتداي فعالیت مدیرکلی دستوراتی در دو بخش فراگیر و روستایی و عشایري در دستور کار دولت قرار گیرد در هر دو استان ما
موفق بوده و و 336 میلیارد تومان به استان کهگیلویه و بویراحمد تخصیص داده شده و امروز که از خدمت مردم خوب استان مرخص می شویم، صددرصد سهم
استان جذب شده در بخش مشاغل خانگی آمارها موجوده، در سال هاي خدمتم یک ریال برگشتی نداشتم همه مبالغ تخصیص داده شده جذب شد. یکی از اولویت

 
هاي کاري هم در اشتغال هم این بوده که سهم استان کهگیلویه و بویراحمد نباید برگشت بخوره و یا به استان دیگري تزریق بشود. 

در حوزه روابط کار، خوشبختانه استان کهگیلویه و بویراحمد کمترین واکنش هاي کارگري را در سطح استان و در بین استان هاي کشور داشته و کاهش حوادث
ناشی از کار و همچنین کاهش فوتی هاي ناشی از کار که خوشبختانه میزان قابل توجهی بوده، بیش از 70 درصد کاهش داشته است. راه اندازي سامانه جامع روابط
کار و ارائه 21 خدمت به جامعه کارگري و کارفرمایی که مهم ترین آن ها رسیدگی به دعاوي و اختلافات کارگري و کارفرمایی. توزیع بسته هاي غذایی به کارگران و

 
رانندگان و کارگرانی که ناشی از کرونا دچار خسارت شده بودند. 

در ادامه این مراسم آیت اله ارمغانی فرد سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد از مجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، آقاي پناه
معاون وزارتخانه و مسئولان استان قدردانی کرد و اظهار داشت: تمام تلاشش را خواهد کرد که مجموعه اي پُر کار، هماهنگ و همدلی بیش از گذشته را براي خدمت

 
به جامعه کارگري فراهم کند. 

همچنین تعدادي از حاضرین و روساي کمیته هاي صنفی زیر مجموعه اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی به نقطه نظرات خود پرداختند که همگی مدیریت خانم

 
نیکمرام را مورد ستایش قرار دادند. 

در پایان این جلسه؛ هدیه وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی تقدیم پروانه نیک مرام شد. مدیران مختلف نیز با اهداء دسته گل و لوح تقدیري از خدمات پروانه نیک

 
مرام تجلیل می کردند. 

استانداري کهگیلویه و بویراحمد نماینده اي در این جلسه نداشت. مدیرکل ورزش و جوانان استان کهگیلویه و بویراحمد، مدیرکل فنی و حرفه اي استان، مدیرکل
صندوق بیمه اي روستایی و عشایري، معاون فرماندار بویراحمد، ارسلان حسن پور مدیرعامل بانک کارآفرینی امید منطقه 9 کشور، مدیرعامل بانک کارآفرینی امید

 
استان، مدیرعامل بیمه ایران و ... در این جلسه حضور داشتند. تصاویر کوچک 

 
تصاویر بزرگ 

 
اسلاید تصاویر 



 
 

 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 

 
 

 
 

 
 



 
 

 
 



اجراي طرح جمع آوري پسماند و بازیافت زباله هاي خشک از مبداء در باقرشهر

منبع: تهران نیوزشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1400/04/28

مدیر واحد مدیریت پسماند شهرداري باقرشهر گفت: طرح جمع آوري پسماند و بازیافت زباله هاي خشک از مبداء با نظارت شهرداري باقرشهر اجرا می گردد.

مدیر واحد مدیریت پسماند شهرداري باقرشهر گفت: طرح جمع آوري پسماند و بازیافت زباله هاي

 
خشک از مبداء با نظارت شهرداري باقرشهر اجرا می گردد. 

مدیر واحد مدیریت پسماند شهرداري باقرشهر گفت: طرح جمع آوري پسماند و بازیافت زباله هاي

 
خشک از مبداء با نظارت شهرداري باقرشهر اجرا می گردد. 

یونس معروفی مدیر واحد مدیریت پسماند شهرداري باقرشهر در این خصوص گفت: مساحت تحت
پوشش جمع آوري پسماند خشک در باقرشهر 44 کیلومتر مربع می باشد و تناژ پسماند خشک قابل
بازیافت در سال 1399 روزانه 5302 کیلوگرم و ماهیانه 159 تن و در سال حدود 1909 تن بوده

 
است که توسط 25 نفر نیروي انسانی در دو ایستگاه تفکیک اولیه پردازش شده است. 

وي افزود: در سال 99 به دلیل شیوع بیماري کرونا ، جمع آوري پسماند خشک نسبت به سال 98 حدود 30 درصد کاهش یافت. همچنین در سه ماهه اول سال

 
1400 میزان تناژ قابل بازیافت خانگی 673 هزارکیلوگرم بوده که نسبت به مدت مشابه در سال قبل حدود 200هزار کیلوگرم افزایش داشته است. 

معروفی گفت: به منظور اجراي طرح تفکیک زباله از مبداء 270عدد مخزن تفکیک پسماند شهري به این مهم اختصاص داده شده که این مخازن در اماکن شهرداري

 
، فرهنگ سراها، ورزشگاه ها، مدارس شهر، ادارات و بانکها توسط واحد مدیریت پسماند شهرداري توزیع شده است. 

مدیر واحد مدیریت پسماند شهرداري باقرشهر اظهار کرد: در خصوص فرهنگ سازي این موضوع در میان شهروندان تاکید فراوان شده است و با انجام اقدامات لازم
در این باره اتفاقات بسیار مهمی از جمله کمک به حفظ طبیعت و چرخه محیط زیست، ایجاد شهري پاك و زیبا، اشتغال و کمک به چرخه اقتصادي و کاهش هزینه

 
هاي گزاف جمع آوري و دفع زباله رخ داده است. 

وي افزود: آموزش و تشویق خانواده ها و ارتقاء فرهنگ شهروندي به منظور جداسازي زباله از مبداء، یکی از گام هاي اولیه در مدیریت پسماند شهري است و با توجه

 
به اهمیت موضوع، لازم است همه دست به دست هم دهیم تا نسبت به ساماندهی این مسئله مهم اقدامات لازم انجام پذیرد. 

معروفی از شهروندان تقاضا کرد به منظور مدیریت صحیح پسماند دراین شهر ضمن جداسازي زباله هاي خشک و تر و قابل بازیافت به چرخه طبیعت مانند کاغذ،

 
پلاستیک و ... از تحویل ضایعات و زباله خشک به اشخاص غیر جدا خوداري نمایند. 

مدیر واحد مدیریت پسماند شهرداري باقرشهر در پایان گفت: شهروندان می توانند براي ارتباط بیشتر و پاسخگویی به سوالات با واحد 137 شهرداري باقرشهر تماس
حاصل نمایند.



مرکز نمایشگاهی شهر آفتاب میزبان نمایشگاه تخصصی پوشاك در ایران

منبع: صبجانه پرسشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1400/04/28

نشست خبري (تهران مدکس) با حضور ابوالقاسم شیرازي رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و فروشندگان پوشاك، رئوف قادري رییس مرکز نمایشگاهی شهر
آفتاب، ابراهیم  درستی نماینده وزارت صمت در اتاق اصناف ایران، (...)

نشست خبري (تهران مدکس) با حضور ابوالقاسم شیرازي رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و فروشندگان پوشاك، رئوف قادري رییس مرکز نمایشگاهی شهر

 
آفتاب، ابراهیم  درستی نماینده وزارت صمت در اتاق اصناف ایران، (...) 

 
شهر آفتاب 

نشست خبري (تهران مدکس) با حضور ابوالقاسم شیرازي رئیس اتحادیه تولیدکنندگان و فروشندگان پوشاك، رئوف قادري رییس مرکز نمایشگاهی شهر آفتاب،
ابراهیم  درستی نماینده وزارت صمت در اتاق اصناف ایران، کامبیز معتمد وزیري رییس مرکز امور اصناف و بازرگانان و دبیر هیأت عالی نظارت ، مرتضی هاشمی
معاون صنوف تولیدي و امور نمایشگاهی اتاق ایران، افسانه محرابی مدیرکل دفتر نساجی و پوشاك وزارت صمت ، مریم پورشهابی دبیر کارگروه مد و لباس وزارت

 
ارشاد و مجید اکبري مجري برگزاري نمایشگاه در محل اتاق اصناف ایران  و با حضور جمعی از اصحاب رسانه و فعالان حوزه طراحی و تولید برگزار شد. 

ابوالقاسم شیرازي از برگزاري نمایشگاه بین المللی و تخصصی زنجیره ارزش پوشاك و چرم، تهران مدکس خبر داد و گفت: این رخداد یکی از مهمترین برنامه هاي
راهبردي حوزه صنعت و طراحی پوشاك در سال هاي اخیر بوده و این نمایشگاه را دستآوردي براي دولت جدید اعلام کرد. ایشان با اشاره به شعار سال 1400 مقام
معظم رهبري و تاکیدات منویات ایشان مبنی بر “سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها” تلاش اتحادیه را در جهت هرچه باشکوه تر برگزار کردن این رویداد

 
صنفی و صنعتی ملی اعلام نمود. 

این نمایشگاه توانمندي ها و ظرفیت هاي بالقوه صنعت پوشاك را به نمایش خواهد گذاشت. شیرازي توجه به فرهنگ ایرانی- اسلامی، توجه به صادرات و توسعه
اقتصادي کارآفرینان پوشاك، نمایش توانمندي ها و تخصص طراحان و تولیدکنندگان پوشاك، حمایت از استارتاپ ها و فناوري هاي جدید، توسعه ارتباطات دانشگاه

 
با صنوف و صنعت پوشاك، آینده پژوهشی و ساختارهاي توسعه برندهاي ملی پوشاك را از اهداف راهبردي این نمایشگاه دانست. 

 
  

 
 

شیرازي گفت: برگزاري این رویداد در دورانی که ما بیش از هر زمان نیازمند تولید و خودکفایی هستیم بسیار ارزشمند و تاثیرگذار بوده و ایجاد انگیزه، اشتغال زایی و

 
ارزش افزوده را در این هنر صنعت به هنراه خواهد داشت. 

این نمایشگاه با حضور و دعوت از همه دست اندرکاران حوزه پوشاك اعم از صنعتی، صنفی و عضویت در شوراي سیاست گذاري را دارد، مسائل مد و طراحی و تولید



پوشاك در راستاي اعتلاي فرهنگ ایرانی و اسلامی با توجه به جذب و توسعه سرمایه گذاري داخلی و خارجی جهت نوسازي و توسعه ماشین آلات صنعت تولید

 
پوشاك و تمامی مساعی و همت خود را در جهت صادرات و جذب فعالان در عرصه صادراتی هدایت خواهد نمود. 

نمایشگاه مدکس به دنبال عدم ایجاد هرگونه انحصار و رانت براي شخص و یا اشخاص در مسیر برگزاري، تولید و تجارت است و با توجه به حضور تمامی مسؤلین
صنعت پوشاك در این نمایشگاه که ما را یاري خواهند نمود، همه نشان از این است که یک نمایشگاه پوشاك از صفر تا صد در حال انجام است ،یعنی در بخش

 
طراحی و استارت آپ ها و اکسسوري و ماشین آلات و نساجی و پوشاك. 

در پوشاك بیشترین توجه معطوف به برند سازي براي تولید کننده ها و بنگاه هاي متوسط که توانایی برند شدن را دارند ، خواهد بود و در بخش هاي
مردانه،زنانه،کودك و علی الخصوص در بخش زنان که بسیار محجور است، تولید کننده هاي بسیار خوبی را داریم که همگی قابلیت برند شدن را دارند و این امر به

 
همت اتحادیه تولیدکنندگان و فروشندگان پوشاك میسر خواهد شد. 

 
 

توجه به محدودیت کرونا ، ما در این مرحله از شرکت هاي خارجی دعوت به عمل نیاوردیم ولی قطعا با موافقت وزارت امور خارجه ممکن است چند میهمان براي

 
بازدید از نمایشگاه دعوت کنیم ولی براي سال آتی برنامه هاي بسیار  بزرگی خواهیم داشت. 

نمایشگاه مدکس به صورت تخصصی بوده و از فروشگاه هایی که به دنبال تهیه کالاي ایرانی هستند دعوت به عمل خواهد آمد و به هیچ عنوان فروش خرده نخواهیم

 
داشت. 

در ادامه حمید نیک طبع دبیر صنعت کار گروه مد و لباس و عضو اتحادیه گفت: امید است تا صنعتگران ما بتوانند با مصرف کنندگانشان ارتباط بر قرار کنند.این
موضوع بسیار مهم است که تکنیک هاي روز دنیا را بتوانیم در این نمایشگاه به نمایش بگزاریم، چه از نظر نخ ،مواد اولیه ، ماشین آلات  سیستم هاي رنگرزي ، چاپ

 
و تمام اکسسوري هاي موجود که می تواند در صنعت پوشاك مهم باشد، 

 
 

وسعت نمایشگاه بسیار بزرگ است و ایجاد امکان فرصت هاي طلایی براي دوزندگان را فراهم میکند که بتوانند همراه با تکنولوژي روز دنیا میزان ارتقاي سطح تولید

 
و کیفیت محصولشان را تعالی بخشند. 

اتفاق بسیار مهمی است چون اولین نمایشگاه بین المللی و تخصصی مدکس جزء افتخارات نساجی ایران بوده و باعث تشکر است که آقاي شیرازي باعث رقم خوردن
چنین  اتفاقی هستند. این نمایشگاه  می تواند رویداد بسیار بزرگی براي صنعت گران کشور باشد تا ما بتوانیم از واردات جلوگیري کنیم و این امر مستلزم آن است

 
که کیفیت محصول را بالا ببریم. 

در ادامه دکتر رئوف قادري مدیرعامل سایت نمایشگاهی شهر آفتاب اظهار داشت: برگزاري نشست خبري نمایشگاه مدکس نشان از جان تازه اي است که در صنعت
نمایشگاهی به وجود آمده است. امیدواریم پس از این شاهد کاهش موج هاي خطرناك شیوع ویروس کرونا در کشور باشیم تا زمینه فعالیت هاي اقتصادي مجددا

 
فراهم گردد،در یک سال و نیم گذشته زیان هاي مادي و معنوي بسیاري به فعالان اقتصادي و صنعتی کشور وارد شده است. 

وي همچنین گفت: زنجیره تولید پوشاك در کشور بخش اعظمی از تولید و صادرات کشور را دربر گرفته است بنابراین باید مورد توجه خاص قرار بگیرد. حوزه پوشاك

 
تنها یک حوزه اقتصادي نیست بلکه در کشور ما می توان حوزه هاي فرهنگی را نیز براي آن تعریف کرد. 

ایشان در ادامه گفت: امروزه در حوزه پوشاك وظیفه بسیار سنگینی بر دوش دولت و بخش خصوصی نهاده شده و  ما باید در حوزه اقتصادي و صادراتی این حوزه
تمام تلاش خود را انجام دهیم. در این راستا باید به ظرفیت کشورهاي همسایه توجه ویژه اي داشته باشیم. این کشورها به دلیل قرابت فرهنگی با کشور ما مشتریان

 
خوبی براي تولیدکنندگان پوشاك ما خواهند بود. بنابراین پوشاك ما باید صادرات محور تولید شود که این امر نیز حمایت دولت را می طلبد. 

 
 

در ادامه جلسه کامبیز معتمد وزیري رییس مرکز امور اصناف و بازرگانان و دبیر هیأت عالی نظارت بیان کرد: به طور کلی برگزاري هر نمایشگاه نشان دهنده پویایی
آن رسته است. از همین رو کمترین پیامی که به برگزاري اولین نمایشگاه بین المللی و تخصصی زنجیره ارزش پوشاك دارد پویایی و نشاط در صنعت نساجی و



 
پوشاك کشور است. در این میان نباید فراموش کرد که برگزاري نمایشگاه هاي مطلوب تعریف مختص به خود را دارد. 

یعنی در کنار برگزاري رویدادها باید اتفاقات خاصی رقم بخورد. در همین راستا باید آموزش ها و کارگاه هایی به روز براي انتقال دانش و اطلاعات وجود داشته باشند.

 
شناسایی ظرفیت ها و ایجاد ارتباط میان شرکت کنندگان با یکدیگر نیز از لازمه هاي تحول در برگزاري رویدادها است. 

افسانه محرابی مدیرکل دفتر نساجی و پوشاك وزارت صمت نیز در این جلسه اظهار داشت: امروزه صنعت نساجی و پوشاك با حمایت ها و تلاش صنعتگران با رشد و
پویایی خوبی همراه بوده است. وظیفه ما در دفتر نساجی و پوشاك وزارت صمت نیز حمایت از این صنعتگران و حل چالش ها و مشکلات آنان است. برگزاري

 
رویدادي براي نمایش آخرین دستاوردهاي این حوزه نیز اتفاق بسیار خوبی در این صنعت است و می تواند کمک بزرگی به این حوزه کند. 

وي افزود: ما در سال 97 ممنوعیت واردات پوشاك را تصویب کردیم. این تصمیم موجب شد تا شاهد رقابت پذیري پوشاك داخلی با نمونه خارجی باشیم. صنعت
پوشاك ما در سال هاي اخیر ضربه هاي زیان باري را از ناحیه قاچاق متحمل شده است. بنابراین ضروري است که با همکاري تمام دستگاه هاي مسئول اقدامات ویژه

 
اي را در این زمینه انجام دهیم. 

در همین راستا در خصوص ترخیص مواد اولیه مورد نیاز صنعت پوشاك کشور اقدامات خوبی را انجام داده ایم. حمایت همه جانبه اي که از ورود تکنولوژي هاي مورد

 
نیاز این بخش به عمل آمد نیز موجب شد که تولید داخل کشور افزایش پیدا کند. 

ایشان افزود: مردم کشور امروزه تمایل بیشتري به مصرف تولیدات داخل از خود نشان می دهند که این موضوع نشان از اقدامات خوب در طراحی مد دارد. ایجاد

 
شوراي عالی برندها نیز یکی دیگر از اقدامات موثر در پویایی صنعت پوشاك کشور بوده است. 

 
 

آقاي یوسفی فر در ادادمه این نشست گفت: با نگاهی می شود گفت که در دولت جدید با ریاست جمهوري جناب آقاي دکتر رئیسی ، اولین نمایشگاه تخصصی
صنایع داخلی کشور می باشد.که ان شا االله باب مبارکی باشد بر این مبنا که مسثولین کشور بدانند که صنعت پوشاك ، در کشور صنعتی پیشرو می باشد و همین
طور با توجه به این که  این صنعت در جهان ، داراي  ارزش افزوده بسیار بالایی است  و ارزش اشتغال زایی  زیادي دارد ، لازم است که دولتمردان ، توجه ویژه اي به

 
این صنعت داشته باشند. 

ان شاالله بتوانیم در راستاي تامین مایحتاج پوشاك  مختص  داخل کشور ، هم با نگاه نوسازي و جریان مد و نیز با نگاه نیاز مندي مصرف کنندگان ، با امید به خدا

 
بتوانیم گام هاي موثري در این حوزه برداریم.و از دولت محترم ، انتظار حمایت بی شائبه و قدرتمند را داریم. 

ان شاالله  دولت این حمایت را داشته باشد و ما هم به عنوان بخش خصوصی و مسئول کار گروه تخصصی پوشاك ، مد و چرم اتحادیه پوشاك ، بتوانیم به گونه اي که

 
شایسته هست ، در رتبه هاي عالی عرضه پوشاك به روز و با کیفیت با قیمت مناسب ،بتوانیم گام هاي موثري را برداریم. 

در این نمایشگاه ،فروش انجام نخواهد شد .آثار برتر تولید کنندگان کشور را که مربوط به فصل پیش رو هست ،منظور فصل پاییز و زمستان است به نمایش خواهیم

 
گذاشت و مردم عزیز هم از این نمایشگاه به شکلی که بایسته هست استقبال کنند تا بتوانیم سر منشا اصلی انتخاب مد ایرانی باشیم. 

 
 

مدکس اولین نمایشگاه عرصه پوشاك است که برگزار خواهد شد که بزرگترین رویداد پوشاك ایران هست .بخش هاي مختلفی در این نمایشگاه حضور دارند ، از
جمله  پوشاك اقوام ،  شرکت هاي تولید کننده ، همچنین طراحان مد و لباس و نیز تکنولوژي براي لباس و پوشاك آینده. سمینار ها و همایش هاي مختلفی در این

 
نمایشگاه در نظر گرفته شده که فکر می کنم این نمایشگاه را از سایر نمایشگاه ها متمایز خواهد نمود. 

مریم پورشهابی نیز با بیان اینکه صنعت پوشاك از نظر رقابت پذیري مزیت هاي فراوانی دارد گفت: برگزاري رویدادهاي نمایشگاهی نیز می تواند منعکس کننده
توانمندي کشور در این حوزه باشد. فارغ از نقش فرهنگی پوشاك در کشور فعالان این صنعت در حوزه اصناف فعالیت می کنند. از همین رو همکاري اتاق اصناف با

 
وزارتخانه هاي ارشاد و صمت می تواند در بهبود وضعیت این صنعت نقش موثر داشته باشد. من امیدوارم حمایت خوبی از طراحان مد در کشور به عمل بیاید. 

 
مجید اکبري مدیریت اجرایی برگزاري اولین نمایشگاه بین المللی و تخصصی زنجیره ارزش پوشاك گفت، از اهداف برگزاري این نمایشگاه : 



 
- ارائه آخرین توانمندي ها و فناوري هاي پیشرفته در زنجیره ارزش صنعت پوشاك، مد، طراحی، ماشین آلات و تجهیزات 

 
- نگاه ویژه به طراحی و ارزشهاي بومی و ملی کشور( ایرانی اسلامی) درهویت و پوشش اقوام 

 
- نگاه استراتژیک به بازار هاي منطقه اي و صادرات محصولات تولیدي ایران با کیفیت و استانداردهاي روز دنیا 

 
- ارائه تکنولوژي و فناوري هاي نوین این صنعت 

 
- ایجاد گسترش و همکاري مشترك در سطح بین الملل 

 
- آینده پژوهشی در صنعت پوشاك  

شرکت هاي فعال در زنجیره ارزش پوشاك در این دوره از نمایشگاه شامل : حوزه هاي طراحی، مد، پوشاك، صنایع نساجی (ریسندگی، بافندگی، رنگرزي و چاپ و
تکمیل کالاهاي نساجی) تولید مواد اولیه، ماشین آلات و تجهیزات وابسته، دستگاه هاي ریسندگی و بافندگی، خط تولید، تعمیرات و نگهداري، صنایع وابسته، چرم،

 
سراجی و کفش خواهد بود. 

این دوره از نمایشگاه از تاریخ 20 الی 23  مهرماه1400 در مجموعه نمایشگاهی شهر آفتاب، از ساعت 10 صبح الی 5 عصر برگزار خواهد شد و مجري نمایشگاه

 
شرکت آوا پیک تحریر ایرانیان می باشد. 

 
بخش هاي جانبی نمایشگاه: 

 
سرکار خانم امیر معز عضو و دبیر هیات مدیره اتحادیه پوشاك بیان نمود : 

 
 

 
در جهت پویایی بیشتر و ارتباط موثر بین فعالین این حوزه، بخش هاي متنوعی در نمایشگاه در نظر گرفته شده است که عبارتند از: 

 
- نمایش لباس اقوام کشور 

 
- جشنواره ي طراحی و پوشش لباس آینده 

 
- کارگاه هاي آموزشی در زمینه طراحی و تکنیکهاي مختلف دوخت، رنگرزي 

 
- کارگاه آموزشی چیدمان مانکن، طراحی و چیدمان فروشگاهی، فروش پوشاك بر اساس آخرین متد جهان و منطبق با ضوابط ایرانی و اسلامی 

 
- کارگاه آموزشی از ایده تا ثروت 

- همایش هاي مختلف برندینگ، بازاریابی و فروش مراسم رونمایی از پوستر نمایشگاه صورت پذیرفت و شروع رسمی نمایشگاه اعلام گردید و در پایان نشست خبري
مدکس ابراهیم درستی نماینده وزارت صمت در اصناف با اشاره به روي کار آمدن دولت جدید در مرداد ماه گفت: دولت سیزدهم باید به این نکته توجه داشته باشد

 
که فعالان صنعت پوشاك کشور به دلیل شیوع ویروس کرونا در شرایط سختی به سر می برند. 

امیدوارم روزي برسد که تولیدکنندگان پوشاك کشور به صادرات گسترده دست پیدا کنند چرا که در آن زمان می توان مدعی شد که وضعیت تولید پوشاك در کشور
وضعیت مطلوبی است. ایشان ضمن حمایت همه جانبه اتاق اصناف و وزارت صمت را از این نمایشگاه اعلام نمود و ابراز امیدواري کرد که در دولت آقاي رییسی این

 
موضوع مهم محقق شود و روزي برسد که صنعت پوشاك ایران در نمایشگاه هاي بین المللی حرفی براي گفتن داشته باشد. 

مجید اکبري مجري اجراي نمایشگاه مدکس در این راستا گفت: ما بر این اعتقاد داریم که نمایشگاه بین المللی شهر آفتاب متعلق به مجریان نمایشگاهی و صنوف

 
مختلف صنعت کشور هست. متعلق به ما و شهر داري نیست،اعتقاد من بر این است که نمی شود درهاي کشور را به روي صنایع دیگر بست. 

 
 

وقتی که کشور از واردات کالا ها با برند هاي مختلف منع شود ، زمینه رقابت در کشور از بین خواهد رفت تا تولید کننده داخلی هم براي رقابت اقدام به تولید با

 
کیفیت کند. وقتی فضا بسته باشد ، فقط در درون کشور  تولید داشته باشیم ،نمی توان برند سازي کرد. 

یکی از مشکلات کشور ما بحث برندینگ هست. حتی در همین صنعت پوشاك، ما در کجاي جهان یک برند خیلی معروف داریم؟ نه دولت حمایت می کند نه خود
صنعت خصوصی می تواند اقدامی لازم انجام دهد و نه فضا براي معرفی کالاي ایرانی فراهم است باید در نمایشگاه ها برند هاي ایرانی را به جهان معرفی نمود یا همتا
سازي کرد، تولید کننده داخلی و نیر تولید کننده خارجی  را از کشور هاي دیگر دعوت کنیم تا تولیدات ایرانی را معرفی کنیم. نمایشگاه محل معرفی این توانمندي

 
هاست. 



 
مدعوین نشست خبري 

 
جناب آقاي معتمد وزیري ریاست محترم مرکز امور اصناف و بازرگانان ایران و دبیر هیأت عالی نظارت بر سازمان هاي صنفی کشور 

 
سرکار خانم مهندس محرابی مدیر کل محترم دفتر صنایع نساجی، پوشاك و سلولزي وزارت صنعت، معدن و تجارت 

 
سرکار خانم پورشهابی دبیر محترم کارگروه ساماندهی مد و لباس کشور 

 
جناب آقاي حاج ابراهیم درستی نائب رئیس محترم اتاق اصناف تهران 

 
جناب آقاي یوسفی فر مدیرعامل محترم نوین چرم 

 
جناب آقاي زند کریمی دبیر محترم جامعه مدیران و متخصصین صنعت کفش ایران 

 
جناب آقاي بهبهانی ریاست محترم اتحادیه تولیدکنندگان و فروشندگان کالاي کشباف، جوراب، کاموا، پتو و حوله تهران 

 
جناب آقاي دکتر محمد رئوف قادري مدیرعامل محترم مرکز نمایشگاه بین المللی شهر آفتاب 

 
جناب آقاي امیري مدیریت محترم روابط عمومی و امور بین الملل مرکز نمایشگاه بین المللی شهر آفتاب 

 
آقاي نیک طبع فعال حوزه صنعت و مشاور اتحادیه پوشاك تهران – آقاي دکتر محمودي  مشاور اتحادیه پوشاك تهران 

 
آقاي یوسفی فر دبیر کارگروه تخصصی مد،پوشاك و چرم اتحادیه پوشاك تهران 

 
صاحب امتیاز و مدیر مسؤل رسانه لباس پارسی محمدرضا بورنگ 

 
 

رسانه خبري لباس پارسی به عنوان اولین رسانه تخصصی صنعت پوشاك براي اعضاي اتحادیه تولیدکنندگان و فروشندگان پوشاك و تمامی دست اندرکاران این
رخداد بزرگ ملی توفیق روز افزون و آرزوي سربلندي به ویژه ریاست محترم اتحادیه آقاي شیرازي که با دستان خالی و مشکلات فراوان این نمایشگاه را محیاي

 
برگزاري نموده است، آرزومند است. 

 
  

به گزارش لباس پارسی



ادغام شرکت هاي تابعه، اجراي طرح هاي توسعه، بازسازي خطوط تولید نوردي، افزایش تولید و

صادرات

منبع: روزنامه کائناتشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1400/04/28

مهم ترین برنامه هاي فولاد بناب در سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها؛ ادغام شرکت هاي تابعه، اجراي طرح هاي توسعه، بازسازي خطوط تولید نوردي،
افزایش تولید و صادرات مدیرعامل مجتمع فولاد صنعت بناب اعلام کرد: تمام شرکت هاي تابعه این مجتمع به جز گسترش شهریار که بعد از اجراي فازهاي توسعه

 
اي انجام می شود، در یکدیگر ادغام و به یک مجموعه تبدیل خواهد شد. 

به گزارش کائنات به نقل از روابط عمومی گروه مالی گردشگري، سورنا زمانیان گفت: ادغام شرکت هاي تابعه با هدف کاهش هزینه ها و توجه بیشتر به نیروي انسانی

 
به عنوان بزرگترین سرمایه مجتمع انجام می شود. نیروهاي انسانی به مجتمع فولاد صنعت بناب منتقل می شوند. 

وي افزود: پیش بینی می شود موضوع ادغام شرکت هاي تابعه تا دو ماه آینده به اتمام برسد و با توجه جدي به معیشت کارگران و ایجاد جذابیت براي کارکنان، به

 
زودي شاهد چهره اي شادتر براي بناب خواهیم بود. 

زمانیان تصریح کرد: اکنون علاوه بر رشد و ارتقاء سطح علمی نیروها، در حال اجراي طرح طبقه بندي مشاغل در فولاد بناب هستیم. تلاش مدیران مجموعه براي

 
بهبود وضعیت معیشتی کارگران به گونه اي است که خود کارگران اجازه نمی دهند تولید متوقف شود. 

مدیرعامل مجمع فولاد صنعت بناب، اجراي طرح هاي توسعه را از دیگر برنامه هاي مهم امسال ذکر کرد و گفت: در زمان تکمیل و بهره برداري از طرح هاي توسعه،

 
قطعا نیاز به جذب نیروهاي متخصص و ماهر داریم تا دوره هاي آموزشی لازم را قبل از افتتاح طی کنند. 

وي افزود: تمام خطوط تولید نوردي مجتمع بازسازي خواهند داشت که بتدریج تا پایان سال جاري انجام می شود ضمن اینکه تمام مشکلات و کمبودهاي مجتمع از

 
جمله تامین دیزل ژنراتور حل خواهد شد. 

مدیرعامل فولاد بناب به دیگر برنامه هاي 1400 اشاره کرد و گفت: براي امسال تولید یک میلیون و 193 هزار تن محصول اعم از شمش و نورد و همچنین بین 300

 
تا 300 هزار تن صادرات را در برنامه داریم. از ابتداي امسال تا 25 خردادماه میزان تولید 245 هزار تن و میزان صادرات 65 هزار تن بود. 

مجتمع فولاد صنعت بناب با برخورداري از نیروهاي متعهد، متخصص و توان فنی بالا در حال حاضر یکی از جوان ترین و فعال ترین مجموعه هاي فولادي کشور

 
است که محصولات فولادي خود را با بهترین کیفیت روانه بازارهاي داخلی و خارجی می کند. 

 
هشدار مجدد به کسانی که در سامانه املاك ثبت نام نکنند 

در حالی وزیر راه و شهرسازي اعلام کرد اگر خانوارها تا پایان شهریورماه اطلاعات سکونتی خود را ثبت نکنند مشمول مالیات خانه هاي خالی می شوند که قبلا هم

 
بارها مسئولان وزارتخانه به این موضوع تاکید داشتند اما تا کنون فقط 3 میلیون نفر در سامانه املاك و اسکان ثبت نام کرده اند. 

وزیر راه و شهرسازي اعلام کرده که اگر خانوارها در سامانه املاك و اسکان ثبت نام نکنند از آنها مالیات اخذ خواهد شد. این موضوع را قبلا هم وزارتخانه اعلام کرده
بود اما به نظر می رسد در شناسایی واحدهاي خالی از سکنه ابزار و مکانیزم خاصی بجز خوداظهاري وجود ندارد. طبق سرشماري سال 1395 حدود 2.6 میلیون

 
مسکن در ایران خالی مانده که دولت و مجلس تلاش دارند این تعداد را به بازار مصرف بیاورند اما نبود زیرساختهاي لازم باعث شده تا کنون به این هدف نرسند. 

مردادماه 1399 سامانه املاك و اسکان به منظور شناسایی وضعیت واحدهاي مسکونی کشور به مرحله اجرا رسید. سال گذشته وزارت راه و شهرسازي اعلام کرد که
1.3 میلیون خانه خالی را شناسایی و براي اخذ مالیات به سازمان امور مالیاتی معرفی کرده است. شب قبل محمد اسلامی ـ وزیر راه و شهرسازي ـ هم گفته که
سازمان امور مالیاتی از مردادماه نسبت به اخذ مالیات از این واحدها اقدام خواهد کرد. البته معرفی این تعداد واحد خالی از بهمن ماه سال گذشته رسانه اي شد اما

 
هنوز براي اعمال مالیات اقدامی صورت نگرفته است. 

وزارت راه و شهرسازي از طریق تقاطع اطلاعاتی در سامانه املاك و اسکان بنا داشت واحدهاي خالی از سکنه را شناسایی کند که ظاهرا به طور تمام و کمال به هدف
خود نرسید. نهایتا از 19 فروردین ماه 1400 به خانوارها اعم از مالک و مستاجر دو ماه مهلت داده شد تا نسبت به ثبت اطلاعات سکونتی خود اقدام کنند و قانون،

 
تنبیهاتی براي کسانی که این کار را انجام ندهند در نظر گرفته است. 

بر اساس بند 7 از تبصره 8 اصلاحیه ماده 54 مکرر قانون مالیاتهاي مستقیم مصوب پنجم آذرماه 1399 مجلس، دستگاههاي اجرایی مکلفند خدمات خود از قبیل
افتتاح حساب بانکی و صدور دسته چک، یارانه و کمک معیشتی، تعویض پلاك خودرو، فروش انشعاب آب، برق، تلفن و گاز طبیعی و بسیاري دیگر از خدمات را صرفا

 
با اخذ کد ملی و بر اساس کد پستی یا شرح نشانی یکتاي درج شده مربوط به اقامتگاه اصلی افراد در سامانه املاك و اسکان کشور ارایه کنند. 

اما تا کنون خانواده ها استقبال چندانی از سامانه املاك و اسکان صورت نداده اند و به همین دلیل مهلت ثبت نام تا پایان شهریورماه تمدید شد. این در حالی است

 
که وزارتخانه بارها اعلام کرده داشتن دهها و صدها واحد مسکونی در صورت سکونت خانوارها در آن ایرادي ندارد و مشمول مالیات خانه هاي خالی نخواهد شد. 

با این حال طبق آماري که شب گذشه وزیر راه و شهرسازي ارایه کرد تا کنون 3 میلیون خانوار در سامانه جامع املاك و اسکان ثبت نام کرده اند و این در حالی
است که برآوردها از وجود 28 میلیون واحد مسکونی در کشور حکایت دارد. اسلامی از مردم تقاضا کرده حتما نسبت به درج اطلاعات سکونتی خود اقدام کنند و از
رسانه ها خواسته تا خانوارها را نسبت به این موضوع تشویق و ترغیب کنند. اولین و دومین گام مجلس و دولت براي اعمال مالیات از مالکان واحدهاي خالی از سکنه
در حالی تقریبا با شکست مواجه شده که کارشناسان معتقدند حتی با ورود 2.6 میلیون خانه خالی به بازار مصرف، هیچ یک از مشکلات حوزه مسکن از جمله حاشیه



نشینی، معضلات بازار اجاره و قیمت مسکن حل نخواهد شد. بیت االله ستاریان ـ کارشناس اقتصاد مسکن ـ معتقد است: وضع مالیات بر خانه هاي خالی هیچ تاثیري
بر کاهش قیمت مسکن نخواهد گذاشت. آمار 2.6 میلیون مسکن خالی در واقع خالی نیست بلکه ضریب ذخیره است که در همه جاي دنیا وجود دارد و براي معاملات
ضرورت دارد. هیچ وقت هم وارد بازار نمی شود و در طول سال متغیر است. یعنی واحد خالی، داراي سکنه می شود و وارد داراي سکنه، خالی می شود. حتی اگر بر

 
فرض محال بتوانند 2.6 میلیون مسکن خالی را وارد بازار مصرف کنند فقط مشکل کسري یک سال را حل کرده اند؛ در حالی که ما 10 سال کسري مسکن داریم. 

او با بیان اینکه کاهش اخیر قیمت مسکن در شرایط رکود معاملات، ما را از کسري پنج میلیون واحد غافل نکند، می گوید: طی 30 سال گذشته قیمت طلا و دلار

 
حدودا 180 برابر شده در حالی که مسکن 1200 برابر شده است که نشان می دهد این بخش ذاتا ظرفیت دارد و علت اصلی آن کمبود عرضه نسبت به تقاضاست. 

 
حمایت دولت از کسب و کارهاي نوپا در دوران کرونا 

اجراي طرح حمایتی دولت از کسب و کارهاي خرد و نوپا در دوران کرونا و توجه به وضع معیشت و درآمد خانوارهاي آسیب دیده و آسیب پذیر با همکاري صندوق

 
جمعیت ملل متحد گام موثري در جهت خوداشتغالی و پایدارسازي اشتغال زنان و گروههاي آسیب پذیر است. 

پروژه حمایت از کسب و کارهاي خرد و نوپا از طریق ظرفیت سازي براي تهیه و توزیع اقلام بهداشتی براي سالمندان و زنان باردار در دوره کووید 19 ذیلبرنامه
کاري مشترك وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و صندوق جمعیتملل متحد در سال 2020 به اجرا درآمده که مسئولیت و نظارت بر این پروژه بر عهده وزارت کار

 
است. 

محوریت اشتغال این پروژه، گروههاي آسیب پذیر اجتماعی از جمله ناشنوایان، زنان باردار، زنان سرپرست خانوار و سالمندان هستند که از این طریق ضمن

 
خوداشتغالی، به درآمدزایی و ارتقاء سطح رفاه و معیشت آنها کمک می شود. 

علاء الدین ازوجی، مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، اشتغال زنان سرپرست خانوار و گروه هاي آسیب پذیر را مهمترین
دستاورد طرح مشترك وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و صندوق جمعیت ملل متحد در پروژه توسعه کسب و کارهاي خرد و نوپا است عنوان کرده و می گوید:
شرایط بسیار سخت کرونا، آسیب به خانوارها و کسب و کارها و سیاست هاي مدیریتی دولت مبنی بر به حداقل رساندن تبعات ناشی از کرونا برخانواده ها و اقشار

 
آسیب پذیر، وزارت کار را بر آن داشت که بر اساس رسالت خود از ابعاد مختلف به بحث هاي اشتغال و توانمندسازي را در این شرایط ورود کند. 

وي با تاکید بر پاسخگویی به نیازهاي گروه هاي آسیب پذیر و اشتغال زنان سرپرست خانوار در این طرح می گوید: طراحی و پیاده سازي پروژه از سوي وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی با تسهیلگري یک NGO و موافقت UNFP (صندوق جمعیت ملل متحد) در مشارکت و ارائه کمک هاي فنی و حمایتی، تولید اقلام کاملاً
استاندارد با ضوابط اعلامی وزارت بهداشت، تولید در 11 واحد کوچک و متوسط و نوپا در چهار استان کرمانشاه، لرستان، فارس و تهران از جمله این اقدامات است.
کسب وکارهاي خرد و کوچک و نوپا نقطه آغازین حرکت کارآفرینان بوده وغالبا نوآوري هاي مختلفی در آنها شکل می گیرد. مهمترین ویژگی در بحث توسعه کسب

 
و کارهاي خرد و کوچک کمک به تداوم فعالیت آنها از طریق ایجاد بازار فروش و سفارش گیري است. 

در حال حاضر بسیاري از کشورها، درصد بالایی از سهم سرانه ملی خود را به کسب وکارهاي خرد و نوپا اختصاص داده و از این طریق زمینه توسعه بازار کار، اشتغال
پایدار و حمایت از کارافرینان را فراهم کرده اند.



طرح ملی انتقال نفت گوره - جاسک به بهره برداري رسمی می رسد
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مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران: طرح ملی انتقال نفت گوره - جاسک به بهره برداري رسمی می رسد مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با اشاره به اینکه
تزریق نفت در مسیر طرح راهبردي انتقال نفت گوره - جاسک انجام شده و نفت در آخرین مراحل رسیدن به جاسک است، گفت: این طرح عظیم در روزهاي آینده با

 
حضور رئیس جمهوري به بهره برداري رسمی می رسد. 

به گزارش شرکت ملی نفت ایران، مسعود کرباسیان با بیان اینکه مراحل راه اندازي و بهره برداري از طرح ملی گوره - جاسک به نحو مطلوب در شرف انجام است،
اظهار کرد: هم اکنون حدود دو ماه است که تلمبه خانه شماره 2 و دیگر بخش هاي عملیاتی در وضعی پایدار براي انتقال نفت به پایانه جاسک قرار دارند و تزریق و

 
انتقال نفت به خط در وضعی پایدار انجام می شود. 

وي تصریح کرد: نفت به زودي به پایانه انتهایی این طرح می رسد و در پایانه جاسک نیز با اقدام هاي انجام شده، آمادگی براي دریافت و سپس بارگیري نخستین

 
محموله و صادرات نفت وجود دارد. 

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران از همه ارکان شرکت ملی نفت ایران، شرکت مهندسی و توسعه نفت و شرکت نفت و گاز پارس که هر دو بخش خشکی و دریایی
این طرح را در کمترین زمان ممکن و در شرایط سخت تحریم و به ویژه شیوع ویروس کرونا به ثمر رساندند و به بهترین نحو آماده کردند و شرکت هاي ایرانی
مشارکت کننده طرح که بیش از 250 شرکت توانمند داخلی را شامل می شود، قدردانی کرد. معاون وزیر نفت تأکید کرد: تجهیزات مورد نیاز این طرح با استفاده از
توان ایرانی ساخته شده و بیش از 91 درصد از آنها کاملاً ساخت ایران هستند؛ از جمله پمپ هاي استفاده شده در این طرح به کل ایرانی بوده و این پمپ ها اکنون
عملیاتی هستند و پس از چند مرحله آزمون در این مرحله وضع پایداري دارند؛ تختال و ورق ترش، خطوط لوله انتقال نفت، شیرهاي 42 اینچ، خطوط و تأسیسات
مورد نیاز برق و پوشش خاص لوله ها در برابر خوردگی نیز از دیگر موارد هستند. بر اساس این گزارش، انتقال نفت خام گوره به جاسک، طرحی ملی و راهبردي است
که با حمایت دولت و راهبري شرکت ملی نفت ایران و با هدف ایجاد ظرفیت انتقال یک میلیون بشکه نفت خام در روز، ذخیره سازي و صادرات آن از طریق پایانه
جدید جاسک، تضمین استمرار صادرات نفت خام، تمرکززدایی از پایانه هاي صادراتی و متنوع سازي آن و توسعه پایدار و اشتغال زایی در سواحل مکران اجرا می
شود. طرح خط لوله انتقال نفت خام از گوره به جاسک از منطقه گوره از توابع شهرستان گناوه در استان بوشهر آغاز می شود و با عبور از استان هاي بوشهر، فارس و
هرمزگان، در جاسک به پایانه و تاسیسات دریایی صادرات و واردات نفت خام و در آینده، فرآورده هاي نفتی ختم می شود. این طرح با ظرفیت انتقال روزانه یک
میلیون بشکه نفت خام متشکل از ساخت یک خط لوله 42 اینچی به طول 1000 کیلومتر به همراه ساخت پنج تلمبه خانه، دو ایستگاه توپکرانی و پایانه و 20 مخزن

500 هزار بشکه اي به ظرفیت 10 میلیون بشکه نفت و تأسیسات دریایی براي صادرات نفت خام است.



انجام تعمیرات اساسی موفق شرکت پالایش نفت کرمانشاه
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با بالاترین استانداردهاي ایمنی انجام تعمیرات اساسی موفق شرکت پالایش نفت کرمانشاه مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت پالایش نفت کرمانشاه از

 
موفقیت این شرکت در انجام تعمیرات اساسی (اورهال)با تلاش شبانه روزي پرسنل شرکت و رعایت بالاترین استاندارهاي ایمنی،بدون هیچ گونه خسارتی خبر داد. 

به گزارش کائنات، محمدرضا امامی نیا در این باره اظهار کرد: شرکت پالایش نفت کرمانشاه در مدت یک سال طی دو مرحله موفق به انجام تعمیرات اساسی شده
است.در این تعمیرات با توجه به شیوع بیماري کرونا در کشور و همچنین لزوم انجام تعمیرات اساسی، همه تمهیدات لازم براي اجراي دستورالعمل هاي بهداشتی از
جمله معاینه سلامت نیروهاي دست اندرکار تعمیرات، توزیع وسایل بهداشت فردي، ضد عفونی مداوم وسایل حمل و نقل و اماکن عمومی مانند رستوران، نمازخانه،

 
سرویس هاي بهداشتی نیروهاي تعمیراتی در نظر گرفته شد. 

وي ادامه داد: تعمیرات اساسی واحد هاي پالایشی یک فعالیت مهم، تخصصی، حساس و با اهمیت است که با هدف تضمین استمرار عملیات تولید فرآورده هاي نفتی

 
با کیفیت مناسب و همچنین صیانت از تأسیسات و تجهیزات و کاهش ضریب خطرپذیري واحدهاي پالایشگاه بصورت دوره اي انجام می شود. 

ایشان تصریح کرد:دست اندرکاران این تعمیرات 700نفر بودند که از این تعداد 450نفر از نیروهاي داخلی پالایشگاه حضور داشتند و در حدود 250نفر نیز از نیروهاي

 
خارج از پالایشگاه براي انجام تعمیرات با اجراي کامل معاینات سلامت و انجام آزمایشات پزشکی و طب صنعتی جذب شدند. 

امامی نیا گفت:انجام هر دو مرحله اورهال شرکت پالایش نفت کرمانشاه با اتکا به توان مهندسین و کارکنان تلاشگر پالایشگاه کرمانشاه انجام گرفت.با توجه به شیوع
ویروس کرونا و به منظور جلوگیري از تراکم نفرات و ورود نیروهاي غیر بومی به داخل شرکت،مقرر شد مرحله اول در اردیبهشت ماه سال1399 که دو قسمت از
فعالیتهاي خیلی مهم تعمیرات اساسی و بالغ بر 50 درصد حجم کل تعمیرات اساسی بود توسط نیروهاي داخلی شرکت به انجام برسد و مابقی تعمیرات نیز در سال

 
1400 اقدام شود. 

مدیر روابط عمومی و امور بین الملل شرکت پالایش نفت کرمانشاه بیان کرد: با انجام این دو مرحله از تعمیرات اساسی در پالایشگاه کرمانشاه، ضمن احیا و بازسازي

 
کلیه دستگاههاي عملیاتی ظرفیت تولید این شرکت 25 درصد افزایش یافته است که این مهم نیز نشان از دوراندیشی مدیریت شرکت دارد. 

وي افزود: در این دو مرحله از انجام تعمیرات اساسی (که مرحله اول آن، اردیبهشت سال گذشته و مرحله دوم خرداد سالجاري صورت گرفت)اقدامات لازم از قبیل
احیاي کاتالیست براي افزایش اکتان، سرامیک فایبر و تعویض tube sheet و 32 عدد tube convection کوره 101 ،بازرسی، شستشو و چک مبدلها،تعویض
قسمتهایی از لاین فلر و ناکودرام،کوك سوزي واحدهاي یونیفاینر، بازرسی و ترمیم عایقکاري کوره ها، بازرسی فنی کلیه ظروف، برج ها، مبدل ها، بویلرها و ...در
تعمیرات اساسی صورت گرفت.در این اورهال براي اولین بار سرامیک فایبر نمودن کوره انجام شده است که موجب افزایش راندمان کوره و کاهش تلفات گرمایی آن

 
می شود که پوسیدگی ورقه هاي کوره را به شدت کاهش می دهد. 

وي در پایان ضمن تقدیر و تشکر از نگاه ویژه هیات مدیره به موضوع تولید مستمر و تلاش دلسوزانه کلیه پرسنل شرکت پالایش نفت کرمانشاه در انجام این دو
مرحله از تعمیرات اساسی موفق، گفت: نگاه مدیریت بخش خصوصی به حوزه تولید و انجام به موقع تعمیرات اساسی همواره با اعتماد به توان مهندسین و کارکنان
متعهد و تلاشگر شرکت بوده است.با همین دیدگاه مثبت، شرکت پالایش نفت کرمانشاه هم اکنون پس از پنج سال از زمان واگذاري به بخش خصوصی و در دوران
سخت ترین تحریمهاي ظالمانه استکبار جهانی با وجود همه موانع و مشکلات موجود،علاوه بر رضایتمندي پرسنل و ایجاد اشتغال پایدار(مستقیم و غیر مستقیم)در

اوج اقتدار تولیدي خود با ظرفیت 25 هزار بشکه در روز شامل 5 فرآورده اصلی و 9 فرآورده ویژه می باشد.



ایران تک رویداد صنعتی و رقابتی در غرب و شمال غرب کشور است

منبع: روزنامه کائناتشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1400/04/28

مدیر علمی سازمان مدیریت صنعتی استان آذربایجان شرقی: ایران تک رویداد صنعتی و رقابتی در غرب و شمال غرب کشور است آذربایجان شرقی - لیلا
پاشایی- مدیر اجرایی سازمان مدیریت صنعتی آذربایجان شرقی گفت: هفتمین دوره طرح رتبه بندي و معرفی برترین شرکت هاي غرب و شمال غرب کشور سیزدهم

 
مرداد ماه سال جاري در تبریز برگزار می شود. 

 
به گزارش خبرنگار ما در تبریز، جواد جهانگیر در نشست با خبرنگاران اظهار کرد: معرفی شرکت هاي برتر یاد شده با مشارکت اتاق بازرگانی تبریز برگزار می شود. 

وي با اشاره به شاخص هاي انتخاب شرکت هاي برتر ادامه داد: رشد و بازدهی، اثربخشی در بازارهاي بین المللی، اشتغالزایی و استفاده هوشمندانه از دارایی هاي

 
شرکت از شاخص هاي انتخاب شرکت هاي برتر است. 

 
ابراهیمی: با آموزش راه توسعه را می توان نشان داد 

نایب رییس اتاق بازرگانی تبریز نیز در این نشست گفت: اتاق با سلاح و صلاح روز باید بتواند از واحدهاي صنعتی، تولیدي و مراکزي که براي تعالی کسب و کار

 
فعالیت می کنند، حمایت کند و براي تحقق این هدف تلاش می کند. 

ابوالفتح ابراهیمی ادامه داد: با آموزش راه توسعه را می توان نشان داد و در اقتصاد کشور مثمر ثمر واقع شد، طرح رتبه بندي شرکت هاي برتر شمال غرب و غرب

 
کشور نیز رقابتی در افزایش بیلان، رشد شرکت ها، اشتغال زایی، صادرات و شایسته سالاري ایجاد کرده است. 

 
باقرزاده: توسعه با افزایش ظرفیت هاي مدیریتی محقق می شود 

مدیر علمی سازمان مدیریت صنعتی استان آذربایجان شرقی و دبیر علمی هفتمین دوره طرح رتبه بندي و معرفی برترین شرکت هاي منطقه غرب و شمال غرب
کشور نیز در تشریح طرح ""ایران تک""، گفت: ایران تک رویداد صنعتی و رقابتی در غرب و شمال غرب کشور است که جایگاه مدیران و شرکت ها را نشان می دهد

 
و راهی را که باید طی کنند تا از رقباي خود عقب نمانند و این موضوع زمینه مقایسه و رقابت بین شرکت ها را فراهم می کند. 

مجید باقرزاده با اشاره به نقش و جایگاه مدیریت در توسعه کشور، گفت: اگر ظرفیت هاي مدیریتی افزایش یابد بسیاري از نقاط ضعف برطرف و توسعه ممکن می

 
شود، چون توسعه با افزایش ظرفیت هاي مدیریتی محقق و مسیر تعالی دادن کسب و کار هموار می شود. 

 
دیباور: 530 شرکت از 10 استان کشور در طرح ایران تک ثبت نام کردند 

مدیر روابط عمومی و توسعه خدمات سازمان مدیریت صنعتی آذربایجان شرقی نیز اظهار کرد: طرح ایران تک در راستاي مسئولیت اجتماعی این سازمان از سال 91
شروع شروع و تاکنون 6 دوره برگزار شده است. احمد اکبري دیباور افزود: بیش از 530 شرکت در این دوره از انتخاب برترین شرکت هاي تولیدي و صنعتی ثبت نام
کردند که در 24 گروه ارزیابی و داوري و در نهایت از هر گروه یک شرکت به عنوان برترین معرفی می شوند. اکبري دیباور اضافه کرد: این تعداد شرکت از 10 استان
آذربایجان شرقی، آذربایجان غربی، اردبیل، زنجان، مرکزي، قزوین، کرمانشاه، همدان، کردستان و گیلان ثبت نام کردند. وي در خصوص سه مزیت اصلی ایران تک
گفت: روش شناسی (ترکیب روش هاي فرایند گرا و نتیجه گرا)، رایگان بودن این طرح که حتی یک ریال از شرکت ها دریافت نکردیم و حفظ و امانت داري از اسرار
شرکت ها سه مزیت اصلی ایران تک محسوب می شود. احمد اکبري دیباور تصریح کرد: هزینه ي کامل برگزاري این رویداد برعهده سازمان مدیریت صنعتی

آذربایجان شرقی است و در همین راستا سال گذشته 480 میلیون تومان و امسال نیز حدود 600 میلیون تومان هزینه برگزاري ایران تک خواهد بود.



مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي افتتاح شد

منبع: خوز 24شماره خبر:  72  |  تاریخ: 1400/04/28

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از دانشگاه فنی و حرفه اي، بعدازظهر
امروز با حضور سورنا ستاري معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري، علی
آقا محمدي عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و مدیر کارگروه اقتصادي
دفتر مقام معظم رهبري، ابراهیم صالحی عمران رئیس دانشگاه فنی و

 
حرفه اي و همچنین رؤساي استانی، رؤساي مراکز، مدیران و (...) 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از دانشگاه فنی و حرفه اي، بعدازظهر
امروز با حضور سورنا ستاري معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري، علی
آقا محمدي عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و مدیر کارگروه اقتصادي
دفتر مقام معظم رهبري، ابراهیم صالحی عمران رئیس دانشگاه فنی و
حرفه اي و همچنین رؤساي استانی، رؤساي مراکز، مدیران و اساتید
دانشکده هاي فنی و حرفه اي سراسر کشور به صورت ویدئو کنفرانس،

 
نخستین مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور در محل دانشکده دکتر شریعتی تهران افتتاح شد. 

ستاري در این مراسم با عنوان اینکه دانشگاه فنی و حرفه اي جهت گیري مناسبی را در زمینه اشتغال و کسب و کار انجام داده و در راستاي توسعه مراکز نوآوري
فعالیت هاي گسترده اي داشته است خاطر نشان کرد: در گذشته مسیري نبود تا دانشجویان این دانشگاه شرکت هاي خود را تأسیس کنند. در حال حاضر خرسند و
خوشحالم که دانشگاه فنی و حرفه اي با رویکرد جدیدي که در زمینه تجاري سازي آموزش ها و توسعه ي مراکز فناوري دارد توانسته این راه را براي دانشجویان خود

 
سهل نماید تا آینده سازان کشورمان بتوانند در کنار یادگیري مهارت، مسیر خود براي کارآفرینی را ادامه دهند. 

در ادامه آقا محمدي نیز در این مراسم اظهار داشت: شکل گیري این مراکز، محلی براي توانمندسازي و تحول می باشد که می تواند منطقه جنوب تهران را متحول
سازد، به خصوص اینکه این مرکز ویژه خانم ها است. دانشجویان و فارغ التحصیلان آموزش دیده این مراکز، مناسب ترین افراد و نیروي کار براي فعالیت ها به ویژه

 
در زمینه مد و لباس هستند و می توانند نقش مؤثري را در ایجاد و گسترش فرهنگ پوشش ایران اسلامی داشته باشند. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام بر اهمیت اشتغالزایی دانشجویان و توسعه اقتصادي در برپایی نمایشگاه هاي دائمی و حمایت از طرح هاي اشتغالزایی براي اقشار
کم برخوردار خصوصاً دانشجویان دختر تاکید نمود و دانشگاه فنی و حرفه اي را به عنوان یک دانشگاه مهارت محور فرصتی براي توسعه محور کردن کشور در شرایط

 
کنونی قلمداد کرد. 

در ادامه مراسم همچنین، صالحی عمران ضمن قدردانی از حمایت هاي مسئولین و تلاش هاي دست اندر کاران دانشکده، ضمن توضیحاتی تخصصی در خصوص
شاخص هاي موفقیت مؤسسات آموزشی و دانشگاه ها اظهار داشت: دو کلمه پیامدها و خروجی، سالهاست که سیستم هاي عمده نظام آموزشی را تحت تأثیر خود
قرار داده است. در واقع پیامدها و نتایج، به عنوان آثار نهایی هر سیستم و نظام آموزشی مورد توجه و مرسوم بوده است. اما امروزه کلمه جایگزین این دو مقوله، این
است که آموزش چه آثاري را از لحاظ اجتماعی، اقتصادي و فرهنگی در پی داشته است و براي جدي گرفتن این پیامدها اصطلاح نتیجه گرا بودن مؤسسات بسیار
مهم تلقی شده است. در همین راستا کارکردهاي سیستم هاي آموزشی به ویژه دانشگاه ها، یکی از بحث هاي مهم و کلیدي روز کشورهاي توسعه یافته است چراکه

 
نتایج اقتصادي سیستم ها و بحث اشتغال در حال حاضر در دنیا مطرح شده و محور ارزیابی عا قرار می گیرد. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي افزود: یکی از مباحث مهم دیگر در این خصوص ایجاد مراکز نوآوري و شرکت هاي دانش بنیان می باشد که از این مقوله اقتصادي در
سیستم هاي آموزشی بهره می گیرند. ما معتقدیم اقتصاد آموزشی با دانشگاه فنی و حرفه اي ارتباط بسیار نزدیکی پیدا می کند چرا که این دانشگاه ویژگی هایی

 
دارد که به شدت می تواند در پیامدهاي گفته شده، مؤثر باشد. 

وي با بیان اینکه معتقدم اقتصادي ترین نوع آموزش، آموزش هاي مهارتی و فنی و حرفه اي است، بیان داشت: اکنون در دنیا گرایش به سمت مهارت محوري به
وجود آمده است. طبق بررسی هاي انجام شده در آموزش عالی کشورهاي آلمان و سوئیس، 50 درصد دانشگاه ها مهارتی هستند و در فنلاند بالاي 60 درصد،
همچنین حدود 30 تا 60 درصد بسیاري از دانشگاه هاي طراز اول دنیا، وارد مقوله هاي مهارتی شده اند و بسیار جالب است که این دانشگاه ها فلسفه اي دارند که



آموزش ها و رشته هایشان را از بازار کار دنیا و مشاغل می گیرند و ضرورت دیگري که براي دانشگاه هاي مهارتی ذکر می کنند، بحث امنیت است چرا که وجود
بیکاري، عدم اشتغال و عدم کسب درآمد، منجر به اعتراضات و گرفتاري هاي اجتماعی می شود و آموزش هاي مهارتی در سطوح مختلف در داشتن یک کشور امن

 
اهمیت دارد و حتی یک ضرورت است. 

صالحی عمران در ادامه خاطر نشان کرد: دانشگاه فنی و حرفه اي 181 دانشکده دارد که 53 مرکز ویژه دختران می باشد و بیش از 65 درصد فارغ التحصیلان وارد
بازار کار می شوند. خوشبختانه در این دانشگاه حدود 60 درصد دروس به صورت عملی ارائه می گردد. درواقع ما در دانشگاه فنی و حرفه اي، تجاري سازي را به
عنوان یک پیامد بسیار جدي گرفته ایم و از آنجا که دانشجویان این دانشگاه، خروجی هاي هنرستان ها هستند، پایه مهارتی بسیار خوبی دارند و با آمادگی هاي
زمینه اي وارد دانشگاه می شوند که همه اینها نشان می دهد با ورود شرکت هاي دانش بنیان و کسب و کارهاي مهارتی، استارتاپ ها و مراکز نوآوري، می توان به

 
موفقیت هاي چشمگیري در مسیر اقتصاد آموزشی رسید. 

گفتنی است در پایان این مراسم، دکتر ستاري دستور تخصیص بیش از 10 میلیارد ریال براي تکمیل مرکز نوآوري و ایجاد مرکز شتابدهی دانشکده شریعتی به

 
مساحت 4 هکتار را صادر کرد. 

منبع: مهر



مراسم تکریم مدیرکل سابق کار و رفاه اجتماعی استان و متن خداحافظی اش

منبع: صبج زاگرسشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1400/04/28

مراسم تکریم ومعارفه مدیرکل تعاون کار ورفاه اجتماعی استان با حضور مقامات کشوري ،استانی وشهرستان به صورت ویدئو کنفرانس برگزار شد.

 
 

به گزارش پایگاه تحلیل و اطلاع رسانی صبح زاگرس، صبح یکشنبه 27 تیرماه مراسم تودیع مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد و معارفه

 
سرپرست اداره کل برگزار شد. 

طی حکمی از سوي محمد شریعتمداري وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، آیت اله ارمغانی به عنوان سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و

 
بویراحمد منصوب شد. ارمغانی پیش از این مسئولیت معاونت اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کهگیلویه و بویراحمد را برعهده داشت. 

همچنین محمد شریعتمداري وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی طی حکمی پروانه نیک مرام مدیرکل سابق تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان را به عنوان مشاور خود

 
منصوب کرد. 

 
این در حالی است که پروانه نیک مرام، مدیرکل سابق تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان در حساب کاربري اش در اینستاگرام هم نوشت: 

توفیق خدمت در عرصه مسئٌولیت اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان کهگیلویه و بویراحمد و خدمت به مردم استان شهیدپرور و سراسر شیعه ازالطاف بزرگ

 
الهی براي اینجانب بوده که زبان نارساي حقیر از عهده شکر و سپاسگزاري آن قاصر است. 

اگر چه خداحافظی براي کسی که 25 سال عمر مفیدش در اداره کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان کهگیلویه و بویراحمد بوده سخت و دلگیر هست اما چاره اي

 
نیست چرا که تقدیر دیگري در حوزه کاري براي اینجانب رقم خورده است. 

ضمن تشکر و سپاس فراوان از همه سروران گرامی خصوصاً همکاران زحمت کش و مردم خوب و نجیب استانم ، جا دارد از تک تک شماها و مسئولان ، مدیران،
ارگان ها ، نهادها، بخش خصوصی ،تشکل هاي کارگري و کارفرمایی ، تعاونگران جهت همکاري، مشارکت و هم فکري در تحقق اهداف سازمانی صمیمانه تشکر و

 
قدردانی نمایم . 

 
توفیق روزافزون همه عزیزان توام با سلامتی و شادکامیرا ازدرگاه خداوند منان آرزومندم. 



 
یا حق 

 
 

انتهاي پیام/



40 هزار خانوار گیلانی مستمري بگیر بهزیستی هستند/ راه اندازي نخستین دهکده بازنشستگان

منبع: ایسناشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1400/04/28

مدیرکل بهزیستی گیلان، با بیان اینکه 40 هزار خانوار از خانوارهاي تحت پوشش بهزیستی مستمري دریافت می کنند، افزود: همچنین حدود 10 هزار خانوار
در نوبت دریافت مستمري هستند.

حسین نحوي نژاد در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه حدود 60 هزار خانوار
تحت پوشش مستقیم بهزیستی استان گیلان قرار دارند، اظهار کرد: این
خانوارها داراي پرونده هستند و باید به صورت مداوم به آنان ارائه خدمت

 
شود. 

وي با بیان اینکه 40 هزار خانوار از خانوارهاي تحت پوشش بهزیستی
مستمري دریافت می کنند، افزود: همچنین حدود 10 هزار خانوار در نوبت
دریافت مستمري هستند و تا قبل از پایان تابستان به جمعیت مستمري 

 
بگیران بهزیستی اضافه خواهند شد. 

مدیرکل بهزیستی گیلان، از رشد 70 درصدي مستمري خانوارهاي تحت
پوشش بهزیستی طی سال 1400 علیرغم همه تنگناهاي مالی دولت خبر

داد و خاطرنشان کرد: مستمري خانوارهاي پنج نفره به بالا از 550 هزار تومان به یک میلیون و 100 هزار تومان افزایش یافته است؛ البته همچنان فشار به اقشار

 
آسیب پذیر زیاد است، اما دولت با وجود همه مشکلات به ویژه تحریم و کاهش درآمد سعی کرده از سرمایه گذاري در این بخش کم نکند. 

نحوي نژاد، با بیان اینکه زنان سرپرست خانوار و معلولان با مشکل گرانی اقلام مورد نیاز خود مواجه هستند، تصریح کرد: امیدواریم با روي کار آمدن دولت جدید و

 
همدلی ایجاد شده در نظام خدمات بهزیستی ادامه پیدا کند. 

وي با اشاره به نقش خیرین در تامین نیازهاي جامعه هدف بهزیستی، یادآور شد: با بودجه دولتی نمی توانیم به نیازمندي هاي گروه هدف پاسخ دهیم، زیرا قریب به
3000 معلول، سالمند و بیمار روانی مزمن در مراکز بهزیستی نگهداري می شوند و دولت فقط تامین کننده 40 درصد این هزینه هاست و مابقی توسط خیرین تامین

 
می شود. 

مدیرکل بهزیستی گیلان، با بیان اینکه از اول مرداد یارانه مراکز نگهداري غیر دولتی 80 درصد افزایش یافته تا جوابگوي بخشی از هزینه هاي آنان باشد، گفت: حدود

 
1000 نفر از ایتام تحت پوشش بهزیستی استان در 21 مرکز خیریه و یا در خانواده هاي جایگزین نگهداري می شوند که قطعا به کمک هاي مردمی نیاز دارند. 

وي از جمع آوري پنج میلیارد تومان کمک از محل فطریه سال جاري خبر داد و تصریح کرد: سه برابر این مبلغ نیز در بخش هاي غیر دولتی همکار بهزیستی جمع 
آوري شده است. همچنین قریب به 1000 نفر از افراد تحت پوشش بهزیستی که وضعیت ناگوارتري دارند به صورت مستقیم به خیرین متصل شده اند و غیر از کمک 

 
هاي معیشتی دولتی، از حامیان خود کمک هاي ماهیانه مداوم دریافت می کنند. 

نحوي نژاد، با اشاره به ابلاغ قانون جامع حمایت از حقوق معلولان در سال 97 توسط رئیس جمهور به همه دستگاه ها، اضافه کرد: این قانون بسیار مترقی بوده و
اصلاحیه مصوبه سال 83 است. قانون مذکور با توجه به کنوانسیون حقوق افراد داراي معلولیت سعی کرده معافیت ها، تسهیلات، شناسایی افراد داراي معلولیت،

 
فضاهاي ورزشی، صندوق کارآفرینی و اشتغال براي معلولان، بلیط هاي نیم بها، اشتغال، نظارت و مسائل رفاهی را مد نظر قرار دهد. 

مدیرکل بهزیستی گیلان، با بیان اینکه خانوارهاي داراي معلول شدید یا سرپرست خانوار معلول حداقل دستمزد را دریافت می کنند، افزود: امسال 2000 میلیارد
تومان اعتبار از سوي سازمان برنامه و بودجه براي تحقق برخی از بندهاي قانون جامع حمایت از حقوق معلولان اختصاص یافته که تاکنون 400 میلیارد تومان آن

 
محقق شده است؛ همچنین سهم استان گیلان از این اعتبار 100 میلیارد تومان است. 

وي با اشاره به ارائه تسهیلات بدون بهره از محل بند ب تبصره 16 سازمان هاي حمایتی براي ایجاد اشتغال معلولان، عنوان کرد: پرداخت حق بیمه سهم کارفرما و



 
پرداخت بخشی از حقوق معلولان توسط بهزیستی از دیگر اقدامات در زمینه اشتغال جامعه هدف است. 

نحوي نژاد، از پرداخت 1750 مورد وام در سال 99 خبر داد و اظهار کرد: سال گذشته 61 میلیارد تومان اعتبار پرداخت تسهیلات اشتغال داشتیم که امسال به 87

 
میلیارد تومان افزایش یافته؛ همچنین سقف تسهیلات از 50 میلیون به 100 میلیون رسیده است. 

وي با بیان اینکه براساس قانون، آموزش فنی و حرفه اي براي معلولان رایگان است، متذکر شد: واگذاري بخش قابل توجهی از امکانات به بخش غیر دولتی، بهزیستی
را در تامین اعتبار آموزش جامعه هدف خود با چالش مواجه کرده است. همچنین بانک هاي عامل در پرداخت تسهیلات و ضمانت هاي زنجیره اي سلیقه اي عمل می 
کنند، زیرا پیدا کردن دو ضامن بسیار دشوار است لذا در سال جاري بخشی از بودجه بهزیستی را به آموزش فنی و حرفه اي در بخش غیر دولتی اختصاص خواهیم

 
داد. 

مدیرکل بهزیستی گیلان، با اشاره به جمع آوري ظرفیت ها، آموزش، ایجاد تعاونی و جذب امکانات براي زنان سرپرست خانوار در قالب مراکز «مثبت زندگی»، تصریح
کرد: سال گذشته براي 500 معتاد بهبود یافته نیز زمینه آموزش فنی و حرفه اي و بازاریابی را فراهم کردیم. در سال جاري نیز آموزش فنی و حرفه اي، جمع کردن

 
افراد دور هم به جاي مشاغل انفرادي و بازاریابی در قالب برگزاري نمایشگاه را دنبال می کنیم. 

نحوي نژاد، با تاکید بر لزوم راه اندازي صندوق حمایت از فرصت هاي شغلی مددجویان جهت سرمایه گذاري براي ایجاد مشاغل و کارخانجات و کارگاه هاي بزرگ،

 
یادآور شد: افراد تحت پوشش بهزیستی از طریق این صندوق مشغول به کار شوند. 

وي از جذب 92 میلیارد تومان اعتبار جهت پایدار شدن مشاغل مرتبط با بهزبستی همچون مهدهاي کودك و مراکز توانبخشی و موسسات خیریه که از کرونا آسیب

 
دیدند خبر داد و گفت: مشاغلی که در حال از دست رفتن بود، پایدار شدند. 

مدیرکل بهزیستی گیلان، با بیان اینکه در سال 2019 به ازاي هر 9 نفر یک سالمند داشتیم، خاطرنشان کرد: در سال 2050 به ازاي هر شش نفر یک سالمند
خواهیم داشت که شیب سالمندي را نشان می دهد؛ البته این شیب در ایران تندتر از کشورهاي منطقه بوده و گیلان نیز اول است؛ به گونه اي که 14 درصد جمعیت

 
گیلان را سالمندان تشکیل می شوند، اما جمعیت سالمند کشور حدود 9 درصد است. 

نحوي نژاد، با اشاره به اقدامات کارگروه اجتماعی، فرهنگی، سلامت، زنان و خانواده استانداري گیلان، ادامه داد: تکریم ارباب رجوع سالمند در دستور کار قرار دارد.
همچنین دهکده بازنشستگان با حمایت استانداري راه اندازي خواهد شد که این دهکده خدمات بسیار گسترده بهداشتی، تغذیه اي، اوقات فراغت و فرهنگی و هنري را

 
در کنار توریسم سلامت به سالمندان ارائه می کند. 

وي با بیان اینکه کلینیک هاي جامع توانبخشی سالمندان در کشور وجود ندارد، گفت: گیلان پایلوت راه اندازي این کلینیک به کمک دانشگاه علوم پزشکی جهت
تربیت پزشکان عمومی ویژه سالمندان خواهد بود، زیرا یک پزشک عمومی ممکن است نسبت به وضعیت یک سالمند در مصرف دارو و مدیریت بیماري آگاهی

 
نداشته باشد. در واقع این کلینیک ها کمک می کنند تا سالمندان پروفایل خاص خودشان را تشکیل دهند تا در زمان بیماري راهنمایی سریع دریافت کنند. 

مدیرکل بهزیستی گیلان، 60 سالگی را آغاز دوران سالمندي دانست و اضافه کرد: حدود 14 درصد سالمندان نیازمند مراقبت هستند و مابقی مشکلی ندارند لذا هدف

 
ما از راه اندازي کلینیک هاي جامع توانبخشی سالمندان ارائه خدمات آموزشی و پیشگیرانه است. 

وي با اشاره به تصویب و ابلاغ قانون مهم حمایت از حقوق اطفال و نوجوانان در سال 99، اظهار کرد: قانون براي حداقل 15 دستگاه اجرایی وظایف مشخص قائل شده
و رابطه تنگاتنگی میان بهزیستی و قوه قضائیه در بخش بازجویی، مجازات، حفظ حقوق کودکان، مددکاري، حضانت و... برقرار کرده است و از ابهامات گذشته خارج

 
شدیم؛ همچنین سامانه ملی فرزندخواندگی را راه اندازي کردیم تا خانواده ها بدون برخورد سلیقه اي حضانت کودکان بدوم سرپرست را بر عهده بگیرند. 

نحوي نژاد، با تاکید بر لزوم جرم زدایی در مورد اطفال با همکاري بهزیستی، دادگستري و نیروي انتظامی، اضافه کرد: براي نخستین بار در کشور، استان گیلان امکان
ملاقات والد و کودك بعد از طلاق را در مراکز غیر از نیروي انتظامی فراهم کرده که با همکاري معاونت پیشگیري از وقوع جرم دادگستري استان رقم خورده است. در

 
این مراکز مددکار و روانشناس نیز حضور دارند که با مداخلات خود زمینه صلح و سازش زوجین و برگشت زندگی را فراهم می کنند. 

وي کودکان خیابانی را به دو دسته کودکان کار و کودکان بی خانمان تقسیم کرد و یادآور شد: 80 درصد کودکان خیابانی کودکان کار هستند، یعنی خانواده دارند و
بهزیستی و نیروي انتظامی بدون حکم قضایی نمی توانند نسبت به جمع آوري آنان اقدام کنند، اما بهزیستی این آمادگی را دارد از کودکان بی خانمان در مراکز شبانه 

 
رو خود نگهداري کند و شرایط بهداشتی، تغذیه اي و روانی مناسب را براي این کودکان رقم بزند. 



مدیرکل بهزیستی گیلان، از مردم خواست در صورت مشاهده کودك، دختر و یا زن بی خانمان با شماره 123 بهزیستی تماس بگیرند و گفت: بهزیستی آمادگی جمع 

 
آوري این افراد را دارد. 

انتهاي پیام



مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي افتتاح شد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1400/04/28

صالحی عمران گفت:دانشگاه فنی و حرفه اي 181 دانشکده دارد که 53 مرکز ویژه دختران استو بیش از 65 درصد فارغ التحصیلان وارد بازار کار می شوند

مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي افتتاح شد صالحی عمران
گفت:دانشگاه فنی و حرفه اي 181 دانشکده دارد که 53 مرکز ویژه

 
دختران استو بیش از 65 درصد فارغ التحصیلان وارد بازار کار می شوند 

به گزارش برنا؛ دکتر سورنا ستاري معاون علمی و فناوري ریاست
جمهوري، دکتر علی آقامحمدي عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و
مدیر کارگروه اقتصادي دفتر مقام معظم رهبري، دکتر ابراهیم صالحی
عمران رییس دانشگاه فنی و حرفه اي وهمچنین روساي استانی، روساي
مراکز، مدیران و اساتید دانشکده هاي فنی و حرفه اي سراسر کشور به

 
صورت ویدیو کنفرانس، نخستین مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور در محل دانشکده دکتر شریعتی تهران افتتاح شد. 

بنابراین این گزارش حاضرین ابتدا با حضور در مزار شهداي گمنام مدفون در دانشکده، با قرائت فاتحه و ذکر صلوات به مقام شامخ شهداي هشت سال دفاع مقدس

 
اداي احترام کردند و سپس طی نشستی در سالن جلسات مرکز به گفتگو پرداختند. 

دکتر ستاري در این مراسم با عنوان اینکه دانشگاه فنی و حرفه اي جهت گیري مناسبی را در زمینه اشتغال و کسب و کار انجام داده و در راستاي توسعه مراکز
نوآوري فعالیت هاي گسترده اي داشته است خاطر نشان کرد: در گذشته مسیري نبود تا دانشجویان این دانشگاه شرکت هاي خود را تاسیس کنند. در حال حاضر
خرسند و خوشحالم که دانشگاه فنی و حرفه اي با رویکرد جدیدي که در زمینه تجاري سازي آموزش ها و توسعه ي مراکز فناوري دارد توانسته این راه را براي

 
دانشجویان خود سهل نماید تا آینده سازان کشورمان بتوانند در کنار یادگیري مهارت، مسیر خود براي کارآفرینی ادامه دهند. 

دکتر آقا محمدي نیز در این مراسم اظهار داشت: شکل گیري این مراکز، محلی براي توانمندسازي و تحول می باشد که می تواند منطقه جنوب تهران را متحول
سازد، به خصوص اینکه این مرکز ویژه خانم ها می باشد. دانشجویان و فارغ التحصیلان آموزش دیده ي این مراکز، مناسبترین افراد و نیروي کار براي فعالیت ها به

 
ویژه در زمینه مد و لباس می باشند و می توانند نقش موثري را در ایجاد و گسترش فرهنگ پوشش ایران اسلامی داشته باشند. 

او بر اهمیت اشتغالزایی دانشجویان و توسعه اقتصادي در برپایی نمایشگاه هاي دائمی و حمایت از طرح هاي اشتغالزایی براي اقشار کم برخوردار خصوصا دانشجویان

 
دختر تاکید نمود و دانشگاه فنی و حرفه اي را به عنوان یک دانشگاه مهارت محور فرصتی براي توسعه محور کردن کشور در شرایط کنونی قلمداد کرد. 

در ابتداي این مراسم دکتر صالحی عمران ضمن قدردانی از حمایتهاي مسئولین و تلاشهاي دست اندرکاران دانشکده، ضمن توضیحاتی تخصصی در خصوص شاخص
هاي موفقیت موسسات آموزشی و دانشگاه ها اظهار داشت: دو کلمه ي پیامدها و خروجی، سالهاست که سیستم هاي عمده ي نظام آموزشی را تحت تاثیر خود قرار
داده است. در واقع پیامدها و نتایج، به عنوان آثار نهایی هر سیستم و نظام آموزشی مورد توجه و مرسوم بوده است. اما امروزه کلمه جایگزین این دو مقوله، این است
که آموزش چه آثاري را از لحاظ اجتماعی، اقتصادي و فرهنگی در پی داشته است و براي جدي گرفتن این پیامدها اصطلاح نتیجه گرا بودن موسسات بسیار مهم
تلقی شده است. در همین راستا کارکردهاي سیستم هاي آموزشی به ویژه دانشگاه ها، یکی از بحث هاي مهم و کلیدي روز کشورهاي توسعه یافته است چراکه نتایج

 
اقتصادي سیستم ها و بحث اشتغال در حال حاضر در دنیا مطرح شده و محور ارزیابی عا قرار میگیرد. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي افزود: یکی از مباحث مهم دیگر در این خصوص ایجاد مراکز نوآوري و شرکت هاي دانش بنیان می باشد که از این مقوله اقتصادي در
سیستم هاي آموزشی بهره می گیرند. ما معتقدیم اقتصاد آموزشی با دانشگاه فنی و حرفه اي ارتباط بسیار نزدیکی پیدا می کند چرا که این دانشگاه ویژگی هایی

 
دارد که به شدت می تواند در پیامد هاي گفته شده، موثر باشد. 

او با بیان اینکه معتقدم اقتصادي ترین نوع آموزش، آموزشهاي مهارتی و فنی و حرفه اي است، بیان داشت: اکنون در دنیا گرایش به سمت مهارت محوري به وجود



آمده است. طبق بررسیهاي انجام شده در آموزش عالی کشورهاي آلمان وسوئیس، 50درصد دانشگاه ها مهارتی می باشند و در فنلاند بالاي 60 درصد، همچنین
حدود 30 تا 60 درصد بسیاري از دانشگاه هاي طراز اول دنیا، وارد مقوله هاي مهارتی شده اند و بسیار جالب است که این دانشگاه ها فلسفه اي دارند که آموزش ها
و رشته هایشان را از بازار کار دنیا و مشاغل می گیرند و ضرورت دیگري که براي دانشگاههاي مهارتی ذکر می کنند، بحث امنیت می باشد چرا که وجود بیکاري
،عدم اشتغال و عدم کسب درآمد، منجر به اعتراضات و گرفتاري هاي اجتماعی می شود و آموزشهاي مهارتی در سطوح مختلف در داشتن یک کشور امن اهمیت دارد

 
و حتی یک ضرورت است. 

دکتر صالحی عمران در ادامه خاطر نشان کرد: دانشگاه فنی و حرفه اي 181 دانشکده دارد که 53 مرکز ویژه دختران استو بیش از 65 درصد فارغ التحصیلان وارد
بازار کار می شوند. خوشبختانه در این دانشگاه حدود 60 درصد دروس به صورت عملی ارائه می گردد. درواقع ما در دانشگاه فنی و حرفه اي، تجاري سازي را به
عنوان یک پیامد بسیار جدي گرفته ایم و از آنجا که دانشجویان این دانشگاه، خروجی هاي هنرستان ها می باشند، پایه مهارتی بسیار خوبی دارند و با آمادگی هاي
زمینه اي وارد دانشگاه می شوند که همه این ها نشان می دهد با ورود شرکت هاي دانش بنیان و کسب و کارهاي مهارتی ، استارتاپ ها و مراکز نوآوري، می توان به

 
موفقیتهاي چشمگیري در مسیر اقتصاد آموزشی رسید و امیدوارم حضور شما زمینه اي براي همکاري هاي بیشتر ایجاد نماید. 

گفتنی است در پایان این مراسم، دکتر ستاري دستور تخصیص بیش از 10 میلیارد ریال براي تکمیل مرکز نوآوري و ایجاد مرکز شتابدهی دانشکده شریعتی به
مساحت 4 هکتار را صادر کرد.



مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي افتتاح شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1400/04/28

نخستین مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور در محل دانشکده دخترانه شریعتی تهران افتتاح شد.

به گزارش حوزه فناوري گروه علمی پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان،
نخستین مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور بعد از
ظهر امروز با حضور سورنا ستاري معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري،
علی آقامحمدي عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و مدیر کارگروه
اقتصادي دفتر مقام معظم رهبري، ابراهیم صالحی عمران رییس دانشگاه
فنی و حرفه اي وهمچنین روساي استانی، روساي مراکز، مدیران و اساتید
دانشکده هاي فنی و حرفه اي سراسر کشور به صورت ویدیو کنفرانس، در

 
محل دانشکده دکتر شریعتی تهران افتتاح شد. 

ستاري در این مراسم با عنوان اینکه دانشگاه فنی و حرفه اي جهت گیري مناسبی را در زمینه اشتغال و کسب و کار انجام داده و در راستاي توسعه مراکز نوآوري
فعالیت هاي گسترده اي داشته است بیان کرد: در گذشته مسیري نبود تا دانشجویان این دانشگاه شرکت هاي خود را تاسیس کنند. در حال حاضر خرسند و
خوشحالم که دانشگاه فنی و حرفه اي با رویکرد جدیدي که در زمینه تجاري سازي آموزش ها و توسعه ي مراکز فناوري دارد توانسته این راه را براي دانشجویان خود

 
سهل نماید تا آینده سازان کشورمان بتوانند در کنار یادگیري مهارت، مسیر خود براي کارآفرینی ادامه دهند. 

آقا محمدي نیز در این مراسم اظهار کرد: شکل گیري این مراکز، محلی براي توانمندسازي و تحول می باشد که می تواند منطقه جنوب تهران را متحول سازد، به
خصوص اینکه این مرکز ویژه خانم ها است. دانشجویان و فارغ التحصیلان آموزش دیده این مراکز، مناسبترین افراد و نیروي کار براي فعالیت ها به ویژه در زمینه مد

 
و لباس هستند و می توانند نقش موثري را در ایجاد و گسترش فرهنگ پوشش ایران اسلامی داشته باشند. 

او بر اهمیت اشتغالزایی دانشجویان و توسعه اقتصادي در برپایی نمایشگاه هاي دائمی و حمایت از طرح هاي اشتغالزایی براي اقشار کم برخوردار خصوصا دانشجویان

 
دختر تاکید و دانشگاه فنی و حرفه اي را به عنوان یک دانشگاه مهارت محور فرصتی براي توسعه محور کردن کشور در شرایط کنونی قلمداد کرد. 

در ادامه صالحی عمران ضمن قدردانی از حمایت هاي مسئولین و تلاش هاي دست اندرکاران دانشکده، ضمن توضیحاتی تخصصی در خصوص شاخص هاي موفقیت
موسسات آموزشی و دانشگاه ها گفت: دو کلمه پیامد ها و خروجی، سالهاست که سیستم هاي عمده نظام آموزشی را تحت تاثیر خود قرار داده است. در واقع پیامد ها
و نتایج، به عنوان آثار نهایی هر سیستم و نظام آموزشی مورد توجه و مرسوم بوده است؛ اما امروزه کلمه جایگزین این دو مقوله، این است که آموزش چه آثاري را از
لحاظ اجتماعی، اقتصادي و فرهنگی در پی داشته است و براي جدي گرفتن این پیامد ها اصطلاح نتیجه گرا بودن موسسات بسیار مهم تلقی شده است. در همین
راستا کارکرد هاي سیستم هاي آموزشی به ویژه دانشگاه ها، یکی از بحث هاي مهم و کلیدي روز کشور هاي توسعه یافته است چراکه نتایج اقتصادي سیستم ها و

 
بحث اشتغال در حال حاضر در دنیا مطرح شده و محور ارزیابی عا قرار میگیرد. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي افزود: یکی از مباحث مهم دیگر در این خصوص ایجاد مراکز نوآوري و شرکت هاي دانش بنیان است که از این مقوله اقتصادي در
سیستم هاي آموزشی بهره می گیرند. معتقدیم اقتصاد آموزشی با دانشگاه فنی و حرفه اي ارتباط بسیار نزدیکی پیدا می کند چرا که این دانشگاه ویژگی هایی دارد

 
که به شدت می تواند در پیامد هاي گفته شده، موثر باشد. 

او با بیان اینکه معتقدم اقتصادي ترین نوع آموزش، آموزش هاي مهارتی و فنی و حرفه اي است، گفت: طبق بررسی هاي انجام شده در آموزش عالی کشور هاي
آلمان وسوئیس، 50 درصد دانشگاه ها مهارتی هستند و در فنلاند بالاي 60 درصد، وارد مقوله هاي مهارتی شده اند؛ این دانشگاه ها فلسفه اي دارند که آموزش ها و
رشته هایشان را از بازار کار دنیا و مشاغل می گیرند و ضرورت دیگري که براي دانشگاه هاي مهارتی ذکر می کنند، بحث امنیت است چرا که وجود بیکاري، عدم

 
اشتغال و عدم کسب درآمد، منجر به اعتراضات و گرفتاري هاي اجتماعی می شود و آموزش هاي مهارتی در سطوح مختلف در داشتن یک کشور امن اهمیت دارد . 



صالحی عمران گفت: دانشگاه فنی و حرفه اي 181 دانشکده دارد که 53 مرکز ویژه دختران است و بیش از 65 درصد فارغ التحصیلان وارد بازار کار می شوند.
خوشبختانه در این دانشگاه حدود 60 درصد دروس به صورت عملی ارائه می شود؛ درواقع در دانشگاه فنی و حرفه اي، تجاري سازي را به عنوان یک پیامد بسیار
جدي گرفته ایم و از آنجا که دانشجویان این دانشگاه، خروجی هاي هنرستان ها هستند، پایه مهارتی بسیار خوبی دارند و با آمادگی هاي زمینه اي وارد دانشگاه می
شوند که همه این ها نشان می دهد با ورود شرکت هاي دانش بنیان و کسب و کار هاي مهارتی، استارتاپ ها و مراکز نوآوري، می توان به موفقیت هاي چشمگیري

 
در مسیر اقتصاد آموزشی رسید. 

 
بیشتر بخوانید 

- حمایت صندوق نوآوري از حضور شرکت هاي دانش بنیان در نمایشگاه 1×4 سوریه انتهاي پیام /



پرداخت 500 میلیارد تومان تسهیلات به متقاضیان فنی و حرفه اي در گیلان

منبع: هماي خبرشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1400/04/28

استاندار گیلان گفت: بالغ بر 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت سال گذشته براي ایجاد اشتغال به متقاضیان فنی و حرفه اي پرداخت شده است.
هماي خبر/ ارسلان زارع، استاندار گیلان در آستانه هفته ملی مهارت، صبح امروز به نقش اساسی و مؤثر آموزش در تقویت مهارت و زمینه سازي براي

اشتغال اشاره کرد و گفت: ...

استاندار گیلان گفت: بالغ بر 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت سال گذشته براي ایجاد اشتغال به متقاضیان فنی و حرفه اي پرداخت شده است. هماي
خبر/ ارسلان زارع، استاندار گیلان در آستانه هفته ملی مهارت، صبح امروز به نقش اساسی و مؤثر آموزش
در تقویت مهارت و زمینه سازي براي اشتغال اشاره کرد و گفت: گیلان از 20 مرکز آموزش فنی و حرفه اي
با امکانات زیرساختی مناسب و مربیانی ماهر برخوردار است. او با اشاره به بازدید امروز خود از مراکز
مختلف آموزش فنی و حرفه اي در رشت افزود: مرکز آموزش و ارزیابی آنلاین یکی از بخش هاي مورد
بازدید بود که علیرغم محدودیت هاي کرونایی به عنوان یک فرصت در مسیر توسعه دولت الکترونیک
محسوب می شود. استاندار گیلان به سرمایه گذاري 35 میلیارد ریالی بخش خصوصی براي ساخت دهکده
کودك اشاره کرد و اظهار داشت: از ظرفیت بخش خصوصی در زمینه سرمایه گذاري مشترك براي توسعه و

فرهنگ سازي به ویژه در حوزه کودکان نیز با انعقاد تفاهم نامه ها و قرارداد ها استفاده شده است. زارع ادامه داد: آموزش هاي مراکز فنی و حرفه اي با حمایت هاي
دولت از طریق تسهیلات بانکی و نهاد هاي حمایتی همچون کمیته امداد و بهزیستی و نیز صندوق کارآفرینی امید از اشتغال بانوان، هنرمندان و روستاییان پشتیبانی
می کند. او یادآور شد: به واسطه حمایت هاي دولت در سالیان اخیر شاهد دستاورد هاي خوبی در صنعت بافت فرش و تابلو فرش، رشتی دوزي و سایر صنایع دستی
و رضایتمندي در فروش بوده ایم. استاندار گیلان تصریح کرد: دولت در سال گذشته بالغ بر 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان فنی و حرفه اي

که اشتغال ایجاد کنند، پرداخت کرده است.



اشتغال از محورهاي اساسی کمیته امداد/ایجاد 9 هزار شغل تا پایان سال جاري

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1400/04/27

به گزارش خبرگزاري فارس از بوشهر، محمدرضا میري یک شنبه شب در
جمع خبرنگاران اظهار داشت: اشتغال و خودکفایی از محورهاي اساسی
فعالیت این نهاد براي توانمندسازي خانوارهاي تحت حمایت است و در این
راستا با شناسایی و آموزش مددجویان و سپس پرداخت تسهیلات کم

 
بهره، زمینه هاي اشتغال و کارآفرینی آنها فراهم می شود. 

مدیرکل کمیته امداد استان بوشهر افزود: باتوجه به ظرفیت هاي متعدد
استان و از طرفی آمار بالاي مددجویان تحت حمایت، توانمندسازي آنها و
ایجاد فرصت هاي شغلی پایدار براي این ولی نعمتان به عنوان یک اقدام

 
بی نظیر براي امدادگران محسوب می شود. 

وي تصریح کرد: در سال 99 علی رغم همه مشکلات اقتصادي با پرداخت بیش از 174 میلیارد تومان زمینه ایجاد بیش از 8 هزار شغل در دو سرفصل کاریابی و

 
پرداخت تسهیلات اشتغال زایی به وجود آمد. 

میري با اشاره به برنامه هاي اشتغال زایی این نهاد در سال 1400 نیز گفت: تعهد داریم تا پایان سال جاري 9 هزار و 688 مورد شغل در دو سرفصل کاریابی و

 
پرداخت تسهیلات اشتغال از سوي بانک هاي عامل ایجاد کنیم که این برنامه با شناسایی افراد مستعد، آموزش آنها و سپس معرفی جهت اشتغال انجام خواهد شد. 

 
این مقام مسؤول بیان کرد: 325 میلیارد و 400 میلیون تومان براي دو سرفصل تسهیلات اشتغال زایی بانکی و سرفصل کاریابی اعتبار در نظر گرفته شده است. 

مدیرکل کمیته امداد استان بوشهر خاطرنشان کرد: در سال جاري بیش از 3 هزار 630 نفر دوره آموزشی فنی و حرفه اي توسط مراکز دولتی، آموزشگاه هاي آزاد و

 
سایر مراکز آموزشی با هزینه اي بالغ بر 3 میلیارد و 132 میلیون تومان براي مددجویان تحت حمایت ارائه خواهد شد. 

وي همکاري بانک ها را براي پرداخت تسهیلات اشتغال زایی مددجویان مهم توصیف کرد و توضیح داد: نقش بانک هاي استان بوشهر براي ارائه تسهیلات در زمینه

 
هاي مختلف و به خصوص موضوع اشتغال مددجویان قابل تقدیر است. 

میري ادامه داد: خوشبختانه با ایجاد سازوکارها و هماهنگی بین کمیته امداد و بانک هاي عامل، موضوع اخذ ضمانت از مددجویان براي دریافت تسهیلات بانکی روان

 
سازي شده و امیدواریم که امسال نیز شاهد شتاب بیشتري براي پرداخت تسهیلات بانکی اشتغال باشیم. 

 
مدیرکل کمیته امداد استان بوشهر تاکید کرد: ایجاد اشتغال و رسیدن به استقلال معیشتی از مهم ترین نیازهاي خانواده هاي مددجوي این نهاد است. 

انتهاي پیام/



پرداخت بیش از 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان فنی و حرفه اي

منبع: ره نگارانشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1400/04/27

ره نگار/ استاندار گیلان گفت: بیش از 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت سال گذشته براي ایجاد اشتغال به متقاضیان فنی و حرفه اي پرداخت شده
است. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ره نگاران؛ ارسلان زارع، استاندار گیلان در آستانه هفته ملی مهارت، صبح امروز به نقش اساسی و مؤثر آموزش در

تقویت مهارت و زمینه سازي

ره نگار/ استاندار گیلان گفت: بیش از 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان
قیمت سال گذشته براي ایجاد اشتغال به متقاضیان فنی و حرفه اي
پرداخت شده است. به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ره نگاران؛ ارسلان زارع،
استاندار گیلان در آستانه هفته ملی مهارت، صبح امروز به نقش اساسی و

 
مؤثر آموزش در تقویت مهارت و زمینه سازي (...) 

ره نگار/ استاندار گیلان گفت: بیش از 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان
قیمت سال گذشته براي ایجاد اشتغال به متقاضیان فنی و حرفه اي

 
پرداخت شده است. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ره نگاران؛ ارسلان زارع، استاندار گیلان در آستانه هفته ملی مهارت، صبح امروز به نقش اساسی و مؤثر آموزش در تقویت مهارت و

 
زمینه سازي براي اشتغال اشاره کرد و گفت: گیلان از 20 مرکز آموزش فنی و حرفه اي با امکانات زیرساختی مناسب و مربیانی ماهر برخوردار است. 

او با اشاره به بازدید امروز خود از مراکز مختلف آموزش فنی و حرفه اي در رشت افزود: مرکز آموزش و ارزیابی آنلاین یکی از بخش هاي مورد بازدید بود که علیرغم

 
محدودیت هاي کرونایی به عنوان یک فرصت در مسیر توسعه دولت الکترونیک محسوب می شود. 

استاندار گیلان به سرمایه گذاري 35 میلیارد ریالی بخش خصوصی براي ساخت دهکده کودك اشاره کرد و اظهار داشت: از ظرفیت بخش خصوصی در زمینه سرمایه

 
گذاري مشترك براي توسعه و فرهنگ سازي به ویژه در حوزه کودکان نیز با انعقاد تفاهم نامه ها و قرارداد ها استفاده شده است. 

زارع ادامه داد: آموزش هاي مراکز فنی و حرفه اي با حمایت هاي دولت از طریق تسهیلات بانکی و نهاد هاي حمایتی همچون کمیته امداد و بهزیستی و نیز صندوق

 
کارآفرینی امید از اشتغال بانوان، هنرمندان و روستاییان پشتیبانی می کند. 

او یادآور شد: به واسطه حمایت هاي دولت در سالیان اخیر شاهد دستاورد هاي خوبی در صنعت بافت فرش و تابلو فرش، رشتی دوزي و سایر صنایع دستی و

 
رضایتمندي در فروش بوده ایم. 

استاندار گیلان تصریح کرد: دولت در سال گذشته بیش از 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان فنی و حرفه اي که اشتغال ایجاد کنند، پرداخت
کرده است.



رکوردشکنی هاي نگین صنعتی شمال شرق کشور

منبع: روزنامه خراسانشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1400/04/27

رکوردشکنی هاي نگین صنعتی شمال شرق کشور

لوله گستر اسفراین، بهاري توفانی را در عرصه تولید پشت سرگذاشت و رکورد شکنی کرد و در حال رقم زدن اتفاق هاي بی نظیري در صنعت کشور است.
صرفه جویی هاي چشمگیر ارزي و قطع وابستگی به تولیدات خارجی از جمله اهدافی بود که اکنون شاهد به ثمر نشستن آن ها توسط جهادگران عرصه جهش تولید
در لوله گستر هستیم. لوله گستري ها از یک سو در سال «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» با افزایش 110 درصدي تولید و رشد 455 درصدي ارسال لوله فقط
در 3 ماه نخست امسال رکوردها را جا به جا و از سوي دیگر، با بومی سازي تجهیزات، سالانه 750 هزار دلار صرفه جویی ارزي کردند؛ آن گونه که مهندس «مازیار
زند»، مدیرعامل و نایب رئیس هیئت مدیره شرکت لوله گستر اسفراین روایت می کند هدف گذاري بزرگ آن ها، تولید 40 هزار تنی و صرفه جویی ارزي 55 میلیون
یوریی در این نگین صنعتی شمال شرق کشور است. آقاي مدیرعامل وقتی از دستاوردهاي این مجتمع بزرگ صنعتی از جمله انعقاد قرارداد تولید بیش از 32 هزار تن
لوله فولادي بدون درز سخن می گوید که پیش از این، واردات آن موجب هدررفت میلیونی منابع ارزي می شد، نمی توان اقدامات جهادي فرزندان این مرز و بوم را

 
تحسین نکرد و آفرین نگفت. 

سید مصطفی نجفیان- در 3 ماه نخست سال 1400، سالی که از سوي مقام معظم رهبري به نام «تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها» نام گذاري شده است، لوله
گستر اسفراین توانسته است رکوردهاي منحصر به فرد و البته قابل قبولی را در زمینه رونق و جهش در فعالیت هاي خود نسبت به مدت مشابه سال گذشته ثبت و
ضبط کند.به گزارش روابط عمومی شرکت لوله گستر اسفراین، در 3 ماه نخست سال 1400، با تحویل 6 هزار و 507 تن محصول به پیمانکاران صنعت نفت شاهد
رشد 455 درصدي در زمینه ارسال و با تولید 9 هزار تن لوله شاهد رشد 110 درصدي در زمینه تولید نسبت به مدت مشابه سال گذشته بوده ایم؛ 2 مهمی که
توانسته است گواهی بر توفیق آفرینی لوله گستر در لبیک به منویات مقام معظم رهبري در مورد شعار سال 1400 باشد. ثبت رکوردهاي جدیدي از جهش در لوله
گستر ارمغان آماري است که ثمره تلاش خادمان جبهه تولید و اشتغال در لوله گستر است چرا که میزان تولید بهارانه سال گذشته این واحد صنعتی، حدود 4 هزار و
283 تن اعلام شده است.این روایت مهندس «مازیار زند» مدیرعامل و نایب رئیس هیئت مدیره شرکت لوله گستر اسفراین است؛ جایی که اضافه می کند: نکته قابل
توجه این که همزمان با ثبت این جهش ها، 40 درصد کاهش ضایعات هم رقم خورده است که نشان دهنده بهبود چشمگیر کیفیت در روند تولید است.آن طور که او
گفته است از دیگر تغییرات مثبت می توان به رشد 494 درصدي موجودي مواد اولیه (شمش) اشاره کرد.مدیرعامل و نایب رئیس هیئت مدیره شرکت لوله گستر
اسفراین اضافه کرد: این انبارش مواد اولیه (شمش) به منظور جلوگیري از تاثیر منفی نوسانات بازار ارز بر سرمایه شرکت و همچنین پیشگیري از هرگونه توقف در
روند تولید صورت گرفته است.به گفته مهندس «مازیار زند» شرکت لوله گستر اسفراین، مواد اولیه خود را از دو مجموعه مجتمع صنعتی اسفراین و مجتمع ذوب
آهن آلیاژي اسفراین (مجتمع تولیدي ذوب و نورد فولاد آلیاژي کیمیاي صباي اسفراین) تامین می کند که این حجم قابل توجه خرید از شرکت هاي بومی در توان
اقتصادي شهرستان تاثیري مشهود دارد به نحوي که 40 درصد سفارش هاي مجتمع صنعتی اسفراین از شرکت هاي تابعه سازمان گسترش و نوسازي صنایع ایران

 
متعلق به شرکت لوله گستر است و با ایجاد تراکنش مالی چشمگیر نه تنها صنایع مذکور، بلکه مجموعه بانکی استان نیز منتفع شده است. 

 
صرفه جویی 750 هزار دلاري با بومی سازي تجهیزات 

به گفته وي، با صدور حکمی فوري شناسایی تامین کنندگان مستعد کشوري و استانی در دستورکار شرکت لوله گستر قرار گرفت که در نتیجه آن توانستیم با ارائه
راهکار و پشتیبانی از آنان، شاهد بومی سازي تجهیزات موردنیاز، جلوگیري از خروج ارز، توانمند سازي صنایع پایین دستی براي حمایت و پشتیبانی از تولید داخلی و

 
پیشبردایفاي مسئولیت اجتماعی خویش باشیم. 

مدیرعامل و نایب رئیس هیئت مدیره شرکت لوله گستر اسفراین، منویات مقام معظم رهبري را راهبرد این مجموعه صنعتی دانست و افزود: در راستاي رهنمودهاي
معظم له در حمایت و پشتیبانی از تولید و توانمند سازي صنایع پایین دستی، شرکت لوله گستر با شناسایی تامین کنندگان استانی و کشوري مستعد موفق شد
بخش زیادي از ابزار و تجهیزات مورد نیاز خود از جمله غلتک غول پیکر خط نورد را در داخل کشور تامین کند.«مازیار زند» اضافه کرد: با این ابتکار سالانه حدود
750 هزار دلار براي خرید این تجهیزات از کشورهاي اروپایی صرفه جویی شد.مدیرعامل و نایب رئیس هیئت مدیره شرکت لوله گستر، این پیشرفت ها را ثمره تلاش
شبانه روزي و مجاهدانه توام با همگرایی، همدلی و وحدت کارکنان مجموعه دانست و اضافه کرد: متخصصان مجموعه صنعتی لوله گستر، سرمایه هاي ملی صنعت
لوله سازي ایران در بحث تولید، کارشناسی، کنترل کیفیت، خرید و فروش هستند چرا که این شرکت در خاورمیانه بدون مشابه است و برنامه ریزي شده تا با

 
جانشین پروري و مدیریت دانش، تجارب ارزشمند و بی مثال این همکاران ادامه دار باشد و جاري و ساري بماند. 

 
هدف گذاري صرفه جویی 

 
55 میلیون یورویی 

مدیرعامل و نایب رئیس هیئت مدیره شرکت لوله گستر اسفراین با اشاره به انعقاد قرارداد 32 هزار تنی براي سال 1400، از تدارك براي تولید 40 هزار تن محصول
در سال کنونی سخن به میان آورد و افزود: با تحقق این مهم شاهد صرفه جویی ارزي 50 تا 55 میلیون یورویی خواهیم بود. مهندس «مازیار زند» از تولید 21 هزار

 
تن محصول در سال جهش تولید یعنی سال 1399 خبر داد. 



مدیرعامل و نایب رئیس هیئت مدیره شرکت لوله گستر اسفراین افزود: شرکت لوله گستر، امسال تولید 40 هزار تن لوله فولادي بدون درز صنعت نفت را در دستور

 
کار خود قرار داده است. 

به گفته مهندس «مازیار زند»، شرکت لوله گستر براي سال 1400 قرارداد تولید بیش از 32 هزار تن لوله فولادي بدون درز صنعت نفت کشور را منعقد کرده است و

 
براي رسیدن به برنامه پیش بینی شده امسال، پیگیري انعقاد چندین قرارداد دیگر را هم در برنامه خود دارد. 

وي با اشاره به جهش قابل توجه تولید در شرکت لوله گستر در سال 99، تصریح کرد: این شرکت صنعتی در سال گذشته با تولید 21 هزارتن لوله فولادي بدون درز

 
مورد استفاده در صنعت نفت کشور، جهشی 120 درصدي را در میزان تولیدات خود نسبت به سال 98 رقم زد. 

مدیرعامل و نایب رئیس هیئت مدیره شرکت لوله گستر اسفراین بابیان این که میزان تولیدات این شرکت صنعتی در سال 98 فقط 9 هزار تن بود، خاطر نشان کرد:
میزان تولید لوله گستر در سال 99 بیشترین میزان تولید داخلی از سال 85 تا کنون این مجموعه صنعتی بود که به عنوان رکوردي در سال «جهش تولید» ثبت شد.
وي طراحی دستگاه راهبردي تست لوله هاي جداري درون چاهی نفت براي اولین بار در کشور در شرکت لوله گستر را از دستاوردهاي این شرکت صنعتی در سال

 
99 ذکر کرد و افزود: امسال براي تست لوله هاي جداري نفت با این دستگاه قراردادي با چندین شرکت بسته شده است. 

به گفته وي، دستگاه تست لوله هاي جداري درون چاهی نفت تست مچالگی (Collapse Test) لوله هاي جداري در طیف وسیعی از ابعاد و گریدهاي موجود
مطابق با آخرین نسخه استاندارد بین المللی API5CT را انجام می دهد که پیش از این فناوري آن در انحصار کشورهاي پیشرفته بود.آن طور که او گفته است
ساخت این دستگاه در داخل کشور علاوه بر قطع کامل وابستگی صنعت نفت به شرکت هاي خارجی در حوزه تست، موجب ارتقاي رتبه فناوري ایران و شتاب بخشی

 
به احداث و بهره برداري از چاه هاي نفت شد. 

 
لوله گستر؛ حامی درجه یک هندبال بانوان استان 

سرمربی تیم هندبال بانوان لوله گستر اسفراین از حمایت هاي منحصر به فرد و قابل توجه مدیرعامل لوله گستر که منجر به حضور بانوان هندبالیست استان براي

 
نخستین بار در لیگ دسته یک هندبال کشور شد، قدردانی کرد. 

«سمیه ریحانی» همچنین حضور در میادین ملی ورزشی را بستري براي شناساندن اسفراین قلمداد و اظهار کرد: با حضور تیم هندبال بانوان لوله گستر اسفراین به

 
عنوان نخستین و تنها تیم بانوان هندبالیست استان در لیگ دسته یک، نام اسفراین بیش از پیش در میادین ورزشی ملی شنیده شد. 

وي گریزي هم به حضور تیم هندبال بانوان لوله گستر اسفراین به عنوان نماینده خراسان شمالی در رقابت هاي جوانان باشگاه ها و دسته جات آزاد کشور در اسفند
سال گذشته هم زد و خاطر نشان کرد: اندیشه والا و بینش عمیق مهندس «مازیار زند» مدیرعامل و نایب رئیس هیئت مدیره شرکت لوله گستر اسفراین در حمایت

 
از ورزش به ویژه ورزش بانوان ستودنی و قابل تمجید است. 

وي که سابقه سرپرستی هیئت هندبال اسفراین را در کارنامه خود دارد، لوله گستر را حامی درجه یک هندبال بانوان توصیف و اظهار کرد: امسال هم حمایت معنوي
و مالی تیم بانوان هندبال را براي حضور در لیگ دسته یک کشور به عنوان نماینده استان عهده دار شد.وي که اکنون نایب رئیس هیئت هندبال خراسان شمالی
است، خاطر نشان کرد: لوله گستر انگیزه قابل توجهی را به بانوان هندبالیست تزریق کرد.وي که نایب رئیس انجمن هندبال هیئت ورزش هاي کارگري استان است،

 
دعوت و انتخاب 5 بازیکن تیم هندبال بانوان لوله گستر براي اردوي تیم ملی جوانان را دیگر ثمره حمایت لوله گستر دانست. 

 
پیش به سوي قرارگرفتن لوله گستر در زمره صنایع سبز 

لوله گستر که توانسته است گامی موفقیت آمیز براي تصفیه صد درصدي پساب فاضلاب صنعتی خود بردارد، حالا در تدارك سامان دهی پسماند خود است تا بتواند
با جامه عمل پوشاندن به آن در زمره صنایع سبز کشور قرار گیرد؛ مهمی که توصیه موکد «مازیار زند» مدیرعامل و نایب رئیس هیئت مدیره به مجموعه پشتیبانی
فنی تولید است تا نصب العین آنان قرار گیرد.آن گونه که مهندس «مجتبی کوکبی» مدیر پشتیبانی فنی تولید لوله گستر گفته است پیشتر، با احداث تصفیه خانه
تلفیقی بحث تصفیه پساب صنعتی با خروجی قابل قبولی براي آبیاري فضاي سبز عملیاتی و اجرایی شد و پس از آن عملیات طراحی، ساخت و نصب و راه اندازي
واحد تصفیه خانه پسابی موسوم به آب صابون در دستورکار قرار گرفت.به گفته وي، بحث تصفیه پساب آب صابون در کشور محدود به چند کارخانه است و در
خراسان لوله گستر تنها مجموعه صنعتی برخوردار از مزیت تصفیه خانه آب صابون به شمار می آید. وي افزود: جایگزینی گونه هاي سازگار با کم آبی، تجهیز 5 هکتار
از فضاي سبز به سیستم آبیاري قطره اي و جمع آوري و انتقال پساب هاي صنعتی سرگردان به تصفیه خانه و بازچرخانی آن به چرخه مصرف در فضاي سبز و
مطالعات مرتبط با سیستم آبیاري کم فشار به منظور تجهیز کمربند سبز کارخانه به این سیستم همگام با اجراي آزمایشی آن در زمره طرح هایی هستند که براي
بهبود مصرف آب عملیاتی و اجرایی شده اند.وي لوله گستر را در زمره یکی از 10 صنعت پیشرو در کشور در زمینه سازگاري با کم آبی از سوي وزیر نیرو و کارگروه
ملی سازگاري با کم آبی قلمداد و اظهار کرد: سهم آب بازچرخانی شده مورد استفاده در فضاي سبز، معادل 24 درصد کل مصرف فضاي سبز و حدود 12 درصد کل

 
مصرف در ابعاد گوناگون است. 

 
خبر مرتبط 

 
اعطاي 2 تندیس ملی به مدیرعامل لوله گستر اسفراین 

لوله گستر اسفراین به واسطه قرارگرفتن بر بام افتخارآفرینی و اعطاي 2 تندیس ملی به مدیرعامل و نایب رئیس هیئت مدیره اش خوش درخشید.در فاصله کمتر از
یک هفته، «مازیـار زند» مدیرعامل جهادگر مجموعه صنعتی لوله گستر اسفراین، موفق به دریافت دو تندیس ملی شد؛ تندیس نخست، عنوان مدیر شایسته و برتر



ملی و دومین تندیس در جشنواره ملی حاتم (حمایت از تولید ملی) با عنوان مدیر برتر در حمایت و ایجاد جهش در تولید داخلی به وي تقدیم شد؛ جشنواره اي ملی
که هر سال با تمرکز بر محور ارزیابی نقش، جایگاه و توانمندي هاي بالقوه و بالفعل سازمان هاي ملی و نیز بنگاه هاي اقتصادي ایرانی در افزایش تولید ناخالص

 
داخلی برگزار و در خصوص معرفی و تجلیل از مدیران ارزش آفرین کشور در بخش هاي خصوصی و دولتی اقدام می شود. 

 
روابط عمومی لوله گستر اسفراین رسانه اي کرد: 

 
جلوه هایی از ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی 

 
مدیر روابط عمومی لوله گستر، جلوه هایی از تبلور ایفاي نقش لوله گستر در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی اش را تبیین و تشریح کرد. 

 
معین اقتصادي اسفراین با ماموریت توسعه روستاهاي اردغان و سرچشمه 

 
حمایت هاي مالی و تسهیلاتی 

برگزاري مسابقات گوناگون در مناسبت هاي مختلف با معرفی طرح هاي توجیهی ارائه شده برتر و برگزیده کارآفرینی و اشتغال زایی از سوي شرکت کنندگان به

 
بانک براي اعطاي تسهیلات بانکی بدون نوبت 

 
فعالیت هاي علمی و پژوهشی 

 
کمک 125 میلیون تومانی به دانشکده علوم پزشکی اسفراین به منظور تجهیز آزمایشگاه و تامین دستگاه هاي موردنیاز(1399) 

 
مشارکت در طرح هاي عمرانی و زیربنایی 

 
خرید تجهیزات موردنیاز مسجد شهرك فرهنگیان اسفراین(1400) 

 
حمایت از آسیب دیدگان بلایاي طبیعی و حوادث غیرمترقبه 

 
خرید تجهیزات موردنیاز بیمارستان امام خمینی(ره) براي مقابله با کرونا(1399) 

خرید محصولات باغداران روستاهاي مجاور به قیمت مصرف کننده با حذف واسطه براي تامین نیاز کارکنان در راستاي کمک به جبران خسارات ناشی از سیل خرداد

 
 1400

اعزام مسئول شرکت تعاونی مسکن لوله گستر به روستاهاي بخش جلگه سنخواست از توابع شهرستان جاجرم براي بررسی و کمک به بازسازي منازل زلزله زدگان در

 
اردیبهشت 1400 

 
فعالیت در زمینه هاي ورزشی 

 
حمایت از تیم فوتسال کارگري اسفراین و اعزام به مسابقات استانی و ملی(1399) 

 
حمایت از تیم هندبال بانوان براي حضور در 2 دوره از مسابقات ملی(1399) 

 
تخصیص بودجه ورزشی براي استعدادیابی فرزندان کارکنان در رشته هاي ورزشی گوناگون و آموزش پایه تا سطح حرفه اي(1400) 

 
ارائه خدمات آموزشی رایگان از سوي باشگاه تخصصی کوهنوردي و طبیعت گردي لوله گستر 

 
برگزاري بزرگداشت روز ورزش زورخانه اي و پهلوانی و تجلیل و تکریم از پیش کسوتان آن (1400) 

 
فعالیت هاي فرهنگی 

 
برگزاري جشنواره صنایع دستی و تدارك براي ایجاد بازارچه در حمایت از هنرمندان (1400) 

 
اقدامات عام المنفعه و خدمات به قشرهاي آسیب پذیر 

 
توزیع هزار پرس غذا و افطاري میان خانواده هاي تحت پوشش کمیته امداد (1400) 

 
توزیع برگ حمایت از فرزندان محسنین و اکرام ایتام (سرپرستی کودکان بی سرپرست در سال 1400) 

 
مشارکت در طرح گلریزان براي آزادي زندانیان نیازمند جرایم غیرعمد و کمک به آزادي 15 تن از آنان (1400) 

 
مشارکت در حفاظت محیط زیست 

 
برگزاري مراسم درختکاري و کاشت نهال مثمر از سوي مدیرعامل و جمعی دیگر از مدیران لوله گستر در فضاي بیرونی مجموعه (1400) 

 
آبیاري درختان و فضاي سبز خارج از مجموعه براي حفظ سرسبزي 

تصفیه صد در صدي پساب فاضلاب صنعتی و تدارك براي سامان دهی پسماند



افتتاح دو واحد تولیدي در سنندج با اشتغال زایی 43 نفر

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1400/04/27

سنندج- واحد هاي تولیدي شامل تولید خمیردندان و البسه یک بارمصرف بیمارستانی و پدالکلی در سنندج با حضور مسئولان استانی افتتاح شد.

 سنندج- واحد هاي تولیدي شامل تولید خمیردندان و البسه یک

 
بارمصرف بیمارستانی و پدالکلی در سنندج با حضور مسئولان استانی افتتاح شد. 

به گزارش خبرنگار مهر، محمد دره وزمی روز یکشنبه در جریان افتتاحیه دو واحد تولید در شهرك صنعتی شماره یک سنندج، اظهار کرد: واحد تولیدي ژیران دانش

 
پژوهان فناور فعالیت خود را با تمرکز بر تحقیق و توسعه و تجاري سازي ایده استفاده از آلفاپاینن در فرمولاسیون خمیردندان آغاز کرده است. 

وي با اشاره به اینکه در این واحد تولیدي 11 میلیارد تومان سرمایه گذاري شده است، افزود: در واحد تولیدي ژیران دانش پژوهان فناور براي 25 نفر به صورت

 
مستقیم در سه شیفت کاري اشتغال ایجادشده است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کردستان، با اشاره به اینکه در این واحد تولید خمیردندان با برند آلفادنت تولید می شود، بیان کرد: این واحد اولین

 
واحد تولیدي خمیردندان در کردستان است که روزانه ظرفیت چهار تن و 40 هزار تیوپ خمیردندان را دارد. 

شهلا قادري، مدیرعامل واحد تولیدي ژیران دانش پژوهان فناور، گفت: خمیردندان آلفادنت اولین خمیردندان بدون استفاده از نگهدارنده هاي مصنوعی و بر پایه

 
عصاره آلفاپاینن استخراج شده از صمغ درخت بنه تولید می شود. 

وي افزود: درخت بنه گونه اي از درختان پسته وحشی است که به صورت خودرو در پهنه جنگل هاي رشته کوه هاي زاگرس پراکنده شده و از دیرباز از این درخت و

 
محصولات در طب سنتی استفاده شده است. 

مدیرعامل واحد تولیدي ژیران دانش پژوهان فناور، بیان کرد: از شیره آدامس ون «آلفاپاینن» برداشت و در مواد خمیردندان استفاده شده که خواص ضدالتهابی، آنتی

 
باکتریال، ترمیم کنندگی و ضد قارچی را دارد. 

قادري ذکر کرد: در حال حاضر هفت محصول با برند آلفادنت در این واحد تولیدشده که 97 درصد از مواد خمیردندان طبیعی بوده و مواد شیمیایی مضر آن حذف

 
شده است. 

وي با اشاره به اینکه 35 درصد مواد اولیه واحد تولیدي دانش پژوهان وارداتی است، عنوان کرد: در چند ماه آینده 5 نوع دهانشویه روزانه، ضد حساسیت،

 
سفیدکننده، ارتودنسی و کودکان روانه بازار خواهد شد. 



 
 

مدیرعامل واحد تولیدي ژیران دانش پژوهان فناور، به صادرات خمیردندان این واحد تولیدي اشاره و خاطرنشان کرد: امسال در دو مرحله خمیردندان به کردستان

 
عراق صادر شده است. 

 
واحد تولیدي سایمان طب آواي ژیان یکی دیگر از واحدهاي افتتاح شده امروز بود که به تولید البسه یک بار مصرف بیمارستانی و پدالکلی می پردازد. 

دره وزمی در افتتاحیه واحد تولیدي سایمان طب آواي ژیان، گفت: این واحد تولیدي با توجه به شرایط کرونایی یکی از نیازهاي ویژه مردم و کادر درمان است که

 
روزانه 10 هزار لباس یک بارمصرف بیمارستانی و 50 هزار عدد پدالکلی تولید می کند. 

وي با اشاره به اشتغال زایی 18 نفر در این واحد تولیدي، افزود: سازمان صنعت و معدن 240 میلیون تومان تسهیلات به این واحد تولیدي پرداخت کرده و در حال

 
حاضر 500 میلیون تومان سرمایه در گردش به آن اختصاص داده است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان کردستان، ادامه داد: زمینی در شهرك صنعتی سرنجانیه به این واحد تولیدي واگذار خواهد شد که بتوانند توسعه هاي

 
لازم را در راستاي تولید تخصصی خود انجام دهد. 

لیلا کنعانی، رئیس هیئت مدیره واحد تولیدي سایمان طب آواي ژیان، گفت: براي تجهیزات این واحدي دو میلیارد و 500 میلیون تومان سرمایه گذاري شده و 18

 
نفر به صورت مستقیم فعالیت دارند که با اختصاص سرمایه در گردش سازمان صنعت و معدن به اشتغال 10 نفر دیگر در این واحد تولیدي افزوده خواهد شد. 

 
 

واحد سامیار تجارت پارکبان غرب، یک واحد نیمه تمام در تولید و عرضه انواع مقوا با ضایعات کاغذ و کارتون است که امروز مسئولان استانی از این واحد بازدید

 
کردند و مشکلات زیرساخت هاي برق و گاز آن با هماهنگی اداره هاي مربوطه رفع شد. 

پیمان الماسی، معاون امور صنایع سازمان صنعت، معدن و تجارت کردستان در جریان بازدید از این واحد، گفت: عملیات ساخت این واحد تولیدي تاکنون 85 درصد
رشد فیزیکی داشته است و پس از افتتاح به تولید انواع مقوا خواهد پرداخت و با چهار میلیارد و 500 میلیون تومان سرمایه ثابت براي 17 نفر اشتغال زایی کرده و

200 تن مقواي دوبلکس تولید سالانه خواهد داشت.



کاهش 500 مگاواتی برق با تعطیلی ادارات در روزهاي پنجشنبه

منبع: فرتاك نیوزشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1400/04/27

مدیرعامل شرکت توانیر گفت: اعمال تعطیلی پنجشنبه ها در ادارات

 
تاکنون سبب کاهش 500 مگاواتی مصرف برق شده است. 

به گزارش فرتاك نیوز، به نقل از خانه ملت، رئیس به همراه جمعی از
نمایندگان کمیسیون انرژي مجلس از مرکزدیسپاچینگ ملی برق با حضور
وزیر نیرو، به منظور نظارت بر اقدامات انجام شده جهت کاهش و جلوگیري

 
از قطعی هاي برق بازدید کردند. 

بنابراین گزارش در ابتداي این بازدید جلسه اي برگزار شد که در آن
مدیران صنعت برق، طی گزارشی به توضیح وضعیت صنعت برق کشور

 
پرداختند. 

طبق گزارش ارائه شده، صنعت برق کشور اکنون هم به لحاظ ظرفیت و هم به لحاظ توان فنی و مهندسی در سطح منطقه حائز رتبه برتر است و تداوم رشد اقتصادي

 
کشور مستلزم برخورداري از یک شبکه تأمین انرژي الکتریکی مطمئن و پایدار است. 

همچنین از سال 1382 تاکنون در شبکه برق کشور خاموشی سراسري اتفاق نیفتاده است و به عبارت دیگر در طی بیش از 18 سال گذشته شبکه برق کشور داراي

 
پایداري سراسري بوده است که این بهبود، موفقیت بزرگی براي صنعت برق کشور بشمار می آید. 

این گزارش می افزاید: فریدون حسنوند با بیان اینکه قطعی هاي برق از حدود یک ماه گذشته سوالات متعددي را براي مردم و نمایندگان آن ها در خانه ملت ایجاد
کرده است، گفت: برگزاري این جلسات ضمن شفاف سازي موضوع و بیان دلایل مشکلات ایجاد شده، می تواند در تبیین مسیر در آینده و اتخاذ راهکارهاي تقنینی و

 
نظارتی ما را کمک کند. 

رئیس کمیسیون انرژي مجلس با بیان اینکه باید با هم افزایی این شرایط را پشت سر بگذاریم، افزود: اگر امروز تدبیر نکنیم، در زمستان براي تأمین سوخت نیروگاه
ها و برق در سراسر کشور دچار مشکل خواهیم شد، ضمن آنکه رشد صنعت و کشاورزي و حتی مصارف خانگی نباید دلیلی بر قطعی برق باشد، لذا باید همیشه تولید

 
ما یک قدم جلوتر از مصارف باشد. 

حسنوند تاکید کرد: توضیح دلایل اتفاقات به مردم یکی از اصلی ترین وظایف ما در این روزها است چراکه با توجه به آگاهی مردم به مسائل، بعضاً از برخی از
توضیحات قانع نمی شوند، لذا باید صریح و شفاف دلایل را براي آن ها توضیح داد و اگر قرار است براي آینده تصمیماتی همچون استفاده از ظرفیت هاي مردمی،

 
شکست انحصار در ساخت نیروگاه ها و.. گرفته شود، باید مردم را در جریان آن ها قرار داد. 

رئیس کمیسیون انرژي مجلس با اشاره به اینکه مجلس طرحی براي جلوگیري از قطعی برق دارد که امروز در صحن اعلام وصول شده است، گفت: خوشبختانه با
اجراي مصوبات کمیسیون انرژي بخشی از مشکلات کاهش پیدا کرده است، اما تأمین برق اولویت نخست دولت لحاظ نشده است، لذا باید کمک کرد که تا این مهم،

 
اولویت نخست تمامی دستگاه ها شود. 

حسنوند همچنین، خطاب به وزیر نیرو، از وي خواست براي مسئله کمبود آب در جنوب کشور فکري کند و اضافه کرد: هرچند رهاسازي آب از سدهاي کرخه و دز
سبب شد که مسئله کمبود آب در خوزستان تا حدودي جبران شود، اما این مسئله نیاز به مدیریت دارد تا حداقل تا شهریور ماه دچار مشکل نشده و براي اقدامات

 
بزرگ تر آماده شویم. 

همچنین در ادامه مالک شریعتی نیاسر عضو کمیسیون انرژي مجلس گفت: اگرچه برخی از اقدامات مانند کاهش بار مصرفی صنایع بزرگ، تعطیلی ها و جابه جایی
بار در زمان پیک تا حدي توانست خاموشی ها را کاهش دهد، اما با این وجود همچنان اصل موضوع بر قوت خود باقی است، چراکه تولید برق و افزایش ظرفیت



 
نیروگاهی، مهمترین نیاز امروز کشور است که بخشی از آن با جدا شدن برق صنایع بزرگ محقق خواهد شد. 

وي افزود: امیدواریم در کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت، گام هاي اساسی براي جبران مافات برداشته شود و در افزایش تولید و مدیریت مصرف بار اتفاقات خوبی

 
براي کشور رقم بخورد، به ویژه در زمستان 1400، همچنین در تابستان سال آینده مردم و صنایع کوچک براي تأمین برق خود دچار مشکل نشوند. 

بنابراین گزارش، رحیمی مظفري در ارزیابی بازدید فوق و اقدامات انجام شده، گفت: مطابق آمار ما نتوانسیتم تراز برق را در بحث تولید و مصرف به درستی مدیریت
کنیم و این هم به دیدگاه دولت به تولید برق باز می گردد، زیرادولت به تولید برق به عنوان یک ضرورت ملی نگاه نکرده است، لذا دلایل آن ها براي رسیدن به این

 
مرحله قانع کننده نیست. 

همچنین حبیب آغاجري دیگر عضو کمیسیون انرژي مجلس نیز با اشاره به بازدید صوت گرفته، گفت: اگرچه در جریان زحمات کارکنان شرکت توانیر قرار گرفتیم،
اما کمبود برق، مسئله اي است که همچنان وجود دارد و تفاوت میان مصرف و تولید فاحش است، لذا کمبود برق در مردادماه و شهریورماه مشهود خواهد بود، البته

 
مسئولان در تلاش هستند که خاموشی ها به حداقل برسد. 

همچنینین در ادامه، رضا اردکانیان وزیر نیرو با بیان اینکه 650 مگاوات برق از ترکمنستان، ارمنستان و آذربایجان با مشکلات بسیاري به کشور وارد می شود، گفت:

 
تاکنون حدود 20 تا 25 درصد قراردادهاي صادراتی با کشورهاي همسایه محقق شده است. 

براساس ""طرح تأمین برق عشایر کوچ رو""، تعداد 20 هزار نیروگاه کوچک خورشیدي قابل حمل براي تأمین برق خانواده عشایر کوچ رو در سال 1400، در نظر
گرفته شده است که از این تعداد حدود 8 هزار دستگاه تأمین شده و مابقی آن تا پایان سال به عشایر تحویل داده خواهند شد که این نیروگاه هاي خورشیدي جهت

 
تأمین برق مورد نیاز عشایر، کنتور آب، شارژ موبایل، تبلت، لب تاپ و... قابل استفاده هستند. 

به گفته وزیر نیرو، 10 درصد هزینه این نیروگاه هاي کوچک خورشیدي -که معادل 10 میلیون تومان است- را عشایر پرداخت کرده و 90 درصد دیگر آن بر عهده

 
وزارت نیرو است. 

اردکانیان در ادامه با بیان اینکه 7/99 درصد روستاییان در سراسر کشور از نعمت برق برخوردار هستند، گفت: درصورت پایدار بودن شبکه برق روستاها، اشتغال،

 
کشاورزي، صنعت و گردشگري رونق می گیرد. 

وي با قدردانی از مجلس به دلیل افزایش اعتبارات وزارت نیرو در قانون بودجه سال 1400، گفت: طبق پیش بینی سازمان هواشناسی، موج گرما در یک تا دو هفته
آینده همچنان برقرار خواهد بود، البته تمامی واحدهاي تولید برق در کشور از جمله نیروگاه اتمی بوشهر و مولدهاي مقیاس کوچک بخش خصوصی دولتی در مدار

 
تولید برق هستند. 

همچنین در ادامه، محمدحسن متولی زاده مدیرعامل شرکت توانیر در جریان بازدید اعضا کمیسیون انرژي مجلس از مرکز راهبردي و پایش صنعت برق، گفت:
تاکنون 200 هزار دستگاه ماینر غیرمجاز در کشور شناسایی شده که برق مصرفی این دستگاه ها، معادل 800 مگاوات ظرفیت نیروگاهی است و البته 27 درصد از

 
این تعداد کشفیات را با اطلاعات مردمی شناسایی و ضبط کرده ایم که علاوه بر جرایم سنگین، حداقل تا پایان سال این دستگاه ها بازگشت داده نمی شوند. 

متولی زاده درباره همکاري هاي صنایع بزرگ و بخش کشاورزي براي کاهش مصرف برق، افزود: تاکنون 365 هزار موافقتنامه با بخش صنایع بزرگ و کشاورزي امضا
شده که براي همکاري این بخش، با وجود محدویت هاي مالی، هزار میلیارد تومان تشویقی در نظر گرفته شده است، البته این رقم سال گذشته 580 میلیارد تومان

 
بود. 

مدیرعامل شرکت توانیر با بیان اینکه براي هر استان سهم مصرف برق مشخص شده است، گفت: براساس سهمی که هر استان دارد، می تواند میزان برق مصرفی خود

 
را مدیریت کند. 

متولی زاده ادامه داد: مصرف برق امسال در مقایسه با مدت مشابه سال قبل، 10 برابر شده که این رقم در تاریخ صنعت برق ایران بی سابقه است البته گرما، رمزارزها

 
و رشد مصرف صنایع علت آن است. 

 
وي با اشاره به اینکه کل مصرف انرژي صنایع فولاد و سیمان 260 هزار مگاوات است، گفت: هم اکنون 30 درصد از این میزان مصرف کاهش یافته است. 

مدیرعامل شرکت توانیر با بیان اینکه از شب گذشته، صنایع سیمان با صددرصد ظرفیت و فولاد با 50 درصد ظرفیت می توانند فعالیت کنند، افزود: از 3 شب گذشته



 
با کاهش بار، اجازه دادیم صنایع فولاد و سیمان شیفت آخر شب را به فعالیت بپردازند. 

متولی زاده گفت: اعمال تعطیلی پنجشنبه ها در ادارات تاکنون سبب کاهش 500 مگاواتی مصرف برق شده است.



تقدیر از اقدامات حمایتی منطقه13 در بهسازي مجموعه ورزشی آفتاب انقلاب

منبع: فکر اقتصاديشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1400/04/27

بیست و پنجمین دوره رقابت هاي دو میدانی قهرمانی باشگاه هاي کشور با حضور ورزشکاران المپیکی و چهره هاي نامدار این ورزش و مسئولان فدراسیون
دو و میدانی و شهردار منطقه13 در مجموعه ورزشی آفتاب انقلاب این منطقه برگزار شد. به گزارش روابط عمومی شهرداري منطقه13، مجتبی شکري ،

شهردار منطقه 13 با حضور ...

اجتماعی , شهرداري تاریخ انتشار: 0/04/27 دیدگاه ها براي تقدیر از اقدامات حمایتی منطقه13 در بهسازي مجموعه ورزشی آفتاب انقلاب بسته هستند 11

 
بازدید 

 
اندازه فونت 

 
 

بیست و پنجمین دوره رقابت هاي دو میدانی قهرمانی باشگاه هاي کشور با حضور ورزشکاران المپیکی و چهره هاي نامدار این ورزش و مسئولان فدراسیون دو و

 
میدانی و شهردار منطقه13 در مجموعه ورزشی آفتاب انقلاب این منطقه برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی شهرداري منطقه13، مجتبی شکري ، شهردار منطقه 13 با حضور در محل بیست و پنجمین دوره رقابت هاي دو و میدانی در ورزشگاه
آفتاب انقلاب منطقه که به صورت زنده از شبکه ورزش صدا و سیما پخش شد، با اشاره به انعقاد تفاهم نامه بین فدراسیون دو و میدانی و شهرداري منطقه 13 گفت:
به منظور حمایت از ورزش و ورزش هاي مردمی و پیرو دستور شهردار تهران و ابلاغیه سازمان ورزش شهرداري تهران مبنی بر تعاملات فی ما بین مجموعه هاي
ورزشی و شهرداري مناطق براي توانمند سازي و بهسازي آنها و بهره گیري از فضاي آنها به منظور ارائه خدمات ورزشی به شهروندان، ضمن انعقاد تفاهم نامه ، تلاش
کردیم با اقدامات حمایتی ، گام موثري به سهم خود در بهسازي و آماده سازي فضاهاي ورزشی برداریم تا شاهد هر چه بهتر برگزار شدن ورزش هاي همگانی براي

 
مردم عزیز مان باشیم. 

او با بیان اینکه شهرداري منطقه13 زیرساخت هاي مناسبی را براي ورزش ایجاد و فعالیت هاي چشمگیري در این زمینه ارائه کرده است، گفت: امیدوارم در سایه این

 
تفاهم نامه و همکاري ها شاهد پیش رفت خوبی در حوزه ورزش و خدمت رسانی به شهروندان باشیم. 

شکري یادآور شد: پیش از برگزاري مسابقات ، ضمن بازدید از مجموعه جهت بررسی نقاط قوت و ضعف، طرح پاکسازي مجموعه ورزشی آفتاب انقلاب و پیست دو و

 
میدانی اجرا شد. 

در ادامه لوح تقدیر رئیس فدراسیون دو و میدانی به پاس خدمات حمایتی شهردار منطقه13 از ورزشکاران تیم ملی دو و میدانی و ورزشکاران اعزامی به المپیک

 
توکیو به مجتبی شکري اهدا شد. 

گفتنی است پیش از این در فروردین ماه سال جاري، شهرداري منطقه13 میزبان مسابقه بزرگ دوچرخه سواري جاده، انتخابی تیم ملی جمهوري اسلامی ایران جهت

 
اعزام به مسابقات المپیک 2021 توکیو بود. 

 
لطفاً به اشتراك بگذارید 

 
  -

 
  -

 
  -



 
- اثرات قطع برق بر معاملات فولاد بورس کالا اعلام شد   -

 
- فولاد هرمزگان حامی دو هزار یتیم و فرزند محسنین در شرق هرمزگان شد 

 
- گلایه کارمندان بانک ها از عدم برنامه دولت براي واکسیناسیون 

 
- چرا بانک صادرات با تصویب صورت هاي مالی بیمه سرمد مخالف است؟ 

 
- اوراق تبعی فارس به صورت تفکیکی براي حقیقی ها و حقوقی ها به بازار عرضه شد 

 
- 4 پیشنهاد بورس کالا براي کاهش التهاب بازار سیمان 

 
- قدردانی مدیرعامل از مدیران و کارکنان بانک سپه 

 
- درآمدعملیاتی 263 هزار و 690 میلیاردي پتروشیمی پارس در سال 1399 

 
- اجراي مدل ارزیابی استاندارد 34000 منابع انسانی، نتایج ملموسی براي تعالی سازمانی دارد 

 
- گام بلند گل گهر براي توسعه 

 
- حمایت هاي مالی بانک مسکن نشانه درك درست بانک از مسئولیت اجتماعی است 

 
- جلسات هم اندیشی فعالان صنعت بیمه آذربایجان شرقی با مدیرکل نظارت بر شبکه خدمات بیمه اي بیمه مرکزي جمهوري اسلامی ایران برگزار شد 

 
- تخصیص امتیاز ویژه به شبکه فروش در صورت رکورد بالاتر از میانگین سال قبل 

 
- صورت هاي مالی بانک مهر ایران بدون بند حسابرسی تصویب شد 

 
- مستند زمین شناختی «قشم، جزیره پدیده ها» رونمایی می شود 

 
- ایران زمین،بانکی که به شما نزدیک است 

 
- شهردار منطقه 5 خبر داد:خیابان شهران عریض می شود 

 
بانک و بیمه 

 
- تصویب افزایش سرمایه بانک مهر ایران به 5000 میلیارد تومان 

 
- گلایه کارمندان بانک ها از عدم برنامه دولت براي واکسیناسیون 

 
- قدردانی مدیرعامل از مدیران و کارکنان بانک سپه 

 
- حمایت هاي مالی بانک مسکن نشانه درك درست بانک از مسئولیت اجتماعی است 

 
- جلسات هم اندیشی فعالان صنعت بیمه آذربایجان شرقی با مدیرکل نظارت بر شبکه خدمات بیمه اي بیمه مرکزي جمهوري اسلامی ایران برگزار شد 

 
- تخصیص امتیاز ویژه به شبکه فروش در صورت رکورد بالاتر از میانگین سال قبل 

 
- صورت هاي مالی بانک مهر ایران بدون بند حسابرسی تصویب شد 

 
- ایران زمین،بانکی که به شما نزدیک است 

 
- امکان ثبت عملیات چک هاي صیادي براي مشتریان حقوقی در سایت بانک ملی 

 
- مدیرعامل بانک صنعت و معدن به استان قزوین سفر می کند 

 
- سقف تسهیلات دانش بنیان بانک توسعه صادرات اعلام شد 

 
- بانک آینده حامی سنت حسنه ازدواج 

 
- چرا سهام موسسه ملل ارزنده شناسایی می شود؟ 

 
- فرمان پرداخت 30000 فقره تسهیلات مسکن روستایی 

 
- ادغام شرکت هاي تابعه، اجراي طرح هاي توسعه، بازسازي خطوط تولید نوردي، افزایش تولید و صادرات 

 
- بانک سامان، براي سومین سال متوالی محبوب ترین بانک ایران شد 

 
- تقدیر از بانک سینا به عنوان یاور اشتغال کمیته امداد امام خمینی(ره) 

 
- در مجمع بیمه کوثر;385 ریال سود به ازاي هر سهم تقسیم شد 

 
- امضاي تفاهم نامه همکاري بیمه میهن و بنیاد مسکن خراسان رضوي 

 
- اقدامات بین المللی بانک توسعه صادرات ایران 

 
پتروشیمی 

 
- خط لوله جدید گاز صنایع پتروشیمی در آستانه بهره برداري 

 
- تولید محصولات جدید در طرح هاي پیشران صنعت پتروشیمی 

 
- بازگشت سابک به مدار سود آوري 

- تولید «فروردین» محصولات پلی اتیلن ترفتالات از مرز 107 هزار تن گذشت 



 
- پایان انحصار خارجی ها در تامین کاتالیست هاي صنعت پتروشیمی 

 
- فجر انرژي عرضه اکسیژن مایع را آغاز کرد 

 
- به مناسبت هفته کارگر و قدردانی از زحمات بی دریغ این عزیزان؛ از کارگران برتر شرکت پتروشیمی کارون تقدیر شد 

 
- فجر انرژي براي دهمین سال پیاپی از جامعه نظرسنجی کرد 

 
- خلیج فارس، انحصار تأمین سرمایه را شکست 

 
- هم درد با کابل/کارکنان بیدبلند خلیج فارس به یاد دختران مظلوم افغانستان شمع روشن کردند 

 
- توزیع یک کامیون بسته معیشتی به نیازمندان عسلویه توسط پایگاه مقاومت بسیج شهید مطهري شرکت پتروشیمی پارس 

 
- جشن بزرگ آنلاین عیدانه ویژه شرکت هاي پتروشیمی منطقه پارس 

 
- پترول دو طرح توسعه اي جدید در راه دارد 

 
- اطلاعیه عرضه اوراق اختیار فروش تبعی سهام شرکت فجر انرژي خلیج فارس 

 
- امضاي قرارداد EPC نخستین طرح متیل آمین در کشور 

 
- تامین تجهیزات پزشکی مورد نیاز کمیته امداد امام خمینی(ره) کنگان و عسلویه توسط پتروشیمی زاگرس 

 
- ادامه راه فجر انرژي به سوي روابط عمومی نوین با 105 اقدام گوناگون در سال 99 

 
- تاکید ربیعی بر تسریع در انجام طرح هاي گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس در عسلویه 

 
- تجلیل از حوزه برند، مسوولیت اجتماعی و روابط عمومی صنایع پتروشیمی خلیج فارس در روز ارتباطات و روابط عمومی 

 
- رونمایی از دو اثر شرکت فجر انرژي به مناسبت روز روابط عمومی و ارتباطات 

 
صنعت و معدن 

 
- اثرات قطع برق بر معاملات فولاد بورس کالا اعلام شد 

 
- اجراي مدل ارزیابی استاندارد 34000 منابع انسانی، نتایج ملموسی براي تعالی سازمانی دارد 

 
- گام بلند گل گهر براي توسعه 

 
- رفع مغایرت هاي ثبت شده در سیستم یافته هاي ایمنی نقش بسزایی در کاهش حوادث دارد 

 
- فولاد کردستان در مسیر اوج 

 
- موفقیت هاي گل گهر نمودِ بارزِ توسعه است 

 
- ضرورت حمایت مقامات و سرمایه گذاران استان فارس از خط انتقال آب 

 
- فولاد مبارکه اولین شرکت در استفاده از پساب براي تولید 

 
- بهره برداري از گندله سازي گهرزمین، موجب افزایش 16 درصدي ظرفیت گندله سازي کشور شد 

 
- مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان: تلاش براي بهبود معیشت کارگران، رحمت الهی است 

 
- فولاد مبارکه در شرایط تحریم میزان خروج ارز از کشور را کاهش داد 

 
- گسترش همکاري هاي ایمیدرو و شرکت سرمایه گذاري توسعه معادن و فلزات 

 
- گام هاي بلند «ومعادن» در توسعه و تکمیل زنجیره فولاد کردستان 

 
- تحول در قطب صنعت کشور در گام دوم انقلاب 

 
- ساماندهی اموال ، املاك و شرکت هاي صندوق اولویت اساسی فعالیت صندوق 

 
- انعقاد تفاهم نامه همکاري آموزشی و کارورزي ما بین چادرملو و دانشگاه امیرکبیر 

 
- عضو هیات مدیره شرکت فولاد خوزستان: تفکر خلق ارزش حاکم می شود 

 
- رشد بیش از 100 درصدي در فروش در سه ماهه نخست امسال 

 
- فولاد مبارکه یکی از عوامل رونق اقتصادي کشور است 

 
- سکاندار جدید کشتی سازي و صنایع فراساحل ایران معرفی شد 

 
کلیه حقوق مادي و معنوي براي این سایت محفوظ است. 

 
هرگونه کپی برداري از قالب این سایت شرعاً حرام بوده و طبق ماده 12 فصل سوم قانون جرائم رایانه اي پیگرد قانونی دارد. 
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 .Designed by Softpedia.IR All rights reserved





تصویب افزایش سرمایه بانک مهر ایران به 5000 میلیارد تومان

منبع: فکر اقتصاديشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1400/04/27

مدیرعامل بانک مهر ایران خبر داد: در جلسه امروز مجمع عمومی عادي سالانه و فوق العاده بانک مهر ایران با حضور نمایندگان سهامداران مصوب شد 10
درصد سود این بانک در سال مالی منتهی به پایان اسفند سال 1399 به سهامداران پرداخت شود و مابقی آن به عنوان سود انباشته در افزایش سرمایه بانک

لحاظ شود. ...

 
اقتصادي , بانک و بیمه تاریخ انتشار: 0/04/27 دیدگاه ها براي تصویب افزایش سرمایه بانک مهر ایران به 5000 میلیارد تومان بسته هستند 11 بازدید 

 
اندازه فونت 

 
تصویب افزایش سرمایه بانک مهر ایران به 5000 میلیارد تومان 

مدیرعامل بانک مهر ایران خبر داد: در جلسه امروز مجمع عمومی عادي سالانه و فوق العاده بانک مهر ایران با حضور نمایندگان سهامداران مصوب شد 10 درصد

 
سود این بانک در سال مالی منتهی به پایان اسفند سال 1399 به سهامداران پرداخت شود و مابقی آن به عنوان سود انباشته در افزایش سرمایه بانک لحاظ شود. 

 به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ایران، دکتر مرتضی اکبري مدیرعامل این بانک گفت: طبق مصوبه مجمع عمومی سالانه و فوق العاده بانک مهر
ایران، قرار شد 10 درصد سود به سهامداران پرداخت شود و مابقی آن به عنوان سود انباشته در افزایش سرمایه شرکت طی چند مرحله به کار گرفته شود. مقرر شد
که افزایش سرمایه 2500 میلیارد تومانی این بانک در چند مرحله از محل این سود انباشته صورت گیرد؛ در مرحله اول 900 میلیارد تومان از سود انباشته سال

 
1399 و مابقی آن در سال هاي آتی از همین محل تأمین خواهد شد. 

اهداف بانک مهر ایران از افزایش سرمایه عبارت است از بهبود ساختار و نسبت هاي مالی، بهبود سرمایه نظارتی و کفایت سرمایه، رشد و توسعه فعالیت ها و همچنین

 
افزایش اعتبار بانک. 

یکی از باثبات ترین سرفصل هاي صورت مالی، سرمایه ثبت شده بانک ها است و این عنصر از صورت هاي مالی تأثیر بااهمیتی در نسبت هاي مالی دارد و یکی از
شرایط لازم براي حفظ سلامت نظام بانکی به شمار می رود. از مهم ترین نسبت هاي نظام بانکی می توان به نسبت کفایت سرمایه اشاره کرد. طبق قوانین حاکم بر
بانکداري ایران این نسبت از تقسیم سرمایه پایه به جمع دارایی هاي موزون شده بر حسب ریسک محاسبه می شود و باید حداقل 8 درصد باشد. از آنجا که نسبت
کفایت سرمایه، با توجه به روند رشد دارایی ها و گسترش فعالیت هاي بانک روند کاهشی را داراست؛ بنابراین اصلی ترین راهکار در خصوص مدیریت و ایجاد تعادل

 
میان سرمایه و ریسک هاي موجود در دارایی ها، افزایش سرمایه است. 

گفتنی است سرمایه بانک مهر ایران در بدو تأسیس (سال 1386) مبلغ 15هزار میلیارد بود که پس از افزایش سرمایه سال 1399 به 25هزار میلیارد ریال رسید.

 
اکنون با مصوبه مجمع عمومی، سرمایه این بانک در چند مرحله به 50هزار میلیارد ریال خواهد رسید 

 
لطفاً به اشتراك بگذارید 

 
  -

 
  -

 
  -

 
- اثرات قطع برق بر معاملات فولاد بورس کالا اعلام شد 11 بازدید   -

 
- فولاد هرمزگان حامی دو هزار یتیم و فرزند محسنین در شرق هرمزگان شد 14 بازدید 

 
- گلایه کارمندان بانک ها از عدم برنامه دولت براي واکسیناسیون 13 بازدید 

 
- چرا بانک صادرات با تصویب صورت هاي مالی بیمه سرمد مخالف است؟ 37 بازدید 

 
- اوراق تبعی فارس به صورت تفکیکی براي حقیقی ها و حقوقی ها به بازار عرضه شد 23 بازدید 

 
- 4 پیشنهاد بورس کالا براي کاهش التهاب بازار سیمان 25 بازدید 

 
- قدردانی مدیرعامل از مدیران و کارکنان بانک سپه 31 بازدید 

 
- درآمدعملیاتی 263 هزار و 690 میلیاردي پتروشیمی پارس در سال 1399 30 بازدید 

 
- اجراي مدل ارزیابی استاندارد 34000 منابع انسانی، نتایج ملموسی براي تعالی سازمانی دارد 28 بازدید 



 
پربازدیدترین ها جدیدترین ها 

 
- ثبت نام انتخابات ریاست جمهوري از 21 اردیبهشت آغاز می شود 

 
- براي ترغیب آمریکا و ایران به گفت وگوي مثبت با آنها در تماس هستیم 

 
- فراخوان جشنواره «دانشگاه صنعتی شریف» براي کشف استعدادهاي بازیگري 

 
- «ایران زاد» به زادگاه «رستم» می رود 

 
- کدام مجسمه ها در این سال ها دزدیده شدند؟ 

 
- این تن رنجور را دریابیم 

 
- بیش از 33 هزار صندوق الکترونیک در کشور استفاده می شود 

 
- شرکت ها به فروش قسطی لوازم خانگی رو آورده اند 

 
- خط لوله جدید گاز صنایع پتروشیمی در آستانه بهره برداري 

 
- تولید محصولات جدید در طرح هاي پیشران صنعت پتروشیمی 

 
- تقدیر از اقدامات حمایتی منطقه13 در بهسازي مجموعه ورزشی آفتاب انقلاب 

 
- تصویب افزایش سرمایه بانک مهر ایران به 5000 میلیارد تومان 

 
- برگزاري کارگاه آموزشی "مدیریت تیم و گروه" در جزیره قشم 

 
- اثرات قطع برق بر معاملات فولاد بورس کالا اعلام شد 

 
- فولاد هرمزگان حامی دو هزار یتیم و فرزند محسنین در شرق هرمزگان شد 

 
- گلایه کارمندان بانک ها از عدم برنامه دولت براي واکسیناسیون 

 
- چرا بانک صادرات با تصویب صورت هاي مالی بیمه سرمد مخالف است؟ 

 
- اوراق تبعی فارس به صورت تفکیکی براي حقیقی ها و حقوقی ها به بازار عرضه شد 

 
- 4 پیشنهاد بورس کالا براي کاهش التهاب بازار سیمان 

 
- قدردانی مدیرعامل از مدیران و کارکنان بانک سپه 

 
- درآمدعملیاتی 263 هزار و 690 میلیاردي پتروشیمی پارس در سال 1399 

 
- اجراي مدل ارزیابی استاندارد 34000 منابع انسانی، نتایج ملموسی براي تعالی سازمانی دارد 

 
- گام بلند گل گهر براي توسعه 

 
- حمایت هاي مالی بانک مسکن نشانه درك درست بانک از مسئولیت اجتماعی است 

 
- جلسات هم اندیشی فعالان صنعت بیمه آذربایجان شرقی با مدیرکل نظارت بر شبکه خدمات بیمه اي بیمه مرکزي جمهوري اسلامی ایران برگزار شد 

 
- تخصیص امتیاز ویژه به شبکه فروش در صورت رکورد بالاتر از میانگین سال قبل 

 
- صورت هاي مالی بانک مهر ایران بدون بند حسابرسی تصویب شد 

 
- مستند زمین شناختی «قشم، جزیره پدیده ها» رونمایی می شود 

 
- ایران زمین،بانکی که به شما نزدیک است 

 
- شهردار منطقه 5 خبر داد:خیابان شهران عریض می شود 

 
بانک و بیمه 

 
- تصویب افزایش سرمایه بانک مهر ایران به 5000 میلیارد تومان 

 
- گلایه کارمندان بانک ها از عدم برنامه دولت براي واکسیناسیون 

 
- قدردانی مدیرعامل از مدیران و کارکنان بانک سپه 

 
- حمایت هاي مالی بانک مسکن نشانه درك درست بانک از مسئولیت اجتماعی است 

 
- جلسات هم اندیشی فعالان صنعت بیمه آذربایجان شرقی با مدیرکل نظارت بر شبکه خدمات بیمه اي بیمه مرکزي جمهوري اسلامی ایران برگزار شد 

 
- تخصیص امتیاز ویژه به شبکه فروش در صورت رکورد بالاتر از میانگین سال قبل 

 
- صورت هاي مالی بانک مهر ایران بدون بند حسابرسی تصویب شد 

 
- ایران زمین،بانکی که به شما نزدیک است 

 
- امکان ثبت عملیات چک هاي صیادي براي مشتریان حقوقی در سایت بانک ملی 

 
- مدیرعامل بانک صنعت و معدن به استان قزوین سفر می کند 



 
- سقف تسهیلات دانش بنیان بانک توسعه صادرات اعلام شد 

 
- بانک آینده حامی سنت حسنه ازدواج 

 
- چرا سهام موسسه ملل ارزنده شناسایی می شود؟ 

 
- فرمان پرداخت 30000 فقره تسهیلات مسکن روستایی 

 
- ادغام شرکت هاي تابعه، اجراي طرح هاي توسعه، بازسازي خطوط تولید نوردي، افزایش تولید و صادرات 

 
- بانک سامان، براي سومین سال متوالی محبوب ترین بانک ایران شد 

 
- تقدیر از بانک سینا به عنوان یاور اشتغال کمیته امداد امام خمینی(ره) 

 
- در مجمع بیمه کوثر;385 ریال سود به ازاي هر سهم تقسیم شد 

 
- امضاي تفاهم نامه همکاري بیمه میهن و بنیاد مسکن خراسان رضوي 

 
- اقدامات بین المللی بانک توسعه صادرات ایران 

 
پتروشیمی 

 
- خط لوله جدید گاز صنایع پتروشیمی در آستانه بهره برداري 

 
- تولید محصولات جدید در طرح هاي پیشران صنعت پتروشیمی 

 
- بازگشت سابک به مدار سود آوري 

 
- تولید «فروردین» محصولات پلی اتیلن ترفتالات از مرز 107 هزار تن گذشت 

 
- پایان انحصار خارجی ها در تامین کاتالیست هاي صنعت پتروشیمی 

 
- فجر انرژي عرضه اکسیژن مایع را آغاز کرد 

 
- به مناسبت هفته کارگر و قدردانی از زحمات بی دریغ این عزیزان؛ از کارگران برتر شرکت پتروشیمی کارون تقدیر شد 

 
- فجر انرژي براي دهمین سال پیاپی از جامعه نظرسنجی کرد 

 
- خلیج فارس، انحصار تأمین سرمایه را شکست 

 
- هم درد با کابل/کارکنان بیدبلند خلیج فارس به یاد دختران مظلوم افغانستان شمع روشن کردند 

 
- توزیع یک کامیون بسته معیشتی به نیازمندان عسلویه توسط پایگاه مقاومت بسیج شهید مطهري شرکت پتروشیمی پارس 

 
- جشن بزرگ آنلاین عیدانه ویژه شرکت هاي پتروشیمی منطقه پارس 

 
- پترول دو طرح توسعه اي جدید در راه دارد 

 
- اطلاعیه عرضه اوراق اختیار فروش تبعی سهام شرکت فجر انرژي خلیج فارس 

 
- امضاي قرارداد EPC نخستین طرح متیل آمین در کشور 

 
- تامین تجهیزات پزشکی مورد نیاز کمیته امداد امام خمینی(ره) کنگان و عسلویه توسط پتروشیمی زاگرس 

 
- ادامه راه فجر انرژي به سوي روابط عمومی نوین با 105 اقدام گوناگون در سال 99 

 
- تاکید ربیعی بر تسریع در انجام طرح هاي گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس در عسلویه 

 
- تجلیل از حوزه برند، مسوولیت اجتماعی و روابط عمومی صنایع پتروشیمی خلیج فارس در روز ارتباطات و روابط عمومی 

 
- رونمایی از دو اثر شرکت فجر انرژي به مناسبت روز روابط عمومی و ارتباطات 

 
صنعت و معدن 

 
- اثرات قطع برق بر معاملات فولاد بورس کالا اعلام شد 

 
- اجراي مدل ارزیابی استاندارد 34000 منابع انسانی، نتایج ملموسی براي تعالی سازمانی دارد 

 
- گام بلند گل گهر براي توسعه 

 
- رفع مغایرت هاي ثبت شده در سیستم یافته هاي ایمنی نقش بسزایی در کاهش حوادث دارد 

 
- فولاد کردستان در مسیر اوج 

 
- موفقیت هاي گل گهر نمودِ بارزِ توسعه است 

 
- ضرورت حمایت مقامات و سرمایه گذاران استان فارس از خط انتقال آب 

 
- فولاد مبارکه اولین شرکت در استفاده از پساب براي تولید 

 
- بهره برداري از گندله سازي گهرزمین، موجب افزایش 16 درصدي ظرفیت گندله سازي کشور شد 

 
- مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان: تلاش براي بهبود معیشت کارگران، رحمت الهی است 

 
- فولاد مبارکه در شرایط تحریم میزان خروج ارز از کشور را کاهش داد 



 
- گسترش همکاري هاي ایمیدرو و شرکت سرمایه گذاري توسعه معادن و فلزات 

 
- گام هاي بلند «ومعادن» در توسعه و تکمیل زنجیره فولاد کردستان 

 
- تحول در قطب صنعت کشور در گام دوم انقلاب 

 
- ساماندهی اموال ، املاك و شرکت هاي صندوق اولویت اساسی فعالیت صندوق 

 
- انعقاد تفاهم نامه همکاري آموزشی و کارورزي ما بین چادرملو و دانشگاه امیرکبیر 

 
- عضو هیات مدیره شرکت فولاد خوزستان: تفکر خلق ارزش حاکم می شود 

 
- رشد بیش از 100 درصدي در فروش در سه ماهه نخست امسال 

 
- فولاد مبارکه یکی از عوامل رونق اقتصادي کشور است 

 
- سکاندار جدید کشتی سازي و صنایع فراساحل ایران معرفی شد 

 
کلیه حقوق مادي و معنوي براي این سایت محفوظ است. 

 
هرگونه کپی برداري از قالب این سایت شرعاً حرام بوده و طبق ماده 12 فصل سوم قانون جرائم رایانه اي پیگرد قانونی دارد. 
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برگزاري کارگاه آموزشی "مدیریت تیم و گروه" در جزیره قشم

منبع: فکر اقتصاديشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1400/04/27

رییس هیات دوچرخه سواري منطقه آزاد قشم از برگزاري کارگاه آموزشی «مدیریت تیم و گروه» توسط این هیات در جزیره قشم خبر داد. به گزارش روابط
عمومی و امور بین المللی سازمان منطقه آزاد قشم، علی اشتري با بیان این خبر افزود: ایجاد دوره هاي آموزشی، فنی و تخصصی مرتبط در تقویم آموزشی

سال ...

 
اقتصادي , مناطق آزاد تاریخ انتشار: 0/04/27 دیدگاه ها براي برگزاري کارگاه آموزشی "مدیریت تیم و گروه" در جزیره قشم بسته هستند 10 بازدید 

 
اندازه فونت 

 
 

 
رییس هیات دوچرخه سواري منطقه آزاد قشم از برگزاري کارگاه آموزشی «مدیریت تیم و گروه» توسط این هیات در جزیره قشم خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی و امور بین المللی سازمان منطقه آزاد قشم، علی اشتري با بیان این خبر افزود: ایجاد دوره هاي آموزشی، فنی و تخصصی مرتبط در تقویم

 
آموزشی سال 1400، نشان دهنده توجه بیش از پیش به ورزش دوچرخه سواري است. 

وي ادامه داد: آموزش هاي جانبی توسط هیات هاي ورزشی از جمله هیات دوچرخه سواري منطقه آزاد قشم در راستاي ایجاد انگیزه براي ورزشکاران و افراد علاقمند

 
به این ورزش داراي اهمیت بالایی می باشد. 

رییس هیات دوچرخه سواري منطقه آزاد قشم تصریح کرد: کارگاه مذکور که توسط استاد مرتضی فاخري، مدرس و کارشناس ارشد مدیریت استراتژیک برگزار و در
آن به موضوعاتی چون: آشنایی با مفاهیم ساختار کار تیمی، الگوهاي انگیزه بخشی، روش هاي حل تضاد و تعارض در میان افراد تیم، روش هاي ارائه بازخورد و
ارزیابی عملکرد تیمی، روش سیستماتیک حل مسئله و حل تیمی آن، ارتقاء اعضا، انتخاب مدیر تیم، اخلاقیات و شخصیت پردازي در سطوح مختلف سنی در یک

 
تیم و... پرداخته شد. 

اشتري در پایان ضمن تأکید مجدد بر آموزش هاي جانبی در هیئت دوچرخه سواري قشم، از عموم علاقمندان به این رشته ورزشی درخواست کرد، ضمن ارتباط با

 
این هیات و عضویت در قالب تیم هاي دوچرخه سواري، از برنامه هاي این هیات بهره مند گردند. 

 
لطفاً به اشتراك بگذارید 

 
  -

 
  -

 
  -

 
- اثرات قطع برق بر معاملات فولاد بورس کالا اعلام شد   -

 
- فولاد هرمزگان حامی دو هزار یتیم و فرزند محسنین در شرق هرمزگان شد 

 
- گلایه کارمندان بانک ها از عدم برنامه دولت براي واکسیناسیون 

 
- چرا بانک صادرات با تصویب صورت هاي مالی بیمه سرمد مخالف است؟ 

 
- اوراق تبعی فارس به صورت تفکیکی براي حقیقی ها و حقوقی ها به بازار عرضه شد 

 
- 4 پیشنهاد بورس کالا براي کاهش التهاب بازار سیمان 

 
- قدردانی مدیرعامل از مدیران و کارکنان بانک سپه 



 
- درآمدعملیاتی 263 هزار و 690 میلیاردي پتروشیمی پارس در سال 1399 

 
- اجراي مدل ارزیابی استاندارد 34000 منابع انسانی، نتایج ملموسی براي تعالی سازمانی دارد 

 
- گام بلند گل گهر براي توسعه 

 
- حمایت هاي مالی بانک مسکن نشانه درك درست بانک از مسئولیت اجتماعی است 

 
- جلسات هم اندیشی فعالان صنعت بیمه آذربایجان شرقی با مدیرکل نظارت بر شبکه خدمات بیمه اي بیمه مرکزي جمهوري اسلامی ایران برگزار شد 

 
- تخصیص امتیاز ویژه به شبکه فروش در صورت رکورد بالاتر از میانگین سال قبل 

 
- صورت هاي مالی بانک مهر ایران بدون بند حسابرسی تصویب شد 

 
- مستند زمین شناختی «قشم، جزیره پدیده ها» رونمایی می شود 

 
- ایران زمین،بانکی که به شما نزدیک است 

 
- شهردار منطقه 5 خبر داد:خیابان شهران عریض می شود 

 
بانک و بیمه 

 
- تصویب افزایش سرمایه بانک مهر ایران به 5000 میلیارد تومان 

 
- گلایه کارمندان بانک ها از عدم برنامه دولت براي واکسیناسیون 

 
- قدردانی مدیرعامل از مدیران و کارکنان بانک سپه 

 
- حمایت هاي مالی بانک مسکن نشانه درك درست بانک از مسئولیت اجتماعی است 

 
- جلسات هم اندیشی فعالان صنعت بیمه آذربایجان شرقی با مدیرکل نظارت بر شبکه خدمات بیمه اي بیمه مرکزي جمهوري اسلامی ایران برگزار شد 

 
- تخصیص امتیاز ویژه به شبکه فروش در صورت رکورد بالاتر از میانگین سال قبل 

 
- صورت هاي مالی بانک مهر ایران بدون بند حسابرسی تصویب شد 

 
- ایران زمین،بانکی که به شما نزدیک است 

 
- امکان ثبت عملیات چک هاي صیادي براي مشتریان حقوقی در سایت بانک ملی 

 
- مدیرعامل بانک صنعت و معدن به استان قزوین سفر می کند 

 
- سقف تسهیلات دانش بنیان بانک توسعه صادرات اعلام شد 

 
- بانک آینده حامی سنت حسنه ازدواج 

 
- چرا سهام موسسه ملل ارزنده شناسایی می شود؟ 

 
- فرمان پرداخت 30000 فقره تسهیلات مسکن روستایی 

 
- ادغام شرکت هاي تابعه، اجراي طرح هاي توسعه، بازسازي خطوط تولید نوردي، افزایش تولید و صادرات 

 
- بانک سامان، براي سومین سال متوالی محبوب ترین بانک ایران شد 

 
- تقدیر از بانک سینا به عنوان یاور اشتغال کمیته امداد امام خمینی(ره) 

 
- در مجمع بیمه کوثر;385 ریال سود به ازاي هر سهم تقسیم شد 

 
- امضاي تفاهم نامه همکاري بیمه میهن و بنیاد مسکن خراسان رضوي 

 
- اقدامات بین المللی بانک توسعه صادرات ایران 

 
پتروشیمی 

 
- خط لوله جدید گاز صنایع پتروشیمی در آستانه بهره برداري 

 
- تولید محصولات جدید در طرح هاي پیشران صنعت پتروشیمی 

 
- بازگشت سابک به مدار سود آوري 

 
- تولید «فروردین» محصولات پلی اتیلن ترفتالات از مرز 107 هزار تن گذشت 

 
- پایان انحصار خارجی ها در تامین کاتالیست هاي صنعت پتروشیمی 

 
- فجر انرژي عرضه اکسیژن مایع را آغاز کرد 

 
- به مناسبت هفته کارگر و قدردانی از زحمات بی دریغ این عزیزان؛ از کارگران برتر شرکت پتروشیمی کارون تقدیر شد 

 
- فجر انرژي براي دهمین سال پیاپی از جامعه نظرسنجی کرد 

 
- خلیج فارس، انحصار تأمین سرمایه را شکست 

 
- هم درد با کابل/کارکنان بیدبلند خلیج فارس به یاد دختران مظلوم افغانستان شمع روشن کردند 

 
- توزیع یک کامیون بسته معیشتی به نیازمندان عسلویه توسط پایگاه مقاومت بسیج شهید مطهري شرکت پتروشیمی پارس 



 
- جشن بزرگ آنلاین عیدانه ویژه شرکت هاي پتروشیمی منطقه پارس 

 
- پترول دو طرح توسعه اي جدید در راه دارد 

 
- اطلاعیه عرضه اوراق اختیار فروش تبعی سهام شرکت فجر انرژي خلیج فارس 

 
- امضاي قرارداد EPC نخستین طرح متیل آمین در کشور 

 
- تامین تجهیزات پزشکی مورد نیاز کمیته امداد امام خمینی(ره) کنگان و عسلویه توسط پتروشیمی زاگرس 

 
- ادامه راه فجر انرژي به سوي روابط عمومی نوین با 105 اقدام گوناگون در سال 99 

 
- تاکید ربیعی بر تسریع در انجام طرح هاي گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس در عسلویه 

 
- تجلیل از حوزه برند، مسوولیت اجتماعی و روابط عمومی صنایع پتروشیمی خلیج فارس در روز ارتباطات و روابط عمومی 

 
- رونمایی از دو اثر شرکت فجر انرژي به مناسبت روز روابط عمومی و ارتباطات 

 
صنعت و معدن 

 
- اثرات قطع برق بر معاملات فولاد بورس کالا اعلام شد 

 
- اجراي مدل ارزیابی استاندارد 34000 منابع انسانی، نتایج ملموسی براي تعالی سازمانی دارد 

 
- گام بلند گل گهر براي توسعه 

 
- رفع مغایرت هاي ثبت شده در سیستم یافته هاي ایمنی نقش بسزایی در کاهش حوادث دارد 

 
- فولاد کردستان در مسیر اوج 

 
- موفقیت هاي گل گهر نمودِ بارزِ توسعه است 

 
- ضرورت حمایت مقامات و سرمایه گذاران استان فارس از خط انتقال آب 

 
- فولاد مبارکه اولین شرکت در استفاده از پساب براي تولید 

 
- بهره برداري از گندله سازي گهرزمین، موجب افزایش 16 درصدي ظرفیت گندله سازي کشور شد 

 
- مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان: تلاش براي بهبود معیشت کارگران، رحمت الهی است 

 
- فولاد مبارکه در شرایط تحریم میزان خروج ارز از کشور را کاهش داد 

 
- گسترش همکاري هاي ایمیدرو و شرکت سرمایه گذاري توسعه معادن و فلزات 

 
- گام هاي بلند «ومعادن» در توسعه و تکمیل زنجیره فولاد کردستان 

 
- تحول در قطب صنعت کشور در گام دوم انقلاب 

 
- ساماندهی اموال ، املاك و شرکت هاي صندوق اولویت اساسی فعالیت صندوق 

 
- انعقاد تفاهم نامه همکاري آموزشی و کارورزي ما بین چادرملو و دانشگاه امیرکبیر 

 
- عضو هیات مدیره شرکت فولاد خوزستان: تفکر خلق ارزش حاکم می شود 

 
- رشد بیش از 100 درصدي در فروش در سه ماهه نخست امسال 

 
- فولاد مبارکه یکی از عوامل رونق اقتصادي کشور است 

 
- سکاندار جدید کشتی سازي و صنایع فراساحل ایران معرفی شد 

 
کلیه حقوق مادي و معنوي براي این سایت محفوظ است. 

 
هرگونه کپی برداري از قالب این سایت شرعاً حرام بوده و طبق ماده 12 فصل سوم قانون جرائم رایانه اي پیگرد قانونی دارد. 
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اثرات قطع برق بر معاملات فولاد بورس کالا اعلام شد

منبع: فکر اقتصاديشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1400/04/27

حامد سلطانی نژاد مدیرعامل بورس کالاي ایران امروز در نامه دیگري به اسداله کشاورز معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن و تجارت
ضمن اشاره به شرایط بازار فولاد و کاهش عرضه شمش فولاد پیرو مشکلات موجود و قطع برق واحدهاي تولیدي، پیشنهادات بورس کالا در جهت بهبود

اوضاع بازار را مطرح کرد؛ ...

 
اقتصادي , صنعت و معدن تاریخ انتشار: 0/04/27 دیدگاه ها براي اثرات قطع برق بر معاملات فولاد بورس کالا اعلام شد بسته هستند 12 بازدید 

 
اندازه فونت 

 
اثرات قطع برق بر معاملات فولاد بورس کالا اعلام شد 

حامد سلطانی نژاد مدیرعامل بورس کالاي ایران امروز در نامه دیگري به اسداله کشاورز معاون امور معادن و صنایع معدنی وزارت صنعت، معدن و تجارت ضمن اشاره
به شرایط بازار فولاد و کاهش عرضه شمش فولاد پیرو مشکلات موجود و قطع برق واحدهاي تولیدي، پیشنهادات بورس کالا در جهت بهبود اوضاع بازار را مطرح
کرد؛ «برنامه ریزي شرکت ها نسبت به عرضه داخلی در قالب فروش سلف با توجه به وضعیت تولید و موجودي انبار شرکت ها» و «امکان تجمیع عرضه ها به صورت

 
دو هفته یکبار با تناژ مناسب به جاي عرضه هفتگی تا زمان پایداري تولید» دو پیشنهاد مشخص بورس کالا براي بهبود شرایط بازار فولاد است. 

به گزارش «کالاخبر» در این نامه آمده است: پیرو نامه شماره 91/م مورخ 21 تیر ماه این شرکت، به استحضار می رساند پیرو مشکلات موجود و قطع برق واحدهاي
تولیدي محصولات فولادي، عرضه شمش در بورس کالا به شدت کاهش یافته به طوریکه تناژ ارایه شده براي تاریخ 28 تیر ماه جاري حدود 11 هزار تن اعلام شده

 
که قطعا نمی توان با این تناژ کشف نرخ مناسبی ارایه نمود، لذا عرضه شمش در هفته جاري نیز متوقف گردید. 

همانطور که قبلا نیز بیان گردید به منظور برطرف شدن مشکل ضروري است ابتدا تعهدات سررسید شده و تعهدات آتی شرکت ها اعم از داخلی و صادراتی محاسبه
شده و سپس با توجه به وضعیت تولید و موجودي انبار شرکت ها نسبت به عرضه داخلی در قالب فروش سلف برنامه ریزي نمود. تا زمان پایداري تولید نیز امکان

 
تجمیع عرضه ها وجود داشته و می توان به جاي عرضه هفتگی تناژ مناسب به صورت دو هفته یکبار عرضه نمود. 

 
مستدعی است دستور فرمائید مراتب با قید فوریت بررسی و نتیجه به بورس منعکس گردد. 

گفتنی است مدیرعامل بورس کالاي ایران امروز نامه دیگري نیز در راستاي پیشنهادات بورس کالا براي کاهش التهاب بازار سیمان کشور به معاون معدنی وزیر صمت

 
نوشته بود 

 
لطفاً به اشتراك بگذارید 

 
  -

 
  -

 
  -

 
- فولاد هرمزگان حامی دو هزار یتیم و فرزند محسنین در شرق هرمزگان شد 14 بازدید   -

 
- گلایه کارمندان بانک ها از عدم برنامه دولت براي واکسیناسیون 13 بازدید 

 
- چرا بانک صادرات با تصویب صورت هاي مالی بیمه سرمد مخالف است؟ 37 بازدید 

 
- اوراق تبعی فارس به صورت تفکیکی براي حقیقی ها و حقوقی ها به بازار عرضه شد 23 بازدید 

 
- 4 پیشنهاد بورس کالا براي کاهش التهاب بازار سیمان 25 بازدید 

 
- قدردانی مدیرعامل از مدیران و کارکنان بانک سپه 31 بازدید 

 
- درآمدعملیاتی 263 هزار و 690 میلیاردي پتروشیمی پارس در سال 1399 30 بازدید 

 
- اجراي مدل ارزیابی استاندارد 34000 منابع انسانی، نتایج ملموسی براي تعالی سازمانی دارد 28 بازدید 

 
پربازدیدترین ها جدیدترین ها 



 
- ثبت نام انتخابات ریاست جمهوري از 21 اردیبهشت آغاز می شود 

 
- براي ترغیب آمریکا و ایران به گفت وگوي مثبت با آنها در تماس هستیم 

 
- فراخوان جشنواره «دانشگاه صنعتی شریف» براي کشف استعدادهاي بازیگري 

 
- «ایران زاد» به زادگاه «رستم» می رود 

 
- کدام مجسمه ها در این سال ها دزدیده شدند؟ 

 
- این تن رنجور را دریابیم 

 
- بیش از 33 هزار صندوق الکترونیک در کشور استفاده می شود 

 
- شرکت ها به فروش قسطی لوازم خانگی رو آورده اند 

 
- خط لوله جدید گاز صنایع پتروشیمی در آستانه بهره برداري 

 
- تولید محصولات جدید در طرح هاي پیشران صنعت پتروشیمی 

 
- تقدیر از اقدامات حمایتی منطقه13 در بهسازي مجموعه ورزشی آفتاب انقلاب 

 
- تصویب افزایش سرمایه بانک مهر ایران به 5000 میلیارد تومان 

 
- برگزاري کارگاه آموزشی "مدیریت تیم و گروه" در جزیره قشم 

 
- اثرات قطع برق بر معاملات فولاد بورس کالا اعلام شد 

 
- فولاد هرمزگان حامی دو هزار یتیم و فرزند محسنین در شرق هرمزگان شد 

 
- گلایه کارمندان بانک ها از عدم برنامه دولت براي واکسیناسیون 

 
- چرا بانک صادرات با تصویب صورت هاي مالی بیمه سرمد مخالف است؟ 

 
- اوراق تبعی فارس به صورت تفکیکی براي حقیقی ها و حقوقی ها به بازار عرضه شد 

 
- 4 پیشنهاد بورس کالا براي کاهش التهاب بازار سیمان 

 
- قدردانی مدیرعامل از مدیران و کارکنان بانک سپه 

 
- درآمدعملیاتی 263 هزار و 690 میلیاردي پتروشیمی پارس در سال 1399 

 
- اجراي مدل ارزیابی استاندارد 34000 منابع انسانی، نتایج ملموسی براي تعالی سازمانی دارد 

 
- گام بلند گل گهر براي توسعه 

 
- حمایت هاي مالی بانک مسکن نشانه درك درست بانک از مسئولیت اجتماعی است 

 
- جلسات هم اندیشی فعالان صنعت بیمه آذربایجان شرقی با مدیرکل نظارت بر شبکه خدمات بیمه اي بیمه مرکزي جمهوري اسلامی ایران برگزار شد 

 
- تخصیص امتیاز ویژه به شبکه فروش در صورت رکورد بالاتر از میانگین سال قبل 

 
- صورت هاي مالی بانک مهر ایران بدون بند حسابرسی تصویب شد 

 
- مستند زمین شناختی «قشم، جزیره پدیده ها» رونمایی می شود 

 
- ایران زمین،بانکی که به شما نزدیک است 

 
- شهردار منطقه 5 خبر داد:خیابان شهران عریض می شود 

 
بانک و بیمه 

 
- تصویب افزایش سرمایه بانک مهر ایران به 5000 میلیارد تومان 

 
- گلایه کارمندان بانک ها از عدم برنامه دولت براي واکسیناسیون 

 
- قدردانی مدیرعامل از مدیران و کارکنان بانک سپه 

 
- حمایت هاي مالی بانک مسکن نشانه درك درست بانک از مسئولیت اجتماعی است 

 
- جلسات هم اندیشی فعالان صنعت بیمه آذربایجان شرقی با مدیرکل نظارت بر شبکه خدمات بیمه اي بیمه مرکزي جمهوري اسلامی ایران برگزار شد 

 
- تخصیص امتیاز ویژه به شبکه فروش در صورت رکورد بالاتر از میانگین سال قبل 

 
- صورت هاي مالی بانک مهر ایران بدون بند حسابرسی تصویب شد 

 
- ایران زمین،بانکی که به شما نزدیک است 

 
- امکان ثبت عملیات چک هاي صیادي براي مشتریان حقوقی در سایت بانک ملی 

 
- مدیرعامل بانک صنعت و معدن به استان قزوین سفر می کند 

 
- سقف تسهیلات دانش بنیان بانک توسعه صادرات اعلام شد 

 
- بانک آینده حامی سنت حسنه ازدواج 



 
- چرا سهام موسسه ملل ارزنده شناسایی می شود؟ 

 
- فرمان پرداخت 30000 فقره تسهیلات مسکن روستایی 

 
- ادغام شرکت هاي تابعه، اجراي طرح هاي توسعه، بازسازي خطوط تولید نوردي، افزایش تولید و صادرات 

 
- بانک سامان، براي سومین سال متوالی محبوب ترین بانک ایران شد 

 
- تقدیر از بانک سینا به عنوان یاور اشتغال کمیته امداد امام خمینی(ره) 

 
- در مجمع بیمه کوثر;385 ریال سود به ازاي هر سهم تقسیم شد 

 
- امضاي تفاهم نامه همکاري بیمه میهن و بنیاد مسکن خراسان رضوي 

 
- اقدامات بین المللی بانک توسعه صادرات ایران 

 
پتروشیمی 

 
- خط لوله جدید گاز صنایع پتروشیمی در آستانه بهره برداري 

 
- تولید محصولات جدید در طرح هاي پیشران صنعت پتروشیمی 

 
- بازگشت سابک به مدار سود آوري 

 
- تولید «فروردین» محصولات پلی اتیلن ترفتالات از مرز 107 هزار تن گذشت 

 
- پایان انحصار خارجی ها در تامین کاتالیست هاي صنعت پتروشیمی 

 
- فجر انرژي عرضه اکسیژن مایع را آغاز کرد 

 
- به مناسبت هفته کارگر و قدردانی از زحمات بی دریغ این عزیزان؛ از کارگران برتر شرکت پتروشیمی کارون تقدیر شد 

 
- فجر انرژي براي دهمین سال پیاپی از جامعه نظرسنجی کرد 

 
- خلیج فارس، انحصار تأمین سرمایه را شکست 

 
- هم درد با کابل/کارکنان بیدبلند خلیج فارس به یاد دختران مظلوم افغانستان شمع روشن کردند 

 
- توزیع یک کامیون بسته معیشتی به نیازمندان عسلویه توسط پایگاه مقاومت بسیج شهید مطهري شرکت پتروشیمی پارس 

 
- جشن بزرگ آنلاین عیدانه ویژه شرکت هاي پتروشیمی منطقه پارس 

 
- پترول دو طرح توسعه اي جدید در راه دارد 

 
- اطلاعیه عرضه اوراق اختیار فروش تبعی سهام شرکت فجر انرژي خلیج فارس 

 
- امضاي قرارداد EPC نخستین طرح متیل آمین در کشور 

 
- تامین تجهیزات پزشکی مورد نیاز کمیته امداد امام خمینی(ره) کنگان و عسلویه توسط پتروشیمی زاگرس 

 
- ادامه راه فجر انرژي به سوي روابط عمومی نوین با 105 اقدام گوناگون در سال 99 

 
- تاکید ربیعی بر تسریع در انجام طرح هاي گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس در عسلویه 

 
- تجلیل از حوزه برند، مسوولیت اجتماعی و روابط عمومی صنایع پتروشیمی خلیج فارس در روز ارتباطات و روابط عمومی 

 
- رونمایی از دو اثر شرکت فجر انرژي به مناسبت روز روابط عمومی و ارتباطات 

 
صنعت و معدن 

 
- اثرات قطع برق بر معاملات فولاد بورس کالا اعلام شد 

 
- اجراي مدل ارزیابی استاندارد 34000 منابع انسانی، نتایج ملموسی براي تعالی سازمانی دارد 

 
- گام بلند گل گهر براي توسعه 

 
- رفع مغایرت هاي ثبت شده در سیستم یافته هاي ایمنی نقش بسزایی در کاهش حوادث دارد 

 
- فولاد کردستان در مسیر اوج 

 
- موفقیت هاي گل گهر نمودِ بارزِ توسعه است 

 
- ضرورت حمایت مقامات و سرمایه گذاران استان فارس از خط انتقال آب 

 
- فولاد مبارکه اولین شرکت در استفاده از پساب براي تولید 

 
- بهره برداري از گندله سازي گهرزمین، موجب افزایش 16 درصدي ظرفیت گندله سازي کشور شد 

 
- مدیرعامل شرکت فولاد خوزستان: تلاش براي بهبود معیشت کارگران، رحمت الهی است 

 
- فولاد مبارکه در شرایط تحریم میزان خروج ارز از کشور را کاهش داد 

 
- گسترش همکاري هاي ایمیدرو و شرکت سرمایه گذاري توسعه معادن و فلزات 

 
- گام هاي بلند «ومعادن» در توسعه و تکمیل زنجیره فولاد کردستان 



 
- تحول در قطب صنعت کشور در گام دوم انقلاب 

 
- ساماندهی اموال ، املاك و شرکت هاي صندوق اولویت اساسی فعالیت صندوق 

 
- انعقاد تفاهم نامه همکاري آموزشی و کارورزي ما بین چادرملو و دانشگاه امیرکبیر 

 
- عضو هیات مدیره شرکت فولاد خوزستان: تفکر خلق ارزش حاکم می شود 

 
- رشد بیش از 100 درصدي در فروش در سه ماهه نخست امسال 

 
- فولاد مبارکه یکی از عوامل رونق اقتصادي کشور است 

 
- سکاندار جدید کشتی سازي و صنایع فراساحل ایران معرفی شد 

 
کلیه حقوق مادي و معنوي براي این سایت محفوظ است. 

 
هرگونه کپی برداري از قالب این سایت شرعاً حرام بوده و طبق ماده 12 فصل سوم قانون جرائم رایانه اي پیگرد قانونی دارد. 
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اطلاعیه در خصوص آزمون هاي وکالت و کارشناسی رسمی مرکز در سال 1400

منبع: میزانشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1400/04/27

اطلاعیه در خصوص آزمون هاي وکالت و کارشناسی رسمی مرکز در سال 1400 صادر شد.

خبرگزاري میزان - مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده قوه قضاییه اطلاعیه اي در خصوص آزمون هاي وکالت و کارشناسی رسمی مرکز در سال

 
1400 منتشر کرد که به شرح زیر است: 

 
دانلود فایل اطلاعیه 

 
اطلاعیه شما 1 

 
شرایط لازم جهت اخذ پروانه کارشناسی رسمی دادگستري (آزمون 1400): 

 
1-متدین به دین اسلام یا یکی از اقلیت هاي دینی به رسمیت شناخته شده در قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران 

 
2-تابعیت جمهوري اسلامی ایران 

 
3-داشتن حداقل 24 سال تمام شمسی تا زمان صدور پروانه کارشناسی (متولدین 1378/06/01 به قبل) 

4-داشتن دانشنامه معتبر کارشناسی یا بالاتر در رشته مورد تقاضا از دانشگاه هاي معتبر داخلی یا خارجی مورد تأیید یکی از وزارت خانه هاي علوم، تحقیقات و

 
فناوري و یا بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 

 
تذکر 1: (مدارك معادل یا مدارك داراي ارزش استخدامی (داخلی سازمانها) پذیرفته نمی باشد.) 

 
5-انجام خدمت وظیفه عمومی یا معافیت دائم براي آقایان تا زمان برگزاري آزمون 

 
6-عدم سوءپیشینه مؤثر کیفري و عدم محرومیت از حقوق اجتماعی 

 
7-عدم اعتیاد به مواد مخدر و سکرآور به تأیید سازمان پزشکی قانونی و عدم تجاهر به فسق 

 
8-داشتن سلامت جسمی براي انجام امور کارشناسی به تأیید پزشکان معتمد مرکز وکلا، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده 

 
9-داشتن وثاقت و تعهد به اصل نظام و قانون اساسی و عدم سوءشهرت 

 
10-عدم محکومیت به انفصال دائم از کارشناسی رسمی 

 
11-داشتن شرایط علمی و سابقه کار تجربی در رشته مورد تقاضا (تشخیص آن به عهده مرکز می باشد.) 

 
تذکر: سابقه کار تجربی باید بعد از اخذ مدرك کارشناسی باشد 

 
12-داوطلبان باید بومی استان انتخابی باشند و در هنگام ثبت نام، استان و شهرستان بومی خود را انتخاب کنند 



 
شرایط لازم جهت اخذ پروانه وکالت دادگستري (آزمون 1400): 

 
1-تابعیت دولت جمهوري اسلامی ایران 

 
2-داشتن حداقل 24 سال تمام شمسی و حداکثر 65 سال تمام شمسی در زمان صدور پروانه (متولدین از 1337/06/01 تا 1378/06/01) 

3- داشتن حداقل دانشنامه کارشناسی در رشته حقوق (از دانشکده هاي حقوق داخل یا خارج کشور که مورد تایید وزارت علوم، تحقیقات و فناوري) یا دانشنامه

 
لیسانس در رشته فقه و مبانی حقوق اسلامی یا معادل آن از دروس حوزوي و دانشگاهی با تایید مرجع صالح 

تبصره 1:کسانی که فاقد مدرك کارشناسی حقوق، فقه و مبانی حقوق اسلامی یا معادل آن از دروس حوزوي و دانشگاهی با تایید مرجع صالح بوده و فقط داراي

 
مدارك بالاتر آن هستند حق شرکت در آزمون را ندارند. 

 
تبصره 2: مدرك معادل حوزوي مدرکی است که مورد تایید وزارت علوم، تحقیقات و فناوري باشد. 

تبصره 3:دارندگان مدارك کارشناسی ناپیوسته حقوق با مدرك کاردانی مرتبط به شرط آن که واحد هاي دروس دوره کارشناسی حقوق را گذرانده باشند مجاز به

 
شرکت در آزمون هستند. 

 
4-انجام خدمت وظیفه عمومی یا معافیت دائم براي آقایان تا زمان برگزاري آزمون 

 
5-عدم سوءپیشینه مؤثر کیفري و عدم محرومیت از حقوق اجتماعی 

 
6-عدم اعتیاد به مواد مخدر و سکرآور به تأیید سازمان پزشکی قانونی و عدم تجاهر به فسق 

7-عدم اشتغال اعم از رسمی، قراردادي، پیمانی در وزارتخانه ها، سازمان ها، ادارات و شرکت هاي دولتی، نهاد هاي انقلابی، شهرداري ها و موسسات مامور به خدمات

 
عمومی و عدم اشتغال به سردفتري یا دفتریاري در زمان صدور مجوز و پس از آن مادامی که شخص به مشاوره حقوقی و وکالت 

 
موضوع آیین نامه اجرایی مرکز اشتغال دارد. 

 
8-موارد ذکر شده در ماده 2 قانون کیفیت اخذ پروانه وکالت دادگستري 

 
تذکر: در صورتی که داوطلبان شرایط فوق را نداشته باشند قبولی آن ها در هر مرحله اي که باشد کان لم یکن خواهد شد. 

 
اطلاعیه شماره 2 

 
سهمیه ایثارگران 

به استناد بند چ ماده 88 قانون برنامه ششم توسعه و ماده 59 قانون خدمات جامع ایثارگران، 30 درصد از سهمیه پذیرش به ایثارگرانی که در زیر آمده است تعلق

 
می گیرد مطابق زیر است: 

«قوه قضائیه، سازمان ثبت اسناد و املاك کشور، کانون وکلاي دادگستري، کانون کارشناسان رسمی، مکلفند سی درصد (30%) از سهمیه صدور دفاتر خدمات قضائی
و الکترونیک، سردفتري، صدور پروانه وکالت، مجوز کارشناسان رسمی دادگستري را به فرزندان و همسران شهدا، جانبازان با حداقل ده درصد (10%) آزادگان با
داشتن حداقل سهماه سابقه اسارت و رزمندگان با داشتن حداقل شش ماه حضور در جبهه و همسر و فرزندان جانبازان بیست و پنج درصد (25%) و بالاتر و فرزندان
و همسران آزادگان و فرزندان رزمندگان داراي حداقل دوازدهماه سابقه حضور داوطلبانه در جبهه، بدون رعایت شرط سنی در صورت واجد شرایط بودن اختصاص

 
دهند.» 

تذکر 1: درخواست اعمال سهمیه ایثارگري و درج کد ایثارگري فقط در زمان ثبت نام امکان پذیر بوده و پس از آن هیچ گونه حقی براي داوطلب ایجاد نمی شود.

 
ضنم آن که مسئولیت هرگونه اشتباه در وارد کردن اطلاعات بر عهده خود داوطلب می باشد. 



 
اطلاعیه شماره 3 

 
شرایط انتقال حوزه (مخصوص دارندگان پروانه وکالت یا کارشناسی رسمی): 

 
اگر نمره داوطلب بیشتر از نمره آخرین فرد قبولی در حوزه مورد تقاضا باشد به آن حوزه انتقال می یابد. 

اما چنانچه نمره داوطلب کمتر از نمره آخرین فرد قبولی در حوزه مورد تقاضا باشد، ضمن پرداخت هزینه انتقال مطابق دستورالعمل مربوطه باید همه شرایط زیر را

 
داشته باشد: 

 
براساس ماده 4 دستورالعمل نقل و انتقالات مرکزوکلاء، کارشناسان رسمی و مشاوران خانواده قوه قضائیه 

ثبت درخواست انتقال ارفاقی مشروط به دارا بودن همزمان کلیه شرایط زیر قابل طرح بوده و تصمیم گیري در خصوص آن در اختیار کمیسیون هاي استانی و

 
مرکزي خواهد بود: 

 
دارا بودن حداقل سابقه اشتغال به وکالت یا کارشناسی (صرف نظر از دوره کارآموزي) حسب مورد مطابق تبصره 1 این ماده 

 
نداشتن تمرکز غیر مجاز در دوره سه ساله فعالیت اخیر 

 
فقدان محکومیت انتظامی درجه 3 یا 4 حداکثر ظرف 3 سال و درجه یک یا دو حداکثر ظرف 1 سال پیش از ارائه درخواست 

 
انجام منظم تکالیف معاضدتی در دوره اشتغال مذکور در تبصره 1 این ماده 

 
کسب حداقل 80 درصد نمره قبولی آخرین نفر بدون احتساب سهمیه از حوزه انتقالی مقصد در آخرین آزمون برگزار شده از سوي مرکز 

 
عضویت فعال در سامانه شفافیت 

 
تبصره 1- حداقل سابقه مورد نیاز موضوع بند «1» به شرح ذیل می باشد: 

 
الف- براي وکلا: 

 
به منظور انتقال درون استان به مقصد غیر از مرکز استان یا از یک استان به استانی دیگر به مقصد غیر از مرکز آن استان 2 سال. 

 
به منظور انتقال به مراکز استان 3 سال. 

 
به منظور انتقال به کلانشهر ها 5 سال. 

 
ب- براي کارشناسان رسمی: 

 
به منظور انتقال درون استان به مقصد غیر از مرکز استان یا از یک استان به استانی دیگر به مقصد غیر از مرکز آن استان 2 سال 

 
به منظور انتقال به مرکز استان همان حوزه 5 سال. 

 
به منظور انتقال به مرکز سایر استانها 7 سال. 

 
به منظور انتقال به کلانشهر ها 10 سال. 



تبصره 2- در صورتی که درخواستکننده، سابقه انتقال داشته باشد، باید حداقل 5 سال از زمان انتقال سابق گذشته باشد مگر اینکه درخواست انتقال به استناد یکی از
شرایط مذکور در ماده 3 باشد. این حکم درمورد اشخاصی که قبلاً به کلانشهر ها یا به استان تهران منتقل شده و درخواست برگشت به حوزه انتقالی سابق را دارند

 
اجرا نمی شود. 

 
اطلاعیه شماره 4 

 
نحوه قبولی در آزمون هاي مرکز: 

آزمون دو مرحله اي بوده و پذیرفته شدگان آزمون کتبی دعوت به آزمون شفاهی می شوند و کسب نمره قبولی در هر دو مرحله ضروري است. ضمن آن که مطابق
بند 9 آیین نامه اجراي مرکز پس از انجام آزمون، مصاحبه، تحقیق و گزینش، صلاحیت اخلاقی و رفتاري پذیرفته شدگان توسط هیات تعیین صلاحیت بررسی می

 
شود و قبولی نهایی منوط به تایید این هیات می باشد. 

 
فرآیند جذب (آزمون کتبی، آزمون شفاهی، اخذ استعلامات قانونی، بررسی پرونده ها در هیات تعیین صلاحیت) در حدود یک سال زمان می برد. 

 
اطلاعیه شماره 5 

 
دفترچه آزمون: 

مطالعه دقیق و آگاهی نسبت به مفاد داخل دفترچه راهنماي ثبت نام و آیین نامه هاي داخلی مرکز به خصوص آیین نامه اجرایی، الزامی بوده و عدم آگاهی از آن ها

 
هیچ گونه حقی براي داوطلب ایجاد نمی کند. 

 
اطلاعیه شماره 6 

 
شرایط بومی گزینی آزمون کارشناسان رسمی 1400: 

 
دارا بودن سابقه پرداخت حق بیمه به مدت 4 سال در استان مورد تقاضا تا روز برگزاري آزمون 

 
مقطع تحصیلی دوره متوسطه را در استان مورد تقاضا گذرانده باشند. (با ارائه گواهی مدرك دیپلم) 

 
یکسان بودن محل اخذ مدرك تحصیلی دوره کارشناسی با استان مورد تقاضا 

 
یکسان بودن محل تولد متقاضی با استان مورد تقاضا 

 
محل سکونت همسر براي بانوان متقاضی با استان مورد تقاضا (ارائه سند مالکیت با 4 سال سابقه نقل و انتقال یا قرارداد اجاره داراي کد رهگیري به مدت 4 سال) 

 
یکسان بودن محل صدور سند ازدواج متقاضی با استان مورد تقاضا 

 
در آزمون وکالت شرایط بومی گزینی وجود ندارد. 

 
- بیشتر بخوانید: 

- منابع آزمون کارشناسی رسمی دادگستري سال 1400 اعلام شد انتهاي پیام/



سیستان و بلوچستان در مدار تحول زنجیره گندم، آرد ونان

منبع: میزانشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1400/04/27

مدیرکل غله وخدمات بازرگانی استان سیستان و بلوچستان ساخت و افتتاح خطوط ریلی جهت تخلیه، بارگیري واگن هاي گندم و تجهیز، تکمیل ایستگاه
ریلی براي استفاده پرسنل و همچنین پیگیري اتصال خط ریلی سیلوي بخش خصوصی به خطوط ریلی راه آهن استان به منظور ارسال، دپو گندم و کالا

هاي اساسی را از جمله دستاورد هاي ...

خبرگزاري میزان - بنا به اعلام روابط عمومی شرکت بازرگانی دولتی ایران، غلامعلی گنجعلی گفت: ساخت و افتتاح خطوط ریلی جهت تخلیه، بارگیري واگن
هاي گندم و تجهیز، تکمیل ایستگاه ریلی براي استفاده پرسنل و همچنین پیگیري اتصال خط ریلی سیلوي بخش خصوصی به خطوط ریلی راه آهن استان به منظور

 
ارسال، دپو گندم و کالا هاي اساسی را از جمله دستاورد هاي این اداره در چند سال گذشته دانست. 

مدیرکل غله وخدمات بازرگانی استان سیستان و بلوچستان گفت: حذف هزینه هاي اضافی جابه جایی کالا و بار ترافیکی جاده ها، هزینه هاي سوخت وکاهش

 
تصادفات جاده اي و مهمتر اینکه افزایش ورودي گندم با بالاترین کیفیت و سلامت از مزایاي اتصال خط ریلی بخش خصوصی به خطوط ریلی استان است. 

گنجعلی افتتاح و اتمام لایروبی اسکله 5 شهید بهشتی با ظرفیت 80 هزار تن، بازسازي انبار هاي کالا هاي اساسی در مجاورت اداره کل غله شهرستان با ظرفیت 30
هزار تن، بازسازي و مرمت انبار هاي مسقف، تامین اعتبار مرمت و بازسازي مجتمع انباري مکران بعد از 35 سال متروکه بودن و ایجاد تعداد 5 واحد مسقف با

 
ظرفیت ذخیره سازي 150 هزار تن کالا، عملیات بازسازي فضاي انباري رو باز را نیز از اقدامات صورت گرفته این سال ها اعلام کرد. 

وي اظهار کرد: ایجادو بازسازي محوطه ساختمان اداري مجتمع انباري مکران، ایجاد فیبرنوري، مرمت 2 عددباسکول و بازسازي ساختمان اداره غله شهرستان چابهار،
ایجاد مرکز آزمایشگاهی جهت کنترل کیفیت کالا هاي وارداتی و خرید باسکول، ایجاد فضاي نگهبانی، ایجاد و راه اندازي دفتر فن آوري و اطلاعات با تمام امکانات و
اتصال انبار گمرك چابهار و قرار دادن انبار هاي تحت کلید گمرك، زیر ساخت هایی هستند که توسط اداره کل غله و خدمات بازرگانی در شهرستان چابهار اجرایی

 
شده است. 

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان سیستان و بلوچستان از راه اندازي سیلوي داخل شهر بعد از 5 سال خبر داد و یادآور شد: کلیه دستگاه هاي سیلوي 13 هزار

 
تنی جهت ذخیره سازي گندم مصرفی استان در مجاورت اداره کل غله بازسازي و مرمت شده است. 

وي اظهار کرد: راه اندازي کارخانه آرد سیستان بعد از 12 سال تعطیلی و بازگشت به چرخه تولید استان، راه اندازي کارخانه آرد خاش بعد از 10 سال تعطیلی و
مرمت بازسازي کامل تجهیزات خط تولید، راه اندازي کارخانه آرد ستاره ایرانشهر بعد از رفع موانع حقوقی و مالی، افزایش فضاي ذخیره سازي گندم در سیلو هاي
فلزي توسط بخش خصوصی در مجاورت کارخانجات آرد با ظرفیت اسمی 400 هزار تن، افزایش 3 هزار تن آرد به سرانه آرد استان نیز از افتخارات است که موجب

 
اشتغال زایی در استان شد. 

گنجعلی همچنین به ایجاد مجتمع انباري بارانداز کالا هاي اساسی در زمینی به مساحت 50 هکتار با قابلیت اتصال به خطوط حمل و نقل ریلی استان در مجاورت
سیلوي خصوصی اشاره کرد و گفت: در حال حاضر دیوار کشی آن در حال انجام و موضوع تامین اعتبار جهت ساخت در حال پیگیري است و در آینده نه چندان دور

 
مرکز بارانداز کالا هاي اساسی وارداتی از طریق بندر چابهار براي خدمات رسانی به استان هاي حوزه جنوب شرق کشور آماده بهره برداري می شود. 

گنجعلی افزود: مرمت و بازسازي انبار هاي حوزه ایرانشهر، خاش و چابهار توسط همکاران واحد فنی اداره کل، مرمت و بازسازي انبار شهرستان زابل با ظرفیت 3 هزار

 
تن کالا و مرمت، بازسازي کلیه ساختمان هاي اداري در سطح استان توسط همکاران واحد فنی اداره کل غله استان نی از جمله دستاورد هاي سال هاي اخیر است. 

 
بیشتر بخوانید: خرید تضمینی 460 هزار تن گندم و هزار و 800 تن دانه روغن کلزا در استان فارس 

انتهاي پیام/



مثبت شدن تراز تجاري مناطق آزاد و ویژه اقتصادي کشور در سه سال اخیر

منبع: میزانشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1400/04/27

مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی و ویژه اقتصادي یکی از اهداف اصلی تأسیس مناطق آزاد و ویژه اقتصادي را توسعه
صادرات دانست و گفت: تراز تجاري مناطق آزاد و ویژه اقتصادي کشور در سه سال اخیر مثبت شده است.

خبرگزاري میزان - طبق اعلام پایگاه خبري مناطق آزاد، حمیدرضا مؤمنی ظهر امروز در نشست شوراي راهبردي بررسی بندر آزاد اقتصادي بوشهر با بیان
اینکه رسماً فعالیت این منطقه آزاد به زودي آغاز می شود اظهار داشت: منطقه آزاد بوشهر با تلاش مجلس شوراي اسلامی، دولت و مجمع تشخیص مصلحت نظام به
همراه 7 منطقه دیگر تصویب شد و منطقه آزاد بوشهر یکی از مناطق شاخص در اقتصاد این استان، جنوب کشور و کشور هاي منطقه خلیج فارس می تواند تاثیرگذار

 
باشد. 

مشاور رئیس جمهور با بیان اینکه نقاط ضعف در مناطق آزاد و ویژه اقتصادي نسل اول و دوم وجود دارد تصریح کرد: تلاش می شود که نقاط ضعف در این مناطق با
اصلاح زیرساخت ها، برطرف شود و ان شاءاالله فعالیت مناطق آزاد نسل سوم به گونه اي آغاز شود که فعالان و سرمایه گذاران این بخش با حداقل مشکل مواجه

 
باشند و براساس اهداف ترسیم شده با بازدهی بهتري فعالیت کنند. 

وي با بیان اینکه 2.5 دهه از فعالیت مناطق آزاد می گذرد گفت: با گذشت 2.5 دهه از فعالیت مناطق آزاد اقتصادي، ولی هنوز چالش هاي جدي پیش روي آن ها

 
است و به درستی نمی توانند مأموریت ها را انجام دهند. 

دبیر شورایعالی مناطق آزاد تجاري ـ صنعتی و ویژه اقتصادي از نبود طرح جامع در برخی از مناطق آزاد تجاري و اقتصادي خبر داد و بیان کرد: این به این معنا است

 
که هر مدیرعامل منطقه آزاد با سلیقه خودش کار ها را اداره و ساماندهی می کند. 

مؤمنی با اشاره به اینکه هنوز ساختار مالی مناطق آزاد تجاري در کشور پایدار نیست خاطر نشان کرد: هنوز ساختار مناطق آزاد تجاري در کشور، خیلی چابک و به

 
روز نیست و انتظار مخاطبان، سرمایه گذاران و فعالان اقتصادي در مناطق آزاد این است در کارشان در حداقل زمان و با کیفیت مطلوب انجام شود. 

مشاور رئیس جمهور، صادرات، انتقال دانش فنی، جذب سرمایه گذار داخلی و خارجی را از انتظارات فعالان در مناطق آزاد تجاري و اقتصادي دانست و بیان کرد:
تاثیرگذاري در اشتغال پایدار جوامع از جمله انتظارات از مناطق آزاد است که در این راستا تهیه و تصویب طرح جامع منطقه آزاد بوشهر براي آینده 50 ساله باید

 
مورد توجه قرار بگیرد. 

مومنی توجه به لجستیک را یکی از مزیت هاي ویژه منطقه آزاد بوشهر دانست و تصریح کرد: باید مسیر تجارت در مناطق آزاد از واردات به صادرات تبدیل شود و بر

 
اساس منویات مقام معظم رهبري (مدظله) و مسئولان نظام باید به مرور صادرات جایگزین واردات در مناطق آزاد شود تا تراز تجاري کشور مثبت شود. 

وي، یکی از اهداف اصلی تأسیس مناطق آزاد و ویژه اقتصادي را توسعه صادرات دانست و گفت: تراز تجاري مناطق آزاد و ویژه اقتصادي کشور در سه سال اخیر
مثبت شده است بنابراین مأموریت اصلی مناطق آزاد تجاري بوشهر، لجستیک، تولید به ویژه در عرصه هاي کشاورزي است که استان بوشهر در این عرصه از ظرفیت

 
بالایی برخوردار است. 

مشاور رییس جمهور اضافه کرد: زیرساخت ها و بستري که در استان بوشهر از جمله شهرك صنعتی و منطقه ویژه اقتصادي وجود دارد به منطقه آزاد بوشهر خیلی

 
کمک می کند که کار آن سریعتر انجام شود. 

مومنی، از فعال شدن منطقه آزاد در 2 مرحله شامل راه اندازي، تصویب اساسنامه و طرح جامع دانست و خاطرنشان کرد: ساختاري اداري منطقه آزاد بوشهر در حال
طراحی است و با توجه به اینکه دولت هیچ کمکی براي تولید زیرساخت ها نمی کند که براي این حوزه در 2 بخش آماده سازي و تولید زیرساخت ها سرمایه گذاري

 
می شود. 

 
وي با اشاره به تشکیل کنسرسیوم با همکاري بانک ها و بخش خصوصی گفت: تمام تلاش این است که بخش خصوصی به معناي واقعی در مناطق آزاد حضور یابد. 



انتهاي پیام/



چند درصد از بیکاران کشور مدرك دانشگاهی دارند؟

منبع: میزانشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1400/04/27

بررسی سهم «جمعیت بیکار تحصیلکرده از مجموع جمعیت بیکار کشور» نشان می دهد که در بهار امسال 40.3 درصد بیکاران کشور فارغ التحصیل
دانشگاهی بوده اند.

خبرگزاري میزان _ مهر نوشت: بررسی تازه ترین آمار مربوط به وضعیت نیروي کار مربوط به بهار سال 1400 که از سوي مرکز آمار ایران ارائه شده نشان می
دهد که 924 هزار و 394 نفر از جمعیت فارغ التحصیلان کشور، بیکار هستند؛ یعنی در بهار امسال 13.4 درصد از کل جمعیت فعال فارغ التحصیل آموزش عالی،

 
بیکار بوده اند. 

این نرخ همچنین در بین زنان بیش از مردان است به طوري که 449 هزار و 412 نفر از این جمعیت را مردان و 474 هزار و 982 نفر را زنان به خود اختصاص می

 
دهند؛ از نظر درصدي نیز نرخ بیکاري فارغ التحصیلان گروه مردان 9.4 درصد و گروه زنان 22.4 درصد است. 

 
نرخ بیکاري فارغ التحصیلان در گروه مردان در بهار سال جاري نسبت به بهار سال 99، 0.9 درصد کاهش و در گروه زنان 2.2 درصد افزایش را نشان می دهد. 

40.3 درصد از بیکاران کشور، فارغ التحصیل دانشگاهی هستند همچنین در حال حاضر 2 میلیون و 291 هزار و 604 نفر بیکار در کشور داریم که بررسی سهم
«جمعیت بیکار تحصیلکرده از مجموع جمعیت بیکار کشور» حاکی از آن است که 40.3 درصد بیکاران کشور، در گروه فارغ التحصیلان آموزش عالی قرار دارند که

 
این سهم در بهار سال 99، 36 درصد بود. 

البته سهم «جمعیت شاغل فارغ التحصیل از کل شاغلان» با رشد مواجه بوده به طوري که این سهم 0.1 درصد افزایش داشته است؛ اما نسبت رشد جمعیت بیکار

 
فارغ التحصیل همچنان طی سال هاي گذشته بیش از رشد جمعیت شاغل فارغ التحصیل است. 

- بیشتر بخوانید: تسهیل شرایط ازدواج و اشتغال، 2 انتظار جوانان از دولت

 
سیزدهم انتهاي پیام/ 

خبرگزاري میزان: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوماً به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفاً جهت اطلاع کاربران از فضاي
رسانه اي منتشر می شود.



کرونا بیشترین آسیب را به مشاغل خدماتی اصفهان وارد کرد

منبع: ایرناشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1400/04/27

اصفهان-ایرنا- مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان گفت: حوزه صنعت و کشاورزي استان آسیب چندانی از شیوع
کرونا ندید اما بخش خدمات بشدت مُتضرر شد.

اصفهان-ایرنا- مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان اصفهان گفت: حوزه صنعت و کشاورزي استان آسیب

 
چندانی از شیوع کرونا ندید اما بخش خدمات بشدت مُتضرر شد. 

حسین باقري روز یکشنبه در گفت و گو با ایرنا افزود: بسیاري از مشاغل
خدماتی استان تحت تاثیر شیوع ویروس کرونا قرار گرفتند که بخش عمده

 
آن در حوزه گردشگري، هتلداري، حمل و نقل و خدمات آموزشی بود. 

وي با بیان اینکه بیکاري حاصل از کرونا، بیشتر در بخش خدمات اتفاق
افتاده است، اظهار داشت: بسیاري از مشاغل فعال در بخش خدمات در این
شرایط مجبور به تعطیلی و تعدیل نیروهاي خود شدند و مردم هم

 
استقبالی چندانی از آنها نداشتند. 

به گفته وي، مجوز فعالیت برخی از مشاغل توسط ستاد کرونا لغو شده و بسیاري از مردم براي رعایت بهداشتی حاضر به استفاده از این نوع خدمات نشدند که همین

 
امر موجب تعدیل نیروي 80 تا 100 درصدي برخی نیروهاي شاغل در بخش خدمات این استان از جمله هتل ها، استخرها و اماکن ورزشی مشابه شده است. 

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان اضافه کرد: محدودیت هایی بمنظور پیشگیري از افزایش موارد ابتلا و بستري در دوران

 
شیوع کرونا اعِمال می شود و برخی مشاغل ناچار به تعطیلی موقت می شوند که همین امر یکی از عوامل تاثیرگذار در این زمینه است. 

وي با اشاره به اینکه کرونا در بخش هاي صنعت و کشاورزي استان اصفهان، مشکل چندانی ایجاد نکرده است، گفت: تولید بسیاري از صنایع مانند ساختمان، کاشی،
سرامیک، فولاد و وابسته به خودرو و قطعات داخلی، با توجه به نوسان نرخ ارز، محدودیت هاي ایجاد شده در واردات و مبارزه با قاچاق، توجیه اقتصادي پیدا کرد و

 
افزایش یافت. 

به گفته وي، واحدهاي اقتصادي با رعایت پروتکل ها و فعالیت در محیط هاي کار با فضاهاي باز و محیط هاي سربسته با تهویه مناسب به فعالیت هاي خود ادامه

 
دادند. 

باقري با اشاره به اینکه کرونا تاثیر چندانی روي بخش کشاورزي بدلیل نوع و ماهیت این مشاغل نداشت اما بیشتر مشاغل در بخش خدمات با مشکل بیکاري یا

 
تعدیل نیرو مواجه شدند، خاطرنشان کرد: با توجه به تامین آب مورد نیاز کشاورزي، مشاغل این بخش نسبت به گذشته وضعیت بهتري داشتند. 

به گزارش ایرنا، بر اساس نتایج سرشماري عمومی نفوس و مسکن 95، جمعیت استان اصفهان پنج میلیون و 120 هزار و 850 نفر شامل یک میلیون و 779 هزار و

 
366 نفر جمعیت فعال است که از این تعداد یک میلیون و 519 هزار و 569 نفر شاغل و 259 هزار 797 هزار نفر بیکار هستند. 

یک میلیون و 90 هزار نفر کارگر بیمه شده بر اساس آخرین آمارها در استان اصفهان وجود دارد که با در نظر گرفتن خانواده هاي آنها، 64 درصد از جمعیت استان را

 
تشکیل می دهند. 

 
استان اصفهان در زمان حاضر 9 هزار و 500 واحد صنعتی و 150 هزار واحد صنفی فعال دارد. 

ویروس کرونا از اسفند سال 98 در کشور شیوع پیدا کرد و تاکنون سه میلیون و 523 هزار و 263 نفر به طور قطعی به آن مبتلا شدند و شمار جان باختگان کرونا به



 
87 هزار و 161 نفر رسید. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- اصفهان 

- وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی



مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي افتتاح شد

منبع: پول نیوزشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1400/04/27

نخستین مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي در محل دانشکده دکتر شریعتی تهران افتتاح شد.

 
نخستین مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي در محل دانشکده دکتر شریعتی تهران افتتاح شد. 

به گزارش پول نیوز،سورنا ستاري معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري در
آئین افتتاح این مرکز اظهار کرد: در گذشته مسیري نبود تا دانشجویان این
دانشگاه شرکت هاي خود را راه اندازي کنند خرسندم که حال دانشگاه فنی و
حرفه اي با رویکرد جدیدي در زمینه تجاري سازي آموزش ها و توسعه ي مراکز

 
فناوري توانسته این راه را براي دانشجویان خود سهل کند. 

وي افزود: به این طریق آینده سازان کشورمان می توانند در کنار یادگیري

 
مهارت به مسیر خود براي کارآفرینی هم ادامه دهند. 

در این مراسم، سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رییس جمهور دستور تخصیص بیش از 10 میلیارد ریال براي تکمیل مرکز نوآوري و ایجاد مرکز شتابدهی

 
دانشکده شریعتی به مساحت 4 هکتار را صادر کرد. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و مدیر کارگروه اقتصادي دفتر مقام معظم رهبري نیز در این مراسم گفت: شکل گیري مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و

 
حرفه اي، محلی براي توانمندسازي و تحول است که می تواند منطقه جنوب تهران را متحول سازد. 

علی آقا محمدي افزود: به خصوص اینکه این مرکز ویژه خانم ها است و دانشجویان و فارغ التحصیلان آموزش دیده ي این مراکز، مناسبترین افراد و نیروي کار براي

 
فعالیت ها به ویژه در مد و لباس اند و می توانند نقش موثري را در ایجاد و گسترش فرهنگ پوشش ایران اسلامی داشته باشند. 

وي بر اهمیت اشتغالزایی دانشجویان و توسعه اقتصادي در برپایی نمایشگاه هاي دائمی و حمایت از طرح هاي اشتغالزایی براي اقشار کم برخوردار به خصوص

 
دانشجویان دختر تاکید کرد و دانشگاه فنی و حرفه اي را به عنوان یک دانشگاه مهارت محور فرصتی براي توسعه محور کردن کشور در شرایط کنونی ارزیابی کرد. 

رییس دانشگاه فنی و حرفه اي نیز گفت: پیامدها و نتایج، به عنوان آثار نهایی هر سیستم و نظام آموزشی مورد توجه و مرسوم بوده است. اما امروزه کلمه جایگزین
این دو مقوله، این است که آموزش چه آثاري را از لحاظ اجتماعی، اقتصادي و فرهنگی در پی داشته است و براي جدي گرفتن این پیامدها اصطلاح نتیجه گرا بودن

 
موسسات بسیار مهم تلقی شده است. 

 
ابراهیم صالحی عمران افزود: 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي گفت:یکی از مباحث مهم ایجاد مراکز نوآوري و شرکت هاي دانش بنیان است که از این مقوله اقتصادي در سیستم هاي آموزشی بهره

 
می گیرند. 

ابراهیم صالحی عمران معتقد است: اقتصاد آموزشی با دانشگاه فنی و حرفه اي ارتباط بسیار نزدیکی پیدا می کند چرا که این دانشگاه ویژگی هایی دارد که به شدت

 
می تواند در پیامد هاي گفته شده، موثر باشد. 

وي اقتصادي ترین نوع آموزش را آموزشهاي مهارتی و فنی و حرفه اي دانست و اظهارکرد: اکنون در دنیا گرایش به سمت مهارت محوري است. طبق بررسی هاي
انجام شده در آموزش عالی کشورهاي آلمان وسوئیس 50 درصد دانشگاه ها مهارتی است و در فنلاند بالاي 60 درصد، همچنین 30 تا 60 درصد بسیاري از دانشگاه



 
هاي طراز اول دنیا، وارد مقوله هاي مهارتی شده اند. 

وي ادامه داد: این دانشگاه ها آموزش ها و رشته هایشان را از بازار کار می گیرند و ضرورت دیگر دانشگاههاي مهارتی بحث امنیت است چرا که بیکاري، منجر به

 
گرفتاري هاي اجتماعی می شود و آموزشهاي مهارتی براي داشتن یک کشور امن ضرورت است. 

رییس دانشگاه فنی و حرفه اي گفت : دانشگاه فنی و حرفه اي 181 دانشکده دارد که 53 مرکز ویژه دختران است و بیش از 65 درصد فارغ التحصیلان وارد بازار کار

 
می شوند. 

وي او در این دانشگاه حدود 60 درصد دروس به صورت عملی ارائه می گردد و تجاري سازي به عنوان یک پیامد جدي گرفته می شود و از آنجا که دانشجویان این

 
دانشگاه، خروجی هاي هنرستان ها هستند پایه مهارتی خوبی دارند و با آمادگی هاي زمینه اي وارد دانشگاه می شوند. 

منبع :ایرنا



9 طرح شیلاتی با دستور رییس جمهوري در هرمزگان افتتاح می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1400/04/27

بندرعباس- ایرنا- استاندار هرمزگان گفت: 9 طرح شیلاتی فردا دوشنبه 28 تیر با دستور رییس جمهوري از طریق ارتباط ویدئو کنفرانس در این استان به
بهره برداري می رسد.

بندرعباس- ایرنا- استاندار هرمزگان گفت: 9 طرح شیلاتی فردا دوشنبه
28 تیر با دستور رییس جمهوري از طریق ارتباط ویدئو کنفرانس در این

 
استان به بهره برداري می رسد. 

فریدون همتی یکشنبه شب به رسانه ها اعلام کرد: این طرح ها شامل پنج
طرح مزرعه پرورش میگو در مجموع با 952 هکتار مساحت، 2 طرح
پرورش ماهی، یک طرح تکثیر میگو و طرح تکمیل بندر صیادي چیروئیه با

 
وسعت 19 هکتار است. 

وي ادامه داد: این طرح ها با سرمایه گذاري پنج هزارو 58میلیارد ریال

 
توسط بخش خصوصی آماده بهره برداري شده است. 

به گفته استاندار هرمزگان، این طرح هاي شیلاتی براي 901 نفر به صورت

 
مستقیم، ایجاد اشتغال دارد. 

 
برچسب ها 

 
- مزرعه پرورش ماهی 

 
- هرمزگان 

 
- سازمان شیلات ایران 

 
- بندرعباس 

 
پروندهٔ خبري 

- 1400؛ سال تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها



افزایش 100 درصدي بودجه نهاوند

منبع: روزنامه هگمتانهشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1400/04/27

افزایش 100 درصدي بودجه نهاوند شهبازي: پیش بینی اتمام سد گرین تا 3سال آینده>

هگمتانه، گروه شهرستان: فرماندار نهاوند گفت که اعتبارات این شهرستان در سال جاري با 100 درصد افزایش نسبت به سال قبل 79 میلیارد و 139 میلیون

 
تومان شده است. 

به گزارش هگمتانه، «مراد ناصري» در کمیته برنامه ریزي شهرستان نهاوند اظهار کرد: این میزان اعتبار به همراه 15 میلیارد تومان سهم نماینده مردم شهرستان در

 
مجلس شوراي اسلامی بین 24 فصل و 65 برنامه در قالب 250 پروژه توزیع شده است. 

 
وي تصریح کرد که روساي ادارات و دستگاه هاي اجرایی شهرستان نهاوند باید براي جذب اعتبارات ابلاغی تلاش کنند. 

وي با بیان اینکه اعتبارات امسال شهرستان نسبت به سال گذشته افزایش 100 درصدي دارد تصریح کرد: این رشد یعنی نهاوند در مسیر توسعه قرار گرفته شده

 
است. 

 
فرماندار نهاوند تأکید کرد: هرچه مدیران فعال تر و توانمندتر باشند می توانند بودجه بیشتري براي دستگاه خود جذب کنند. 

نماینده مردم نهاوند در مجلس شوراي اسلامی نیز در ادامه این جلسه گفت: در شرایط سخت اقتصادي، تحریم ها و وجود ویروس کرونا اقدامات خوبی در شهرستان

 
انجام شده است. 

 
علیرضا شهبازي اضافه کرد: انرژي مدیران از حواشی و اختلاف ها به سمت تعامل و وحدت بیشتر هدایت شود تا خروجی بهتري را در توسعه شهرستان شاهد باشیم. 

 
وي با اشاره به اینکه از طریق ماده 56 براي سد گرین 176 میلیارد تومان اعتبار جذب شده است گفت: توقع می رود تا سه سال آینده این پروژه به اتمام برسد. 

شهبازي یادآوري کرد: امسال براي تجهیز اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان 500 میلیون تومان جذب شده و همچنین سه میلیارد تومان اعتبار براي تأمین آب

 
روستاهاي بالادست رودخانه گاماسیاب جذب شده است. 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس از مدیران شهرستان خواست با تشویق سرمایه گذار و رفع موانع پیش روي سرمایه گذار براي ایجاد توسعه و اشتغال شهرستان

 
تلاش کنند. 

او با اشاره به ذخایر معدنی شهرستان نهاوند تصریح کرد: با احداث معدن مس در بخش خزل که از لحاظ کیفیت و خلوص از مس منطقه کرمان نیز با کیفیت تر
است می توان بیش از 2هزار اشتغال در شهرستان ایجاد کرد.



معضل دنباله دارکمبود مرغ این بار در اسدآباد

منبع: روزنامه هگمتانهشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1400/04/27

معضل دنباله دارکمبود مرغ این بار در اسدآباد پیش بینی تداوم کمبود مرغ تا یک ماه آینده>

هگمتانه، گروه شهرستان: سریال دنباله دار کمبود مرغ دوباره از بحث هاي داغ بین مردم در روزهاي اخیر شده، نگاهی گذرا به مغازه هاي عرضه و توزیع مرغ

 
در سطح شهرستان و تعطیلی تمامی واحدها کاملا گواه این امر است. 

 
به گزارش هگمتانه، برخلاف برخی دفعات قبل که گرانی مرغ قدرت خرید را از مردم گرفته بود، این بار اصلا مرغی در خرده فروشی ها نیست که قابل خرید باشد. 

یکی از عمده فروشان مرغ شهرستان اسدآباد گفت: به دلیل کمبود مرغ و کاهش سهمیه ابتداي صبح مرغ اختصاصی به هر یک از واحدها در ساعات اولیه به فروش

 
رسیده و به ناچار با اتمام فروش مغازه ها از همان ابتداي صبح واحد خود را تعطیل کرده و روانه خانه می شوند. 

فرهادي یکی از شهروندان اسدآبادي نیز با بیان اینکه به مغازه هاي مختلف براي خرید مرغ مراجعه کرده ام اما یا تعطیل هستند یا هیچکدام مرغی براي فروش

 
نداشتند، به کمیاب شدن مرغ اشاره کرد و افزود: ویترین بیشتر مرغ فروشی ها خالی است و اکنون توان خرید یک مرغ در هفته را هم نداریم. 

رئیس اداره صنعت معدن و تجارت اسدآباد با اشاره به کمبود فعلی مرغ در شهرستان اسدآباد گفت: روزانه هفت تا هشت تُن مرغ گرم وارد شهرستان می شد که این

 
میزان در روزهاي اخیر به 800 تن تقلیل یافته است. 

حیدري نرخ مرغ گرم در سطح بازار را 24هزار و 900 تومان برشمرد و افزود: در برخی از خرده فروشی ها مرغ به صورت دو نرخی عرضه می شود که در صورت

 
تماس شهروندان با سامانه 124 و یا مراجعه و تماس با اداره صمت با موارد مذکور برخورد خواهد شد. 

وي با بیان اینکه پیش بینی می شود کمبود مرغ به تبع سراسر کشور، تا یک ماه آینده ادامه داشته باشد، خاطرنشان کرد: در حال حاضر شهرستان اسدآباد داراي
شش عمده فروشی و 15 خرده فروشی عرضه مرغ بوده که بازرسی هاي لازم از سطح این واحدها به صورت مشترك و از طریق واحد بازرسی اداره صمت انجام می

 
شود. 

وي تصریح کرد: براي تنظیم بازار وضعیت موجود اداره صمت شهرستان اقدام به درخواست 10 تُن مرغ منجمد کرده که با ورود این میزان مرغ منجمد، توزیع آن در

 
واحدهاي عرضه مرغ انجام خواهد شد. 

 
حیدري یادآور شد: در حال حاضر برنج تنظیم بازار نیز به صورت روستا به روستا در حال توزیع بوده و کمبودي در این رابطه وجود ندارد. 

رئیس اتاق اصناف شهرستان هم اظهار کرد: در حال حاضر کمبود مرغ علاوه بر اینکه موجب نگرانی مردم در سطح شهرستان شده واحدهاي عرضه مرغ عمده و
خرده فروش نیز از این موضوع دچار نگرانی شده اند چرا که برخی از این واحدها ماهیانه داراي هزینه بالاي اجاره بها و کارگر بوده و با کمبود مرغ و پایین آمدن

 
سهمیه هر یک از مرغ فروشی ها دچار تضرر شده اند. 

موسی رضا غفاریان با بیان اینکه سهمیه مرغ فعلی اختصاص داده شده به واحدهاي مرغ فروشی ظرف دو ساعت توسط مشتریان خریداري شده و واحدهاي عرضه
مرغ از همان دو ساعت ابتدایی فروش مرغ خود اقدام به تعطیلی مغازه خود می کنند، یادآورشد: علت تعطیلی کامل مرغ فروشی ها طی چند روز گذشته در

 
بعدازظهرها و بخشی از ساعات صبح به دلیل کمبود و کاهش اختصاص سهمیه مرغ به شهرستان است. 

وي افزود: به صورت روزانه اتاق اصناف از مرغ فروشی هاي سطح شهرستان در کنار گشت هاي مشترك داراي بازدید بوده و خوشبختانه تاکنون موردي از تخلف در

 
این رابطه نداشته ایم. 

غفاریان با اشاره به گلایه مندي مرغ فروشان از کاهش سهمیه مرغ شهرستان به دلیل کمبود مرغ، تصریح کرد: کمبود مرغ موجب تضرر بالاي عرضه کنندگان مرغ

 
در سطح شهرستان شده است. 



رئیس جهاد کشاورزي شهرستان اسدآبادهم میزان تولید سالیانه مرغ در این شهرستان را 4700 تن برشمرد و بیان کرد: در حال حاضر شهرستان اسدآباد داراي 29

 
واحد مرغداري بوده که از این تعداد مرغداري 19 واحد در مجموع با ظرفیت 499هزار و 500 قطعه جوجه ریزي فعال است. 

محمدکرم مرادي همچنین با اشاره به وجود یک واحد مرغ تخم گذار در سطح شهرستان، گفت: این واحد تخم گذار با ظرفیت 10 هزار قطعه غیر فعال بوده، ضمن
اینکه چهار واحد مرغ مادر گوشتی نیز با ظرفیت103 هزار و 500 قطعه در شهرستان وجود دارد که فعلا یک واحد از این تعداد واحدها با ظرفیت 22 هزار قطعه

 
فعالیت دارد. 

مدیر جهاد کشاورزي با بیان اینکه در پی مشکلات موجود در زمینه تأمین نهاده، کمبود جوجه و گرانی آن شاهد کاهش جوجه ریزي در مرغداري ها بودیم، ادامه

 
داد: این وضعیت موجب شد اکنون شاهد کمبود مرغ و گرانی آن در بازار باشیم که با بهبود وضعیت جوجه ریزي شاهد مرتفع شدن مشکل کمبود مرغ خواهیم بود. 

وي در ادامه تصریح کرد: اسدآباد به عنوان یکی از قطب هاي دامپروري و کشاورزي استان بوده که تکمیل چرخه صنعت تولید در این امر نقش مؤثري در ارزش

 
افزوده بهره برداران، اقتصاد و اشتغال منطقه خواهد داشت. 

مرادي با بیان اینکه در حال حاضر این شهرستان سالیانه داراي 4700 تن تولید مرغ بوده و وجود کشتارگاه صنعتی براي مرغداري هاي در حال فعالیت این
شهرستان در این مسیر احساس می شود، خاطرنشان کرد: طرح کشتارگاه صنعتی طیور اسدآباد به عنوان تنها کشتارگاه صنعتی طیور شهرستان از جمله طرح هایی
بوده که در سال 87 مجوز احداث آن توسط سرمایه گذار بخش خصوصی اخذ و با پیشرفت فیزیکی 80 درصدي به علت بدهی به بانک متوقف و تعطیل می شود و
اکنون بر آن هستیم تا این طرح 13 ساله راکد را با پیگیري هاي لازم وارد چرخه تولید و فعالیت کرده و به دغدغه مرغداران اسدآبادي در رابطه با نبود کشتارگاه

 
صنعتی طیور در شهرستان براي همیشه خاتمه دهیم. 

وي با تأکید بر اینکه با راه اندازي کشتارگاه صنعتی طیور شهرستان ضمن تولید 4000 قطعه مرغ کشتار و بسته بندي شده صنعتی براي 100 نفر از جوانان
شهرستان اشتغال مستقیم ایجاد خواهد شد، افزود: وجود کشتارگاه صنعتی طیور با نشان شهرستان در این راستا از نقش مؤثري در ارزش افزوده براي مرغداران

 
اسدآبادي و اقتصاد شهرستان برخوردار خواهد بود. 

به نقل از ایسنا،باید فکري اساسی توسط مسؤولین امر براي مرتفع شدن مشکلات کمبود مرغ در سطح کشور شود در غیر این صورت علاوه بر نگرانی شهروندان باید
شاهد بیکاري و تعطیلی دائم بسیاري از واحدهاي عرضه مرغ عمده و خرده فروش به دلیل تضرر بوده و با آغاز موج پنجم کرونا باید با شروع دوباره صفوف مرغ منتظر

افزایش بیش از پیش کرونا شد.



ضرورت شفاف سازي و پاسخ به سوالات مردم و نمایندگان/مسئله کمبود آب جدي گرفته شود/قدردانی

از مجلس به دلیل افزایش اعتبارات وزارت نیرو در بودجه سال 1400

منبع: خانه ملتشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1400/04/27

نمایندگان کمیسیون انرژي مجلس در جریان بازدید از مرکز دیسپاچینگ ملی برق تاکید کردند؛ اگر امروز تدبیر نشود در زمستان براي تامین سوخت
نیروگاه ها و برق دچار مشکل خواهیم شد.

خبرگزاري خانه ملت/گروه اقتصادي- رئیس به همراه جمعی از نمایندگان کمیسیون انرژي مجلس (امروز یکشنبه 27 تیرماه) از مرکز دیسپاچینگ ملی برق با

 
حضور وزیر نیرو، به منظور نظارت بر اقدامات انجام شده جهت کاهش و جلوگیري از قطعی هاي برق بازدید کردند. 

 
بنابراین گزارش در ابتداي این بازدید جلسه اي برگزار شد که در آن مدیران صنعت برق طی گزارشی به توضیح وضعیت صنعت برق کشور پرداختند. 

طبق گزارش ارائه شده صنعت برق کشور اکنون هم به لحاظ ظرفیت و هم به لحاظ توان فنی و مهندسی در سطح منطقه حائز رتبه برتر است و تداوم رشد اقتصادي

 
کشور مستلزم برخورداري از یک شبکه تامین انرژي الکتریکی مطمئن و پایدار است. 

همچنین از سال 1382 تاکنون در شبکه برق کشور خاموشی سراسري اتفاق نیفتاده است و به عبارت دیگر در طی بیش از 18 سال گذشته شبکه برق کشور داراي

 
پایداري سراسري بوده است که این بهبود، موفقیت بزرگی براي صنعت برق کشور بشمار می آید. 

 

 
 

 

 
حسنوند: ضرورت شفاف سازي و پاسخ به سوالات مردم و نمایندگان 

این گزارش می افزاید: فریدون حسنوند با بیان اینکه قطعی هاي برق از حدود یک ماه گذشته سوالات متعددي را براي مردم و نمایندگان آن ها در خانه ملت ایجاد
کرده است، گفت: برگزاري این جلسات ضمن شفاف سازي موضوع و بیان دلایل مشکلات ایجاد شده، می تواند در تبیین مسیر در آینده و اتخاذ راهکارهاي تقنینی و

 
نظارتی ما را کمک کند. 

رئیس کمیسیون انرژي مجلس با بیان اینکه باید با هم افزایی این شرایط را پشت سر بگذاریم، افزود: اگر امروز تدبیر نکنیم در زمستان براي تامین سوخت نیروگاه ها
و برق در سراسر کشور دچار مشکل خواهیم شد، ضمن آنکه رشد صنعت و کشاورزي و حتی مصارف خانگی نباید دلیلی بر قطعی برق باشد لذا باید همیشه تولید ما

 
یک قدم جلوتر از مصارف باشد. 

 



اگر امروز تدبیر نکنیم در زمستان براي تامین سوخت نیروگاه ها و برق در سراسر کشور دچار مشکل خواهیم شد، ضمن آنکه رشد صنعت و کشاورزي و حتی مصارف

 
خانگی نباید دلیلی بر قطعی برق باشد لذا باید همیشه تولید ما یک قدم جلوتر از مصارف باشد 

وي در ادامه تاکید کرد: توضیح دلایل اتفاقات به مردم یکی از اصلی ترین وظایف ما در این روز ها است چراکه با توجه به آگاهی مردم به مسائل، بعضا از برخی از
توضیحات قانع نمی شوند لذا باید صریح و شفاف دلایل را براي آن ها توضیح داد و اگر قرار است براي آینده تصمیماتی همچون استفاده از ظرفیت هاي مردمی،

 
شکست انحصار در ساخت نیروگاه ها و.. گرفته شود باید مردم را در جریان آن ها قرار داد. 

 
اعلام وصول طرح مجلس براي جلوگیري از قطعی برق 

حسنوند با اشاره به اینکه مجلس طرحی براي جلوگیري از قطعی برق دارد که امروز در صحن علنی اعلام وصول شد، گفت: خوشبختانه با اجراي مصوبات کمیسیون
انرژي بخشی از مشکلات کاهش پیدا کرده است، اما تامین برق اولویت نخست دولت لحاظ نشده است لذا باید کمک کرد که تا این مهم اولویت نخست تمامی

 
دستگاه ها شود. 

 
ضرورت مدیریت آب در کشور تا شهریورماه 

رئیس کمیسیون انرژي مجلس خطاب به وزیر نیرو از وي خواست براي مسئله کمبود آب در جنوب کشور فکري کند و اضافه کرد: هرچند رهاسازي آب از سد کرخه
و سد دز سبب شد مسئله کمبود آب در خوزستان تا حدودي جبران شود اما این مسئله نیاز به مدیریت دارد تا حداقل تا شهریور ماه دچار مشکل نشده و براي

 
اقدامات بزرگتر آماده شویم. 

 
شریعتی: مشکل کمبود برق همچنان بر قوت خود باقی است 

همچنین در ادامه مالک شریعتی نیاسر گفت: اگرچه برخی از اقدامات مانند کاهش بار مصرفی صنایع بزرگ، تعطیلی ها و جابه جایی بار در زمان پیک تا حدي
توانست خاموشی ها را کاهش دهد، اما با این وجود همچنان اصل موضوع بر قوت خود باقی است چراکه تولید برق و افزایش ظرفیت نیروگاهی، مهمترین نیاز امروز

 
کشور است که بخشی از آن با جدا شدن برق صنایع بزرگ محقق خواهد شد. 

وي افزود: امیدواریم در کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت گام هاي اساسی براي جبران مافات برداشته شود و در افزایش تولید و مدیریت مصرف بار اتفاقات خوبی

 
براي کشور رقم خورد به ویژه در زمستان 1400، همچنین در تابستان سال آینده مردم و صنایع کوچک براي تامین برق خود دچار مشکل نشوند. 

 



 
رحیمی مظفري: دولت به تولید برق به عنوان یک ضرورت ملی نگاه نکرد 

بنابراین گزارش رحیمی مظفري در ارزیابی بازدید فوق و اقدامات انجام شده، گفت: مطابق آمار ما نتوانسیتم تراز برق را در بحث تولید و مصرف به درستی مدیریت
کنیم و این هم به دیدگاه دولت به تولید برق باز می گردد چراکه دولت به تولید برق به عنوان یک ضرورت ملی نگاه نکرده است لذا دلایل آن ها براي رسیدن به این

 
مرحله قانع کننده نیست. 

 
آغاجري: کمبود برق در مردادماه و شهریورماه مشهود خواهد بود 

همچنین آغاجري با اشاره به بازدید صوت گرفته، گفت: اگرچه در جریان زحمات کارکنان شرکت توانیر قرار گرفتیم اما کمبود برق مسئله اي است که همچنان وجود
دارد و تفاوت میان مصرف و تولید فاحش است لذا کمبود برق در مردادماه و شهریورماه مشهود خواهد بود البته مسئولان در تلاش هستند که خاموشی ها به حداقل

 
برسد. 

 
اردکانیان: واردات برق از ترکمنستان، ارمنستان و آذربایجان 

در ادامه رضا اردکانیان وزیر نیرو با بیان اینکه 650 مگاوات برق از ترکمنستان، ارمنستان و آذربایجان با مشکلات بسیاري به کشور وارد می شود، گفت: تاکنون حدود

 
20 تا 25 درصد قراردادهاي صادراتی با کشورهاي همسایه محقق شده است. 

 
تامین برق خانواده عشایر با نصب 20هزار نیروگاه کوچک خورشیدي 

همچنین براساس ""طرح تامین برق عشایر کوچ رو""، تعداد 20 هزار نیروگاه کوچک خورشیدي قابل حمل براي تامین برق خانواده عشایر کوچ رو در سال 1400،
در نظر گرفته شده است که از این تعداد حدود 8 هزار دستگاه تامین شده و مابقی آن تا پایان سال به عشایر تحویل داده خواهند شد که این نیروگاه هاي خورشیدي

 
جهت تامین برق مورد نیاز عشایر، کنتور آب، شارژ موبایل، تبلت، لب تاپ و... قابل استفاده هستند. 

به گفته وزیر نیرو 10درصد هزینه این نیروگاه هاي کوچک خورشیدي -که معادل 10میلیون تومان است- را عشایر پرداخت کرده و 90درصد دیگر آن بر عهده

 
وزارت نیرو است. 

 
بیش از 99 درصد روستاییان از نعمت برق برخوردارند 

وزیر نیرو در ادامه با بیان اینکه 7/99 درصد روستاییان در سراسر کشور از نعمت برق برخوردار هستند، گفت: درصورت پایدار بودن شبکه برق روستاها، اشتغال،

 
کشاورزي، صنعت و گردشگري رونق می گیرد. 

 
قدردانی از مجلس به دلیل افزایش اعتبارات وزارت نیرو در بودجه سال 1400 

وي با قدردانی از مجلس به دلیل افزایش اعتبارات وزارت نیرو در قانون بودجه سال 1400، گفت: طبق پیش بینی سازمان هواشناسی موج گرما در یک تا دو هفته
آینده همچنان برقرار خواهد بود البته تمامی واحد هاي تولید برق در کشور ازجمله نیروگاه اتمی بوشهر و مولد هاي مقیاس کوچک بخش خصوصی دولتی در مدار

 
تولید برق هستند. 

 



 
پرداخت یک میلیارد تومان تشویقی براي مدیریت برق/شناسایی200هزار دستگاه ماینر غیرمجاز در کشور 

در ادامه محمدحسن متولی زاده مدیرعامل شرکت توانیر در جریان بازدید اعضا کمیسیون انرژي مجلس از مرکز راهبردي و پایش صنعت برق، گفت: تاکنون 200
هزار دستگاه ماینر غیرمجاز در کشور شناسایی شده که برق مصرفی این دستگاه ها، معادل 800 مگاوات ظرفیت نیروگاهی است و البته 27 درصد از این تعداد

 
کشفیات را با اطلاعات مردمی شناسایی و ضبط کرده ایم که علاوه بر جرایم سنگین حداقل تا پایان سال این دستگاه ها بازگشت داده نمی شوند. 

متولی زاده درخصوص همکاري هاي صنایع بزرگ و بخش کشاورزي براي کاهش مصرف برق، افزود: تاکنون 365 هزار موافقتنامه با بخش صنایع بزرگ و کشاورزي
امضا شده که براي همکاري این بخش باوجود محدویت هاي مالی، هزار میلیارد تومان تشویقی در نظر گرفته شده است البته این رقم سال گذشته 580 میلیارد

 
تومان بود. 

مدیرعامل شرکت توانیر با بیان اینکه براي هر استان سهم مصرف برق مشخص شده است، گفت: براساس سهمی که هر استان دارد می تواند میزان برق مصرفی خود

 
را مدیریت کند. 

 
افزایش 10 برابري مصرف برق در سال جاري نسبت به سال قبل 

وي ادامه داد: مصرف برق امسال در مقایسه با مدت مشابه سال قبل، 10برابر شده که این رقم در تاریخ صنعت برق ایران بی سابقه است البته گرما، رمزارز ها و رشد

 
مصرف صنایع علت آن است. 

 
متولی زاده با اشاره به اینکه کل مصرف انرژي صنایع فولاد و سیمان 260 هزار مگاوات است، گفت:  هم اکنون 30 درصد از این میزان مصرف کاهش یافته است. 

مدیرعامل شرکت توانیر با بیان اینکه از شب گذشته صنایع سیمان با صددرصد ظرفیت و فولاد با 50 درصد ظرفیت می توانند فعالیت کنند افزود: از 3 شب گذشته

 
با کاهش بار اجازه دادیم صنایع فولاد و سیمان شیفت آخر شب را به فعالیت بپردازند. 

 
متولی زاده گفت:  اعمال تعطیلی پنجشنبه ها در ادارات تاکنون سبب کاهش 500 مگاواتی مصرف برق شده است./ 

پایان پیام
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خسارت نگاه سیاسی به مسائل اقتصادي

 
خسارت نگاه سیاسی به مسائل اقتصادي 

 
لطفعلی بخشی 

اقتصاد ایران با مشکلات بی شماري دست وپنجه نرم می کند که آثار آن را در مسائل اجتماعی نیز می توان دید. ازجمله نمودهاي این شرایط را می توان از معیشت،
اشتغال، نرخ رشد اقتصادي و تجارت گرفته تا مسأله اي مانند واکسیناسیون علیه کرونا ملاحظه کرد، اما مسبب این مشکلات چه بوده است و تا چه زمانی این عوامل

 
شرایط موجود را تشدید خواهند کرد؟ 

براساس خبري که در خبرگزاري ایرنا آمده، بخشی گفت: عوامل متعددي در شکل گیري شرایط کنونی نقش دارند، اما مهم ترین دلیل نگاه سیاسی به مسائل
اقتصادي و مشکلات است. نگاه سیاسی ما به مسائل جهانی و نادیده گرفتن منافع اقتصادي و ملی منجر به این شده که کشورهاي صاحب نفوذ در جهان شدیدترین
عکس العمل ها را در خلاف جهت منافع ما انجام دهند؛ به طوري که اکنون معاون اول رئیس جمهوري اذعان می کند که «ما از خون فرزندان خود براي برخی
کشورها گذشتیم؛ اما آن ها ما را تنها گذاشتند. چین، هند و روسیه می گفتند منافع ملی مان اجازه نمی دهد، علیه آمریکا اقدام کنیم». این نشان می دهد که چقدر
براي کشورها حراست از منافع ملی بر تمام مسائل اولویت دارد. بحث دیگري که شرایط را بیش از پیش وخیم می کند سیاسی کاري در داخل کشور است. نگاه
سیاسی و جناحی به مشکلات هم براي دولت و هم براي ملت هزینه زا است. ایران اگر در مشکل و تنگناست و اگر نمی توانیم فعالیت هاي اقتصادي را رونق
ببخشیم، همگی به خاطر محدودیت هاي بین المللی است و نباید از آن به عنوان یک ابزار در دعواهاي جناحی استفاده کرد که این مسأله نیز خسارت زاست. ما باید
در روابط بین المللی نیز منافع ملی را اولویت قرار بدهیم. کشورهایی می توانند از نظر سیاسی در جهان تأثیرگذار باشند که ابتدا از نظر اقتصادي موفق باشند؛ لذا
راهکار رهایی از مشکلات این است که مسیر را تغییر دهیم و منافع اقتصادي را اصل تمام سیاست هاي داخلی و خارجی قرار دهیم و در داخل کشور نیز با همین

 
رویکرد از تشدید خسارت هاي ناشی از نگاه سیاسی به مشکلات و معضلات اقتصادي بپرهیزیم. 

عضو هیئت علمی دانشکده اقتصاد دانشگاه علامه
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بخش کشاورزي، مصرف کننده 85درصد آب استان خراسان رضوي

یکی از بحران هاي مهمی که بشر را تهدید می کند، مسأله کمبود آب است و سهم بالاي مصرف آب در بخش کشاورزي یکی از بزرگ ترین چالش هاي بحران
کم آبی به حساب می آید. بخش کشاورزي خراسان رضوي هم 85درصد از مصارف آب استان را به خود اختصاص داده که با توجه به کاهش ذخایر آب و خشک

 
سالی، تدوین برنامه اي منسجم براي بهره وري و استفاده بهینه از آن ضروري است. 

بخش کشاورزي، تنها منبع تأمین معیشت افزون بر نیمی از جمعیت یک میلیون و 700هزار نفري روستایی استان خراسان رضوي است. 363هزار بهره بردار در
بخش کشاورزي این استان فعالیت دارند و تولید سالانه انواع محصولات باغی، زراعی و دامی خراسان رضوي هشت میلیون تن است. همچنین سالانه یک میلیون و

 
200هزار هکتار زمین در این استان زیر کشت 83نوع محصول می رود. 

90هزار هکتار از این سطح مربوط به زراعت و 300هزار هکتار آن باغ است. بخش کشاورزي 28درصد اشتغال و 30درصد صادرات غیرنفتی استان شش میلیون و

 
870هزار نفري خراسان رضوي را به خود اختصاص داده است. 

طبق مطالعات دفتر پژوهش اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي خراسان رضوي، سرانه آب تجدیدشونده در کره زمین از سال 1950 تا 2025 نشان می دهد

 
ایران در مرکز بحران وضعیت خشک سالی و کم آبی قرار گرفته است. 

در این راستا از 37دشت خراسان رضوي، 34دشت در وضعیت ممنوعه و بحرانی قرار دارند و خراسان رضوي با متوسط کسري مخازن یک میلیارد مترمکعب در

 
بلندمدت بیش ترین کسري مخازن را در بین استان هاي کشور دارد. 

بر اساس آخرین آمار، الگوي مصرف آب در خراسان رضوي 4/84درصد در بخش کشاورزي، 10درصد در بخش شرب و بهداشت، 4/1درصد در بخش صنعت و

 
8/3درصد در بخش خدمات است. از این منابع آب 62درصد مربوط به چاه ها، 19درصد مربوط به قنات ها و 18درصد مربوط به چشمه ها است. 

از مهم ترین مشکلات خراسان رضوي اما آب و هواي خشک، ناهمخوانی توسعه استان با ظرفیت هاي زیست محیطی و آبی، بیش تر بودن حجم برداشت آب نسبت

 
به منابع تجدیدپذیر آن، بدمصرف کردن و اسراف در مصرف منابع آب است. 

از آن جا که 85درصد از منابع آب در بخش کشاورزي مصرف می شود، تعادل بخشی به مصرف این بخش از طریق افزایش بهره وري آب کشاورزي ضروري است.
اطلاعات مربوط به سند سازگاري آب در استان که آخرین آمار آن مربوط به سال هاي 98 و 99 است، نشان می دهد پارسال 369میلیون مترمکعب صرفه جویی در

 
منابع آب زیرزمینی انجام شده است. 

بدمصرف کردن و اسراف، روند فزاینده مهاجرت از روستاها و شهرهاي کوچک به مشهد، نبود توجیه اقتصادي براي مدیریت رفتار مصرف کنندگان و ضعف انگیزه

 
سرمایه گذاران در این حوزه از دیگر مشکلاتی هستند که منابع آبی را دچار بحران کرده است. 

سند سازگاري با کم آبی خراسان رضوي در سال زراعی گذشته نشان می دهد که در این سال 369میلیون مترمکعب صرفه جویی در منابع آب زیرزمینی صورت

 
گرفته، اما این سند سازگاري باید بهره وري آب کشاورزي را ارتقاء دهد، زیرا تا زمانی که این ارتقاء صورت نگیرد، مصرف آب همچنان زیاد است. 

توسعه سامانه هاي نوین آبیاري، اصلاح و بهبود روش هاي آبیاري سطحی و سنتی، به زراعی و به باغی، تجارت و بازار، توسعه کشاورزي حفاظتی، کاهش ضایعات
محصولات کشاورزي از طریق افزایش فرآوري محصولات، بهبود و توسعه مکانیزاسیون، اصلاح الگوي کشت براي دست یابی به حداکثر بهره وري آب، مصرف بهینه

 
نهاده ها در حوزه دام و طیور و توسعه آبزي پروري از جمله برنامه هایی است که باید به آن ها توجه ویژه داشت. 

 
مدارا با کشاورزان در مسأله آب 

در همین ارتباط مدیرعامل شرکت آب منطقه اي خراسان رضوي به ایرنا گفت: تلاش ما این است که نگذاریم تنش اجتماعی در زمینه مصرف آب به وجود آید. با



 
فرستادن کشاورزان به دادگاه مسأله حل نمی شود و باید به شیوه اجتماعی مشکلات را رفع کرد. 

محمد علایی افزود: خشک سالی کنونی در خراسان رضوي کم سابقه و میزان گرما و تبخیر آب به شدت زیاد است. اکنون میزان کسري مخازن آب به 662میلیون
مترمکعب رسیده که افزایش نیز خواهد یافت. در شرایط فعلی رودخانه هریرود که طی 85سال گذشته بیش ترین آورد آب آن 16میلیون مترمکعب بوده، 2/4میلیون

 
مترمکعب آورد داشته است. 

وي ادامه داد: نمی توان مانع از برداشت آب کشاورزي از چاه ها شد و صدور پروانه ها را کاهش داد، با این حال پارسال جابه جایی چاه هاي بخش کشاورزي خراسان

 
رضوي 6/9درصد، مصرف برق چاه هاي کشاورزي 266میلیون کیلووات و نارضایتی و شکایات در حوزه کشاورزي در استان 50درصد کاهش یافت. 

مدیرعامل شرکت آب منطقه اي خراسان رضوي گفت: میزان بارندگی امسال در استان دست کم 50درصد کاهش یافته است؛ لذا از هم اکنون براي کشت پاییزه
کشاورزان باید تدبیر کرد. شاید سال آینده براي تأمین آب مشهد با مشکل مواجه نشویم، اما به طور قطع مشهد در سال 1402 با مشکل کمبود آب مواجه خواهد

 
شد. 

وي افزود: آیین نامه ها و قوانین مشکلات کشور را حل نمی کند، ولی اگر سند سازگاري با شرایط کم آبی که براي هر دشت استان تدوین شده، اجرایی شود، می

 
توان تا حدي بر مشکلات این بخش فائق آمد. 

 
سعی بر حل منازعات آبی بدون تشکیل پرونده قضایی 

سیدامیر مرتضوي، معاون پیشگیري از وقوع جرم دادگستري کل خراسان رضوي، نیز در این باره گفت: شعب ویژه رسیدگی به شکایات و تخلفات در حوزه آب در این
استان ایجاد شده و به دادستان ها مأموریت داده شده که در برخی موارد خاص بنا بر مقتضیات هر شهرستان، مشکل را در حوزه آب بدون تشکیل پرونده قضایی حل

 
کنند. 

 
ضعف سرمایه گذاري در حوزه آب 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي خراسان رضوي نیز یکی از مشکلات بخش کشاورزي را کمبود سرمایه گذاري دانست و گفت: در حوزه توسعه سامانه هاي نوین آبیاري
از سال 1369 تا 1391 حدود 110هزار هکتار در استان مجهز به این سامانه ها شده، اما از سال 1392 تا پایان سال 1399 فقط 70هزار هکتار به این بخش افزوده

 
شده است. 

محمدرضا اورانی با بیان این که 90درصد اقلیم کشور خشک و نیمه خشک است، افزود: باید شرایط اقلیمی کشور را در تولید محصولات کشاورزي مدنظر قرار داد و

 
کشت هاي جایگزین و کم آب طلب را ترویج کرد. 

وي ادامه داد: طی دو سفر رئیس جمهوري به خراسان رضوي 200میلیارد تومان به اصلاح و بهبود شیوه هاي آبیاري سطحی و سنتی اختصاص یافت که از این محل
دو هزار کیلومتر کانال انتقال آب با لوله ایجاد شد. پارسال هم با مساعدت استاندار و مجمع نمایندگان استان در مجلس شوراي اسلامی، 100میلیارد تومان صرف

 
انتقال آب به بخش کشاورزي شد و طول این مسیر را افزایش داد. 

رئیس سازمان جهاد کشاورزي خراسان رضوي گفت: در بخش توسعه مکانیزاسیون، از سال 1389 تا 1392، کل اعتباري که به این بخش اختصاص یافت، پنج
میلیارد و 900میلیون تومان بود، اما از سال 1392 تا پارسال 650میلیارد تومان تسهیلات و از 20فروردین ماه تاکنون نیز 240میلیارد تومان تسهیلات به بخش

 
مکانیزاسیون کشاورزي استان اختصاص یافته است. 

 
افزایش سهم بخش کشاورزي خراسان رضوي از تسهیلات بانکی 

دبیر شوراي هماهنگی بانک هاي خراسان رضوي نیز به افزایش سهم بخش کشاورزي از تسهیلات بانکی اشاره کرد و گفت: پارسال 9درصد از تسهیلات پرداختی
استان به بخش کشاورزي اختصاص یافت، اما از ابتداي امسال تاکنون درصد پرداختی تسهیلات به بخش کشاورزي به 14درصد معادل 18هزار میلیارد تومان تا پایان

 
خرداد ماه رسید و هدف گذاري امسال رساندن این میزان به 15درصد و معادل 72هزار میلیارد تومان است. 

حمید صفایی نیکو افزود: امسال حدود 10هزار میلیارد تومان تسهیلات دیگر نیز به بخش کشاورزي به ویژه دامداران 29شهرستان این استان از سوي 9بانک پرداخت

 
می شود. 



 
14پیشنهاد براي افزایش بهره وري در بخش کشاورزي 

اتاق بازرگانی خراسان رضوي هم به عنوان اتاق فکر بخش خصوصی پیشنهادات خود براي افزایش بهره وري آب در بخش کشاورزي را ارائه کرده که هر یک از این

 
بندها برنامه اجرایی جداگانه دارد و مورد توافق بخش دولتی و خصوصی قرار گرفته است. 

براین اساس، تعادل بخشی به آب هاي زیرزمینی به عنوان یکی از این راهکارها براي افزایش بهره وري آب است که این موضوع مستلزم توجه به برنامه هاي هر دشت

 
است تا اولویت ها براي هر دشت مشخص شود و می توان با حضور کشاورزان، تشکل ها و دستگاه هاي ذي ربط اولویت ها را تعیین کرد. 

موضوع آب مجازي یکی دیگر از راهکارهاست که باید فرهنگ کشت را تغییر داد. میزان آبی که براي کشت و برداشت هندوانه مصرف می شود، با صادرات و سود این
محصول تعادل ندارد. موضوع دیپلماسی آب و سرمایه گذاري مشترك با کشورهاي همسایه نیز در زمره راهکارهایی است که به ویژه در ارتباط با افغانستان می توان

 
به آن توجه کرد. 

تهیه برنامه هاي توسعه کشاورزي شامل الگوي کشت با در نظر گرفتن صنایع تبدیلی و تکمیلی با محوریت هر دشت و طرح خرید آب از مالکان یا تشویق در قبال

 
کاهش برداشت آب به عنوان برخی دیگر از راهکارها مطرح است. 

توسعه صنایع باید بر اساس شرایط اقلیمی استان باشد. به عبارت دیگر استقرار صنایع باید با توجه به میزان آب موجود در آن منطقه انجام گیرد، به طوري که براي

 
تأمین آب آن نیاز به استفاده از حقابه هاي سایر صنایع در آن مناطق یا حقابه هاي کشاورزي نباشد. 

تهیه و تصویب قوانینی براي تشدید مجازات متخلفان در مصرف آب و رسیدگی خارج از نوبت در دادگستري به دعاوي علیه برداشت کنندگان غیرمجاز، اصلاح تعرفه
هاي آب براي رسیدن به بهاي واقعی در یک دوره پنج ساله، خرید و فروش شارژ آب هاي کشاورزي براي تمامی مصارف در همان محدوده مطالعاتی و سرمایه گذاري
به منظور بازچرخانی آب و استفاده از آب هاي نامتعارف در صنعت، خدمات و کشاورزي و شیرین کردن آب هاي شور نیز دیگر راهکارهایی هستند که باید به آن ها

توجه شود.



مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي افتتاح شد

منبع: دانشجوشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1400/04/27

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو به نقل از دانشگاه فنی و حرفه اي، بعدازظهر امروز با حضور سورنا ستاري معاون علمی و فناوري ریاست
جمهوري، علی آقا محمدي عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و مدیر کارگروه اقتصادي دفتر مقام معظم رهبري، ابراهیم صالحی عمران رئیس دانشگاه فنی

و حرفه اي و همچنین رؤساي استانی، ...

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري دانشجو به نقل از دانشگاه فنی و حرفه
اي، بعدازظهر امروز با حضور سورنا ستاري معاون علمی و فناوري ریاست
جمهوري، علی آقا محمدي عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و مدیر
کارگروه اقتصادي دفتر مقام معظم رهبري، ابراهیم صالحی عمران رئیس
دانشگاه فنی و حرفه اي و همچنین رؤساي استانی، رؤساي مراکز، مدیران
و اساتید دانشکده هاي فنی و حرفه اي سراسر کشور به صورت ویدئو
کنفرانس، نخستین مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي

 
کشور در محل دانشکده دکتر شریعتی تهران افتتاح شد. 

ستاري در این مراسم با عنوان اینکه دانشگاه فنی و حرفه اي جهت گیري
مناسبی را در زمینه اشتغال و کسب و کار انجام داده و در راستاي توسعه
مراکز نوآوري فعالیت هاي گسترده اي داشته است خاطر نشان کرد: در

گذشته مسیري نبود تا دانشجویان این دانشگاه شرکت هاي خود را تأسیس کنند. در حال حاضر خرسند و خوشحالم که دانشگاه فنی و حرفه اي با رویکرد جدیدي
که در زمینه تجاري سازي آموزش ها و توسعه ي مراکز فناوري دارد توانسته این راه را براي دانشجویان خود سهل نماید تا آینده سازان کشورمان بتوانند در کنار

 
یادگیري مهارت، مسیر خود براي کارآفرینی را ادامه دهند. 

در ادامه آقا محمدي نیز در این مراسم اظهار داشت: شکل گیري این مراکز، محلی براي توانمندسازي و تحول می باشد که می تواند منطقه جنوب تهران را متحول
سازد، به خصوص اینکه این مرکز ویژه خانم ها است. دانشجویان و فارغ التحصیلان آموزش دیده این مراکز، مناسب ترین افراد و نیروي کار براي فعالیت ها به ویژه

 
در زمینه مد و لباس هستند و می توانند نقش مؤثري را در ایجاد و گسترش فرهنگ پوشش ایران اسلامی داشته باشند. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام بر اهمیت اشتغالزایی دانشجویان و توسعه اقتصادي در برپایی نمایشگاه هاي دائمی و حمایت از طرح هاي اشتغالزایی براي اقشار
کم برخوردار خصوصاً دانشجویان دختر تاکید نمود و دانشگاه فنی و حرفه اي را به عنوان یک دانشگاه مهارت محور فرصتی براي توسعه محور کردن کشور در شرایط

 
کنونی قلمداد کرد. 

در ادامه مراسم همچنین، صالحی عمران ضمن قدردانی از حمایت هاي مسئولین و تلاش هاي دست اندر کاران دانشکده، ضمن توضیحاتی تخصصی در خصوص
شاخص هاي موفقیت مؤسسات آموزشی و دانشگاه ها اظهار داشت: دو کلمه پیامد ها و خروجی، سالهاست که سیستم هاي عمده نظام آموزشی را تحت تأثیر خود
قرار داده است. در واقع پیامد ها و نتایج، به عنوان آثار نهایی هر سیستم و نظام آموزشی مورد توجه و مرسوم بوده است. اما امروزه کلمه جایگزین این دو مقوله، این
است که آموزش چه آثاري را از لحاظ اجتماعی، اقتصادي و فرهنگی در پی داشته است و براي جدي گرفتن این پیامد ها اصطلاح نتیجه گرا بودن مؤسسات بسیار
مهم تلقی شده است. در همین راستا کارکرد هاي سیستم هاي آموزشی به ویژه دانشگاه ها، یکی از بحث هاي مهم و کلیدي روز کشور هاي توسعه یافته است چراکه

 
نتایج اقتصادي سیستم ها و بحث اشتغال در حال حاضر در دنیا مطرح شده و محور ارزیابی عا قرار می گیرد. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي افزود: یکی از مباحث مهم دیگر در این خصوص ایجاد مراکز نوآوري و شرکت هاي دانش بنیان می باشد که از این مقوله اقتصادي در
سیستم هاي آموزشی بهره می گیرند. ما معتقدیم اقتصاد آموزشی با دانشگاه فنی و حرفه اي ارتباط بسیار نزدیکی پیدا می کند چرا که این دانشگاه ویژگی هایی

 
دارد که به شدت می تواند در پیامد هاي گفته شده، مؤثر باشد. 

وي با بیان اینکه معتقدم اقتصادي ترین نوع آموزش، آموزش هاي مهارتی و فنی و حرفه اي است، بیان داشت: اکنون در دنیا گرایش به سمت مهارت محوري به
وجود آمده است. طبق بررسی هاي انجام شده در آموزش عالی کشور هاي آلمان و سوئیس، 50 درصد دانشگاه ها مهارتی هستند و در فنلاند بالاي 60 درصد،



همچنین حدود 30 تا 60 درصد بسیاري از دانشگاه هاي طراز اول دنیا، وارد مقوله هاي مهارتی شده اند و بسیار جالب است که این دانشگاه ها فلسفه اي دارند که
آموزش ها و رشته هایشان را از بازار کار دنیا و مشاغل می گیرند و ضرورت دیگري که براي دانشگاه هاي مهارتی ذکر می کنند، بحث امنیت است چرا که وجود
بیکاري، عدم اشتغال و عدم کسب درآمد، منجر به اعتراضات و گرفتاري هاي اجتماعی می شود و آموزش هاي مهارتی در سطوح مختلف در داشتن یک کشور امن

 
اهمیت دارد و حتی یک ضرورت است. 

صالحی عمران در ادامه خاطر نشان کرد: دانشگاه فنی و حرفه اي 181 دانشکده دارد که 53 مرکز ویژه دختران می باشد و بیش از 65 درصد فارغ التحصیلان وارد
بازار کار می شوند. خوشبختانه در این دانشگاه حدود 60 درصد دروس به صورت عملی ارائه می گردد. درواقع ما در دانشگاه فنی و حرفه اي، تجاري سازي را به
عنوان یک پیامد بسیار جدي گرفته ایم و از آنجا که دانشجویان این دانشگاه، خروجی هاي هنرستان ها هستند، پایه مهارتی بسیار خوبی دارند و با آمادگی هاي
زمینه اي وارد دانشگاه می شوند که همه این ها نشان می دهد با ورود شرکت هاي دانش بنیان و کسب و کار هاي مهارتی، استارتاپ ها و مراکز نوآوري، می توان به

 
موفقیت هاي چشمگیري در مسیر اقتصاد آموزشی رسید. 

گفتنی است در پایان این مراسم، دکتر ستاري دستور تخصیص بیش از 10 میلیارد ریال براي تکمیل مرکز نوآوري و ایجاد مرکز شتابدهی دانشکده شریعتی به
مساحت 4 هکتار را صادر کرد.



پیش بینی جذاب از قیمت طلا فردا ( 28 تیر)

شماره خبر:  100  |  تاریخ: 1400/04/27
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

سرمایه گذاران وال استریت و خرده فروشی انتظار دارند که قیمت طلا در هفته به روند صعودي خود ادامه دهد حتی در شرایطی که بازار در میانگین
متحرك 50 روزه با مقاومت شدیدي روبرو است.

سرمایه گذاران وال استریت و خرده فروشی انتظار دارند که قیمت طلا در هفته به روند صعودي خود ادامه دهد حتی در شرایطی که بازار در میانگین متحرك

 
50 روزه با مقاومت شدیدي روبرو است. 

در بازار امروز یکشنبه انس جهانی طلا به دلیل تعطیلی بازارهاي جهانی بدون تغییر ماند. قیمت طلا 18 عیار به دنبال ثبات نرخ ارز در صرافی ملی و با وجود افزایش

 
نسبی نرخ ارز در بازار آزاد، کاهش یافت و به قیمت یک میلیون و 49 هزار تومان رسید. 

قیمت ها در بازار طلا و سکه تحت تاثیر نرخ ارز و انس جهانی است از آنجایی که تعطیلی بازارهاي داخلی داد و ستد را کاهش داده است و نرخ دلار در صرافی براي

 
روز سوم ثابت ماند، باید منتظر ماند که فردا با بازگشایی بازارهاي جهانی حرکت انس طلا در چه مسیري است. 

محمد کشتی آراي، نایب رئیس اتحادیه طلا در گفتکو با تجارت نیوز به کاهش انس جهانی در بازار دیروز اشاره کرد و گفت: در بازار شنبه با توجه به کاهش 12

 
دلاري انس جهانی و ثبات نسبی در بازار دلار، در کنار کاهش عرضه و تقاضا در بازار طلا، قیمت ها روند نزولی را طی کرد. 

کشتی آراي بر این عقیده است که کاهش انس جهانی و از طرفی کاهش تقاضا در بازار عوامل موثر در کاهش قیمت ها بودند. همچنین از کاهش 50 هزار تومانی

 
حباب سکه خبر داد. او کاهش حباب سکه را به دلیل کاهش تقاضا در بازار در کنار کاهش قیمت ها می داند. 

با افزایش فشارهاي تورمی به سطح بی سابقه ، بسیاري از تحلیلگران همچنان شاهد حمایت بیشتر از طلا هستند. علیرغم تهدیدهاي پیش رو ، فدرال رزرو همچنان

 
تورم بالاتر را موقت اعلام کرده و انتظار دارد موضع سیاست پولی فوق العاده تطبیقی   خود را براي آینده قابل پیش بینی حفظ کند. 

آدریان دي ، رئیس Adrian Day Asset Management ، گفت که همچنان نظر صعودي را در برابر طلا باقی مانده زیرا این فلز گران بها همچنان یک

 
دارایی جذاب است زیرا بانک هاي مرکزي در سراسر جهان اعتبار خود را در بازارهاي مالی از دست می دهند. 

او گفت: « بیشتر و بیشتر سرمایه گذاران به فدرال رزرو و سایر بانک هاي مرکزي اعتماد ندارند و آنها می فهمند که تورم قوي تر و پایدارتر از آنچه فدرال رزرو اعلام

 
کرده بود، است.» 

چشم انداز صعودي طلا پس از شهادت جروم پاول رئیس فدرال رزرو در کنگره که گفت که اگرچه تورم می تواند در چند ماه آینده به حرکت خود ادامه دهد، اما آن

 
ها همچنان رشد را موقت می دانند، ادامه پیدا کرد. او افزود که شرایط اقتصادي براي ایجاد تغییر در سیاست هاي پولی "هنوز راه هاي دور" را دارد. 

آدریان گفت:«ما همچنان انتظار داریم که حفظ دامنه فعلی براي نرخ وجوه فدرال مناسب باشد تا زمانی که شرایط بازار کار به سطوح مطابق با ارزیابی کمیته از

 
حداکثر اشتغال برسد و تورم به 2 درصد افزایش یابد.» 



مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي افتتاح شد

منبع: ایرناشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1400/04/27

تهران- ایرنا - نخستین مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي در محل دانشکده دکتر شریعتی تهران افتتاح شد.

تهران- ایرنا - نخستین مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي

 
در محل دانشکده دکتر شریعتی تهران افتتاح شد. 

به گزارش ایرنا، سورنا ستاري معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري در
آئین افتتاح این مرکز اظهار کرد: در گذشته مسیري نبود تا دانشجویان این
دانشگاه شرکت هاي خود را راه اندازي کنند خرسندم که حال دانشگاه
فنی و حرفه اي با رویکرد جدیدي در زمینه تجاري سازي آموزش ها و
توسعه ي مراکز فناوري توانسته این راه را براي دانشجویان خود سهل کند.

وي افزود: به این طریق آینده سازان کشورمان می توانند در کنار یادگیري

 
مهارت به مسیر خود براي کارآفرینی هم ادامه دهند. 

در این مراسم، سورنا ستاري معاون علمی و فناوري رییس جمهور دستور تخصیص بیش از 10 میلیارد ریال براي تکمیل مرکز نوآوري و ایجاد مرکز شتابدهی

 
دانشکده شریعتی به مساحت 4 هکتار را صادر کرد. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و مدیر کارگروه اقتصادي دفتر مقام معظم رهبري نیز در این مراسم گفت: شکل گیري مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و

 
حرفه اي، محلی براي توانمندسازي و تحول است که می تواند منطقه جنوب تهران را متحول سازد. 

علی آقا محمدي افزود: به خصوص اینکه این مرکز ویژه خانم ها است و دانشجویان و فارغ التحصیلان آموزش دیده ي این مراکز، مناسبترین افراد و نیروي کار براي

 
فعالیت ها به ویژه در مد و لباس اند و می توانند نقش موثري را در ایجاد و گسترش فرهنگ پوشش ایران اسلامی داشته باشند. 

وي بر اهمیت اشتغالزایی دانشجویان و توسعه اقتصادي در برپایی نمایشگاه هاي دائمی و حمایت از طرح هاي اشتغالزایی براي اقشار کم برخوردار به خصوص

 
دانشجویان دختر تاکید کرد و دانشگاه فنی و حرفه اي را به عنوان یک دانشگاه مهارت محور فرصتی براي توسعه محور کردن کشور در شرایط کنونی ارزیابی کرد. 

رییس دانشگاه فنی و حرفه اي نیز گفت: پیامدها و نتایج، به عنوان آثار نهایی هر سیستم و نظام آموزشی مورد توجه و مرسوم بوده است. اما امروزه کلمه جایگزین
این دو مقوله، این است که آموزش چه آثاري را از لحاظ اجتماعی، اقتصادي و فرهنگی در پی داشته است و براي جدي گرفتن این پیامدها اصطلاح نتیجه گرا بودن

 
موسسات بسیار مهم تلقی شده است. 

 
ابراهیم صالحی عمران افزود: 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي گفت:یکی از مباحث مهم ایجاد مراکز نوآوري و شرکت هاي دانش بنیان است که از این مقوله اقتصادي در سیستم هاي آموزشی بهره

 
می گیرند. 

ابراهیم صالحی عمران معتقد است: اقتصاد آموزشی با دانشگاه فنی و حرفه اي ارتباط بسیار نزدیکی پیدا می کند چرا که این دانشگاه ویژگی هایی دارد که به شدت

 
می تواند در پیامد هاي گفته شده، موثر باشد. 

وي اقتصادي ترین نوع آموزش را آموزشهاي مهارتی و فنی و حرفه اي دانست و اظهارکرد: اکنون در دنیا گرایش به سمت مهارت محوري است. طبق بررسی هاي
انجام شده در آموزش عالی کشورهاي آلمان وسوئیس 50 درصد دانشگاه ها مهارتی است و در فنلاند بالاي 60 درصد، همچنین 30 تا 60 درصد بسیاري از دانشگاه



 
هاي طراز اول دنیا، وارد مقوله هاي مهارتی شده اند. 

وي ادامه داد: این دانشگاه ها آموزش ها و رشته هایشان را از بازار کار می گیرند و ضرورت دیگر دانشگاههاي مهارتی بحث امنیت است چرا که بیکاري، منجر به

 
گرفتاري هاي اجتماعی می شود و آموزشهاي مهارتی براي داشتن یک کشور امن ضرورت است. 

رییس دانشگاه فنی و حرفه اي گفت : دانشگاه فنی و حرفه اي 181 دانشکده دارد که 53 مرکز ویژه دختران است و بیش از 65 درصد فارغ التحصیلان وارد بازار کار

 
می شوند. 

وي او در این دانشگاه حدود 60 درصد دروس به صورت عملی ارائه می گردد و تجاري سازي به عنوان یک پیامد جدي گرفته می شود و از آنجا که دانشجویان این

 
دانشگاه، خروجی هاي هنرستان ها هستند پایه مهارتی خوبی دارند و با آمادگی هاي زمینه اي وارد دانشگاه می شوند. 

 
برچسب ها 

 
- علی آقامحمدي 

 
- افتتاحیه 

 
- سورنا ستاري 

 
- شرکت دانش بنیان 

 
- آلمان 

 
- دانشگاه فنی وحرفه اي 

 
- دانش بنیان ها 

 
پروندهٔ خبري 

- 1400؛ سال تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها



گلایه کارمندان بانک ها از عدم برنامه دولت براي واکسیناسیون

منبع: فکر اقتصاديشماره خبر:  102  |  تاریخ: 1400/04/27

اگرچه کارمندان بانک ها به دلیل تردد زیاد مردم، با ریسک بالاي ابتلا به کرونا مواجه هستند اما مسئولان نظام بانکی براي در اولویت تزریق واکسن
قرارگرفتن این گروه هیچ گونه پیگیري انجام نداده اند. به گزارش خبرنگار مهر، از ابتداي شیوع ویروس کرونا خبرهاي زیادي نسبت به ابتلاي کارمندان نظام

بانکی به ...

 
اقتصادي , بانک و بیمه تاریخ انتشار: 0/04/27 دیدگاه ها براي گلایه کارمندان بانک ها از عدم برنامه دولت براي واکسیناسیون بسته هستند 7 بازدید 

 
اندازه فونت 

 
گلایه کارمندان بانک ها از عدم برنامه دولت براي واکسیناسیون 

اگرچه کارمندان بانک ها به دلیل تردد زیاد مردم، با ریسک بالاي ابتلا به کرونا مواجه هستند اما مسئولان نظام بانکی براي در اولویت تزریق واکسن قرارگرفتن این

 
گروه هیچ گونه پیگیري انجام نداده اند. 

به گزارش خبرنگار مهر، از ابتداي شیوع ویروس کرونا خبرهاي زیادي نسبت به ابتلاي کارمندان نظام بانکی به ویروس کرونا منتشر شد که در نهایت،
آمار جانباختگان ناشی از ابتلاي به این ویروس ناشناخته، نظام بانکی را رکوردار تلفات در میان مشاغل دولتی می نمود. در واقع، در ابتداي شیوع این بیماري، دولت
کمترین تدابیر را براي محافظت از کارمندان نظام بانکی در نظر گرفته بود و همین امر باعث شد تا تعداد تلفات این بخش از اقتصاد ایران به شدت بالاتر از سایر

 
بخش ها باشد. 

در روزهاي ابتدایی شیوع این ویروس، نه گاردهاي حفاظتی براي کارمندان نظام بانکی در نظر گرفته شده بود؛ نه توزیع ماسک و الکل میان آنها به خوبی صورت می

 
گرفت و همین امر باعث شد تا در مراحل ابتدایی، مقامات مسئول در بانک مرکزي و نظام بانکی، خبرهاي مکرري از فوت کارکنان نظام بانکی بدهند. 

به مرور زمان، اگرچه تمهیداتی براي پیشگیري از شیوع ویروس کرونا در نظام بانکی اندیشیده شد، اما به هر حال باز هم سطح پایین اجراي پروتکل هاي بهداشتی از

 
یک سو و نبود فرهنگ استفاده از بانکداري الکترونیکی و نبود زیرساخت ها بسیاري از کارکنان نظام بانکی را در معرض ابتلاي به این ویروس قرار داد. 

 
تمهیدات نظام بانکی براي جلوگیري از شیوع ویروس کرونا در سال 1400 چه بود؟ 

بر اساس اعلام بانک مرکزي و بخشنامه اي که اسفندماه سال گذشته براي اجرا در سال 1400 به نظام بانکی ابلاغ شد، علاوه بر اینکه سقف انتقال وجه کارت به
کارت شتابی و درون بانکی از مبدا هر کارت به 100 میلیون ریال در هر روز افزایش یافت، میزان کارمزد انتقال وجه بیش از 30 میلیون ریال به صورت پلکانی لحاظ
گردید؛ ضمن اینکه سقف مجاز انتقال وجه کارت به کارت از طریق پرداخت سازها از 10 میلیون ریال به 30 میلیون ریال با حصول اطمینان از انطباق شماره ملی

 
دارنده کارت و شماره ملی دارنده سیم کارت انجام دهنده تراکنش قابل افزایش عنوان شد. 

از سوي دیگر، بانک مرکزي اعلام کرد که با توجه به خطرات ناشی از سوء استفاده هاي احتمالی در صورت عدم اعمال کنترل فوق، افزایش سقف انتقال وجه مجاز

 
نیست و البته اعلام شد که در صورت پیوستن بانک ها و پرداخت سازها به هاب فناوران مالی این سقف می تواند تا مبلغ 50 میلیون ریال افزایش یابد. 

در عین حال، بر اساس این بخشنامه، امکان تمدید تاریخ انقضاي کارت هاي بانکی بدون نیاز به مراجعه حضوري مشتري تا پایان سال 1400 و به مدت یک سال
بلامانع اعلام شده و قرار بر این شد که اقدامات لازم براي احراز هویت غیر حضوري و اطلاع رسانی به مشتریان اندیشیده شود. همچنین سقف صدور کارت هدیه به

 
صورت موقت به 20 میلیون ریال افزایش یافت. 

بانک مرکزي همچنین اعلام کرد که فرآیندهاي افتتاح حساب و دریافت تسهیلات در راستاي کاهش زمان حضور مشتریان در شعب اصلاح شود و مشتریان بتوانند
تمام اقدامات لازم نظیر تکمیل فرم ها را به صورت غیرحضوري انجام دهند و پس از مراجعه حضوري صرفاً براي احراز هویت و با صرف حداقل زمان در کوتاه ترین

 
زمان ممکن امور مربوط به انجام رسد. 



 
خبري از تزریق واکسن به کارمندان نظام بانکی نیست 

در این میان اگرچه علیرغم اعلام این دستورالعمل ها و تمهیداتی که دولت براي مقابله با شیوع ویروس کرونا در نظام بانکی اندیشید، اما همچنان کارمندان نظام

 
بانکی معتقدند که درصد ابتلاء به این ویروس در شعب بسیار بالا است و بسیاري از کارمندان براي بار چندم مبتلا شده اند. 

یکی از کارمندان نظام بانکی در گفتگو با خبرنگار مهر می گوید: اگرچه بسیاري از کارمندان در پیک هاي اول و دوم شیوع ویروس کرونا در نظام بانکی مبتلا به

 
ویروس کرونا شدند؛ اما اکنون همچنان روند ابتلاء ادامه دارد و به دلیل مراجعات گسترده مردم به شعب، باز هم درصد ابتلاء بسیار بالا است. 

وي می افزاید: پروتکل هاي بهداشتی در شعب کمتر اجرا می شود و نظارت کمی صورت می گیرد که افراد بدون ماسک در شعب حضور نیابند یا اینکه الکل و ماسک
در شعب موجود باشد؛ اما اکنون این طور نیست و در شعب پایتخت به نسبت سایر شهرها پروتکل ها بیشتر رعایت شود؛ اما همکاران در شهرستانها خبر از عدم

 
رعایت پروتکل ها داده و از نبود نظارت ها نگران هستند. 

این کارمند نظام بانکی می گوید: هیچ خبري از ثبت نام براي تزریق واکسن کرونا نیست و تاکنون این موضوع جدي پیگیري نشده است و همکاران در بانک مرکزي

 
نیز از روند اجرایی کار و در اولویت قرار گرفتن کارمندان نظام بانکی در تزریق واکسن کاملاً بی اطلاع هستند. 

یکی دیگر از کارمندان نظام بانکی در گفتگو با خبرنگار مهر می گوید: در ایام واکسن زدن، نام بسیاري از گروههاي دولتی در فهرست افراد حائز اولویت براي تزریق
واکسن برده شد و واکسن هم براي آنها تزریق گردید؛ اما نه تنها نامی از کارمندان نظام بانکی برده نشد؛ بلکه فراموش شدند؛ ضمن اینکه اطلاعات ما نشان می دهد

 
که هیچیک از مدیران شعب براي دریافت واکسن براي همکاران خود نامه نگاري با ستاد ملی کرونا نداشته اند. 

وي افزود: مدیران بانک ها باید براي در خواست واکسن کارکنان شعباتی که با مردم بیشترین ارتباط را دارند، به ستاد ملی کرونا ارائه می کردند تا کارکنان نظام

 
بانکی نیز مانند خادمان و خدمتگزاران شهري همچون رفتگران، رانندگان اتوبوس ها و تاکسی ها در الویت دریافت واکسن قرار گیرند. 

این کارمند نظام بانکی ادامه می دهد: تماس هاي زیادي با ستاد ملی کرونا برقرار شده است؛ اما اعلام می شود که مدیران ارشد نظام بانکی هیچ نامه نگاري براي

 
دریافت واکسن براي کارکنان نظام بانکی نکرده اند و این جاي تعجب و تأسف دارد 

 
لطفاً به اشتراك بگذارید 

 
  -

 
  -

 
  -

 -



چرا بانک صادرات با تصویب صورت هاي مالی بیمه سرمد مخالف است؟

منبع: فکر اقتصاديشماره خبر:  103  |  تاریخ: 1400/04/27

نام شرکت «بیمه سرمد» در ماه هاي اخیر با حواشی مختلف گره خورده و به تازه گی نیز اتفاقاتی در مجمع عمومی سالانه این شرکت بیمه اي با محوریت
سهامدار عمده آن یعنی بانک صادرات روي داده که بسیار تامل برانگیز و حتی شبهه انگیز است. به گزارش فکراقتصادي ، شرکت بیمه سرمد در ماه هاي ...

 
اقتصادي تاریخ انتشار: 0/04/27 دیدگاه ها براي چرا بانک صادرات با تصویب صورت هاي مالی بیمه سرمد مخالف است؟ بسته هستند 26 بازدید 

 
اندازه فونت 

 
 

نام شرکت «بیمه سرمد» در ماه هاي اخیر با حواشی مختلف گره خورده و به تازه گی نیز اتفاقاتی در مجمع عمومی سالانه این شرکت بیمه اي با محوریت سهامدار

 
عمده آن یعنی بانک صادرات روي داده که بسیار تامل برانگیز و حتی شبهه انگیز است. 

به گزارش فکراقتصادي ، شرکت بیمه سرمد در ماه هاي اخیر شاهد حاشیه هایی بوده که روي دادن حتی یک مورد از آنها می تواند برند یک شرکت بیمه اي را که

 
سرمایه اصلی و اساسی آن ، شفافیت ، خوشنامی و اعتماد مردم است را دچار تزلزل و بانک صادرات سهامدار عمده این شرکت را با چالش مواجه کند. 

اما حاشیه ها در سایه نظارت ضعیف بر مدیریت این شرکت یکی پس از دیگري گریبان بیمه سرمد را گرفته بدون آن که بانک صادرات به عنوان سهامدار عمده

 
پاسخگوي لطمه و خسارتی که به برند این شرکت وارد شده، باشد و یا اصولا به خسارت وارده به این شرکت اعتنایی داشته باشد. 

از ماجراي انتصاب پرحرف و حدیث یکی از نمایندگان مجلس &– که اعتبارنامه وي با طرح اتهاماتی درباره تخلفات مالی توسط نمایندگان دیگر تائید نشده و از
راهیابی به مجلس بازمانده بود &– در سمت مدیرعاملی این شرکت و عزل این فرد به دلیل رسانه اي شدن حقوق هنگفت وي، و پیچیده شدن ماجرا با اصرار
سهامدار عمده بیمه سرمد به قانونی بودن حقوق پرداختی به این مدیرعامل و تلاش براي حفظ او به عنوان رئیس هیات مدیره و ... سخنی به میان نمی آوریم چرا که
این موضوع پیش از این بارها توسط رسانه ها مورد بحث و موشکافی قرار گرفته و بیش از همه برند شرکت بیمه سرمد از محل این انتصاب و عزل و پیامدهاي منفی

 
آن لطمه دیده است. 

رویداد اخیري  که در مجمع عمومی سالانه بیمه سرمد شاهد آن بودیم نیز برگ دیگري از سوء مدیریت را در این شرکت بیمه اي به گونه اي ورق زد که در کمتر

 
شرکتی می توان چنین خودزنی عجیبی را شاهد بود. 

در هیج جاي دنیا کسی سراغ نداریم که سهامدار عمده، کمر به نابودي برند و شرکت
خود ببندد؛ کاري که سهامدار عمده سرمد، یعنی بانک صادرات در یک مجمع هفت ساعته که در نوع خودش بی

 
نظیر است، انجام داد و با جلوگیري از تصویب صورت هاي مالی شرکت و تاخیر آن &– که همزمان با تغییر دولت می شود- عملا برند سرمد را ویران کرد. 

پاسخ به این پرسش بسیار تامل برانگیز
است که چرا سهامدار عمده سرمد، با اصرار بر یک درخواست غیرقانونی و غیرمنطقی که هم بازرس قانونی، هم نماینده بیمه مرکزي و هم نماینده بورس آن را رد می

 
کند، کمر به ویرانی شرکت خودش می بندد. 

پاسخ کوتاه و ساده است؛ اقتصاد دولتی و مدیران دولتی چنین شرایطی را فراهم می کنند که فردي در جایگاه مدیرعاملی بانک صادرات به عنوان سهامدار عمده
بیمه سرمد بنشیند که موفقیت و یا ویرانی سرمد برایش اهمیتی ندارد و در برابر تصمیمات خود درباره این شرکت پاسخگویی از وي مطالبه نمی شود. 



این طور به نظر می رسد که سهامدار عمده بیمه سرمد براي قدرت نمایی و انتقام عزل مدیرعامل نزدیک به خود از سکان داري این شرکت، حاضر است شرکتی که

 
خودش سهامدار عمده آن است را به زمین بزند چون نه قرار است به کسی جوابی بدهد و نه حتی کسی از او جوابی می خواهد. 

اقتصاد دولتی و مدیران دولتی چنین ثمره تلخی در صنعت بیمه کشور دارند و تا زمانی که اقتصاد دولتی و مدیریت دولتی بر این صنعت حاکم باشد، از چشیدن

 
چنین میوه هاي تلخی گریزي نیست. 

 
لطفاً به اشتراك بگذارید 

 
  -

 
  -

 
  -

 -



تصمیم گیریهاي مبتنی بر علم اقتصاد، رشد می آفریند

منبع: روزنامه اخبار صنعتشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1400/04/27

تصمیم گیریهاي مبتنی بر علم اقتصاد، رشد می آفریند

 
تصمیم گیریهاي مبتنی بر علم اقتصاد، رشد می آفریند 

بحران هاي اقتصادي ایران هنگامی که مورد آسیب شناسی جدي قرار می گیرد به عوامل و دلایلی می خورد که بسیاري از آنها با راهکارهاي غیر اقتصادي تدوین و
اجرا شده است. راهکارهایی که متاسفانه بنا به خواست و نظر مسوولین به سازمان ها و نهادهاي مختلف براي اجرا داده شده در حالی که کمترین نظر تخصصی

 
کارشناسی علم اقتصاد در آن لحاظ نشده است. 

امروز یکی از مهمترین مطالبات کارشناسان و اساتید اقتصاد از رئیس جمهور آینده، توجه به استفاده از راهکارهاي علم اقتصاد براي حل مشکلات کشور است.
راهکارهایی که ده ها سال است در کشورهاي توسعه یافته به ثمر رسیده و مردم این کشورها از نتایج آن برخوردار هستند و اقتصاد این کشورها به مراتب کمتر از

 
اقتصاد ما با بحران رو به روست و بحران هاي آنی را به صورت موقتی پشت سر می گذارد و از آن عبور می کند. 

اگر تحقق وعده هاي اقتصادي دولت مورد نظر است و اگر دولت سیزدهم مایل به ایجاد تغییرات اساسی در اقتصاد و به تبع آن ایجاد رفاه، اشتغال، گسترش تولید و
کاهش بحران هاست باید هیچ تصمیم گیري دولتی خارج از مباحث علمی صورت نگیرد. این مساله باید در تمام نهادهاي دولتی وقواي حاکمیت به منصه ظهور برسد

 
از سران قوا تا مجلس شوراي اسلامی و... 

به این معنا که هیچ تصمیمی نباید به غیر از آنچه علم اقتصاد نتایج؛ عواید و عواقب آن را مشخص کرده گرفته شود. اگر دولت سیزدهم تمامی طرح و برنامه هاي
اقتصادي خود را بر مبناي علم اقتصاد بگذارد، قطعا در میان مدت شاهد کاهش مشکلات اقتصادي خواهیم بود چرا که در ریلی قرار گرفته ایم که قطار اقتصاد از
مبداء درستی به سمت مقصد معلوم و مشخصی حرکت می کند در حالی که اگر غیر از این موضوع باشد باز هم دچار جزئیات و مطالب تکراري و رویه هاي غلط

انجام شده اي می شویم که بارها و بارها در عرصه اقتصاد کشور اتفاق افتاده اما هیچ گاه نتوانسته مشکلی از مشکلات اقتصاد کشور را حل و فصل کند.
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اخبار

 
اخبار 

 
بهره برداري از گندله سازي گهرزمین، موجب افزایش 

 
16 درصدي ظرفیت 

 
گندله سازي کشور شد 

با بهره برداري از کارخانه گندله سازي گهرزمین، 16 درصد به ظرفیت گندله سازي کشور افزوده شد و زمینه اشتغال 500 نفر بصورت مستقیم و 1200 نفر بصورت

 
غیر مستقیم را فراهم نمود. 

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل شرکت سنگ آهن گهرزمین، مهندس مقداد کردستانی مدیر کارخانه گندله سازي گهرزمین با اشاره به افزایش 16
درصدي ظرفیت گندله سازي کشور توسط گندله سازي گهرزمین عنوان کرد: با بهره برداري از کارخانه گندله سازي گهرزمین، در سالی که توسط مقام معظم
رهبري به نام تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها مزین شده است، 16 درصد به ظرفیت گندله سازي کشور افزوده شد و زمینه اشتغال 500 نفر بصورت مستقیم و

 
1200 نفر بصورت غیر مستقیم را فراهم نمود. 

وي جایگاه گندله در چرخه فولاد کشور را حائز اهمیت دانست و گفت : عرضه گندله در بازار داخلی، فولاد کشور را به سمت بی نیازي از سایر کشورها سوق می دهد

 
که این موضوع از اهمیت والایی برخوردار است. 

 
درواقع برنامه شرکت سنگ آهن گهرزمین با تولید 5 میلیون تن درسال ، هم سو با این هدف مهم است. 

کردستانی در ادامه عنوان کرد: باتوجه به اینکه کارخانه گندله سازي گهرزمین به بهره برداري رسیده و این مجموعه نیز تازه تاسیس می باشد ، تمامی پارامتر هاي

 
کمی و کیفی گندله تولیدي در شرایط مطلوبی قرار داشته و نیاز خریداران را بابت محصول نهایی کارخانه برآورده نموده است. 

همچنین باوجود اینکه خوراك کارخانه گندله سازي از طریق دوخط کنسانتره ، با تلاش و پشتکار همکاران واحد فرآوري تامین می گردد ، مجموعه گهرزمین

 
توانست رکوردهاي متعددي را به صورت ماهانه و روزانه کسب نماید. 

مدیر کارخانه گندله سازي گهرزمین با اشاره به ظرفیت تولید کارخانه گندله سازي گفت: با افتتاح خط 3 کنسانتره در سال جاري، می توان نوید تولید با ظرفیتی

 
بیش از توان نامی کارخانه گندله سازي را به خانواده بزرگ گهرزمین داد. 

وي در پایان خاطرنشان کرد: تقاضاي خرید گندله گهرزمین با توجه به شاخص هاي کیفی مطلوب در ماههاي اخیر موجبات افتخار را براي این شرکت فراهم نموده

 
است و امید است با تلاش همکاران و حمایت هاي "مدیر عامل و هیئت مدیره" محترم شاهد افتخار آفرینی بیش از پیش این مجموعه باشیم. 

 
در نشست مشترك صادرات و تولید مطرح شد: 

 
حضور مستمر و قوي در بازار خاورمیانه و توسعه صادرات، اهداف پگاه 

 
نشست مشترك مدیرعامل شرکت بازرگانی صنایع شیر ایران با مدیرعامل شرکت شیر پاستوریزه پگاه گیلان، برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل شرکت صنایع شیر ایران (پگاه)، در این نشست که قائم مقام مدیرعامل و جمعی از مدیران پگاه گیلان نیز حضور داشتند،
یغمور قلی زاده مدیرعامل شرکت بازرگانی پگاه گفت: در تلاش هستیم با رفع موانع از جمله جبران کسري بودجه و برنامه ریزي بهتر، در راستاي ارتقاء جایگاه

 
صادرات و توسعه بازارهاي بین المللی محصولات با کیفیت پگاه گام برداشته و نسبت به صادرات محصولات پگاه گیلان به کشورهاي حوزه خاورمیانه اقدام کنیم. 

موسی اسماعیل زاده مدیرعامل پگاه گیلان نیز با اشاره به اهمیت جایگاه صادرات در این مجموعه گفت: با برنامه ریزي و تولید محصولات جدید براي سبد صادراتی
محصولات پگاه ارسال بدون وقفه پودر بستنی، خامه 250 و 200 گرمی و شیر خشک پس از طی مراحل آنالیز و ... بتوانیم به توسعه صادرات ملی و رونق هر چه

 
بیشتر صنعت دامپروري استان، کمک کنیم. 

 
با کمک ایمیدرو 

 
پروژه خط انتقال آب به استان فارس، فعال شد 

 
موسی موسوي، نماینده مردم لامرد و مهر در مجلس شوراي اسلامی گفت: با کمک ایمیدرو، خط انتقال آب از خلیج فارس به استان فارس فعال شد. 

به گزارش روابط عمومی ایمیدرو، موسوي که جلسه با رئیس هیات عامل ایمیدرو، استاندار فارس و نمایندگان استان در سالن کنفرانس شرکت آلومینیوم جنوب

 
سخن می گفت، تصریح کرد: این پروژه با مشکلاتی در فعال سازي مواجه بود که با حضور مهندس جعفري و همکاري ایمیدرو، شاهد فعال سازي طرح شدیم. 

 
وي تاکید کرد: ایران باید سهم برداشت آب از خلیج فارس را از 8 درصد فعلی افزایش دهد. 



 
به گفته وي، با توجه به خشکسالی هاي پی در پی در کشورمان، تامین آب، مهمترین چالش این سرزمین محسوب می شود. 

خط انتقال آب از خلیج فارس به استان فارس، قرار است در فاز نخست وارد شهرستان لامرد در جنوب استان شود.
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معاون فنی گمرك؛ 

 
ممنوعیت واردات، باعث افزایش قیمت برنج در 

 
ماه هاي آینده می شود 

 
معاون فنی گمرك گفت: با توجه به کاهش واردات برنج در ماه هاي اخیر، مصوبه ممنوعیت واردات برنج باعث افزایش قیمت این کالا طی چند ماه آینده خواهد شد. 

 
مهرداد جمال ارونقی افزود: براساس قانون ممنوعیت واردات فصلی، ترخیص برنج از ابتداي مردادماه هر سال تا پایان آبان ماه همان سال ممنوع اعلام شده است. 

وي ادامه داد: موجودي برنج در بنادر و گمرکات کشور براساس آمار 37 هزار تن است و از 22 فروند کشتی در حال تخلیه فقط یک فروند داراي 15 هزار تن بار برنج

 
است ضمن اینکه از بین 26 فروند کشتی که در لنگرگاه پهلو گرفته اند و در انتظار تخلیه می باشند هیچ کشتی بار برنج ندارد. 

ارونقی گفت: ترخیص برنج وارداتی از ابتداي سال جاري تا 15 تیر، 86 هزار تن به ارزش 78 میلیون دلار بوده است که نسبت به مدت مشابه سال قبل 69 درصد از

 
نظر وزنی و 69 درصد از نظر ارزشی کاهش داشته است. 

معاون فنی گمرك افزود: در حال حاضر طبق مصوبه ستاد تنظیم بازار، ممنوعیت فصلی برنج بر قوت خود باقی است، اما این اجازه به گمرك داده شده است محموله

 
هاي برنجی را که تا 31 تیرماه قبض انبار دریافت کند، ترخیص نماید مشروط به این که ثبت سفارش داشته باشد. 

ارونقی گفت: در گمرك فقط یک کشتی تا 31 تیرماه می تواند به کشور برسد و با توجه به قانون ممنوعیت فصلی واردات مالکان حدود 10 فروند کشتی که در
هندوستان و پاکستان در حال بارگیري بودند از بارگیري امتناع کردند چرا که در صورت حمل محموله شأن به ایران کشتی شأن پس از اجراي ممنوعیت فصلی به

 
بندر خواهد رسید و در نتیجه ممکن است محموله برنج شأن همچون سال گذشته 4 ماه در گمرك دپو شود که باعث ضرر و زیان آن ها خواهد شد. 

وي تاکید کرد: این ترس وجود دارد که اگر بازنگري در ابلاغیه ممنوعیت فصلی برنج صورت نگیرد در آینده اي نزدیک با کمبود برنج و افزایش قیمت این کالاي

 
وارداتی مواجه شویم. 

 
بدعهدي وزیر جهاد در جلوگیري از خام مصرفی نهاده هاي دامی 

یک استاد دانشگاه گفت: یکی از اصلی ترین وعده هاي وزیر جهاد کشاورزي جلوگیري از خام فروشی(مصرفی) نهاده هاي دامی بود اما متأسفانه طی این مدت ما

 
تغییري در این زمینه مشاهده نکردیم. 

مجتبی زاغري، استاد دانشگاه تهران با بیان اینکه حدود 70 درصد هزینه تمام شده تولید محصولات پروتئینی مربوط به خوراك است، گفت: از نظر علمی می توان

 
گفت که طی 8 سال گذشته، اقدام یا تحقیقی از سوي مسئولان انجام نگرفته که بتواند هزینه این 70 درصد را کم کند. 

وي تصریح کرد: نه تنها اقدامی در این حوزه انجام نگرفته بلکه تا حدودي هزینه ها افزایش هم یافته است، به ویژه در حوزه واردات با افزایش هزینه بیشتري مواجه

 
بوده ایم. 

زاغري با اشاره به اینکه یکی از اصلی ترین وعده هاي وزیر جهاد کشاورزي جلوگیري از خام فروشی (خام مصرفی) نهاده هاي دامی بوده است، افزود: متأسفانه طی

 
این مدت ما تغییري در این زمینه مشاهده نکردیم و تولید برخی کارخانجات خوراك حتی کمتر نیز شده است. 

عضو انجمن صنایع خوراك دام، طیور و آبزیان ایران ادامه داد: یکی از مزایاي تولید دان در کارخانجات خوراك این است که افت و ضایعات کمتري در این زمینه

 
خواهیم داشت. 

زاغري اضافه کرد: در تمام کشورهاي توسعه یافته نیز تولید خوراك در کارخانجات انجام می شود و سهم تولید در مزارع بسیار کم است، البته این کشورها
کارخانجات تولید خوراك را اولویت بندي کرده اند و آن دسته از کارخانجات که بازده کمی داشتند، حذف شدند. بنابراین تعداد کارخانجات در این کشورها کم و

 
بازدهی آنها زیاد است که می توان گفت یکی از دلایل ارزان بودن قیمت دان در این کشورها، همین مساله است. 

زمانی که نهاده در کارخانه خوراك فرآوري می شود، حرارت بالایی می بیند که همین مساله منجر به از بین رفتن باکتري هایی می شود که در آن وجود دارد اما در

 
مزارع پرورش دامداري و مرغداري چنین امکانی وجود ندارد و ممکن است باکتري وارد بدن دام و طیور شود و ایجاد بیماري کند 

این استاد دانشگاه افزود: علاوه بر افت کمتر، بحث کنترل کیفی نیز در این حوزه مطرح است. براي مرغداران صرف نمی کند یا این امکان وجود ندارد که وقتی نهاده
را تحویل می گیرد، کیفیت آن را بررسی کنند، عدم آلودگی به سموم و یا میزان پروتئین آن را اندازه گیري کنند، اما در کارخانجات خوراك آزمایشگاه کنترل کیفی

 
وجود دارد که این کار را انجام می دهد ضمن اینکه افرادي که تجربه بیشتري دارند، فرمول خوراك را تهیه می کنند در نتیجه خوراك یک دست تر خواهد شد. 

وي ادامه داد: زمانی که نهاده در کارخانه خوراك فرآوري می شود، حرارت بالایی می بیند که همین مساله منجر به از بین رفتن باکتري هایی می شود که در آن

 
وجود دارد اما در مزارع پرورش دامداري و مرغداري چنین امکانی وجود ندارد و ممکن است باکتري وارد بدن دام و طیور شود و ایجاد بیماري کند. 



زاغري با اشاره به شعار خوراك سالم، دام سالم و غذاي سالم، گفت: این شعاري است که در تمام دنیا مطرح است و ما نیز با تولید خوراك در کارخانجات می توانیم

 
به آن نزدیک شویم. 

وي ادامه داد: ما در کشور 18 هزار واحد مرغداري داریم اگر قرار باشد 18 هزار آسیاب و میکسر کوچک نیز داشته باشیم، 18 هزار فرمول متفاوت نیز خواهیم داشت
اما وقتی چند نفر مشاور عالی و متخصص مسئول جیره نویسی باشند، اتفاقات بسیار خوبی رخ می دهد و باعث می شود که ما از نهاده هاي خام دامی به نحو احسن

 
بهره ببریم. 

 
کارخانجات خوراك باید اعتماد مرغ داران و دامداران را جلب و محصول با کیفیت بالا تولید کنند 

زاغري درباره اینکه فکر می کنید مهم ترین ضعف دولت در اجراي این طرح چه بوده است؟،گفت: به اعتقاد بنده اصلاً عزمی براي این کار وجود نداشته که بخواهد

 
ضعف داشته باشد. درباره دلایل این مساله نیز خود مسئولان باید جوابگو باشند. 

وي تاکید کرد: علاوه بر این کارخانجات خوراك دام باید نظر و اعتماد دامداران و مرغداران را جلب کنند به این شکل نباشد که براي تولید محصول ارزان، اعتماد
دامدار و مرغدار را زیرپا بگذارند چرا که قاعده کلی است که محصولات ارزان قیمت، کیفیت پایینی دارند یا طوري نباشد که محصول بی کیفیت را گران بخرند باید

 
کیفیت محصول بالا و قیمت آن نیز به اندازه باشد. 

زاغري تصریح کرد: همچنین در قدم اول باید دامدار و مرغدار توجیه شوند که استفاده از خوراك آماده براي آنها به صرفه تر است و مزایا و معایب آن کامل برایشان

 
شرح داده شود. 

وي ادامه داد: کارخانجات خوراك نیز باید به شکل صحیح، منطقی و بدون غرض، رتبه بندي شوند و بر اساس آن واحدهایی که بازدهی کم دارند، یا ساختار خود را

 
اصلاح کنند و یا حذف شوند. 

زاغري با بیان اینکه ما رشته فناوري ساخت خوراك را در دانشگاه هاي کشور نداریم، گفت: ما متخصص تغذیه زیاد داریم اما در این حوزه فارغ التحصیلی نداریم،

 
اخیراً درسی تحت این عنوان تعریف شده که کمک می کند دانشجویان مقداري با این مبحث آشنا شوند. 

 
معاون وزیر صمت: 

 
تحقق انتقال آب خلیج فارس به منطقه ویژه اقتصادي لامرد زمینه تکمیل زنجیره تولید را فراهم می کند 

معاون وزیر صمت و رئیس هیئت عامل سازمان توسعه و نوسازي معادن و صنایع معدنی ایران(ایمیدرو) گفت: امروز با اجراي عملیات لوله گذاري انتقال آب خلیج
فارس به منطقه ویژه اقتصادي لامرد سبب جلب اعتماد سرمایه گذاران و فراهم شدن تکمیل زنجیره تولید در این کانون صنعتی می شود و در ادامه انتقال آب به

 
سایر مناطق استان فارس امکان پذیر خواهد بود. 

وجیه اله جعفري در آئین طرح لوله گذاري انتقال آب خلیج فارس به منطقه ویژه اقتصادي لامرد افزود: در راستاي عمل به وظیفه ذاتی خود براي توسعه اقتصادي و
ایجاد اشتغال در کشور در حوزه صنعت و معدن برنامه هاي راهبردي زیادي به اجرا در آورده ایم و علاوه بر این به منظور تامین آب و انرژي مورد نیاز صنایع بزرگ

 
مستقر در مناطقی مانند لامرد با وزارت نیرو در تعامل می باشیم. 

وي در خصوص ابعاد پروژه انتقال آب خلیج فارس به مناطق صنعتی زیرمجموعه ایمیدرو گفت: از حدود 2/8 میلیارد مترمکعب آب موردنیاز صنعت کشور نیز حدود

 
450 میلیون مترمکعب آب مورد نیاز صنایع معدنی است که بخشی از مسئولیت آن متوجه سازمان ایمیدرو است. 

جعفري اضافه کرد: اگر ما 450 میلیون مترمکعب تامین کنیم بخش صنعت و معدن مشکلی نخواهند داشت، 650 میلیون مترمکعب براي فازهاي انتقال آب خلیج
فارس، ظرفیت آب شیرین کن تعریف شده است که حدودا بخش عمده اي به بهره برداري رسیده است و تلاش می کنیم بخش هاي تکمیلی که نقش بیشتري در

 
اشتغال زایی دارند نیز به نتیجه برسند. 

وي ضمن تبیین ضرورتها و اقدامات انجام شده براي تحقق این پروژه انتقال آب از خلیج فارس به استان فارس اظهار کرد: اهمیت و حساسیت این موضوع باعث
تلاش همه دست اندرکاران براي سرعت بخشی به فرایند اجراي این پروژه شده و انتقال آب خلیج فارس در حال اجراست که براي مناطق ویژه اقتصادي لامرد و
پارسیان حداقل سالیانه 8 و نیم میلیون مترمکعب آب نیاز داریم که با تامین آب موردنیاز صنایع مستقر در این مناطق و با رسیدن آب به منطقه ویژه لامرد، زمینه

 
تکمیل زنجیره تولید در این کانون صنعتی فراهم می شود. 

معاون وزیر صمت همچنین به اهمیت مقوله تامین برق مورد نیاز صنایع اشاره کرد و ادامه داد: 1800 مگاوات برق از طریق نیروگاه هاي مجموعه صنایع ایمیدرو

 
تولید شده است و به تازگی شرکت هاي صنایع معدنی تابعه ایمیدرو براي تولید 10 هزار مگاوات برق، آماده سرمایه گذاري هستند. 

این مقام مسئول از مسئولان و صنعتگران استان فارس درخواست کرد تا به منظور شتاب بخشی طرح انتقال آب خلیج فارس به استان فارس، با سرمایه گذار قرارداد

 
خرید تضمینی آب امضا کنند. 

مجمع نمایندگان فارس در این آیین، از نقش اثرگذار ایمیدرو و اهتمام مدیرعامل آن و مدیرعامل منطقه ویژه لامرد در حمایت از سرمایه گذار پروژه انتقال آب خلیج
فارس به استان فارس قدردانی کردند.



اخبار
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اخبار

 
اخبار 

 
مدیرعامل بانک مسکن مصوبه تامین مالی عرضه مسکن را ابلاغ کرد 

 
فرمان پرداخت 30000 فقره تسهیلات مسکن روستایی 

 
سقف تسهیلات مسکن روستایی با تصویب هیات دولت و ابلاغیه بانک مسکن، به مبلغ 100 میلیون تومان افزایش پیدا کرد. 

به گزارش اخبارصنعت، مدیرعامل بانک مسکن با ابلاغ مصوبه جدید این بانک در راستاي تامین مالی سریع بخش عرضه مسکن، فرمان پرداخت 30 هزار فقره

 
تسهیلات مسکن روستایی را خطاب به شعب سراسر کشور صادر کرد. 

محمود شایان مدیرعامل بانک مسکن درباره جزئیات این مصوبه به پایگاه خبري بانک مسکن گفت: شرایط پرداخت تسهیلات مسکن روستایی به این صورت است که
سقف فردي تسهیلات مسکن روستایی به ازاي هر واحد 100 میلیون تومان است. آن دسته از متقاضیانی که معرفی نامه هاي صادره آنها قبل از ابلاغ این نامه
عمومی به بانک ارائه و به ثبت رسیده و قرارداد تسهیلاتی آن ها در دفترخانه ثبت نشده باشد، در صورت ارائه معرفی نامه جدید از سوي بنیاد مسکن انقلاب اسلامی

 
ایران (اعتبار ابلاغی سال 1400) می توانند از سقف تسهیلات ابلاغی جدید بهره مند شوند. 

شایان همچنین گفت: مجموع دوران ساخت و بازپرداخت 20 سال (3 سال دوران مشارکت و 17 سال دوران فروش اقساطی) است. نرخ سود تسهیلات نیز طبق

 
مصوبه شوراي پول و اعتبار که در حال حاضر 18 درصد است اعمال می شود به این صورت که 5 درصد سهم متقاضی و 13 درصد سهم سازمان است. 

سقف تسهیلاتی مزبور به تمامی متقاضیان و مناطق مشمول طرح اعم از املاك واقع در جزایر، روستاهاي مرزي ، حاشیه شهرها و شهرهاي زیر 25 هزار نفر جمعیت

 
و سایر روستاها تسري می یابد. 

 
ایران زمین، بانکی که به شما نزدیک است 

«آینده همه صنایع دیجیتالی است و این آینده از آنچه که فکر می کنید به شما نزدیک تر است.» حال اگر اعتقاد داریم آینده همه صنایع دیجیتالی است، اقتصاد آن

 
چه شکلی خواهد بود؟ 

در مطالعه اي که «هوآوي» و «آکسفورد اکونومیکس» انجام داده اند، پیش بینی شده که تا سال 2025 حدود 25درصد اقتصاد جهان دیجیتالی خواهد شد. این

 
یعنی عددي در حدود 23 تریلیون دلار. این درصد در سال 2015 حدود 15 درصد بوده که نشان دهنده رشد 10درصدي تنها طی 10 سال است. 

در عصر حاضر، فناوري هاي دیجیتال منبع اصلی ثروت و قدرت محسوب می شوند. کسانی که این فناوري ها را گسترش داده و سعی در خلق ارزش به کمک آن ها

 
دارند، صاحبان اصلی قدرت و ثروت در عصر دیجیتال می باشند. 

این پیشرفت و توسعه پرشتاب، بانک ها را در سرتاسر دنیا تحت تاثیر قرار داده و منجر به پدیدار شدن رویکرد جدیدي با نام بانکداري دیجیتالی شده است. در
بانکداري دیجیتالی ، دیگر ارائه خدمات بانکی محدود و در انحصار بانک نبوده و بانک ها به عنوان بستري براي انجام امور بانکی هستند. بانکداري دیجیتالی به
خصوص مورد استقبال فین تک ها، استارت آپ ها و سایر کسب و کارهاي کوچک جهت ارائه خدمات شخصی سازي شده به مشتري است. علیرغم جدید بودن

 
رویکرد بانکداري دیجیتالی ، انعطاف پذیري قابل توجهی براي توسعه و برطرف کردن انواع نیازمندي ها از خود نشان داده است. 

بانکداري دیجیتال در ایران یک مفهوم جدید است و جامعه هنوز به عمق این موضوع پی نبرده است. در حال حاضر بانک ها با توصیه وزارت اقتصاد در پی تدوین
نقشه راه براي رسیدن به بانکداري دیجیتال هستند، در چنین شرایطی بانک ایران زمین امروز در جایگاه یک بانک خصوصی پلتفرم بانکداري دیجیتال را آماده کرده

 
و به صورت پایلوت در اختیار مشتریان قرار خواهد داد. 

حدود سه ماه مانده به پایان سال گذشته، بانک ایران زمین از «فراز» رونمایی کرد. فراز مخفف عبارات فناوري روز ایران زمین و عنوان نخستین پلتفرم دیجیتال این
بانک است که در حال حاضر به صورت آزمایشی در اختیار شماري ازکارکنان و مشتریان آن قرار گرفته، اما بانک ایران زمین بر آن است تا پایان امسال این پلتفرم را
در دسترس همه مشتریانش قرار دهد تا به گفته مدیران آن انقلابی دیگر پس از بانکداري الکترونیک در صنعت بانکداري کشور بیافریند؛ این تمام اطلاعاتی است که

 
تاکنون از فراز منتشرشده اما با این تفاسیر دانستن جزئیات بیشتر از این پلتفرم می تواند جالب توجه باشد. 

فرهاد اینالویی معاون فناوري اطلاعات بانک ایران زمین، فراز را نخستین پلتفرم بانکداري دیجیتال کشور معرفی می کند. او همچنین فراز را مصداق واقعی بانکداري

 
باز می داند که به دست بانک ایران زمین اجرا می شود، رویکردي که در دنیا رو به توسعه است و کارکرد شعب بانکی را متحول می کند. 

 
بانکداري در هر زمان، هر جا و هر دستگاه 

در این حالت، نه تنها مشتري داراي یک هویت واحد در کلیه درگاه ها است، بلکه عملاً همه درگاه ها را به صورت یک سیستم یکپارچه و واحد می بیند. در شیوه
Omni Channel ارتباط با مشتري در هر زمان، هر مکان و بر روي همه ابزارها به شیوه اي یکنواخت انجام می پذیرد. همچنین در این شیوه، مشتري و فعالیت

 
هایی که انجام می دهد، محور نحوه ارائه سرویس هایی است که به وي ارائه می شود. 



بر این اساس، شیوه سرویس دهی به هر مشتري، بر اساس فعالیت هایی که در کلیه درگاه ها انجام داده است شخصی سازي می شود. در نتیجه، در این شیوه نه تنها

 
به درخواست هاي صریح مشتري پاسخ داده می شود، بلکه علایق و نیازهاي ضمنی وي نیز حدس زده می شود. 

براین اساس هدفگذاري بانک ایران زمین از ایجاد فراز به دنبال تغییر کارکرد شعب به عنوان جایگاه ارائه خدمات بانکی است، به طوري که خدمات بانکی همچنان به
طور کامل به مشتریان عرضه شود و تغییر کارکرد شعب کمبودي در کیفیت و کمیت خدمات ایجاد نکند. بدیهی است شعب بانک کارکرد دیگري خواهند داشت که

 
در ادبیات دیجیتال به این رویداد تحول شعب می گویند. 

 
در این مدل، مشتري می تواند با برقراري تماس تصویري با بانک خدمات موردنیاز را همچون زمانی که به طور فیزیکی در شعبه حضور پیدا می کند، دریافت کند. 

امکان افتتاح گروهی حساب و صدور کارت و دیگر خدمات این چنینی از جمله خدماتی هستند که در قالب 12 پلتفرم کنونی در فراز ارائه می شوند اما آنچه می
تواند این پلتفرم ها را با مشتري ارتباط دهد، نسخه فراز بر روي وب و موبایل است. ظاهر این پلتفرم مانند اینترنت بانک ها و موبایل بانک هاي رایج است، اما درون و
باطن آن با این دو تفاوت بسیار دارد و برجسته ترین تفاوت آنها فضاي شخصی سازي شده فراز است، در واقع این جاست که فراز توانسته به مفهوم بانکداري باز
عینیت ببخشد چون قابلیت پذیرش سرویس هاي بیرونی را دارد و کاربر می تواند انتخاب کند کدام خدمات بانکداري و غیربانکداري را در این پلتفرم دریافت کند و

 
سرویس مربوط به آن را در فراز استفاده کند. 

 
به نظر می رسد تا پایان سال خدمات بانکی به طور کامل توسط بانک ایران زمین دیجیتالی و ساده سازي شود و تجربه مشتري نیز در آن بررسی شود. 

 
دریافت خدمات در چند دقیقه 

هدف نهایی این است که فراز که تاکنون بر موبایل و وب سوار شده بر روي دستگاه هاي خودپرداز و مرکز تماس دیجیتال هم فعال شود و مشتري بتواند فرآیند یک

 
خدمت را در تمام کانال ها دریافت کند، در حالی که این کانال ها به یکدیگر پیوسته و یکپارچه شده باشند. 

این مسیري است که سیستم هاي بانکداري جهان در آن قرار دارند. به طور مثال یکی از کارکردهاي پلتفرم فراز این است که مشتري می تواند تنها در چند دقیقه

 
وام بگیرد آن هم بدون نیاز به حضور در شعبه. 

پورسعید مدیرعامل بانک ایران زمین با توجه به اهمیت این موضوع می گوید: ما براساس برنامه ریزي هاي انجام شده سال 1400 را سال پیاده سازي بانکداري
دیجیتال بانک ایران زمین قرار دادیم. ما مطمئنا در این سال به آنچه برایش تلاش کرده ایم و برنامه داشته ایم دست خواهیم یافت. بانکداري دیجیتال بانک ایران

 
زمین، تحولی در شبکه بانکی ایجاد خواهد کرد. 

او پلتفرم فراز بانک ایران زمین را اولین نمونه کامل بانکداري دیجیتال در کشور می داند و تاکید می کند: ما در اجراي بانکداري دیجیتال نگاه زیرساختی و زیربنایی

 
داشته ایم و در حال حاضر تمام ارکان بانک عزم خود را براي تحقق چشم انداز پنج ساله بانک جزم کرده اند. 

پورسعید، سال 1400 را سالی مهم و حیاتی براي بانک ایران زمین دانست و گفت: همکاران من می دانند که سال 1400 سال موفقیت براي بانک ایران زمین خواهد

 
بود. 

 
بانک سپه جزو بانک هاي برتر در اشتغال زایی براي محرومان 

 
بانک سپه به سبب حمایت از اشتغال زایی محرومان و کمک به خوداتکایی مددجویان کمیته امام خمینی (ره) در ردیف برترین بانک هاي کشور انتخاب شد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی بانک، رئیس کمیته امداد امام خمینی (ره) در آیین تجلیل از «یاوران اشتغال» که با حضور معاون اول رئیس جمهوري، رئیس کل

 
بانک مرکزي و مدیران عامل شبکه بانکی در بانک مرکزي برگزار شد، با اعطاي لوح سپاس به مدیرعامل بانک سپه از وي و کارکنان این بانک قدردانی کرد. 

در متن لوح سپاس اعطایی مرتضی بختیاري به محمدکاظم چقازردي از حمایت ها، پشتیبانی ها و زحمات وي و مدیران و کارکنان بانک سپه در کمک به ترویج

 
فرهنگ کار، تلاش، توانمندسازي و ایجاد اشتغال براي محرومان تشکر شده است. 

در این لوح سپاس آمده است: سپاس بیکران معبود بی همتا را که توفیق فرمود براي آرامش خاطر نسل آینده، ایجاد شوق زندگی در جان هاي رنج دیده و خسته و
گره گشایی از امور محرومان با تلاش و مجاهدت هاي دلسوزانه همه فعالان و یاوران عرصه تولید و اشتغال، در راستاي اعتلاي میهن عزیز اسلامی و آینده روش این
سرزمین تحت زعامت مقام معظم رهبري قدم برداریم.مدیرعامل بانک سپه طی پیامی ضمن تبریک موفقیت بانک در حمایت از ایجاد اشتغال براي محرومان کشور،
افتخار قرار گرفتن بانک سپه در ردیف بانک هاي برتر کشور در پشتیبانی از خوداتکایی مددجویان کمیته امداد و سازمان بهزیستی را حاصل تلاش بی وقفه مدیران و
کارکنان این بانک به ویژه در واحدهاي صف در سراسر کشور دانست.بنا به اظهار مدیران کمیته امداد امام خمینی (ره)، بانک سپه با تسهیل و تسریع در پرداخت

 
تسهیلات قرض الحسنه به مددجویان به خوداتکایی بیش از 25 هزار خانوار و خروج آنها از پوشش حمایتی این کمیته کمک کرده است. 

بر اساس این گزارش رئیس کل بانک مرکزي در این مراسم با اشاره به اینکه تسهیلات تکلیفی شبکه بانکی از 156 هزار میلیارد تومان سال گذشته به حدود 750
هزار میلیارد تومان در سال جاري رسیده است، تصریح کرد: هرچند این تکالیف کار را براي بانک ها سخت می کند اما نظام بانکی کشور حمایت از تولید و اشتغال را

 
وظیفه اصلی خود می داند و در این راه از هیچ تلاشی دریغ نخواهد کرد. 

به گفته دکتر کمیجانی تسهیلات پرداختی بانک ها به بخش هاي اقتصادي در سال 1399 نسبت به سال پیش از آن 63 درصد افزایش یافته است و این میزان در
سه ماه اول امسال نیز نسبت به سه ماه اول 99 افزایشی در حدود 71 درصد داشته است.وي با قدردانی از بانک هایی که در پرداخت تسهیلات قرض الحسنه به اقشار
ضعیف جامعه فعال بوده اند، گفت: پرداخت این تسهیلات هر چند سخت اما شیرین و ثمربخش است.کمیجانی اعتبار ابلاغ شده براي کمیته امداد امام خمینی (ره) و
سازمان بهزیستی در سال جاري را 130 هزار میلیارد ریال اعلام کرد و افزود: این میزان در سال 1397، 20 هزار میلیارد ریال بود که بیش از 91 درصد آن محقق

 
شد. 

آیین تجلیل از «یاوران اشتغال به منظور قدردانی از حمایت هاي نظام بانکی کشور از اشتغال مددجویان کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی کشور

 
برگزار شد. 



 
تشریح اقدامات بین المللی بانک توسعه صادرات ایران 

معاون بین الملل بانک توسعه صادرات ایران اعلام کرد این بانک، تنها بانک ایرانی می باشد که در سال 1399 مبلغ 280 میلیون دلار براي تامین مالی صادرات در

 
قالب اعتبار خریدار تخصیص داده است. 

حمیدرضا معبودي در گفت وگو با خبرنگار اگزیم نیوز درباره تامین مالی انجام شده توسط بانک توسعه صادرات ایران، گفت: در سال گذشته قراردادهاي اعتبار
خریدار به مبلغ بالغ بر 1100 میلیون دلار جهت تامین مالی صادرات به همراه قرارداد چهارجانبه با شرکت گروه ارزش آفرینان پاسارگاد، صندوق ضمانت صادرات

 
ایران و یک بانک ایرانی در خصوص همکاري در زمینه تامین مالی صادرات امضا شده است. 

وي ادامه داد: از سوي دیگر بیش از 280 میلیون دلار تسهیلات در قالب «اعتبار خریدار» به عنوان یکی از ابزارهاي منحصر به فرد و کارآمد در حمایت از

 
صادرکنندگان جهت توسعه صادرات کالاها و خدمات در سال 1399 پرداخت شده است. 

معاون بین الملل بانک توسعه صادرات ایران همچنین گفت: در سال گذشته حدود 20 میلیون دلار بابت خسارت اقساط بازپرداخت نشده اعتبار خریدار از صندوق

 
ضمانت صادرات ایران در رابطه با تسهیلات اعطایی به کشورهاي کوبا، سري لانکا و سودان در راستاي برنامه تداوم آزادسازي منابع دریافت کردیم. 

وي اعلام کرد: از دیگر اقداماتی که در سال گذشته در بانک توسعه صادرات ایران انجام شد، بررسی و حل مشکلات مربوط به طرح احداث خط انتقال برق در کشور
ارمنستان و جلب مشارکت شرکت توانیر در این طرح بود. ما اصلاحیه قرارداد تامین مالی طرح احداث خط انتقال برق در کشور ارمنستان را با توجه به اهمیت طرح
مبنی بر تمدید کل دوره تامین مالی قرارداد و افزایش درصد تامین مالی از 77 درصد به 85 درصد براي ادامه طرح در سال جاري و اخذ مجوز شوراي پول و اعتبار را

 
در این خصوص منعقد نمودیم. 

معاون بین الملل بانک توسعه صادرات ایران درباره فعالیت هاي بین المللی این بانک در سال 1399 گفت: گزارش تجمیعی 22 کشور مقصد صادراتی شامل 17

 
کشور هدف صادراتی مندرج در بسته توسعه صادرات غیرنفتی و سایر کشورهاي حایز اهمیت براي کشور را تدوین کردیم. 

وي با اشاره به تهیه گزارش خدمات در کشورهاي عضو اوراسیا در معاونت بین الملل بانک توسعه صادرات ایران، تصریح کرد: همچنین از طریق انعقاد و تمدید

 
قرارداد عاملیت با بانک هاي داخلی نسبت به ارائه خدمت به مشتریان و صادرکنندگان اقدام کردیم. 

معاون بین الملل بانک توسعه صادرات ایران ادامه داد: حفظ و تقویت روابط با بانک هاي مستقر در کشورهاي همکار، پیگیري مداوم جهت رفع انسداد حساب هاي
این بانک نزد بانک هاي خارجی و همکاري جهت ساماندهی حساب هاي ارزي و خروج به موقع منابع به ارزهاي یوان چین و روپیه هند نزد بانک هاي داخلی تحریم
شده پیرو تحریم اخیر آمریکا در اکتبر 2020 از دیگر اقدامات انجام شده در معاونت بین الملل بانک بوده است.معبودي تصریح کرد: علاوه بر این، با ایجاد ساختار
نظارت و پیگیري مستمر در معاونت بین الملل بانک، تعهدات ارزي واردکنندگان بانک توسعه صادرات به صورت مستمر پایش شده است و در حال حاضر در زمره

 
بهترین عملکرد در شبکه بانکی کشور با مانده تعهدات ایفا نشده کمتر از یک درصد می باشیم. 

مضافاً اینکه، بانک توسعه صادرات در راستاي رسالت حمایت از صادرات غیرنفتی با ارایه خدمات مشاوره اي و برگزاري جلسات اطلاع رسانی، بررسی مشکلات فراروي
صادرکنندگان در خصوص رفع تعهدات صادراتی و انجام مکاتبات لازم با ارگانهاي ذیربط گامهاي موثري در خصوص کمک به برگشت ارز حاصل از صادرات به چرخه

اقتصاد و رفع تعهدات صادراتی برداشته است.



کرونا سایه بیکاري را بر سر 26 هزار کارگر در البرز انداخت/ بخش خدمات با آسیب 52 درصدي،

بیشترین خسارت را از کووید 19دید

منبع: تیتر 1شماره خبر:  108  |  تاریخ: 1400/04/27

حسین فلاح نژاد گفت: متاسفانه در استان البرز 52 درصد آسیب کرونا به بخش خدمات و 47.5 درصد به بخش صنعت وارد شد.

 
حسین فلاح نژاد گفت: متاسفانه در استان البرز 52 درصد آسیب کرونا به بخش خدمات و 47.5 درصد به بخش صنعت وارد شد. 

به گزارش گروه استانی تیتریک، مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز
درباره تاثیر کرونا بر اشتغال کارگران در گفتگو با خبرنگار تیتریک، گفت: بر اثر
شیوع کووید 19 از سه دسته صنعت، کشاورزي و خدمات، حوزه خدمات

 
بیشترین آسیب و خسارت را دید. 

حسین فلاح نژاد با اشاره به اینکه 26 هزار و 954 نفر در سامانه کارا ثبت نام
کرده و اعلام کردند که به دلیل پاندمی کووید 19 بیکار شده اند، افزود: بر اساس

 
خود اظهاري افراد، 14 هزار و 302 نفر بیمه بیکاري دریافت کردند. 

وي اظهار داشت: به افراد مذکور 3 ماه بیمه بیکاري ناشی از کرونا پرداخت شد، اظهار داشت: در مجموع از 26 هزار و 954 تفري که در سامانه کارا ویژه استان البرز

 
ثبت نام کرده بودند، نیم درصد بیکاري و تعدیل نیرو به حوزه کشاورزي اختصاص داشت. 

فلاح نژاد تصریح کرد: 52 درصد آسیب کرونا به بخش خدمات و 47.5 درصد هم به بخش صنعت وارد شد، البته تمام افرادي که بیکار شده اند به ما مراجعه نکرده

 
اند و تحلیل ما صرفا بر اساس آمار ثبت نامی در سامانه کارا است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان البرز در خاتمه خاطر نشان داشت: در حال حاضر 12 هزار نفر که در شرایط عادي از کار بیکار شده و مشمول بیمه بیکاري

 
شده اند، از اداره کار بیمه بیکاري دریافت می کنند. 

 
ستاره احمدي - تیتریک 

انتهاي پیام/ س



پیش بینی قیمت طلا فردا 28 تیر / طلا همچنان یک دارایی جذاب است

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1400/04/27

 
پیش بینی قیمت طلا فردا 28 تیر / طلا همچنان یک دارایی جذاب است 

سرمایه گذاران وال استریت و خرده فروشی انتظار دارند که قیمت طلا در هفته به روند صعودي خود ادامه دهد حتی در شرایطی که بازار در میانگین متحرك 50

 
روزه با مقاومت شدیدي روبرو است. 

در بازار امروز یکشنبه انس جهانی طلا به دلیل تعطیلی بازارهاي جهانی بدون تغییر ماند. قیمت طلا 18 عیار به دنبال ثبات نرخ ارز در صرافی ملی و با وجود افزایش

 
نسبی نرخ ارز در بازار آزاد، کاهش یافت و به قیمت یک میلیون و 49 هزار تومان رسید. 

قیمت ها در بازار طلا و سکه تحت تاثیر نرخ ارز و انس جهانی است از آنجایی که تعطیلی بازارهاي داخلی داد و ستد را کاهش داده است و نرخ دلار در صرافی براي

 
روز سوم ثابت ماند، باید منتظر ماند که فردا با بازگشایی بازارهاي جهانی حرکت انس طلا در چه مسیري است. 

محمد کشتی آراي، نایب رئیس اتحادیه طلا در گفتکو با تجارت نیوز به کاهش انس جهانی در بازار دیروز اشاره کرد و گفت: در بازار شنبه با توجه به کاهش 12

 
دلاري انس جهانی و ثبات نسبی در بازار دلار، در کنار کاهش عرضه و تقاضا در بازار طلا، قیمت ها روند نزولی را طی کرد. 

کشتی آراي بر این عقیده است که کاهش انس جهانی و از طرفی کاهش تقاضا در بازار عوامل موثر در کاهش قیمت ها بودند. همچنین از کاهش 50 هزار تومانی

 
حباب سکه خبر داد. او کاهش حباب سکه را به دلیل کاهش تقاضا در بازار در کنار کاهش قیمت ها می داند. 

با افزایش فشارهاي تورمی به سطح بی سابقه ، بسیاري از تحلیلگران همچنان شاهد حمایت بیشتر از طلا هستند. علیرغم تهدیدهاي پیش رو ، فدرال رزرو همچنان

 
تورم بالاتر را موقت اعلام کرده و انتظار دارد موضع سیاست پولی فوق العاده تطبیقی   خود را براي آینده قابل پیش بینی حفظ کند. 

آدریان دي ، رئیس Adrian Day Asset Management ، گفت که همچنان نظر صعودي را در برابر طلا باقی مانده زیرا این فلز گران بها همچنان یک

 
دارایی جذاب است زیرا بانک هاي مرکزي در سراسر جهان اعتبار خود را در بازارهاي مالی از دست می دهند. 

او گفت: « بیشتر و بیشتر سرمایه گذاران به فدرال رزرو و سایر بانک هاي مرکزي اعتماد ندارند و آنها می فهمند که تورم قوي تر و پایدارتر از آنچه فدرال رزرو اعلام

 
کرده بود، است.» 

چشم انداز صعودي طلا پس از شهادت جروم پاول رئیس فدرال رزرو در کنگره که گفت که اگرچه تورم می تواند در چند ماه آینده به حرکت خود ادامه دهد، اما آن

 
ها همچنان رشد را موقت می دانند، ادامه پیدا کرد. او افزود که شرایط اقتصادي براي ایجاد تغییر در سیاست هاي پولی "هنوز راه هاي دور" را دارد. 

آدریان گفت:«ما همچنان انتظار داریم که حفظ دامنه فعلی براي نرخ وجوه فدرال مناسب باشد تا زمانی که شرایط بازار کار به سطوح مطابق با ارزیابی کمیته از

 
حداکثر اشتغال برسد و تورم به 2 درصد افزایش یابد.» (منبع: اقتصادنیوز) 

منبع : تجارت نیوز



جذب 50 درصد نیروهاي بومی در شرکت هاي نفتی استان بوشهر رعایت نشده است

منبع: تسنیمشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1400/04/27

گروه استان ها- رئیس مجمع نمایندگان استان بوشهر به وضعیت اشتغال نیروهاي بومی در شرکت هاي نفتی استان پرداخت و گفت: نسبت جذب 50 درصد
نیروهاي بومی در شرکت هاي نفتی استان بوشهر رعایت نشده است.

گروه استان ها- رئیس مجمع نمایندگان استان بوشهر به وضعیت اشتغال
نیروهاي بومی در شرکت هاي نفتی استان پرداخت و گفت: نسبت جذب
50 درصد نیروهاي بومی در شرکت هاي نفتی استان بوشهر رعایت نشده

 
است. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از دیلم، عبدالکریم جمیري عصر امروز در
نشست با فعالان اجتماعی و اصحاب رسانه شهرستان دیلم با اشاره به
وضعیت راه هاي شهرستان دیلم اظهار داشت: در نشست با وزیر راه و
شهرسازي و معاونان این وزارتخانه مواردي همچون مسیر دیلم به سمت
بندر عامري، هندیجان و خط دوم مسیر گناوه به دیلم مورد بررسی قرار
گرفت و دستورات لازم درخصوص اتمام این پروژه ها مورد توجه قرار
گرفت ولی به سبب شرایط نامطلوب اعتباري و اقتصادي تاکنون تکمیل

 
نشده است. 

نماینده مردم بوشهر گناوه و دیلم در مجلس با بیان اینکه براي جلوگیري از مشکلات و حوادث جاده اي در محور مواصلاتی دیلم و گناوه این پروژه ها باید هر چه

 
زودتر تکمیل شود افزود: پیشنهاد شده که پروژه هاي نیمه تمام راه و شهرسازي با ترك تشریفات به پیمانکاران واجد شرایط واگذار شود. 

وي جذب بودجه از محل اعتبارات بنیاد مسکن، نفت و ریاست جمهوري براي توسعه روستاها را مورد اشاره قرار داد و بیان کرد: براي تکمیل پروژه هاي نیمه تمام،
احداث چمن مصنوعی، طرح هاي هادي روستایی، اختصاص قیر رایگان و تکمیل راه هاي روستایی اعتباراتی از طریق بنیاد مسکن، نفت و توسعه روستایی ریاست

 
جمهوري جذب شده که با تأیید موافقتنامه هاي لازم در اختیار دهیاران قرار می گیرد. 

رئیس مجمع نمایندگان استان بوشهر، با بیان اینکه براي توسعه اشتغال، مدیران رده بالاي شرکت هاي نفتی باید بومی باشند، تصریح کرد: در حوزه مدیریت ارشد
نفت در استان بوشهر میدان در اختیار نیروهاي بومی قرار داده نشده تلاش شده که از ظرفیت نیروهاي متخصص و باتجربه بومی در هیئت مدیره شرکت ها و سمت

 
مدیر عاملی شرکت ها استفاده شود و براي تحقق این هدف در حال رایزنی با دستگاه هاي متولی امر هستیم. 

جمیري بیان کرد: تا مدیران رده بالاي در شرکت ها بومی نباشند امکان استفاده از نیروهاي بومی در سطوح پایین تر به راحتی وجود ندارد که هم اکنون به دنبال

 
این موضوع هستیم و امید می رود با تشکیل دولت جدید که کارآمد، حق جو، عدالت محور و حق طلب و مردم دار است این امور به نفع مردم پیش برود. 

رئیس مجمع نمایندگان استان بوشهر به وضعیت اشتغال نیروهاي بومی پرداخت و افزود: بر اساس آمار و بررسی ها نسبت جذب 50 درصد نیروهاي بومی در شرکت
هاي نفتی استان بوشهر رعایت نشده و مدیران شرکت ها مدعی هستند که نیروي بومی متخصص و آموزش دیده متناسب با سمت ها در منطقه وجود نداشته و براي

 
رفع این مشکل باید در توسعه آموزش فنی و حرفه اي متناسب با نیازها گام هاي بهتري برداشته و ظرفیت نیروهاي منطقه دقیق تر شناسایی شود. 

وي با اشاره به پیگیري صورت گرفته براي جبران خسارت مالکان و مستاجران بازارچه سوخته دیلم خاطر نشان کرد: با پیگیري هاي انجام شده امیدوارم به زودي

 
مطالبات و درخواست هاي مردم خسارت دیده محقق شود. 

جمیري، از صدور مجوز ساخت شرکت فولاد در شهرستان گناوه خبر داد و تصریح کرد: راه اندازي شهرك صنعتی در شمال استان بوشهر که در ایجاد اشتغال جوانان

 
منطقه و توسعه زیرساخت هاي شهرستان دیلم مورد توجه قرار دارد و در این راستا براي ساخت شرکت فولاد در شهرستان گناوه مجوزهاي لازم صادر شده است. 



وي حمایت و تقویت شرکت هاي تولیدي را مورد تأکید داد و گفت: براي رفع مشکلات واحدهاي راکد و بازگشایی مجدد آن ها اقداماتی انجام شده و در حوزه پارس

 
جنوبی با نشست ها و مذاکرات صورت گرفته امیدواریم که براي جذب نیروهاي بومی منطقه اقدام شود. 

نماینده مردم بوشهر، گناوه، دیلم در مجلس نهضت ساخت مسکن را مورد اشاره قرار داد و افزود: دولت جدید با رفع نواقص مسکن مهر به دنبال احیاي نهضت ساخت

 
مسکن در کشور است. 

رئیس مجمع نمایندگان استان بوشهر با اشاره تصویب سه طرح جامع براي بنادر دیلم، ریگ و گناوه خاطر نشان کرد: در حوزه بندري موفق به تصویب سه طرح
جامع براي بنادر دیلم، ریگ و گناوه شدیم و با حضور هیئت عامل بنادر و دریانوردي کشور در شمال استان بوشهر براي ساماندهی فضاي بندري دیلم و گناوه و

 
کمک به تجهیزات آنها نیز مصوباتی رقم خورده است. 

جمیري، در خصوص مشکلات قطعی آب دیلم گفت: خطوط انتقال آب دیلم از خط کوثر دچار فرسودگی و 8 کیلومتر آن دچار مشکل جدي است که باید تعویض

 
شود و در این راستا پیگیري و کارهاي آن انجام شده اعتبارات مورد نیاز پروژه نیز تخصیص داده شده است، ولی باید با سرعت بیشتري دنبال شود. 

 
رئیس مجمع نمایندگان بوشهر: اعتبارات آبرسانی در لایحه بودجه 1400 در نظر گرفته شده است 

 
رئیس مجمع نمایندگان بوشهر: دولت موظف به حل مشکلات فعالان اقتصادي است 

 
رئیس مجمع نمایندگان بوشهر : بیکاري 17 تا 20 درصدي شایسته استان بوشهر نیست 

وي با بیان اینکه براي حل شدن مشکل آب آشامیدنی بندر امام حسن (ع) دیلم اقداماتی انجام شده تصریح کرد: بر اساس توافق حاصل شده تأمین آب مردم در

 
مناطق گوره و امام حسن (ع) مورد توجه قرار دارد. 

نماینده مردم بوشهر، گناوه و دیلم با بیان اینکه پروژه هاي آب شیرین کن در نقاط مختلف استان بوشهر در حال فعالیت است افزود: اجرا این پروژه ها باید سرعت

 
بیشتري به خود بگیرد. 

جمیري عدم هماهنگی میان مسئولان شهرستان و در نظر نگرفتن نظر معتمدین و مردم را یکی از مشکلات اصلی شهرستان دیلم ذکر کرد و گفت: باید یک وحدت

 
نظر، هماهنگی و همراهی براي انجام پروژه هاي بزرگ در دیلم مورد توجه قرار بگیرد و نباید با بی تدبیري حق مردم دیلم را ضایع کرد. 

رئیس مجمع نمایندگان استان بوشهر از تنظیم شیوه نامه براي ساماندهی ته لنجی خبر داد و بیان کرد: این مهم باید به تصویب هیئت دولت می رسید اما تاکنون

 
انجام نشده است. 

وي اضافه کرد: مجوز کالاهاي ملوانی یا ته لنجی براي دیلم و گناوه صادر می شود، ولی به جاي اینکه به رونق بازار گناوه و دیلم منجر شود این سرمایه و کالا به
جاي دیگر منتقل می شود و سود و منفعت آن به دیگران می رسد.



وزارت صمت هیچ گونه دخل و تصرفی در ثبت و اجراي مزایده معادن نداشت

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1400/04/27

فصل اقتصاد - مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت صمت اعلام کرد؛ از آنجا که واگذاري معادن به صورت مزایده و تمام الکترونیکی و از طریق سامانه
ستاد دولت انجام می گیرد امکان استفاده از هیچ گونه رانتی وجود ندارد، لذا این وزارتخانه هیچ گونه دخل و تصرفی در ثبت و اجراي مزایده نداشته است.

فصل اقتصاد - مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت صمت اعلام کرد؛ از آنجا
که واگذاري معادن به صورت مزایده و تمام الکترونیکی و از طریق سامانه ستاد
دولت انجام می گیرد امکان استفاده از هیچ گونه رانتی وجود ندارد، لذا این

 
وزارتخانه هیچ گونه دخل و تصرفی در ثبت و اجراي مزایده نداشته است. 

به گزارش خبرگزاري خانه ملت ، مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت صمت
به دنبال انتشار مطلبی با عنوان « کمیسیون صنایع و معادن مجلس زیر بار
واگذاري معادن خارج از ضوابط قانونی نمی رود/ طرح سوال در انتظار وزیر صمت

 
» در خبرگزاري خانه ملت، جوابیه اي را در اختیار این خبرگزاري قرار داد . 

 
متن جوابیه بدین شرح است : 

 
باسلام و احترام 

با عنایت به درج مطلبی با عنوان « کمیسیون صنایع و معادن مجلس زیر بار واگذاري معادن خارج از ضوابط قانونی نمی رود/ طرح سوال در انتظار وزیر صمت » به
تاریخ 18/4/1400 در آن خبرگزاري، مقتضی است وفق قانون مطبوعات و خبرگزاري ها نسبت به انتشار توضیحات ارسالی از سوي مرکز روابط عمومی و اطلاع

 
رسانی وزارت صنعت، معدن و تجارت در اسرع وقت اقدام لازم صورت پذیرد. 

پیرو انتشار برخی شایعات در خصوص اجراي طرح بزرگ آزادسازي شش هزار محدوده و معدن غیرفعال، بدینوسیله توضیحات مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی
وزارت صمت در خصوص تشریح شرایط برگزاري مزایده واگذاري معادن و در راستاي تنویر افکار عمومی و شفافیت هر چه بیشتر موضوع به شرح زیر ارسال می شود:
براساس مطالبات به حق، مستمر و جدي رهبري معظم انقلاب، مسئولین عالی نظام و دولت، فعالان اقتصادي و بخش خصوصی و همچنین نمایندگان شما در مجلس
شوراي اسلامی، از سال گذشته طی فرایندهاي سخت و پیچیده تخصصی و کارشناسی، ظرفیت ها و پتانسیل هاي معدنی حبس شده، غیر فعال و راکد سرزمینمان
شناسایی و پس از رفع منازعات و تعارضات حقوقی و زیست محیطی، خلع ید از اشخاص حقیقی و حقوقی بلوکه کننده معادن طبق قانون و اخذ مجوزات لازم در
قالب «طرح عظیم آزادسازي شش هزار محدوده و معدن غیرفعال کشور» با برگزاري بزرگترین مزایده سراسري و عمومی کشور و از طریق سامانه تدارکات
الکترونیکی دولت (ستاد) به عنوان تنها مرجع قانونی برگزاري مزایده ها در کشور، امکان بهره برداري افراد داراي اهلیت مالی و صلاحیت حرفه اي از این استعداد

 
ملی و طبیعی فراهم گردید. 

خداي بزرگ را شاکریم که امروز با تلاش جمعی از کارشناسان و صاحب نظران بخش هاي مختلف دولتی و خصوصی، این آمادگی مهیا شد تا شش هزار محدوده و
معدن غیرفعال کشور در مسیر تحقق سیاست هاي اقتصاد مقاومتی، اشتغال زایی گسترده جوانان این مرز و بوم، توسعه متوازن مناطق کمتر برخوردار و تأمین مواد

 
اولیه واحدهاي تولیدي نقش بی بدیل خود را ایفا نمایند. 

 
در همین راستا و به منظور ایجاد شفافیت و درك بهتر از انجام این اقدام ارزشمند لازم است برخی نکات درباره اجراي این طرح به اطلاع مردم عزیز برسد: 

1- اهمیت حوزه معدن و توجه به این ظرفیت ملی به واسطه منافع و اثرات مثبتی که در منطقه و در اقتصاد کشور دارد همواره مورد تاکید مقام معظم رهبري و
رئیس جمهور و از خواسته هاي مهم و همیشگی نمایندگان مجلس شوراي اسلامی بوده است و با توجه به قول وزیر صمت در روز گرفتن راي اعتماد از مجلس
شوراي اسلامی این موضوع به جد، مورد پیگیري وزارت صمت قرار گرفت و خوشبختانه با تلاش دولت مردان و بدون توجه به مسائل و رویدادهاي سیاسی فرآیند
اجراي این طرح که با انجام مطالعات، پژوهش ها و نشست هاي متعدد تخصصی، باحضور و مشورت بخش خصوصی مرتبط و با خلع ید از افراد بلوکه کننده معادن

 
در جهت عدم اتلاف فرصت ها و سرمایه هاي کشور عزیزمان آغاز و طی 2 مرحله واگذاري این معادن از طریق مزایده سراسري در اوایل سال جاري اقدام شد. 

2- وزارت صمت با توجه به وظایف قانونی خود در حوزه معدن نسبت به احصاء ظرفیت هاي غیرفعال معدنی کشور اقدام نمود. در گام نخست بر اساس مطالعات
انجام شده حدود 13 هزار و 500 محدوده معدنی غیر فعال در کشور شناسایی شد و در گام بعدي پالایش این محدوده ها براي شناسایی محدوده هاي داراي شرایط
واگذاري آغاز شد و با حذف هفت هزار و 500 محدوده شامل مخالفت دستگاه هاي موضوع ماده 24 قانون معادن، 6 هزار محدوده بدون معارض و مخالفت ارگان

 
هاي ماده 24 مشخص و براي اجراي این طرح آماده گردید. 

3- مزایده و واگذاري محدوده هاي معدنی کشور جزء تکالیف قانونی وزارت صنعت، معدن و تجارت بوده و در طول سال هاي مختلف همواره فرایندي کاملاً تخصصی،
فنی و کارشناسی را طی نموده که در طول 3 دهه گذشته این برنامه توسط وزارت صمت و سازمان هاي صمت در استان هاي مختلف (زمانی که تعداد محدوده هاي



اکتشافی و یا معدنی آماده مزایده واگذاري باشد) انجام شده است و تنها تفاوت آن در این مرحله، گستردگی این واگذاري و نیز تغییر برخی شرایط ورود به مزایده
شامل افزایش ضمانت حضور در مزایده و بیشتر شدن امتیازات براي سنجش اهلیت و صلاحیت حرفه اي و مالی متقاضیان است که براي جلوگیري از حبس دوباره

 
این معادن و غیر فعال ماندن ظرفیت معدنی کشور، بر اساس تجربیات حاصل از واگذاري هاي پیشین، برقرار شده است . 

4- طی ماه هاي گذشته اطلاع رسانی لازم براي واگذاري این 6 هزار محدوده معدنی از طریق رسانه ملی، مطبوعات و جراید و همچنین رسانه هاي مجازي کشور در
سطوح ملی و استانی انجام شده و همگان می بایست به این نکته بسیار مهم توجه داشته باشند که در این شیوه واگذاري به صورت مزایده که به صورت تمام
الکترونیکی و صرفا از طریق سامانه ستاد دولت انجام می گیرد امکان استفاده از هیچ گونه رانتی وجود ندارد و براي شرکت در مزایده به هیچ عنوان نیازي به ورود از
طریق سامانه کاداستر معدنی نیست، لذا این وزارتخانه هیچ گونه دخل و تصرفی در ثبت و اجراي مزایده نداشته و احتمال استفاده از هرگونه رانتی در این زمینه از

 
بین رفته است. 

5- واگذاري معادن با کالا هاي دیگر متفاوت است، و با توجه به اینکه معادن جزء انفال محسوب می شوند در مزایده معادن، هیچ معدنی به فروش نرسیده و هیچ
پولی در این مزایده رد و بدل نشده است و صرفا یک ضمانت نامه جهت شرکت در مزایده از متقاضی دریافت گردیده و حقوق دولتی اجراي این طرح پس از بهره
برداري و استخراج در دولت بعد به حساب خزانه واریز خواهد شد و در حقیقت اجراي طرح آزادسازي محدوده ها و معادن غیرفعال کشور، ریل گذاري بخش معدن
براي دولت آینده است و آثار و پیامدهاي مثبت آن در دولت بعد قابل مشاهده است، بنابراین مباحث و شبهاتی را که در این خصوص وجود دارد، تماماً مبتنی بر عدم

 
علم و آگاهی و البته ناشی از تحرکات کسانی است که با اجراي این طرح بخشی از منافعشان مورد تهدید قرار گرفته است. 

6- با توجه به اینکه واگذاري این محدوده ها از طریق مزایده و به صورت کاملا قانونی برگزار شده است، و همچنین در ابتداي فرایند اجراي طرح از اشخاص حقیقی
و حقوقی که سال هاي سال موجب رکود و غیرفعال شدن این ظرفیت هاي خدادادي مردم شده بودند، خلع ید صورت گرفته است، مراجع نظارتی در طول اجراي
این طرح همواره حضور فعال داشته اند و این وزارتخانه همچون گذشته آمادگی خود را براي همکاري مضاعف با این نهادها به منظور شفافیت و بررسی هاي بیشتر

 
در جهت راستی آزمایی و سلامت اجراي این مزایده اعلام می دارد. 

7- وزارت صنعت، معدن و تجارت به عنوان مرجع تخصصی در این حوزه، ضمن یادآوري رسالت اجتماعی اصحاب رسانه آمادگی خود را براي شفاف سازي و

 
پاسخگویی نسبت به شبهات و سوالات پیرامون اجراي این طرح اعلام می دارد. 

در پایان ضمن تقدیر از دغدغه مندي صاحب نظران و کارشناسان در این خصوص ذکر این نکته ضروري است که رسانه ها و فعالان این بخش می بایست ضمن
رعایت امانتداري و درنظر گرفتن جنبه هاي تخصصی این موضوع، بدور از فضاي سیاسی به وظایف و مسئولیت هاي خود در راستاي اعتلاي ایران همت کنند و از

 
انتشار مطالب غیرکارشناسی پرهیز نمایند./ 

پایان پیام



دستورالعمل تشکیل شرکت سهامی عام پروژه تصویب شد

منبع: پول نیوزشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1400/04/27

یک مقام مسئول اعلام کرد: سازمان بورس و اوراق بهادار، دستور العمل تشکیل شرکت سهامی عام پروژه را با هدف تقویت بازار اولیه و هدایت نقدینگی به
پروژه هاي داراي توجیه اقتصادي تصویب کرد.

یک مقام مسئول اعلام کرد: سازمان بورس و اوراق بهادار، دستور العمل تشکیل شرکت سهامی عام پروژه را با هدف تقویت بازار اولیه و هدایت نقدینگی به

 
پروژه هاي داراي توجیه اقتصادي تصویب کرد. 

به گزارش پول نیوز، به نقل از سازمان بورس و اوراق بهادار، میثم طهماسب زاده،
از تصویب دستورالعمل تشکیل شرکت سهامی عام پروژه در جلسه هیأت مدیره
سازمان خبر داد و گفت: دستورالعمل تشکیل شرکت سهامی عام پروژه با هدف
تقویت بازار اولیه و هدایت نقدینگی به پروژه هاي داراي توجیه اقتصادي به

 
تصویب رسیده است. 

رئیس اداره نظارت بر انتشار و ثبت اوراق بهادار سرمایه اي سازمان بورس و اوراق
بهادار، اظهار داشت: شرکت سهامی عام پروژه شرکتی است که به شکل سهامی
عام و با مکانیزم پذیره نویسی عمومی و به منظور تکمیل و بهره برداري از پروژه

 
هاي کلان اقتصادي که داراي توجیه فنی و اقتصادي است، تشکیل می شود. 

به گفته رئیس اداره نظارت بر انتشار و ثبت اوراق بهادار سرمایه اي، حداقل سرمایه لازم جهت صدور مجوز عرضه عمومی براي شرکت پروژه پنج هزار میلیارد ریال
است. براي عرضه عمومی شرکت هاي مذکور، موسسین باید حداقل نصف سرمایه شرکت را تعهد کرده و صد در صد مبلغ اسمی هر سهم تعهد شده را به شکل نقد

 
یا غیرنقد تأدیه کنند. 

وي توضیح داد: محدودیتی در میزان آورده غیرنقدي براي موسسین وجود ندارد، اما آورده غیرنقدي صرفاً باید شامل پروژه یا پروژه هاي انتقالی در زنجیره تولید و

 
اجزا و متعلقات آن (از قبیل زمین، ساختمان و تأسیسات محل پروژه، ماشین آلات مربوطه و در راستاي موضوع اصلی فعالیت شرکت تأسیس شده باشد. 

طهماسب زاده ادامه داد: دارایی مذکور باید فاقد هرگونه معارض و محدودیت نقل و انتقال باشد. همچنین دارایی هاي نامشهود از قبیل برند، علائم تجاري و دانش

 
فنی و تخصصی به عنوان آورده غیرنقدي مورد قبول نیست. 

وي افزود: موسسین باید پیش از ارائه درخواست به سازمان مجوزهاي قانونی مربوطه را از متولیان امر در وزارتخانه هاي مربوطه یا مراجع ذیصلاح که متخصص در
حوزه هر صنعت بوده دریافت کنند. همچنین موسسین الزام دارند تا زمان اتمام پروژه در شرکت حضور داشته باشند و تضامینی از جمله قسمتی از سهام آنها جهت

 
اتمام پروژه در زمانبندي اعلامی در وثیقه بورس مربوطه قرار گیرد. 

رئیس اداره نظارت بر انتشار و ثبت اوراق بهادار سرمایه اي خاطرنشان کرد: این شکل تأسیس می تواند ضمن کمک به توسعه کشور موجبات رونق تولید و اشتغال را
در راستاي اقتصاد مقاومتی فراهم آورد.



«هپ» با چهره جدید آمد!

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1400/04/27

فصل اقتصاد - اپلیکیشن «هپ» کانون جوانه هاي بانک ملی ایران که با استقبال نوجوانان رو به رو شده، حالا چهره جدید خود را رونمایی کرده است و
کانونی ها می توانند در بستر جدید این اپلیکیشن، مطالب، آموزش ها و سرگرمی هاي متنوع و مورد پسند خود را دنبال کنند.

فصل اقتصاد - اپلیکیشن «هپ» کانون جوانه هاي بانک ملی ایران که با استقبال
نوجوانان رو به رو شده، حالا چهره جدید خود را رونمایی کرده است و کانونی ها
می توانند در بستر جدید این اپلیکیشن، مطالب، آموزش ها و سرگرمی هاي متنوع

 
و مورد پسند خود را دنبال کنند. 

به گزارش فصل اقتصاد ، با روند رو به رشد تکنولوژي و در جهان پیشرفته امروز،
میزان دسترسی و استفاده نوجوانان از فضاي مجازي افزایش یافته که این فضا می
تواند بستري براي آموزش آنها باشد اما متاسفانه جاي مطالب مفید آموزشی در

 
زمینه سواد مالی و مفاهیم اقتصادي خالی ست. 

به همین دلیل و با توجه به نیاز نوجوانان به چنین آموزش هایی، کانون جوانه هاي بانک ملی ایران که از سال 1392 شکل گرفته و در حال فعالیت در زمینه ارتقاء
سواد مالی نوجوانان است، در راستاي مسئولیت هاي خود و براي آشنایی و آموزش هرچه بیشتر مفاهیم اقتصادي به نوجوانان در سال 1398 اپلیکیشن «هپ» را
طراحی و رونمایی کرد. حالا این اپلیکیشن چهره جدید به خود گرفته و رابط کاربري جدید آن رونمایی شده است. در نسخه به روز رسانی شده، کاربر در فضایی
شادتر و متنوع تر فعالیت می کند و از جمله تغییرات صورت گرفته آن می توان به اضافه شدن امکان انتخاب زمینه و تم هاي جدید اشاره کرد. «هپ» یک اپلیکیشن
آموزشی- سرگرمی است که علاوه بر آموزش مفاهیم اقتصادي در قالب فیلم، داستان صوتی و کارتون، فضایی را براي بازي و سرگرمی نوجوانان فراهم می آورد و
کاربران در قالب بازي هاي استراتژیک با مفاهیمی مانند کارآفرینی و کسب و کار آشنا می شوند. البته در این اپلیکیشن علاوه بر آموزش هاي اقتصادي، مطالب
آموزشی متنوعی در زمینه هاي گوناگون در اختیار کاربران قرار گرفته است. «هپ» مخفف "هوش پولساز" و برگرفته از یک بازي نوستالژیک و قدیمی و در زبان
لاتین به معناي امید و آرزو است. محتواي اپلیکیشن هپ مرتبا به روز رسانی شده و کاربران با فعالیت در اپلیکیشن می توانند به جمع آوري امتیاز پرداخته و در
جشنواره هایی که از سوي کانون جوانه ها برگزار می شود، شرکت کنند. کاربرانی که قبلا عضو کانون جوانه ها بوده اند، می توانند امتیازات خود را از سایت به
اپلیکیشن هپ انتقال دهند. علاقمندان می توانند اپلیکیشن هپ را از طریق سایت بانک ملی ایران، استورهاي بازار، مایکت و چارخونه و یا ارسال عدد 2 به شماره
100005566 دریافت و نصب کنند. براي کسب اطلاعات بیشترمی توانید به سایت بانک ملی ایران، سایت کانون جوانه ها به آدرس bmi.ir/kids و کانال بله کانون

 
جوانه ها به آدرس @kidsbankmelli مراجعه کنید. 

<--



دستورالعمل تشکیل شرکت سهامی عام پروژه تصویب شد

منبع: بورس 24شماره خبر:  114  |  تاریخ: 1400/04/27

میثم طهماسب زاده، رئیس اداره نظارت بر انتشار و ثبت اوراق بهادار سرمایه اي سازمان بورس و اوراق بهادار، از ...

بورس24 : سازمان بورس و اوراق بهادار، دستور العمل تشکیل شرکت سهامی عام پروژه را با هدف تقویت بازار اولیه و هدایت نقدینگی به پروژه هاي داراي

 
توجیه اقتصادي تصویب کرد. 

میثم طهماسب زاده، رئیس اداره نظارت بر انتشار و ثبت اوراق بهادار سرمایه اي سازمان بورس و اوراق بهادار، از تصویب دستورالعمل تشکیل شرکت سهامی عام
پروژه در جلسه هیات مدیره سازمان خبر داد و به پایگاه خبري بازار سرمایه (سنا) گفت: دستورالعمل تشکیل شرکت سهامی عام پروژه با هدف تقویت بازار اولیه و

 
هدایت نقدینگی به پروژه هاي داراي توجیه اقتصادي به تصویب رسیده است. 

وي اظهار داشت: شرکت سهامی عام پروژه شرکتی است که به شکل سهامی عام و با مکانیزم پذیره نویسی عمومی و به منظور تکمیل و بهره برداري از پروژه هاي

 
کلان اقتصادي که داراي توجیه فنی و اقتصادي است، تشکیل می شود. 

به گفته رئیس اداره نظارت بر انتشار و ثبت اوراق بهادار سرمایه اي، حداقل سرمایه لازم جهت صدور مجوز عرضه عمومی براي شرکت پروژه پنج هزار میلیارد ریال
است. براي عرضه عمومی شرکت هاي مذکور، مؤسسین باید حداقل نصف سرمایه شرکت را تعهد کرده و صد در صد مبلغ اسمی هر سهم تعهد شده را به شکل نقد

 
یا غیرنقد تأدیه کنند. 

وي توضیح داد: محدودیتی در میزان آورده غیرنقدي براي موسسین وجود ندارد، اما آورده غیرنقدي صرفاً باید شامل پروژه یا پروژه هاي انتقالی در زنجیره تولید و

 
اجزا و متعلقات آن (از قبیل زمین، ساختمان و تاسیسات محل پروژه، ماشین الات مربوطه و ... ) در راستاي موضوع اصلی فعالیت شرکت تأسیس شده باشد. 

طهماسب زاده ادامه داد: دارایی مذکور باید فاقد هرگونه معارض و محدودیت نقل و انتقال باشد. همچنین دارایی هاي نامشهود از قبیل برند، علائم تجاري و دانش

 
فنی و تخصصی به عنوان آورده غیرنقدي مورد قبول نیست. 

وي افزود: مؤسسین باید پیش از ارائه درخواست به سازمان مجوزهاي قانونی مربوطه را از متولیان امر در وزارتخانه هاي مربوطه یا مراجع ذیصلاح که متخصص در
حوزه هر صنعت بوده دریافت کنند. همچنین موسسین الزام دارند تا زمان اتمام پروژه در شرکت حضور داشته باشند و تضامینی از جمله قسمتی از سهام آنها جهت

 
اتمام پروژه در زمانبندي اعلامی در وثیقه بورس مربوطه قرار گیرد. 

رئیس اداره نظارت بر انتشار و ثبت اوراق بهادار سرمایه ایخاطرنشان کرد: این شکل تاسیس می تواند ضمن کمک به توسعه کشور موجبرونق تولید و اشتغال را در
راستاي اقتصاد مقاوتی فراهم آورد.



بازدید از مراکز آموزش فنی و حرفه اي و افتتاح دهکده کودك در رشت

منبع: صفیر گیلانشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1400/04/27

استاندار گیلان با همراهی فرماندار رشت در آستانه هفته ملی مهارت از مراکز آموزش فنی و حرفه اي در رشت بازدید و مجموعه آموزشی- تفریحی دهکده
کودك را نیز افتتاح کرد.

 
در آستانه هفته ملی مهارت و روز کارآفرینی، 

 
بازدید از مراکز آموزش فنی و حرفه اي و افتتاح دهکده کودك در رشت 

استاندار گیلان با همراهی فرماندار رشت در آستانه هفته ملی مهارت از مراکز آموزش فنی و حرفه اي در رشت بازدید و مجموعه آموزشی- تفریحی دهکده کودك را

 
نیز افتتاح کرد. 

 
بازدید از مراکز آموزش فنی و حرفه اي و افتتاح دهکده کودك در رشت 

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی صفیر گیلان؛ دکتر ارسلان زارع و مهندس علی فتح اللهی صبح امروز (یکشنبه) در آستانه هفته ملی مهارت و روز کارآفرینی، از مرکز

 
آزمون، کارگاه آموزش صنایع دستی و مرکز آموزش هاي صنعتی فنی حرفه اي گیلان در رشت بازدید کرد. 

همچنین با حضور نماینده عالی دولت در گیلان و فرماندار رشت، دهکده کودك به عنوان اولین و بزرگترین مجموعه آموزشی- تفریحی کودکان، در رشت مورد بهره

 
برداري قرار گرفت. 

هدف از اجراي این طرح، فرهنگ سازي در زمینه هاي ترافیکی، شهر نشینی، اجتماعی، آموزش هاي تخصصی در زمینه پلیس راهور، پلیس فتا، پلیس جرم شناسی،

 
پلیس مبارزه با مواد مخدر، آتشنشانی، امداد و نجات، هلال احمر و نیز استعدادیابی در سنین پایه است. 

کودکان در سنین بین 3 تا 13 سال وارد این مجموعه شده و بعد از غربالگري روانشناسی توسط تیم علمی به انتخاب مشاغل رفته و شغل مورد علاقه خود را انتخاب

 
و در فضاي کاملاً شاد، همراه با بازي و تفریح به کار در حرفه انتخابی می پردازند. 

استعداد یابی کودکان در مدت مشخص، دریافت مدرك رسمی، بسترسازي براي کسب درآمد و فراهم آمدن اوقاتی خوش و هدفمند از دیگر اهداف اجراي این دهکده

 
بوده است. 

شخصیت پردازي و داستان پردازي، اجراي خیابان ها و معابر مختلف در مقیاس کوچک، طراحی شغل هاي گوناگون، شبیه سازي و فضا سازي شهري کوچک،
طراحی پلان هاي ترافیکی، طراحی کلیه علائم راهنمایی رانندگی، طراحی و ساخت تجهیزات خانه مشاغل کودك از بهترین آیتم هاي دکوراتیو در خانه مشاغل

 
کودك می باشد. 

دست سازه مینیاتوري، نقاشی روي سنگ، نقاشی چهره، اوریگامی، سفالگري، نجاري، صنایع دستی، خیاطی، خلاقیت، موسیقی، دندانپزشکی، بازیگري، مکانیکی،

 
راهنمایی رانندگی، آتش نشانی و هلال احمر از مشاغل پیش بینی شده در دهکده کودك است. 

 
در این مجموعه وسایل بازي شامل سرسره بادي، استخر توپ، ترامپولین، استخرتوپ شنی، فوتبال دستی و پینگ پنگ نیز تعبیه شده است. 

 
شش مرداد، روز ملی کارآفرینی و آموزش هاي فنی و حرفه اي بوده و در این راستا از 31 تیر تا 6 مرداد، هفته ملی مهارت نامگذاري شده است. 

 
سردبیر/زلیخا صفري 

 
   

 



افتتاح دهکده کودك در رشت

منبع: لاهیگشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1400/04/27

مجموعه آموزشی _تفریحی دهکده کودك در آستانه هفته ملی مهارت در رشت به بهره برداري رسید.

 
افتتاح دهکده کودك در رشت 

 
مجموعه آموزشی _تفریحی دهکده کودك در آستانه هفته ملی مهارت در رشت به بهره برداري رسید. 

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی لاهیگ به نقل از باشگاه خبرنگاران جوان ، ارسلان زارع، استاندار گیلان صبح امروز در آستانه هفته ملی مهارت و روز کارآفرینی، از

 
مرکز آزمون، کارگاه آموزش صنایع دستی و مرکز آموزش هاي صنعتی فنی حرفه اي گیلان در رشت بازدید کرد. 

 
همچنین با حضور او دهکده کودك به عنوان نخستین و بزرگترین مجموعه آموزشی - تفریحی کودکان در رشت مورد بهره برداري قرار گرفت. 

هدف از اجراي این طرح، فرهنگ سازي در زمینه هاي ترافیکی، شهرنشینی، امور اجتماعی، آموزش هاي تخصصی در زمینه پلیس راهور، پلیس فتا، پلیس جرم

 
شناسی، پلیس مبارزه با مواد مخدر، آتش نشانی، امداد و نجات، هلال احمر و نیز استعدادیابی در سنین پایه اعلام شده است. 

پایگاه اطلاع رسانی استانداري گیلان اعلام کرد: کودکان در سنین بین 3 تا 13 سال وارد این مجموعه شده و بعد از غربالگري روانشناسی توسط تیم علمی به

 
انتخاب مشاغل رفته و شغل مورد علاقه خود را انتخاب و در فضاي کاملا شاد، همراه با بازي و تفریح به کار در حرفه انتخابی می پردازند. 

استعدادیابی کودکان در مدت مشخص، دریافت مدرك رسمی، بسترسازي براي کسب درآمد و فراهم آمدن اوقاتی خوش و هدفمند از دیگر اهداف اجراي این دهکده

 
است. 

شخصیت پردازي و داستان پردازي، اجراي خیابان ها و معابر مختلف در مقیاس کوچک، طراحی شغل هاي گوناگون، شبیه سازي و فضا سازي شهري کوچک،
طراحی پلان هاي ترافیکی، طراحی کلیه علائم راهنمایی رانندگی، طراحی و ساخت تجهیزات خانه مشاغل کودك از بهترین آیتم هاي دکوراتیو در خانه مشاغل

 
کودك است. 

دست سازه مینیاتوري، نقاشی روي سنگ، نقاشی چهره، اوریگامی، سفالگري، نجاري، صنایع دستی، خیاطی، خلاقیت، موسیقی، دندانپزشکی، بازیگري، مکانیکی،

 
راهنمایی رانندگی، آتش نشانی و هلال احمر از مشاغل پیش بینی شده در دهکده کودك است. 

 
در این مجموعه وسایل بازي شامل سرسره بادي، استخر توپ، ترامپولین، استخرتوپ شنی، فوتبال دستی و پینگ پنگ نیز تعبیه شده است. 

 
6 مرداد، روز ملی کارآفرینی و آموزش هاي فنی و حرفه اي است و از 31 تیر تا 6 مرداد ماه هفته ملی مهارت نامگذاري شده است. 

-



پرداخت 500 میلیارد تومان تسهیلات به متقاضیان فنی و حرفه اي در گیلان

منبع: لاهیگشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1400/04/27

استاندار گیلان گفت: بالغ بر 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت سال گذشته براي ایجاد اشتغال به متقاضیان فنی و حرفه اي پرداخت شده است.

 
پرداخت 500 میلیارد تومان تسهیلات به متقاضیان فنی و حرفه اي در گیلان 

 
استاندار گیلان گفت: بالغ بر 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت سال گذشته براي ایجاد اشتغال به متقاضیان فنی و حرفه اي پرداخت شده است. 

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی لاهیگ به نقل از باشگاه خبرنگاران جوان ، ارسلان زارع، استاندار گیلان در آستانه هفته ملی مهارت، صبح امروز به نقش اساسی و
مؤثر آموزش در تقویت مهارت و زمینه سازي براي اشتغال اشاره کرد و گفت: گیلان از 20 مرکز آموزش فنی و حرفه اي با امکانات زیرساختی مناسب و مربیانی ماهر

 
برخوردار است. 

او با اشاره به بازدید امروز خود از مراکز مختلف آموزش فنی و حرفه اي در رشت افزود: مرکز آموزش و ارزیابی آنلاین یکی از بخش هاي مورد بازدید بود که علیرغم

 
محدودیت هاي کرونایی به عنوان یک فرصت در مسیر توسعه دولت الکترونیک محسوب می شود. 

استاندار گیلان به سرمایه گذاري 35 میلیارد ریالی بخش خصوصی براي ساخت دهکده کودك اشاره کرد و اظهار داشت: از ظرفیت بخش خصوصی در زمینه سرمایه

 
گذاري مشترك براي توسعه و فرهنگ سازي به ویژه در حوزه کودکان نیز با انعقاد تفاهم نامه ها و قرارداد ها استفاده شده است. 

زارع ادامه داد: آموزش هاي مراکز فنی و حرفه اي با حمایت هاي دولت از طریق تسهیلات بانکی و نهاد هاي حمایتی همچون کمیته امداد و بهزیستی و نیز صندوق

 
کارآفرینی امید از اشتغال بانوان، هنرمندان و روستاییان پشتیبانی می کند. 

او یادآور شد: به واسطه حمایت هاي دولت در سالیان اخیر شاهد دستاورد هاي خوبی در صنعت بافت فرش و تابلو فرش، رشتی دوزي و سایر صنایع دستی و

 
رضایتمندي در فروش بوده ایم. 

استاندار گیلان تصریح کرد: دولت در سال گذشته بالغ بر 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان فنی و حرفه اي که اشتغال ایجاد کنند، پرداخت
کرده است.



مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي افتتاح شد &– خبرگزاري مهر | اخبار ایران و جهان

منبع: تجهیز نیوزشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1400/04/27

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از دانشگاه فنی و حرفه اي، بعدازظهر امروز با حضور سورنا ستاري معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري، علی آقا
محمدي عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و مدیر کارگروه اقتصادي دفتر مقام معظم رهبري، ابراهیم صالحی عمران رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي و

همچنین رؤساي استانی، رؤساي مراکز، ...

مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي افتتاح شد &–
خبرگزاري مهر | اخبار ایران و جهان به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از
دانشگاه فنی و حرفه اي، بعدازظهر امروز با حضور سورنا ستاري معاون
علمی و فناوري ریاست جمهوري، علی آقا محمدي عضو مجمع تشخیص
مصلحت نظام و مدیر کارگروه اقتصادي دفتر مقام معظم رهبري، ابراهیم
صالحی عمران رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي و همچنین رؤساي استانی،
رؤساي مراکز، مدیران و اساتید دانشکده هاي فنی و حرفه اي سراسر کشور
به صورت ویدئو کنفرانس، نخستین مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی

 
و حرفه اي کشور در محل دانشکده دکتر شریعتی تهران افتتاح شد. 

ستاري در این مراسم با عنوان اینکه دانشگاه فنی و حرفه اي جهت گیري
مناسبی را در زمینه اشتغال و کسب و کار انجام داده و در راستاي توسعه مراکز نوآوري فعالیت هاي گسترده اي داشته است خاطر نشان کرد: در گذشته مسیري
نبود تا دانشجویان این دانشگاه شرکت هاي خود را تأسیس کنند. در حال حاضر خرسند و خوشحالم که دانشگاه فنی و حرفه اي با رویکرد جدیدي که در زمینه
تجاري سازي آموزش ها و توسعه ي مراکز فناوري دارد توانسته این راه را براي دانشجویان خود سهل نماید تا آینده سازان کشورمان بتوانند در کنار یادگیري مهارت،

 
مسیر خود براي کارآفرینی را ادامه دهند. 

در ادامه آقا محمدي نیز در این مراسم اظهار داشت: شکل گیري این مراکز، محلی براي توانمندسازي و تحول می باشد که می تواند منطقه جنوب تهران را متحول
سازد، به خصوص اینکه این مرکز ویژه خانم ها است. دانشجویان و فارغ التحصیلان آموزش دیده این مراکز، مناسب ترین افراد و نیروي کار براي فعالیت ها به ویژه

 
در زمینه مد و لباس هستند و می توانند نقش مؤثري را در ایجاد و گسترش فرهنگ پوشش ایران اسلامی داشته باشند. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام بر اهمیت اشتغالزایی دانشجویان و توسعه اقتصادي در برپایی نمایشگاه هاي دائمی و حمایت از طرح هاي اشتغالزایی براي اقشار
کم برخوردار خصوصاً دانشجویان دختر تاکید نمود و دانشگاه فنی و حرفه اي را به عنوان یک دانشگاه مهارت محور فرصتی براي توسعه محور کردن کشور در شرایط

 
کنونی قلمداد کرد. 

در ادامه مراسم همچنین، صالحی عمران ضمن قدردانی از حمایت هاي مسئولین و تلاش هاي دست اندر کاران دانشکده، ضمن توضیحاتی تخصصی در خصوص
شاخص هاي موفقیت مؤسسات آموزشی و دانشگاه ها اظهار داشت: دو کلمه پیامدها و خروجی، سالهاست که سیستم هاي عمده نظام آموزشی را تحت تأثیر خود
قرار داده است. در واقع پیامدها و نتایج، به عنوان آثار نهایی هر سیستم و نظام آموزشی مورد توجه و مرسوم بوده است. اما امروزه کلمه جایگزین این دو مقوله، این
است که آموزش چه آثاري را از لحاظ اجتماعی، اقتصادي و فرهنگی در پی داشته است و براي جدي گرفتن این پیامدها اصطلاح نتیجه گرا بودن مؤسسات بسیار
مهم تلقی شده است. در همین راستا کارکردهاي سیستم هاي آموزشی به ویژه دانشگاه ها، یکی از بحث هاي مهم و کلیدي روز کشورهاي توسعه یافته است چراکه

 
نتایج اقتصادي سیستم ها و بحث اشتغال در حال حاضر در دنیا مطرح شده و محور ارزیابی عا قرار می گیرد. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي افزود: یکی از مباحث مهم دیگر در این خصوص ایجاد مراکز نوآوري و شرکت هاي دانش بنیان می باشد که از این مقوله اقتصادي در
سیستم هاي آموزشی بهره می گیرند. ما معتقدیم اقتصاد آموزشی با دانشگاه فنی و حرفه اي ارتباط بسیار نزدیکی پیدا می کند چرا که این دانشگاه ویژگی هایی

 
دارد که به شدت می تواند در پیامدهاي گفته شده، مؤثر باشد. 

وي با بیان اینکه معتقدم اقتصادي ترین نوع آموزش، آموزش هاي مهارتی و فنی و حرفه اي است، بیان داشت: اکنون در دنیا گرایش به سمت مهارت محوري به
وجود آمده است. طبق بررسی هاي انجام شده در آموزش عالی کشورهاي آلمان و سوئیس، 50 درصد دانشگاه ها مهارتی هستند و در فنلاند بالاي 60 درصد،
همچنین حدود 30 تا 60 درصد بسیاري از دانشگاه هاي طراز اول دنیا، وارد مقوله هاي مهارتی شده اند و بسیار جالب است که این دانشگاه ها فلسفه اي دارند که



آموزش ها و رشته هایشان را از بازار کار دنیا و مشاغل می گیرند و ضرورت دیگري که براي دانشگاه هاي مهارتی ذکر می کنند، بحث امنیت است چرا که وجود
بیکاري، عدم اشتغال و عدم کسب درآمد، منجر به اعتراضات و گرفتاري هاي اجتماعی می شود و آموزش هاي مهارتی در سطوح مختلف در داشتن یک کشور امن

 
اهمیت دارد و حتی یک ضرورت است. 

صالحی عمران در ادامه خاطر نشان کرد: دانشگاه فنی و حرفه اي 181 دانشکده دارد که 53 مرکز ویژه دختران می باشد و بیش از 65 درصد فارغ التحصیلان وارد
بازار کار می شوند. خوشبختانه در این دانشگاه حدود 60 درصد دروس به صورت عملی ارائه می گردد. درواقع ما در دانشگاه فنی و حرفه اي، تجاري سازي را به
عنوان یک پیامد بسیار جدي گرفته ایم و از آنجا که دانشجویان این دانشگاه، خروجی هاي هنرستان ها هستند، پایه مهارتی بسیار خوبی دارند و با آمادگی هاي
زمینه اي وارد دانشگاه می شوند که همه اینها نشان می دهد با ورود شرکت هاي دانش بنیان و کسب و کارهاي مهارتی، استارتاپ ها و مراکز نوآوري، می توان به

 
موفقیت هاي چشمگیري در مسیر اقتصاد آموزشی رسید. 

گفتنی است در پایان این مراسم، دکتر ستاري دستور تخصیص بیش از 10 میلیارد ریال براي تکمیل مرکز نوآوري و ایجاد مرکز شتابدهی دانشکده شریعتی به
مساحت 4 هکتار را صادر کرد.



بازدید از مراکز آموزش فنی و حرفه اي و افتتاح دهکده کودك در رشت

منبع: ایده آل خبرشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1400/04/27

به گزارش ایده آل خبر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی فرمانداري رشت؛ دکتر ارسلان زارع و مهندس علی فتح اللهی صبح امروز (یکشنبه) در آستانه هفته
ملی مهارت و روز کارآفرینی، از مرکز آزمون، کارگاه آموزش صنایع دستی و مرکز آموزش هاي صنعتی فنی حرفه اي گیلان در رشت بازدید کرد. همچنین با

حضور نماینده عالی (...)

رشت - ایده آل خبر - استاندار گیلان با همراهی فرماندار رشت در آستانه هفته ملی مهارت از مراکز آموزش فنی و حرفه اي در رشت بازدید و مجموعه آموزشی-

 
تفریحی دهکده کودك را نیز افتتاح کرد. 

به گزارش ایده آل خبر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی فرمانداري رشت؛ دکتر ارسلان زارع و مهندس علی فتح اللهی صبح امروز (یکشنبه) در آستانه هفته ملی مهارت

 
و روز کارآفرینی، از مرکز آزمون، کارگاه آموزش صنایع دستی و مرکز آموزش هاي صنعتی فنی حرفه اي گیلان در رشت بازدید کرد. 

همچنین با حضور نماینده عالی دولت در گیلان و فرماندار رشت، دهکده کودك به عنوان اولین و بزرگترین مجموعه آموزشی- تفریحی کودکان، در رشت مورد بهره

 
برداري قرار گرفت. 

هدف از اجراي این طرح، فرهنگ سازي در زمینه هاي ترافیکی، شهر نشینی، اجتماعی، آموزش هاي تخصصی در زمینه پلیس راهور، پلیس فتا، پلیس جرم شناسی،

 
پلیس مبارزه با مواد مخدر، آتشنشانی، امداد و نجات، هلال احمر و نیز استعدادیابی در سنین پایه است. 

کودکان در سنین بین 3 تا 13 سال وارد این مجموعه شده و بعد از غربالگري روانشناسی توسط تیم علمی به انتخاب مشاغل رفته و شغل مورد علاقه خود را انتخاب

 
و در فضاي کاملاً شاد، همراه با بازي و تفریح به کار در حرفه انتخابی می پردازند. 

استعداد یابی کودکان در مدت مشخص، دریافت مدرك رسمی، بسترسازي براي کسب درآمد و فراهم آمدن اوقاتی خوش و هدفمند از دیگر اهداف اجراي این دهکده

 
بوده است. 

شخصیت پردازي و داستان پردازي، اجراي خیابان ها و معابر مختلف در مقیاس کوچک، طراحی شغل هاي گوناگون، شبیه سازي و فضا سازي شهري کوچک،
طراحی پلان هاي ترافیکی، طراحی کلیه علائم راهنمایی رانندگی، طراحی و ساخت تجهیزات خانه مشاغل کودك از بهترین آیتم هاي دکوراتیو در خانه مشاغل

 
کودك می باشد. 

دست سازه مینیاتوري، نقاشی روي سنگ، نقاشی چهره، اوریگامی، سفالگري، نجاري، صنایع دستی، خیاطی، خلاقیت، موسیقی، دندانپزشکی، بازیگري، مکانیکی،

 
راهنمایی رانندگی، آتش نشانی و هلال احمر از مشاغل پیش بینی شده در دهکده کودك است. 

 
در این مجموعه وسایل بازي شامل سرسره بادي، استخر توپ، ترامپولین، استخرتوپ شنی، فوتبال دستی و پینگ پنگ نیز تعبیه شده است. 

شش مرداد، روز ملی کارآفرینی و آموزش هاي فنی و حرفه اي بوده و در این راستا از 31 تیر تا 6 مرداد، هفته ملی مهارت نامگذاري شده است.



افتتاح اولین مرکز جامع درمانی و بازتوانی اعتیاد استان در شهر برازجان / معلولیت جسمی، حرکتی

بیشترین نوع معلولیت در استان است

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1400/04/27

اتحاد خبر : مدیرکل بهزیستی استان بوشهر خبر داد: در سال 99 اولین مرکز جامع درمانی و بازتوانی اعتیاد استان بوشهر در شهر برازجان افتتاح و راه
اندازي شد.به گزارش خبرنگار اتحاد خبر، علیرضا حاجیونی صبح یکشنبه در جمع خبرنگاران اظهار کرد: سال 99 با وجود شیوع کرونا و با وجود اینکه

بخشی از فعالیت هاي ...

اتحاد خبر - ثریا شیري: مدیرکل بهزیستی استان بوشهر خبر داد: در سال 99 اولین مرکز جامع درمانی و بازتوانی اعتیاد استان بوشهر در شهر برازجان افتتاح و

 
راه اندازي شد. 

 
 

به گزارش خبرنگار اتحاد خبر، علیرضا حاجیونی صبح یکشنبه در جمع خبرنگاران اظهار کرد: سال 99 با وجود شیوع کرونا و با وجود اینکه بخشی از فعالیت هاي
بهزیستی در مراکز تجمعی اتفاق می افتاد توانستیم انجام وظیفه کنیم و تمام نظارت ها به صورت آنلاین، از راه دور و براساس چک لیست انجام می شد. و همچنین

 
تمام مراکز ما موظف به استفاده از ماسک و تجهیزات بهداشتی و مراقبتی دیگر بودند. 

وي با اشاره به افتتاح مرکز جامع درمانی و بازتوانی اعتیاد برازجان در سال 99 افزود: این مرکز اولین مرکز درمانی و بازتوانی اعتیاد در استان است و با هدف نگاه

 
جامع به پدیده اعتیاد و با حضور بخش غیردولتی راه اندازي شده است. 

 
 

حاجیونی بیان کرد: در این مرکز نه تنها سم زدایی و پاك شدن فرد از آلودگی انجام می شود بلکه مهارت آموزي و ایجاد اشتغال و داشتن مسکن نیز از اهداف این
مرکز است. و افرادي که به منظور سم زدایی به این مرکز مراجعه می کنند به مدت یک سال به صورت مستمر، در بازه هاي زمانی متفاوت، در بخش هاي شبانه



 
روزي و هفتگی خدمات مختلف دریافت می کنند و با دریافت تسهیلات می توانند وارد جامعه شوند. 

وي از ارتقاء مرکز نگهداري معلولین ذهنی مزمن کمتر از 14 سال در سال گذشته خبر داد و افزود: این مرکز در یک فضاي استیجاري با استاندارد کمتري راه اندازي
شده بود که با اعتبارات بخش غیردولتی به فضاي جدید و استاندارد و تجهیزشده ارتقاء پیدا کرد و در حال حاضر می توانیم بگوییم که یکی از مراکز مورد تایید

 
بهزیستی کشور از لحاظ زیرساخت هاي آن مرکز و فضاي مورد نیاز از نظر تعداد مددجو در 4 طبقه راه اندازي شده است. 

مدیرکل بهزیستی استان بوشهر اظهار کرد: مرکز نگهداري معلولین ذهنی مزمن بیشتر از 14 سال نیز در یک بازه شش ماهه از زمان کلنگ زنی تا افتتاح و بهره
برداري در شهر بوشهر با حضور بخش غیردولتی در هفته گذشته به بهره برداري رسید. این مرکز نیز فضاي نامناسب و محدود و استانداردهاي ضعیفی داشت که همه

 
این موارد در حال حاضر اصلاح شده است و امکان انجام مشاوره، خدمات درمانی، حضور پزشک و خدمات مربوط به بهزیستی در آن وجود دارد. 

 
 

وي از شروع راه اندازي مراکز مثبت زندگی در سال گذشته در استان خبر داد و گفت: این مراکز به اندازه 450 مددجوي مستمري بگیر بهزیستی در مراکزي که

 
بیشترین تجمع مددجو واقع شده در شهرستان ها و شهرها با حضور بخش غیردولتی و موسسات خیریه در کنار بهزیستی راه اندازي شده است. 

حاجیونی با اعلام اینکه 33 مرکز مثبت زندگی در استان راه اندازي شده است، بیان کرد: اهداف این مرکز استفاده از بستر الکترونیک و فضاي اینترنت براي دسترسی

 
سریع تر و صحیح تر داده ها به مددجوها و دسترسی پذیري مددجوها به نزدیک ترین مرکز محل زندگی است. 

وي با بیان اینکه در گذشته 10 مرکز مثبت زندگی در شهرستان ها و شهرها وجود داشت، ادامه داد: در حال حاضر با راه اندازي 33 مرکز مثبت زندگی در سطح
استان ارائه خدمات مختلف را به مددجوها نزدیک تر و راحت تر کرده ایم و خدمات به صورت مجازي و با گوشی هوشمند ارائه می شود و مددجوها میتوانند خواسته

 
هاي خود را اعلام کنند. 

 
 

مدیرکل بهزیستی استان بوشهر با اشاره به الکترونیکی شدن خدمات رسانی مراکز مثبت زندگی بیان کرد: خدمات به صورت الکترونیکی و در دو فاز ارائه می شود،
فاز اول ورود و ویرایش اطلاعات مددجوها، بازدید منزل و تعیین موقعیت جغرافیایی منازل مسکونی مددجوها بود و در فاز دوم 20 خدمت سطح اول بهزیستی در



 
این مراکز ارائه می شود. 

حاجیونی با اشاره به رضایتمندي مددجوها از خدمات دهی مراکز مثبت زندگی گفت: در این مراکز پرونده هاي فیزیکی حذف شدند و همه چیز در بستر الکترونیک
است و پرونده ها به صورت الکترونیک هستند و مددجویان براي دریافت خدمات نیازي به مراجعه حضوري ندارند بلکه به صورت مجازي می توانند از این خدمات
استفاده کنند. نکته مثبت دیگر در مورد این مراکز این است که در کل کشور به همدیگر متصل هستند و مددجوها در هر جاي کشور خدمتی بخواهند در همه جاي

 
کشورو فقط با داشتن یک کد ملی این خدمات قابل ارائه هست بنابراین می توان گفت راه اندازي مراکز مثبت زندگی یکی از اتفاقات بزرگ و مهم بهزیستی است. 

وي با تاکید بر واگذاري نظارت ها بر مهدکودك ها که در سال گذشته از بهزیستی به آموزش و پرورش منتقل شد، اظهار کرد: در سال گذشته به دلیل تعارضاتی که
در نظارت بهزیستی و آموزش و پرورش بر کودکان و مهدکودك ها انجام می شد در جلسه اي با تعیین مستقیم رهبري و به علت اهمیت موضوع این نظارت ها به

 
آموزش و پرورش منتقل شد. 

 
 

حاجیونی شروع پروژه گسترده در حوزه کودکان کار در سال 99 را یکی دیگر از اقدامات بهزیستی در سال گذشته دانست و ادامه داد: پس از نشست هاي مختلف با
مراجع 12 گانه در استان روال بر این قرار شد که کودکان کار در وهله اول در اماکنی که شهرداري دارد، با حکم دادستانی و با همکاري نیروي انتظامی و توسط
شهرداري جمع آوري شوند و در کمتر از 48 ساعت تعیین تکلیف شوند که این افراد سرپرست دارند، از اتباع خارجی هستند یا سرپرست ندارند. اگر کودکان کار

 
بدون سرپرست و خانواده باشند و امکان آموزش مهارت داشته باشند در بهزیستی نگهداري و آموزش می بینند. 

وي با بیان اینکه می توان گفت به نوعی کل جمعیت استان تحت پوشش بهزیستی هستند، افزود: در بحث پیشگیري از معلولیت ها، آموزش هاي مهارت هاي
زندگی، پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی از بدو تولد، بیماري ها و مراقبت ها و غربالگري ها و دوران سالمندي خدماتی ارائه می شود که به نوعی شامل کل جمعیت

 
استان می شود. 

مدیرکل بهزیستی استان بوشهر با اشاره به تعداد بالغ بر 200 هزار مددجوي تحت پوشش بهزیستی استان در حوزه اجتماعی و توانبخشی، اعلام کرد: بالغ بر 36 هزار
نفر از مددجویان تحت پوشش افراد کم توان هستند، بالغ بر 12 هزار سالمند، بالغ بر 22 هزار نفر معلول، پنج هزار نفر زن سرپرست خانوارتعدادي از مددجویان تحت

 
پوشش بهزیستی در سطح استان هستند. 



 
 

حاجیونی از وجود 14 پایگاه سلامت اجتماعی در سطح استان خبر داد و گفت: هر شهرستان یک مرکز اورژانس اجتماعی براي ارائه خدمات فوریت هاي اجتماعی
دارد و بالغ بر 37 مرکز مشاوره بخش دولتی و غیردولتی شامل خدمات مشاوره قبل ازدواج، پیشگیري از معلولیت ها و آموزش مهارت هاي زندگی که با خط مستقیم
1480 به خانواده هاي تحت پوشش و حتی خانواده هایی که تحت پوشش بهزیستی نیستند خدمات مشاوره اي را ارائه می دهد، همچنین در سال گذشته بالغ بر
428 مورد مشاوره ژنتیک براي پیشگیري از تولد فرزندان معلول و افرادي که در غربالگري اولیه نیاز به آزمایش هاي تکمیلی داشتند که غالبا در استان انجام نمی

 
شد کمک هاي مالی کردیم 

وي افزود: در سال گذشته با وجود کرونا، غربالگري بینایی کودکان 3 تا 6 سال انجام شد و حدود 14 هزار کودك واجد شرایط در گستره استان غربالگري شدند و

 
غربالگري شنوایی حدود 12 هزار نفر از نوازادان و شیرخواران نیز انجام شد. 

حاجیونی تحت پوشش قرار گرفتن پنج هزار نفر کودك فاقد سرپرست موثر، پرداخت شهریه 200 دانشجوي معلول و تحت پوشش پیام نور، آزاد و دولتی، ارائه
خدمات اشتغال به کمک مهارت افزایی و آموزش مهارت هاي جدید با دریافت کارت مهارت از فنی حرفه اي به 1300 نفر از افراد تحت پوشش، تحویل مسکن به
272 نفر ازمعلولین و زنان سرپرست خانوار و ایتام در قالب کمک هاي بلاعوض و ایجاد یک هزار و 240 مورد اشتغال براي مددجویان را از دیگر اقدامات و خدمات

 
بهزیستی استان در سال 99 برشمرد. 

وي از افزایش اعتبارات گروه هاي مختلف تحت پوشش بهزیستی در سال گذشته خبر داد و گفت: علیرغم افزایش 6 درصدي تعداد معلولین، اعتبارات مراکز نگهداري

 
بیماران مزمن 40 درصد افزایش پیدا کرد، همچنین با افزایش 20 درصدي تعداد بیماران مزمن روانی، اعتبارات این بخش نیز بالغ بر 100 درصد افزایش داشت. 

مدیرکل بهزیستی استان بوشهر افزود: افزایش 20 درصدي اعتبارات بخش خدمات مراقبتی در منزل افراد نیازمند، افزایش 7 درصدي اعتبارات بخش پرستاري و
مددکاري در خانواده معلولین، افزایش اعتبارات 20 درصدي بخش کمک هزینه تحصیلی دانش آموزان و دانشجویان نیز از دیگر بخش هایی بود که با افزایش اعتبار

 
از سوي دولت روبرو شدند. 

حاجیونی همچنین بیشترین نوع معلولیت در استان را معلولیت جسمی، حرکتی و ضایعه نخاعی اعلام کرد و ادامه داد: بیشترین دلیل این نوع معلولیت حوادث
ترافیکی است و بعد از آن معلولیت هاي ذهنی، بینایی، شنوایی و گفتاري هستند و بخش قابل توجهی از عوارض معلولیت ها نیز حین بارداري و زایمان است.



افتتاح نخستین دهکده کودك در شهر رشت

منبع: گیل ابرازشماره خبر:  121  |  تاریخ: 1400/04/27

با حضور استاندار گیلان و فرماندار رشت صورت گرفتبازدید از مراکز آموزش فنی و حرفه اي و افتتاح دهکده کودك در رشت

استاندار گیلان با همراهی فرماندار رشت در آستانه هفته ملی مهارت از
مراکز آموزش فنی و حرفه اي در رشت بازدید و مجموعه آموزشی-

 
تفریحی دهکده کودك را نیز افتتاح کرد. 

به گزارش گیل ابراز _ به نقل از پایگاه اطلاع رسانی فرمانداري رشت؛
دکتر ارسلان زارع و مهندس علی فتح اللهی صبح امروز (یکشنبه) در
آستانه هفته ملی مهارت و روز کارآفرینی، از مرکز آزمون، کارگاه آموزش
صنایع دستی و مرکز آموزش هاي صنعتی فنی حرفه اي گیلان در رشت

 
بازدید کرد. 

همچنین با حضور نماینده عالی دولت در گیلان و فرماندار رشت، دهکده
کودك به عنوان اولین و بزرگترین مجموعه آموزشی- تفریحی کودکان، در

 
رشت مورد بهره برداري قرار گرفت. 

هدف از اجراي این طرح، فرهنگ سازي در زمینه هاي ترافیکی، شهر نشینی، اجتماعی، آموزش هاي تخصصی در زمینه پلیس راهور، پلیس فتا، پلیس جرم شناسی،

 
پلیس مبارزه با مواد مخدر، آتشنشانی، امداد و نجات، هلال احمر و نیز استعدادیابی در سنین پایه است. 

کودکان در سنین بین 3 تا 13 سال وارد این مجموعه شده و بعد از غربالگري روانشناسی توسط تیم علمی به انتخاب مشاغل رفته و شغل مورد علاقه خود را انتخاب

 
و در فضاي کاملاً شاد، همراه با بازي و تفریح به کار در حرفه انتخابی می پردازند. 

استعداد یابی کودکان در مدت مشخص، دریافت مدرك رسمی، بسترسازي براي کسب درآمد و فراهم آمدن اوقاتی خوش و هدفمند از دیگر اهداف اجراي این دهکده

 
بوده است. 

شخصیت پردازي و داستان پردازي، اجراي خیابان ها و معابر مختلف در مقیاس کوچک، طراحی شغل هاي گوناگون، شبیه سازي و فضا سازي شهري کوچک،
طراحی پلان هاي ترافیکی، طراحی کلیه علائم راهنمایی رانندگی، طراحی و ساخت تجهیزات خانه مشاغل کودك از بهترین آیتم هاي دکوراتیو در خانه مشاغل

 
کودك می باشد. 

دست سازه مینیاتوري، نقاشی روي سنگ، نقاشی چهره، اوریگامی، سفالگري، نجاري، صنایع دستی، خیاطی، خلاقیت، موسیقی، دندانپزشکی، بازیگري، مکانیکی،

 
راهنمایی رانندگی، آتش نشانی و هلال احمر از مشاغل پیش بینی شده در دهکده کودك است. 

 
در این مجموعه وسایل بازي شامل سرسره بادي، استخر توپ، ترامپولین، استخرتوپ شنی، فوتبال دستی و پینگ پنگ نیز تعبیه شده است. 

شش مرداد، روز ملی کارآفرینی و آموزش هاي فنی و حرفه اي بوده و در این راستا از 31 تیر تا 6 مرداد، هفته ملی مهارت نامگذاري شده است.



تبعیض در سیاست هاي آبی، خوزستان را رنج می دهد/انتقام دوجوانی که ضدانقلاب آن ها را کشت گرفته شود

منبع: عصر ما اهوازشماره خبر:  122  |  تاریخ: 1400/04/27

پایگاه خبري عصرماه اهواز، مردم خوزستان مانند کسی هستند که آخرین راه نفسش را بسته باشند.آیت االله عبدالکریم فرحانی، نماینده خوزستان در مجلس
خبرگان رهبري امروز در گفت وگو با خبرنگار فارس در اهواز اظهار کرد: ما درباره استانی صحبت می کنیم که بیشترین ذخایر نفت و گاز و همچنین

بیشترین شرایط اشتغال ...

پایگاه خبري عصرماه اهواز،

مردم خوزستان مانند کسی هستند که آخرین راه نفسش را بسته باشند.آیت االله عبدالکریم فرحانی، نماینده خوزستان در مجلس خبرگان رهبري امروز در گفت وگو با
خبرنگار فارس در اهواز اظهار کرد: ما درباره استانی صحبت می کنیم که بیشترین ذخایر نفت و گاز و همچنین بیشترین شرایط اشتغال صنعتی، بنادر و امکانات

مبادلات و کشتیرانی ها را دارا است اما […]

نوشته تبعیض در سیاست هاي آبی، خوزستان را رنج می دهد/انتقام دوجوانی که ضدانقلاب آن ها را کشت گرفته  شود اولین بار در پایگاه خبري تحلیلی عصر ماه اهواز.
پدیدار شد.

<[[

https://asremahahwaz.ir/main/136854/%d8%aa%d8%a8%d8%b9%db%8c%d8%b6-%d8%af%d8%b1-%d8%b3%db%8c%d8%a7%d8%b3%d8%aa%e2%80%8c%d9%87%d8%a7%db%8c-%d8%a2%d8%a8%db%8c%d8%8c-%d8%ae%d9%88%d8%b2%d8%b3%d8%aa%d8%a7%d9%86-%d8%b1%d8%a7-%d8%b1%d9%86/
https://asremahahwaz.ir/


سیستان و بلوچستان در مدار تحول زنجیره گندم، آرد ونان

منبع: میزانشماره خبر:  123  |  تاریخ: 1400/04/27

مدیرکل غله وخدمات بازرگانی استان سیستان و بلوچستان ساخت و افتتاح خطوط ریلی جهت تخلیه، بارگیري واگن هاي گندم و تجهیز، تکمیل ایستگاه
ریلی براي استفاده پرسنل و همچنین پیگیري اتصال خط ریلی سیلوي بخش خصوصی به خطوط ریلی راه آهن استان به منظور ارسال، دپو گندم و کالا

هاي اساسی را از جمله دستاورد هاي ...

خبرگزاري میزان - بنا به اعلام روابط عمومی شرکت بازرگانی دولتی ایران، غلامعلی گنجعلی گفت: ساخت و افتتاح خطوط ریلی جهت تخلیه، بارگیري واگن
هاي گندم و تجهیز، تکمیل ایستگاه ریلی براي استفاده پرسنل و همچنین پیگیري اتصال خط ریلی سیلوي بخش خصوصی به خطوط ریلی راه آهن استان به منظور

 
ارسال، دپو گندم و کالا هاي اساسی را از جمله دستاورد هاي این اداره در چند سال گذشته دانست. 

مدیرکل غله وخدمات بازرگانی استان سیستان و بلوچستان گفت: حذف هزینه هاي اضافی جابه جایی کالا و بار ترافیکی جاده ها، هزینه هاي سوخت وکاهش

 
تصادفات جاده اي و مهمتر اینکه افزایش ورودي گندم با بالاترین کیفیت و سلامت از مزایاي اتصال خط ریلی بخش خصوصی به خطوط ریلی استان است. 

گنجعلی افتتاح و اتمام لایروبی اسکله 5 شهید بهشتی با ظرفیت 80 هزار تن، بازسازي انبار هاي کالا هاي اساسی در مجاورت اداره کل غله شهرستان با ظرفیت 30
هزار تن، بازسازي و مرمت انبار هاي مسقف، تامین اعتبار مرمت و بازسازي مجتمع انباري مکران بعد از 35 سال متروکه بودن و ایجاد تعداد 5 واحد مسقف با

 
ظرفیت ذخیره سازي 150 هزار تن کالا، عملیات بازسازي فضاي انباري رو باز را نیز از اقدامات صورت گرفته این سال ها اعلام کرد. 

وي اظهار کرد: ایجادو بازسازي محوطه ساختمان اداري مجتمع انباري مکران، ایجاد فیبرنوري، مرمت 2 عددباسکول و بازسازي ساختمان اداره غله شهرستان چابهار،
ایجاد مرکز آزمایشگاهی جهت کنترل کیفیت کالا هاي وارداتی و خرید باسکول، ایجاد فضاي نگهبانی، ایجاد و راه اندازي دفتر فن آوري و اطلاعات با تمام امکانات و
اتصال انبار گمرك چابهار و قرار دادن انبار هاي تحت کلید گمرك، زیر ساخت هایی هستند که توسط اداره کل غله و خدمات بازرگانی در شهرستان چابهار اجرایی

 
شده است. 

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان سیستان و بلوچستان از راه اندازي سیلوي داخل شهر بعد از 5 سال خبر داد و یادآور شد: کلیه دستگاه هاي سیلوي 13 هزار

 
تنی جهت ذخیره سازي گندم مصرفی استان در مجاورت اداره کل غله بازسازي و مرمت شده است. 

وي اظهار کرد: راه اندازي کارخانه آرد سیستان بعد از 12 سال تعطیلی و بازگشت به چرخه تولید استان، راه اندازي کارخانه آرد خاش بعد از 10 سال تعطیلی و
مرمت بازسازي کامل تجهیزات خط تولید، راه اندازي کارخانه آرد ستاره ایرانشهر بعد از رفع موانع حقوقی و مالی، افزایش فضاي ذخیره سازي گندم در سیلو هاي
فلزي توسط بخش خصوصی در مجاورت کارخانجات آرد با ظرفیت اسمی 400 هزار تن، افزایش 3 هزار تن آرد به سرانه آرد استان نیز از افتخارات است که موجب

 
اشتغال زایی در استان شد. 

گنجعلی همچنین به ایجاد مجتمع انباري بارانداز کالا هاي اساسی در زمینی به مساحت 50 هکتار با قابلیت اتصال به خطوط حمل و نقل ریلی استان در مجاورت
سیلوي خصوصی اشاره کرد و گفت: در حال حاضر دیوار کشی آن در حال انجام و موضوع تامین اعتبار جهت ساخت در حال پیگیري است و در آینده نه چندان دور

 
مرکز بارانداز کالا هاي اساسی وارداتی از طریق بندر چابهار براي خدمات رسانی به استان هاي حوزه جنوب شرق کشور آماده بهره برداري می شود. 

گنجعلی افزود: مرمت و بازسازي انبار هاي حوزه ایرانشهر، خاش و چابهار توسط همکاران واحد فنی اداره کل، مرمت و بازسازي انبار شهرستان زابل با ظرفیت 3 هزار

 
تن کالا و مرمت، بازسازي کلیه ساختمان هاي اداري در سطح استان توسط همکاران واحد فنی اداره کل غله استان نی از جمله دستاورد هاي سال هاي اخیر است. 

 
بیشتر بخوانید: خرید تضمینی 460 هزار تن گندم و هزار و 800 تن دانه روغن کلزا در استان فارس 

انتهاي پیام/



سرپرست «تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد» منصوب شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  124  |  تاریخ: 1400/04/27

یاسوج- سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد منصوب شد.

یاسوج- سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و

 
بویراحمد منصوب شد. 

به گزارش خبرنگار مهر، طی حکمی از سوي محمد شریعتمداري وزیر
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، آیت االله ارمغانی به عنوان سرپرست اداره کل

 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد منصوب شد. 

ارمغانی پیش از این مسئولیت معاونت اشتغال و کارآفرینی تعاون، کار و
رفاه اجتماعی استان کهگیلویه و بویراحمد را برعهده داشت.



مشکلات کارخانجات فرآوري شیر در خراسان جنوبی رفع می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1400/04/27

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار خراسان جنوبی تأکید کرد: اهتمام استان، بر حل مشکلات کارخانجات فرآوري شیر و تولید محصولات لبنی است.

مشیرالحق عابدي، امروز یکشنبه 27 تیرماه در جلسه بررسی مشکلات
واحدهاي لبنی استان اظهار کرد: تکلیف استاندار براي حوزه اقتصادي این
است که مشکلات کارخانجات فرآوري شیر را احصا کرده، راهکارهاي لازم

 
را براي رفع آنها ارائه کند. 

به گزارش ایسنا، وي ادامه داد: پیگیري مسایل و مشکلات موجود از طریق
دستگاه هاي اجرایی استان از مهمترین اقداماتی است که در این زمینه در

 
دستور کار قرار داده ایم. 

معاون استاندار تصریح کرد: علیرغم اعلام مدیران کارخانجات شیر مبنی بر
کمبود شیر در استان، برابر گزارش اتحادیه دامداران، امکان تأمین شیر

مورد نیاز کارخانجات فعال محصولات لبنی در استان وجود دارد و این موضوع در کاهش هزینه هاي تأمین مواد اولیه بسیار مؤثر است، لذا همت صاحبان صنایع

 
فرآوري شیر در جهت رفع مشکلات احتمالی مورد انتظار است. 

عابدي با اشاره به آمار رسمی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی از آمار نیروهاي مشغول به کار در این واحدهاي تولیدي متذکر شد: آن چه براي ما مهم است

 
میزان اشتغال ایجاد شده و حفظ و نگهداري این اشتغال است. 

وي با تأکید بر نقش به روز رسانی در افزایش کیفیت و درآمد واحدهاي تولیدي، گفت: هر واحد تولیدي براي ماندگاري و ادامه فعالیت می بایست به علم روز آراسته

 
شود و با شناخت درست از ذائقه بازار، تولیدات خود را تغییر دهد. 

به گفته وي؛ در بازار رقابتی ایجاد شده در شرایط موجود، واحدي برنده است که بازار فروش مناسبی در اختیار داشته و آمادگی مقابله با تکانه هاي بازار را نیز داشته

 
باشد. 

معاون استاندار با اشاره به پیشنهاد نماینده شوراي گفتگوي دولت و بخش خصوصی خاطرنشان کرد: سرمایه گذاري مشترك و یا ایجاد اتحادیه کارخانجات لبنی می

 
تواند روند پیگیري مسایل را شتاب بخشیده، در تأمین هر چه سریعتر اقلام مورد نیاز و بازار فروش مؤثر باشد. 

 
عابدي بیان کرد: ایجاد و شکل گیري چنین مجموعه هایی نیاز به کار کارشناسی لازم و بررسی هاي اولیه دارد. 

وي با اشاره به رتبه برتر استان به واسطه فعالیت 7 شرکت سهامی زراعی اظهار کرد: همگرایی، هم افزایی و کار گروهی می تواند گره گشاي بخش عمده اي از

 
مشکلات باشد و این مهم از طریق ارتباط نزدیک بخش خصوصی و دستگاه هاي اجرایی مقدور و میسر است. 

معاون استاندار با اشاره به نقش کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید در پیگیري و رفع مشکلات واحد هاي تولیدي، گفت: آن چه در اجراي مصوبات این کارگروه مؤثر

 
است، همراهی و همت تولید کننده است. 

 
به گفته وي؛ این موضوع در زمینه مشکلات واحدهاي تولید محصولات لبنی نیز مصداق دارد. 

 
عابدي بیان کرد: دولت براي مساعدت با واحدهاي فرآوري محصولات لبنی، تسهیلات ویژه اي را در نظر گرفته است. 

وي ادامه داد: در همین راستا جهاد کشاورزي براي سال جاري 70 میلیارد تومان اعتبار از محل منابع ملی پیش بینی کرده که باید توسط این مجموعه پیگیري و



 
محقق شود. 

در این جلسه مقرر شد؛ بانک کشاورزي تسهیلات مربوط به آقاي مشار (شرکت کشت و صنعت بیدمشک) را براي ایجاد کارخانه تولید شیرخشک از محل صندوق

 
توسعه ملی تأمین نماید و جهاد کشاورزي نیز جهت اخذ این تسهیلات پیگیري هاي لازم را صورت دهد. 

 
معاونت توسعه مدیریت و منابع استانداري نیز طی مکاتبه اي با دستگاه هاي اجرایی بر خرید محصولات لبنی مورد نیاز آنها از محل تولیدات استان تأکید کند. 

انتهاي پیام



رفع موانع سرمایه گذاري، تمام اهتمام ما در خراسان جنوبی است

منبع: ایسناشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1400/04/27

استاندار خراسان جنوبی گفت: اقدامات سرمایه گذاران بخش خصوصی، مصداق اعمال صالح و کارهاي خیر خواهانه است.

حمید ملانوري، امروز یکشنبه 27 تیرماه در جلسه کارگروه تسهیل و رفع
موانع تولید اظهار کرد: سرمایه گذاري بخش خصوصی، ضمن تحقق
اشتغال، رونق اقتصادي ، توسعه و تحول، رفاه عمومی را به همراه داشته،
کاهش آسیب هاي اجتماعی را در حوزه اجتماعی و فرهنگی به دنبال دارد.

به گزارش ایسنا، وي به فرمایشات مقام معظم رهبري(مدظله العالی) در
باب اقتصاد مقاومتی اشاره کرد و گفت: تأکید مقام معظم رهبري(مدظله
العالی) به تحقق سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و نامگذاري سال هاي
گذشته بر اساس فعالیت هاي اقتصادي و نیز توجه به موضوع پیوست

 
فرهنگی، نشان از درایت معظم له دارد. 

به گفته وي؛ پیام این نام گذاري ها آن است که باید فرهنگ کار، تلاش،

 
سرمایه گذاري و اشتغال را در جامعه ایجاد کنیم. 

استاندار خراسان جنوبی با اشاره به کارکرد ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان، تصریح کرد: این ستاد در سطح ملی و استانی راه اندازي شده که با رفع موانع

 
احتمالی از مسیر تولید، شرایط را براي سرمایه گذاري تسهیل کند. 

ملانوري ادامه داد: در این کارگروه به دنبال منافع بخش خصوصی و تولید هستیم و از آن جایی که همه به ارزش و جایگاه سرمایه گذاران اشراف داریم، این نگاه در

 
همه دستگاه هاي استان، جاري و ساري است. 

وي در خصوص تأمین آب مورد نیاز شرکت کاشی و سرامیک فرزاد نیز گفت: 2.5 لیتر بر ثانیه آب در اختیار سرمایه گذار طرح قرار گرفته و تأمین 2 لیتر بر ثانیه

 
دیگر نیز در شوراي حفاظت از منابع آب طی هفته جاري مصوب می شود که تا 15 مرداد در اختیار سرمایه گذار قرار خواهد گرفت. 

به گفته وي، درخواست سرمایه گذار طرح کاشی فرزاد مبنی بر خرید 10 لیتر بر ثانیه آب از چاه هاي کشاورزي منطقه نیز توسط شرکت آب منطقه اي پیگیري و

 
مجوز مربوطه تا 15 مرداد صادر می شود و در اختیار سرمایه گذار قرار خواهد گرفت. 

استاندار خراسان جنوبی در خصوص معافیت مالیاتی شرکت کاشی و سرامیک فرزاد نیز گفت: با هماهنگی مسئولان وزارت صمت و سازمان امور مالیاتی و با حضور
مدیران دستگاه هاي متولی در استان، جلسه اي در تهران برگزار شود تا راهکارهاي لازم و کارشناسی، ارائه شده و در راستاي حمایت از سرمایه گذار تصویب و

 
اجرایی شوند. 

ملانوري اظهار کرد: متأسفانه واحدهاي تولیدي و صنعتی استان، علیرغم حجم بالاي سرمایه گذاري، بازاریاب و مدیر فروش خوب ندارند، در حالی که باید واحدهاي

 
تولیدي در زمینه فروش محصولات تولیدي خود تلاش کنند. 

 
گفتنی است؛ بر اساس یکی از مصوبات این جلسه مقرر شد، دستگاه هاي دولتی مصارف مورد نیاز خود به ویژه ماسک را از واحدهاي تولیدي استان خریداري کنند. 

جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان با هدف بررسی مشکلات شرکت کاشی و سرامیک فرزاد و ارائه راهکارهاي لازم براي رفع موانع تولید در برخی

 
واحدهاي تولیدي استان برگزار شد. 

انتهاي پیام





مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي افتتاح شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1400/04/27

مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي بعد از ظهر امروز با حضور معاون علمی و فناوري رئیس جمهور افتتاح شد.

مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي بعد از ظهر امروز با

 
حضور معاون علمی و فناوري رئیس جمهور افتتاح شد. 

به گزارش خبرگزاري مهر به نقل از دانشگاه فنی و حرفه اي، بعدازظهر
امروز با حضور سورنا ستاري معاون علمی و فناوري ریاست جمهوري، علی
آقا محمدي عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و مدیر کارگروه اقتصادي
دفتر مقام معظم رهبري، ابراهیم صالحی عمران رئیس دانشگاه فنی و
حرفه اي و همچنین رؤساي استانی، رؤساي مراکز، مدیران و اساتید
دانشکده هاي فنی و حرفه اي سراسر کشور به صورت ویدئو کنفرانس،
نخستین مرکز نوآوري مد و لباس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور در محل

 
دانشکده دکتر شریعتی تهران افتتاح شد. 

ستاري در این مراسم با عنوان اینکه دانشگاه فنی و حرفه اي جهت گیري مناسبی را در زمینه اشتغال و کسب و کار انجام داده و در راستاي توسعه مراکز نوآوري
فعالیت هاي گسترده اي داشته است خاطر نشان کرد: در گذشته مسیري نبود تا دانشجویان این دانشگاه شرکت هاي خود را تأسیس کنند. در حال حاضر خرسند و
خوشحالم که دانشگاه فنی و حرفه اي با رویکرد جدیدي که در زمینه تجاري سازي آموزش ها و توسعه ي مراکز فناوري دارد توانسته این راه را براي دانشجویان خود

 
سهل نماید تا آینده سازان کشورمان بتوانند در کنار یادگیري مهارت، مسیر خود براي کارآفرینی را ادامه دهند. 

در ادامه آقا محمدي نیز در این مراسم اظهار داشت: شکل گیري این مراکز، محلی براي توانمندسازي و تحول می باشد که می تواند منطقه جنوب تهران را متحول
سازد، به خصوص اینکه این مرکز ویژه خانم ها است. دانشجویان و فارغ التحصیلان آموزش دیده این مراکز، مناسب ترین افراد و نیروي کار براي فعالیت ها به ویژه

 
در زمینه مد و لباس هستند و می توانند نقش مؤثري را در ایجاد و گسترش فرهنگ پوشش ایران اسلامی داشته باشند. 

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام بر اهمیت اشتغالزایی دانشجویان و توسعه اقتصادي در برپایی نمایشگاه هاي دائمی و حمایت از طرح هاي اشتغالزایی براي اقشار
کم برخوردار خصوصاً دانشجویان دختر تاکید نمود و دانشگاه فنی و حرفه اي را به عنوان یک دانشگاه مهارت محور فرصتی براي توسعه محور کردن کشور در شرایط

 
کنونی قلمداد کرد. 

در ادامه مراسم همچنین، صالحی عمران ضمن قدردانی از حمایت هاي مسئولین و تلاش هاي دست اندر کاران دانشکده، ضمن توضیحاتی تخصصی در خصوص
شاخص هاي موفقیت مؤسسات آموزشی و دانشگاه ها اظهار داشت: دو کلمه پیامدها و خروجی، سالهاست که سیستم هاي عمده نظام آموزشی را تحت تأثیر خود
قرار داده است. در واقع پیامدها و نتایج، به عنوان آثار نهایی هر سیستم و نظام آموزشی مورد توجه و مرسوم بوده است. اما امروزه کلمه جایگزین این دو مقوله، این
است که آموزش چه آثاري را از لحاظ اجتماعی، اقتصادي و فرهنگی در پی داشته است و براي جدي گرفتن این پیامدها اصطلاح نتیجه گرا بودن مؤسسات بسیار
مهم تلقی شده است. در همین راستا کارکردهاي سیستم هاي آموزشی به ویژه دانشگاه ها، یکی از بحث هاي مهم و کلیدي روز کشورهاي توسعه یافته است چراکه

 
نتایج اقتصادي سیستم ها و بحث اشتغال در حال حاضر در دنیا مطرح شده و محور ارزیابی عا قرار می گیرد. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي افزود: یکی از مباحث مهم دیگر در این خصوص ایجاد مراکز نوآوري و شرکت هاي دانش بنیان می باشد که از این مقوله اقتصادي در
سیستم هاي آموزشی بهره می گیرند. ما معتقدیم اقتصاد آموزشی با دانشگاه فنی و حرفه اي ارتباط بسیار نزدیکی پیدا می کند چرا که این دانشگاه ویژگی هایی

 
دارد که به شدت می تواند در پیامدهاي گفته شده، مؤثر باشد. 

وي با بیان اینکه معتقدم اقتصادي ترین نوع آموزش، آموزش هاي مهارتی و فنی و حرفه اي است، بیان داشت: اکنون در دنیا گرایش به سمت مهارت محوري به
وجود آمده است. طبق بررسی هاي انجام شده در آموزش عالی کشورهاي آلمان و سوئیس، 50 درصد دانشگاه ها مهارتی هستند و در فنلاند بالاي 60 درصد،
همچنین حدود 30 تا 60 درصد بسیاري از دانشگاه هاي طراز اول دنیا، وارد مقوله هاي مهارتی شده اند و بسیار جالب است که این دانشگاه ها فلسفه اي دارند که
آموزش ها و رشته هایشان را از بازار کار دنیا و مشاغل می گیرند و ضرورت دیگري که براي دانشگاه هاي مهارتی ذکر می کنند، بحث امنیت است چرا که وجود



بیکاري، عدم اشتغال و عدم کسب درآمد، منجر به اعتراضات و گرفتاري هاي اجتماعی می شود و آموزش هاي مهارتی در سطوح مختلف در داشتن یک کشور امن

 
اهمیت دارد و حتی یک ضرورت است. 

صالحی عمران در ادامه خاطر نشان کرد: دانشگاه فنی و حرفه اي 181 دانشکده دارد که 53 مرکز ویژه دختران می باشد و بیش از 65 درصد فارغ التحصیلان وارد
بازار کار می شوند. خوشبختانه در این دانشگاه حدود 60 درصد دروس به صورت عملی ارائه می گردد. درواقع ما در دانشگاه فنی و حرفه اي، تجاري سازي را به
عنوان یک پیامد بسیار جدي گرفته ایم و از آنجا که دانشجویان این دانشگاه، خروجی هاي هنرستان ها هستند، پایه مهارتی بسیار خوبی دارند و با آمادگی هاي
زمینه اي وارد دانشگاه می شوند که همه اینها نشان می دهد با ورود شرکت هاي دانش بنیان و کسب و کارهاي مهارتی، استارتاپ ها و مراکز نوآوري، می توان به

 
موفقیت هاي چشمگیري در مسیر اقتصاد آموزشی رسید. 

گفتنی است در پایان این مراسم، دکتر ستاري دستور تخصیص بیش از 10 میلیارد ریال براي تکمیل مرکز نوآوري و ایجاد مرکز شتابدهی دانشکده شریعتی به
مساحت 4 هکتار را صادر کرد.



افزون بر 100 خانوار مددجوي بهزیستی آران و بیدگل مسکن ندارند

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1400/04/27

پیام سپاهان - کاشان - رییس اداره بهزیستی آران و بیدگل از تحویل چهار واحد مسکن ساخته شده در این شهرستان با کمک هاي دولتی، خیران و آورده
معلولان به خانواده هاي آنان خبر داد و گفت: افزون بر 100 خانوار مددجوي بهزیستی در این خطه مسکن ندارند.

 پیام سپاهان - کاشان - رییس اداره بهزیستی آران و بیدگل از تحویل
چهار واحد مسکن ساخته شده در این شهرستان با کمک هاي دولتی، خیران و آورده معلولان به خانواده هاي آنان خبر داد و گفت: افزون بر 100 خانوار مددجوي

 
بهزیستی در این خطه مسکن ندارند. 

به گزارش ایرنا، حیدر ایمانیان روز یکشنبه در دیدار با امام جمعه آران و بیدگل به مناسبت هفته بهزیستی (22 تا 28 تیر) افزود: بحث مسکن و خانه دار کردن

 
مددجویان بدون مسکن این نهاد یکی از اولویت هاي سازمان بهزیستی است و در این زمینه تاکنون اقدامات خوبی نیز انجام شده است. 

وي ادامه داد: دولت در زمینه تامین مسکن معلولان و مددجویان بهزیستی کمک هاي بلاعوض، انشعاب آب، برق و گاز و پروانه ساخت رایگان ارایه می کند که کمک

 
هاي خیران می تواند در زمینه ساخت مسکن مددجویان، ساخت مسکن و تحویل به مددجویان را تسریع بخشد. 

به گفته وي، آران و بیدگل از نبود انجمن خیران مسکن ساز رنج می برد و اگر چنین انجمنی شکل بگیرد نقش موثري در زمینه مسکن دار کردن قشر محروم و

 
مظلوم معولان خواهد داشت. 

ایمانیان با انتقاد از آنچه اجراي ضعیف طرح مناسب سازي ویژه معلولان در آران و بیدگل دانست، گفت: این روند در شهرستان قابل قبول نیست و ضروري است

 
شهرداري ها، دهیاري ها و سایر ارگان هاي دولتی به این مهم توجه ویژه داشته باشند. 

رییس اداره بهزیستی آران و بیدگل گفت: ساخت دهکده مهربانی تاکنون 50 درصد پیشرفت داشته و شامل مجموعه اي از سالمندان روزانه، توانبخشی روزانه،

 
نگهداري توانخواهان ذهنی و مجموعه اي رفاهی براي استفاده توانخواهان و عموم مردم در زمینی به مساحت 10 هزار مترمربع است. 

وي با بیان اینکه مردم آران و بیدگل در یکسال گذشته سه میلیارد و 120 میلیون تومان در بخش دولتی و غیردولتی براي ارتقاي خدمت رسانی به مددجویان زیر

 
پوشش این نهاد کمک کردند، افزود: در این زمینه ساماندهی و منسجم سازي خیریه هاي شهرستان بسیار ضروري است. 

ایمانیان به مشکلات افراد داراي معلولیت و خانواده هاي آنان اشاره و اضافه کرد: اداره بهزیستی آران و بیدگل با وجود در اختیار داشتن زمین و فضاي مناسب براي

 
ایجاد بوستان مخصوص افراد داراي معلولیت، به دلیل نبود سرمایه گذار و خیر امکان ایجاد فضاي تفریحی و ورزشی ویژه این عزیزان را نداشته است. 

 
توجه به اشتغال معلولان ضروري است 

امام جمعه آران وبیدگل هم در این نشست، کار در بهزیستی و خدمت به افراد نیازمند و داراي معلولیت را از بهترین سعادت ها برشمرد و گفت: همکاران اداره
بهزیستی سه موضوع را در خدمت خود باید مد نظر داشته باشند، نخست نگرش صحیح به کار خود که لطف خدا و سعادت خدمت است و قسمت هرکسی نمی شود،



 
دوم اینکه کشف توانایی و استعداد افراد مراجعه کننده و سوم مهارت آموزي و ارجاع افراد براي کسب مهارت در راستاي توانمندسازي آنان انجام شود. 



نخستین پارك گردشگري عشایري جنوب فارس در گراش راه اندازي خواهد شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1400/04/27

سیدعفیف زندوي در گفتگو با خبرنگار فارس در گراش پیرامون مراحل
احداث پارك گردشگري عشایري این شهرستان گفت: احداث این پارك در
زمینی به مساحت 5 هزار مترمربع و با اعتباري بالغ بر 14 هزار میلیارد
ریال بر عهده سرمایه گذار و بدون هیچ گونه تسهیلات دولتی طرح ریزي

 
شده است. 

وي افزود: عملیات این کار از چند ماه قبل آغاز گردیده و اکنون در مرحله
پایانی واگذاري زمین است که طی یکی دو ماه آتی، عملیات احداث آن

 
شروع می شود. 

 رئیس اداره میراث فرهنگی گراش ادامه داد: بنا بر علاقه سرمایه گذار به امر گردشگري و درخواست وي از اداره میراث فرهنگی، پیشنهاد احداث پارك گردشگري

 
عشایري ارائه شد. 

زندوي در خصوص تأثیر احداث پارك گردشگري عشایري در رونق گردشگري گفت: به رغم علاقه و اشتیاق بسیار گردشگران چه در داخل کشور و چه اشتیاق
گردشگران خارجی، زیرساخت هاي پارك گردشگري عشایري در کشور هنوز به طور کامل نهادینه نشده است و در استان فارس در این حوزه حدود 16 مجتمع

 
گردشگري عشایري داریم که با پارك هاي گردشگري عشایري ارتباط دارند. 

وي با اشاره به این نکته که پارك گردشگري عشایري در گراش، اولین پارك گردشگري عشایري در جنوب فارس است، اظهار داشت: احداث پارك گردشگري
عشایري علاوه بر رونق گردشگري امري مهم در زمینه رونق اشتغال، حفظ فرهنگ، تمدن، اصالت و رشد صنایع دستی است که امیدواریم  این مسئله یک تجربه

 
موفق در شهرستان گراش باشد و باعث دلگرمی سرمایه گذاران شود. 

رئیس اداره میراث فرهنگی گراش درباره تأثیر مستقیم و غیرمستقیم احداث این پارك بر اشتغال زایی نیز بیان داشت: آنچه که در طرح پیش بینی شده است، ایجاد

 
اشتغال براي 7 نفر به صورت مستقیم و 28 نفر به طو  غیرمستقیم است. 

انتهاي پیام/س



اعتیاد شایع ترین آسیب اجتماعی

منبع: خوزناشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1400/04/27

ایرنا: اعتیاد به مواد مخدریکی از شایع ترین آسیب هاي اجتماعی است که سالانه قربانیان زیادي را به دام خود می کشاند و زمینه ساز بسیاري از آسیب هاي

 
شدید فردي و اجتماعی شده است. 

اعتیاد بلایی خانمانسوز است که در سال هاي اخیرخانواده هاي زیادي درگیرآن شده اند و افراد زیادي به دلیل اعتیاد کار، زندگی و خانواده خود را از دست داده اند و

 
افرادي که روزگاري خانه اي براي زندگی کردن داشتند،متاسفانه به علت ادامه دادن مسیر غلط، مجبور به کارتن خوابی و خیابان خوابی شده اند. 

اعتیاد که هر روز در میان جوانان، نوجوانان و حتی زنان رواج بیشتري می یابد، بهترین دوران زندگی آنها را به تباهی می کشاند به گونه اي که هر روز دراین باتلاق
فرو می روند و اعتیاد به مواد مخدر و کاهش سن ابتلا به آن، مهمترین آسیب جهانی است که ریشه بسیاري از جرائم، طلاق ها و بزه هاي اجتماعی به این پدیده

 
شوم برمی گردد. 

امروزه اعتیاد به یک مرداب تبدیل شده است که هر روز تعدادي از افراد جامعه گرفتار فرو رفتن درآن می شوند پس باید چاره اي اندیشید لذا مبارزه با اعتیاد،

 
پیشگیري از آن نیاز به فرهنگ سازي دارد تا با آگاهی بخشی از گسترش این بلاي خانمانسوز در جامعه جلوگیري کرد. 

فرهنگ سازي پیشگیري و توانمند سازي شهروندان، به خصوص جوانان در برابر اعتیاد اولویت اول ستاد مبارزه با مواد مخدر است و آموزش و پرورش در خط مقدم

 
آگاهی دهی و پیشگیري از اعتیاد قرار دارد . 

 
طرح توانمند سازي شهروندان از جمله دانش آموزان به آموزش هاي خود مراقبتی در جامعه نیز نیاز دارد. 

حقایق درباره مواد مخدر را باید در فضاي عمومی و مجازي رسانه اي ارائه کرد تا با افزایش سطح توجه و دقت افراد بویژه خانواده ها به این بلاي خودخواسته و

 
خودساخته، کمکی به زندگی آحاد مختلف جامعه شود. 

 
خانواده کلید واژه اعتیاد 

جامعه شناس البرزي می گوید: در این روزها با تحولات اجتماعی رخ داده در جامعه، سن اعتیاد کاهش یافته و دانش آموزان بسیاري از مدارس در خطر ابتلا به

 
بیماري واگیردار اعتیاد قرار گرفته اند. 

علی طاهري خلوص با بیان اینکه مساله اعتیاد براي مردم تکراري شده و به راحتی از کنار آن رد شوند، چرا که ممکن است خطر شیوع این بیماري به زودي گریبان

 
فرزند آنان را بگیرد و فرزند معصومشان قربانی محیط مسموم شکل گرفته در اجتماع شود. 

وي بیان داشت: به نظر می رسد مهمترین عامل گرایش نوجوان و جوان امروزي به مواد مخدر و دخانی، رفتار نادرست خانواده هاست، از همین رو والدین، مسوولان و

 
متولیان برنامه ریزي در حوزه اجتماعی - فرهنگی باید این موضوع را با دقت ویژه اي دنبال کنند. 

وي خاطرنشان کرد: گرچه مسوولان امر همواره از ارائه آمار اعتیاد در مدارس خودداري می کنند، اما این موضوع را باید به عنوان یک واقعیت تلخ قبول کرد و با نگاه

 
درست و منطقی به آن، اقدامات لازم را انجام داد. 

طاهري خلوص تصریح کرد: به نظر می رسد والدین از کاهش سن اعتیاد، باور درستی ندارند و از همین رو باید یک نهضت وسیع در بین تمامی ارگان ها، نهادها و

 
افرادي که می توانند موجب آگاه سازي والدین شوند شکل بگیرد، تا شاید بتوان مانع از گسترش این معضل اجتماعی شد. 

وي با اشاره به اینکه بیشترین سن گرایش به مواد مخدر در دانش آموزان، بر اساس بررسی ها، بین 14 تا 18 سال است، یادآورشد: اعتیاد دانش آموز ممکن است
ناشی از خلا عاطفی در خانواده باشد زیرا خانواده کلید واژه اصلی سوق یافتن دانش آموزان به این بیماري است. 



طاهري خلوص نسبت به خطر ابتلاي نوجوانان به اعتیاد به خانواده ها هشدار داد و خاطرنشان کرد: سن اعتیاد در کشور کاهش یافته و به کمتر از 15 سال رسیده

 
است، بنابراین باید آموزه هاي کافی براي آگاه سازي این قشر حساس در نظر گرفته شود. 

 
وي گفت: آموزش و پرورش نیز باید دوره هاي لازم و مهارت هاي زندگی و تاب آوري را براي نوجوانان برگزار کند تا این خطر بیش از پیش گسترش نیابد. 

طاهري خلوص ازسن 12 تا 14 سالگی در دانش آموزان به ویژه در پسران به عنوان دوره استقلال طلبی یاد کرد وافزود: فرد دوست دارد تا درجامعه بزرگ جلوه داده
شود به گونه اي که استعمال مواد مخدر، سیگار و قلیان نیز با همین روحیه استقلال طلبی در دانش آموزان رخ می دهد و رسانه ها می توانند با آگاه سازي از

 
عوارض استفاده از مواد دخانی و مخدر، جایگزین سالمی معرفی کنند. 

جامعه شناس البرزي با اشاره به اینکه رسانه ها تا کنون کمتر به این موضوع پرداخته اند، یادآورشد: تجربه نشان داده پر کردن اوقات فراغت دانش آموز مانعی جدي

 
براي ورود نوجوانان به اعتیاد است و باید در این زمینه برنامه ریزي کرد. 

 
وي فاصله گرفتن از هویت اصلی نوجوان و جوان امروزي را یکی از علت هاي سوق یافتن به سمت اعتیاد یا دوستان ناباب دانست. 

طاهري خلوص با اشاره به ضرورت نگاه درست والدین به تربیت منطقی، ادامه داد: باید با برنامه صحیح، زیرساخت هاي آموزش و پرورش اصلاح شود، چرا که روند

 
پیش رو اشتباه است و دانش آموز به قدري درگیر رقابت هاي درسی می شود که بسیاري از زمان ها دچار استرس هاي شدید می شوند. 

وي افزود: درست در زمانی که این استرس ها وجود نوجوان و جوان را فراگرفته و نیازمند راهی براي رهایی از این موضوع است، دوست ناباب نقش خود را به خوبی

 
ایفا و به بهانه هاي واهی از جمله نخوابیدن در شب براي مطالعه بیشتر، وي را تشویق به مصرف مواد مخدر می کند. 

طاهري خلوص نا آگاهی نوجوان را مهمترین عامل اعتیاد عنوان کرد و گفت: این سن، دوران گذر از یک شخصیت به شخصیت متفاوت با مولفه هاي دیگر است،

 
بنابراین نوجوان وضعیت روحی شکننده اي دارد. 

جامعه شناس البرزي نقش والدین را به عنوان دومین عامل مهم گرایش نوجوان به اعتیاد ذکر کرد و و یادآورشد: مشکل جدي والدین، درك نکردن فرزند و نداشتن

 
ارتباط مستحکم با وي است. 

 
وي به سومین عامل مهم در این موضوع اشاره و افزود: نقش نهادهاي رسمی و مسوول در حوزه اجتماعی در این میان بسیار تاثیر گذار است. 

طاهري خلوص تصریح کرد: در میان نهادهاي دولتی و غیر دولتی، مدارس نقطه ثقل پیشگیري از اعتیاد هستند و سایر نهادهاي متولی در مرحله بعدي قرار می

 
گیرند. 

وي ادامه داد: به نظر می رسد باید پویش آگاه سازي والدین راه اندازي کرد، چرا که تاثیر والدین در خانواده به مراتب بیش از خود نوجوان است و می تواند مسیر

 
خانواده را تحت تاثیر قرار دهد لذا برگزاري کارگاه هاي آموزشی و دوره هاي تخصصی براي مربیان و والدین برگزار شود. 

وي گفت: به نظر می رسد براي ممانعت از پیشروي توام با سرعت اعتیاد در بین دانش آموزان، راه همه عوامل موثر در شکل گیري گرایش به سمت این معضل

 
اجتماعی را بست. 

جامعه شناس البرزي گفت : تمام افراد حقیقی و حقوقی باید دست به دست هم دهند و با برنامه ریزي عملیاتی مناسب با وضعیت موجود، نسبت به پیشگیري از

 
اعتیاد در کشور و استان البرزاقدام کنند. 

 
والدین و استفاده از کتاب هاي تربیتی 

طاهري خلوص ادامه داد: اولین نکته مهم براي توانمند سازي فرزند تربیت پدر ومادر با بهره گیري از کتابهاي تربیتی مناسب است که خود علم زندگی و هنر خوب

 
زیستن است. 

وي اظهارداشت: با توجه به اینکه رفتارهاي انسان بر پایه نیازهایش شکل می گیرد و طبیعت نیاز در آدمی پاسخ گیري است لذا اگر نیازهاي طبیعی فرزندان را به



 
تناسب مراحل مختلف رشد آنان شناسایی و پاسخ بهنگام به داده شود می توان از بروز بسیاري از آسیب ها مانند اعتیاد جلوگیري کرد. 

طاهري خلوص خاطرنشان کرد: اگر این نیازهاي روانی، عاطفی در کودکان به موقع شناسایی نشوند و پاسخ نگیرند به خلاء روانی و عاطفی تبدیل می شود که در
فضاي احساسی دوران نوجوانی و جوانی گاه با اعتیاد به این نیاز پاسخ داده می شود چراکه فکر می کند اعتیاد در برابر مسائلی که پیش روي اوست یک نوع پاسخ و

 
راه حل مناسب است. 

جامعه شناس البرزي تصریح کرد: پاسخگویی به نیازهاي روانی، عاطفی را یک اولویت مهم عنوان کرد و افزود: اگر نیازهاي طبیعی فرزندانمان را نشناسیم و به آنها

 
پاسخ مناسب ندهیم مانند ایجاد خراش بر روي تنه نهالی است که با تنومند شدن درخت بزرگ تر می شود. 

طاهري خلوص مهم ترین اصل براي دور نگهداشتن فرزندان از سیگار، الکل، مواد اعتیاد آور و رفتارهاي پرخطر را ایجاد صمیمیت بین والدین و کودکان عنوان کرد و
یادآورشد: از معجزات صمیمیت این است که بیش از آنکه شما مراقب فرزندتان باشید تا اشتباهی نکند چون رشته محبت و صمیمت واحترام و توجه والدین یکی از

 
اصلی ترین دلایلی است که نمی گذارد فرزندانشان به سوي استفاده از مواد اعتیادآور بروند. 

 
الگو بودن والدین 

جامعه شناس البرزي ادامه داد: بچه ها همواره از بزرگترها تقلید می کنند، مانند لباس پوشیدن، حرف زدن و راه رفتن. آنها دوست دارند بزرگ شوند و بزرگ از دید

 
آنها یعنی پدر و مادر باهمه ویژگی هایشان. کودکان بیشتر زبان رفتار ما را می فهمند تا زبان گفتار ما پس به جاي آنکه ساعتها پند و اندرز بدهیم عمل کنیم. 

وي افزود: وقتی بعد از خستگی کار روزانه یا مواجه شدن با مشکلی سیگار یا قرص مصرف می کنید فرزندان فکر می کنند بهترین راه براي کاهش اضطراب، مصرف

 
سیگار یا قرص است. یادمان باشد کودکان بیشتر از طریق چشم تربیت می شوند تا گوش. 

 
طاهري خلوص خاطاب به والدین یادآورشد: بدون تجویز پزشک دارو مصرف نکنید و فرزندتان را درگیر رفتارهاي ناسالم نکنید و نگوئید براي شما سیگار بخرند. 

وي با بیان اینکه به فرزندتان عاقلانه دوست پیدا کردن را آموزش دهید و بر فعالیت فرزندتان نظارت کنید، خاطرنشان کرد : باید بر فعالیت کودکان به گونه اي
نظارت کرد که به حس استقلال جویی او لطمه اي وارد نشود به گونه اي که حریم خصوصی آنها رعایت شود و ازهر گونه اعمال رفتار پلیسی در منزل اجتناب کرده

 
و بدون اجازه وارد این حریم نشوند. 

وي گفت: والدین به خوبی می دانند فرزندان نسبت به وسایل شخصی خود بسیار حساس بوده و در صورت عدم رعایت توسط والدین، امنیت روانی آنان درهم ریخته

 
و فضاي منزل براي آنان جذاب نخواهد بود و به این ترتیب مقدمات خروج مستمر از منزل و سپري کردن اوقات فراغت با دوستان فراهم خواهد شد. 

طاهري خلوص تصریح کرد: شواهد و یافته هاي مطالعات متعدد به نقش موثر دوستان و همسالان در دوره نوجوانی به عنوان مهمترین نقطه اتکا افراد اشاره دارد به

 
گونه اي که عملکرد گروه همسالان جانشین خانواده و به حاشیه رفتن والدین در زندگی می شود. 

وي اضافه کرد: در پاره اي از موارد گروه همسالان عملکرد منفی دارند بطوریکه در گرایش نوجوانان و جوانان به مصرف مواد اعتیادآور و الکل نقش موثري ایفا می
کنند . به عبارتی در این دوران، فشار دوستان و همسالان سبب می شود تربیت خانوادگی فرد تحت الشعاع قرار گرفته و نوجوانان براي پذیرفته شدن از طرف

 
دوستان، با ورود به گروه هاي کجرو و منحرف اقدام به کسب هویت، تثبیت آن و همچنین ابراز وجود کنند. 

 
اعتیاد و شیوه هاي درمان آن 

کارشناس ارشد روانشناسی عمومی با بیش از 15 سال سابقه درمانگري در حیطه اعتیاد و روان درمانگر پویشی دراین زمینه گفت: اعتیاد به مواد مخدر یکی از

 
مشکلات بهداشتی و اجتماعی قرن حاضر و از مهم ترین دغدغه ي فکري و یکی از ناگوارترین آسیب هاي اجتماعی است. 

ریحانه قنداقساز با اشاره به اینکه اعتیاد نه تنها منجر به آسیب هاي شدید و عمیق جسمی و روانی در فرد مبتلا می گردد،بلکه باعث آسیب هاي اجتماعی متعدد
نظیر طلاق،بزهکاري هم می شود، خاطرنشان کرد: مطالعات زیادي نشان داده است که اغلب بیماران دچار سوء مصرف مواد به طور همزمان به بیماري هاي جسمی

 
متعدد مبتلا هستند. 

 
وي بیان داشت: در این بخش می خواهیم نکات کوتاهی در مورد شیوه ي درمانی افرادي که به نوعی وابستگی به مواد مخدر دارند صحبت کنیم. 



وي یادآورشد: دودلی و نبود انگیزه براي دریافت درمان پدیده مشترك در درمان سوءمصرف مواد است،زندگی فرد مصرف کننده مواد توام با درد و بحران مزمنی

 
است که براي همراهان و اعضاي خانواده احساس بیچارگی،اضطراب و افسردگی را به همراه خواهد داشت. 

روانشناس البرزي اضافه کرد: نظریه هاي روان درمانی و روانشناسان تخمین زدند که حدود 80 درصد افراد داراي مشکل رفتار اعتیادي در مرحله پیش تامل یا تامل
هستند و براي قدم برداشتن به طرف تغییر آماده نیستند، مراجعات فراوانی از طرف اعضاي ناامید خانواده یا دوستان مصرف کننده گان مواد وجود دارد که به دنبال
کمک و پند واندرز در خصوص مشکلات مصرف مواد عزیزان خود بدون انگیزه درمان وتغییرهستند،در واقع در این زمان راه حل ها و گزینه هاي محدودي در دست

 
خواهد بود. نبود علاقه براي ورود و آغازدرمان ویا اینکه حتی بعد از شروع درمان بیماران درمان را خیلی زود رها می کنند مشکل بسیاري از خانواده ها می باشد. 

 
وي تصریح کرد: چگونه می شود به خانواده هایی کمک کرد که براي درمان عزیز مصرف کننده مواد خودکه حاضر به مراجعه براي درمان نیست کمک کرد؟ 

قنداقساز افزود: انتخاب روش هاي درمانی مانند کمپ،درمان هاي سراپایی و یا گروه هاي دوازده قدمی NA اگرچه ممکن است در کوتاه مدت نتیجه مطلوب بدهند
اما واقعیت این است که انتخاب هر روش درمانی بدون خواست و میل و رغبت مراجع در درمان دراز مدت تاثیر گذار نخواد بود، آنچه حائز اهمیت است توجه کردن و
آگاه کردن اعضاي خانواده از فشار روانی که به خود وارد می کنند براي تغییر فردي دیگر، بدون توجه به این موضوع که آنها مسوول مشکل مصرف مواد در بیمار

 
مصرف کننده مواد نمی باشند. 

وي گفت: نه مواجهه و اتصال به زور و نه جدا کردن فرد مصرفی از خانواده ،هیچ کدام روش مناسبی در برخورد با فردي که سوء مصرف دارد مناسب نیست ،بلکه
پرداختن به بررسی حال درونی افراد خانواده در مراجعات فردي و حتی گروهی در تغییر نگرش و برخورد با فرد مصرفی باعث می شود تا شروط وکنترل بیش ازحد و
یا عدم نظارت را در روند زندگی خود با فرد مصرفی تغییر دهند و همین موضوع باعث ایجاد فضایی سازنده در روابط خانوادگی می شود وبه تمایل فرد مصرف کننده

 
به درمان گام بزرگی بر داشته می شود. 

 
مصاحبه انگیزشی 

کارشناس ارشد روانشناسی عمومی، درمانگراعتیاد و روان درمانگر پویشی گفت: براي فرد مصرف کننده موادمخدر،مصرف مواد به طور قابل ملاحظه اي پاداش آور
بوده و به عنوان یکی از عناصراصلی زندگی و حتی زیر بنا و اساس سبک زندگی او قرار می گیرد،گام اول تغییر در جهت کاهش یا توقف مصرف مواد ،توسط فرد

 
مصرف کنند مواد است. 

وي با بیان اینکه درمانگري که از راهبردهاي انگیزشی استفاده می کند،ارتباط درمانی مناسب با مراجع به وجود آورده و اهداف و راهبر دهاي مورد نظر را با کمک
مراجع بررسی و انتخاب می کنند، خاطرنشان کرد: باید تشخیص داد مراجع مصرف کننده مواد در کدام یک از مراحل تغییر قرار دارد وسپس براساس اصول و

 
تکنیک هاي مربوط به هر مرحله با او برخورد کرد. 

قنداقساز بیان داشت: در برخورد با فرد مصرف کنند مواد مخدر باید به نکاتی چون تمرکز بر نقاط قوت مراجع به جاي نقاط ضعف، احترام به خود مختاري و حق
تصمیم گیري مراجع ،عدم تحقیر مراجع به استفاده از بر چسب هایی مانند معتاد ،شیشه اي، استفاده از همدلی به جاي قدرت و حق صاحب اختیاري، پذیرش

 
مراجع به عنوان یک انسان و به مصرف سایر مواد توجه کرد. 

وي یادآورشد: درمصاحبه انگیزشی تلاش می شود که مراجع مسئولیت هاي خود را براي به وجود آوردن تغییر بپذیرد ودر این زمینه فعال باشد،وبا او در زمینه

 
اهمییت نقش خواست و اراده اش در درمان، موضوعی که مدتها ست در زندگی خودش به آن توجهی نداشته پر داخته می شود. 

 
ارزیابی مراجع مصرف کننده مواد مخدر و طرح درمان: 

روانشناس البرزي گفت: هرگونه مداخله درمانی با ایجاد یک رابطه درمانی مناسب آغاز خواهد شد.ولی پس از برقراري رابطه درمانی لازم است هر مراجعی که داراي
مشکل سوء مصرف یا وابستگی به مواد دارد مورد ارزیابی کامل قرارگیرد،تاریخچه مصرف مواد،جزئیات قابل توجهی از مصرف مواد یا سایر مواد شیمیایی مانند داروها

 
یا الکل را در اختیاردرمان گر قرار می دهد. 

وي افزود: استفاده از تاریخچه یکی از بهترین روش هاي شناسایی و کنار آمدن با فکار مراجع است،بیشتر مصرف کنندگان مواد مخدر در بیان تاریخچه مشکلات و

 
مصرف خود درجه اي از پنهان کاري را خواهند داشت،درمان گر باید آماده باشد تا هنگام رویا رویی با عدم صداقت کامل مراجع،با او برخورد مناسب کند. 



قنداقساز یادآورشد:ارزیابی یک فرایند نظامند تعامل با فرد براي مشاهده،سنجش وکنار هم قرار دادن تدریجی اطلاعات مورد نیاز و مربوط به منظور حل مشکلات

 
کنونی و آینده اوست. 

وي حیطه هاي ارزیابی را مقاومت یا پذیرش درمان - انگیزه، مسمومیت حاد و مشکلات ترك، مشکلات و شرایط زیستی - پزشکی، مشکلات و شرایط عاطفی-

 
رفتاري(روان پزشکی) ، مصرف مواد والکل،خطر بالقوه ادامه مصرف یا بازگشت و محیط زندگی و بهبودي ذکر کرد. 

 
طرح درمان: درمان دارویی و استفاده از داروهاي مکمل 

روانشناس البرزي ادامه داد: پس از ارزیابی و جمع آوري اطلاعات از مراجع طرح درمان با محوریت مشکلات مطرح شده توسط مراجع در جلسات درمان تکمیل می
شود،طرح درمان مشخص کننده جزئیات مداخلات درمانی است،نظیر مشخص کردن کارهایی که باید انجام شود،زمان مناسب انجام آن و افرادي که باید آن ها را

 
انجام دهند می باشد. 

وي گفت: با توجه به اینکه بیماران چه نوع ماده اي استفاده می کنند، به چه مقداري و همچنین سابقه ي مصرف داروهاي روان پزشکی دارند یاخیر،به پزشک ارجاع
داده می شوند،در کیلینیک هاي سراپایی ترك اعتیاد داروهاي رایجی مانند متادون ،بوپرنورفین ویا اپیوم که به عنوان درمان نگهدارنده محسوب می شوند با تشخیص
پزشک به بیماران تجویز می شود،آنچه بین بیماران رایج است پرهیز از هرگونه استفاده داروهاي شیمیایی و روان پزشکی است،توجه به این مسئله که دارویی که

 
تحت نظر پزشک و به میزان مورد نیاز مصرف شود در بهبود و کنترل شرایط (مراجعین واجد شرایط درمان دارویی) بسیار اهمییت دارد. 

وي بیان داشت: خودمختاري درمصرف داروهاي شیمیایی است که نگران کننده است،اینکه آنها با داروها همانند مواد مخدر برخورد می کنند و بدون نظارت پزشک
در دوز و مقدار داروهاي مصرفی و یا تهیه داروها از مکان هاي نامعتبر به سلامت جسمی و روحی خود آسیب می زنند،پایبندي به قوانین درمان و تحت نظر

 
متخصص بودن در اصلاح عادت رفتاري مخرب و آسیب زا بسیار تاثیر گذار می باشد. 

قنداقساز خاطرنشان کرد: بنا به تجربه اي که در درمان بیماران مصرف کننده مواد مخدر داشته ام،استفاده از علم هومیوپاتی و تحت نظر پزشک هومیوپات بودن در

 
تسریع درمان بیماران هم از لحاظ جسمانی و هم روانی بسیارموثر بوده که توضیحات آن به دلیل گستردگی مباحث این علم(هومیوپاتی)در این مبحث نمی گنجد. 

وي یادآورشد: هومیوپاتی یا همان مشابه درمانی به دلیل آنکه به تقویت سیستم ایمنی بدن ،بدون وابستگی دارویی کمک می کند،استفاده همزمان آن با فراینده
مشاوره در طول دوره درمان و حتی بعد از آن کمک زیادي می تواند به مراجعین داشته باشد.از جمله فواید هومیوپاتی کم شدن وسوسه،تسریع در بهبود شرایط

 
روحی و جسمانی مراجعین،عدم تداخل دارویی با دیگر داروها(به دلیل طبیعی بودن داروهاي هومیوپاتی)،عدم وابستگی دارویی وسایر موارد می باشد. 

وي تصریح کرد: آنچه دردرمان افرادي که سوء مصرف مواد دارند،هم زمان باید عوامل متعددي در کنار هم قرار بگیرند از جمله خانواده(مشاوره هاي فردي و گروهی
آنان)،تحت نظر پزشک متخصص بودن،مشاوره هاي منظم در طول هفته به فرد مصرفی،وهمچنین ترغیب مراجع به شرکت در جلسات 12 قدمی NA،که همانطور

 
که اشاره شد جهت این هماهنگی ها با خواست و اراده مراجع در طول پروسه درمان با کمک درمانگر صورت می گیرد. 

کارشناس ارشد روانشناسی عمومی، درمانگراعتیاد و روان درمانگر پویشی تاکید کرد: هدف در درمان افرادي که وابستگی به مواد دارند،همزمانی قطع مصرف با اصلاح

 
سبک زندگی آنها می باشد،که این نتیجه مهم فقط در پروسه زمان و همت و صبوري خانواده بیمار و خود بیمار صورت می پذیرد. 

 
علل اعتیاد 

مصطفی سوري از دیگر روانشناسان استان البرزگفت: اعتیاد به عنوان یک آسیب اجتماعی افزون بر صدمات فراوانی که به فرد معتاد تحمیل می کند، قادر است

 
ساختار یک خانواده را از هم بپاشاند. 

وي با اشاره به اینکه عوامل متعددي همچون خانوادگی، روانی، اجتماعی و فرهنگی در بروز اعتیاد اثرگذار است،اظهارداشت: حضور یک معتاد در خانواده به طور حتم

 
بر بروز اعتیاد سایر اعضا اثر می گذارد. 

وي بیان داشت: علل سوء مصرف مواد مخدر در سنین مختلف متفاوت است و تجربه مصرف مواد مخدر در سنین کودکی به دلیل کنجکاوي انجام می پذیرد و این

 
تجربه در سنین کودکی به یک عامل پرخطر براي آینده بدل می شود. 

 
سوري خاطرنشان کرد: دوستان و همسالان معتاد به مواد مخدر و همچنین حضور درمحلات پرخطر هم در سوءمصرف مواد دخانی تاثیرگذار است. 



وي ادامه داد: سهولت دسترسی به مواد مخدر نیز یکی از مهمترین عوامل بروز اعتیاد در یک جامعه است و این امر که در محلات پرخطر نیز بیش از دیگر مناطق

 
احساس می شود، بی شک مصرف مواد را افزایش می دهد. 

وي یادآورشد: اعتیاد به عنوان یک آسیب اجتماعی که براي اعضاي خانواده نیز با پیامدهاي جبران ناپذیري به همراه دارد، گاه اشتغال معتاد و درآمدهاي اقتصادي

 
خانواده را نیز با خطر روبه رو می کند. 

روانشاس البرزي افزود: این مساله که با تمرکز معتاد بر تهیه مواد اعتیادآور تامین مایحتاج اولیه و نیازهاي عاطفی و روانی خانواده را نیز تحت تاثیر قرار می دهد، گاه

 
تعارض، کشمکش و نزاع را نیز در خانواده افزایش می دهد. 

وي عنوان کرد: تنبیه بدنی و غفلت از فرزندان نیز از آسیب هاي اساسی والدین معتاد به شمار می رود واین غفلت که ارتباطات و تعاملات با خانواده را نیز سرد و بی

 
روح می کند، گاه سبب رفتارهاي خصمانه و پرخاشگرانه می شود. 

سوري همچنین در زمینه برخورد خانواده، نزدیکان و جامعه با یک معتاد اظهار داشت: فرد معتاد یک بیمار محسوب می شود و بر این اساس خانواده و نزدیکان باید

 
وي را به سمت کاهش رفتارهاي پرخطر سوق دهند. 

وي خاطرنشان کرد: مراجعه به مراکز بهداشت و درمان و تعامل با مراکز ترك اعتیاد با هدف کاهش مصارف پرخطر مواد اعتیادآور به طور حتم در ترك اعتیاد

 
اثربخش است. 

روانشناس البرزي درخصوص راهکارهاي کاهش، درمان و همچنین پیشگیري از این آسیب اجتماعی گفت: در مبحث پیشگیري از اعتیاد باید به سیاست هاي

 
بهداشت و درمان یک کشور، مشکلات اجتماعی، بحران هاي اقتصادي و توجه شود. 

وي تصریح کرد: کاهش و رفع معضل بیکاري، آسیب هاي روانی و همچنین آموزش از دوران کودکی در مهدکودك ها و مدارس مقاطع ابتدایی (متناسب با سن

 
کودك) یک راهکار موثر در جلوگیري از اعتیاد یک جامعه است. 

 
سوري ادامه داد: آگاهی بخشی به جوانان و خانواده ها از پیامدهاي ناشی از مصرف مواد مخدر، بهترین را مقابله و پیشگیري با این معضل خانمانسوز اجتماعی است. 

وي افزود: بسیاري از آسیب ها و معضلات اجتماعی ریشه در معضل اعتیاد به مواد مخدر دارند و همین عامل اصلی موجب افزویش طلاق، سرقت، افسردگی،

 
خودکشی، نزاع و درگیري و مشکلات عدیده دیگر در این حوزه می شود. 

روانشناس البرزي بهترین را مبارزه و ریشه کنی اعتیاد به مواد مخدر و کاهش بسیاري از معضلات اجتماعی را پیشگیري از ابتلا به اعتیاد ذکرکرد و یادآور شد: یک
فرد معتاد براي تامین مواد مورد نیاز خود دست به هر اقدامی می زند، درگیري ها و خشونت هاي خانوادگی، سرقت، خودکشی، افزایش طلاق، تکدي گري همه

 
ناشی از اعتیاد است. 

 
اقدامات پیشگیرانه 

معاون پرورشی و فرهنگی اداره کل آموزش و پرورش نیزگفت: طرح اقدامات پیشگیرانه از اعتیاد در بستر شبکه آموزشی شاد مدارس این استان با رویکرد آموزش

 
مهارت" نه گفتن " اجرایی و همچنان ادامه دارد. 

فرشته فهمیده با اشاره به اینکه باید پیشگیري و مبارزه با خطر اعتیاد را در 2 کانون خانواده و مدرسه با رویکرد پیشگیرانه مورد توجه قرارداد، افزود: اعتیاد به مواد
مخدر نه تنها یک آسیب و بیماري بلکه مهم ترین چالش و مشکل اجتماعی است که سایر حوزه هاي اقتصادي، بهداشتی و سلامت روان خانواده و جامعه را تهدید و

 
باعث رکود اجتماعی در همه ابعاد می شود. 

وي خاطرنشان کرد: اعتیاد کانون اولیه جامعه " خانواده" را با خطر جدي مواجه کرده که گسترش این آسیب جامعه را نیز به تباهی سوق می دهد لذا باید مهارت "

 
نه گفتن " را در بین دانش آموزان تقویت کنیم. 

وي کاهش سن اعتیاد درجامعه را یک خطر جدي دانست و اضافه کرد: براي کاهش آسیب هاي اجتماعی از جمله اعتیاد باید توجه کامل به بخش اقدامات پیشگیرانه



 
بویژه در حوزه آموزش و پرورش شود. 

وي ادامه داد: براي پیشگیري از آسیب هاي ناشی از اعتیاد در قالب میز نماد و طرح یاریگران زندگی در بستر شبکه شاد، خدمات آموزشی مختلفی به دانش آموزان و

 
خانواده ها ارائه می شود. 

معاون پرورشی و فرهنگی اداره کل آموزش و پرورش یادآورشد: در طول سال تحصیلی و بویژه در هفته مبارزه با مواد مخدر اقدامات آموزشی مختلفی در راستاي
ترویج و فرهنگ سازي پیشگیري از اعتیاد و آسیب هاي اجتماعی، ارتقاء مهارت هاي خود مراقبتی دانش آموزان و ترویج آن، جریان سازي فرهنگی و اجتماعی و

 
آگاه سازي عمومی در بستر شاد کانال اداره مشاوره، امورتربیتی و مراقبت در برابر آسیب هاي اجتماعی اداره کل آموزش وپرورش البرز انجام شده است. 

 
نظارت والدین 

مدیرکل آموزش و پرورش البرزگفت: خانواده ها بر رفتار فرزندانشان مراقبت و نظارت بیشتري داشته باشند زیرا مواد افیونی مخدر یک تهدید جهانی به شمار می رود
و شیوع انواع مواد مخدر بین نوجوانان و جوانان رو به افزایش و یک زنگ خطري است براي خانواده ها از این رو باید نظارت بیشتري بر نوع رفتار، فعالیت و دوستان

 
فرزندان شان داشته باشند. 

دکتر سالار قاسمی افزود: تهدید و ضرر و زیان مواد مخدر، ایران اسلامی و سایر کشورها را در معرض آسیب جدي قرار داده و ایجاب می کند یک عزم جهانی و ملی

 
براي مبارزه با معضل اعتیاد داشته باشیم. 

وي با بیان اینکه همه مسوولیت دارند تا در برابر تولید و ترانزیت مواد مخدر تلاش کنند، اضافه کرد: هر دستگاهی که عضو شوراي هماهنگی مبارزه با مواد مخدر

 
است باید به تناسب ظرفیتی که دارد در زمینه مهار مواد مخدر فعالیت کند. 

مدیرکل آموزش و پرورش البرز ادامه داد: تشکیل کلاس هاي آموزشی همراه با نشان دادن انواع مواد مخدر با همکاري پلیس مبارزه با مواد مخدر براي خانواده ها و
دانش آموزان، برپایی نمایشگاه عکس در مدارس متوسطه و دانشگاه ها، تقویت انجمن هاي شعر و موسیقی و برگزاري جشنواره هاي هنري با موضوع اعتیاد، برداشتن

 
موانع براي روي آوردن جوانان به ورزش و برگزاري مسابقات ورزشی و علمی از مواردي است که باید تقویت شوند. 

وي با بیان اینکه بسیاري از افراد جامعه، اعتیاد را پدیده اي زشت، خانمان سوز و مردانه قلمداد می کنند ، خاطرنشان کرد: اما امروزه به دلیل تغییرات فرهنگی و

 
اجتماعی با زنانه شدن اعتیاد در جامعه مواجه هستیم. 

 
طرح ملی یاریگران زندگی 

قاسمی در ادامه به اجراي طرح ملی یاریگران زندگی براي 210 هزار دانش آموز البرز اشاره کرد و گفت: طرح ملی یاریگران زندگی در 595 مدرسه براي 210 هزار

 
دانش آموز این استان در سال تحصیلی 1400- 1399 با رویکرد پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی اجرا شد. 

وي هدف از اجراي این طرح ملی را هم افزایی ظرفیت مدارس به ویژه تشکل هاي رسمی و غیررسمی براي پیشگیري، کنترل و کاهش آسیب هاي اجتماعی دانش

 
آموزان ذکر کرد. 

وي اظهارداشت: دراین طرح اهمیت آگاهی دادن به دانش آموزان، خانواده ها و کارکنان مدارس با توجه به رشد روزافزون آسیب هاي اجتماعی در سال هاي گذشته

 
دوچندان می شود و در چنین شرایطی تلاش براي اقدامات پیشگیرانه از اعتیاد توسط خانواده ها و نهادهاي مرتبط ضروري است. 

مدیرکل آموزش و پرورش آموزش و پرورش البرزادامه داد: یکی از آسیب هاي اجتماعی اعتیاد به مصرف مواد مخدر است، از این رو طرح یاریگران زندگی با مشارکت

 
ستاد مبارزه با مواد مخدردر مدارس در طول یک سال تحصیلی عملیاتی می شود. 

 
وي گفت: هرقدر نقش دانش آموزان در فرایند پیشگیري از اعتیاد بیشتر باشد، توانایی و مهارت نوجوانان دراین زمینه بالا می رود. 

قاسمی با بیان اینکه به دلیل تداوم شیوع ویروس کرونا و جلوگیري از تجمعات انسانی این طرح به صورت به صورت غیرحضوري در بستر شبکه شاد برنامه ریزي

 
شد،عنوان کرد: محتواي آموزشی مناسب نیز پیرامون محورهاي طرح یاریگران زندگی براي دانش آموزان براي بارگذاري درکانال شبکه شاد تولید شد. 



وي انجام پژوهشی جهت سنجش بازخورد اولیه اجراي طرح یاریگران زندگی، بررسی چالش ها و نقاط ضعف و قوت و میزان موفقیت طرح در مدارس را ضروري

 
برشمرد و تاکید کرد:لازم است طرح یاریگران زندگی در همه مدارس با هدف آگاهی بخشی و مهارت آموزي بومی سازي شود. 

مدیرکل آموزش و پرورش البرزتاکید کرد: با مدرن شدن جوامع و افزایش شهرنشینی، آسیب هاي اجتماعی متعددي از جمله اعتیاد به عنوان مادر آسیب ها،

 
گریبانگیر قشرهاي مختلف جامعه شده است که گروه سنی دانش آموزي و زنان نیز از این پدیده مستثنی نیستند. 

استان البرز 473 هزار دانش آموز دارد.



رویدادي براي استارتاپ هاي مرتبط با تعاون، اقتصاد جمعی و جامعه

منبع: بازار کارشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1400/04/27

مرکز نوآوري و توسعه تعاون ایران « منتا » با همکاري مرکز نوآوري جهش و پرابلم ، در مرداد ماه سال جاري رویدادي براي استارتاپ هاي مرتبط با حوزه
تعاون ، اقتصاد جمعی و جامعه برگزار می کنند.

مرکز نوآوري و توسعه تعاون ایران " منتا " با همکاري مرکز نوآوري جهش و پرابلم ، در مرداد ماه سال جاري رویدادي براي استارتاپ هاي مرتبط با حوزه

 
تعاون ، اقتصاد جمعی و جامعه برگزار می کنند. 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی و به نقل از روابط عمومی منتا، این رویداد روز 10 مرداد ماه با حضور و سخنرانی
مهمانانی از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، بانک توسعه تعاون، صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون و دیگر مهمانان، و مدیران مرکز نوآوري منتا، جهش و پرابلم

 
و تعداد محدودي از شرکت کنندگان (به دلیل پروتکل هاي بهداشتی) و دست اندرکاران حوزه هاي استارتاپ و نوآوري برگزار می شود. 

بر اساس این گزارش، پس از بررسی استارتاپ هایی که فرآیند نام نویسی را انجام داده اند، تعداد 6 تا 9 استارتاپ براي ارائه خدمات و محصولات خود انتخاب شده و

 
می توانند از مزایاي حضور در این رویداد بهره مند شوند. 

این رویداد اولین در نوع خود است و محور آن، ایجاد امکانی براي دیده شدن و رشد استارتاپ ها یا کسب و کارهایی است که علاوه بر پیگیري مولفه هاي اقتصادي
سعی در خدمت رسانی به تعاون و جامعه دارند. در این برنامه این فرصت براي استارتاپ ها فراهم شده است تا خدمات و محصولات خود را به بازارهاي هدف وسیع

 
تر از جمله تعاونی ها، اتحادیه ها و سازمان هاي زیرمجموعه آن ها ارائه دهند تا بتوانند با ایجاد شبکه، از سرمایه و بازار آنها استفاده ببرند. 

 
چرا باید در این رویداد شرکت کنیم؟ 

بسیاري از کارشناسان این رویداد را فرصتی مناسب براي سرعت بخشیدن به روند رشد استارتاپ ها و افزایش یک باره تعداد مشتریان می دانند، چراکه تعاونی ها،
نهادهاي تاثیرگذاري در پیشرفت کسب کارهاي زیر نظر خود هستند و همکاري با آن ها می تواند شانسی براي برقراري ارتباط و تعامل با سازمان هاي زیر نظر آن ها

 
باشد. 

 
شرایط ثبت نام در این رویداد به شکل زیر است: 

 
موضوع مرتبط با تعاون، جامعه و اقتصاد جمعی 

 
داشتن تیم آماده 

 
 MVP ارائه

از مزایاي شرکت در این رویداد مهم، می توان به فرصت گفتگوي بی واسطه با بخش ها و فعالان تعاون و نهادهاي مرتبط و امکان همکاري هاي بلند مدت براي تیم

 
ها، اشاره کرد. 

 
گفتی است، به تیم هاي منتخب در این رویداد، جوایزي نیز اهدا خواهد شد. 

علاقه مندان به حضور در این رویداد استارتایی می توانند با شماره 88814015 تماس گرفته و یا در صفحه اختصاصی این رویداد به نشانی

 
menta.ir/coopstar-event نام نویسی کنند. 

 
مروري بر سابقه منتا و جهش؛ برگزارکنندگان این رویداد 

مرکز نوآوري و توسعه تعاون ایران "منتا" به عنوان راهبر نوآوري در بخش تعاون نقش مهمی در تسهیلگري میان کسب وکارهاي نوپا و سازمان ها و نهادهاي

 
تاثیرگذار در بخش تعاون دارد. 

این مرکز را می توان نقطه اتصال بخش تعاون شامل بیش از 90 هزار تعاونی فعال، اتحادیه هاي تعاونی، اتاق تعاون و سایر تشکل هاي بخش تعاون با زیست بوم هاي

 
نوآوري و فناوري کشور شامل پارك هاي علم و فناوري، مراکز نوآوري، مراکز رشد، شتاب دهنده ها، استارتاپ ها و … دانست. 

این مرکز نوآوري که پشت خود را به معاونت تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، بانک توسعه تعاون و صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون گرم می بیند، موفق



 
شده با کمک معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و صندوق نوآوري و شکوفایی، قدم هاي مثبتی در این راه بردارد. 

 
جهش، یک بنگاه کارآفرینی اجتماعی است و هدفش ارتقاي نوآوري در ابعاد کلان و گسترش تجربه کارآفرینان فرداي ایران است. 

این بنگاه کار خود را از تابستان 95 آغاز کرد و در سال 96 با کسب مجوز شتابدهی از پارك علم و فناوري پردیس، فعالیت خود در این عرصه را به طور جدي پی

 
گرفت. 

دریافت مجوز شرکت دانش بنیان از معاونت علمی و فناوري رییس جمهور در سال 97 موجب شد این مجموعه با روندي جسورانه تر، جاي پاي خود را محکم تر کند

 
تا ماحصل یک سال فعالیت بعدي آن، سرمایه گذاري روي بیش از 20 استارتاپ در حوزه هاي مختلف باشد. 

البته کار به همین جا ختم نشد و این مرکز شتابدهی با اخذ مجوز تاسیس فضاهاي نوآوري از معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، پارك "جهش" را با بنایی
بیش از 1000 متر راه اندازي کرد تا جوانان علاقه مند و خلاق بتوانند ایده هاي نوآورانه خود را در محیطی پویا به معرض اجرا بگذارند.



دبیرخانه جذب ایده هاي کارآفرینان، مشارکت و سرمایه گذاري به زودي در شاهرود افتتاح می شود

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1400/04/27

شاهرود_شهردار شاهرود گفت: دبیرخانه جذب اید هاي کارآفرینان، پنجه هاي کارآمد، مشارکت و سرمایه گذاري در راستاي جذب و حفظ ایده هاي خلاق
در شاهرود راه اندازي خواهد شد.

به گزارش خبرگزاري بسیج، علیرضا حاجی محمد علی و هیات همراه در
سفر چند روزه خود به مشهد مقدس ضمن بازدید از کارخانه هاي بزرگ و
برتر کشور و همچنین دیدار با ریاست بنیاد خیریه دکتر نبی کارآفرین
نمونه کشوري، نشست با پدر علم صنایع غذایی کشور مهندس صدیق زاده،
کارآفرین برتر کشوري دکتر یونچی، نشست با تجار خارج از کشور (روسیه،
تاجیکستان و افغانستان) در زمینه صنایع دستی، صنعت ساختمان و دیدار
با رئیس ستاد ایران قوي کشور سید مجتبی رئیس السادات، با بیان اینکه
تجارب موفق و توسعه یافته نشان می دهد که سرمایه گذاري در حوزه
کارآفرینی و فعالیت هاي نوآورانه به ایجاد فرصت هاي شغلی جدید محدود
نشده بلکه ایده ها و ساختار هاي جدید با استفاده از خلاقیت و نوآوري به
تولید ارزش می پردازد، افزود: در این دبیر خانه حمایت از ایده هاي، افراد
مبتکر و نوآور به عنوان کارآفرینان آینده سر منشا تحولات بزرگ در عرصه
هاي اقتصادي، اجتماعی، تولیدي، خدماتی و مدیریت شهري در دستور کار

 
قرار دارد. 

وي ضمن بیان این مطلب که خدمات مدیریت شهري مختص به خدمات
شهري نبوده و در راستاي حوزه هاي مختلف، چون ایجاد فرصت هاي
شغلی نیز می پردازد، ابراز داشت: حسین کریمی معاونت توسعه و منابع

انسانی با حفظ سمت به عنوان دبیر دبیرخانه و حسن اشرفی مشاور شهردار در حوزه اشتغال، کارآفرینی و سرمایه گذاري با حفظ سمت به عنوان مشاور دبیر خانه

 
منصوب شدند. 

شهردار شاهرود با اشاره به اینکه از نگاه بسیاري از کارشناسان توسعه کارآفرینی در ایران نیازمند عزم ملی است که باید مورد توجه همه سازمان ها و دستگاه هاي
دولتی و خصوصی قرار گیرد، اظهار کرد: در راستاي شعار (شاهرود، شهر بدون بیکار)، دبیر خانه جذب ایده هاي کارآفرینان و پنجه هاي کار آمد در اداره سرمایه

گذاري و مشارکت هاي مردمی شهرداري شاهرود اقدامات بزرگی را رقم خواهد زد.



اخبار
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اخبار

 
اخبار 

 
افزایش رسمی قیمت نان ابلاغ شد 

 
رییس اتاق اصناف تهران از ابلاغ رسمی افزایش قیمت نان در این استان توسط استانداري خبر داد. 

 
قاسم نوده فراهانی گفت: قیمت جدید انواع نان امروز به صورت رسمی توسط استانداري به اتاق اصناف ابلاغ شد. 

وي افزود: نرخ هاي جدید نان توسط تنظیم بازار استانداري تعیین شده است؛ بر این اساس قیمت نان بر اساس نوع آرد یارانه اي به دو دسته آرد یارانه اي نوع اول

 
(گندم 665 تومانی) و آرد یارانه اي نوع دوم (گندم 900 تومانی) تعیین شده است. 

 
بنابر این گزارش قیمت انواع آرد یارانه اي نوع یک با گندم 665 تومانی به شرح ذیل است: 

 
بربري با وزن چانه 600 گرم: 1800 تومان 

 
تافتون سنتی با وزن چانه 250 گرم: 900 تومان 

 
تافتون گردان (ماشینی جدید) با وزن چانه 220 گرم: 700 تومان 

 
لواش و تافتون گردان (ماشینی) با وزن چانه 160 گرم: 500 تومان 

 
تافتون خراسانی با وزن چانه 300 گرم: 1000 تومان 

 
لواش اتوماتیک هر کیلوگرم: 5 هزار تومان 

 
همچنین قیمت انواع نان یارانه اي نوع 2 (گندم 900 تومانی) به شرح ذیل تعیین شده است: 

 
بربري با وزن چانه 600 گرم: 2500 تومان 

 
تافتون سنتی با وزن چانه 250 گرم: 1200 تومان 

 
تافتون گردان (ماشینی جدید) با وزن چانه 220 گرم: 1000 تومان 

 
لواش و تافتون گردان (ماشینی) با وزن چانه 160 گرم: 650 تومان 

 
سنگک با وزن چانه 650 گرم: 3000 تومان 

 
تافتون خراسانی با وزن چانه 200 گرم: 1500 تومان 

 
لواش اتوماتیک هر کیلوگرم: 6 هزار تومان 

وي اظهار داشت: کلیه واحدهاي خبازي مکلف به اجراي این نرخ نامه هستند و این نرخ ها مربوط به سال جاري می باشد.بر اساس مصوبه نرخ نان سفارش نان

 
رژیمی و خشک از شمول ترازو خارج است و حداکثر نرخ کنجد براي نان بربري 1000 تومان تعیین شده است. 

 
مرکز آمار: 

 
40 درصد بیکاران کشور فارغ التحصیل دانشگاه هستند 

مطابق گزارش هاي مرکز آمار در پاییز 99 سهم جمعیت بیکار فارغ التحصیل آموزش عالی از کل بیکاران 40.2 درصد بوده است. این سهم در بین زنان نسبت به

 
مردان و نقاط شهري نسبت به نقاط روستایی بیشتر بوده است. 

مطابق آخرین آمار مرکز آمار از نتایج بیکاري در پاییز 99 , بررسی نرخ بیکاري افراد 15ساله و بیش تر نشان می دهد که 9.4 درصد از جمعیت فعال (شاغل و

 
بیکار)، بیکار بوده اند. بررسی روند تغییرات نرخ بیکاري حاکی از آن است که این شاخص، نسبت به فصل مشابه در سال 98، 1.2 درصد کاهش یافته است. 

مطابق این نتایج، در پاییز سال جاري نسبت به فصل مشابه سال قبل جمعیت غیرفعال کشور افزایش و جمعیت شاغل و بیکار کشور (جمعیت فعال) با کاهش مواجه

 
شده است که این کاهش در مقایسه با فصل تابستان سال جاري نسبت به فصل مشابه سال قبل، از شدت کمتري برخوردار بوده است. 

بررسی نرخ بیکاري افراد 15 ساله و بیش تر نشان می دهد که 9,4 درصد از جمعیت فعال (شاغل و بیکار)، بیکار بوده اند. بررسی روند تغییرات نرخ بیکاري حاکی از

 
آن است که این شاخص، نسبت به فصل مشابه در سال 1398، 1.2 درصد کاهش یافته است. 

در پاییز 1399، به میزان 41.4 درصد از جمعیت 15ساله و بیش تر از نظر اقتصادي فعال بوده اند، یعنی در گروه شاغلان یا بیکاران قرار گرفته اند. بررسی تغییرات

 
نرخ مشارکت اقتصادي حاکی از آن است که این نرخ نسبت به فصل مشابه در سال قبل (پاییز98) 2.9 درصد کاهش یافته است. 

جمعیت شاغلین 15 ساله و بیشتر در این فصل 23 میلیون و 413 هزار نفر بوده که نسبت به فصل مشابه سال قبل بیش از یک میلیون و سی و سه هزار نفر کاهش
داشته است. بررسی اشتغال در بخش هاي عمده اقتصادي نشان می دهد که در پاییز 99، بخش خدمات با 49.0 درصد بیش ترین سهم اشتغال را به خود اختصاص



داده است. در رتبه هاي بعدي بخش هاي صنعت با 34.3 درصد و کشاورزي با 16.7 درصد قرار دارند. در پاییز 99 سهم جمعیت بیکار فارغ التحصیلان آموزش عالی

 
از کل بیکاران 40.2 درصد بوده است. این سهم در بین زنان نسبت به مردان و نقاط شهري نسبت به نقاط روستایی بیشتر بوده است. 

 
بررسی تغییرات این شاخص نشان می دهد که سهم جمعیت مذکور نسبت به فصل مشابه سال قبل 3.1 درصد کاهش داشته است. 

در پاییز 99 سهم جمعیت شاغل فارغ التحصیلان آموزش عالی از کل شاغلان 25.0 درصد بوده است. این سهم در بین زنان نسبت به مردان و در نقاط شهري نسبت

 
به نقاط روستایی بیشتر بوده است. بررسی تغییرات این شاخص نشان می دهد که سهم این جمعیت نسبت به فصل مشابه سال قبل 0.6 درصد افزایش یافته است. 

بررسی نرخ بیکاري جمعیت 15ساله و بیشتر فارغ التحصیلان آموزش عالی نشان می دهد 14.3 درصد از جمعیت فارغ التحصیل آموزش عالی بیکار بوده اند. این نرخ
در بین زنان نسبت به مردان و در نقاط روستایی نسبت به نقاط شهري بیشتر بوده است. بررسی روند تغییرات این نرخ حاکی از کاهش 3.1 درصدي در پاییز

99نسبت به فصل مشابه سال قبل است.



صداي زنان دردمند سوري در سفرنامه ایرانی

منبع: روزنامه امتیازشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1400/04/27

صداي زنان دردمند سوري در سفرنامه ایرانی

 
نگاهی به کتاب "اینجا سوریه است"؛ 

 
صداي زنان دردمند سوري در سفرنامه ایرانی 

کتاب «اینجا سوریه است؛ صداي زنان راوي جنگ» نوشته زهره پزدان پناه که به تازگی توسط انتشارات راه یار منتشر شده، به گفته ناشر اثر تلاش دارد فصل
جدیدي در چگونگی ثبت تاریخ شفاهی باز کند؛ فصل جدیدي که می تواند «ثبت تاریخ شفاهی در موقعیت بحران» نامیده شود.البته به دلیل گستردگی دریاي
روایت ها، به ویژه روایت هاي مقاومت در سوریه، این روایت ها ناتمام هستند و روایت هاي این کتاب، فقط گوشه اي از صداي زنان راوي جنگ در سوریه است. زهرا

 
قجاوند پژوهشگر و شاعر مجموعه شعر «فنجان خالی یک زن» در یادداشتی به این کتاب پرداخته است.مشروح این یادداشت در ادامه می آید: 

تاریخ شفاهی، خاطرات بشري را جمع می کند. در پروژه هاي تاریخ شفاهی، راوي، واقعه اي را براي مصاحبه کننده نقل می کند. مصاحبه کننده، خاطرات را ثبت
می کند و یک سند تاریخی خلق می کند. «سند تاریخی» مصاحبه کننده «راوي» واقعه؛ لذا تاریخ شفاهی، یکی از دموکرات ترین روش هاي تحقیق کیفی در
بسیاري از رشته هاي علوم انسانی و علوم اجتماعی است و روایات و به یادآوري (چرایی و چگونگی) آن مهم ترین عنصر تاریخ شفاهی به حساب می آید. یکی از
کاربردهاي تاریخ شفاهی در انعکاس انواع تروماي جمعی است. تروماي جمعی، یک ضایعه روانی جمعی است که بر حسب رخدادهاي طبیعی و غیرطبیعی همچون
زلزله و جنگ بسیاري از مردم را با خسران روبه رو می کند و خـاطرات دردنـاك و حزن آلودي را براي ایشان به همراه می آورد که سال ها و شاید دهه ها با آن
زندگی می کنند. بنابراین ایشان یکی از مهم ترین سوژه هاي تاریخ شفاهی هستند. کتاب «اینجا سوریه است؛ صداي زنان راوي جنگ» از این نوع تاریخ شفاهی است
و از آنجا که گستردگی زندگی بشري حد و مرزي براي موضوعی که ما از طریق تاریخ شفاهی ثبت می کنیم، به وجود می آورد و ما فقط می توانیم به اندازه طول
دوران زندگی یک نفر، به عقب برویم. این محدودیت، منجر به «سندرم اضطراب مورخان شفاهی» شده است، هراس از اینکه اطلاعات بازگشت ناپذیر هر لحظه
ممکن است از دست بروند و شاید همین امر منجر شده است تا خانم زهره یزدان پناه به پیشنهاد دفتر مطالعات جبهه فرهنگی انقلاب اسلامی بعد از شهادت شهید
محسن حججی، در کشاکش جنگ، براي ثبت یک تاریخ شفاهی جمعی، راهی سوریه شود.از آنجا که مسیر روایت زنان و مردان از آنچه در جنگ تجربه کرده اند،
متفاوت است و روایت هاي زنانه از جنگ به تدریج افق دیگري پیش روي مخاطبانِ خود می گشایند، چرا که اگر روایت مردان از جنگ، روایت جنگ میدانی است؛
«روایت زنان»، فریادِ زندگی در جنگ است و صداي جنگ را بلندتر و رساتر می کند. بنابراین نویسنده پاي صداي زنان سوري نشسته است؛ زنانی با مذاهب و قومیت
هاي مختلف، چرا که جنگ، پدیده ي اجتماعی عجیبی است که به تعداد کنشگرانی که آن را تجربه کرده اند می تواند روایت هاي متفاوتی داشته باشد و از کثرت،
برخوردها و اشتراك هاي این روایت هاست که شاکله زمانه تجسّم می یابد و می توان وارد دنیاي نامتناهی جنگ شد و درباره انسانِ جنگ نوشت. روایت هایی متعدد
و زیاد اما کوتاه و سربسته که خود خواننده باید حکایت هایی مفصل بخواند از این مجمل ها. روایت دردها و رنج ها: آوارگی در بیرون و درون وطن، روایت قربانیان
دامن زدن به اختلافات قومی و مذهبی محله البیاضه، روایت چهار سال زندگی در محاصره در فوعه و کفریا و مقاومت مردم نبُُل و الزهراء، روایت اسارت زنان و
کودکان در حمله شبانه مسلّحین جبهه النصره به روستاهاي اطراف منطقه «صبوره» و اسارت در فاجعه «صُلُنفه» و فاجعه «اشِتَبرَق» و «حارِم» و شکنجه ها و
کمبودها و آزارها؛ روایت فاجعه انفجار اتوبوس هاي منطقه «راشدین»؛ روایت زندگی در اردوگاه هایی چون «جِبرین»؛ روایت قتل عام جمعی در روستاهاي «عَقارِب»
و «مَبعوجه»؛ روایت زنان داعشی و... .فعالیت هاي زنانی که به رغم مشکلات ناشی از مشکلات جنگ، مصمّم و استوار و باانگیزه قوي مقاومت می کنند و با فعالیت
هاي پشت جبهه خود چون آشپزخانه مادران شهداي «سَلحَب» خط مقدم را تقویت می کنند و موجب تداوم آن می شوند. روایت انسانیت ها و رشادت ها: «وقتی که
مسلحین تکفیري خود را دیوار به دیوار حرم حضرت زینب(س) می رسانند از مأذنه هاي مساجد اطراف حرم، تکبیر می گویند و مردم را به جهاد دعوت می کنند و
این آغازي می شود براي کشتار مردم بی گناه منطقه. مردم محله براي دفاع از حرم حضرت زینب(س) مسلح می شوند. به درخواست دولت و مردم سوریه، نیروهاي
جان بر کف هم خود را از کشورهاي مختلف به سوریه می رسانند. نیروهایی از ایران، لبنان، افغانستان، پاکستان و برخی کشورهاي دیگر به آنجا می شتابند تا
مدافعان حرم باشند» که سیدمحمدمهدي شفیعی در «بحُُوث» در جمع آن ها چه خوش سروده: «مرزها سهم زمین اند و تو اهل آسمان/ آسمان شام یا ایران چه
فرقی می کند/ مرز ما عشق است هرجا اوست آنجا خاك ماست/ سامرا، غزه، حلب، تهران چه فرقی می کند/ قفل باید بشکند باید قفس را بشکنیم/ حصرالزهرا و
آبادان چه فرقی می کند...» و روایت فعالیت جهاد سازندگی برون مرزي با تبرّعات مردمی و اقداماتی مثل مؤسسه فرهنگی تربیتی مصباح براي کمک تحصیلی به
دانش آموزان یتیم «نبُُل» و برگزاري اردوهاي جهادي؛ مهدالقلم و آموزش قرآن و فارسی و مداحی تا رایانه و خبرنویسی و فتوشاپ؛ المعراج و ثبت و نشر آثار شهدا؛
رجال االله و انجام فعالیت هاي فرهنگی براي رزمندگان؛ جمعیت شباب علی اکبر و جمعیت المحسنین الخیریه و فعالیت خیریه اي براي محرومان و ایتام؛ ایجاد
کارگاه خیاطی براي زنان مهاجر فوعه و کفریا؛ کارخانه آب و کارگاه هاي خیاطی و پارچه بافی براي ایجاد اشتغال زایی براي زنان سرپرست خانوار؛ تعمیرات لوازم

خانواده هاي شهدا و مستضعف و ستاد بازسازي و کارگاه هاي فنی مهندسی و... و سپردن تدریجی مدیریت این مؤسسه ها و تشکیلات آن ها به خود مردم بومی.



بازدید از مراکز آموزش فنی و حرفه اي و افتتاح دهکده کودك در رشت

منبع: خط گیلانشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1400/04/27

Categories: - اجتماعی - اخبار - اخبار روز - اقتصادي - سیاسی - مهمترین اخبارTags: اخبار گیلاناستاندار گیلانروز کارآفرینیصنایع دستیفرماندار
رشتفنی حرفه ایکارگاه آموزشگیلانگیلان _ رشت _ خط گیلانمرکز آزمونملیمهارتهفته به گزارش خط گیلان، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی فرمانداري

رشت؛ دکتر ارسلان زارع و ...

رشت_ خط گیلان_استاندار گیلان با همراهی فرماندار رشت در آستانه هفته ملی
مهارت از مراکز آموزش فنی و حرفه اي در رشت بازدید و مجموعه آموزشی-

 
تفریحی دهکده کودك را نیز افتتاح کرد. 

به گزارش خط گیلان، به نقل از پایگاه اطلاع رسانی فرمانداري رشت؛ دکتر ارسلان
زارع و مهندس علی فتح اللهی صبح امروز (یکشنبه) در آستانه هفته ملی مهارت و
روز کارآفرینی، از مرکز آزمون، کارگاه آموزش صنایع دستی و مرکز آموزش هاي

 
صنعتی فنی حرفه اي گیلان در رشت بازدید کرد. 

همچنین با حضور نماینده عالی دولت در گیلان و فرماندار رشت، دهکده کودك به
عنوان اولین و بزرگترین مجموعه آموزشی- تفریحی کودکان، در رشت مورد بهره

 
برداري قرار گرفت. 

هدف از اجراي این طرح، فرهنگ سازي در زمینه هاي ترافیکی، شهر نشینی، اجتماعی، آموزش هاي تخصصی در زمینه پلیس راهور، پلیس فتا، پلیس جرم شناسی،

 
پلیس مبارزه با مواد مخدر، آتشنشانی، امداد و نجات، هلال احمر و نیز استعدادیابی در سنین پایه است. 

کودکان در سنین بین 3 تا 13 سال وارد این مجموعه شده و بعد از غربالگري روانشناسی توسط تیم علمی به انتخاب مشاغل رفته و شغل مورد علاقه خود را انتخاب

 
و در فضاي کاملاً شاد، همراه با بازي و تفریح به کار در حرفه انتخابی می پردازند. 

استعداد یابی کودکان در مدت مشخص، دریافت مدرك رسمی، بسترسازي براي کسب درآمد و فراهم آمدن اوقاتی خوش و هدفمند از دیگر اهداف اجراي این دهکده

 
بوده است. 

شخصیت پردازي و داستان پردازي، اجراي خیابان ها و معابر مختلف در مقیاس کوچک، طراحی شغل هاي گوناگون، شبیه سازي و فضا سازي شهري کوچک،
طراحی پلان هاي ترافیکی، طراحی کلیه علائم راهنمایی رانندگی، طراحی و ساخت تجهیزات خانه مشاغل کودك از بهترین آیتم هاي دکوراتیو در خانه مشاغل

 
کودك می باشد. 

دست سازه مینیاتوري، نقاشی روي سنگ، نقاشی چهره، اوریگامی، سفالگري، نجاري، صنایع دستی، خیاطی، خلاقیت، موسیقی، دندانپزشکی، بازیگري، مکانیکی،

 
راهنمایی رانندگی، آتش نشانی و هلال احمر از مشاغل پیش بینی شده در دهکده کودك است. 

 
در این مجموعه وسایل بازي شامل سرسره بادي، استخر توپ، ترامپولین، استخرتوپ شنی، فوتبال دستی و پینگ پنگ نیز تعبیه شده است. 

گفتنی است ، شش مرداد، روز ملی کارآفرینی و آموزش هاي فنی و حرفه اي بوده و در این راستا از 31 تیر تا 6 مرداد، هفته ملی مهارت نامگذاري شده است.



پرداخت بیش از 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان فنی و حرفه اي در گیلان

منبع: خط گیلانشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1400/04/27

Categories: - اجتماعی - اخبار - اخبار روز - اقتصادي - تیتر یک - سیاسی - علمی و آموزشی - مهمترین اخبارTags: 20 مرکز آموزشاخبار
گیلانبراي اشتغالبیش از 500 میلیارد تومانتسهیلات ارزان قیمتتقویت مهارتدکتر ارسلان زارعزمینه سازیفنی و حرفه ایگیلان _ رشت _ خط گیلانمؤثر

آموزشنقش اساسیهفته ملی مهارت به ...

رشت_ خط گیلان_استاندار گیلان گفت: دولت طی سال گذشته بیش از
500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان فنی و حرفه اي که

 
اشتغال ایجاد کنند، پرداخت کرده است. 

به گزارش خط گیلان،  به نقل از پایگاه اطلاع رسانی استانداري گیلان؛
دکتر ارسلان زارع در آستانه هفته ملی مهارت، صبح امروز (یکشنبه) در
حاشیه بازدید از مراکز آموزش فنی و حرفه اي استان در گفت وگو با
خبرنگاران، به نقش اساسی و مؤثر آموزش در تقویت مهارت و زمینه سازي
براي اشتغال اشاره و اظهار کرد: گیلان از 20 مرکز آموزشبا امکانات

 
زیرساختی مناسب و مربیانی ماهر برخوردار است. 

وي با اشاره به بازدید امروز خود از مراکز مختلف آموزش فنی و حرفه اي در رشت، گفت: مرکز آموزش و ارزیابی آنلاین یکی از بخش هاي مورد بازدید بود که

 
علیرغم محدودیت هاي کرونایی به عنوان یک فرصت در مسیر توسعه دولت الکترونیک محسوب می شود. 

نماینده عالی دولت در گیلان به سرمایه گذاري 35 میلیارد ریالی بخش خصوصی براي احداث دهکده کودك اشاره و خاطرنشان کرد: از ظرفیت بخش خصوصی در

 
زمینه سرمایه گذاري مشترك براي توسعه و فرهنگ سازي به ویژه در حوزا کودکان نیز با انعقاد تفاهم نامه ها و قراردادها استفاده شده است. 

وي افتتاح این مجموعه آموزشی را در ارتقاء سطح آگاهی کودکان و نوجوانان مؤثر ارزیابی کرد و افزود: آموزش هاي مراکز فنی و حرفه اي با حمایت هاي دولت از

 
طریق تسهیلات بانکی و نهادهاي حمایتی همچون کمیته امداد و بهزیستی و نیز صندوق کارآفرینی امید از اشتغال بانوان، هنرمندان و روستاییان پشتیبانی می کند. 

استاندار گیلان با بیان اینکه به واسطه حمایت هاي صورت گرفته دولت طی سالیان اخیر شاهد دستاوردهاي خوبی در صنعت بافت فرش و تابلو فرش، رشتی دوزي و
سایر صنایع دستی و رضایتمندي در فروش بوده ایم، گفت: دولت طی سال گذشته بالغ بر 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان فنی و حرفه اي که

اشتغال ایجاد کنند، پرداخت کرده است.



گیلان قطب تولید خاویار/ نهاده هاي بی کیفیت بلاي جان تولیدکنندگان!

منبع: رشت 20شماره خبر:  137  |  تاریخ: 1400/04/27

استان گیلان قطب تولید ماهیان خاویاري است، اما نبود نهاده دامی استاندارد و تولید نهاده خوراکی بی کیفیت از سوي کارخانه ها مشکلات فراوانی را براي
تولیدکنندگان به وجود آورده است. نوشته گیلان قطب تولید خاویار/ نهاده هاي بی کیفیت بلاي جان تولیدکنندگان! اولین بار در اخبار رشت و گیلان.

پدیدار شد.

گیلان قطب تولید خاویار/ نهاده هاي بی کیفیت بلاي جان تولیدکنندگان! گیلان قطب تولید خاویار/ نهاده هاي بی کیفیت بلاي جان تولیدکنندگان! به

گزارش رشت20 و به نقل از مهر، خاویار این مروارید سیاه خزري که ازنظر کارشناسان به لحاظ ارزآوري می تواند مانند فروش نفت براي کشور ثروت آفرین باشد این

 
روزها حال وروز خوشی ندارد و در میانه مشکلات داخلی و تحریم هاي ظالمانه گیر افتاده است. 

 
 

در حال حاضر صادرات خاویار تا حدود زیادي متوقف شده، درحالی که عرضه آن در داخل کشور براي تولیدکننده اي که با هزینه هاي گزاف این محصول را به دست

 
مشتري می رساند مقرون به صرفه نیست. 

ماهیان خاویاري از دیرباز نه به خاطر گوشت بلکه بیشتر به دلیل تخمک هایشان از شهرت و اهمیت جهانی برخوردار بوده اند به نوعی که تخم این گونه از ماهی در

 
رده اشرافی ترین صبحانه هاي جهان بوده و بسیار پرکالري و انرژي زاست. 

با توجه به اینکه دریاي خزر به تنهایی بیش از 90 درصد از ذخیره خاویاري این گونه از ماهیان را تأمین می کند استان گیلان نیز در پرورش ماهیان خاویاري در

 
سال گذشته رکورددار کشور بوده و توانسته بر سکوي نخست تولید ماهیان خاویاري و خاویار کشور قرار بگیرد. 

 
گیلان برترین استان تولید کننده خاویار 

مدیرکل شیلات گیلان با اشاره به اینکه این استان توانسته رتبه برتر در تولید خاویار کشور را در سال گذشته از آن خود کند گفت: در سال گذشته پنج هزار 451
کیلوگرم خاویار و 862 تن گوشت ماهیان خاویاري در 67 مزرعه پرورش ماهیان خاویاري شامل 48 مزرعه صنعتی و 19 مزرعه در قالب مشاغل خانگی و خرد گیلان

 
تولیدشده است. 

عظیم مدبري با اشاره به وجود مزارع تولید خاویار در شهرستان هاي تالش، آستانه اشرفیه، لاهیجان، رودسر، رشت، بندرانزلی و رودبار، ادامه داد: در سالی که گذشت

 
55 تن گوشت ماهیان خاویاري و هزار و 140 کیلوگرم خاویار از گیلان به کشورهاي فرانسه، روسیه، ارمنستان، آذربایجان، چین و امارات صادرشده است. 

در راستاي بازسازي ذخایر گونه هاي ارزشمند ماهیان خاویاري دریاي خزر 653 هزار قطعه انواع بچه ماهیان خاویاري توسط مراکز بازسازي ذخایر ژنتیکی شیلات

 
گیلان در رودخانه هاي منتهی به خزر رهاسازي شده است 

وي با بیان اینکه قیمت هر کیلوگرم خاویار پرورشی صادراتی حدود 700 دلار است که درمجموع براي کشور ارزش اقتصادي به میزان 335 میلیارد و 340 میلیون

 
ریال به همراه دارد، افزود: ارزش اقتصادي گوشت ماهیان خاویاري صادراتی نیز براي کشور معادل 151 میلیارد و 800 میلیون دلار بوده است. 

مدبري اضافه کرد: در راستاي بازسازي ذخایر گونه هاي ارزشمند ماهیان خاویاري دریاي خزر 653 هزار قطعه انواع بچه ماهیان خاویاري توسط مراکز بازسازي ذخایر

 
ژنتیکی شیلات گیلان در رودخانه هاي منتهی به خزر رهاسازي شده است. 

وي با اشاره به تهدیدات موجود براي آبزیان خصوصاً ماهیان خاویاري، گفت: ماهیان خاویاري جزو گنجینه باارزش محیط زیست دریایی محسوب می شود اما معضل
سرازیر شدن مواد آلاینده از شهرها و روستاها، ورود انواع پساب هاي صنعتی به دریا و همچنین صید غیرمجاز و بی رویه این گونه ارزشمند ماهی به عنوان مهم ترین

 
تهدید و زنگ خطر براي ذخایر این دریا محسوب شده و ضمن آلوده کردن آب دریا، حیات آبزیان را به خطر می اندازد. 



 
مدیرکل شیلات گیلان ادامه داد: تداوم این معضل، خطرات بسیاري براي بقاي نسل انواع آبزیان به ویژه ماهیان خاویاري به دنبال خواهد داشت. 

 
نبود نهاده خوراکی استاندارد براي مزارع پرورش ماهی 

ازآنجایی که توسعه کشور در همه موارد نیازمند سرمایه گذاري بخش خصوصی در حمایت از بخش دولتی است در صورت فعالیت مفید حوزه کشاورزي به عنوان

 
بخش پایه و استراتژیک اقتصاد، تأمین کننده غذا و مواد اولیه می تواند زمینه پیشرفت سایر بخش ها را نیز فراهم کرده و کشور را به سوي توسعه سوق دهد. 

به سراغ سرمایه گذاري رفتیم که در کنار اداره کل شیلات با احداث مزرعه پرورش ماهیان خاویاري به تولید گوشت و استحصال خاویار این گونه آبزي مهم اشتغال
داشته و باوجوداینکه تحریم ها تأثیر بسیاري در کاهش صادرات و به تبع آن درآمدزایی وي داشته تنها خواسته اش حمایت دولت در تأمین نهاده ها و خوراك

 
استاندارد براي ماهیان است. 

مدیر فنی یکی از شرکت هاي سرمایه گذاري خارجی مزرعه پرورش ماهیان خاویاري در تالش نیز در گفتگو با خبرنگار مهر، اظهار کرد: به دلیل دردسرهاي زیاد در
پرداخت تسهیلات به دنبال وام بانکی نرفتیم و با سرمایه گذاري کامل سرمایه گذار این مرکز مشغول فعالیت بوده که خوشبختانه در چند سال اخیر نیز روند رو به

 
رشدي دارد. 

 
نهاده هاي دامی استانداردي براي خوراك ماهیان در کشور وجود ندارد 

رسول علی نژاد به نبود نهاده هاي خوراکی استاندارد اشاره کرد و افزود: متأسفانه نهاده هاي دامی استانداردي براي خوراك ماهیان در کشور وجود ندارد و کارخانه
هاي تولیدکننده این نهاده ها نیز براي جذب مشتري و فروش ارزان تر نهاده هاي خود محصولاتی با کیفیت پایین را تحویل مشتري می دهند و غذاي ایرانی ماهیان،

 
اطمینان لازم را براي مشتریان فراهم نکرده است. 

وي نبود نظارت بر نهاده ها را بزرگ ترین مشکل پرورش دهندگان ماهی عنوان کرد و گفت: متأسفانه علاوه بر نظارت، گرانی نهاده ها نیز معضلی براي مزارع شده و

 
قیمت نهاده ها روزبه روز در حال افزایش است و کارخانه داران نیز براي جبران ضرر خود از مواد بی کیفیت استفاده می کنند. 

علی نژاد با بیان اینکه تحریم هاي ظالمانه دشمنان تأثیر زیادي در صادرات این محصول به کشورهاي دیگر گذاشته است، اضافه کرد: خاویار به عنوان محصول ارزآور
براي کشور و هم ردیف نفت به شمار می رود و به دلیل قیمت چند برابر این محصول در بازارهاي خارجی، عرضه خاویار در داخل کشور براي سرمایه گذار مقرون به

 
صرفه نیست. 

وي همچنین به وجود خاویارهاي تقلبی در بازار اشاره کرد و گفت: متأسفانه کار به کاردان سپرده نشده و به جاي شیلات، سازمان نظام مهندسی مجوز بهره برداري
از مزارع پرورش ماهیان را صادر می کند، این در حالی است که این سازمان بیشتر به دنبال اشتغال زایی است تا تولید محصول باکیفیت و به افرادي مجوز می دهند

 
که یا تجربه اي در خصوص پرورش ماهیان خاویاري ندارند و یا اینکه کم تجربه هستند. 

 
خاویار، محصولی لذیذ در خزر اما دور از دسترس مردم 

از قدیم وقتی نام ماهی خاویاري به میان می آمد خیلی ها به اشتباه فقط ماهی «ازون برون» را می شناختند نامی به زبان ترکی براي این ماهی که به معنی دماغ
دراز است درحالی که شش گونه ماهیان خاویاري از 27 گونه و زیرگونه موجود در جهان در دریاي خزر زندگی می کنند که مهم ترین و بهترین خاویار از فیل ماهی

 
استحصال می شود. اما هستند بسیاري از مردم که حتی یک بار هم طعم خاویار را نچشیده اند. 

بهروز پورمحمد جانی یکی از شهروندانی که پدرش صیاد بود و در نزدیکی ساحل سکونت دارد در گفتگو با خبرنگار مهر، اظهار کرد: آخرین باري که خاویار خوردم

 
هفت سالم بود و این در حالی است که نمی دانستم اصلاً خاویار چیست ولی مزه گسی داشت مانند خرمالوي نارس دهانم جمع شد. 

وي که گاهی دل به دریا زده و صیادي هم می کند، افزود: حدود 12 سال پیش به صورت اتفاقی ماهی ازون برون به طول حدود 2 متر در فاصله 10 متري ساحل

 
صید کردم که چون خاویار داشت تحویل شیلات دادم و پاداشی نیز بابت این کار از شیلات گرفتم. 

پور محمدجانی به گرانی این گونه ماهی در بازار اشاره و اضافه کرد: اواخر سال گذشته ماهی ازون برون را کیلویی 400 هزار تومان براي دو تن از همشهریانم خریدم

 
و باید بگویم که باوجود گوشت لذیذ این ماهی هر کسی توان خرید آن را ندارد. 



وي که در کنار شغلش گاهی به صیادي نیز می پردازد، ادامه داد: سال 75 هم شاهد صید یک قطعه فیل ماهی به طول شش متر در ساحل زیباکنار توسط شیلات
بودم که برایم بسیار جالب بود که در دریاي خزر چنین نعمت هایی وجود دارد و ما غافل هستیم.



وزارت صمت هیچ نظارتی بر عرضه سیمان توسط تولیدکنندگان ندارد

منبع: پول نیوزشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1400/04/27

رئیس کانون سراسري انجمن هاي صنفی کارفرمایی تولیدکنندگان بتن آماده گفت: وزارت صمت هیچ نظارتی بر عرضه سیمان توسط تولیدکنندگان ندارد.

 
رئیس کانون سراسري انجمن هاي صنفی کارفرمایی تولیدکنندگان بتن آماده گفت: وزارت صمت هیچ نظارتی بر عرضه سیمان توسط تولیدکنندگان ندارد. 

به گزارش پول نیوز، به نقل از تسنیم، مهرداد نظارت در نشست خبري با اشاره
به اینکه کارخانجات تولید بتن به دلیل کمبود برق کارخانه هاي سیمان به طور
غیرمستقیم دچار مشکل شده اند اظهار کرد: حدود 80 درصد سیمان تولیدي
کشور در بخش بتن مورد استفاده قرار می گیرد، اما بسیاري از کارخانه هاي

 
تولید بتن براي تامین سیمان دچار مشکل شده اند. 

رئیس کانون سراسري انجمن هاي صنفی کارفرمایی تولیدکنندگان بتن گفت:
یکی از مسائل مهمی که باید درباره عرضه سیمان در بورس مشخص شود این
است که این سیمان توسط چه کسانی خریداري شده است؟ متاسفانه

 
تولیدکنندگان بتن تاکنون نتوانسته اند از طریق بورس نیاز خود را تامین کنند. 

 
نظارت با اشاره به اینکه تولیدکنندگان، سیمان را به صورت قطره چکانی عرضه می کنند گفت: این مسئله باعث ورود دلالان به این بازار شده است. 

وي با انتقاد از رها شدن بازار سیمان تاکید کرد: در زمان حاضر وزارت صمت هیچ نظارتی بر این بخش ندارد با وجود آنکه با سازمان تعزیرات حکومتی براي ورود به

 
این ماجرا مذاکراتی داشته ایم، اما هنوز اتفاق خاص در این بخش نیفتاده است. 

وي با یادآوري اینکه هر تن سیمان درب کارخانه 380 هزار تومان بود که الان قیمت آن به یک میلیون و 300 هزار تومان افزایش پیدا کرد افزود: در زمان حاضر

 
حدود صد هزار نفر در صنعت بتن اشتغال دارند و 120 شغل به صورت مستقیم و غیرمستقیم به صنعت سیمان وابسته است. 

رئیس کانون سراسري انجمن هاي صنفی کارفرمایی تولیدکنندگان بتن آماده با اشاره به اینکه حدود 40 درصد مشکل برق کارخانجات تولید سیمان برطرف شده
است تاکید کرد: با وجود آنکه برخی انبوه سازان ادعا می کنند قیمت تمام شده یک متر واحد مسکونی حدود 15 میلیون تومان است، اما باید تاکید کنیم قیمت

تمام شده ساخت مسکن بسیار پایین تر از رقم اعلامی انبوه سازان است.



پارك علم و فناوري خواستار توسعه زیرساختی در این مرکز است

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1400/04/27

در بازدید استاندار خراسان رضوي از شرکت هاي دانش بنیان، پارك علم و فناوري خراسان رضوي خواستار توسعه زیرساختی در حوزه برق، گاز و آب
وفاضلاب شد.

طنین همتی|شهرآرانیوز، ظهر امروز 27تیرماه، مهندس معتمدیان براي شناسایی و تلاش براي رفع چالش هاي شرکت دانش بنیان در پارك علم و فناوري
مشهد حضور داشت. عمده ترین خواسته این شرکت ها ایجاد زمینه براي توسعه صادرات، کمک به رفع مشکلات زیرساختی به ویژه در حوزه برق و تخصیص ارز

 
دولتی به این بخش بود. 

یکی از شرکت هاي دانش بنیان در بازدید استاندار گفت: تحریم ها در این 8 سال به واقع بخش تولید را خسته کرده و همه راه هاي ارتباطی این بخش را بسته
است، به طوري که کارخانجات ما حتی براي واردکردن یک پیچ هم مشکل داشتند. به واسطه این تحریم ها ما براي تأمین قطعات، درخواست کنندگان داخلی زیادي
داریم. کارخانه اي را سراغ داریم که به دلیل اینکه نمی تواند یک قطعه را وارد کند، تعطیل شده است. اگر زیرساخت فراهم شود، ما می توانیم با مهندسی معکوس

 
این قطعات وارداتی را تولید کنیم. اولویت ما مناسب سازي براي توسعه صادرات است. 

یکی دیگر از تولیدکنندگان با اشاره به مشکل برق به عنوان حوزه زیرساختی که باید به آن رسیدگی شود، ادامه داد: برق پارك علم و فناوري 30 سال است با
ظرفیت 1/7 مگاوات است که به تازگی به 5/2 مگاوات ارتقا یافت. این درحالی است که پارك علم و فناوري پردیسان تهران 50 مگاوات ظرفیت برق دارد، به طوري

 
که ظرفیت اشتغال ما با آن ها برابري می کند. 

رئیس پارك علم و فناوري خراسان رضوي دراین باره گفت: مشکل پارك این است که بودجه عمرانی اش در سال 93 بسته شده است و اکنون بودجه مناسب با
هزینه ها ندارد. اگر نگاه ما به میزان ظرفیت استان باشد، مسلما نیاز حل مشکلات زیرساختی در زمینه برق، گاز و آب وفاضلاب باید در اولویت قرار بگیرد. اگر

 
ظرفیت برق 2 آزمایشگاه و مرکز تست قطعات ما افزایش پیدا کند، امکان فعالیت دارند. 

به گزارش شهرآرانیوز، معتمدیان، استاندار خراسان رضوي، با تماس با جمشیدي، رئیس سازمان برنامه و بودجه خراسان رضوي، خواستار رسیدگی به تخصیص ردیف

 
بودجه عمرانی از طریق ماده 23 براي پارك علم و فناوري خراسان رضوي شد و قرار شد که به این موضوع رسیدگی شود. 

رئیس پارك علم و فناوري خراسان رضوي در حاشیه این بازدید در جمع خبرنگاران گفت: بازدید استاندار و سایر مسئولان بیشتر براي شناسایی مشکلات و چالش

 
هاي پیش روي این مرکز است. حضور مسئولان در این مرکز باعث می شود مشکل خیلی از شرکت هاي ما که در ارگان ها درگیر بروکراسی شده اند، حل شود. 

اگر زمینه براي صادرات شرکت هاي دانش بنیان فراهم نشود، متوقف می شوند قنبري یادآور شد: بزرگ ترین مشکلاتی که شرکت هاي دانش بنیان دارند، قصه
مطالبات دولتی و سستی دولت در انجام پروژه ها یا وصول مطالبات شرکت هاست. خوشبختانه شرکت هاي دانش بنیان در همین شرایط موجود در مسیر توسعه قرار
دارند و دغدغه توسعه صادرات دارند؛ از بزرگ ترین مشکلاتشان هم این است که نمی توانند صادرات کنند. مسلما اگر ما نتوانیم این مشکل را رفع کنیم، رشد شرکت

 
هاي دانش بنیان متوقف می شود. 

وي ادامه داد: مشکلات زیرساختی و توسعه آن در پارك علم و فناوري از دغدغه هاي ما در این مجموعه است. این مکان به هرحال محل رشد و توسعه شرکت هاي
دانش بنیان است و این زیرساخت ها براي این نهاد ها در نظر گرفته می شود؛ دراصل زیرساخت ها به طور مستقیم در اختیار شرکت هاي دانش بنیان قرار می گیرد.
امیدواریم بتوانیم این زیرساخت ها را با مشارکت همه دستگاه ها افزایش دهیم. همچنین امید داریم میزان اشتغال دانش بنیان یا میزان تولید محصولات فناوري را

 
در استان توسعه بدهیم و بتوانیم از دانش به ثروت برسیم. 

وي افزود: شرکت هاي دانش بنیان باارزش پول 2 سال پیش، حدود یک ونیم میلیارد تومان از دولت مطالبه دارند. در کنار این موضوع متأسفانه بانک ها هم مطالبه

 
شان را از شرکت ها می خواهند. 

قنبري در پاسخ به اینکه پارك علم و فناوري چقدر با مشکلات اقتصادي روز جامعه همراه است، ابراز کرد: پارك به عنوان یک شخصیت حقوقی حل مسئله نمی کند؛
به عبارتی ما یک اکوسیستم هستیم که سعی می کنیم حل کننده مسئله مان را پرورش دهیم. ما برخلاف دانشگاه ها خودمان اجازه پژوهش نداریم، ولی شرکت
هایمان می توانند این کار را بکنند. پارك علم و فناوري در تلاش است که در عرضه و تقاضا باهم آگاه سازي کند؛ به عبارتی ما باید بتوانیم این پل ارتباطی باشیم.



 
شرکت دانش بنیان درحقیقت علم را استخدام می کند تا بتواند نیازي را حل کند و به ازاي آن رشد اقتصاد به وجود بیاورد. 

رئیس پارك علم و فناوري تصریح کرد: بزرگ ترین کاري که پارك می تواند بکند، این است که بروکراسی هاي سر راه این شرکت را بردارد. ما در حوزه کرونا سعی
کردیم حمایت هایمان را در این بخش متمرکز کنیم و بر حوزه امنیت غذایی که اولویت و خواسته دولت از پارك هاي علم و فناوري است، تمرکز کنیم. بخشی از

هیئت امناي پارك را در این راستا به صنعتگران برجسته استان اختصاص دادیم تا بتوانیم این نوع مشکلات را رفع کنیم.



معیار فرسودگی خودروها نیاز به تغییر دارد

منبع: دیجیاتوشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1400/04/27

از دیدگاه فنی خودروي فرسوده خودرویی است که به لحاظ مصرف سوخت، آلایندگی و ایمنی استاندارد لازم را نداشته باشد ...

از دیدگاه فنی خودروي فرسوده خودرویی است که به لحاظ مصرف سوخت، آلایندگی و ایمنی استاندارد لازم را نداشته باشد و به همین جهت نیز باید اسقاط
شود. بنابراین سن معیار چندان خوبی براي فرسودگی نیست. معاینه فنی می تواند معیار و ملاك مناسبی براي تعیین خودروي فرسوده و غیرفرسوده باشد. آزمایش

 
هایی که در معاینه فنی انجام می شوند، می توانند تعیین کننده باشند. 

به رغم طرح هایی که در یکی دو سال اخیر از سوي مسئولان به منظور نوسازي خودرو هاي فرسوده ارائه شده است بی توجهی به اجراي این طرح نشان از آن است

 
که خروج خودروهاي فرسوده و اسقاط آن ها جزء اولویت هاي دولت نیست. 

معیار فرسودگی خودروها نیاز به تغییر دارد (به روز رسانی) - تیر 1400 به گفته دبیر اسبق کمیته فنی صدور مجوزهاي خودرویی سازمان حفاظت محیط زیست،

 
سهل گیرانه تر کردن معیار فرسودگی خودروها منجربه نوسازي ناوگان نمی شود چرا که حذف صورت مسئله کمکی به حل مشکل نمی کند. 

بهزاد اشجعی دبیر اسبق کمیته فنی صدور مجوزهاي خودرویی سازمان حفاظت محیط زیست، با بیان این مطلب گفت: «فرسودگی بیش از حد ناوگان حمل بار و
مسافر در کشور مسبب مشکلات زیادي هم از منظر ایمنی که منجر به وقوع سوانحی مانند اتوبوس خبرنگاران یا اتوبوس سربازان معلم و اتفاقات مشابه گذشته می

 
شود و هم از منظر آلایندگی و مصرف سوخت تأثیر بسیار مخربی دارند و این آثار در آمارها نمایان است.» 

وي با تاکید بر این که نوسازي ناوگان حمل و نقل عمومی امروز یکی از ضروري ترین برنامه هایی است که هر دولتی باید در پیش گیرد، تصریح کرد: «سهل گیرانه
تر کردن معیار فرسودگی خودروها منجربه نوسازي ناوگان نمی شود چرا که حذف صورت مسئله کمکی به حل مشکل نمی کند. در این زمینه لازم است با استفاده

 
از معیارهاي دقیق و فنی ناوگان فرسوده را تعیین و براي نوسازي آن ها برنامه ریزي شود.» 

این عضو سابق کارگروه ملی کاهش آلودگی هواي کلانشهرها ادامه داد: «در گذشته سن خودروها، معیار فرسودگی بود، گرچه معیار سن نیز به نوبه خود مشکلاتی
دارد و نمی توان براي تمام خودروها و با هر کیفیت تولید و استاندارد آلایندگی یک سن واحد را به عنوان معیار فرسودگی تعیین کرد اما از طرفی دیگر نیز تکیه
کامل بر شاخص معاینه فنی نمی تواند معیار محکم و قابل اطمینانی براي تعیین خودروهاي فرسوده باشد چراکه در مراکز معاینه فنی مشکلات زیادي از صدور

 
معاینه فنی هاي تقلبی گرفته تا تخلف در انجام آزمون ها و … وجود دارد.» 

وي اشاره کرد: «اتوبوسی که منجر به فوت دو خبرنگار شد نیز یک ماه قبل از حادثه گواهی معاینه فنی اخذ کرده بود این در حالیست که حتی همین گواهی هاي
معاینه فنی سهل گیرانه نیز در خیابان ها و جاده ها کنترل نمی شود و در حال حاضر کنترل و جریمه خودروهاي فاقد معاینه فنی تنها در تهران – که 45 درصد
آلایندگی خودروها ناشی از ناوگان فرسوده است – و به صورت بسیار محدود در چند کلانشهر دیگر صورت می گیرد و اگر به فرض یک خودرو فاقد معاینه فنی در

 
یک شهر کوچک تردد کند کسی نیست که جلوي تردد آن را بگیرد.» 

تصویب آیین نامه اجرایی تعیین سن فرسودگی خودروها (به روز رسانی) - خرداد 1400 بر این اساس هیات وزیران به پیشنهاد سازمان حفاظت محیط زیست، آیین
نامه اجرایی ماده (8) قانون هواي پاك در خصوص تعیین سن فرسودگی انواع خودروها را با رویکرد حفظ حق مالکیت افراد در خصوص وسیله نقلیه و افزایش نظارت

 
بر انجام معاینه فنی به جاي تعیین مطلق سن به عنوان معیار فرسودگی خودرو، به تصویب رساندند. 

براساس آیین نامه مذکور، با توجه به کاهش ایمنی و آلایندگی انواع وسایل نقلیه با گذشت زمان در اثر استهلاك و پوسیدگی اجزا و بدنه، شاخص سن مرز فرسودگی

 
به جاي سن فرسودگی تعیین شده و خودروهاي مشمول ملزم به افزایش دفعات سالانه معاینه فنی و افزایش هزینه هاي تردد هستند. 

این امر به نحوي است که مالک وسیله نقلیه براي اطمینان از صحت عملکرد آن، باید در بازه هاي زمانی کوتاه تري اقدام به معاینه فنی و بازرسی خودرو کند. این
خودروها به علت کارکرد بیشتر و طول عمرشان، عمدتا دچار پوسیدگی بدنه و ساختار می شوند و ریسک بروز تصادفات در سطح جاده ها و شهرها را به شدت

 
افزایش می دهند. 



 
 

به موجب آیین نامه اجرایی یاد شده، سن مرز فرسودگی براي خودروهاي شخصی شامل سواري، استیشن (ون) و سواري کار 15 سال و تعداد دفعات معاینه فنی پس
از رسیدن به سن مرز فرسودگی، 2 مرتبه (6 ماه یکبار) در سال تعیین شد. براي خودروهاي عمومی شامل تاکسی سواري، استیشن (ون) و سواري کار بنزینی و
دوگانه سوز، پایه گازسوز و برقی، سن مرز فرسودگی به ترتیب 8، 10 و 14 سال و تعداد دفعات معاینه فنی پس از رسیدن به سن مرز فرسودگی براي هریک از آنها

 
به ترتیب، 4 مرتبه (سه ماه یکبار) در سال و 3 مرتبه (4 ماه یکبار) در سال تعیین شده است. 

سن مرز فرسودگی براي وانت پایه گازسوز و بنزینی، دوگانه سوز و دیزلی به ترتیب 14 و 13 سال و تعداد دفعات معاینه فنی پس از رسیدن به سن مرز فرسودگی 3
مرتبه (4 ماه یکبار) در سال، براي اتوبوس درون شهري دیزلی، پایه گازسوز و برقی (منوط به بازسازي با رعایت قانون رسیدگی به تخلفات رانندگی) سن مرز
فرسودگی به ترتیب 10 و 20 سال و تعداد دفعات معاینه فنی پس از رسیدن به این سن، براي اتوبوس هاي دیزلی و پایه گازسوز 4 مرتبه (3 ماه یکبار) در سال و

 
براي اتوبوس هاي برقی 3 مرتبه (4 ماه یکبار) در سال تعیین شد. 

سن مرز فرسودگی براي مینی بوس و میدل باس درون و برون شهري دیزلی، پایه گازسوز و برقی (منوط به بازسازي با رعایت قانون رسیدگی به تخلفات رانندگی) به
ترتیب 8، 10 و 20 سال و تعداد دفعات معاینه فنی پس از رسیدن به سن فرسودگی براي هریک از آنها 3 مرتبه (4 ماه یکبار) در سال، براي اتوبوس برون شهري و
کشنده، کامیون و کامیونت، سن مرز فرسودگی به ترتیب 10 و 16 سال و تعداد معاینه فنی پس از رسیدن به این سن، به ترتیب براي هریک از آنها 3 مرتبه (4 ماه

 
یکبار) در سال خواهد بود. 

همچنین براي موتورسیکلت هاي بنزینی کاربراتوري، بنزینی انژکتوري و برقی، سن مرز فرسودگی به ترتیب 5، 6 و 12 سال و تعداد معاینه فنی پس از رسیدن به
سن مرز فرسودگی براي هریک از آنها 2 مرتبه (6 ماه یکبار) در سال تعیین شد. براي سواري دولتی نیز سن مرز فرسودگی 13 سال و تعداد معاینه فنی پس از
رسیدن به سن مرز فرسودگی، 3 مرتبه (4 ماه یکبار) در سال تعیین شده است.تعداد دفعات معاینه فنی خودروهاي شخصی مندرج در آیین نامه، 5 سال پس از

 
گذشتن از سن مرز فرسودگی به 3 مرتبه در سال (هر 4 ماه یکبار) افزایش می یابد. 

 
 

همچنین تردد وسایل نقلیه شامل تاکسی هاي بنزینی و دوگانه سوز و موتورسیکلت هاي بنزینی کاربراتوري با سامانه سوخت رسانی کاربراتوري، در شهرهاي داراي

 
اولویت آلایندگی، از ابتداي سال 1401 ممنوع است و مشمول کلیه محدودیت هاي خودروي فرسوده مندرج در ماده (8) قانون هواي پاك می شوند. 

براساس مصوبه هیات وزیران همچنین تغییر پلاك انواع وسایل نقلیه عمومی به شخصی به علت کارکرد بالاتر وسایل نقلیه عمومی و افت عملکردي، ایمنی و محیط



زیستی آنها، ممنوع است.در صورت بازسازي اساسی اتوبوس هاي حمل و نقل عمومی درون شهري طبق دستورالعمل مشترك وزارتخانه هاي کشور و صنعت، معدن

 
و تجارت و سازمان حفاظت محیط زیست، 5 سال به سن مرز فرسودگی آنها اضافه می شود. 

همچنین تردد خودروهاي کاربراتوري در محدوده هاي LEZ (ناحیه کم انتشار) و ممنوعه وفق ماده (18) قانون رسیدگی به تخلفات رانندگی، در شهرهاي داراي
اولویت آلایندگی، از ابتداي سال 1401 ممنوع است و در صورت تردد این خودروها در مناطق ممنوع اعلام شده در محدوده کلان شهرها، 2 میلیون ریال جریمه

 
خواهند شد. 

براساس مصوبه هیات وزیران براي خودروهاي سنگین و نیمه سنگین، سبک و موتورسیکلت با قواي محرکه ترکیبی (هیبریدي) سن مرز فرسودگی براساس قوه

 
محرکه احتراقی بوده و نسبت به وسایل نقلیه داراي قواي محرکه صرفا احتراقی، دو سال به سن مرز فرسودگی آنها اضافه می شود. 

پیشنهاد عجیب براي جایگزینی خودرو هاي فرسوده؛ صدور مجوز برج سازي به ازاي اسقاط خودرو (به روز رسانی) - اردیبهشت 99 نوسازي خودروهاي فرسوده
کشور موضوع بسیار مهمی است که در سال هاي گذشته به خوبی مورد توجه قرار نگرفته و نتیجه این مساله حضور و تردد خودروهایی با عمر بالا در ناوگان حمل و

 
نقل کشور و افزایش شدید مصرف سوخت و آلودگی شدید هوا به ویژه در کلان شهرهاست. 

به دلیل ممنوعیت واردات خودرو و گره خوردن کار واردکنندگان، در حال حاضر به طور کلی حدود 5 تا 10درصد خودرو هاي فرسوده اسقاط می شوند و 90درصد

 
ظرفیت مراکز خالی است. 

مرکز پژوهش هاي مجلس در گزارشی که سال گذشته منتشر نمود 7 راهکار براي مدیریت مصرف سوخت را اعلام کرد که یکی از راهکارها بهبود تکنولوژي تولید
خودروهاي داخل و کاهش میانگین مصرف خودروها خودروها بود که نقش بسزایی در کاهش مصرف بنزین داشت. در این گزارش همچنین جایگزینی خودروهاي

 
فرسوده با خودروهاي نو، از دیگر راهکارهایی اعلام شده بود که مصرف سوخت را کاهش می داد. 

هر کامیون به ازاي 100 کیلومتر پیمایش 70 لیتر نفت گاز ( گازوئیل ) مصرف می کند که با جایگزینی آنها با کامیونهاي نو می توان مصرف گازوئیل را به 30 لیتر

 
به ازاي 100 کیلومتر پیمایش کاهش داد. 

 
 

 
تردد بیش از یک میلیون و 450 هزار خودروهاي فرسوده در کشور 

در حالی این گزارش بخشی از راهکارهاي مدیریت مصرف سوخت را در خروج و نوسازي خودروهاي فرسوده سبک و سنگین در کشور عنوان کرده است که بر اساس
آمار سال 97 پلیس راهور ناجا یک میلیون و 450 هزار دستگاه خودرو فرسوده سواري در کشور در حال تردد است که آمار بسیار نگران کننده است و به طور قطع

 
در سال جاري یک سال به سن فرسودگی خودروها و به تبع به این آمار افزوده می شود. 

بر اساس مصوبه دولت در سال 86، قرار شد 30 درصد تولیدات خودروسازان داخلی جایگزین خودروهاي فرسوده شود و از طرفی بنابر دستورالعمل دولت از سال 85
طبق تبصره 13، مسئولیت اسقاط خودرو با واردکننده و خودروساز داخلی است که متاسفانه خودروسازان به وظیفه خود اصلا عمل نمی کنند و بار این مسئولیت را

 
بر دوش مراکز اسقاط خودرو ها افتاده است و جالب این که دولت نیز با وجود هواي آلوده و مصرف بی رویه بنزین در کشور با این مراکز همکاري نمی کند. 

 
هیچ کسی به فکر تردد خودروهاي فرسوده و سلامت جامعه نیست 

محمد حسین گودرزي رئیس هیات مدیره اتحادیه صنایع اسقاط و بازیافت کشور، می گوید: «با توجه به تاثیر تردد خودروهاي فرسوده در مصرف بی رویه سوخت در



کشور، افزایش خودروهاي فرسوده در کلان شهرها بیداد می کند و در همین حال سوخت هدر می رود و هوا را آلوده می کنند در شرایطی که مراکز اسقاط بیکار به

 
دلیل عدم توجه و حمایت مسئولان ناگزیر تماشاگر سرمایه اي هستند که دود هوا می شود.» 

 
 

 
اختصاص یک دهم سوبسید سوخت براي خروج فرسوده ها 

گودرزي در ادامه با اشاره به طرح موضوع سهمیه بندي بنزین در کشور به طرح این سوال پرداخته و عنوان می کند: «در این شرایط این سوال مطرح است که این
میزان سوبسیدي که دولت براي سوخت پرداخت می کند چرا یک دهم آن را براي خروج خودروهاي فرسوده هزینه نمی کند؟ اگر دولت قصد سهمیه بندي سوخت

 
را دارد اولین گام در این مسیر از رده خارج کردن خودرو هاي فرسوده است که به مراتب می تواند موثرتر باشد.» 

 
هر پارکینگ یک برگه اسقاط! 

وي در عین حال معتقد است: «چنانچه دولت طرحی ندارد مراکز اسقاط طرح هایی دارند که بدون اینکه هزینه اي را براي دولت داشته باشد می تواند موجب

 
نوسازي شده و صرفه جویی را هم براي دولت به همراه داشته باشد.» 

رئیس هیات مدیره اتحادیه صنایع اسقاط و بازیافت یکی از این طرح هاي پیشنهادي را موظف ساختن برج سازان به ارائه برگه اسقاط خودرو فرسوده به ازاي ایجاد
هر پارکینگ عنوان کرد و توضیح داد: «در صورتی که برج سازانی در کلان شهر فعالیت دارند علاوه بر پرداخت عوارض به ازاي هر پارکینگ موظف شوند یک برگه

 
اسقاط به شهرداري ارائه کنند موضوع نوسازي خودروها حل خواهد شد بدون اینکه هزینه سنگینی را به دولت تحمیل کند.» 

وضعیت بازار خودرو به جایی رسیده که حتی سفیر ایران در انگلیس نیز بررسی

 
روند واردات خودروهاي دست دوم را منطقی می داند. حفظ مشاغل موجود ساده تر از اشتغال زایی 

بنابر آنچه که گفته شد، به نظر می رسد که متوقف شدن روند واردات خودرو به کشور، عملا نه تنها باعث از بین رفتن بیش از 10 هزار شغل در شرکت هاي وارد
کننده شده، بلکه بر روي روند اسقاط خودروهاي فرسوده، افزایش آلایندگی هوا و روند تامین بودجه خودروهاي امدادي (نظیر آمبولانس) نیز تاثیر گذاشته است. این
درحالیست که طبیعتا حفظ حرکت چرخ اقتصاد کشور با توجه به شرایط فعلی از اولویت بالایی برخوردار است و از رده خارج کردن خودروهاي قدیمی و جایگزینی
آن ها با خودروهاي مدرن (حتی به صرف واردات خودروهاي دست دوم) می تواند از منظر اقتصادي، جلوگیري از هدر رفت سوخت، جلوگیري از آلودگی هوا و حفظ

مشاغل موجود در شرکت هاي وارد کننده و مراکز اسقاط، مثمر ثمر باشد، اما گویا گوش شنوایی براي بررسی چنین راهکارهایی در کشور وجود ندارد.



برگزاري مراسم تودیع مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1400/04/27

آیین تودیع مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان کهگیلویه و بویراحمد و معارفه سرپرست اداره کل برگزار شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کهگیلویه و بویراحمد، امروز
یکشنبه 27 تیرماه 1400 مراسم تودیع مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی

 
استان کهگیلویه و بویراحمد و معارفه سرپرست اداره کل برگزار شد. 

طی حکمی از سوي محمد شریعتمداري وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی،
آیت اله ارمغانی به عنوان سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی

 
کهگیلویه و بویراحمد منصوب شد. 

ارمغانی پیش از این مسئولیت معاونت اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون،

 
کار و رفاه اجتماعی استان کهگیلویه و بویراحمد را برعهده داشت. 

همچنین محمد شریعتمداري وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی طی حکمی
پروانه نیک مرام مدیرکل سابق تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان کهگیلویه و بویراحمد را به عنوان مشاور خود منصوب کرد.



اصلاح قوانین مناطق آزاد در راستاي توسعه سرمایه گذاري

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1400/04/27

دبیر شوراي عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي گفت: قانون مناطق آزاد در آستانه اصلاح است که امید است با پیشنهادهاي فعالان اقتصادي شرایطی فراهم
شود تا سرمایه  گذاران با کمترین موانع و مشکلات در این مناطق مواجه باشند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز بوشهر، حمید رضا مومنی در
بازدید از بندر بوشهر افزود: یک سري قوانین و مقررات وضع شده بر خلاف
مناطق آزاد است که باید با اصلاح آن شرایطی ایجاد شود تا بخش

 
خصوصی با فراغ بال بتواند کار خود را در این مناطق پیش ببرد. 

وي بیان کرد: در مناطق آزاد جدید نقش بخش خصوصی پررنگ دیده
شده و نقش کلیدي به آنها داده می شود تا آنها در این حوزه نقش اساسی

 
ایفا کنند. 

مومنی ادامه داد: قانون ماطق آزاد در برنامه هفتم توسعه مشمول یک
سري اصلاحات می شوند که فعالان اقتصاي می توانند نقطه نظرات خود را

 
پیرامون آن مطرح کنند. 

 
وي اظهارداشت: اعمال اصلاحات در مناطق آزاد یک فرصت براي فعالان اقتصادي است تا بتوانند با دیدگاه هاي خود نقش و جایگاه مناطق آزاد را ارتقا ببخشند. 

 
مومنی افزود: اعمال اصلاحات در برنامه هفتم توسعه همچنین می تواند نقاط موجود در مناطق آزاد را پوشش و همچنین بازدهی و کارایی آنها را افزایش دهد. 

وي در ارتباط با منطقه آزاد صنعتی بوشهر نیز گفت: براي منطق آزاد بوشهر از لحاظ زیرساخت ها مشکلی وجود ندارد و باید در حوزه نرم افزاري نیز اساسنامه

 
منطقه آزاد بوشهر به تصویب برسد. 

 
مومنی افزود: پیش بینی شده با توجه به وجود زیرساخت ها منطقه آزاد بوشهر بتواند نسبت به سایر مناطق آزاد جدید فعالیت خود را زودتر آغاز کند. 

دبیر شوراي عالی مناطق آزاد تجاري، صنعتی و ویژه اقتصادي در نشست شوراي راهبردي بررسی منطقه آزاد صنعتی بوشهر هم گفت: با اقدام هاي صورت گرفته در

 
راستاي توسعه صادرات، تراز تجاري مناطق آزاد و ویژه اقتصادي طی سه سال اخیر مثبت شده است. 

حمید رضا مومنی افزود: با این وجود همچنان نقاط ضعفی در مناطق آزاد و ویژه اقتصادي نسل اول و دوم وجود دارد که تلاش می شود با اصلاح زیرساخت ها این

 
موارد در مناطق آزاد و ویژه اقتصادي نسل سوم به حداقل برسد. 

وي بیان کرد: در این زمینه تلاش می شود فعالیت مناطق آزاد نسل سوم به گونه اي آغاز شود تا فعالان و سرمایه گذاران این بخش با حداقل مشکل مواجه و

 
براساس برنامه ترسیمی با بازدهی بهتري فعالیت داشته باشند. 

مومنی ادامه داد: تاکنون 2.5 دهه از فعالیت مناطق آزاد می گذرد ولی هنوز چالش هاي جدي پیش روي آنها وجود دارد که این چالش ها ایفاي ماموریت آنها را با

 
مشکل مواجه می کند. 

وي عنوان کرد: مناطق آزاد تجاري، صنعتی و ویژه اقتصادي همچنان فاقد برنامه جامع هستند و این بدین معنی است که در مناطق آزاد هر مدیر براساس سلیقه

 
خود رفتار می کند. 

مومنی اظهارداشت: هنوز ساختار مناطق آزاد تجاري در کشور، خیلی چابک و به روز نیست و انتظار مخاطبان، سرمایه گذاران و فعالان اقتصادي در مناطق آزاد این
است در کارشان در حداقل زمان و با کیفیت مطلوب انجام شود. 



مومنی تاکید کرد: صادرات، انتقال دانش فنی، جذب سرمایه گذار داخلی و خارجی و تاثیرگذاري در اشتغال پایدار جوامع از جمله انتظارات از مناطق آزاد است که در

 
این راستا براي تهیه و تصویب طرح جامع مناطق آزاد از جمله منطقه آزاد بوشهر باید این موارد براي آینده 50 ساله مورد توجه قرار بگیرد. 

وي گفت: فعالیت رسمی منطقه آزاد بوشهر بزودي با اعلام رئیس جمهوري آغاز می شود و امید است که این منطقه در اقتصاد این استان، جنوب کشور و کشورهاي

 
منطقه خلیج فارس بتواند تاثیرگذار واقع شود. 

مومنی اظهارداشت: توجه به لجستیک و تولید بویژه در بخش کشاورزي به عنوان بخش ظرفیت دار استان بوشهر باید محور اصلی منطقه آزاد صنعتی بوشهر باشد و

 
باید چنین مناطق صادرات جایگزین واردات شود تا به مثبت شدن تراز تجاري کشور کمک شود. 

مؤمنی اضافه کرد: زیرساخت ها و بستري که در استان بوشهر از جمله شهرك صنعتی و منطقه ویژه اقتصادي وجود دارد به منطقه آزاد بوشهر خیلی کمک می کند

 
که کار آن سریع تر از سایر مناطق کشور انجام شود. 

 
وي افزود: منطقه آزاد صنعتی بوشهر در 2 مرحله انجام می گیرد که در این مرحله ها باید تصویب اساسنامه و طرح جامع محقق شود. 

مومنی اظهارداشت: ساختار اداري منطقه آزاد بوشهر در حال طراحی است و با توجه به اینکه دولت هیچ کمکی براي تولید زیرساخت ها نمی کند، براي تحقق این

 
مهم تشکیل یک کنسرسیوم با همکاري بانک ها، شرکت هاي سرمایه گذاري و بخش خصوصی پیش بینی شده است. 

وي افزود: مناطق آزاد جدید نباید داراي یک سازمان عریض و طویل باشند بلکه باید با محوریت بخش خصوصی تبدیل به مناطق سریع و چابک براي تسهیل در
سرمایه گذاري تبدیل شوند.



کشت گیاهان دارویی در هزار و 750 هکتار

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1400/04/27

هزار و 750 هکتار از اراضی چهارمحال و بختیاري زیر کشت گیاهان دارویی رفت

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز چهارمحال و بختیاري،مدیر امور باغبانی سازمان جهادکشاورزي
استان گفت: هم اکنون یک هزار و 750 هکتار از اراضی کشاورزي استان زیرکشت گیاهان دارویی قرار

 
دارد. 

ابراهیم شیرانی افزود: گونه قالب مورد کشت گیاهان دارویی شامل جمله کلوس، موسیر، آویشن، مرزه

 
بختیاري، اسطوخدوس و گل محمدي است. 

به گفته وي، هم اکنون 450 هکتار از اراضی استان زیرکشت گونه موسیر قرار دارد که این گیاهان در

 
مناطق پر بارش استان مانند کوهرنگ به صورت دیم کشت می شود. 

 
شیرانی افزود: سطح زیر کشت گل محمدي در استان 570 هکتار است که براي تغییر الگوي کشت به صورت آبی و دیم کشت می شود. 

 
وي افزود: 300 هکتار از اراضی استان به خصوص در مناطق کم بارش زیر کشت زعفران قرار دارد. 

وي با اشاره به اینکه پارسال براي نخستین بار به صورت پایلوت کشت سیاه دانه و زیره سبز در مناطق گرمسیر استان آغاز شد، گفت: به دلیل درآمدزایی بالا و ایجاد

 
اشتغال این طرح امسال نیز در شهرستان هاي خانمیرزا و لردگان افزایش پیدا کرد و سطح زیر کشت به 250 هکتار رسید. 

مدیر امور باغبانی جهاد کشاورزي چهارمحال و بختیاري بر توسعه کشاورزي قراردادي در استان تاکید کرد و گفت: هم اکنون گل محمدي در قالب طرح قراردادي
است و یک واحد کشت بافت در استان فعال شده که پایه هاي گل محمدي را براي بهره بردران آماده می کند و محصول برداشتی را به صورت تضمینی خریداري

 
می شود. 

وي گفت: سال هاي گذشته گل هاي برداشت شده براي اسانس گیري به کاشان ویزد ارسال می شد که با توسعه کشاورزي قراردادي و راه اندازي کارگاه اسانس

 
گیري این مشکل نیز بر طرف خواهد شد. 

به گفته وي، مزرعه اسطوخودوس 2 سال زیرکشت رفته است و هم اکنون سه هکتار زیر کشت این گیاه است و محصول این گیاه براي درمان بیماري و همچنین
وسایل آرایشی و بهداشتی استفاده می شود.



برگزاري بیش از 70 رویداد فناورانه در دانشگاه آزاد اسلامی در تیرماه امسال

منبع: آناشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1400/04/27

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی از برگزاري بیش از 70 رویداد فناورانه در مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی در تیرماه سال جاري خبر
داد.

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی از برگزاري بیش از 70 رویداد فناورانه در مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی در تیرماه سال جاري خبر

 
داد. 

به گزارش گروه دانشگاه خبرگزاري آنا، روح االله دهقانی فیروزآبادي معاون
تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی گفت: با راه اندازي سامانه ثبت
رویدادهاي فناورانه در اداره کل کارآفرینی و مراکز رشد، رویدادهاي فناورانه اي
که در مراکز رشد دانشگاه برگزار می شود، رصد شده اند و اقدامات لازم جهت

 
برگزاري این رویدادها در سطح ملی فراهم شده است. 

وي با بیان اینکه این رویدادها در 10 بخش در تیرماه سال جاري برگزار شده
است، اظهار داشت: این رویدادها شامل استارتاپ ویکند (2 مورد)، وبینار (25
مورد)، دوره هاي آموزشی(34 مورد)، طرح پویش کارآفرینی(1 مورد)، چالش
فناوري (1 مورد)، تجربه در مسیر فناوري و نوآوري TEDX (3 مورد)، روز
عرضه و نمایش فناوري DemoDay (1 مورد)، نمایشگاه/ جشنواره/ فن بازار(2

 
مورد)، ایده شو (2 مورد) و سایر فعالیت هاي فناورانه است. 

دهقانی فیروزآبادي تأکید کرد: سال گذشته 606 مورد رویداد فناورانه در مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی برگزار شد و با توجه به فعالیت هاي صورت گرفته در ماه

 
هاي اخیر انتظار داریم در سال جاري نزدیک به هزار رویداد فناروانه در مراکز رشد برگزار شود. 

معاون تحقیقات، فناوري و نوآوري دانشگاه آزاد اسلامی با اشاره به اینکه یکی از شاخص هاي ارزیابی در سطح بندي مراکز رشد دانشگاه آزاد اسلامی برگزاري
رویدادهاي فناورانه است، گفت: خروجی رویدادهاي فناروانه در مراکز رشد، زمینه توانمندسازي هسته ها/واحدهاي فناور و شرکت هاي دانش بنیان را فراهم می
سازد. در این راستا رویدادهایی که خروجی آنها منجر به یک قرارداد مالی یا جذب هسته فناور در مراکز رشد شوند از امتیاز تشویقی در سطح بندي برخوردار

 
خواهند شد. 

انتهاي پیام/4162/



رویدادي براي استارتاپ هاي مرتبط با تعاون، اقتصاد جمعی و جامعه

منبع: خبر داغشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1400/04/27

مرکز نوآوري و توسعه تعاون ایران « منتا » با همکاري مرکز نوآوري جهش و پرابلم ، در مرداد ماه سال جاري رویدادي براي استارتاپ هاي مرتبط با حوزه
تعاون ، اقتصاد جمعی و جامعه برگزار می کنند.

به گزارش خبرداغ به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون ، کار
و رفاه اجتماعی و به نقل از روابط عمومی منتا، این رویداد روز 10 مرداد ماه با
حضور و سخنرانی مهمانانی از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، بانک توسعه
تعاون، صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون و دیگر مهمانان، و مدیران مرکز
نوآوري منتا، جهش و پرابلم و تعداد محدودي از شرکت کنندگان (به دلیل پروتکل

 
هاي بهداشتی) و دست اندرکاران حوزه هاي استارتاپ و نوآوري برگزار می شود. 

بر اساس این گزارش، پس از بررسی استارتاپ هایی که فرآیند نام نویسی را انجام
داده اند، تعداد 6 تا 9 استارتاپ براي ارائه خدمات و محصولات خود انتخاب شده و

 
می توانند از مزایاي حضور در این رویداد بهره مند شوند. 

این رویداد اولین در نوع خود است و محور آن، ایجاد امکانی براي دیده شدن و رشد استارتاپ ها یا کسب و کارهایی است که علاوه بر پیگیري مولفه هاي اقتصادي
سعی در خدمت رسانی به تعاون و جامعه دارند. در این برنامه این فرصت براي استارتاپ ها فراهم شده است تا خدمات و محصولات خود را به بازارهاي هدف وسیع

 
تر از جمله تعاونی ها، اتحادیه ها و سازمان هاي زیرمجموعه آن ها ارائه دهند تا بتوانند با ایجاد شبکه، از سرمایه و بازار آنها استفاده ببرند. 

 
چرا باید در این رویداد شرکت کنیم؟ 

بسیاري از کارشناسان این رویداد را فرصتی مناسب براي سرعت بخشیدن به روند رشد استارتاپ ها و افزایش یک باره تعداد مشتریان می دانند، چراکه تعاونی ها،
نهادهاي تاثیرگذاري در پیشرفت کسب کارهاي زیر نظر خود هستند و همکاري با آن ها می تواند شانسی براي برقراري ارتباط و تعامل با سازمان هاي زیر نظر آن ها

 
باشد. 

 
شرایط ثبت نام در این رویداد به شکل زیر است: 

 
موضوع مرتبط با تعاون، جامعه و اقتصاد جمعی 

 
داشتن تیم آماده 

 
 MVP ارائه

از مزایاي شرکت در این رویداد مهم، می توان به فرصت گفتگوي بی واسطه با بخش ها و فعالان تعاون و نهادهاي مرتبط و امکان همکاري هاي بلند مدت براي تیم

 
ها، اشاره کرد. 

 
گفتی است، به تیم هاي منتخب در این رویداد، جوایزي نیز اهدا خواهد شد. 

علاقه مندان به حضور در این رویداد استارتایی می توانند با شماره 88814015 تماس گرفته و یا در صفحه اختصاصی این رویداد به نشانی

 
menta.ir/coopstar-event نام نویسی کنند. 

 
مروري بر سابقه منتا و جهش؛ برگزارکنندگان این رویداد 

مرکز نوآوري و توسعه تعاون ایران «منتا» به عنوان راهبر نوآوري در بخش تعاون نقش مهمی در تسهیلگري میان کسب وکارهاي نوپا و سازمان ها و نهادهاي

 
تاثیرگذار در بخش تعاون دارد. 



این مرکز را می توان نقطه اتصال بخش تعاون شامل بیش از 90 هزار تعاونی فعال، اتحادیه هاي تعاونی، اتاق تعاون و سایر تشکل هاي بخش تعاون با زیست بوم هاي

 
نوآوري و فناوري کشور شامل پارك هاي علم و فناوري، مراکز نوآوري، مراکز رشد، شتاب دهنده ها، استارتاپ ها و ... دانست. 

این مرکز نوآوري که پشت خود را به معاونت تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، بانک توسعه تعاون و صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون گرم می بیند، موفق

 
شده با کمک معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و صندوق نوآوري و شکوفایی، قدم هاي مثبتی در این راه بردارد. 

 
جهش، یک بنگاه کارآفرینی اجتماعی است و هدفش ارتقاي نوآوري در ابعاد کلان و گسترش تجربه کارآفرینان فرداي ایران است. 

این بنگاه کار خود را از تابستان 95 آغاز کرد و در سال 96 با کسب مجوز شتابدهی از پارك علم و فناوري پردیس، فعالیت خود در این عرصه را به طور جدي پی

 
گرفت. 

دریافت مجوز شرکت دانش بنیان از معاونت علمی و فناوري رییس جمهور در سال 97 موجب شد این مجموعه با روندي جسورانه تر، جاي پاي خود را محکم تر کند

 
تا ماحصل یک سال فعالیت بعدي آن، سرمایه گذاري روي بیش از 20 استارتاپ در حوزه هاي مختلف باشد. 

البته کار به همین جا ختم نشد و این مرکز شتابدهی با اخذ مجوز تاسیس فضاهاي نوآوري از معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، پارك «جهش» را با بنایی
بیش از 1000 متر راه اندازي کرد تا جوانان علاقه مند و خلاق بتوانند ایده هاي نوآورانه خود را در محیطی پویا به معرض اجرا بگذارند.



حمایت مالی صند وق نوآوري یونیسف از شرکت هاي فناور

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1400/04/27

عضو هیأت نمایند گان و رئیس کمیسیون کارآفرینی، کسب و کارهاي نوین و د انش بنیان اتاق بازرگانی فارس گفت: ستاد اقتصاد د یجیتال و هوشمند سازي
معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري د ر فراخوان «توسعه راهکارهاي هوش مصنوعی و یاد گیري ماشین» صند وق نوآوري یونیسف که به بهبود د سترسی و
ارائه خد مات و سیستم هاي د یجیتال منجر می شود همکاري و مشارکت کرد ه است.امید ماهرانی د ر جلسه کمیسیون کارآفرینی، کسب و کارهاي نوین و د انش
بنیان این اتاق که با حضور معاون کمیته امد اد امام خمینی (ره) استان برگزار شد ، بیان کرد : صند وق نوآوري یونیسف به د نبال سرمایه گذاري بد ون سهم
سرمایه تا سقف 100 هزار د لار براي تامین مالی و حمایت فنی (د ر مرحله کشت اید ه) شرکت هاي نوپاي فناورانه انتفاعی که پتانسیل کمک به بشریت را د ارند ،
است.وي با بیان این که افراد ي که طرح هایشان که مطالعاتشان انجام شد ه و آماد ه اجرا می باشد تا تاریخ 11 مرد اد 1400 می توانند د ر وب سایت یونیسف
بارگذاري کنند افزود : استارت آپ هایی که از یاد گیري ماشینی، علوم د اد ه یا هوش مصنوعی استفاد ه می کنند و کسب و کار آن ها د ر یکی از کشورهایی که
برنامه هاي کشوري یونیسف د ر آن اجرا می شود ، ثبت شد ه است و همچنین د اراي نمونه اولیه کارآمد با نتایج امید وار کنند ه متن باز هستند می توانند از این
حمایت ها استفاد ه کنند .ماهرانی با بیان این که کمیته امد اد امام خمینی (ره) استان نیز برنامه هاي خوبی د ر حوزه شرکت هاي د انش بنیان د ر استان د ر د
ست اجرا د ارد افزود : کمیته امد اد امام خمینی (ره) فارس به واحد هایی که از طرف این کمیته نیروي اجرایی استخد ام نمایند مبلغ 50 میلیون تومان با شرایط
بسیار مطلوب تسهیلات ارائه می کند .د ر این جلسه جواد ي معاون اشتغال و خود کفایی کمیته امد اد امام خمینی (ره) استان فارس به ارائه گزارشی د ر خصوص
برنامه راهبرد ي عملیاتی کمیته امد اد و مد ل راهبري شغلی پرد اخت.وي افزود : د ر این مد ل، یک کارآفرین، محور برنامه ایجاد اشتغال براي محرومان است،
راهبر شغلی یک کارآفرین حرفه اي است که د ر یک رشته شغلی مشخص د اراي سابقه و تجربه موفق است به نحوي که بر کل زنجیره ارزش این شغل تسلط کامل
د ارد و به مد د جویانی که د ر قالب طرح راهبري شغلی و زیر نظر راهبر فعالیت کنند ، تسهیلات 4 د رصد با مد ت بازپرد اخت 7ساله اعطا می شود .جواد ي بیان
کرد : امسال می بایست با پرد اخت 820 میلیارد تومان تسهیلات کم بهره، 20هزار فرصت شغلی براي مد د جویان د ر قالب طرح هاي اشتغال د ر فارس ایجاد شود

 
 .

/انتهاي متن/



تقدیر از بانک پارسیان به عنوان یاور اشتغال

منبع: بانک و رسانهشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1400/04/27

بانک و رسانه: مراسم تقدیر از بانک پارسیان به عنوان یاور اشتغال در حضور معاون اول رییس جمهور، رییس کل بانک مرکزي و رییس کمیته امداد امام
خمینی (ره) برگزار شد. طی این مراسم که در راستاي تقدیر از فعالان حوزه اشتغال و توانمند سازي یاور کمیته امداد امام خمینی (ره) بوده اند لوح تقدیري

(...) نوشته ...

 
تقدیر از بانک پارسیان به عنوان یاور اشتغال 

بانک و رسانه: مراسم تقدیر از بانک پارسیان به عنوان یاور اشتغال در حضور معاون اول رییس جمهور، رییس کل بانک مرکزي و رییس کمیته امداد امام خمینی (ره)

 
برگزار شد. 

طی این مراسم که در راستاي تقدیر از فعالان حوزه اشتغال و توانمند سازي یاور کمیته امداد امام خمینی (ره) بوده اند لوح تقدیري به بانک پارسیان اهدا شد و از

 
خدمات این بانک تجلیل شد. گفتنی است در این مراسم مجموعاً بانک هاي پارسیان، اقتصاد نوین و سامان حائز دریافت لوح تقدیر شناخته شدند. 

این مراسم سالانه و در جهت ترغیب بانک ها به خدمات مسئولانه در مقابل جامعه و با شناسایی و اهداي لوح تقدیر از سوي کمیته امداد امام خمینی (ه) برگزار

 
میگردد. 

 
دو ابزار جدید MPOS و PDAPOS بانک کشاورزي عرضه شد  Related Posts

 
قوامی فر به عنوان معاون امور بانکی موسسه "ثامن" منصوب شد 

 
پیش بینی رشد 62 درصدي تولید آهن اسفنجی مجتمع فولاد بافت در سال جهش تولید 

 
بانک ملی ایران امسال به 253 هزار نفر تسهیلات ازدواج داد 

 
رشد 2٫54 برابري خدمات ارز بازرگانی بانک ملی ایران 

 
تقویت ناوگان اتوبوسرانی کلان شهر کرج با حمایت هاي بانک شهر 



 
اعلام برندگان تیرماه 5/000/000/000 ریال جایزه «وین کارت» بانک سامان 

 
آغاز کمپین زیست محیطی بانک تجارت: "به احترام زندگی ، به احترام فردا" 

 
با کارت هاي هدیه بانک سینا به استقبال روز مادر برویم 

تقدیر از روساي شعبه برتر موسسه ملل



ادعاي انبوه سازان درباره هزینه ساخت مسکن صحت ندارد

منبع: ایسکاشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1400/04/27

رئیس کانون سراسري انجمن هاي صنفی کارفرمایی تولیدکنندگان بتن آماده گفت: وزارت صمت هیچ نظارتی بر عرضه سیمان توسط تولیدکنندگان ندارد.

رئیس کانون سراسري انجمن هاي صنفی کارفرمایی تولیدکنندگان بتن
آماده گفت: وزارت صمت هیچ نظارتی بر عرضه سیمان توسط

 
تولیدکنندگان ندارد. 

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري ایسکانیوز، مهرداد نظارت در نشست
خبري با اشاره به اینکه کارخانجات تولید بتن به دلیل کمبود برق کارخانه
هاي سیمان به طور غیرمستقیم دچار مشکل شده اند اظهار کرد: حدود
80 درصد سیمان تولیدي کشور در بخش بتن مورد استفاده قرار می گیرد
اما بسیاري از کارخانه هاي تولید بتن براي تامین سیمان دچار مشکل شده

 
اند. 

رئیس کانون سراسري انجمن هاي صنفی کارفرمایی تولیدکنندگان بتن
گفت: یکی از مسائل مهمی که باید درباره عرضه سیمان در بورس مشخص شود این است که این سیمان توسط چه کسانی خریداري شده است؟ متاسفانه

 
تولیدکنندگان بتن تاکنون نتوانسته اند از طریق بورس نیاز خود را تامین کنند. 

 
نظارت با اشاره به اینکه تولیدکنندگان، سیمان را به صورت قطره چکانی عرضه می کنند گفت: این مسئله باعث ورود دلالان به این بازار شده است. 

وي با انتقاد از رها شدن بازار سیمان تاکید کرد: در زمان حاضر وزارت صمت هیچ نظارتی بر این بخش ندارد با وجود آنکه با سازمان تعزیرات حکومتی براي ورود به

 
این ماجرا مذاکراتی داشته ایم اما هنوز اتفاق خاص در این بخش نیفتاده است. 

وي با یادآوري اینکه هر تن سیمان درب کارخانه 380 هزار تومان بود که الان قیمت آن به یک میلیون و 300 هزار تومان افزایش پیدا کرد افزود: در زمان حاضر

 
حدود صد هزار نفر در صنعت بتن اشتغال دارند و 120 شغل به صورت مستقیم و غیرمستقیم به صنعت سیمان وابسته است. 

رئیس کانون سراسري انجمن هاي صنفی کارفرمایی تولیدکنندگان بتن آماده با اشاره به اینکه حدود 40 درصد مشکل برق کارخانجات تولید سیمان برطرف شده
است تاکید کرد: با وجود آنکه برخی انبوه سازان ادعا می کنند قیمت تمام شده یک متر واحد مسکونی حدود 15 میلیون تومان است اما باید تاکید کنیم قیمت تمام

 
شده ساخت مسکن بسیار پایین تر از رقم اعلامی انبوه سازان است. 

 
منبع: تسنیم 

انتهاي پیام/



رشد 92 درصدي صادرات پوشاك در سال گذشته

منبع: فرازشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1400/04/27

مدیرکل دفتر صنایع نساجی، پوشاك و سلولزي وزارت صنعت، معدن و تجارت با اشاره به رشد 92 درصدي صادرات پوشاك در سال گذشته گفت: صادرات
پوشاك در سال 99 از 50 میلیون دلار به 13 میلیون دلار افزایش یافته است.

رشد 92 درصدي صادرات پوشاك در سال گذشته مدیرکل دفتر صنایع
نساجی، پوشاك و سلولزي وزارت صنعت، معدن و تجارت با اشاره به رشد
92 درصدي صادرات پوشاك در سال گذشته گفت: صادرات پوشاك در

 
سال 99 از 50 میلیون دلار به 13 میلیون دلار افزایش یافته است. 

افسانه محرابی در نشست خبري برگزاري نخستین نمایشگاه بین المللی و
تخصصی زنجیره ارزش پوشاك، طراحی، مد، لباس و صنایع وابسته که در

اتاق اصناف ایران برگزار شد، گفت: درصد زیادي از بنگاه هاي صنعتی پوشاك جزء صنایع کوچک و متوسط هستند که وظیفه ما حمایت 100 درصدي از این اصناف
است که طی سال هاي اخیر با توجه به تحریم هاي ظالمانه و کرونا که تمام صنعتگران کشور دچا رمشکل شده است اما تولید کنندگان در صنعت پوشاك حرکت

 
بسیار خوبی داشته اند. 

مدیرکل دفتر صنایع نساجی، پوشاك و سلولزي وزارت صنعت، معدن و تجارت با اشاره به ارتقاي کیفیت پوشاك تولید داخلی و افزایش تقاضا براي نشان هاي تجاري
داخلی اظهار داشت: براي رشد بیشتر در صنعت پوشاك باید هم افزایی بین دستگاه هاي مرتبط افزایش یابد تا مشکلات صنعت پوشاك از تهیه مواد اولیه تا سطح

 
عرضه کاهش یابد. 

محرابی اظهار داشت: عملیات اجرایی براي ارتقاي صنعت پوشاك در چهار محور شکل گرفته که فراهم سازي زیرساخت مناسب براي تجمیع واحدها و احداث واحد
جدید، راه اندازي سامانه لجستیک براي تأمین مواد اولیه، سامانه نحوه تولید در بنگاه هاي کوچک و متوسط و به هم پیوستن این واحدها و ساماندهی بازاریابی و

 
فروش، محورهاي تعیین شده براي ارتقاي این صنعت به شمار می روند. 

مدیرکل دفتر صنایع نساجی، پوشاك و سلولزي وزارت صنعت، معدن و تجارت اظهار داشت: وزارت صمت در دو سال اخیر حمایت هاي بسیاري از صنعت پوشاك

 
انجام داده که از جمله آن می توان به ممنوعیت واردات پوشاك از سال 97 اشاره کرد. 

وي اظهار داشت: ابلاغ دستورالعمل ماده 13 و آئین نامه هاي مربوط به آن در قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز براي مقابله با قاچاق پوشاك را داشته ایم و بازنگري و
تدوین دستورالعمل جدید براي واردات پوشاك و ایجاد شرایط برابر براي تولید داخل و تأمین مواد اولیه نیز از جمله اقدامات حمایتی از صنعت پوشاك به شمار می

 
رود. 

محرابی با بیان اینکه ترخیص مواد اولیه یکی از مهمترین مباحث مربوط به تولید است، اظهار داشت: ترخیص 90 درصد مواد اولیه از گمرکات قبل از اعلامیه تأمین
ارز از طرف بانک مرکزي از دیگر فعالیت هاي صورت گرفته براي ارتقاي این صنعت است که براساس آن توانستیم اجازه این ترخیص را دریافت کنیم و همچنین

 
حمایت از ارتقاي فناوري براي افزایش تولید مواد اولیه و پوشاك از دیگر فعالیت هاي انجام شده در این صنعت است. 

 
افزایش ظرفیت تولید مواد اولیه پوشاك 

مدیرکل دفتر صنایع نساجی، پوشاك و سلولزي وزارت صنعت، معدن و تجارت اظهار داشت: در سال 98 تولید نخ پنبه اي ظریف 45 درصد افزایش تولید داشت که
کمک بسیار خوبی به این صنعت می کند و در پوشاك سال 98 نسبت به 97 به میزان 20 درصد افزایش ظرفیت داشتیم و در سال 99 نسبت به سال 98 به میزان

 
25 درصد رشد را تجربه کردیم. 

وي افزود: صادرات پوشاك ایرانی از 50 میلیون دلار به 113 میلیون دلار در سال 99 افزایش یافته که براین اساس شاهد 92 درصد رشد در صادرات پوشاك بودیم از



 
نظر کیفی نیز ارتقا خوبی داشته ایم و با توجه به کیفیت خوب مردم تمایل به خرید برندهاي داخلی را دارند. 

وي گفت: از نظر طراحی و مد نیز در صنعت پوشاك اقدامات خوبی صورت گرفته است و امیدواریم با تعامل و همفکري بین وزارت صنعت و وزارت ارشاد و بخش
خصوصی قدم هاي بسیار خوبی در این زمینه برداشته شود و ایجاد شوراي عالی برندها در راستاي ارتقاي کیفی طراحی و مد، پوشاك داخل فعالیت بسیار مؤثري

 
است که به مرحله اجرا رسیده است. 

مدیرکل دفتر صنایع نساجی، پوشاك و سلولزي وزارت صنعت، معدن و تجارت ارسال داشت: این صنعت با اشتغال زایی بالا و ارزآوري خوب می توانند اثر موثر در

 
امنیت کشور داشته باشد. 

محرابی گفت: در مجموع، صنعت پوشاك در چهار سال اخیر از رشد خوبی برخوردار بوده و سعی کردیم با حمایت، آن را بهبود بخشیم.



تقدیر کمیته امداد از بانک سامان به خاطر ایجاد اشتغال

منبع: بورس و بانکشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1400/04/27

کمیته امداد امام خمینی (ره) از بانک سامان به دلیل حمایت از ایجاد

 
اشتغال براي محرومان تقدیر کرد. 

به گزارش بورس و بانک و به نقل از سامان رسانه؛ در مراسمی که با حضور
معاون اول رئیس جمهور، رئیس کل بانک مرکزي و رئیس کمیته امداد
امام خمینی (ره) برگزار شد، از بانک سامان به دلیل کمک به ترویج
فرهنگ کار و تلاش، توانمندسازي و ایجاد اشتغال براي محرومان تقدیر

 
شد. 

در متن تقدیر از بانک سامان که به امضاي رئیس کمیته امداد امام خمینی
(ره) رسیده و به مدیرعامل این بانک اهدا شد، آمده است: از حمایت ها،
پشتیبانی ها و زحمات صادقانه جنابعالی و همکاران محترم در کمک به
ترویج فرهنگ کار، تلاش، توانمندسازي و ایجاد اشتغال براي محرومان که
به فرموده امام راحل ولی نعمتان حقیقی انقلاب هستند، صمیمانه تقدیر و

تشکر نموده و توفیقات روزافزونتان را از درگاه خداوند سبحان مسئلت می نمایم.



فولاد کردستان در مسیر اوج

منبع: بورس و بانکشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1400/04/27

جلسه سهامداران شرکت صنایع فولاد کردستان بعدازظهر روز شنبه 26
تیرماه به منظور نقل و انتقال سهام این شرکت و تغییر ترکیب سهامداران

 
در محل سالن جلسات ایمیدرو تشکیل شد. 

به گزارش بورس و بانک و به نقل از روابط عمومی شرکت سرمایه گذاري
توسعه معادن و فلزات؛ در این جلسه مصوب شد شرکتهاي «توسعه و
تجهیز معادن امداد» و «کیمیا معدن سپاهان» کلیه سهام خود از فولاد
کردستان (به ترتیب 20 و 16 درصد) را به شرکت سرمایه گذاري توسعه
معادن و فلزات منتقل کنند. بدین ترتیب در ترکیب جدید سهامداري ،
ایمیدرو با 44 درصد، شرکت سرمایه گذاري توسعه معادن و فلزات با 36
درصد و شرکت فولاد صبانور با 20 درصد، سهامداران شرکت فولاد

 
کردستان خواهند بود. 

 
بر اساس تصمیمات این جلسه، جزئیات قیمت و شرایط انتقال، متعاقبا پس از تصویب هیأت مدیره شرکتها مورد توافق قرار خواهد گرفت. 

به منظور اطمینان از تأمین خوراك سنگ آهن شرکت صنایع فولاد کردستان؛ مقرر شد ریاست سازمان صمت استان کردستان در صدور مجوزهاي بهره برداري

 
معادن سنگ آهن و واحدهاي فراوري استان از جمله کیمیا معادن و صبانور و … مساعدت لازم را معمول دارد. 

همچنین، بر اساس توافق قبلی مقرر شد سازمان صمت استان کردستان نسبت به صدور پروانه اکتشاف محدوده هاي آهنی پهنه هاي قروه و واگذاري پروانه هاي

 
اکتشاف و گواهی کشف بیجار و … به شرکت صنایع فولاد کردستان پیگیري و اقدام نماید. 

در ادامه این نشست، مهندس محمدرضا احمدي مدیرعامل شرکت صنایع فولاد کردستان از همراهی و مساعدت مسئولین سازمان صمت استان، ایمیدرو، صبانور و

 
سایر سهامداران براي پیشبرد اهداف شرکت تشکر و قدردانی کرد. 

مهندس احمدي گفت: ورود قدرتمند شرکت سرمایه گذاري توسعه معادن و فلزات به ترکیب سهامداران فولاد کردستان اتفاقی مبارك و نویدبخش فصلی نوین در

 
پیشبرد اهداف این مجموعه خواهد بود. 

وي افزود: حضور این شرکت پویا و توانمند در کنار مجموعه ایمیدرو دغدغه تأمین مالی و تأمین خوراك مواد اولیه فولاد کردستان را برطرف نموده و تأخیرهاي

 
موجود را تا حد زیادي جبران خواهد نمود. 

در ادامه این نشست، دکتر امیرحسین نادري، مدیرعامل شرکت سرمایه گذاري توسعه معادن و فلزات با اشاره به ذخایر غنی معدنی استان کردستان و پتانسیل هاي
این منطقه محروم در ارزش آفرینی و تولید ثروت از طریق معدن و صنایع معدنی، گفت: بنا داریم با تجمیع پتانسیل هاي موجود و همکاري مسئولین امر به ویژه
سازمان ایمیدرو و مسئولین استان و تجارب موفق سرمایه گذاري که از گذشته در این منطقه داشته ایم، از یکسو براي سرمایه سهامداران خود ارزش افزوده قابل

 
توجهی ایجاد کنیم و از سوي دیگر در توسعه صنعت، اشتغال آفرینی و محرومیت زدایی در منطقه کردستان سهم بیشتري داشته باشیم. 

یادآوري می شود سابقه طرح احداث زنجیره فولاد در استان، مربوط به سال 1394 بوده است که در سفر استانی معاون رئیس جمهور مقرر شد زنجیره فولاد با
ظرفیت هاي 2٫5 میلیون تن کنسانتره، 2٫5 میلیون تن گندله، 1٫6 میلیون تن آهن اسفنجی و 1٫5 میلیون تن ذوب و ریخته گري به منظور تولید 1٫5 تن ورق

 
سیاه، نورد گرم فولادي در کردستان اجرایی و هزاران اشتغال زایی ایجاد شود. 

پس از مصوبات و انجام فرایند اولیه براي اجراي پروژه، وزیر وقت صمت، دستور احداث 2 واحد آهن اسفنجی با ظرفیت 800 هزار تن به طور جداگانه در شهرستان
هاي بیجار و قروه را صادر کرد اما به دلایل متعدد، اجراي آن با محدودیت ها و موانعی مواجه بود که اکنون با تغییرات مهم صورت گرفته در ترکیب سهامداري و
ورود شرکت سرمایه گذاري توسعه معادن و فلزات به عنوان یک شرکت مقتدر و پویا به این طرح در کنار شرکت زیرمجموعه خود یعنی فولاد صبانور با همراهی



ایمیدرو به عنوان نهاد مهم حاکمیتی و اجرایی دولت در صنایع معدنی، مشکلات اجرایی آن برطرف شده و شاهد قریب الوقوع پیشبرد این طرح مهم فولادي در غرب
کشور باشیم.



معاون هنري ارشاد اسلامی گیلان تاکید کرد:لزوم جایگزینی لباس هاي فاخر با پوشاك نازل در ویترین

منبع: رایان خبرشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1400/04/27

بازدیدها: 0 به گزارش پایگاه خبري رایان خبر، معاون هنري ارشاد اسلامی گیلان، با بیان اینکه طراحان داخلی بهترین طراحی ها را در حوزه پوشاك دارند،
گفت: متاسفانه پشت ویترین فروشگاه ها جایی براي طراحی هاي داخلی وجود ندارد و شاهد طرح هایی سطح پایین با جنس نازل از کشورهاي ترکیه و

آذربایجان و ارمنستان و… ...

به گزارش پایگاه خبري رایان خبر، معاون هنري ارشاد اسلامی گیلان، با بیان اینکه طراحان داخلی بهترین طراحی ها را در حوزه پوشاك دارند، گفت: متاسفانه
پشت ویترین فروشگاه ها جایی براي طراحی هاي داخلی وجود ندارد و شاهد طرح هایی سطح پایین با جنس نازل از کشورهاي ترکیه و آذربایجان و ارمنستان و…

 
هستیم. 

لباس و پوشش یکی از محوري ترین مولفه هاي سبک زندگی ایرانی – اسلامی است که در سال هاي گذشته به عنوان مسئله اي ارزشی و اجتماعی مطرح بوده و
امروز تبدیل به یک مسئله هویتی شده است که همچون پرچمی نشان دهنده باورها، ارزش ها و پایگاه فکري و فرهنگی فرد و جامعه است لذا پرداختن به مسئله

 
پوشش با رویکرد هویتی و بررسی موانع پیش روي ترویج مد و لباس ایرانی و اسلامی ضرورت دارد. 

سید امیر مصباح در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به ظرفیت هاي بسیار بالاي فرهنگ و هنر ایرانی &– اسلامی در ورود به عرصه مد و لباس، اظهار کرد: مطالعات
درخصوص پوشاك آیینی و محلی استان گیلان همچون تالش و گالش و ماسوله و دیگر شهرها؛ همچنین لباس هاي محلی سیستان و بلوچستان و ترکمن ها و آذري 

 
ها نشان دهنده این سبقه تاریخی و هنري است. 

وي طراحی لباس هاي آیینی ایران را به شدت جذاب و مدرن با رنگ بندي هاي شاد و زیبا دانست و افزود: این طرح ها آنچنان غنی و هنري است که با کمی

 
دستکاري به روز می شود و قابلیت استفاده عمومی دارد. 

معاون امور هنري و سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی گیلان، با ابراز تاسف از برخی ذوب شدگی ها در فرهنگ غرب و مدرن زدگی ها، یادآور شد: در برقراري

 
رابطه میان داشته هاي فرهنگی و آیینی خودمان با ملزومات زندگی مدرن موفق عمل نکردیم و در طراحی هاي خارجی ذوب شدیم. 

مصباح، از برگزاري ایونت ها و جشنواره هاي مد و لباس طی چند سال اخیر در کشور و استان خبر داد و خاطرنشان کرد: از طریق این جشنواره ها با طراحان مد و
لباس استان ارتباط برقرار کردیم و شاهد پتانسیل هاي بالقوه و بالفعل زیادي در این عرصه هستیم؛ در واقع داشته هاي فرهنگی و هنري ایرانی &– اسلامی این

 
ظرفیت را دارد که در عرصه مد و لباس حرفی براي گفتن داشته باشد و فقط باید این ارتباط را میان هنرمندان طراح با داشته هاي فرهنگی و مذهبی برقرار کنیم. 

وي با بیان اینکه طراحی مد و لباس داخلی بسیار جذاب و جوان پسند است، عنوان کرد: بزرگترین گره موجود بر سر راه ترویج مد و لباس ایرانی &– اسلامی در

 
اتصال به صنعت و بازار است، یعنی از زمانی که یک محصول طراحی می شود و به مرحله اجرا می رسد، یک نقطه مبهم وجود دارد و آن ورود به بازار فروش است. 

معاون هنري ارشاد اسلامی گیلان، با تاکید بر لزوم وجود جذابیت در طراحی هاي مد و لباس براي جوانان، اضافه کرد: طراحان بسیار خوب و ماهري داریم که با
نظارت هاي بیشتر می توانیم خروجی مورد نظر را به به دست آوریم که هم براي جوانان جذاب باشد و هم چارچوب هاي فرهنگی و آیینی را مدنظر قرار دهد، اما
متاسفانه همه این مراحل در قسمت خروجی ابتر می ماند و به بازار نمی رسد و همین مسئله چرخه اقتصادي یک طراح لباس را مختل می کند و نمی تواند به طرح

 
بعدي فکر کند. 

وي از صنعت خواست دست دوستی به سمت طراحان مد و لباس ایرانی &– اسلامی دراز کند و متذکر شد: پیوند عرصه مد و لباس با صنعت می تواند در بخش

 
اقتصادي جامعه بسیار تاثیرگذار باشد. 

مصباح، با بیان اینکه طراحان داخلی بهترین طراحی ها را در حوزه پوشاك دارند، گفت: متاسفانه پشت ویترین فروشگاه ها جایی براي طراحی هاي داخلی وجود ندارد
و شاهد طرح هایی سطح پایین با جنس نازل از کشورهاي ترکیه و آذربایجان و ارمنستان و… هستیم، در حالی که طراحان داخلی ما لباس هاي فاخر تولید می کنند،

 
اما پوشاك خارجی با قیمت هاي پایین خود گوي سبقت را از مد و لباس داخلی ربوده است. 

معاون هنري ارشاد اسلامی گیلان، با تاکید بر لزوم چیدن پازل هاي صنعت مد و لباس از ایده تا محصول، یادآور شد: طراحان ما از جوانان هستند و در دانشگاه ها
تدریس می کنند، اما محدود شدن هنر آنان فقط به یک ایونت و جشنواره و نمایشگاه چراغ این صنعت را خاموش کرده و عملا مد و لباس ایرانی &– اسلامی وارد



 
چرخه تولید نمی شود لذا نیازمند یک نگاه حاکمیتی هستیم تا دست صنعت را در دست بخش هنري براي تولید لباس و پوشاك داخلی بگذارد. 

 
ارزآوري 113 میلیون دلاري صنعت پوشاك در سال 

جلال الدین محمد شکریه، رئیس اتاق اصناف گیلان نیز، ساماندهی مد و لباس ایرانی &– اسلامی را نیازمند یک هماهنگی بین دستگاه هاي اعم از دولتی و غیر
دولتی دانست و اظهار کرد: نقشه راه ما قانون ساماندهی مد و لباس مصوب سال 85 است لذا کارگروه هاي ذیل این قانون باید در سطح کشور فعال شود تا بتوانیم

 
براساس یک سند راهبردي مشترك، نظارت بر واحدهاي تولیدي را دنبال کنیم. 

وي با بیان اینکه سیاستگذاري در حوزه مد و لباس در شرایط فعلی براساس ساختارهاي بومی و جغرافیایی استان هاست، تصریح کرد: امروز پوشاك فقط پوشش

 
نیست، بلکه آیینه اي تمام قد از فضیلت اجتماعی و فرهنگی یک جامعه است. 

رئیس اتاق اصناف گیلان، مد و لباس را یکی از ارکان تهاجم فرهنگی غرب دانست و اضافه کرد: نیاز سالانه کشور به پوشاك 500 هزار تن است که از این میزان،
385 هزار تن در داخل تولید و بخشی از آن صادر می شود. همچنین 95 درصد این تولیدات در واحدهاي صنعتی کوچک و تنها پنج درصد آن توسط بخش صنعت

 
تولید می شود. 

شکریه، با اشاره به ارزآوري 113 میلیون دلاري صنعت پوشاك در سال، خاطرنشان کرد: با سرمایه گذاري در این بخش می توانیم اشتغال پایدار و متوازن را رقم

 
بزنیم. 

وي یکی از مظاهر تخلف واحدهاي تولیدي را استفاده از برندهاي خارجی براي پوشاك داخلی دانست و گفت: براي خریدار امکان تشخیص تولید داخلی و خارجی

 
وجود ندارد که نشان می دهد در تولید پوشاك سرآمدتر از کشورهاي خارجی هستیم. 

رئیس اتاق اصناف گیلان، با اشاره به وجود طراحان ماهر و خوب در کشور و استان، یادآور شد: این طراحان آماده ارائه ایده هاي خودشان هستند و می توانیم در

 
صنعت مد و لباس خودکفا شویم لذا واحدهاي صنعتی باید پاي کار بیایند و دستگاه هایی اجرایی هم از تولیدکنندگان پوشاك حمایت کنند. 

شکریه، شوهاي مد و لباس در فضاي مجازي را یکی از عوامل ترویج فرهنگ غرب دانست و خاطرنشان کرد: این تبلیغات مد و مدگرایی را ایجاد و فرهنگ غیر ایرانی
را در حوزه پوشش و لباس به جامعه تزریق می کند.



استاندار گیلان:500 میلیارد تومان تسهیلات فنی و حرفه اي در گیلان پرداخت شد

منبع: رایان خبرشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1400/04/27

بازدیدها: 0 به گزارش پایگاه خبري رایان خبر، استاندار گیلان گفت: دولت طی سال گذشته بالغ بر 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان
فنی و حرفه اي که اشتغال ایجاد کنند، پرداخت کرده است. ارسلان زارع در آستانه هفته ملی مهارت، صبح امروز در حاشیه بازدید از مراکز آموزش فنی و

حرفه اي استان در ...

به گزارش پایگاه خبري رایان خبر، استاندار گیلان گفت: دولت طی سال گذشته بالغ بر 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان فنی و حرفه اي

 
که اشتغال ایجاد کنند، پرداخت کرده است. 

ارسلان زارع در آستانه هفته ملی مهارت، صبح امروز در حاشیه بازدید از مراکز آموزش فنی و حرفه اي استان در جمع خبرنگاران، به نقش اساسی و مؤثر آموزش در
تقویت مهارت و زمینه سازي براي اشتغال اشاره و اظهار کرد: گیلان از 20 مرکز آموزش فنی و حرفه اي با امکانات زیرساختی مناسب و مربیانی ماهر برخوردار است.

وي با اشاره به بازدید امروز خود از مراکز مختلف آموزش فنی و حرفه اي در رشت، گفت: مرکز آموزش و ارزیابی آنلاین یکی از بخش هاي مورد بازدید بود که

 
علیرغم محدودیت هاي کرونایی به عنوان یک فرصت در مسیر توسعه دولت الکترونیک محسوب می شود. 

نماینده عالی دولت در گیلان به سرمایه گذاري 35 میلیارد ریالی بخش خصوصی براي احداث دهکده کودك اشاره و خاطرنشان کرد: از ظرفیت بخش خصوصی در

 
زمینه سرمایه گذاري مشترك براي توسعه و فرهنگ سازي به ویژه در حوزا کودکان نیز با انعقاد تفاهم نامه ها و قراردادها استفاده شده است. 

وي افتتاح این مجموعه آموزشی را در ارتقاء سطح آگاهی کودکان و نوجوانان مؤثر ارزیابی کرد و افزود: آموزش هاي مراکز فنی و حرفه اي با حمایت هاي دولت از

 
طریق تسهیلات بانکی و نهادهاي حمایتی همچون کمیته امداد و بهزیستی و نیز صندوق کارآفرینی امید از اشتغال بانوان، هنرمندان و روستاییان پشتیبانی می کند. 

استاندار گیلان با بیان اینکه به واسطه حمایت هاي صورت گرفته دولت طی سالیان اخیر شاهد دستاوردهاي خوبی در صنعت بافت فرش و تابلو فرش، رشتی دوزي و
سایر صنایع دستی و رضایتمندي در فروش بوده ایم، گفت: دولت طی سال گذشته بالغ بر 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان فنی و حرفه اي که

اشتغال ایجاد کنند، پرداخت کرده است.



فراخوان براي واگذاري اراضی کارگاهی در 10 شهرك صنعتی خراسان رضوي

منبع: ایرناشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1400/04/27

مشهد- ایرنا- مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتی خراسان رضوي گفت: براي استقرار کارگاه هاي تولیدي و خدماتی در 10 شهرك صنعتی تقاضامحور این
استان در قالب فراخوان عمومی زمین واگذار می شود.

مشهد- ایرنا- مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتی خراسان رضوي گفت:
براي استقرار کارگاه هاي تولیدي و خدماتی در 10 شهرك صنعتی

 
تقاضامحور این استان در قالب فراخوان عمومی زمین واگذار می شود. 

علی بهرامی زاده روز یکشنبه در گفتگو با خبرنگار ایرنا افزود: وضعیت
موجود زمینهاي متعلق به شهرکها و نواحی صنعتی خراسان رضوي احصا
شده و در حال اخذ مجوز زیست محیطی آنها از اداره مربوطه هستیم تا

 
زمینه واگذاري آنها به کارگاه هاي تولیدي و خدماتی فراهم شود. 

وي ادامه داد: 10 شهرك صنعتی که آمادگی واگذاري اراضی خود را دارند
شامل شهرکهاي صنعتی کلات، ماشین سازي و فناوریهاي برتر، فناوري و صنایع غذایی و بیوتکنولوژي، خیام، چناران، تربت حیدریه، گناباد، بجستان، بینالود و

 
کاشمر هستند. 

مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتی خراسان رضوي گفت: این اراضی 200، 300 و 500 مترمربعی هستند و با نقشه تیپی که از آنها ارایه می شود، امکان استقرار

 
طرحهاي تولیدي و خدماتی داراي پروانه کسب و زودبازده در آنها وجود دارد. 

 
مصوبه هیات وزیران در شهرکهاي صنعتی خراسان رضوي اجرا نشد 

 
وي افزود: مصوبه اخیر هیات وزیران مبنی بر مستثنی شدن شهرکهاي صنعتی از اعمال خاموشی برق در شهرکهاي صنعتی این استان اجرا نشد. 

بهرامی زاده ادامه داد: طبق آخرین توافق انجام گرفته بین شرکت برق، انجمن مدیران صنایع و شرکت شهرکهاي صنعتی استان مقرر شد، قطع برق شهرکهاي

 
صنعتی در شهرستان مشهد به صورت یکروز در هفته براي هر شهرك اعمال شود که از هفته جاري به اجرا درآمده است. 

وي گفت: با این حال شرکت شهرکهاي صنعتی خراسان رضوي پیگیر اجراي مصوبه هیات وزیران مبنی بر مستثنی شدن شهرکهاي صنعتی از شمول اعمال قطع برق
است و مکاتباتی در این زمینه با شرکت برق منطقه اي خراسان نیز انجام شده و رییس سازمان صنایع کوچک و شهرکهاي صنعتی ایران نیز مکاتباتی با استانداران

 
سراسر کشور در این زمینه داشته است. 

مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتی خراسان رضوي افزود: خسارتهاي ناشی از قطع برق بر صنایع شهرکهاي صنعتی به صورت روزانه محاسبه و جمع بندي می شود

 
تا از طریق سازمان صنایع کوچک به توانیز اعلام گردد. 

وي ادامه داد: ایجاد نیروگاه در شهرکهاي صنعتی در دستور کار قرار گرفته و براین اساس باید اصلاحاتی در اساسنامه سازمان صنایع کوچک مبنی بر جلب مشارکت
بخش خصوصی در ایجاد نیروگاه و تصفیه خانه انجام گیرد تا منع قانونی آن برداشته شود، ضمن اینکه آمادگی براي ایجاد نیروگاه در شهرکهاي صنعتی از سوي

 
بخش خصوصی بویژه شرکتهاي خدماتی وجود دارد. 

در سال 1367، سه شهرك و ناحیه صنعتی در خراسان وجود داشت که این تعداد امروز به 48 شهرك و ناحیه صنعتی رسیده که در 40 مورد آن زمین براي راه

 
اندازي واحد صنعتی در حال واگذاري است. 

اراضی تحت اختیار شرکت شهرك هاي صنعتی خراسان رضوي هشت هزار و 600 هکتار است که عملیات اجرایی در پنج هزار و 400 هکتار آن انجام گرفته که از



 
این میزان 600 هکتار به واحدهاي صنعتی تعلق دارد. 

دو هزار و 569 واحد واحد صنعتی در شهرك ها و نواحی صنعتی خراسان رضوي مستقر هستند که در مجموع 43 درصد از واحدهاي صنعتی ، 23 درصد از سرمایه

 
گذاري صنعتی و 39 درصد از اشتغال صنعتی استان را در اختیار دارند. 

 
برچسب ها 

 
- مشهد 

 
- سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

- قطع برق



گمرك به صمت درباره کاهش واردات برنج هشدار داد/ نقدینگی در روزهاي آخر دولت روحانی تخت

گاز می رود/ بی مسوولیتی و خواب تیم اقتصادي دولت دوازدهم/ پشت پرده مافیاي شرکت هاي آب

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1400/04/27

استقراض دولت روحانی از بانک مرکزي بر تنور انتظارات تورمی می دمد و سیل نقدینگی باز هم رو به افزایش، سایر عناوین اقتصادي مهم امروز روزنامه ها
هستند.

 
به گزارش آرانیوز، پشت پرده مافیاي شرکت هاي آب 

آرمان ملی نوشته است: ایران یکی از سرزمین هاي خشک وکم آب در جهان است که با تغییرات اقلیمی شدید هم مواجه شده و این اتفاق خود به خشکسالی بیشتر
دامن زده است و این روزها حتی تنش هاي جدي اي را در استان هاي مختف کشور از جمله خوزستان و سیستان وبلوچستان، اهواز و سایر استان هایی که در
موقعیت خشکسالی قرار دارند ایجاد کرده است، تنش هایی که حتی کشورهاي اطراف ایران و مشترك آبی هم سعی دارند با ساخت سد و کاهش حجم ورودي آب به

 
مرزهاي ایران حقابه کشورمان را براي خودشان نگه دارند. 

البته این همه ماجرا نیست و در داخل کشور هم عده اي هستند که سیراب شدنشان به قیمت تشنه ماندن کل مردم ایران هزینه دارد! افرادي که با قدرت پول، نفوذ،
ارتباط در سطح بالاي دولت و رانت و فساد آب را براي مصارف شخصی از دل زمین یا از سطح زمین با کیلومترها لوله کشی و حفر چاه هاي متعدد به هرجایی می
خواهند منتقل می کنند. برخی این افراد را مافیاي آب می خوانند و برخی دیگر معتقدند علنی بودن این همه تخلف در عرصه آب دیگر کار مافیا نیست و افرادي

 
هستند که به راحتی و با زدوبند منابع آبی را مصرف می کنند. 

در تعریف مافیاي آب که مدتی است از آن در رسانه هاي مختلف و مباحث کارشناسی بیان می شود، در واقع انتقال بین حوضه اي آب بدون ابزارهاي اقتصادي و با
فشارها، رابطه ها و رانت هاي سیاسی، راهزنی آب از رودخانه ها و سدها و فروش آن به متقاضیان غیرقانونی، نقض حقابه ها و انتشار حقابه هاي غیرقانونی، عرضه آب
با قیمت کمتر از هزینه نهایی به بخش هاي خاص و محروم کردن متقاضیانی مانند محیط زیست و بخش تفریحی و گردشگري از آب، عدم مقابله با چاه هاي
غیرقانونی و دادن مجوز غیرقانونی براي حفر چاه، تصویب پروژه هاي ذخیره، انحراف و انتقال آب، به ویژه سدسازي و کانال انتقال آب در وزارت نیرو و شرکت هاي
آب منطقه اي بدون توجیه اقتصادي و ناسازگار با زیست بوم، دست کاري داده ها و اطلاعات مربوط به بیلان آب در حوضه هاي آبریز، انحراف نتایج پژوهش هاي
اقتصاد آب و مدیریت منابع آب، انتقال تخصیص بهینه آب از دانشکده هاي اقتصاد به دانشکده هاي فنی و مهندسی، جلوگیري از افزایش قیمت آب تا برابري با

 
هزینه نهایی تولید آب و مبارزه با فعالیت هاي بخش خصوصی واقعی در تولید و تخصیص آب، از بارزترین فعالیت هاي مافیاي آب در ایران است. 

 
سوالات بی پاسخ درباره مافیا؟ 

شکل گیري مافیا در بخش هاي مختلف کشور به دلیل حفره هایی که در قانون اساسی وجود دارد و فضاسازي هایی که خلأ یا سوءاستفاده از همین خلأها ایجاد شده
اتفاقی است که سال ها در این کشور رخ داده و حتی بیان وجود مافیا در حوزه آبی بدون سند و مدرك چیزي دوراز انتظار نیست. اما چند سوال اساسی مورد مافیاي
آب مطرح است؛ چرا کماکان پروژه هاي عرضه آب با هزینه هاي بیشتر و بیشتر در حال اجرا هستند؟ چرا با عدم افزایش قیمت آب متناسب با افزایش هزینه نهایی
تولید آب، عرضه آب در حال افزایش است؟ چرا با وجود سدهاي کوچک غیرفعال که حتی یکبار هم در طول بیست سال گذشته به صورت کامل آبگیري نشده اند و
برخی سدهاي بزرگ که با ظرفیت سی درصد فعال هستند و حتی کمتر، مجددا پروژه هاي سدسازي می توانند به تصویب در وزارت نیرو برسند و مبالغ سنگین را به
خود اختصاص دهند؟ حکمرانی آب و تخصیص بهینه آب در ایران اصولا مانند اکثر بخش هاي اقتصاد ایران، نه مبتنی بر تئوري هاي اقتصادي که مبتنی بر تئوري

 
هاي رفاقت، رابطه، رانت، لابی گري، نقض قانون، آزمون وخطا، تقلیدي و مافیا انجام می شود. 

 
طرح هاي مغرضانه انتقال آب 

بیشتر پروژه هایی که از آب به عنوان یک نهاده استفاده می کنند یا پروژه هاي سدسازي و انتقال آب که محصول نهایی آنها آب است، مبتنی بر تئوري هاي ذکرشده
و به صورت ناسازگاري با زیست بوم، توسعه پایدار و متوازن و متناقض با توان اکولوژیکی حوضه آبریز، احداث شده اند و امروز هیچ نهادي مسئولیت فاجعه بحران آب
در کشور را برعهده نمی گیرد. در صورتی که وزارت نیرو، شرکت هاي آب منطقه اي و شرکت هاي مشاور آنها باید در قبال فاجعه آب در کشور مورد بازخواست و
پیگرد قانونی قرار گیرند و ارتباط خود با مافیاي تخصیص آب در ایران را شفاف سازند. برخی مسئولان دولتی و نمایندگان مجلس بدون آگاهی یا مغرضانه به حمایت
از طرح هاي سدسازي و انتقال آب بین حوضه اي و حتی واردات آب از خارج پرداخته اند که در اکثر موارد در راستاي اهداف مافیاي آب است. همچنین متاسفانه
قوه قضائیه نیز به دلیل مشغله زیاد در فسادهاي بانکی- مالی، زمین خواري و رانت هاي استخدامی، هنوز از فساد و رانت آب غافل مانده و همین امر منجر به تقویت



 
مافیاي آب شده است تا حدي که شاید مافیاي آب تبدیل به قدرتمندترین و ثروتمندترین مافیا در ایران شده است. 

 
مافیا یا گروه هاي پشت پرده؟ 

اسماعیل کهرم، کارشناس منابع آبی در همین رابطه به آرمان ملی گفت: من اعتقادي به مافیاي آب ندارم و حقیقت مطلب این است که عده اي با فروش آب میلیارد
شده اند و اینکه این عده غیرقانونی کار می کنند یا نه من اطلاعی ندارم. مساله این است که مثلا در آب در لوله هاي 20 اینچی از شهرستان میناب به بندرعباس
حمل می شود که در آنجا با این آب ویلا و هتل بسازند که در نتیجه مخزن هاي میناب خشک شده است. او ادامه داد: آیا این اقدام از سوي مافیا انجام شده یا عده
اي با نفوذ و همکاري شهرداري ها و استانداري این کار را انجام می دهد؟ این آبی که از میناب به بندرعباس براي ویلاسازي منتقل می شود را 10 برابر قیمت به

 
ویلاسازها می فروشند و به کشاورز آبی نمی دهند. 

کهرم توضیح داد: نمی دانم چه کسانی پشت این قضیه هستند و به همین دلیل نمی توانم وجود مافیا را تایید کنم. آنهایی که می دانند ایمان دارند که اینها مافیا
هستند. این کارشناس منابع آبی اضافه کرد: در واقع مافیا سیستم مخفیانه زیرزمینی است ولی آبی که از میناب به بندرعباس منتقل می شود علنی و از روي زمین
منتقل می شود و اسم این کار مافیا نیست. در واقع با سرمایه گذاري بیش از 100 کیلومتر لوله گذاري کرده و این آب را به بندرعباس منتقل می کنند! کدام مافیا

 
این شکل کار می کند. 

کهرم با تصریح همین موضوع به عنوان نمادي از اتفاقی که در حوزه انتقال آب بر پایه قدرت و پول و نفوذ صورت می گیرد، ادامه داد: تمام آب هاي سطحی و
زیرزمینی از طریق این لوله ها منتقل می شود. یعنی هم از آب سد میناب و هم از آب هاي زیرمینی با حفر چاه بهره می گیرند. او اضافه کرد: بنابراین به این طریق
هم آب هاي سطحی و هم آب هاي زیرزمینی از طریق همین لوله ها به مناطقی مشخص منتقل می شوند و مورد مصرف اشخاص قرار می گیرند. این کارشناس
منابع آبی تاکید کرد: اینها اقدامات مورد تایید کارشناسان محیط زیست نیست، ولی می بینیم روساي جمهور دولت هاي نهم، دهم، یازدهم و دوازدهم که هر دو اهل
سمنان هستند طرح هاي انتقال آب خزر به سمنان را پیش کشیدند! از آن طرف محمدخاتمی، رئیس دولت هفتم و هشتم که اهل یزد است می خواست آب خلیج

 
فارس را به یزد برساند! اینها ملی فکر نکردند و فقط به فکر استان خود بودند و اشکال کار هم همین است. 

او اضافه کرد: متاسفانه هیچ اطلاعاتی هم نه از میزان آبی که منتقل می شود و نه از میزان درآمدهاي این گروه ها در دسترس نیست ولی اینکه این اتفاق رخ می
دهد امري غیرقابل انکار است. مهرداد ویس کرمی نماینده مردم خرم آباد و عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس نیز در صفحه شخصی خودر در توئیتر نوشت:
مافیاي آب در بیست سال گذشته به آب شرب لرستان هم رحم نکرد و با عدم سدسازي، سالیانه 12 میلیارد مترمکعب آب را براي شست وشو و آبیاري شوره زارهاي

 
پایین دست انتقال داد. نتیجه ظلم تاریخی، نه لرستان آب دارد، نه خوزستان و هنوز این سناریو درحال تکرار است! 

 
- فرش قرمز طرح مالیاتی مجلس براي دولت جدید 

آرمان ملی درباره سرنوشت مالیات بر عایدي سرمایه نوشته است: کلیات طرح مالیات بر عایدي سرمایه در حالی از سوي مجلس نشینان تصویب شده که به نظر می
رسد به دلیل برخی مخالفت هاي دولت مجال اجراي آن به دولت دوازدهم قد نخواهد داد. در واقع عقبه طرح مالیات بر عایدي سرمایه به سال 91 بر می گردد. در
آن زمان وزارت اقتصاد و داراي و در راستاي اصلاح قانون مالیات هاي مستقیم لایحه اي را به مجلس تقدیم کرد اما در نهایت در سال 97 مالیات بر عایدي مسکن از

 
سوي دولت به مجلس تقدیم شد و در اواخر همان سال دولت وعده ارائه لایحه جامع مالیاتی مشتمل بر مالیات بر عایدي سرمایه را مطرح کرد، 

حال با گذشت 3 سال از طرح این موضوع به نظر می رسد به دلیل آنچه رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس عدم تحقق طرح مالیات بر فعالیت هاي اختلال زا و
همچنین عدم هوشمند سازي امور مالیاتی از سوي وزارت اقتصاد و دارایی می گوید عزم چندانی براي اجراي این مصوبه در دولت کنونی وجود ندارد. موضوعی که
فارغ از انتقاداتی که نسبت به عواقب ناشی از اجراي این طرح با توجه به تورم دائمی حاکم بر اقتصاد کشور وجود دارد به نظر می رسد با بررسی این طرح در صحن
علنی مجلس تا شهریور ماه نهاد قانون گذاري کشور عزم خود را جزم کرده تا با ابلاغ آن در دولت سیزدهم اجراي آن را از نیمه دوم سال کلید زند. وعده لایحه

 
مالیات بر فعالیت هاي اختلال زا محقق نشد 

بر اساس این گزارش، سال 91 بود که وزارت اقتصاد لایحه اي براي اصلاح قانون مالیات هاي مستقیم به مجلس ارائه کرد و با بررسی آن در کمیسیون اقتصادي
تغییراتی در محتواي آن اعمال و در سال 92 به مجلس تقدیم شد؛ در شهریور ماه سال 93 هم پس از بررسی این لایحه، با حذف بند 17 آن، رأي منفی نمایندگان
به مالیات بر عایدي سرمایه اعلام شد. تا ابتداي سال 97 که طرح مالیات بر عایدي سرمایه در بخش مسکن تهیه و تقدیم مجلس شد و پس از گذشت 2 ماه رئیس
کمیسیون اقتصادي از تصویب طرح مالیات بر عایدي سرمایه مسکن در کمیسیون خبر داد. در بهمن ماه همان سال هم دولت وعده ارائه لایحه جامع مالیاتی مشتمل
بر مالیات بر عایدي سرمایه را تا پایان اردیبهشت 98 مطرح کرد. طرح مالیات بر عایدي سرمایه در مجلس یازدهم مجددا مطرح شد و به سرعت در دستور کار قرار
گرفت و اخیرا کلیات این طرح در صحن علنی مجلس به تصویب رسیده و براي بررسی جزئیات آن به کمیسیون اقتصادي بازگشته و قرار است تا پایان شهریورماه در

 
صحن مجلس ارائه شود. 



در این رابطه محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس ضمن ابراز گلایه از دولت می گوید: دولت وعده ارائه لایحه اي تحت عنوان مالیات بر فعالیت
هاي اختلال زا داده بود که محقق نشده است. همچنین هوشمندسازي در سازمان امور مالیاتی را وزیر اقتصاد و رئیس این سازمان مکررا تاکید کرده اند اما متاسفانه

 
در عمل تحقق پیدا نکرده است. 

پورابراهیمی با اشاره به بحث تدوین طرح مالیات بر عایدي سرمایه در مجلس اظهار کرد: با توجه به اهمیت موضوع و تأثیرگذاري آن بر اقتصاد کشور طی سال ها
دولت لایحه مالیات بر عایدي سرمایه را به مجلس ارائه نکرد، بر این اساس در شهریور سال 97 یعنی در دور دهم مجلس طرحی را در این خصوص با محوریت
املاك و مستغلات تدوین کردیم که البته می توانست جامع تر باشد که دولت با آن مخالفت کرد. نماینده مردم کرمان و راور در مجلس افزود: دلیل این مخالفت را از
وزیر اقتصاد تدوین لایحه اي در دولت تحت عنوان مالیات بر فعالیت هاي اختلال زا عنوان کرد که البته از لحاظ محتوایی تفاوت بسیاري با طرح مجلس نداشت و تا
همین امروز هم هنوز این لایحه به مجلس ارائه نشده زیرا در همان زمان این لایحه در کمیسیون اقتصادي دولت رد شد. وي بیان کرد: در کمیسیون اقتصادي
مجلس یازدهم به دلیل اهمیت موضوع مالیات بر عایدي سرمایه تدوین طرحی را در این مورد در دستور کار قرار گرفت و در مسیر بررسی آن هجمه ها و انتقادات
بسیاري هم به مجلس شد. وي ادامه داد: البته براي آنکه مالیات بر عایدي سرمایه به عنوان یک پایه امور مالیاتی در اقتصاد کشور در نظر گرفته شود، باید ابتدا
زیرساخت هاي آن تأمین شود که قانون پایانه فروشگاهی و سامانه مودیان که اخیرا به دولت ابلاغ شده می تواند به عنوان یک زیرساخت به این موضوع کمک کند.
پورابراهیمی این را هم گفته که ظرف یک ماه آینده تلاش خواهیم کرد تا تمامی نظرات کارشناسان اتاق بازرگانی، صاحبنظران و متخصصان را در مورد بحث مالیات

 
بر عایدي سرمایه جمع آوري و جمع بندي کنیم و تا اواخر شهریور ماه نیز گزارش رسمی و نهایی آن را در کمیسیون اقتصادي تصویب و به صحن علنی ارائه کنیم. 

 
نیم نگاهی بر نحوه اجرا 

بر اساس طرح مالیات بر عایدي سرمایه که کلیات آن در خردادماه امسال به تصویب رسیده اگر فردي طلا، ارز، مسکن و خودرو خریداري و سپس اقدام به فروش آن
کند، باید از محل سود این معامله طبق مدت نگهداري آن سرمایه، بخشی را به عنوان مالیات پرداخت کند. در این رابطه البته کارشناسان انتقادات زیادي دارند و
پیش از این نیز در روزنامه آرمان ملی در خصوص معایب این طرح گزارش ارائه شده است. در واقع با توجه به اینکه تورم بیش از 30 درصدي در چند سال اخیر عضو
لاینفک اقتصاد کشور شده است افزایش قیمت اکثر کالاها و خدمات به ویژه کالاهاي سرمایه اي اجتناب ناپذیر بوده و در واقع سرمایه گذاري ها با هدف حفظ ارزش
دارایی افراد صورت می گیرد، بنابراین دریافت مالیات از اختلاف حاصل که نتیجه تورم است به معناي اجحاف در حد افرادي را داشته که تنها با هدف حفظ دارایی
خود نسبت به سرمایه گذاري اقدام کرده اند و به نوعی اخذ مالیات از تورم آن هم از جیب اقشار متوسط و ضعیف جامعه به شمار می رود، در این رابطه کارشناسان

 
معتقدند 

براي اجراي عادلانه این قانون مالیاتی باید در محاسبه عایدي سرمایه میزان تورم در زمان فروش سرمایه مورد نظر در نظر گرفته شود. به عنوان مثال، اگر فردي
خودرویی به ارزش یک میلیارد تومان خریداري کرده و پس از شش ماه قیمت آن به 1.5 میلیارد تومان رسیده است، در زمان فروش آن با محاسبه میزان افزایش

 
قیمت (50 درصد) و رشد تورم در این مــدت 

(20 درصد) و اختلاف آنها با هم 30 درصد خالص عایدي سرمایه این فرد می شود که دولت می تواند بخشی از آن را به عنوان مالیات دریافت کند. البته مجلس
علاوه بر طرح مالیات بر عایدي سرمایه 3 پایه مالیاتی دیگر را با هدف کاهش فعالیت هاي سوداگرانه اتخاذ کرده که شامل مالیات بر خانه هاي خالی، مالیات بر
املاك گران قیمت و مالیات بر خودروهاي لوکس است البته با وجود آنکه طبق قانون بودجه سال 1399 صاحبان خانه هاي بالاي 10 میلیارد تومان می بایست

 
سالانه مبلغی معادل یک هزارم تا پنج هزارم ارزش ملک خود مالیات بدهند، اما تحقق مالیاتی از این طریق در هشت ماه ابتداي سال گذشته صفر بوده است. 

از سوي دیگر دولت از ابتداي سال گذشته قرار بوده آیین نامه مالیات بر خودروهاي لوکس و خانه هاي گران قیمت را سه ماهه ارائه کند که عدم اجراي آن نشان
دهنده وجود اختلاف نظر بین دولت و مجلس در زمینه است به هر حال با نزدیک شدن به روزهاي پایانی دولت و با در نظر گرفتن اختلاف هاي موجود این طرح
فرصت اجرا در دولت دوزادهم را نخواهد داشت اما به نظر می رسد مجلس تمام نگاه خود را متوجه رویکرد دولت آینده براي اجراي این مصوبه کرده است، به گونه
اي که رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس گفته در صورتی که دولت آینده تمایل داشته باشد لایحه اي در زمینه مالیات بر عایدي سرمایه به مجلس ارائه کند

 
کمیسیون اقتصادي آمادگی دارد تا طرح فوق را در کنار طرح خود مورد بررسی قرار داده تا در صحن علنی مطرح شود. 

 
اعتماد 

 
- سهم پررنگ تورم خوراکی ها 

اعتماد با تحلیل تحولات اقتصاد کلان نوشته است: بانک مرکزي روز گذشته گزارشی از اقدامات اتخاذ شده در خرداد براي جهت دهی صحیح به انتظارات تورمی و
تحقق اهداف بانک مرکزي در راستاي حفظ ارزش پول ملی و مساعدت به رشد اقتصادي ارایه کرد. در این گزارش نرخ ارز، شاخص بورس و البته قیمت مسکن نسبت



به ماه اردیبهشت افزایشی بوده است. در بخش دیگري از این گزارش به افزایش نرخ تورم نیز اشاره شده که با توجه به بالا رفتن نرخ ارز، این امر بعید به نظر نمی
رسید. بانک مرکزي خوشبین است که با تداوم مذاکرات براي احیاي برجام و البته به نتیجه رسیدن آن، تورم انتظاري نیز کاهش یابد. گرچه کاهش تورم انتظاري
علاوه بر دلایل بیرونی، به شرایط داخلی اقتصاد نیز بستگی دارد، اما ممکن است مدت زمان پایین بودن تورم انتظاري را به دلیل مشکلات زیرساختی اقتصاد، کوتاه

 
تر کند. 

 
بار خوراکی ها بر دوش تورم 

بر اساس آنچه بانک مرکزي منتشر کرده، روند صعودي شاخص بهاي کالا و خدمات مصرفی به دلیل تورم خوراکی ها در دو ماه اردیبهشت و خرداد است. قیمت این
گروه از کالاها نیز به دلیل عوامل فصلی مانند شروع زود فصل گرما افزایش یافته است. در اردیبهشت ماه نرخ تورم نقطه اي این گروه از کالاها با کاهش 2 واحد
درصدي به 61.1 درصد و در خرداد نیز به 62.7 درصد رسید. با مقایسه اعداد و ارقام اعلام شده توسط مرکز آمار در گزارش هاي شاخص بهاي مصرف کننده می
توان به این نتیجه رسید که از سال 96 و پیش از اعمال تحریم هاي نفتی علیه کشور، بیشترین تورم نقطه اي به اردیبهشت 98 با 52.1 درصد اختصاص داشت که

 
البته با وجود کاهش در فروردین سال جاري به حدود 50 درصد، در دو ماه دیگر فصل بهار شتاب گرفت. 

می توان ادعا کرد که در 5 سال اخیر تورم نقطه اي به بیشترین مقدار خود رسیده که با استناد به گزارش بانک مرکزي بیشتر نشات گرفته از گروه کالاهاي خوراکی
و آشامیدنی است. این نهاد پولی در بخش دیگري از گزارش خود عنوان کرد که روند قیمت ها به تفکیک گروه هاي اختصاصی کالا و خدمات گویاي رشد شاخص
در هر دو گروه است؛ اگرچه اقلام کالایی تحت تاثیر نوسانات تورم ماهانه گروه خوراکی ها سهم پررنگ تري در شکل دهی به تورم ماهانه شاخص بهاي کالا و خدمات
مصرفی داشته اند، اما اقلام خدماتی نیز به خصوص در دو گروه بهداشت و درمان و مسکن، آب، برق و گاز و سایر سوخت ها در ادامه روند ماه گذشته با افزایش
قیمت همراه بوده اند. افزایش قیمت در دو گروه بهداشت و درمان و مسکن آن هم در شرایطی که کرونا در سال گذشته بیش از دو میلیون نفر را بیکار کرده، می

 
تواند صدمات جبران ناپذیري به خانواده هاي با درآمد پایین یا افرادي وارد کند که بیکار شده اند. 

 
ابهام در آینده بازار مسکن 

بررسی وضعیت بازار مسکن نشان می دهد پس از دو ماه پیاپی (فروردین و اردیبهشت) کاهش قیمت، در خرداد سال جاري متوسط قیمت هر مترمربع واحد
مسکونی در تهران سه درصد افزایش یافت. اگرچه که کارشناسان بر این باورند این افزایش کم رونق نمی تواند آینده بازار مسکن را نشان دهد و باید منتظر تعداد و
قیمت معاملات در تابستان ماند؛ اما به نظر می رسد با افزایش نرخ ارز، قیمت مسکن نیز تا حدي بالا رود. هرچند تورم بخش مصالح ساختمانی در سال 99 نیز مزید

 
بر علت خواهد بود. 

بانک مرکزي بر این باور است که متوسط نرخ دلار در خرداد و در بازار آزاد نسبت به اردیبهشت افزایش داشته البته که بر مثبت بودن تاثیر مذاکرات برجامی بر نرخ
دلار نیز تاکید کرده است. این نهاد پولی در بخشی از گزارش خود نوشته که به رغم آنکه نرخ دلار در دهه نخست خردادماه با افزایش مواجه شد، لیکن در روزهاي
بعد با شکل گیري انتظارات مثبت فعالان اقتصادي در رابطه با پیشرفت مذاکرات در خصوص احیاي برجام، نرخ دلار کاهش یافت و قیمت ها در این بازار روندي
باثبات را تا پایان ماه تجربه کرد. ضمن آنکه در خردادماه سال جاري متوسط نرخ دلار در بازار ثانویه (نیما) نسبت به اردیبهشت ماه با کاهش همراه بوده است. بازار
سرمایه نیز از جمله بازارهایی بود که در این گزارش به آن توجه شد و بر اساس اعلام بانک مرکزي شاخص کل بورس در روزهاي پایانی خرداد در مقایسه با
اردیبهشت کمی بیشتر از یک درصد رشد داشته است. گردآورندگان این گزارش پیش بینی کرده اند اگر قیمت دارایی ها در بازارهاي شان همچنان افزایش داشته
باشد، به معناي بالا رفتن انتظارات تورمی است که در این صورت نیاز به اقداماتی از جانب سیاستگذار پولی است. شاید بتوان از این گزاره این گونه برداشت کرد که

 
سیاستگذار پولی با ارزپاشی درصدد تقلیل انتظارات تورمی و در نتیجه ثبات قیمت هاست. 

 
بهبود رشد اقتصادي 

در قسمت دیگر گزارش بانک مرکزي به رشد اقتصادي نیز اشاره اي شده؛ رشد اقتصادي کشور در سال 1399 به قیمت پایه نسبت به سال قبل به ترتیب با نفت 3.6
درصد و بدون نفت 2.5 درصد بوده است. بررسی روند فصلی ارقام رشد در این سال مبین آن است که پس از افت فعالیت هاي اقتصادي در شروع همه گیري بیماري
کرونا در فصل اول سال 1399 رشد 2.5- درصد، رشد اقتصادي کشور در فصل دوم معادل 5.4 درصد و پس از ثبت رقم 3.8 درصدي در فصل سوم این سال، در
فصل چهارم بالغ بر 7.7 درصد شد. اگرچه بهبود رشد اقتصادي می تواند به عنوان سیگنال هایی براي حضور سرمایه گذاران در کشور باشد، اما تورم بالاي 40 درصد

 
براي چند ماه، ریزش هاي شدید شاخص بورس در سال 99 و البته نوسان نرخ دلار از جمله عواملی است که جذابیت هاي بهبود نرخ رشد را از بین می برند. 

 
افزایش پایه پولی به دلیل تعهدات دولت 

در دوازده ماه منتهی به خرداد سال جاري رشد نقدینگی و پایه پولی به ترتیب 39.4 درصد و 30.7 درصد بود که در نوع خود نگران کننده است. با استناد به



آمارهاي بانک مرکزي حجم نقدینگی در پایان ماه مورد بررسی نسبت به خرداد 99 معادل 6.6 درصد رشد را نشان می دهد که در مقایسه با رشد متغیر مذکور در
دوره مشابه سال قبل 7.5 درصد به میزان 0.9 واحد درصد کاهش یافته است. به نظر می رسد مهم ترین دلیل این امر، افزایش فروش نفت کشور باشد که در
آمارهاي اخیر اوپک نیز خودنمایی می کند. بر اساس گزارش این کارتل نفتی، ایران طی ماه هاي مه و ژوئن حدود 33 هزار بشکه نفت به تولید خود افزوده بود و
تولید تا پایان ژوئن نیز در بالاترین سطح دو سال اخیر بود. به همین دلیل دولت براي پوشش کسري بودجه خود سراغ بانک مرکزي نرفته است. در بخش دیگري از
گزارش بانک مرکزي به پایه پولی نیز اشاره شده که در پایان خردادماه سال 1400 نسبت به پایان سال 1399 معادل 9.2 درصد رشد نشان می دهد که در مقایسه با
رشد متغیر مذکور در دوره مشابه سال قبل به میزان 0.6 واحد درصد افزایش یافته است. این نهاد پولی معتقد است بالا بودن رشد پایه پولی در خرداد به دلیل
استفاده از وجوه مربوط به تنخواه گردان خزانه و افزایش سقف مجاز استفاده از آن (از 3 درصد به 4 درصد بر اساس مصوبه 1400.3.26 هیات وزیران) و همچنین
پرداخت 2 هزار میلیارد تومان تنخواه به سازمان هدفمندسازي یارانه ها براي خرید تضمینی گندم بوده است. از این گزاره می توان این گونه برداشت کرد که افزایش
تعهد مالی دولت براي کمک به کشاورزان، یارانه بگیران و ... در نهایت به پایه پولی و تورم منجر می شود. این پرداخت ها در نهایت باعث تضعیف بیشتر قدرت خرید

 
اقشار ضعیف جامعه می شود. 

 
بانک مرکزي چه کرد؟ 

در بخش پایانی گزارش بانک مرکزي، این نهاد پولی لیست اقداماتی راکه براي بهبود شرایط انجام داد، مطرح کرد که از جمله آن انجام عملیات بازار باز مجموعا به
ارزش 15.7 هزار میلیارد تومان، اختصاص 10 میلیارد دلار در سه ماه براي واردات مورد نیاز اقتصاد کشور که حدود 3 میلیارد دلار آن با نرخ ترجیحی در راستاي
واردات کالاهاي اساسی، دارو و تجهیزات پزشکی بود. اگرچه در لیست اقدامات بانک مرکزي ضرورتی براي تغییر نرخ سود سیاستی دیده نشده است، چرا که همچنان

 
نشانه اي از افزایش تورم انتظاري دیده نشده است. البته که به نظر می رسد این امر به دلیل طولانی شدن مذاکرات پیرامون احیاي برجام است. 

 
تعادل 

 
- خسارت هر ساعت خاموشی 

تعادل درباره خسارت قطعی برق به بنگاه ها گزارش داده است: قطعی برق در بنگاه هاي اقتصادي از مرز 20 درصد گذشته است؛ مساله اي که باید در مورد آن چاره
اندیشی شود؛ چرا که ادامه این وضعیت، تنظیم بازار کالاها را تحت تاثیر قرار داده و صدمات مالی به تولیدکنندگان وارد می شود. علاوه بر این، فشارهاي مالیاتی،
بیمه اي و هزینه هاي جاري و حفظ اشتغال را نیز باید به آن اضافه کرد. در همین راستا، در نشست اخیر شوراي گفت وگوي استان تهران مساله تامین و توزیع برق

 
و چالش هایی که قطعی برق براي صنایع ایجاد کرده مورد بحث و بررسی قرار گرفت. 

در نظرسنجی که از 50 بنگاه تولیدي صورت گرفته به طورکلی نرخ رضایت بنگاه هاي مورد ارزیابی از جدول زمان بندي کم ارزیابی شده و از این میان، 82 درصد از
بنگاه هاي اقتصادي فاقد زیرساخت جایگزین تامین انرژي هستند که ریسک عملیاتی آنها را افزایش داده است. از حیث تبعات قطعی برق، موارد بیکاري نیروي
انسانی در ساعات کاري و کاهش بهره وري، معیوب شدن دستگاه و تجهیزات تولید، تأخیر در امورات اداري و دولتی تأثیرگذارترین عواقب این بحران تلقی شده است.

همچنین طبق نظرسنجی هاي انجام شده، میزان کلی خسارات وارده به بنگاه هاي مورد ارزیابی بین 100 تا 500 میلیون تومان برآورد می گردد. از سوي دیگر، بنابر
توضیحات دبیر سندیکاي صنعت برق، اگر 30 ساعت خاموشی در ماه براي یک واحد تولیدي متوسط رخ دهد، متاسفانه این واحد صنعتی در طول ماه با 4.5 میلیارد
تومان خسارت مواجه خواهد شد. خسارات ناشی از فرصت هاي از دست رفته، هزینه هاي ثابت و ضایعات مواد اولیه و خسارات ناشی از تاخیر در قراردادها و تامین
کالا براي مشتریان؛ این بدان معناست که هر ساعت خاموشی براي واحد صنعتی 150 میلیون تومان خسارت در پی دارد. همچنین در گزارشی از میزان خسارت
شهرك هاي صنعتی از قطعی برق، اعلام شد، گزارش 7 روز قطعی برق از 16 تیرماه تا 22 تیرماه نشان می دهد که خسارات دستمزدي کارگران معادل 287 میلیارد
تومان، ضرر ناشی از عدم تولید واحدهاي صنعتی 740 میلیارد تومان و خسارت و تخریب ماشین آلات و مواد اولیه واحدهاي صنعتی بالغ بر 51 میلیارد تومان بوده

 
است. 

 
پیشنهادهایی براي جلوگیري از قطعی برق 

نشست اخیر شوراي گفت وگوي استان تهران با موضوع طرح مشکلات قطعی برق شهرك ها و نواحی صنعتی استان و تعیین تکلیف خسارات ناشی از قطعی برق در
صنایع برگزار شد. در ابتداي این جلسه، محمد عیدیان، قائم مقام دبیر شوراي گفت وگوي استان تهران با اشاره به آمارهاي رسمی تامین و توزیع برق گفت: استان
تهران با حدود 7 میلیون مشترك یعنی 20 درصد مشترکان کل کشور با رشد 1.9 درصدي مصرف در سال جاري نسبت به سال 1399 مواجه شده است؛ به طوري
که در شرایط پیک، میزان مصرف به 8800 مگاوات رسیده و در مقابل وزارت نیرو 7253 مگاوات در اختیار شبکه توزیع قرار داده و این به معناي 1540 مگاوات

 
کسري برق است. 



او ادامه داد: اگرچه مقرر بود براي جلوگیري از قطعی گسترده، مصرف برق در دستگاه هاي اجرایی، مراکز نظامی و انتظامی، دانشگاه ها و همچنین مصرف خانوار
مدیریت شود اما امروز متاسفانه قطعی برق در بنگاه هاي اقتصادي از مرز 20 درصد گذشته و این مساله باید مورد چاره اندیشی قرار گیرد. چرا که ادامه این وضعیت،
تنظیم بازار کالاها را تحت تاثیر قرار داده و صدمات مالی به تولیدکنندگان وارد آورده است. افزون بر این، فشارهاي مالیاتی، بیمه اي و هزینه هاي جاري و حفظ
اشتغال در سالی که حمایت از تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها نامیده شده، مضاعف شده است. عیدیان با بیان اینکه به دلیل عدم سرمایه گذاري کافی، این دمل

 
اکنون سرباز کرده، به ارایه راهکارهایی براي حل این مساله پرداخت و پیشنهادات خود را روي میز گذاشت. 

بر این اساس، تهیه برنامه منضبط و اجرایی قطعی برق با حفظ عدالت، تعیین تکلیف خسارات وارده در دو ماه گذشته و ماه هاي آینده، چاره اندیشی در مورد جبران
کسري تولید برق، ارایه برنامه براي تامین و سرمایه گذاري، تهیه ژنراتور و توربین هاي CHP با قیمت هاي واقعی، تامین سوخت ژنراتورهاي کارخانجات، تامین
تسهیلات ارزان براي خرید ژنراتورها و همچنین سرمایه گذاري در بخش تولید، تعیین تکلیف بدهی دولت به فعالان صنعت برق و تعیین تکلیف قراردادهاي منعقده با

 
پیمانکاران و ارایه برنامه براي 8 ماه آینده از جمله پیشنهاداتی بود که عیدیان مطرح کرد. 

 
نتایج نظرسنجی از بنگاه ها 

در ادامه این جلسه هومن حاجی پور، معاون کسب و کار اتاق تهران، دو گزارش از خسارات ناشی از قطعی برق در بنگاه ها ارایه کرد. به گفته او، یکی از گزارش ها،
موارد انعکاس یافته از طریق بنگاه ها به اتاق تهران است و دیگري گویاي مشکلات صنایع فولاد است. با استناد به داده هاي دریافتی از پژوهش صورت گرفته، از
مجموع 115 تماس برقرار شده، با نرخ مشارکت 44 درصدي تعداد 51 بنگاه از مصاحبه شوندگان، پرسشنامه فوق را تکمیل نمودند. از مجموع 51 بنگاهی که در این

 
طرح همراهی کردند، تعداد 35 بنگاه از زمانبندي اعلامی ناراضی بودند و تنها 11 بنگاه از این موضوع رضایت داشتند. 

همچنین، تعداد 5 بنگاه از جدول زمانبندي اطلاعی نداشتند. نتایج این نظرسنجی نشان می دهد، از مجموع 51 بنگاهی که در این طرح مشارکت کردند، تعداد 42
بنگاه روش جایگزین براي تأمین برق نداشتند و تنها 9 بنگاه روش جایگزین داشتند. همچنین، از مجموع 9 بنگاه که داراي روش جایگزین بوده اند تعداد 6 بنگاه از
ژنراتور، 2 بنگاه موتور برق و یک بنگاه از یو پی اس استفاده می کنند. از دیگر نتایج به دست امده اینکه تعداد 33 بنگاه به واسطه قطعی برق آسیب هاي جدي به
دستگاه ها و تجهیزات تولیدشان وارد شده و مواد اولیه تولید 20 بنگاه به واسطه قطعی برق از بین رفته است. همچنین میزان کیفیت و بهداشت محصول نهایی 22

 
بنگاه به واسطه قطعی برق کاهش یافته است. 

دیگر نتایج دریافتی نیز حاکی از این است که متأسفانه 37 بنگاه با مشکل بیکاري نیروي انسانی در ساعات کاري و کاهش بهره وري مواجه شده اند. همچنین 31
بنگاه با مشکل تأخیر در تحویل سفارشات و 32 بنگاه با مشکل تأخیر در امورات اداري و دولتی (عدم تکمیل به موقع اظهارنامه مالیاتی و ارایه لیست حق بیمه)
مواجه شده اند. در بخش دیگري از این طرح بنگاه هاي شرکت کننده در طرح برآورد اولیه خود از خسارات وارده ناشی از قطعی برق را بیان کردند، که نظر به نتایج
به دست آمده، عمده خسارات وارده در محدوده 0 تا 500 میلیون تومان است. مشکلاتی که از این طرح احصا شد، شامل مواردي چون عدم اطلاع رسانی دقیق و
جامع از زمانبند ي قطعی برق بنگاه هاي اقتصادي و واحدهاي تولیدي به منظورکاهش صدمات و خسارات وارده، فرسودگی و معیوب شدن دستگاه ها و ماشین آلات
تولید و خروج آنها از خط تولید، خاموشی کوره هاي صنعتی و صدمات و خسارات راه انداز ي مجدد آنها، کاهش تولید و به تبع آن افزایش قیمت تمام شده
محصولات، از بین رفتن مواد اولیه تولید به دلیل خاموش شدن دستگاه ها و تجهیزات تولید به واسطه قطعی برق، کاهش کیفیت و بهداشت محصول نهایی به ویژه
در صنایع غذایی، از بین رفتن محصولات کشاورزي کشت شده در گلخانه ها، قطع آب به دلیل از کار افتادن پمپ هاي انتقال آب، تأخیر در پروسه تولید و به تبع آن
تأخیر در تحویل سفارشات و ایجاد نارضایتی برا ي مشتریان، بیکاري منابع انسانی در ساعات کاري و در نتیجه کاهش بهره وري آنها و درنهایت مشکلات ناشی از

 
عدم تکمیل به موقع اظهارنامه مالیاتی و ارایه لیست حق بیمه است. 

از سوي دیگر، برابر گزارشی که از سوي انجمن تولیدکنندگان فولاد ارایه شده، نیازي نبوده است که کل زنجیره فولاد در معرض قطعی قرار گیرد. چرا که مصرف برق
در بخش هاي مختلف این زنجیره متفاوت است، به طوري که براي مثال در کنستانتره سازي مصرف برق 337 مگاوات در هر ساعت است، در گندله سازي 445
مگاوات، در احیاي مستقیم آهن اسفنجی 468 مگاوات و در ذوب و فولاسازي مصرف به 3717 مگاوات در ساعت می رسد. در بخش مقاطع طویل مانند میلگرد،
نبشی و ناودانی نیز مصرف در حدود 178 مگاوات است. این اعداد نشان می دهد که با مدیریت صحیح کاهش مصرف برق در کل زنجیره قابل توزیع بوده و راهکار
بهینه، قطعی کل صنعت نیست. معاون کسب وکار اتاق تهران با بیان اینکه همه این بنگاه ها تعهداتی در بازارهاي صادراتی و در بازار داخلی دارند، ادامه داد: قیمت
میلگرد در بازار به دو برابر رسیده و این ناشی از تصمیماتی است که هم تولید را با مشکل مواجه کرده و هم تبعات جدي در تنظیم بازار ایجاد می کند. در حالی که

 
دولت می تواند براي مصرف صنعت فولاد یا پتروشیمی سقف تعیین کند و این مساله با مدیریت تشکل و صنف مربوطه حل شود. 

 
خسارت هر ساعت خاموشی 150 میلیون تومان 

در ادامه این جلسه، سپهر برزي مهر از سندیکاي صنعت برق، به ارایه گزارشی از چالش هاي صنعت برق ایران پرداخت و گفت: طبق گزارشی که از اعضاي سندیکا
اخذ شده است، اگر 30 ساعت خاموشی در ماه براي یک واحد تولیدي متوسط رخ دهد، متاسفانه این واحد صنعتی در طول ماه با 4.5 میلیارد تومان خسارت مواجه



خواهد شد. خسارات ناشی از فرصت هاي از دست رفته، هزینه هاي ثابت و ضایعات مواد اولیه و خسارات ناشی از تاخیر در قراردادها و تامین کالا براي مشتریان. این

 
بدان معناست که هر ساعت خاموشی براي واحد صنعتی 150 میلیون تومان خسارت در پی دارد. 

او با مروري بر ظرفیت هاي تولید برق در کشور گفت: ظرفیت اسمی برق در کشور معادل 85 هزار مگاوات است؛ چنانکه 46 درصد به سیکل ترکیبی، 21 درصد
نیروگاه هاي گازي، 25 درصد بخاري و 6 درصد برقابی و کمتر از 2 درصد به انرژي تجدیدپذیر اختصاص دارد. برزي مهر با بیان اینکه بخش خصوصی سه الی چهار
سال است که تاکید می کند، کشور در خطر خاموشی قرار دارد، ادامه داد: در اواخر دهه 1380 رشد سالیانه ظرفیت نصب شده در صنعت برق بالغ بر 9 درصد بوده و

 
این رقم در اواخر دهه 90 به 2 درصد کاهش یافته است؛ البته این موضوعی نیست که صرفا به وزارت نیرو و شرکت هاي تامین کننده برق مرتبط باشد. 

او سپس با اشاره به ارزش دلاري سرمایه گذاري ها گفت: ارزش سرمایه گذاري در صنعت برق در اواخر دهه 1380 معادل 6.5 میلیارد دلار بوده و این رقم در اواخر
دهه 1390 به 630 میلیون دلار کاهش پیدا کرده است. وقتی براي این صنعت نرخ تکلیفی تعریف می شود، قطعا این صنعت با مشکل سرمایه گذاري مواجه می
شود. اکنون، وزارت نیرو با کمبود منابع مالی مواجه شده و سرمایه گذار بخش خصوصی نیز رغبتی براي ورود به این صنعت نشان نمی دهد. دبیر سندیکاي برق،
مجموعه مطالبات بخش خصوصی از وزارت نیرو را بالغ بر 30 هزار میلیارد تومان عنوان کرد و گفت: 26 هزار میلیارد تومان از این رقم مربوط به بخش تولید و 4
هزار میلیارد تومان نیز مربوط به سازندگان و پیمانکاران است و این مطالبه، فعالان این صنعت را با بحران مواجه کرده است. او با اشاره به اینکه ابرچالش فعالان
صنعت برق، قیمت گذاري در این صنعت است، ادامه داد: نظام حقوقی و قراردادي یکجانبه و ناکارآمد، مشکلات زنجیره تامین و صادرات برق، مشکلات پایداري
شبکه به عنوان دیگر چالش هاي این صنعت قلمداد می شود که البته جملگی این موارد ناشی از چرخه معیوب اقتصاد برق است. برزي مهر در ادامه، اصلاح اقتصاد
برق، اصلاح رژیم حقوقی و قراردادي، توسعه ساخت داخل و صادرات و نیز نوسازي شبکه، بهینه سازي مصرف و توسعه تجدیدپذیرها و تولید برق را به عنوان

 
راهبردهاي حل چالش صنعت برق برشمرد. 

 
خسارت قطعی برق در شهرك هاي صنعتی 

در ادامه این جلسه، مهدي توانا که به نمایندگی از شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران در این نشست حضور یافته بود، گزارشی از میزان خسارات شهرك هاي
صنعتی از قطعی برق ارایه کرد و گفت: گزارش 7 روز قطعی برق از 16 تیرماه تا 22 تیرماه نشان می دهد که خسارات دستمزدي کارگران معادل 287 میلیارد
تومان، ضرر ناشی از عدم تولید واحدهاي صنعتی 740 میلیارد تومان و خسارت و تخریب ماشین آلات و مواد اولیه واحدهاي صنعتی بالغ بر 51 میلیارد تومان بوده
است. او ادامه داد: از مجموع 16 شهرك صنعتی دولتی روزانه 4 شهرك صنعتی متاثر از قطع برق بوده است. همچنین 2264 واحد صنعتی از مجموع 5565 واحد

 
صنعتی فعال به طور میانگین در یک روز متاثر از قطع برق بوده اند. 

 
- گمرك به صمت درباره کاهش واردات برنج هشدار داد 

تعادل درباره میزان برنج وارداتی موجود در بنادر و گمرکات کشور گزارش داده است: موجودي برنج فقط 37 هزارتن! این را آمار گمرك نشان می دهد. بنابر اطلاعات
دریافتی، میزان برنج وارداتی موجود در بنادر و گمرکات کشور حاکی از معادل 37 هزار و 147 تن است که صرفاً یک فروند شناور حاوي 15 هزار و 110 تن برنج
وارداتی درحال تخلیه این کالا در بندر چابهار است. در همین حال، معاون فنی گمرك با اعلام افت 69 درصدي واردات برنج از ابتداي سال تا پانزدهم تیرماه نسبت
به مدت مشابه سال قبل، نسبت به کمبود و گرانی برنج در ماه هاي آتی هشدار داد و در نامه اي به وزارت صمت با اشاره به امتناع واردکنندکان از ورود محموله هاي
برنج خریداري شده به دلیل نگرانی از عدم امکان ترخیص و رسوب محصول، خواهان بازنگري در مصوبه ممنوعیت واردات فصلی برنج که از ابتداي مرداد تا پایان

 
آبانماه، اعمال می شود، شد. 

 
از ممنوعیت واردات برنج تا شرط ترخیص 

طی روزهاي اخیر معاون فنی گمرك ایران اعلام کرد که چند کشتی، برنج را به مقصد ایران بارگیري یا در حال بارگیري هستند اما مساله اینجاست که زمانی به
بنادر می رسند که ممنوعیت فصلی واردات برنج آغاز شده است و دیگر امکان ترخیص نخواهند داشت. چراکه براساس اعلام عباس قبادي معاون بازرگانی داخلی
وزارت صمت، به دستگاه هاي مربوط از جمله گمرك، تاکید شده که ممنوعیت واردات برنج در سالجاري از ابتداي مرداد تا پایان آبان ماه، اعمال می شود. البته
انجمن واردکنندگان برنج مخالف اعمال چنین ممنوعیتی هستند. با این حال ستاد تنظیم بازار به منظور حمایت از مصرف کننده، شرایطی را در نظر گرفته که
براساس آن، امکان ترخیص براي محموله هاي وارداتی برنج که تا قبل از 31 تیرماه به بنادر رسیده و داراي اعلامیه ورود و یا قبض انبار هستند، به شرط اینکه ثبت
سفارش داشته باشند، فراهم شود. از این رو، در بازه زمانی 4 ماهه ممنوعیت فصلی واردات برنج، آن بخشی که قبل از اعمال ممنوعیت، داراي اعلامیه ورود بوده و یا

 
قبض انبار شده باشد، امکان ترخیص دارد. 

اعمال ممنوعیت فصلی واردات برنج هشدار گمرك را در پی داشت. به طوري که مهرداد جمال ارونقی در نامه اي به عباس قبادي معاون بازرگانی داخلی وزارت
صمت خواهان بازنگري در تاریخ ممنوعیت فصلی برنج جهت جلوگیري از کمبود یا افزایش قیمت برنج در ماه هاي آتی شده است. ارونقی با اشاره به موضوع



ممنوعیت فصلی برنج وارداتی از ابتداي مردادماه تا پایان آبانماه سالجاري و اجازه ترخیص آن بخش از محموله هاي برنج وارداتی که تا قبل از 31 تیرماه سالجاري
وارد بنادر و گمرکات کشور شده اند، عنوان کرده که از یکم فروردین ماه 1400 تا پانزدهم تیرماه تا 1400 صرفا 86 هزار و 367 تن برنج وارداتی به ارزش 78
میلیون و 140 هزار و 903 میلیون دلار از گمرکات کشور ترخیص شده است. این در حالی است که واردات برنج در همین بازه زمانی در سال قبل، برابر با 277 هزار
و 691 تن به ارزش 249 میلیون و 710 هزار و 538 بوده که هم از لحاظ وزنی و هم ارزشی افت 69 درصدي را تجربه کرده است. همچنین براساس اعلام معاون
فنی گمرك و مطابق آمار ارایه شده، درحال حاضر میزان برنج وارداتی موجود در بنادر و گمرکات کشور معادل 37 هزار و 147 تن است که صرفاً یک فروند شناور

 
حاوي 15 هزار و 110 تن برنج وارداتی درحال تخلیه این کالا در بندر چابهار بوده و از 26 فروند کشتی منتظر در لنگرگاه، هیچکدام حاوي برنج نیستند. 

ارونقی همچنین یادآور شده که اطلاعات دریافتی حاکی است که حدود 8 تا 10 کشتی در حال بارگیري برنج از کشورهاي مختلف جهت حمل به کشور بوده، اما
زمان حرکت آنها به نحوي است که تا قبل از 31 تیرماه احتمالا فقط یک کشتی به بندر می رسد و زمان ورود مابقی کشتی ها بعد از این تاریخ یعنی در زمان اعمال
ممنوعیت خواهد بود. از این رو، مطابق تصمیم اتخاذ شده و ابلاغی به گمرك، وقتی کشتی ها بعد از 31 تیرماه به بندر رسیده و تاریخ اعلامیه ورود و یا قبض انبار
آنها بعد از این تاریخ باشد دیگر مشمول شرایط ترخیص نخواهند شد. بنابراین این برنج ها به مدت حداقل 4 ماه در گمرك و بنادر دپو شده و امکان اظهار و ترخیص
نخواهند داشت. در چنین شرایطی صاحبان کالا ترجیح می دهند که به دلیل عدم ترخیص و رسوب محصول از حمل و ورود محموله هاي خریداري شده خودداري
کرده و برنج وارد نکنند. معاون فنی گمرك همچنین در نامه خود خطاب به قبادي تاکید کرده که با توجه به مراتب معنونه و خشکسالی سالجاري، به نظر می رسد،
تصمیم ابلاغ شده جهت جلوگیري از هرگونه تبعات کمبود برنج یا افزایش قیمت برنج در ماه هاي آتی، نیاز به بررسی مجدد و بازنگري فوري دارد. از این رو، در

 
صورت صلاحدید دستور فرمایند موضوع، مورد دقت و بررسی بیشتري قرار گیرد. 

 
جوان 

 
- نقدینگی در روزهاي آخر دولت روحانی تخت گاز می رود 

جوان درباره آمارهاي پولی گزارش داده است: حجم نقدینگی از خردادماه 97 تا خردادماه 1400 سرعت رشد خود را از محدوده 25درصد به محدوده 40 درصد
رسانده است. به عقیده کارشناسان اقتصادي سیاست هاي پولی و مالی در سال هاي تحریم و شیوع کرونا به شکلی بوده که تورم در اقتصاد ایران خودنمایی
محسوسی داشته است و از آنجا که در بازه زمانی فوق نرخ دلار از محدوده 4 هزار تومان حتی به محدوده 33 هزار تومان هم رسید، نیاز به نقدینگی بنگاه ها را

 
تشدید کرد. از همین رو با وجود اینکه 65 درصد تسهیلات بانکی به سرمایه در گردش بنگاه ها تبدیل شده است، خبر چندانی از رشد اقتصادي نیست. 

نقدینگی در اقتصاد ایران پاي خود را روي گاز گذاشته و تخت گاز می رود، طوري که بر اساس گزارش هاي رسمی بانک مرکزي متغیر فوق در سال 97 تنها حدود
هزار و580 هزار میلیارد تومان بوده که در خرداد ماه 1400 این متغیر پولی به 3 هزار و 704 هزار میلیارد تومان رسیده است، از این رو امکان دارد نقدینگی خود را

 
در پایان دولت حسن روحانی به مرز 3 هزار و900 هزار میلیارد تومان نزدیک کند. 

کارشناسان اقتصادي معتقدند اگر دولت روحانی از ابزار انتشار اوراق مالی براي تأمین بودجه خود و همچنین شرکت ها بهره نمی برد، چه بسا نقدینگی حتی خود را
به 4 هزار و500 هزار میلیارد تومان در پایان دولت کنونی می رساند، حال آنکه این متغیر در پایان دولت دهم، یعنی تقریباً هشت سال پیش تنها حدود 500 هزار

 
میلیارد تومان بود. 

صاحب نظران، شرایط ناشی از تحریم، رکود، افزایش نرخ ارز، برتري جویی هزینه هاي بودجه کشور نسبت به درآمدها و ضعف سرمایه بنگاه هاي بزرگ و متوسط
اقتصاد و بالطبع وابستگی شدیدشان به منابع بانکی در بعد تأمین سرمایه در گردش، ناترازي ترازنامه سیستم پولی کشور و خروج سرمایه از کشور و شیوع کرونا را در

 
رشد بی ضابطه حجم نقدینگی مؤثر می دانند. 

سرعت رشد حجم نقدینگی در بازه زمانی خرداد ماه 97 تا خرداد ماه 1400 از محدوده 25 درصد خود را به مرز 40 درصد رسانده است. نکته قابل توجه آن است که
سهم پول در این بازه زمانی از حجم نقدینگی به مرز 20 درصد رسیده است و الباقی نقدینگی تحت قالب شبه پول در سپرده هاي مدت دار بانک هاست و بانک ها
تقریباً 65 درصد تسهیلات پرداختی به اقتصاد را صرف سرمایه در گردش بنگاه ها می کنند تا بتوانند سطح تولید و اشتغال را در فضاي کسب و کار کنونی و هزینه
هاي جهش یافته در حد ممکن حفظ کنند. در این میان شواهد نشان می دهد بخش زیادي از نقدینگی در اقتصاد ایران درگیر سرمایه در گردش بنگاه هاي اقتصادي

 
است و براي ایجاد، نوسازي سیستم ها و زیرساخت هاي عمومی و توسعه بنگاه ها و خطوط تولید اقتصاد ایران نیاز به سرمایه جدید دارد. 

 
رشد عجیب و خیره کننده 

خبرگزاري فارس با انتشار آمارهاي جدید بانک مرکزي گزارش داده است که حجم نقدینگی در 12 ماهه منتهی به خردادماه امسال 4/39 درصد رشد داشته که

 
نسبت به پایان اسفند ماه سال گذشته 6/6 درصد افزایش را نشان می دهد. 



طبق این آمار از خردادماه سال گذشته تا پایان خردادماه امسال هزار و 46 هزار و 924 میلیارد تومان و در سه ماهه اول امسال 227 هزار و 924 میلیارد تومان به
حجم نقدینگی افزوده شده است. همچنین پایه پولی در سه ماهه اول امسال با رشد 2/9 درصدي به 501 هزار و 107 میلیارد تومان رسیده که نسبت به مدت مشابه

 
سال قبل 7/30 درصد (117 هزار و 757 میلیارد تومان) رشد داشته است. 

پایه پولی در سه ماهه اول امسال هم 42 هزار و 217 میلیارد تومان رشد داشته که طبق گزارش بانک مرکزي بخش عمده آن ناشی از تنخواه گردان بودجه 1400
بوده است، ضمن اینکه بانک مرکزي براي کنترل این رشد اقدام به فروش اوراق بدهی و جمع کردن بخشی از پایه پولی منتشر شده کرده است. براساس این آمار و

 
ارقام، نرخ ضریب فزاینده در سطح عدد 4/7 قرار دارد. 

 
جهان صنعت 

 
- بی مسوولیتی و خواب تیم اقتصادي دولت دوازدهم 

جهان صنعت از سایه ابرتورم بر معیشت خبر داده است: وضعیت فعلی بازار کالاهاي اساسی تاسفبار و آینده آن به شدت نگران کننده است. همان طور که پیش از
این هم به وضوح مشخص بود، کنترل بازار به طور کلی از دست دولت خارج شده و بازار بحرانی و روند افزایشی قیمت کالاهاي اساسی مصداق بارز همین عدم تسلط
بر اقتصاد و بازارهاست. بر اساس آنچه مرکز آمار و اطلاعات راهبردي وزارت کار به تازگی اعلام کرده است، در ماه گذشته یعنی خرداد ماه متوسط قیمت حدود 71
درصد اقلام منتخب فراتر از حد بحرانی قیمت ها قرار داشته اند که نشان می دهد قیمت اقلام از کنترل خارج شده است و این امر منجر به ایجاد تورم جهشی خواهد

 
شد. 

البته بی مسوولیتی و خواب تیم اقتصادي دولت دوازدهم مدت هاست که انتقاد صاحب نظران اقتصادي را به دنبال داشته، اما با این حال هیچ یک از دولتمردان
حاضر به پذیرش نابسامانی هاي موجود در بازار و کم کاري خود در این زمینه نبودند تا اینکه در شرایط فعلی نه تنها آمارهاي دولتی خود گویاي شرایط تاسفبار بازار
کالاهاي اساسی است بلکه صداي بلند و کلام صریح اقتصاددانان و کارشناسان براي ارائه تصویري شفاف و روشن از وضعیت اسفناك فعلی به دولت آینده نشان می

 
دهد که بحران فعلی بازار بسیار جدي است و می تواند معیشت مردم را با مشکلات بی سابقه اي روبه رو کند. 

در همین راستا مسعود نیلی اقتصاددان برجسته در دیداري که به تازگی به همراه سایر اقتصاددانان با ابراهیم رییسی رییس جمهور منتخب داشت اعلام کرد که ما
واقعا در آستانه شرایط تورمی شدید غیرقابل کنترل هستیم. نیلی همچنین با طرح این چهار سوال که مشکل چیست، دلایل بروز آن چیست، راهکارهاي رفع مشکل
کدامند و از کجا باید شروع به حل مشکل کرد، افزود: در حال حاضر تامین مالی، تامین انرژي، تامین خدمات و بودجه عمومی، خدمات اجتماعی و نظام مبادله با دنیا

 
شش مشکل اولویت دار کشور هستند که کارکردهاي آنها در حال حاضر به طور کامل مختل است. 

در واقع اقتصاددانان علاوه بر اینکه معتقدند اقتصاد کشور نیاز به جراحی دارد، از ابرتورمی خبر می دهند که می تواند آینده معیشتی مردم را بیش از پیش با مشکل
مواجه کند. در این راستا مرکز آمار و اطلاعات راهبردي وزارت کار اعلام کرد: برخی کالاها از حد بحرانی تورم عبور کرده اند. مقایسه متوسط قیمت اقلام خوراکی در
ماه جاري با ماه مشابه سال قبل نشان می دهد در دو مورد از اقلام خوراکی منتخب، تغییرات بیش از 100 درصد بوده و بیشترین افزایش قیمت در اقلام کره
پاستوریزه (4/121 درصد)، مرغ ماشینی (8/118 درصد) و روغن مایع (0/89 درصد) مشاهده می شود. بر اساس اعلام مرکز آمار، عبور قیمت ها از این حد، بیانگر
ضرورت برنامه ریزي خاص براي کنترل قیمت هاست. در واقع در این شرایط اتخاذ تصمیمات سریع و اقدام عاجل و حتی مداخله مستقیم در بازار براي کاهش قیمت

 
ها ضروري است. 

 
مسابقه کالاها براي افزایش قیمت 

بنابراین از آنجایی که چیزي به پایان کار دولت دوازدهم باقی نمانده و دولت سیزدهم به ریاست سید ابراهیم رییسی در 13 مرداد پس از برگزاري مراسم تنفیذ و
تحلیف شروع به فعالیت می کند، این انتظار از دولت آینده وجود دارد که براي سر و سامان دادن به اقتصاد و بازار کالاهاي اساسی عملکردي بدون آزمون و خطا را

 
دنبال کند و سازمان ها و نهادهایی که هیچ عملکرد مثبتی نداشته اند و تنها منجر به فربه شدن دولت شده اند را حذف کند. 

در همین خصوص یک کارشناس اقتصادي با بیان اینکه منظور از ابرتورم همان تورم غیرقابل کنترل است، به جهان صنعت گفت: شرایط ابرتورم شرایطی است که در
آن قیمت ها بسیار سریع افزایش پیدا می کند و واحد پول هم در همین حین به سرعت ارزش خود را از دست می دهد. سهراب احمدي با اشاره به اینکه امروز در
جامعه ما این دو آیتم به صورت مکرر رخ می دهد، افزود: افسار اقتصاد از دست سیاستگذاران و مدیران اقتصادي کشور خارج شده و این مساله افزایش افسارگسیخته

 
قیمت ها و بی ثباتی اقتصاد را رقم زده است. 



وي اظهار کرد: مدت هاست که همه کالاها در افزایش قیمت با یکدیگر مسابقه می گذارند و حتی توزیع کنندگان و فروشندگان نیز با قیمت هاي دلخواه کالاها را به

 
دست مصرف کننده می رسانند به طوري که براي یک کالاي یکسان، فروشنده ها در مناطق مختلف سطح شهر قیمت هاي متفاوتی را بیان می کنند. 

احمدي بیان کرد: در این شرایط حتی برخی توزیع کنندگان کالاها را در انبارهاي خود ذخیره می کنند تا با ملتهب شدن بیشتر بازار، سود بیشتري را نصیب خود
کنند. خریداران نیز از ترس افزایش قیمت مجدد کالاها، نیازهاي خود را با هر قیمتی که باشد خریداري می کنند تا بعدها ناچار نشوند با قیمت هاي چندبرابري

 
همان کالاها را خریداري کنند. 

این کارشناس اقتصادي با بیان اینکه اینها معضلاتی است که در جامعه ما وجود دارد و نشان می دهد که در شرایط ابرتورم قرار داریم، افزود: تورم عاملی است که

 
باعث بی اعتمادي شدید فعالان اقتصادي و عدم ثبات رفتاري دستگاه اقتصادي کشور نیز می شود. 

 
روند افزایشی تورم ماهیانه 

وي بیان کرد: تورم در تمام دنیا وجود دارد اما امروز 120 کشور دنیا تورم کمتر از 3 درصد را تجربه می کنند. این در حالی است که تورم دو تا سه درصدي به

 
صورت ماهانه در اقتصاد ایران اتفاق می افتد و در سال 1400، میزان تورم ماهیانه همین طور در حال افزایش است. 

احمدي افزود: این شرایط در آینده نه چندان دور ما را به سمت تورم جهشی سوق می دهد و اقتصاد ایران به سمت تورم هاي غیرقابل پیش بینی حرکت خواهد

 
کرد. 

این کارشناس اظهار کرد: در این راستا حتی بسیاري از اقتصاددانان در جلسه با رییس جمهور منتخب این موضوع را به صراحت اعلام کردند که رشد فراگیر قیمت ها
در همه بازارها از مرحله بحران عبور کرده و از کنترل خارج شده است. وي ادامه داد: در واقع شرایط تورمی ما به سرعت در حال رشد است و سطح عمومی قیمت ها

 
نیز مدام در حال افزایش است. در همین حال رکود دامن اقتصاد را گرفته و چرخ کسب وکار به سختی می چرخد. در این میان کرونا نیز مزید بر علت شده است. 

 
احمدي با اشاره به اینکه دولت امروز اقتصاد را رها کرده است، بیان کرد: تیم اقتصادي دولت نمی تواند هیچ گونه اقدام و حرکت مثبتی را انجام دهد. 

 
ضرورت جراحی اقتصادي 

به گفته وي، متاسفانه وزارتخانه هاي اقتصادي کشور ما به خصوص وزارت صمت در خواب به سر می برند و کاري به شرایط بحرانی بازار ندارند. در واقع به نظر می

 
رسد که دولتمردان پشت بحث کرونا پنهان شده اند و اقتصاد را رها کرده اند. 

این کارشناس اقتصادي با تاکید بر اینکه دولت جدید باید فورا فکري براي اقتصاد کند، گفت: دولت جدید باید تیمی را براي اداره اقتصاد کشور انتخاب کند که از

 
بروز وضعیت بحرانی تر در آینده جلوگیري کند. در واقع ما نیازمند یک جراحی اقتصادي هستیم. 

وي افزود: طی ماه هاي آینده قطعا باید منتظر باشیم که رشد قیمت ها در سبد تورم گسترده تر شود و رشد شدیدي را تجربه کنیم. احمدي اظهار کرد: باور من این

 
است که رشد تورم در آبان امسال بالاي 40 درصد خواهد رفت که مشکلات عدیده اي را براي ما به وجود خواهد آورد. 

 
وي ادامه داد: این در حالی است که بسیاري از سازمان هایی که در کشور براي مبارزه با تورم ایجاد شده است، خاصیت آنچنانی ندارند. 

این کارشناس اقتصادي گفت: سالانه اگر قیمت ها 18 درصد یا ماهیانه 5/1 درصد رشد کند، نشان می دهد که وارد مرحله هشدار شده ایم. اما متاسفانه در کشور ما
میزان تورم سالانه به 24 درصد و ماهیانه به دو درصد رسیده است و این نشان می دهد ما وارد مرحله بحران شده ایم و در اولین فرصت باید تصمیمات عاجل در این
خصوص گرفته شود. احمدي افزود: بر اساس علم اقتصاد، نرخ هاي تورم بالاتر به معناي کاهش قدرت خرید مردم است. در شرایط معمول اقتصاد نباید میانگین تورم

 
فراتر از دو درصد در سال شود به دلیل اینکه کشورهایی که شرایط اقتصادي و سیاسی بی ثباتی دارند، بیشتر در معرض نرخ هاي تورم بالا قرار می گیرند. 

 
لزوم ورود افراد باتجربه به کابینه جدید 

وي همچنین گفت: رییس دولت سیزدهم باید از افرادي در کابینه اقتصادي خود استفاده کند که داراي تجربه باشند چرا که در موقعیت کنونی، دیگر نیروي جوان در

 
تیم اقتصادي جوابگو نیست. به عبارتی ما از مرحله فرضیه و تئوري گذشته ایم و در شرایطی بحرانی قرار داریم که باید براي آن فکر عاجلی کنیم. 



این کارشناس اقتصادي با تاکید انجام جراحی اقتصادي در دولت جدید افزود: اگر این اقدام نشود، در هفته هاي آینده شرایط بسیار سخت تري را در رابطه با بازار

 
کالاهاي اساسی و دیگر بازارها که با نیازهاي اساسی مردم سر و کار دارند، تجربه خواهیم کرد. 

احمدي همچنین با اشاره به حذف برخی سازمان ها در دولت جدید بیان کرد: سازمان ها و نهادهایی همچون ستاد تنظیم بازار، سازمان حمایت، شوراي رقابت و
تعزیرات در ماه هاي گذشته نتوانستند اقدام کارگشایی انجام دهند و به نظر می رسد که اگر این سازمان ها به طور کلی حذف شوند، بازارها وضعیت بهتري خواهند

 
داشت. 

وي اظهار کرد: ابرتورم یک زلزله بنیان برانداز است که ساختارهاي اصلی اقتصاد کشور را نابود می کند و اگر بخواهیم دوباره برگردیم به شرایط و وضعیت قبل از

 
ابرتورم، باید تغییرات بسیار بزرگی را در فاکتورهاي اقتصاد داشته باشیم. 

این کارشناس اقتصادي ادامه داد: بنابراین روند افزایش قیمت کالاهاي اساسی و بی ارزش شدن پول ملی که دو عامل اصلی ناشی از ابرتورم است در جامعه ما در
طول یک سال گذشته بهینه شده و هر روز پول کشور ما نسبت به ارز سایر کشورها افت شدیدي پیدا می کند. بنابراین در دولت آینده باید تصمیمات عاجل و فوري

 
اتخاذ شود چرا که وضعیت آینده بازار کالاهاي اساسی بسیار نگران کننده است. 

 
قیمت 25 کالا 2 تا 5 برابر شد 

گفتنی است جدیدترین آمار منتشر شده از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت نشان می دهد که قیمت برخی از انواع خوراك دام و طیور، برنج، روغن، مرغ و
همچنین آهن آلات و لاستیک در اردیبهشت ماه امسال بیش از 100 درصد افزایش داشته و بین دو تا بیش از پنج برابر شده و 40 کالا از جمله گوشت، برنج،

 
لبنیات، حبوبات، شکر و چاي بیش از 50 درصد گران شدند. 

از بین 94 کالایی که تغییرات قیمت آنها از اردیبهشت ماه سال گذشته تا ماه مشابه امسال منتشر شده، قیمت 24 کالا بیش از 100 درصد افزایش یافته و قیمت آنها
بین دو تا بیش از پنج برابر شده است. بیشترین افزایش قیمت مربوط به جوجه یک روزه است که قیمت آن در مدت یاد شده 2/432 درصد افزایش یافته و 3/5 برابر
شده است. در کنار آن باید به کنجاله سویا وارداتی با 8/153 درصد، جو داخلی و خارجی با 3/152 و 137 درصد، ذرت داخلی با 4/122 درصد و سبوس گندم با
110 درصد افزایش قیمت اشاره کرد؛ چراکه این کالاها نیز به عنوان خوراك دام و طیور بر قیمت مرغ، گوشت، تخم مرغ و لبنیات نیز تاثیرگذارند. قیمت مرغ زنده و

 
گوشت مرغ تازه نیز در همین ماه با افزایش 2/137 و 2/123 درصدي نسبت به اردیبهشت پارسال به حدود 17 هزار و 600 و 25 هزار تومان رسیده است. 

البته قیمت مرغ در روزهاي اخیر به بیش از 35 هزار تومان رسیده این در حالی است که فروردین ماه سال جاري قرارگاه ساماندهی مرغ، قیمت مصوب هر کیلو مرغ
گرم را براي مصرف کننده 24 هزار و 900 تومان تعیین کرد ولی این قیمت بیشتر از یک ماه دوام نداشت و مرغ از اواخر اردیبهشت ماه و اوایل خرداد در یک مرحله
به 30 هزار تومان و در مرحله دوم یعنی ابتداي تیرماه به حدود 40 هزار تومان نزدیک شد. در این میان برخی از کالاهاي دیگري که قیمت آنها طی یک سال بیش
از دو برابر شده شامل برخی از انواع حبوبات، برنج و روغن است؛ به طوري که در اردیبهشت امسال قیمت برنج هندي، نخود، کره پاستوریزه، روغن نیمه جامد 5/4
کیلویی و حلب 16 کیلویی روغن نباتی معمولی به ترتیب 6/142، 2/132، 8/124، 7/128 و 5/134 درصد نسبت به اردیبهشت سال قبل افزایش یافته است.
بنابراین در اردیبهشت ماه امسال قیمت هر کیلو برنج هندي به 24 هزار و 200 تومان، نخود به 28 هزار و 200، کره پاستوریزه به بیش از 10 هزار تومان، روغن نیمه
جامد 5/4 کیلویی و حلب 16 کیلویی روغن نباتی معمولی به حدود 82 و 275 هزار تومان رسیده است. همچنین 11 کالاي دیگر با افزایش قیمت بیش از 100
درصد در گروه آهن آلات شامل تیر آهن نمره 27 با 8/143 درصد، دو نوع میلگرد با 2/113 و 9/114 درصد، ورق سیاه با 3/138 درصد، دو نوع سیم با 7/149 و

 
6/164 درصد، سیمان تیپ دو با 2/105 درصد و همچنین لاستیک برخی از انواع خودروها قرار دارد. 

در این میان 40 کالا هم بین 50 تا 100 درصد افزایش قیمت داشتند که از جمله مهم ترین آنها برنج تایلندي و پاکستانی باسماتی با 2/86 و 2/72 درصد، شیرخام
درب دامداري، شیر و ماست پاستوریزه پرچرب با 2/78 و 2/75 و 2/57 درصد، شکر بسته بندي و کیلویی با 3/76 و 6/67، قند شکسته با 1/66، تخم مرغ با 7/62
درصد، گوساله زنده 7/54، گوشت گوساله مخلوط با 2/52، لپه و لوبیاچیتی با 1/77 و 8/53، ماکارونی 700 گرمی با 6/51، روغن مایع سرخ کردنی با 4/54، انواع

 
چاي خارجی با 65 تا 76 درصد بین 50 تا 100 درصد افزایش قیمت داشته است. 

 
- کماي 4 ساله تولید 

جهان صنعت جدیدترین گزارش پژوهشکده پولی و بانکی را بررسی کرده است: تازه ترین گزارش پژوهشکده پولی و بانکی از آمار ماهانه تولید صنعتی با استفاده از
اطلاعات شرکت هاي بورسی نشان می دهد که روند صعودي رشد تولید در بخش صنعت در خردادماه ادامه پیدا کرده و شاخص تولید صنعتی شرکت هاي بورسی در

 
خرداد سال جاري 6/7 درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل رشد داشته است. 



چنین رشدي در حالی صورت گرفته که نرخ رشد این شاخص در اردیبهشت 8/6 درصد بوده است. البته هنوز شاخص تولید شرکت هاي بورسی در خردادماه حدود

 
پنج درصد کمتر از شاخص انتهاي سال 1396 است. با این حال شاخص خردادماه بیشترین عدد شاخص از اردیبهشت 1397 تاکنون بوده است. 

همچنین مقایسه شاخص تولید خرداد 1400 و خرداد 1397 نشان می دهد که میزان تولید صنایع خودروسازي و قطعات، دستگاه هاي برقی و محصولات غذایی در
خرداد 1400 به طور قابل توجهی کمتر از خرداد 1397 بوده است. همچنین بررسی رشد صنایع نشان می دهد که رشد تولید صنعت خودروسازي بیشترین اثر
مثبت را بر رشد شاخص کل داشته است. البته بخش عمده افزایش تولید این صنعت در خرداد به موجودي انبار تبدیل شده است. به علاوه با وجود افزایش فروش در

 
صنعت محصولات شیمیایی رشد تولید در این صنعت منفی و نزدیک صفر بوده است. 

در این رابطه بررسی سودآوري شرکت هاي بورسی در 12 ماه 1399 نشان می دهد که سود اسمی این شرکت ها بیش از 133 درصد افزایش داشته است که عمدتا
ناشی از افزایش سود صنایع صادرات محور (فرآورده هاي نفتی، فلزات اساسی و محصولات شیمیایی) بوده است. این افزایش سود عمدتا ناشی از رشد نرخ ارز و

 
افزایش قیمت محصولات صادراتی اتفاق افتاده است. 

 
شاخص تولید صنعتی ماهانه 

بیش از 250 شرکت صنعتی پذیرفته شده در بورس اوراق بهادار و فرابورس که به صورت ماهانه گزارش تولید خود را منتشر می کنند بیش از نیمی از تولید کشور را
در اختیار دارند. بنابراین با توجه به بررسی آمار این شرکت ها می توان وضعیت تغییرات تولید صنعت کشور را رصد کرد. بر اساس برآوردهاي صورت گرفته از
شهریور 97 تا خرداد ماه 1400، رشد تولید صنعتی بعد از اعمال دور جدید تحریم ها علیه ایران در سال 97 منفی شد و این رشد منفی تا فصل سوم 1398 ادامه

 
داشت. 

بعد از تجربه کاهش قابل توجه تولید در این بخش از فصل چهارم 1398، رشد تولید بخش صنعت مثبت شد که این رشد مثبت تا انتهاي سال گذشته ادامه داشت و

 
در انتهاي سال 99 به 4/5 رسید. 

در سال 1400 تولید صنعتی کماکان رشد مثبت خود را ادامه داد و در اردیبهشت نرخ رشد به 8/6 درصد و در خردادماه به رشد 6/7 درصد رسیده است. همچنین
شاخص تولید صنعتی شرکت هاي بورسی (سال پایه 1395) در خرداد امسال به 2/104 درصد رسیده است. در این میان اگرچه شاخص خردادماه نسبت به شاخص

 
تولید در انتهاي سال 1396 که 110 بوده، حدود پنج درصد کمتر است، اما بیشترین عدد شاخص از اردیبهشت 1397 تاکنون بوده است. 

مقایسه شاخص تولید شرکت هاي بورسی در خرداد 1400 و خرداد 1397 نشان می دهد که صنایع خودروسازي و قطعات، دستگاه هاي برقی و محصولات غذایی از
صنایع شاخصی هستند که میزان تولید آنها در خرداد ماه 1400 به طور قابل توجهی کمتر از میزان تولید در خرداد 1397 بوده است. از طرف دیگر صنایع کانی
هاي غیرفلزي، صنایع دارویی، ماشین آلات و تجهیزات و لاستیک و پلاستیک از صنایعی هستند که میزان تولید آنها نسبت به خرداد ماه 1397 افزایش بیش از 10

 
درصدي داشته است. 

 
در این رابطه نکات مهمی که از بررسی آمار رشد صنایع در خرداد امسال استخراج می شود عبارتند از: 

1- صنعت خودروسازي مانند ماه هاي گذشته مهم ترین عامل رشد بالاي پنج درصد شاخص کل بوده است. این صنعت در خرداد رشد 3/16 درصدي را نسبت به
مدت مشابه سال قبل تجربه کرده است که در مقایسه با همین نرخ رشد در اردیبهشت حدود یک واحد درصد بیشتر است. لازم به ذکر است که شاخص تولید این

 
صنعت در خرداد ماه 1400 بیش از 23 درصد پایین تر از شاخص خردادماه 1397 است. 

2- در حالی که صنعت محصولات شیمیایی از مرداد سال گذشته تا فروردین سال جاري رشد مثبتی داشته است، در اردیبهشت و خرداد رشد تولید منفی را ثبت

 
کرد. البته در خرداد از این رشد منفی کاسته شده است. 

3- صنعت فلزات اساسی بعد از رشد قابل توجه حدود هشت درصدي که در اردیبهشت داشت، در خرداد رشد مثبت 5/3 درصد را نسبت به مدت مشابه سال گذشته

 
تجربه کرد. 

 
4- صنایع دارویی و ماشین آلات و تجهیزات که رشد تولید آنها در اردیبهشت ماه نسبت به مدت مشابه منفی بود در خردادماه به رشد مثبت رسیدند. 

5- صنایع غذایی، ماشین آلات و تجهیزات و فرآورده هاي نفتی در کنار صنعت خودروسازي از مهم ترین صنایع با رشد بالاتر از رشد شاخص کل در ماه خردادماه

 
بوده اند که در افزایش رشد تولید در خرداد نقش داشته اند. 



 
تحلیل موجودي انبار 

بررسی تغییرات در موجودي انبار محصولات، علاوه بر اینکه تحلیل بهتري از علت تغییرات ارائه می دهد (چون شاهدي از وضعیت بازار و تقاضا ارائه می کند)، می

 
تواند در پیش بینی روند آتی تولید نیز کمک کند. 

در این رابطه روند تغییرات موجودي انبار نشان می دهد که اولا تغییرات در موجودي انبار در مجموع صنایع در سال هاي اخیر عموما زیر سه درصد از تولید است.
دوم اینکه با توجه به تحریم هاي بین المللی و اینکه بسیاري از صنایع در زیر ظرفیت اسمی خود تولید می کنند، می توان این فرضیه را مطرح کرد که مهم ترین

 
بازدارنده رشد تولید در بین صنایع محدودیت در تقاضاي داخلی و خارجی است. از این رو بهبود در تقاضا می تواند محرك رشد تولید به حساب بیاید. 

بررسی ها نشان می دهد از تیر تا اسفند 1399، رشد تولید و فروش کمتر از یک درصد با هم اختلاف داشتند. این نکته نشان می دهد که شوك غیرقابل پیش بینی
عمدهاي بر سمت تقاضا و یا عرضه محصولات صنعتی در ماه هاي اخیر وارد نشده است. در فروردین و اردیبهشت تغییر در موجودي انبار شرکت هاي صنعتی تحت
تاثیر تغییر قابل توجه استراتژي فروش شرکت هاي خودروساز قرار گرفت و شاخص کل موجودي انبار صنعت کاهش در موجودي انبار را نشان داد؛ اما در خرداد
برخلاف دو ماه گذشته موجودي انبار صنعت به طور متوسط افزایش داشته است؛ به طوري که در این ماه به جز صنعت محصولات شیمیایی در مابقی صنایع شاهد

 
افزایش در موجودي انبار بوده ایم. 

یکی از صنایعی که بیشترین تغییر را در موجودي انبار دارد صنعت خودروسازي است. این صنعت از مرداد تا اسفند 99، به طور متوسط در هر ماه 8/12 درصد به
موجودي انبار خود اضافه کرد، اما در اردیبهشت سال جاري رشد فروش حدود 27 درصد بیشتر از تولید بوده است که به معنی کاهش موجودي انبار انباشته شده در
ماه هاي قبلی است. همچنین در خرداد برخلاف اردیبهشت، مجددا موجودي انبار این صنعت افزایش یافته و حدود 5/12 درصد از تولید در این صنعت به موجودي

 
انبار اضافه شده است. 

از سوي دیگر در صنایع محصولات شیمیایی که در ماه هاي آخر سال 1399 کاهش در موجودي انبار داشته، در فروردین افزایش موجودي انبار (به میزان 2/1 درصد
از تولید فروردین) را تجربه کرده است که همین امر نشانه هاي کمبود تقاضا در بازار و کاهش تولید این صنعت در اردیبهشت ماه را می داد که به همین صورت نیز

 
محقق شد و رشد تولید این صنعت در اردیبهشت نسبت به مدت مشابه کاهش یافت. 

علاوه بر این، افزایش موجودي انبار صنعت محصولات شیمیایی در اردیبهشت نشان از کاهش تولید در ماه خرداد می داد که همین امر نیز محقق شد. اما در خرداد با
وجود اینکه تولید کاهش داشته است، فروش این صنعت بیش از پنج درصد رشد نسبت به مدت مشابه سال گذشته داشته است که همین امر منجر به کاهش
موجودي انبار این صنعت در خرداد و نوید رشد مثبت تولید در ماه هاي آتی را می دهد. در صنعت فلزات اساسی نیز مشابه ماه هاي گذشته در خردادماه موجودي

 
انبار افزایش پیدا کرد و افزایش موجودي انبار در خرداد ماه از ماه هاي دیگر بیشتر بوده است و نشان از تضعیف بخش تقاضا براي محصولات این صنعت را دارد. 

 
محدودیت مالی و رشد صنعت 

در اقتصاد ایران محدودیت نقدینگی در صنایع همواره از اصلی ترین مشکل هاي تولید برشمرده شده است. البته محدودیت مالی براي همه شرکت ها به یک اندازه

 
نیست و در برخی شرکت ها شدیدتر و در برخی شرکت ها محدودیت مالی کمرنگ تر است. 

بر اساس آمارهاي موجود در دو سال اخیر تقریبا در تمام دوره ها به جز فروردین 1399 که شوك کرونا تغییرات تولید را توضیح می دهد، رشد شرکت هایی که
محدودیت مالی شدیدتري داشتند کمتر از رشد سایر شرکت ها بوده است. در برخی برهه هاي زمانی مانند خرداد تا آذر 1398 این محدودیت اثر شدیدتري بر رشد

 
تولید داشته است. در آبان تا دي 1399 نیز مجددا این اختلاف قابل توجه شده است. البته این اختلاف در ماه هاي بهمن و اسفند به حداقل رسیده است. 

دراردیبهشت و خرداد سال جاري نیز محدودیت مالی عامل تفاوت در رشد تولید بین شرکت ها نبوده و حتی شرکت هایی که در گروه با محدودیت مالی شدید طبقه

 
بندي شده اند رشد بیشتري داشته اند. 

 
صادرات و رشد صنعت 

رشد تولید در برخی صنایع به شدت به بازار صادراتی وابسته است. از این رو تغییرات فرآیندها و رویه هاي صادراتی و گسترده یا محدود شدن بازار صادراتی یکی از

 
عواملی است که بخشی از تغییرات در تولید را توضیح می دهد. 



آمارها نشان می دهد رشد تولید این دو از ابتداي سال 1398 که روند رو به افزایشی رشد تولید صنعتی شروع شد تا مهر سال گذشته، همواره رشد شرکت هاي
صادراتی از شرکت هاي غیرصادراتی بیشتر بوده است و در واقع به نوعی محرك افزایش رشد در این بازه زمانی را می توان صادرات و شرکت هاي صادرات محور

 
دانست. 

از آبان ماه 99 تا خرداد امسال نیز برخلاف دوره قبلی، رشد تولید صنایع صادرات محور از رشد تولید سایر صنایع پایین تر بوده است و این اختلاف در خرداد افزایش

 
داشته است. 

 
واردات و رشد صنعت 

چون درجه وابستگی به واردات در بین صنایع و حتی شرکت هاي مختلف، متفاوت است، بدیهی است که مشکلی مانند تحریم که واردات را مختل می کند روي

 
صنایع وابسته تر اثر بیشتري دارد. 

بر اساس برآوردهاي صورت گرفته در ماه هاي گذشته تفاوت رشد شرکت هاي واردات محور با سایر شرکت ها قابل ملاحظه بوده و کاهش رشد تولید صنعتی در ماه
هاي قبل عمدتا ناشی از کاهش رشد تولید شرکت هاي واردات محور بوده است. به گونه اي که در شهریور ماه شرکت هاي واردات محور رشد منفی 4/12 درصدي
داشته و شرکت هاي غیرواردات محور تنها منفی 5/1 درصد بوده است. اما در مهر این شکاف رشد کاهش یافته و رشد شرکت هاي واردات محور در این ماه به طور
متوسط تنها 5/5 درصد کمتر از سایر شرکت ها بوده است و این اختلاف در دي به 5/1 درصد رسیده است و در بهمن ماه بعد از بیش از یک سال و نیم رشد تولید
شرکت هاي واردات محور از رشد تولید شرکت هاي دیگر بیشتر شده است. از این رو می توان گفت که شرکت ها توانسته اند خود را با محدودیت هاي ناشی از
تحریم ها وفق دهند و تولیدات بر پایه واردات روند مثبتی داشته باشد. از این رو می توان گفت که در ماه هاي اخیر محدودیت هاي وارداتی مانع اصلی براي رشد

 
تولید صنعتی نبوده است و متوسط رشد دو گروه شرکت با وابستگی شدید به واردات و سایر شرکت ها در زمستان 98 کمتر از دو درصد بوده است. 

از سوي دیگر در تمام ماه هاي سال گذشته رشد تولید شرکت هاي واردات محور از رشد تولید شرکت هایی که وابستگی کمتري به واردات دارند یا وابستگی ندارند
بیشتر بوده است. در اسفند این اختلاف بیشتر نیز شده است و در حالی که شرکت هاي کمتر وابسته به واردات روند رشد با ثباتی داشته اند، شرکت هاي واردات
محور روند رشد صعودي را تجربه کرده اند. در حالی که در اردیبهشت امسال تفاوت قابل ملاحظه اي بین رشد این دو گروه وجود نداشت اما در خرداد مجددا رشد

 
تولیدات واردات محور از سایر محصولات پیشی گرفت و رشد شرکت هاي واردات محور بیش از دو واحد درصد بیشتر از گروه دیگر شده است. 

 
کالاهاي واسطه، مصرفی و سرمایه گذاري 

از اردیبهشت 99 به بعد رشد تولید کالاهاي مصرفی به دلیل محدودیت هاي وارداتی روي این محصولات (ناشی از تحریم ها و محدودیت ثبت سفارش) و همچنین
رشد نرخ ارز که منجر به ارزان تر شدن کالاهاي داخلی نسبت به کالاهاي وارداتی شده است، بیشتر از رشد کالاهاي واسطه اي بوده است. در خردادماه امسال نیز
همین قاعده برقرار بوده و در حالی که رشد تولید شرکت هاي تولیدکننده کالاهاي مصرفی 5/13 درصد بوده است، رشد تولید شرکت هاي تولیدکننده کالاي واسطه

 
حدود 8/2 درصد بوده که اختلاف بیش از 10 واحد درصدي بین این دو وجود دارد. 

رشد تولید کالاهاي سرمایه اي نیز که در ماه هاي اخیر نوسان زیادي داشته در خردادماه به حدود 29 درصد رسیده است. این در حالی است که رشد تولید این نوع

 
کالاها در اردیبهشت ماه منفی بوده است. 

 
سودآوري در صنایع 

مقایسه رشد سود اسمی در بازه شش ماهه، نه ماهه و 12 ماهه 1399 نسبت به مدت مشابه نشان می دهد که در طول زمان رشد سود اسمی در بین شرکت ها
افزایش داشته است. در حالی که در شش ماه 1399 رشد سود اسمی شرکت ها 68 درصد بوده است، رشد سود اسمی شرکت هاي بورسی در 9 ماهه 1399 نسبت

 
به مدت مشابه سال گذشته به حدود 131 درصد رسیده و این نرخ رشد براي بازه 12 ماهه به 133 درصد افزایش داشته است. 

 
طبیعتا رشد نرخ ارز که منجر به افزایش سودآوري شرکت هاي صادراتی شده یکی از مهم ترین دلایل این روند افزایشی سودهاي اسمی در بازار بوده است. 

برآوردها نشان می دهد: در بین صنایع مهم مانند سنوات اخیر شرکت هاي خودروسازي و ساخت قطعات بدترین وضعیت را از نظر سودآوري دارند؛ به صورتی که
تنها صنایعی هستند که جمع سود خالص شرکت هاي آن منفی می شود. در این رابطه تعداد شرکت هاي زیان ده این صنعت در 12 ماهه سال پنج شرکت بوده

 
است البته نسبت به تعداد شرکت هاي زیان ده در سال 1398 پنج شرکت از شرکت هاي زیان ده کمتر شده است. 



با وجود کاهش تعداد شرکت هاي زیان ده، زیان اسمی این صنعت در سال گذشته نسبت به سال 1398 بیش از 120 درصد رشد داشته است. بخش عمده این زیان

 
ها مربوط به دو شرکت ایران خودرو و سایپاست. 

در بین سایر صنایع سود اسمی در صنایع فرآورده هاي نفتی، فلزات اساسی و محصولات شیمیایی بیشترین رشد را داشته و به ترتیب 186، 142 و 136 درصد
نسبت به سود اسمی سال گذشته رشد داشته است. نگاهی به وضعیت صنایعی که رشد سود بیشتري داشته اند مشخص می کند که بخش عمده شرکت هاي فعال
در این صنعت شرکت هاي صادراتی بوده اند و رشد سود آنها ناشی از افزایش نرخ ارز بوده است. صنایع دیگري مانند محصولات غذایی و صنایع دارویی با وجود اینکه
در 12 ماهه 1399 نسبت به سال گذشته رشد 104 و 67 درصدي در سود اسمی داشته اند اما روند سودآوري آنها در فصول سال 1399 نزولی بوده؛ به گونه اي که

 
رشد سود اسمی آنها در شش ماه بیشتر از 9 ماهه و در 9 ماهه بیشتر از 12 ماهه بوده است. 

 
دنیاي اقتصاد 

 
- استقراض دولت روحانی از بانک مرکزي بر تنور انتظارات تورمی می دمد 

دنیاي اقتصاد از سه آلارم پولی از بهار 1400 خبر داده است: بانک مرکزي آمارهاي کلان اقتصادي در خردادماه را منتشر کرد. این گزارش حاکی از رشد شدید پایه
پولی در سه ماه ابتدایی امسال است و از استقراض دولت از بانک مرکزي خبر می دهد. افزایش سهم پول از نقدینگی، افزایش قابل توجه پایه پولی و کاهش جذابیت

 
اوراق مواردي هستند که از افزایش انتظارات تورمی خبر می دهند و آلارم پولی را در بهار 1400 به صدا درآورده اند. 

بانک مرکزي در گزارشی به تشریح عملکرد خود پرداخت و متغیرهاي کلان اقتصادي در خردادماه سال جاري را اعلام کرد. بر این اساس آمار مربوط به متغیرهاي
پولی حاکی از آن است که روند کاهشی انتظارات تورمی در ماه هاي اخیر تغییر جهت داده و حاکی از افزایش انتظارات تورمی است؛ بر اساس این گزارش همزمان با
کاهش نرخ سود بین بانکی در خرداد ماه سال 1400 سهم پول از انباره نقدینگی افزایش یافته است. در بخشی از این گزارش به رشد پایه پولی در سه ماهه ابتدایی

 
امسال اشاره و اعلام شده که این متغیر کلیدي در فصل بهار 2/ 9 درصد رشد داشته است. 

این درحالی است که میزان فروش اوراق در ماه هاي اخیر به طور چشمگیري کاهش یافته است. در صورت ادامه رشد پایه پولی با همین سرعت، تا پایان سال این
متغیر بالغ بر 42 درصد رشد را تجربه خواهد کرد که رقم قابل توجهی به حساب می آید. در یک تصویر کلی به نظر می رسد سیاستگذار با اصرار بر استفاده از ابزار
استقراض در حالت تبدیل فرصت به تهدید است و فرصت به وجود آمده کاهش انتظارات تورمی در فضاي مثبت سیاسی به وجود آمده در پایان پاییز سال گذشته را
با اصرار بر استفاده از ابزار تورمی استقراض از دست می دهد. به زبان ساده تر فرصت برون زاي کنترل تورم با استفاده از ابزار غیرتورمی کسري بودجه به دلایل درون
زا و اشتباهات عملکردي سیاستگذار در اصرار به استفاده از ابزار تورمی استقراض درحال از دست رفتن است. از دست رفتن این فرصت و تغییر انتظارات تورمی را می
توان با نگاهی به شاخص هاي پولی مثل رشد پایه پولی، رشد نقدینگی و آمار بازار بین بانکی مشاهده و تغییرات روند رشد آنها را به عنوان آلارم پولی در پایان بهار

 
1400 تلقی کرد. 

 
آمار رشد نقدینگی 

بانک مرکزي طی گزارشی اطلاعات مربوط به تحولات کلان اقتصاد ایران در خرداد ماه را منتشر کرد. بر اساس اعلام روابط عمومی بانک مرکزي، این نهاد خلاصه اي
از مجموعه تحولات اقتصاد کلان و اقدامات خود را در خرداد 1400 در قالب این گزارش منتشر کرده است. محورهاي این گزارش به بررسی متغیرهاي کلان اقتصاد
ایران می پردازد که از میان آنها می توان به نرخ تورم، نرخ بهره، متغیرهاي پولی و نرخ سود اشاره کرد. بر این اساس رشد نقطه به نقطه نقدینگی در پایان خرداد

 
1400، با افزایش نسبت به ماه گذشته، به 4/ 39 درصد رسید. 

همچنین نقدینگی در سومین ماه بهار 8/ 2 درصد رشد را تجربه کرد و به بیش از 3700 هزار میلیارد تومان رسید. نقدینگی داراي دو بخش مهم است؛ بخش اول
پول که شامل اسکناس و مسکوکات در دست مردم و سپرده هاي دیداري آنها می شود و بخش دوم شبه پول که شامل سپرده هاي بانکی مدت دار است. پول که به
عنوان مهم ترین متغیر پولی موثر بر تورم شناخته می شود در خرداد ماه شاهد رشد 5/ 4 درصدي بود؛ همچنین رشد نقطه به نقطه این متغیر به 6/ 44 درصد
رسید. رشد ماهانه شبه پول نیز در خرداد ماه 5/ 2 درصد بود. نکته قابل توجه مربوط به نقدینگی، افزایش سهم پول از نقدینگی است؛ سهم پول که روندي کاهشی
را طی می کرد دوباره رو به افزایش گذاشته است. روندي که در دو ماه پایانی بهار ادامه داشته و خبر از سیالیت بیشتر نقدینگی و استعداد تورمی بیشتر می دهد.
سهم پول از نقدینگی در خرداد ماه در ارتفاع 6/ 19 درصد ایستاد. همچنین رشد 6 ماهه پول بیش از 17 درصد بوده که نسبت به دیگر ماه هاي 1400 رشد قابل

 
توجهی را نشان می دهد. 

 
افزایش ارتفاع پایه پولی 



مهم ترین نکته اي که در آمار منتشر شده جلب توجه می کند رشد قابل توجه پایه پولی است. این متغیر کلیدي اقتصاد کلان در آمارهاي خرداد ماه رشد 7/ 30
درصدي را به ثبت رساند. از سوي دیگر رشد ماهانه پایه پولی به حدود 3/ 2 درصد رسید تا رشد این متغیر در سه ماهه ابتدایی امسال به بیش از 2/ 9 درصد برسد؛
رقمی چشمگیر که در صورت تداوم آن تا پایان سال، رشدي بالغ بر 42 درصد را براي این متغیر پولی در سال 1400 برجاي خواهد گذاشت. افزایش رشد پایه پولی

 
در خردادماه سال 1400 نسبت به پایان سال 1399 عمدتا به دلیل استفاده از وجوه مربوط به تنخواه گردان خزانه و افزایش سقف مجاز استفاده از آن بوده است. 

این افزایش سقف استفاده از تنخواه از 3 به 4 درصد بوده و بر اساس مصوبه هیات وزیران در تاریخ 26 خردادماه سال جاري انجام شده است. همچنین علت دیگري
که براي رشد پایه پولی اعلام شده است پرداخت دوهزار میلیارد تومان تنخواه به سازمان هدفمندسازي یارانه ها بر اساس قانون بودجه سال 1400 کل کشور است
که به منظور پرداخت به شرکت مادرتخصصی بازرگانی دولتی ایران براي خرید تضمینی گندم تخصیص یافته است. این اطلاعات نشان می دهد دولت درحال تامین

 
کسري بودجه خود از طریق استقراض از بانک مرکزي است که می تواند آثار تورمی قابل ملاحظه اي در پی داشته باشد. 

 
آمار بازار بین بانکی 

آمار نرخ سود در خردادماه حاکی از کاهش آن در ماه سوم بهار است. به نظر می رسد کاهش نرخ سود بین بانکی ناشی از برداشت دولت از تنخواه و منابع بانک
مرکزي براي تامین کسري بودجه است و از این مهم تاثیر پذیرفته است، چراکه با انجام این برداشت از پایه پولی و ذخایر بانک مرکزي، در بازار بین بانکی منابع زیاد
می شود و این امر روند نرخ سود را در این بازار کاهشی می کند. لازم به توضیح است در مراحل اخیر حراج اوراق حجم اوراق فروخته شده کاهش چشمگیري یافته و
در واقع این تامین مالی تورمی دولت به ضرر روش تامین مالی غیرتورمی یعنی اوراق عمل کرده و با کاهش دادن نرخ سود و همزمان با افزایش انتظارات تورمی از

 
جذابیت اوراق کاسته است. همچنین با افزایش پایه پولی در خرداد ماه، حجم این متغیر پولی از 500 هزار میلیارد تومان عبور کرد. 

 
فرصت سوزي با استقراض 

در پایان پاییز سال گذشته و با تغییر شرایط سیاسی در پی برگزاري انتخابات آمریکا، عامل برون زایی براي کاهش انتظارات تورمی در ایران شکل گرفت که خود را
در برخی از شاخص هاي پولی به نمایش گذاشت و رشد شاخص هاي پولی از پایان پاییز کاهش محسوسی را تجربه کردند؛ براي مثال رشد نقطه به نقطه پول در
مهرماه 1399 به بیش از 88 درصد رسید. در پی این تغییرات برون زا انتظارات تورمی در ایران کاهش یافت اما در شرایط فعلی و با استقراض دولت از بانک مرکزي
این وضعیت درحال تغییر است. به نظر می رسد فرصت به دست آمده براي کنترل تورم در بلندمدت از طریق تامین مالی غیرتورمی درحال از دست رفتن است و
استفاده دولت از تنخواه بانک مرکزي و دامن زدن بر رشد شدید پایه پولی بر تنور انتظارات تورمی می دمد. در حقیقت فرصتی که به صورت برون زا براي اقتصاد
ایران پیش آمده بود با دلیل فرصت سوزي سیاستگذار درحال از دست رفتن است و آمارهایی مانند حجم اوراق به فروش رفته در ماه هاي اخیر، رشد نقدینگی و رشد
پایه پولی همه باعث شده تا زنگ هشدار در کشور به صدا دربیاید. به نظر می رسد جمع بندي همه شرایطی که توضیح داده شد آن است که قرار نیست تورم به

 
زودي دست از سر اقتصاد ایران بردارد. 

 
- ابرتهدید تفکیک وزارت راه و شهرسازي چیست؟ 

دنیاي اقتصاد درباره تهدید بزرگ تر از حباب مسکن گزارش داده است: یورش سوم به راه وشهرسازي براي تفکیک آن به دو وزارتخانه شروع شده است؛ آن هم در
شرایطی که پیشروي در این بیراهه، ابرتهدید براي وضعیت کنونی بازار مسکن محسوب می شود. یکبار خرداد 96 و بار دیگر پاییز 97 طرح تجزیه وزارت راه و
شهرسازي در مواجهه با موضع گیري کارشناسان خنثی شد. این طرح زنجیره توسعه مطلوب شهرها با حمل ونقل سریع و ارزان را متلاشی و اهرم متولی مسکن براي

 
توزیع جمعیت به مناطق داراي ظرفیت را از او سلب می کند. تصویب آن، حومه کلان شهرها را بی اعتبار خواهد کرد. طراحان تجزیه سه سوءبرداشت دارند. 

در روزهاي اخیر خبر تهیه طرحی توسط مجلس براي تفکیک وزارت راه و شهرسازي به دو وزارتخانه مسکن و شهرسازي و حمل و نقل و لجستیک در حالی منتشر
شده که با توجه به عواقب اجراي احتمالی آن براي هر دو حوزه، یک سوء قصد به راه و شهرسازي است. به گزارش دنیاي اقتصاد، 31 خرداد سال 90 بود که
وزارتخانه هاي راه و ترابري و مسکن با یکدیگر ادغام شدند و وزارت راه و شهرسازي تشکیل شد. همان زمان نیز بحث هایی درباره اینکه ادغام صورت گرفته سیاسی
است یا سیاستی مطرح شد اما در نهایت ماحصل آن تصمیم اعمال یک سیاست صحیح مبتنی بر الگوي جهانی در حوزه راه و شهرسازي بود که تاکنون دوام داشته و
آن الگوي جهانی شهرسازي ریل پایه (TOD) است. الگویی که در آن توسعه شهرها مبتنی بر دسترسی مطلوب به حمل و نقل عمومی به ویژه حمل و نقل ریلی
صورت می گیرد و به این صورت دو عنصر کیفیت زندگی و کیفیت تردد را در کنار یکدیگر و به صورت پیوسته هم در توسعه شهرهاي موجود، هم شهرهاي جدید و
هم شکل گیري مجموعه هاي شهري مورد توجه قرار می دهد. این سیاست سال هاست در مجموعه هاي شهري شامل لندن و حومه، پاریس و حومه و نظایر آن در

 
شهرهاي پیشرفته مورد استفاده قرار می گیرد. 

در ایران تا پیش از سال 90 به دلیل اینکه حوزه راه و حمل و نقل در یک وزارتخانه مستقل اداره می شد، عملا سیاست هاي این بخش در خدمت شهرسازي نبود. اما
در طول یک دهه گذشته به تدریج هماهنگی هاي سیاستی در دو حوزه مسکن و راه شکل گرفت و اکنون با توجه به برنامه هایی که براي اتصال حومه به کلان



شهرها صورت گرفته، استمرار این شیوه سیاستگذاري اهمیت زیادي دارد. با این حال مساله سوء قصد به راه و شهرسازي بار دیگر مطرح شده است. نمی توان از
تدوین طرح تجزیه وزارت راه و شهرسازي به عنوان قصد یاد کرد، چراکه قصد زمانی معنا دارد که هدف درستی تعریف شده باشد و اقدامات در راستاي آن مقصد
درست صورت گیرد. بنابراین آنچه اکنون در آستانه وقوع است دست کم به دلیل هدف گذاري نادرست یک سوءقصد به شمار می آید. به نظر می رسد این بار
تهدیدي که اکنون حوزه سیاستگذاري کلان راه و شهرسازي را نشانه گرفته، از جنس سیاسی است و نه سیاستی و از این جهت حوزه ماموریتی راه و شهرسازي عملا

 
زیرتیغ قرار گرفته است. 

سوءقصد اول به راه و شهرسازي در خرداد 96 صورت گرفت، زمانی که از سوي دولت لایحه اي براي تفکیک وزارت راه و شهرسازي ارائه شد. در آن مقطع زمانی

 
کارشناسان خطر این بازگشت به عقب را به دولت گوشزد کردند و در نهایت مخالفت ها به نتیجه رسید و موضوع ملغی شد. 

سوءقصد دوم نیز در پاییز سال 97 با مطرح شدن دوباره این ایده صورت گرفت و اکنون سومین شاهد وقوع سومین سوءقصد با هدف تجزیه دو حوزه ماموریتی
مسکن و حمل و نقل در دولت، این بار توسط مجلس هستیم. به گزارش دنیاي اقتصاد، طرح تفکیک وزارت راه و شهرسازي از دو منظر تهدیدي حتی به مراتب بزرگ

 
تر از حباب مسکن براي تقاضاي مصرفی مسکن و حتی مستاجران به شمار می آید. 

در سال هاي اخیر گروه هاي زیادي از متقاضیان مسکن در تهران و هفت کلان شهر دیگر، به دلیل مواجه شدن با جهش بی سابقه قیمت مسکن و نیز بحران

 
جمعیت ناگزیر به مهاجرت به شهرهاي اطراف حومه شدند. 

 
از سوي دیگر دولت هم برنامه ساخت نیم میلیون خانه دولتی در قالب طرح اقدام ملی مسکن را از سال گذشته در حومه آغاز کرده است. 

اکنون اگر تجزیه وزارت راه و شهرسازي رخ دهد، جریان توسعه ریلی به منظور اتصال حومه به مرکز و فراهم کردن دسترسی ساکنان حومه به حمل ونقل انبوه بر،

 
ارزان و سریع شکل گرفته است، منقطع می شود. 

در حال حاضر یک وزارتخانه دو اهرم سیاستی در حوزه هاي حمل ونقل و شهرسازي را به دست دارد و به همین خاطر، توانسته به درستی تشخیص دهد که براي
تنظیم بازار مسکن در شهرها باید به سمت توسعه اتصالات ریلی حومه به مرکز برود. اما تفکیک این وزارتخانه سبب می شود دغدغه وزارت حمل ونقل چیزي به جز

 
مسکن باشد و عواقب آن متوجه متقاضیان خرید و اجاره مسکن خواهد شد. 

در واقع انقطاع جریان توسعه حمل ونقل به نفع سکونت پذیر کردن حومه می تواند منجر به هجوم به شهرهاي بزرگ مادر شود و شهرهاي جدید که سال ها به طول
انجامید تا اعتباري براي سکونت کسب کنند، دوباره بی اعتبار خواهند شد. شهرهاي جدید تا همین دو، سه سال اخیر عملا خوابگاه بودند و همین حالا نیز تقریبا
نیمی از ظرفیت سکونت این شهرها در کشور همچنان خالی است؛ در حالی که تکمیل اتصالات حمل و نقلی می تواند رغبت به سکونت در این شهرها را افزایش

 
دهد. تهدید دومی که تفکیک وزارت راه و شهرسازي براي متقاضیان مسکن به دنبال دارد مربوط به متلاشی شدن الگوي توسعه ریل پایه شهرهاي جدید است. 

در واقع دو عنصر زندگی باکیفیت و حرکت با کیفیت به عنوان عناصر اصلی زندگی مطلوب شهري با تفکیک سیاستگذاران دو حوزه راه و مسکن از اولویت
سیاستگذاران خارج خواهد شد و سیاستگذاري بخشی مانع از تحقق این دو عنصر می شود. همین حالا تقاضاي سکونت در حومه به واسطه چاشنی کرونا نسبت به
سال هاي گذشته افزایش محسوسی داشته و افرادي از همه طبقات درآمدي با هدف دور شدن از ازدحام مایل به سکونت در شهرهاي حومه اي هستند. اما الگوي
توسعه ریل پایه با تفکیک وزارت راه و شهرسازي عملا متلاشی خواهد شد، کمااینکه پیش از دهه اخیر، زمانی که دو وزارت راه و ترابري و مسکن منفک از یکدیگر

 
بودند، به واسطه نبود دسترسی حمل و نقلی مطلوب، شهرهاي جدید عملا هیچ جاذبه اي براي سکونت نداشتند. 

اما سوال اینجاست که طرح تفکیک وزارت راه و شهرسازي به دنبال چیست؟ با استناد به دو سوءقصد قبلی، سه بهانه مطرح است. بهانه اول این است که گفته می
شود حجم کار وزارت راه و شهرسازي بالاست، این در حالی است که اساسا این وزارتخانه نباید مسوولیت اجرایی بر عهده بگیرد و باید صرفا در نقش سیاستگذار
حاضر شود، کمااینکه کشورهاي دیگري از قبیل ژاپن، کره جنوبی، هلند و دانمارك نیز واجد یک وزارتخانه براي هر دو حوزه ماموریتی حمل ونقل و شهرسازي

 
هستند و این موضوع سبب نشده حجم کار آنها به شکل غیرمتعارف افزایش یابد. 

البته کشورهاي پیشرفته دیگري هستند که در ظاهر دو وزارتخانه مستقل براي این دو حوزه ماموریتی تعریف کرده اند؛ این در حالی است که در این کشورها دولت
هاي محلی مقتدر اتصال دو حوزه ماموریتی به یکدیگر را بر عهده گرفته اند. بهانه دوم، جنس متفاوت فعالیت ها در این وزارتخانه است که با توجه به نهادینه شدن
شهرسازي ریل پایه به عنوان الگوي شهرسازي مدرن، اتفاقا این دو حوزه فعالیت کاملا با یکدیگر مرتبط است و حمل ونقل باید در خدمت مسکن باشد. بهانه سوم نیز
توزیع نامناسب بودجه است که در پاسخ باید یادآوري کرد بخش مسکن اصلا بودجه اجرایی ندارد و در بخش راه نیز در سال هاي اخیر تامین مالی از طریق فروش

 
اوراق دولتی صورت می گیرد. 



اما یک مساله در این بین شناسایی شده که طراحان طرح تفکیک وزارت راه و شهرسازي به دنبال حل آن هستند، در حالی که به جاي حل مساله، عملا مساله
تراشی می کنند. مساله این است که از نگاه گروهی از مجلسی ها حوزه راه و ترابري در وزارت راه و شهرسازي مغفول مانده و آن طور که باید به آن پرداخته نمی
شود. این نگاه از منظر مداخله مستقیم دولت در خانه سازي طی سال هاي اخیر که مشغله وزارت راه وشهرسازي را افزوده است، درست به نظر می رسد اما راه حل
آن تفکیک وزارتخانه نیست؛ بلکه باید مجلس مسیر فعالیت دولت را به شکلی تنظیم کند که وزارت راه وشهرسازي دست از خانه سازي بکشد و نقش خود را به
عنوان سیاستگذار ایفا کند، طوري که بخش خصوصی خود وارد عرصه ساخت وساز شود و با ترمیم قدرت خرید وام، سمت تقاضا نیز براي ورود به بازار مسکن تجهیز
شود. تفکیک نه تنها مساله مغفول ماندن حوزه راه را حل نمی کند، بلکه مساله دیگري براي بخش مسکن می تراشد که ناشی از سیاستگذاري بخشی خواهد بود. در
عین حال برخی نیز به دنبال منحرف کردن نیت و دغدغه طراحان طرح تفکیک وزارت راه و شهرسازي هستند. آنها به دنبال این هستند که بار دیگر بنگاه داري
دولتی در حوزه حمل ونقل احیا شود و همچون دهه هاي گذشته، به جاي بخش خصوصی، دولت توجه و منابع خود را معطوف به اجراي پروژه هاي زیرساخت حمل

 
و نقلی کند. 

کارشناسان معتقدند هر نوع سرمایه گذاري جدید در حوزه حمل ونقل باید با لحاظ کاربري زمین و جغرافیا رخ دهد، به این معنا که اگر قرار است یک پروژه ریلی
تعریف شود، ابتدا باید دید تقاضاي واقعی براي سکونت به آن نقطه وجود دارد؟ از نگاه کارشناسان، راه و مسکن یا حمل و نقل و شهرسازي، حلقه هاي مکمل توسعه

 
بوده و جدایی ناپذیر هستند و نباید تجزیه شوند، چراکه حمل و نقل عامل توسعه شهرها و شهرها عامل توسعه حمل و نقل هستند. 

به گزارش دنیاي اقتصاد، در سال هاي 96 و 97 که موضوع تفکیک وزارت راه و شهرسازي مطرح شد، مرکز پژوهش هاي مجلس با انتشار گزارشی تصریح کرد که
شهرسازي و توسعه شهرها بدون سیاستگذاري همزمان براي راه امکان پذیر نیست و این دو اهرم سیاستی باید دست یک وزارتخانه باشد. در این گزارش آمده که یک
وظیفه اصلی دولت در بخش مسکن، برقراري تعادل بین جمعیت و وسعت شهرها و ارتباط سازي بین شهرهاي فعلی و شهرهاي آینده است که این وظیفه فقط از

 
طریق سیاستگذاري واحد براي حمل و نقل و شهرسازي محقق می شود. 

مرکز پژوهش ها همچنین تاکید کرده که نه تنها وزارت راه و شهرسازي باید پایدار بماند؛ که حوزه سیاستگذاري براي شهرها که در حال حاضر در زیرمجموعه وزارت

 
کشور است نیز مطابق توصیه کارشناسان، باید به این وزارتخانه منتقل شود تا سیاست هاي شهري، به صورت جزیره اي و جدا از مسکن، وضع نشود. 

 
خراسان 

 
- سقوط آزاد رشد اقتصادي 

خراسان درباره رشد اقتصادي کشور گزارش داده است: اگر بخواهیم فقط یک شاخص براي مقایسه وضعیت اقتصادي یک کشور طی دوره هاي مختلف را مدنظر قرار
دهیم، رشد اقتصادي را باید ملاك قرار دهیم. رشد اقتصادي نشان می دهد که یک اقتصاد طی یک سال چه مقدار کالا و خدمات تولید کرده است. کاهش رشد

 
اقتصادي به معناي کاهش تولید کالاها و خدمات و تبعات آن افزایش بیکاري، کاهش تولید ثروت و در نتیجه افزایش فقر در جامعه است. 

برخی اقتصاددانان دهه 90 را به این دلیل دهه از دست رفته اقتصاد ایران می دانند که میانگین رشد اقتصادي در این دهه نزدیک به صفر بود. با این حال مرور رشد
اقتصادي در دولت روحانی در سال هاي 92 تا انتهاي 99 نشان می دهد که پس از عبور از رشد اقتصادي منفی سال هاي 90 و 91 که به دلیل تحریم هاي آن دوره
رخ داد، اقتصاد کشور رشد حداقلی اندکی را در سال هاي 92 و 93 تجربه کرد ولی سقوط قیمت نفت در سال 94 رشد اقتصادي را به صفر رساند. پس از آن در سال
95 با اجرایی شدن برجام، رشد اقتصادي بدون نفت به نزدیک 10 درصد رسید و رشد اقتصادي با نفت از 14 درصد نیز فراتر رفت. سال 96 نیز با وجود کاهش نرخ
رشد، باز هم با رشد مثبت 6 درصد به پایان رسید ولی از سال 97 با بازگشت تحریم ها رشد اقتصادي منفی براي سال هاي 97 و 98 ثبت شد و سال 99 نیز با توجه

 
به شیوع کرونا، رشد اقتصادي مثبت ولی نزدیک به صفر را تجربه کردیم. 

 
نفت متغیر کلیدي 

مروري بر این آمارها نشان می دهد که نفت متغیر اصلی رشد اقتصادي کشور بوده است. تحریم ها از مسیر کاهش صادرات نفت و افت شدید درآمدهاي نفتی عامل

 
اصلی کاهش رشد اقتصادي است. این کاهش رشد هم در بخش نفت رخ می دهد هم به دلیل افت درآمدهاي دولت در دیگر بخش ها نیز خود را نشان می دهد. 

 
سرمایه گذاري مثبت در برجام 

یکی از مهم ترین اجزاي رشد اقتصادي با عنوان تشکیل سرمایه ثابت ناخالص به این واقعیت اختصاص دارد که چه مقدار از تولید کالا و خدمات منجر به سرمایه
گذاري مولد در قالب ماشین آلات و ساختمان شده است. آمارها نشان می دهد رشد سرمایه گذاري پس از برجام حتی به مرز 25 درصد نیز رسید که رشد بسیار
بالایی است ولی در بقیه سال ها رشد سرمایه گذاري منفی بوده است و نشان می دهد عملا سرمایه گذاري مولد چندانی در ایجاد خطوط تولید جدید و ساختمان



 
سازي انجام نشده است. 

مسکن به دو دلیل در دهه 90 ناگزیر از افزایش تولید بود. تحولات جمعیتی و رسیدن پیک جمعیتی دهه 60 به سن ازدواج و تشکیل خانواده از یک سو و نقش
مسکن در خروج از رکود و تحرك در بیش از 100 رشته فعالیت مرتبط از سوي دیگر موجب شده بود تا مسکن گزینه اول براي رونق تولید باشد ولی حرکت کند
دولت روحانی در تکمیل مسکن مهر و بی عملی در اجراي طرح هاي جایگزین در زمینه مسکن موجب رکود طولانی مدت و افت شدید تولید مسکن شد به گونه اي
که تولید مسکن از بیش از 800 هزار واحد در سال 92 به 400 هزار واحد و حتی کمتر از آن در شش سال متوالی سقوط کرد. تنها در سال 99 با توجه به جدي

 
شدن روند اجراي طرح ملی مسکن، تولید مسکن در 9 ماه نخست سال از 350 هزار واحد فراتر رفت. 

 
نوسان صنعت، کشاورزي و نفت 

صنعت نیز در سال هاي 92 تا 99 رشد افتان و خیزانی داشت. رشد این بخش در سال هاي 92، 94، 97 و 98 منفی بود. این رشد منفی در شرایطی است که طی
سال هاي اخیر جهش نرخ ارز وضعیت دوگانه اي را براي برخی صنایع پدید آورده است. صنایعی نظیر خودروسازي به دلیل وابستگی به قطعات خارجی با افت تولید

 
به حدود 800 هزار دستگاه مواجه شده اند ولی لوازم خانگی با خروج شرکت هاي کره اي، توانسته اند حتی از میزان تولید در دوره قبل از تحریم ها نیز فراتر بروند. 

در بخش فلزات نیز رشد مثبت با صادرات مواد خام همراه شده است که چندان واجد ارزش محسوب نمی شود. کشاورزي اگرچه بیشترین رشد را در این دوره داشته
ولی در دو سال اخیر دو عامل تحریم و کاهش واردات نهاده هاي دام و طیور، تولید در این دو بخش را تحت تاثیر قرار داده است. همچنین خشکسالی و کسري
بودجه دولت براي خرید تضمینی نیز در افت تولید برخی محصولات به ویژه گندم موثر بود و موجب شد خودکفایی در این بخش تحت تاثیر قرار گیرد. در بخش
نفت نیز وضعیت دوگانه اي وجود دارد. تحریم ها بیشترین آسیب مستقیم را متوجه روند تولید نفت خام کرد ولی در مقابل پالایشگاه ها و پتروشیمی ها با افزایش
تولید مواجه شدند. همچنین ایران پس از سال ها توانست در برداشت گاز از پارس جنوبی پیش بیفتد. جزئیات بیشتر در زمینه وضعیت تولید در بخش نفت و گاز را

 
در گزارشی مجزا ارائه می کنیم. 

 
فرهیختگان 

 
- زنگ خطر آب رفتن شاغلان روستا 

فرهیختگان وضعیت اشتغال روستایی را بررسی کرده است: مطابق آخرین آمار ارائه شده ازسوي مرکز آمار ایران از آمار نیروي کار در بهار 1400 درمقایسه با سال
قبل، بیش از 230 هزار نفر به جمعیت فعال ازنظر اقتصادي (شاغل و بیکار) و 413 هزار نفر نیز به جمعیت شاغل اضافه شده است. هرچند این آمار در نگاه اولیه
درمقایسه با سال گذشته وضعیت مناسب تري را نشان می دهد، اما بررسی هاي جزئی این مدعا را تایید نمی کند. وضعیت اشتغال روستایی یکی از 5 مورد نگران

 
کننده از آخرین آمار نیروي کار کشور است که حاکی از افت شدید اشتغال روستایی دارد. 

آمارها نشان می دهند شاغلان 15 ساله و بیشتر کشور در بهار سال جاري حدود 23 میلیون و 676 هزار نفر بوده که حدود 75 درصد این جمعیت در مناطق شهري
و حدود 25 درصد از آنها در مناطق روستایی مشغول به کار هستند. مشکل کار اینجاست که وقتی ترکیب منطقه اي اشتغال موردبررسی قرار می گیرد، نشان از
افزایش اشتغال 413 هزار نفري در بهار 1400 درمقایسه با سال گذشته دارد؛ یعنی هر بیننده اي ابتدا فکر می کند شرایط درست و براساس نیازهاي روستانشینان

 
پیش رفته است. 

ولی نکته مهم اینجاست که این افزایش اشتغال متوازن رخ نداده است، به گونه اي که از سال 84 تابه حال حدود 4 میلیون و 600 هزار نفر به اشتغال شهري افزوده
شده و باوجود عدم تغییر چندان جمعیت فعال روستاها، اشتغال این مناطق بیش از یک میلیون و 500 هزار نفر کاهش پیدا کرده است. همه اینها درحالی است که
در سال هاي اخیر اشتغال روستایی، ایجاد مشاغل پایدار روستایی، حمایت از کشاورزي و بخش خدمات روستایی و به طور کلی توجه به آنها از محورهاي اصلی وعده

 
هاي مسئولان بوده است. 

ازقضا طرح هاي مختلفی نیز مصوب شده که این طرح ها عمدتا بر پول پاشی و هدایت نقدینگی تاکید داشتند که براساس آمار شکست خورده اند. تزریق 1.5 میلیارد
دلار از صندوق توسعه ملی طرحی است که از ابتداي سال 97 اجرا شده و قرار بوده است به ایجاد اشتغال پایدار و تقویت اشتغال در مناطق روستایی کمک کند، اما
بررسی آمار اشتغال نقاط روستایی کشور نشان داد طی سه سال اخیر تعداد شاغلان روستاها با کاهش نزدیک به 400 هزار نفري از 6 میلیون و 400 هزار نفر در
سال 98 به 6 میلیون در سال جاري رسیده است. سامانه دریافت کنندگان تسهیلات اشتغال پایدار روستایی ازطریق وب سایت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی
دردسترس است که در آن باوجود این نظارت ها، همچنان برخی انحراف ها در اعطاي این تسهیلات مشاهده می شود. براساس اطلاعات این سامانه در شهر تهران دو

 
مجموعه ورزشی در شرق این شهر تسهیلات روستایی دریافت کرده اند. 



توسعه صنعتی روستاها و ایجاد اشتغال روستایی یکی از وعده هاي دولت آینده و ابراهیم رئیسی نیز بوده است که براي تحقق این وعده باید به این موارد توجه کرد:
1. هدایت نقدینگی بدون ایجاد مسیر مطمئن براي برخورد اعتبارات و تسهیلات به بنگاه ها غیرممکن است و درنهایت به سفته بازي دلالان منجر می شود، 2.
فرآیند توسعه صنعتی به شروع فرآیند پایین به بالاي توسعه صنعتی از شهرستان ها و روستاها با استفاده از نیروي کار مازاد و عموما داراي بیکاري پنهان و فصلی
براي تولید کارخانه هاي کوچک و عموما کاربر با ارزش افزوده پایین اشاره دارد که باید دید آیا دولت آینده به آن توجهی خواهد کرد یا خیر. به عنوان مثال در
مراحل اولیه توسعه چین بعد از اصلاحات سال 1978، شکل گیري و زایش قارچ گونه شرکت هایی به نام Township-Village-Enterprises یا TVE ها در
سطح وسیعی از مناطق روستایی و شهرستان نشین این کشور بود که شکل گیري و شکوفایی چین را رقم زد و 3. پایین بودن هزینه ثابت در راه اندازي بنگاه هاي

 
کوچک و متوسط در روستاها مزیتی است که توجه دولت بعدي را در توازن بخشی به اقتصاد روستایی و تنوع بخشی به آن طلب می کند. 

 
برخلاف مرکز آمار، نگران اشتغال هستیم 

مطابق آخرین آمار ارائه شده از سوي مرکز آمار ایران از آمار نیروي کار در بهار 1400 در مقایسه با سال قبل، بیش از 230 هزار نفر به جمعیت فعال از نظر اقتصادي
(شاغل و بیکار) افزوده شده است. با وجود این، جمعیت فعال 25 میلیون و 967 هزار نفري در بهار امسال، همچنان نسبت به جمعیت فعال 27 میلیون و 460 هزار
نفري بهار 1398 از فاصله قابل توجهی برخوردار است. همچنین بررسی نرخ بیکاري افراد 15 ساله و بیشتر نشان می دهد که 8,8 درصد از جمعیت فعال (شاغل و

 
بیکار)، بیکار بوده اند. 

بررسی روند تغییرات نرخ بیکاري حاکی از آن است که این شاخص، نسبت به سال قبل (1399) کمتر از یک درصد کاهش یافته است. در بهار 1400، به میزان 41,
4 درصد جمعیت 15 ساله و بیشتر از نظر اقتصادي فعال بوده اند، یعنی یا شاغل بوده یا به دنبال شغل بوده اند. بررسی تغییرات نرخ مشارکت اقتصادي حاکی از آن
است که این نرخ نسبت به سال قبل (1399) 0.1 درصد افزایش یافته است. درمجموع براساس این آمار مشارکت اقتصادي (جمعیت فعالی که به دنبال شغل بوده یا
شاغل محسوب می شوند) و همچنین بیکاري اندکی در بهار 1400 بهبود پیدا کرده اما همچنان جمعیت غیرفعال کشور که در واقع قید شغل و فعالیت اقتصادي را
زده اند، بالاست. در بهار 1400 حدود 37 میلیون از جمعیت 62 میلیون و 770 هزار نفري افرادي که بالاي 15 سال سن دارند و براساس تعاریف اقتصادي در سن

 
کار هستند، غیرفعال بوده و علاقه اي به حضور در اجتماع اقتصادي نداشته اند. 

بنابراین آنچه هر سه ماه یک بار مرکز آمار تحت عنوان نرخ بیکاري اعلام می کند و در کمال تعجب و برخلاف دیدگاه عموم درحال کاهش پیدا کردن است صرفا با
بالا بودن جمعیت غیرفعال کشور حاصل شده و به هیچ وجه نشان دهنده مجموع بیکاري افراد بالاي 15 سال نیست. مرکز آمار در اعلام آمار خود از تیتر مثبت در
بهار 1400 حدود نیمی از شاغلین خارج شده از بازار کار، به اشتغال بازگشتند استفاده کرده است، این درحالی است که علاوه بر بالابودن جمعیت غیرفعال، آمارهاي
جدید مرکز آمار از پنج مورد نگران کننده دیگر خبر می دهد: 1- نرخ بیکاري جوانان 15 تا 24 ساله حاکی از آن است که 22,1 درصد از فعالان این گروه سنی در
بهار 1400 بیکار بوده اند. 2- بررسی سهم اشتغال ناقص جمعیت 15 ساله و بیشتر نشان می دهد در بهار 1400 تقریبا 10 درصد جمعیت شاغل (دومیلیون و 311
هزار نفر)، به دلایل اقتصادي (فصل غیرکاري، رکود کاري، پیدا نکردن کار با ساعت بیشتر و...) کمتر از 44 ساعت در هفته کار کرده و آماده براي انجام کار اضافی

 
بوده اند. 

این درحالی است که سهم اشتغال ناقص در سال 99 حدود 7,9 درصد از کل شاغلین یا به عبارتی یک میلیون و 818 هزار نفر بوده است. این مساله نشان می دهد
رشد 400 هزار نفري اشتغال در بهار 1400 در مقایسه با سال قبل عمدتا ناقص بوده و این مشاغل از پایداري بالایی برخوردار نخواهند بود. 3- وضعیت بازار براي
گروه تحصیلکرده هاي دانشگاهی در بهار 1400 نه تنها بهبود پیدا نکرده، بلکه بدتر شده است، در این بازه زمانی، جمعیت فعال تحصیلکرده هاي دانشگاهی بالغ بر
430 هزار نفر کاهش یافته است. علاوه بر این نرخ بیکاري تحصیلکرده هاي دانشگاهی در بهار 1400 معادل 13,4 درصد گزارش شده که در مقایسه با بهار 1399
تقریبا بدون تغییر است. با این همه تعداد بیکاران تحصیلکرده دانشگاهی در این بازه زمانی بالغ بر 22 هزار نفر افزایش یافته است. 4- نرخ بیکاري روستایی در بهار

 
1400 با دو درصد افزایش به 15 درصد رسیده است. 

همچنین میزان اشتغال جمعیت 15 سال و بیشتر روستایی در سال 99 و بهار 1400 پایین ترین میزان در دو دهه اخیر بوده است. تعداد شاغلان روستایی 6 میلیون
نفر برآورد شده است. 5- به روال مرسوم بیش از سه میلیون نفر یا به عبارتی 52 درصد از شاغلان روستایی در بخش کشاورزي فعالیت دارند که از عدم تنوع بخشی

 
در اقتصاد روستایی در چند دهه اخیر خبر می دهد و در عین حال سایه خشکسالی بی سابقه بر آن سنگینی می کند. 

 
شاغلان روستاها 1.5 میلیون آب رفته اند 

آمارها نشان می دهند شاغلان 15 ساله و بیشتر کشور در بهار سال جاري حدود 23 میلیون و 676 هزار نفر بوده که حدود 75 درصد این جمعیت در مناطق شهري
و حدود 26 درصد از آنها در مناطق روستایی مشغول کار هستند. همچنین آمارهاي منتشرشده در بهار 1400 و سال 99 حکایت از کاهش 450 هزار نفري اشتغال
روستایی در مقایسه با سال 98 دارد. اتفاقی که در میان تمام صحبت ها و وعده هاي مسئولان در رابطه با حمایت از اشتغالزایی، بیانگر بی خیالی و در اولویت نبودن

 
اشتغال روستایی در برنامه متولیان امر است. 



بررسی آمارهاي اشتغالزایی در سال 99 و 1400 حکایت از این دارد که ترکیب منطقه اي ایجاد اشتغال در کل کشور رعایت نشده است. به طوري که براساس آن با
کاهش 450 هزار نفري اشتغال روستایی در مقایسه با سال 98 و کاهش یک میلیون و 404 هزار نفري در مقایسه با سال 84 روبه رو هستیم. این درحالی است که
در دو دهه اخیر رونق روستاها و اقتصاد روستایی در دستور کار دولت ها بوده و طرح هاي پرزرق و برقی نیز در جهت آن مصوب شده است. طرح اشتغال پایدار
روستایی و عشایري در سال 96 و تزریق یک ونیم میلیارد دلار از صندوق توسعه ملی براي طرح هاي حوزه اشتغال روستایی و عشایري ازجمله سیاست هایی بود که
در سال هاي اخیر براي هدف مذکور در نظر گرفته شده بود که آمارها از عدم تحول و عدم اصابت طرح ها به اهداف خبر می دهند. همان طور که گفته شد براساس
آخرین آمار حدود 450 هزار نفر در روستاها در مقایسه با سال 98 شغل خود را از دست داده اند که این کاهش به ترتیب در بخش کشاورزي 180 هزار نفر، در

 
بخش صنعت 11 هزار نفر و در بخش خدمات 182 هزار نفر بوده است. 

 
اشتغال روستایی ناپایدارتر از همیشه 

مشکل کار اینجاست که وقتی ترکیب منطقه اي اشتغال موردبررسی قرار می گیرد، نشان از افزایش اشتغال 413 هزار نفري در بهار 1400 در مقایسه با سال گذشته
دارد، یعنی هر بیننده اي ابتدا فکر می کند شرایط درست و براساس نیازهاي روستانشینان پیش رفته است. ولی نکته مهم اینجاست که این افزایش اشتغال متوازن
رخ نداده است، به گونه اي که از سال 84 تا به حال حدود چهارمیلیون و 600 هزار نفر به اشتغال شهري افزوده شده و با وجود عدم تغییر چندان جمعیت فعال

 
روستاها، اشتغال این مناطق بیش از یک میلیون و 500 هزار نفر کاهش پیدا کرده است. 

به طور خلاصه مهم ترین موارد حول اشتغال روستایی را در این پنج مورد باید دید: 1- اشتغال روستایی در 20 سال اخیر یک ونیم میلیون نفر کاهش یافته است،
2- با وجود انواع و اقسام طرح هاي اشتغالزایی و پایداري اشتغال در روستا، مشارکت اقتصادي از 45 درصد در سال 84 به 40 درصد در بهار 1400 رسیده است. 3-
با وجود رشد 76 هزار نفري اشتغال روستایی در بهار جاري، با وجود خشکسالی احتمالی در سال جاري و سال هاي آینده، باید شاهد افت اشتغال در روستاها باشیم.
4- بیش از 50 درصد اشتغال روستایی به کشاورزي اتکا دارد که تمامی طرح هاي توسعه اي صنعتی روستاها و تنوع بخشی اقتصاد روستا را شکست خورده نشان
می دهد. 5- حدود 6 دهه از آمایش فضاي اقتصاد کشور (توسعه متوازن اقتصاد) صحبت شده و حول آن برنامه ریزي شده است اما به جرات می توان از استقرار

 
تمامی فعالیت هاي بزرگ اقتصادي در چند شهر بزرگ و عدم توجه به مشاغل و صنایع خرد در شهرها و روستاهاي کوچک صحبت کرد. 

 
تسهیلاتی به اسم روستا، به کام دلالان 

درحالی که دولت طی چهارسال اخیر 1,5 میلیارد دلار از منابع صندوق توسعه ملی را در قالب طرح اشتغال پایدار به ایجاد و تقویت اشتغال در مناطق روستایی
اختصاص داده، اما بررسی آمار اشتغال نقاط روستایی کشور نشان داد طی سه سال اخیر تعداد شاغلان روستاها با کاهش نزدیک به 400 هزار نفري از 6 میلیون و
400 هزار نفر در سال 98 به 6 میلیون در سال جاري رسیده است. به طور کلی سال هاست در ایران از هدایت نقدینگی و خلق اعتبار جدید براي تقویت تولید
صحبت می شود که تزریق پول صندوق توسعه ملی نیز در همان راستاست، اما مشخص است این سیاست ها یا بدون تاثیر است یا لااقل اقتصاد ما از پیش شرط هاي

 
لازم جهت اثرپذیري برخوردار نیست. 

یکی از چالش هاي تزریق نقدینگی براي جهش تولید، عدم برخورد اعتبار به طرح هاي مولد و عدم ارزیابی دقیق دریافت کنندگان است. هرچند درحال حاضر
اطلاعات سامانه دریافت کنندگان تسهیلات اشتغال پایدار روستایی از طریق وب سایت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به صورت به روز و با جزئیاتی مانند عنوان
طرح، میزان اشتغال و مبلغ پرداختی، به تفکیک شهرستان، موجود و قابل دسترس است. با وجود این نظارت ها، همچنان برخی انحراف ها در اعطاي این تسهیلات
مشاهده می شود. براساس اطلاعات این سامانه در شهر تهران دو مجموعه ورزشی در شرق این شهر تسهیلات روستایی دریافت کرده اند. از این موارد بسیار است که

 
به اسم فعالیت اقتصادي در روستاها، تسهیلاتی دریافت شده و درنهایت به فعالیت هاي غیراقتصادي در شهر یا سفته بازي در شهر و روستا تبدیل شده است. 

 
ظرفیت روستاها در اشتغالزایی و توسعه صنعتی 

براساس نتایج سرشماري عمومی نفوس و مسکن سال 1395، تعداد آبادي هاي داراي سکنه کشور 62 هزار و 284 آبادي است که 536 آبادي در مقایسه با سال
1390 افزایش داشته است. همچنین تعداد آبادي هاي داراي 20 خانوار یا 100 نفر جمعیت ساکن و بیشتر که در قالب روستا تعریف می شود 39 هزار و 601 روستا
است که نسبت به سال 1395، یک هزار و 335 روستا به تعداد روستاهاي کشور افزوده شده و درمجموع، از جمعیت کل کشور 20 میلیون و 730 هزار و 625 نفر
متعلق به جامعه روستایی است که سهمی معادل 26 درصد از جمعیت کل کشور را دربر می گیرد. میانگین سهم جامعه روستایی در دیگر نقاط دنیا براساس آمارهاي
جهانی در سال 2014 نیز شامل اروپا 27 درصد، آسیا 52 درصد، ژاپن 7 درصد، هند 68 درصد و انگلستان حدود 23 درصد است. یکی از ضعف هاي اساسی کشور
در مسیر توسعه روستایی و ناتوانی در استفاده مناسب از امکانات و ظرفیت روستاها در فعالیت هاي اقتصادي ازجمله اقتصاد، نداشتن برنامه جامع و منسجم

 
درخصوص توسعه روستایی است. ازجمله ظرفیت هاي روستایی کشور: 



 
1. بیش از 10 هزار معدن در مناطق روستایی کشور وجود دارد که باید طی مراحلی شفاف به بخش خصوصی واگذار شود، 

2. تاکید بی اندازه بر تقویت بخش کشاورزي و عدم ایجاد صنایع و بنگاه هاي کوچک در روستاها، 3. پایین بودن هزینه ثابت در راه اندازي بنگاه هاي کوچک و
متوسط در روستاها مزیتی است که توجه جدي به آن نشده است، 4. تاسیس شرکت هاي روستا- شهري و همچنین تعاونی ها که در نقشه توسعه متفاوت کشورهاي

 
دیگر نقش بسزایی در پیشرفت اقتصادي داشتند، اما تابه حال به آن توجهی نداشته ایم. 

 
وطن امروز 

 
- به دلیل کمبود نهاده هاي دامی قیمت هر کیلو مرغ به بیش از 36 هزار تومان رسید 

وطن امروز درباره بازار مرغ گزارش داده است: در سایه اختلاف نظرهاي وزارت جهاد کشاورزي، بانک مرکزي و گمرك و تداوم سیاست تخصیص ارز ترجیحی و قیمت

 
گذاري دستوري، قیمت مرغ دوباره افزایش یافت 

با ادامه سیاست اشتباه تخصیص ارز ترجیحی براي نهاده هاي دامی و اجرایی نکردن قانون تمرکز مدیریت محصولات کشاورزي، زخم کاري و عمیق بحران مرغ دوباره
سر باز کرد و قیمت مرغ در خرده فروشی ها به کیلویی بیش از 36 هزار تومان رسید، البته در کنار نارسایی هاي کلان سیاست گذاري بیان شده، سوء مدیریت هاي

 
صورت گرفته در رابطه با تخصیص و تامین ارز و دپو شدن نهاده هاي دامی نیز در این اتفاق بی تاثیر نبوده است. 

به گزارش وطن امروز، در حالی که از مدت ها قبل، فعالان بخش خصوصی درباره شرایط تولید مرغ در کشور و بازار این محصول هشدار می دادند، بی توجهی

 
متولیان به این هشدارها منجر به اوج گرفتن نابسامانی ها در بازار شده است. 

بررسی هاي میدانی حاکی از آن است که قیمت مرغ در اکثر شهرها از جمله پایتخت دونرخی شده است، به طوري که در معدود مراکز فروش مرغ با قیمت مصوب
24 هزار و 900 تومان و در اکثر خرده فروشی ها با قیمت کیلویی 36 هزار و 500 تومان به فروش می رسد ضمن اینکه عرضه آن نیز نسبت به هفته هاي قبل
محدودتر شده و آن طور که مردم می گویند براي خرید این کالا مجبور هستند به چندین مرکز خرید مراجعه کنند. در میادین میوه و تره بار نیز که عرضه مرغ به

 
قیمت مصوب به صورت روزانه در حال انجام است، از یک سو میزان عرضه کاهش یافته و از سوي دیگر مرغ به صورت صفی فروخته می شود. 

 
فروردین 1400؛ هشدار مرغداران درباره وضعیت جوجه یک روزه 

هشدار فعالان صنعت طیور درباره وضعیت تولید مرغ از اواخر فروردین سال جاري شروع شد. 28 فروردین ماه 1400 بود که کانون سراسري مرغداران گوشتی در
نامه اي به وزارتخانه هاي جهاد کشاورزي و صمت با اشاره به شکل گیري بازار سیاه جوجه گوشتی، اعلام کرد: اگر قیمت جوجه یک روزه تا هفته آینده به قیمت

 
مصوب نرسد، این تشکل صنفی مسؤولیتی درباره کاهش تولید مرغ ندارد. 

اردیبهشت 1400؛ انتقاد مرغداران از عدم کنترل قیمت مؤلفه هاي تولید و سرکوب نرخ مرغ 13 اردیبهشت 1400 نیز مرغداران در نامه اي به کاظم خاوازي، وزیر
جهاد کشاورزي خواستار کنترل قیمت مؤلفه هاي تولید شدند. کانون سراسري مرغداران گوشتی کشور در این نامه ضمن انتقاد از دخالت دولت در بازار مرغ و
سرکوب قیمتی این کالا، خواستار کنترل قیمت مؤلفه هاي تولید مرغ شد و تاکید کرد که اعلام آمار ساختگی و ادعاهاي غیرواقعی در خوب نشان دادن شرایط و

 
عملکرد دولت، واقعیت را تغییر نمی دهد. 

 
خرداد 1400؛ هشدار تولیدکنندگان درباره بازار نابسامان جوجه یک روزه و لزوم اتخاذ تدابیر لازم از سوي دولت 

اواخر خردادماه سال جاري نیز حبیب اسداالله نژاد، نایب رئیس کانون سراسري مرغداران گوشتی گفت: نرخ مصوب جوجه یک روزه گوشتی 4200 تومان است اما

 
جوجه با این قیمت یافت نمی شود. 

وي با بیان اینکه مسؤولان باید در کنترل قیمت مؤلفه هاي تولید، تدابیر بیشتري اتخاذ و این مساله را مدیریت کنند، گفت: افزایش قیمت مؤلفه هاي تولید، افزایش
قیمت تمام شده را به دنبال دارد و به دلیل سرکوب قیمتی که از سوي دولت براي محصول نهایی اتفاق می افتد، گاها تولیدکنندگان زیان می کنند. به طور مثال
بعد از تصویب و اعلام قیمت 24900 تومانی تاکنون ما شاهد افزایش 15 تا 20 درصدي قیمت مؤلفه هاي تولید مانند جوجه، ذرت، سویا، حمل و ریزمغذي ها بوده
ایم اما این اثرات را در قیمت فعلی مرغ نمی بینیم و اصلاح قیمت صورت نگرفته است، البته برخی از این افزایش قیمت مؤلفه ها مانند جوجه مربوط به عدم نظارت

 
و سودجویی در بازار است که متأسفانه دولت نسبت به آن بی تفاوت است. 



 
تیر 1400؛ مرغداران با کمبود نهاده هاي دامی مواجهند 

اوایل تیرماه جاري محمد یوسفی، رئیس انجمن پرورش دهندگان مرغ گوشتی با اشاره به اینکه در حال حاضر مشکل اصلی تولید کمبود نهاده هاي دامی است،
گفت: در حال حاضر بحث اصلی که مطرح است، مساله بودن و نبودن است. زمانی که دان در اختیار مرغداران قرار نگیرد، جوجه ریزي نیست و بر اساس برنامه ریزي
و پیش بینی هاي انجام شده، صورت نخواهد گرفت و واحدهاي مرغ مادر نیز تولید خود را کاهش می دهند، بنابراین این احتمال وجود دارد که با کاهش شدید تولید

 
مواجه شویم. 

 
سرکوب قیمت، تولید را کاهش داد 

حبیب اسداالله نژاد، نایب رئیس کانون سراسري مرغداران گوشتی از سیاست دولت در سرکوب قیمت مرغ به رغم افزایش قیمت نهاده ها انتقاد کرد و افزود: بعد از
اینکه قیمت مرغ 24 هزار و 900 تومان تعیین شد، هم شاهد افزایش نرخ مصوب نهاده ها بودیم و هم قیمت جوجه یک روزه افزایش شدید داشته اما نرخ مصوب

 
مرغ تغییري نکرده و دولت به بهانه حمایت از مصرف کنندگان، زیر بار اصلاح قیمت نمی رود که منطقی نیست. 

 
این فعال بخش خصوصی تأخیر بیش از یک ماه در بارگیري نهاده هاي دامی را پس از خرید این محصولات از دیگر مشکلات مرغداران عنوان کرد. 

 
ارز ترجیحی چه شد؟ 

این اتفاقات در بازار مرغ در حالی رخ می دهد که دولت براي مدیریت بازار مرغ و دیگر محصولات پروتئینی به نهاده هاي دامی مورد نیاز تولید این محصولات ارز

 
ترجیحی (4200 تومانی) تخصیص می دهد اما این ارز هیچ تاثیري روي بازار نداشته است. 

طبق اظهارات اخیر اکبر کمیجانی، رئیس کل جدید بانک مرکزي 6 میلیارد دلار ارز ترجیحی مربوط به نیمه نخست سال است و تنها 2 میلیارد دلار براي 6 ماه دوم

 
سال آینده در نظر گرفته شده است. 

 
مثلث تخصیص، تأمین و ترخیص 

فارغ از موضوع میزان ارز ترجیحی در نظر گرفته شده براي 6 ماه نخست سال جاري، موضوع داراي اهمیت در روزهاي اخیر اختلاف نظر بین وزارت جهاد کشاورزي و

 
گمرك در زمینه تامین ارز ترجیحی کالاهاي دپو شده در گمرکات کشور است. 

هم اکنون گمرك مدعی است بیش از 6 میلیون تن کالا در بنادر و انبارهاي کشور بلاتکلیف است و واردکنندگان براي ترخیص دچار مشکل شده اند. 2 مشکل عمده
تعلل بانک مرکزي در صدور کد رهگیري و نرسیدن اسناد مرتبط با سامانه بازارگاه وزارت جهاد کشاورزي، اصلی ترین دلایل مطرح شده توسط گمرك براي این اتفاق

 
است. 

سوالی که طرح می شود این است: بانک مرکزي آیا به تعهدات خود طبق بودجه عمل کرده است یا خیر؟ آنطور که کمیجانی در هفته جاري از میزان تامین ارز
کالاهاي اساسی گزارش داده، تاکنون قریب به 5/5 میلیارد دلار ارز ترجیحی تخصیص پیدا کرده است. با این تفاسیر نباید در ترخیص کالاهاي اساسی مشکلی به

 
وجود بیاید. 

اما از سوي دیگر حسین تاجیک نژاد، کارشناس ارشد حوزه ارزي بانک مرکزي در گفت وگوي ویژه خبري تلویزیون اعلام کرد با وجود تخصیص بیش از 90 درصد ارز

 
ترجیحی کالاهاي اساسی تنها 2 میلیارد و 700 میلیون دلار تامین شده است. 

 
وي در تشریح جزئیات این تامین ارزي گفت: از این مقدار 2/2 میلیارد دلار به صورت نقدي و حدود نیم میلیارد دلار به صورت اعتباري تامین شده است. 

اینطور که پیداست دلیل دپو شدن بخشی از کالاها در انبارهاي گمرك هم ناشی از این تامین ارزي به شکل اعتباري است، زیرا در این روش ابتدا باید کالا وارد کشور

 
شود و پس از گذراندن مراحل ترخیص، تامین به صورت اعتباري انجام شود. 

از سوي دیگر وزارت جهاد کشاورزي هم معتقد است آنچنان که باید و شاید تامین ارز بدرستی انجام نشده به طوري که از 5/4 میلیارد اختصاص یافته براي واردات

 
کالاهاي اساسی مرتبط با وزارت جهاد کشاورزي، تنها یک میلیارد و 600 میلیون دلار تامین شده است. 



اتفاقات اخیر در بازار محصولات کشاورزي و واردات کالاهاي اساسی نزدیک به یک سالی است که اقتصاد کشورمان را رنج می دهد و آنطور که به نظر می رسد تمرکز
اندك مدیریتی براي تامین و توزیع محصولات کشاورزي وجود دارد. چهارشنبه هفته گذشته آخرین مهلت مسکوت نگه داشتن قانون تمرکز مدیریت محصولات

 
کشاورزي در وزارت جهاد کشاورزي بود و باید دید با بازگشت اختیارات به این وزارتخانه، این مشکلات ادامه خواهد یافت یا حل خواهد شد؟ 

 
کیهان 

 
- سیل نقدینگی باز هم رو به افزایش 

کیهان درباره آمارهاي پولی گزارش داده است: براساس ارقام بانک مرکزي از خرداد ماه سال گذشته تا پایان خرداد ماه امسال یک هزار و 46 هزار و 924 میلیارد

 
تومان و در سه ماهه اول امسال 227 هزار و 924 میلیارد تومان به حجم نقدینگی افزوده شده است. 

به گزارش فارس، براساس آمارهاي جدید بانک مرکزي از میزان رشد نقدینگی، تا پایان خرداد ما امسال حجم نقدینگی به عدد 3 هزار و 704 هزار و 94 میلیارد

 
تومان رسیده است. 

طبق اعلام بانک مرکزي حجم نقدینگی در 12 ماهه منتهی به خرداد ماه امسال 39.4 درصد رشد داشته که نسبت به پایان اسفند ماه سال گذشته 6.6 درصد

 
افزایش نشان می دهد. 

طبق این آمار از خرداد ماه سال گذشته تا پایان خرداد ماه امسال یک هزار و 46 هزار و 924 میلیارد تومان و در سه ماهه اول امسال 227 هزار و 924 میلیارد تومان

 
به حجم نقدینگی افزوده شده است. 

همچنین پایه پولی در سه ماهه اول امسال با رشد 9.2 درصدي به 501 هزار و 107 میلیارد تومان رسیده که نسبت به مدت مشابه سال قبل 30.7 درصد (117 هزار

 
و 757 میلیارد تومان) رشد داشته است. 

همچنین در سه ماهه اول امسال هم 42 هزار و 217 میلیارد تومان رشد داشته که طبق گزارش بانک مرکزي بخش عمده آن ناشی از تنخواه گردان بودجه 1400
بوده است. ضمن اینکه بانک مرکزي براي کنترل این رشد اقدام به فروش اوراق بدهی و جمع کردن بخشی از پایه پولی منتشر شده کرده است. براساس این آمار و

 
ارقام، نرخ ضریب فزاینده در سطح عدد 7.4 قرار دارد. 

 
راه هاي مهار و هدایت نقدینگی 

گفتنی است سیل نقدینگی طی سال هاي گذشته از سوي بسیاري از اقتصاددانان نسبت به وقوع آن به دفعات هشدار داده شده و گفته شده این سیل در کمین است
و اگر به موقع براي آن تدبیر نشود و ستاد مدیریت بحران قبل از وقوع، براي آن با دستورالعمل مشخص و سازوکارهاي منطقی بر پایه اقتصاد تشکیل نگردد، روزهاي
تلخی را در اقتصاد ایران رقم می زند. در این میان البته برخی معتقدند که این سیل ویرانگر، بخشی از اقتصاد ایران را دربرگرفته، اما همچنان عده اي دیگر بر این

 
باورند که هنوز هم فرصت هست تا بتوان جلوي حادثه را قبل از وقوع گرفت. 

متأسفانه نقدینگی در دولت حسن روحانی رشد بی سابقه و لجام گسیخته اي داشت و اگرچه طی برهه هاي زمانی گوناگون از سوي برخی دستگاه هاي سیاستگذار
گام هایی براي کنترل آن طراحی شد، اما هنوز هم در بدنه دولت، هستند کسانی که باوري به آثار مخرب نقدینگی در اقتصاد ایران ندارند و گویا همچون سیل کنونی

 
که با وقوع خود، بسیاري از ضعف هاي مدیریتی را در کشور نمایان کرد، باید اتفاقی بزرگ و تلخ رخ دهد تا شاید تدبیري براي آن صورت گیرد. 

نقدینگی شبیه یک هیولا است. اگر چنین هیولایی رها باشد، جاهاي مختلف را تخریب می کند. اگر این هیولا کنترل و به زنجیر کشیده شود، از نیرو و قدرت آن می
توان براي رسیدن به اهداف استفاده کرد. اولین گام مهار نقدینگی و دومین گام هدایت آن است یعنی استفاده کردن از نیروي نقدینگی براي تولید. بنابراین در گام
اول یعنی مهار باید یکسري اتفاقات رخ دهد. اولین اتفاق مدیریت خلق نقدینگی است که از عناصر مهار نقدینگی است. نقدینگی توسط بانک مرکزي و شبکه بانکی
خلق می شود. بانک مرکزي پول پایه را خلق می کند که پول پایه به شبکه بانکی وارد می شود، ضریب می خورد و چند برابر می شود. پول پایه × ضریب فزاینده
پولی = کل نقدینگی. بانک مرکزي باید خلق پول پایه را کنترل کند. در این راستا باید بدهی دولت و شبکه بانکی به بانک مرکزي مدیریت و کنترل شود. اگر در حال

 
حاضر امکان کاهش این بدهی وجود ندارد، لااقل قاعده جدي گذاشته شود که این بدهی به هیچ وجه افزایش پیدا نکند. 

به اعتقاد کارشناسان، قدرت خلق پول بانک ها هم باید کنترل شود. ضریب فزاینده پولی در طول دولت آقاي روحانی حدوداً سه واحد افزایش پیدا کرد یعنی ضریب
فزاینده پولی از 5 به 8 رسید. در این راستا قواعدي وجود دارد که بانک مرکزي می تواند با سه متغیر نرخ تنزیل مجدد، نرخ بهره بین بانک مرکزي و شبکه بانکی و



افزایش نرخ ذخیره قانونی، قدرت خلق پول بانک ها را محدود کند. مهم تر از آن، مهار نقدینگی در حساب هاي بزرگ و کلان است؛ به این معنا که قواعدي براي
جابه جایی پول هاي بسیار بزرگ در حساب هاي محدود، وضع شود. بخشی از این حساب ها متعلق به مؤسسات یا شرکت هایی است که متعلق به بانک ها هستند.
یکی از مهمترین خسارتی که بنگاه داري بانک ها براي کشور دارد، این است که باعث رهاشدگی نقدینگی در کشور شده است. به این معنا که بانک ها بخشی از
تسهیلات و سپرده هایی که از مردم یا بانک مرکزي گرفته اند را به شرکت ها و مؤسسات زیرمجموعه خودشان تخصیص داده اند و هدف اصلی شرکت ها و مؤسسات
زیرمجموعه بانک ها، سودآوري است و از این قدرت نقدینگی براي سودآوري استفاده می کنند. این شرکت ها گاهی اوقات در بازارهاي مختلف مالی مانند بازار ارز،
بازار خودرو، املاك، طلا، سهام و بورس، اقدام به خرید و فروش بسیار سنگین کرده و باعث متلاطم شدن این بازارها شده اند که بخشی از تورم در بازار دارایی ها،

 
ناشی از چنین اقدامی است. 

مدیریت، کاهش و حذف بنگاه داري بانک ها، از عناصر جدي در مهار نقدینگی است که از عهده بانک مرکزي برمی آید. در این راستا بانک مرکزي باید قواعدي را در
نظر بگیرد که بانک ها بنگاه هایشان را محدود یا حذف کنند و اجازه نداشته باشند به جز مأموریت هاي جاري تجهیز و تخصیص منابع، به عنوان خریدار در بازارهاي

مختلف حضور پیدا کنند. بنابراین از این مرحله به بعد، بخش جدي مهار نقدینگی اتفاق می افتد.



خبرنگار مستقر در صحن پارلمان/آنچه امروز درصحن پارلمان گذشت/مجلس صداي مردم خوزستان

شد/ گزارش مجلس درباره خاموشی هاي اخیر/قالیباف در ثاتیر اقدامات نظارتی مجلس در کمتر شدن

مشکل کم آبی خوزستانمجوز ...

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1400/04/27

دغدغه، نگرانی و حتی عصبانیت وکلاي ملت نسبت به مسائل پیش آمده براي مردم خوزستان بیش از هر موضوع دیگري در جلسه امروز صحن خودنمایی
کرد؛ این را می توان از گریزهاي پی در پی شان به مسئله بی آبی خوزستان، در جریان بررسی موضوعات دیگري همچون بی برقی و سایر موضوعات به

خوبی فهمید.

به گزارش آرانیوز، «خاموشی هاي اخیر» و «بی آبی در خوزستان» محور اصلی موضوعات بیست و ششمین جلسه علنی مجلس (یکشنبه 27 تیرماه سال
1400) به ریاست دکتر محمدباقر قالیباف بود، جلسه اي که با حضور 212 نفر از نمایندگان، رأس ساعت 8 و 06 دقیقه آغاز و در ادامه رئیس مجلس نطق پیش از
دستور خود را با تکیه بر موضوعاتی همچون مدیریت بحران برق، برسیدگی به بحران آب در خوزستان، برنامه ریزي براي واکسیناسیون گروه هاي شغلی و سنی

 
مختلف، بررسی لایحه مهم و ضروري رتبه بندي معلمان، روند توزیع نهاده هاي دامی دپو شده و... قرائت کرد. 

 

 
دکتر قالیباف: تأثیر اقدامات نظارتی مجلس در کمتر شدن مشکل کم آبی خوزستان 

رئیس مجلس در ادامه با تسلیت رسیدن سالروز شهادت امام محمد باقر(ع)، گفت: مجلس شوراي اسلامی با محوریت کمیسیون انرژي موضوع خاموشی ها را پیگیري

 
کرد و به واسطه برخی اقدامات فوري و البته اهتمام مسئولان اجرایی در این زمینه مشکل خاموشی ها تا حدي در کوتاه مدت کاهش داشته است. 

 

 
قالیباف در پاسخ به تذکري: پیگیري مجلس، دولت را وادار کرد در ماه هاي پایانی لایحه رتبه بندي معلمان را ارائه کند 



نمایندگان نشست امروز مجلس را با طرح تذکراتی در رابطه با «لایحه رتبه بندي معلمان» آغاز کردند، لایحه اي که پس از چندین سال طرح در مجلس و دولت، بار
دیگر با جدیت و عزم هیأت رئیسه در مجلس یازدهم مورد توجه قرار گرفت، همان که نمایندگان در زمان تصویب با قاطعیت و با رأي بسیار بالا 230 رأي از 238 نفر
حاضر در صحن با کلیات آن موافقت کردند اما به گفته رئیس مجلس «اگرچه لایحه رتبه بندي معلمان در کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس در حال بررسی بود
اما سازمان برنامه و بودجه در نامه اي کتبی اعلام کرد؛ تأمین اعتبار لایحه دچار اشکال شده است از این رو باید اجازه دهیم بررسی قطعی لایحه مذکور در کمیسیون

 
تخصصی انجام شود سپس به صحن علنی بیاید» و عقب نشینی دولت در تأمین اعتبار لایحه مذکور، چالش جدیدي است که گریبان گیر این لایحه شده است. 

تا جایی که رئیس مجلس در پاسخ به تذکرات نمایندگان با بیان اینکه در زمانی که دولت لایحه می دهد باید بار مالی آن کاملاً روشن باشد، گفت: مردم و به ویژه
معلمان می دانند که مجلس از روز اول پیگیر رتبه بندي معلمان بوده است و این پیگیري ها دولت را وادار کرد در ماه آخر لایحه بدهد، اجازه دهیم بررسی این

 
لایحه در کمیسیون مسیر قانونی را طی کند. 

 

 
مجوز مجلس به سازمان فنی و حرفه اي براي دریافت کمک هاي نقدي و غیرنقدي جهت توسعه مراکز آموزشی 

بنابراین گزارش؛ «سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور مجاز است به منظور گسترش و بهسازي مهارت آموزي و فراهم نمودن زمینه هاي ایجاد اشتغال پایدار در
کشور، کمک هاي نقدي و غیرنقدي و هدایاي اشخاص حقیقی و حقوقی را دریافت و براي احداث، تعمیر، توسعه، بازسازي و تجهیز مراکز آموزشی مربوط با اولویت
نیازهاي مصرفی مهارتی شامل مواد مصرفی و ابزار کارگاهی براي آموزش هاي عملی کشور مصرف نماید.» این اصل ماده واحده "لایحه نحوه کمک هاي اشخاص
حقیقی و حقوقی به سازمان آموزش فنی و حرفه اي کشور" است که نمایندگان در جریان بررسی بررسی گزارش کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوري با آن

 
موافقت کردند. 

 

 
بروز بحران خاموشی به دلیل عدم مدیریت صحیح تولید، توزیع و مصرف برق 

اما اندر مصائب خاموشی هاي اخیر؛ خاموشی هایی که به گفته نخعی سخنگویی کمیسیون انرژي می تواند چالش هاي شدید امنیتی در ابعاد داخلی و بین المللی
ایجاد کند به همین منظور کمیسیون انرژي به جد به این موضوع ورود کرده و امروز نخعی با قرائت گزارش کمیسیون متبوعش در این خصوص، برضرورت حل این
مشکل تاکید کرد و گفت: در سال هاي اخیر صنعت برق کشورمان با چالش هایی ازجمله برهم خوردن توازن عرضه و تقاضاي برق به دلیل عدم توسعه تولید و
افزایش شدت مصرف، مشکلات محیط کسب و کار برق، مباحث اقتصاد برق و برهم خوردن توازن مالی ناشی از قیمت گذاري دستوري و عدم پرداخت یارانه به تولید،



مدیریت غیرمنسجم تولید و توزیع، تحریم و... مواجه بوده است که این مجموعه، چالش ها و زیرچالش هاي مربوط به آن کشور را با مشکلات عدیده اي مواجه کرده

 
و احتمال خاموشی هاي مستمر و ناگهانی را از امسال به بعد متصور ساخته است. 

 
قالیباف: احیاي زیرساخت تولید برق و انرژي هاي تجدیدپذیر با سیاست گذاري و سرمایه گذاري صحیح 

رئیس مجلس در ادامه بررسی گزارش کمیسیون انرژي مجلس درخصوص "خاموشی ها و مانع زدایی از صنعت برق" ضمن اشار ه اي کوتاه به مدیریت چالش آب در
استان خوزستان با رهاسازي بیش از 150 مترمکعب آب در ثانیه از سد کرخه و دز براي حل مشکل کشاورزي و منطقه هور، گفت: قانون گذاري درست می توان

 
زیرساخت تولید برق و انرژي هاي تجدیدپذیر را احیا کرد. 

 
دولت قطعی برق را به گردن طبیعت می اندازد/ به داد مردم خوزستان که صدایشان به جایی نمی رسد برسید 

اما از آنجا که نمایندگان نسبت به قطعی هاي برق که صنعت و کشاورزي و زندگی مردم را مختل کرده دغدغه مند هستند، پس از قرائت گزارش کمیسیون انرژي در
خصوص خاموشی هاي اخیر، تعدادي از آن ها خواستار صحبت و ارائه نظرات راهگشا در این خصوص شدند که در ادامه شهباز حسن پور بیگلري، مجید ناصري نژاد،
سیدمحمد مولوي، خلیل بهروزي فر، علی اصغر عنابستانی، سارا فلاحی بر موضوعاتی همچون فرسودگی شبکه انتقال برق، بیمار بودن اقتصاد برق کشور، عدم انگیزه

 
بخش خصوصی براي سرمایه گذاري تاکید کردند. 

 

 
اعلام وصول طرح توسعه و مانع زدایی از صنعت برق کشور 

همچنین پس از قرائت و بررسی گزارش کمیسیون انرژي درخصوص خاموشی هاي اخیر "طرح توسعه و مانع زدایی ها از صنعت برق" با امضاي 50 نفر از نمایندگان
مجلس اعلام وصول شد.البته در ادامه طرح هاي "تشکیل سازمان نظام طب مکمل" و "اصلاح قانون اساسنامه شرکت ملی صنایع پتروشیمی" نیز اعلام وصول شدند.

 
کلیات طرح دوفوریتی الزام دستگاه ها به پاسخگویی به تذکرات مجلس بررسی شد 

در جریان بررسی کلیات طرح دوفوریتی الزام دستگاه ها به پاسخگویی به تذکرات مجلس موافقان طرح اصلاح آیین نامه داخلی را اهرمی براي اثرگذاري تذکرات
دانستند و مخالفان معتقد بودند؛ طرح کمیسیون آیین نامه داخلی خلاف قانون اساسی است. البته رأي گیري درباره کلیات این طرح به نشست بعدي مجلس موکول

 
شد. 

 



 
تذکرات شفاهی 

 
البرز حسینی: مجلس براي بررسی وضعیت کمبود آب و قطعی برق جلسه تشکیل دهد 

 
محمد حسن آصفري: قیمت سیمان با قطعی برق از کیسه اي 15 هزار تومان به 70 هزار تومان افزایش یافت 

 
احد آزادي خواه: ستاد تنظیم بازار باید به وزارت جهاد کشاورزي برگردد/دولت نباید خلاف قانون کاري انجام دهد 

 
محمد صفائی: خشکسالی طبیعی و خشکسالی تحمیلی دولت مردم را با مشکل مواجه کرده است 

 
محمودزاده: نمایندگان مجلس موافق اجراي لایحه رتبه بندي معلمان هستند/ضرورت توجه دولت به معیشت فرهنگیان 

 
حسینی کیا: وزارتخانه هاي نیرو و صمت عامل اصلی گرانی سیمان و فولاد هستند 

 
مهدي طغیانی: قطعی 17 ساعته آب در مرکز استان اصفهان 

 
سمیه محمودي: پروژه انتقال آب شهرضا در دستور کار وزارت نیرو قرار گیرد 

 
سید مسعود خاتمی: احداث معدن سنگ نگاره هاي تیمره را از بین می برد 

 
سید سلمان ذاکر: دامداران ارومیه با کمبود شدید علوفه مواجهند/ دولت خسارت سیل ارومیه را برآورد و پرداخت کند 

 
رضا حاجی پور: جلوي واردات برنج را در فصل برداشت بگیرید 

 
عبدالرضا مصري: وزارت صمت با دلالان مصالح ساختمانی برخورد کند/ براي جبران خسارت کارخانجات سیمان و فولاد چاره اي بیاندیشید 

 
ناطقان میان دستور 

 
 



 

 
وحیدي: سهمی از انتقال آب دریاهاي عمان و خزر و یا رودخانه ارس به خراسان شمالی بدهید 

 
حسن لطفی: مجلس به جاي وضع قوانین جدید تنقیح قوانین را در دستور کار قرار دهد 

 
حیدري: روستاهاي قصر شیرین، سرپل ذهاب و گیلانغرب تشنه اند 

 
حسن پور بیگلري: قطع برق صنعت فولاد و کارخانجات سیمان را با مشکل مواجه کرده است 

 
حجت االله فیروزي: معرفی گزینه هاي قوي، فسادستیز و فعال براي وزارتخانه هاي دولت سیزدهم مطالبه جدي نمایندگان مجلس است 

 
زنگ پایان به صدا درآمد 

در نهایت پس از 4 ساعت جلسه علنی عبدالرضا مصري نائب رئیس مجلس زنگ پایان نشست علنی امروز مجلس را ساعت 12 و 50 دقیقه به صدا درآورد و افزود:
نشست بعدي روز (دوشنبه، 28 تیرماه) ساعت 7 و 45 دقیقه با بررسی ادامه دستور کار برگزار می شود./



تودیع و معارفه مدیریت صندوق استان اصفهان

تودیع و معارفه مدیریت صندوق استان اصفهان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1400/04/27

معارفه جناب آقاي آبیلی مدیر جدید صندوق کارآفرینی امید استان اصفهان و تودیع جناب آقاي مهدوي مدیر قبلی صندوق استان در مراسمی با حضور جناب آقاي
دکتر اصحابی عضو هیات مدیره صندوق کارآفرینی امید و جناب اقاي دکتر کرمی مدیر کل بازرسی و ارزیابی عملکرد استانداري اصفهان در محل سالن اجتماعات

شهید علیزاده صندوق استان اصفهان انجام پذیرفت



بازدید از مراکز آموزش فنی و حرفه اي و افتتاح دهکده کودك در رشت

منبع: لیجارشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1400/04/27

به گزارش لیجار نقل از پایگاه اطلاع رسانی فرمانداري رشت؛ دکتر ارسلان زارع و مهندس علی فتح اللهی صبح امروز (یکشنبه) در آستانه هفته ملی مهارت و
روز کارآفرینی، از مرکز آزمون، کارگاه آموزش صنایع دستی و مرکز آموزش هاي صنعتی فنی حرفه اي گیلان در رشت بازدید کرد. همچنین با حضور

نماینده عالی دولت در ...

رشت-لیجار:استاندار گیلان با همراهی فرماندار رشت در آستانه هفته ملی مهارت
از مراکز آموزش فنی و حرفه اي در رشت بازدید و مجموعه آموزشی- تفریحی

 
دهکده کودك را نیز افتتاح کرد. 

به گزارش لیجار نقل از پایگاه اطلاع رسانی فرمانداري رشت؛ دکتر ارسلان زارع و
مهندس علی فتح اللهی صبح امروز (یکشنبه) در آستانه هفته ملی مهارت و روز
کارآفرینی، از مرکز آزمون، کارگاه آموزش صنایع دستی و مرکز آموزش هاي

 
صنعتی فنی حرفه اي گیلان در رشت بازدید کرد. 

همچنین با حضور نماینده عالی دولت در گیلان و فرماندار رشت، دهکده کودك به
عنوان اولین و بزرگترین مجموعه آموزشی- تفریحی کودکان، در رشت مورد بهره

 
برداري قرار گرفت. 

هدف از اجراي این طرح، فرهنگ سازي در زمینه هاي ترافیکی، شهر نشینی، اجتماعی، آموزش هاي تخصصی در زمینه پلیس راهور، پلیس فتا، پلیس جرم شناسی،

 
پلیس مبارزه با مواد مخدر، آتشنشانی، امداد و نجات، هلال احمر و نیز استعدادیابی در سنین پایه است. 

کودکان در سنین بین 3 تا 13 سال وارد این مجموعه شده و بعد از غربالگري روانشناسی توسط تیم علمی به انتخاب مشاغل رفته و شغل مورد علاقه خود را انتخاب

 
و در فضاي کاملاً شاد، همراه با بازي و تفریح به کار در حرفه انتخابی می پردازند. 

استعداد یابی کودکان در مدت مشخص، دریافت مدرك رسمی، بسترسازي براي کسب درآمد و فراهم آمدن اوقاتی خوش و هدفمند از دیگر اهداف اجراي این دهکده

 
بوده است. 

شخصیت پردازي و داستان پردازي، اجراي خیابان ها و معابر مختلف در مقیاس کوچک، طراحی شغل هاي گوناگون، شبیه سازي و فضا سازي شهري کوچک،
طراحی پلان هاي ترافیکی، طراحی کلیه علائم راهنمایی رانندگی، طراحی و ساخت تجهیزات خانه مشاغل کودك از بهترین آیتم هاي دکوراتیو در خانه مشاغل

 
کودك می باشد. 

دست سازه مینیاتوري، نقاشی روي سنگ، نقاشی چهره، اوریگامی، سفالگري، نجاري، صنایع دستی، خیاطی، خلاقیت، موسیقی، دندانپزشکی، بازیگري، مکانیکی،

 
راهنمایی رانندگی، آتش نشانی و هلال احمر از مشاغل پیش بینی شده در دهکده کودك است. 

 
در این مجموعه وسایل بازي شامل سرسره بادي، استخر توپ، ترامپولین، استخرتوپ شنی، فوتبال دستی و پینگ پنگ نیز تعبیه شده است. 

شش مرداد، روز ملی کارآفرینی و آموزش هاي فنی و حرفه اي بوده و در این راستا از 31 تیر تا 6 مرداد، هفته ملی مهارت نامگذاري شده است.



پرداخت بالغ بر 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان فنی و حرفه اي در گیلان

منبع: لیجارشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1400/04/27

به گزارش لیجار نقل از پایگاه اطلاع رسانی استانداري گیلان؛ دکتر ارسلان زارع در آستانه هفته ملی مهارت، صبح امروز (یکشنبه) در حاشیه بازدید از مراکز
آموزش فنی و حرفه اي استان در گفت وگو با خبرنگاران، به نقش اساسی و مؤثر آموزش در تقویت مهارت و زمینه سازي براي اشتغال اشاره و اظهار کرد:

گیلان از 20 ...

رشت-لیجار:استاندار گیلان گفت: دولت طی سال گذشته بالغ بر 500
میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان فنی و حرفه اي که

 
اشتغال ایجاد کنند، پرداخت کرده است. 

به گزارش لیجار نقل از پایگاه اطلاع رسانی استانداري گیلان؛ دکتر ارسلان
زارع در آستانه هفته ملی مهارت، صبح امروز (یکشنبه) در حاشیه بازدید از
مراکز آموزش فنی و حرفه اي استان در گفت وگو با خبرنگاران، به نقش
اساسی و مؤثر آموزش در تقویت مهارت و زمینه سازي براي اشتغال اشاره
و اظهار کرد: گیلان از 20 مرکز آموزش فنی و حرفه اي با امکانات

 
زیرساختی مناسب و مربیانی ماهر برخوردار است. 

وي با اشاره به بازدید امروز خود از مراکز مختلف آموزش فنی و حرفه اي در رشت، گفت: مرکز آموزش و ارزیابی آنلاین یکی از بخش هاي مورد بازدید بود که

 
علیرغم محدودیت هاي کرونایی به عنوان یک فرصت در مسیر توسعه دولت الکترونیک محسوب می شود. 

نماینده عالی دولت در گیلان به سرمایه گذاري 35 میلیارد ریالی بخش خصوصی براي احداث دهکده کودك اشاره و خاطرنشان کرد: از ظرفیت بخش خصوصی در

 
زمینه سرمایه گذاري مشترك براي توسعه و فرهنگ سازي به ویژه در حوزا کودکان نیز با انعقاد تفاهم نامه ها و قراردادها استفاده شده است. 

وي افتتاح این مجموعه آموزشی را در ارتقاء سطح آگاهی کودکان و نوجوانان مؤثر ارزیابی کرد و افزود: آموزش هاي مراکز فنی و حرفه اي با حمایت هاي دولت از

 
طریق تسهیلات بانکی و نهادهاي حمایتی همچون کمیته امداد و بهزیستی و نیز صندوق کارآفرینی امید از اشتغال بانوان، هنرمندان و روستاییان پشتیبانی می کند. 

استاندار گیلان با بیان اینکه به واسطه حمایت هاي صورت گرفته دولت طی سالیان اخیر شاهد دستاوردهاي خوبی در صنعت بافت فرش و تابلو فرش، رشتی دوزي و
سایر صنایع دستی و رضایتمندي در فروش بوده ایم، گفت: دولت طی سال گذشته بالغ بر 500 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت به متقاضیان فنی و حرفه اي که

اشتغال ایجاد کنند، پرداخت کرده است.



سال گذشته 125میلیارد تومان براي آبادانی چاراویماق اختصاص
یافت

سال گذشته 125میلیارد تومان براي آبادانی چاراویماق اختصاص یافت

منبع: ترجمان صبحشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1400/04/27

معاون بنیاد مستضعفان و مدیرعامل بنیاد علوي از اختصاص 125 میلیارد تومان اعتبار براي تحقق الگوي آبادانی و پیشرفت منطقه چاراویماق در سال
گذشته خبرداد. نوشته سال گذشته 125میلیارد تومان براي آبادانی چاراویماق اختصاص یافت اولین بار در پایگاه خبري، تحلیلی ترجمان صبح. پدیدار شد.

معاون بنیاد مستضعفان و مدیرعامل بنیاد علوي از اختصاص 125 میلیارد تومان
اعتبار براي تحقق الگوي آبادانی و پیشرفت منطقه چاراویماق در سال گذشته

 
خبرداد. 

به گزارش ترجمان صبح، محسن منصوري در سفر به شهرستان چاراویماق گفت: 55 میلیارد تومان براي حوزه اعتبارات هزینه اي،  20 میلیارد تومان براي ساخت
مسکن محرومین، مددجویان کمیته امداد و افراد کم برخوردار،  20 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه و 30 میلیارد تومان اعتبار براي طرح هاي عمرانی،
فرهنگی، اجتماعی، اقتصادي و حوزه هاي مختلف آموزش و تربیتی شهرستان چاراویماق در سال گذشته اختصاص یافته که از مبلغ 30 میلیارد تومان، 18 میلیارد

 
تومان در سال اول جذب و 12 میلیارد تومان نیز در مسیر اجراء است. 

وي گفت: بنیاد علوي نیز از بازوان اجرایی بنیاد مستضعفان، در منطقه به عنوان یک نهاد و عامل کمک کننده در کنار دولت، براي پیشبرد اهداف مردم در تلاش

 
بوده و امید هست در طول چهار یا پنج سال آینده با ایجاد تحول در چهره منطقه، شاهد رفع و ریشه کنی محرومیت باشیم. 

 
منصوري در سفر به چاراویماق از طرح هاي محرومیت زدایی، عمرانی و تولیدي این شهرستان دیدن کرد. 

 
تخصیص یک دستگاه خودروي تانکر آب به چاراویماق  

 
مسوول نهاد پیشرفت و آبادانی بنیاد علوي نیز از تخصیص یک دستگاه خودروي تانکر آب به این شهرستان خبر داد. 

آیت شاهی افزود:  همچنین براي طرح هاي ساخت دیوار حایل، خانه عالم، احیاي مراتع، جاده بین مزارع، واکسیناسیون دام، احداث کانال میرزابیک کندي و طرح
هاي اشتغال زایی قالیبافی و زنبورداري، 6 میلیارد تومان اعتبار تخصیص یافت.



فرآیند مزایده ملی معادن در هرمزگان طبق چارچوب و قوانین انجام شده است

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1400/04/27

استاندار هرمزگان با اشاره به ارائه گزارش سازمان صنعت، معدن و تجارت، دستگاه هاي نظارتی و بخش خصوصی، گفت: در استان هرمزگان فرآیند مزایده
ملی معادن دقیقا طبق چارچوب ها و قوانین انجام شده است.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی«فلزات آنلاین» فریدون همتی (27 تیرماه) در نشست شوراي معادن استان هرمزگان با بیان اینکه استان هرمزگان بخشی از

 
فراخوان ملی مزایده معادن در سطح کشور بود اظهار داشت: در هرمزگان، 216 معدن در 46 محدوده معدنی و 170 محدوده اکتشافی در این مزایده قرار داشت. 

استاندار هرمزگان با بیان اینکه براي این مزایده در هرمزگان 178 نفر متقاضی داشتیم که براي 70 محدوده معدنی و اکتشافی پیشنهاد ارائه کردند و دو سوم دیگر

 
محدوده ها فاقد متقاضی و پیشنهاد بودند، افزود: در سطح ملی بنا به دلایلی برگزاري این مزایده فعلا متوقف شده است. 

وي با اشاره به ارائه گزارش سازمان صنعت، معدن و تجارت، دستگاه هاي نظارتی و بخش خصوصی در این نشست تصریح کرد: در استان هرمزگان فرآیند این مزایده

 
ملی دقیقا طبق چارچوب ها و قوانین انجام شده است. 

 
همتی در ادامه اضافه کرد: مکاتبه اي با ریاست محترم قوه قضائیه خواهیم داشت و تلاش می کنیم در سطح ملی و استانی، اشکالات این امر رفع شود. 

براساس گزارشی از ایسنا، استاندار هرمزگان در پایان خاطرنشان کرد: این کار بزرگ در سطح ملی فعلا متوقف شده است اما امیدواریم با تعامل قوه قضائیه و وزارت

 
صنعت، معدن و تجارت، این مزایده در راستاي رونق تولید و ایجاد اشتغال برگزار شود. 

انتهاي پیام//



چرا روند تولید سیمان کاهشی شد؟

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1400/04/27

باشگاه خبرنگاران جوان به نقل از مدیرکل نظارت بر کالاهاي فلزي و معدنی نوشت: متاسفانه سیمان انبار پذیر نیست به سرعت با جذب رطوبت هوا به سنگ
تبدیل می شود؛ این محصول باید در کمتر از یک ماه به مصرف برسد.

 باشگاه خبرنگاران جوان به نقل از مدیرکل نظارت بر کالاهاي فلزي و

 
معدنی نوشت: متاسفانه سیمان انبار پذیر نیست به سرعت با جذب رطوبت هوا به سنگ تبدیل می شود؛ این محصول باید در کمتر از یک ماه به مصرف برسد. 

حسن اله یاري مدیرکل نظارت بر کالاهاي فلزي و معدنی درباره مشکلات بازار سیمان، اظهار کرد: تولید سیمان براي اولین بار در چند سال گذشته ماه خرداد
کاهشی بوده است و تنها دلیل آن روند قطع برق است. برق کارخانجات تولید سیمان در دفعات مکرر قطع شده و فرایند تولید سیمان را تحت تاثیر قرار داده است.
این قطعی برق در چند روز اخیر دائمی بود و این مشکلات را در تولید و کنترل بازار سیمان تشدید کرد. به تازگی این اجازه داده شده تا شیفت 12 شب تا 8 صبح

 
این کارخانجات فعال شوند. 

او ادامه داد: در بسیاري از کارخانجات سیمانی و واحدهاي تولید فولاد، این امکان وجود ندارد که با قطع و وصل شدن برق تجهیزات را خاموش و روشن کنند؛ بنا بر
این 8 ساعت اجازه فعالیت، چندان تاثیري بر میزان تولید این محصولات نخواهد داشت. در شرکت هاي فولادي خاموش شدن ناگهانی کوره میلیاردها تومان ضرر

 
براي شرکت به همراه دارد. 

اله یاري گفت: در دنیا اولویت تخصیص برق با صنعت است، اما متاسفانه مسئولان این حوزه تصمیم به قطع برق واحدهاي صنعتی گرفتند. چند ساعت قطع برق
براي مصارف خانگی مشکلاتی را به همراه خواهد داشت، اما قطعی برق براي واحدهاي صنعتی به معناي توقف تولید، اشتغال و ایجاد اختلال در نظم عرضه و تقاضا
خواهد بود. کشور ما ماهانه حداقل 5 میلیون تن مصرف سیمان دارد؛ امروز با توجه قرار گرفتن در روزهاي اوج مصرف این میزان تا 8 میلیون تن در ماه افزایش پیدا

 
می کند اما متاسفانه با توجه به مشکلات ایجاد شده میزان تولید ما به زیر 3 میلیون تن رسیده است. 

 
 



مدیرکل نظارت بر کالاهاي فلزي و معدنی تصریح کرد: بر خلاف محصولاتی مثل فولاد، سیمان کالاي خاصی است و نمی توانیم آن را دپو کنیم. مطابق اطلاعات به
دست آمده از سامانه جامع انبارها، در محصولات فولادي امروز موجودي انبارهاي واحدهاي تولید و توزیع کشور بالاي 4 میلیون تن است. با توجه به میزان قطعی

 
برق و گاز در زمستان کلینکرهایی که واحدها سیمانی در براي کنترل بازار انباشته بودند هم به پایان رسید 

او ادامه داد: متاسفانه سیمان انبار پذیر نیست به سرعت با جذب رطوبت هوا به سنگ تبدیل می شود؛ این محصول باید در کمتر از یک ماه به مصرف برسد.کارخانه
هاي سیمان بر اساس روال کار می کنند و موجودي خود را به روز عرضه می کنند. سیمان به روز تولید می شود و فرایند عرضه آن به این صورت است که کیسه ها

 
مستقیما از تولید به کامیون منتقل می شوند. 

اله یاري گفت: براي کنترل سودجویی در کف بازار به استان ها اعلام کردیم و برخورد هم انجام شده و در 3 ماه اول امسال بیش از 37 میلیارد و 900 میلیون تومان
پرونده تخلف به ثبت رسیده است. امروز کالا در بازار نیست؛ شاید افرادي از قبل خریداري و نگهداري کرده باشد اما موجودي بازار کاهش چشمگیري داشته است.
همه دستگاه ها فعال هستند و براي کنترل بازار تلاش می کنند اما نمی توان بدون تولید روي قیمت محصولی کنترل کافی داشت. امیدوار هستیم مشکل تامین برق

 
واحدهاي تولیدي برطرف شود. 

مدیرکل نظارت بر کالاهاي فلزي و معدنی این فصل را اوج زمان مصرف سیمان کشور دانست و بیان کرد: بنا بر آنچه که تا به امروز اعلام شده است این وضعیت

 
واحدهاي تولیدي حداقل تا پایان مرداد ادامه خواهد داشت. 
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بازدید استاندار خراسان رضوي از چهار واحد تولیدي

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1400/04/27

استاندار خراسان رضوي رفع مشکلات چهار واحد تولیدي استان را پیگیري کرد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز خراسان رضوي، استاندار خراسان رضوي در بازدید از چهار واحد تولیدي دانش بنیان مستقر در پارك علم و فناوري

 
خراسان رفع مشکلات آنها را پیگیري و دستوراتی در این زمینه صادر کرد. 

محمدصادق معتمدیان امروز ابتدا از شرکت سامان داروي هشتم تولیدکننده
داروي فاکتور هشت انسانی نوترکیب بازدید کرد. این واحد ظرفیت تولید 2

 
میلیون و 400 هزار ویال از این نوع دارو را دارد. 

شرکت سامان داروي هشتم در سال 1396 با سرمایه گذاري 100 میلیارد تومان
و 12 میلیون یورو راه اندازي شده و براي 170 نفر نیروي متخصص کار ایجاد

 
کرده است. 

شرکت سامان داروي هشتم یکی از تولیدکنندگان محصولات زیست فناوري
زیرمجموعه آستان قدس رضوي است و تاکنون توانسته علاوه بر تولید فاکتور
هشت، تولید سافاکتو با دوزهاي 250 و هزار واحدي را آغاز کند که تولید آن

 
باعث صرفه جویی سالانه بیش از 60 میلیون یورو شده است. 

یکی از مهمترین مشکلات این شرکت "بازپرداخت تسهیلات ارزي صندوق توسعه ملی به نرخ روز" بود چرا که صادرات طبق بخشنامه سازمان غذا و دارو باید پس از
پوشش کامل دارو در داخل کشور و داشتن موجودي یک دوره 6 ماهه جهت نیاز داخل کشور انجام گیرد که به دلیل عدم اختصاص به موقع ارز و نبود مواد اولیه
جهت تولید در عمل روند صادرات آن با مشکل مواجه شده است، از سوي دیگر در قیمت گذاري انجام شده توسط سازمان غذا و دارو، ارز دولتی ملاك عمل قرار می

 
گیرد. 

افزایش هزینه هاي مالی و دوره وصول مطالبات به بیش از 400 روز از دیگر مشکلات شرکت سامان داروي هشتم بود که استاندار خراسان رضوي طی تماس تلفنی با
یکی از مسوولان کشوري تسهیل در بازپرداخت 2.5 میلیون یورو تسهیلات ارزي این شرکت مربوط به سال 1394، 3.5 میلیون یورو ارز جدید و وصول 225 میلیارد

 
تومان مطالبات این شرکت را پیگیري کرد. 

معتمدیان در ادامه برنامه امروز خود از شرکت دانش بنیان "پرتو صنعت پاژ" بازدید کرد، ظرفیت تولید این شرکت 600 عدد تجهیزات حساس دوار در صنایع نفت و
گاز و پتروشیمی است که در سال 1390 با سرمایه گذاري 120 میلیارد تومان راه اندازي شده و براي 97 نفر به صورت مستقیم و بیش از 100 نفر به صورت

 
غیرمستقیم شغل ایجاد کرده است. 

شرکت دانش بنیان پرتو صنعت پاژ تولید کننده پکیج کامل و قطعات کمپرسورهاي سانتریفیوژ اینتراگل گییر، پکیج کامل و قطعات توربو اکسپندر،

 
اسکرواکسترودرهاي واحدهاي پلیمري، قطعات دستگاه هاي بسته بندي، قطعات پمپ هاي سانتریفیوژ چند مرحله اي پیشرفته است. 

درخواست این شرکت در اختیار گذاشتن زمین با مبلغ کمتر براي طرح توسعه خود بود که استاندار براي اختصاص اعتباري از محل ماده 23 قانون "الحاق برخی

 
مواد به قانون تنظیم بخشی از مقررات مالی دولت مربوط به اعتبارات عمرانی" دستور لازم صادر کرد. 

شرکت احیا درمان پیشرفته، سومین واحد دانش بنیانی بود که استاندار خراسان رضوي از آن بازدید کرد، این واحد تولیدکننده انواع ونتیلاتور، ماشین بیهوشی و

 
دستگاه تصویربرداري است که ظرفیت تولید سه هزار ونتیلاتور تنفسی، 700 ماشین بیهوشی و 150 سی.تی.اسکن را دارد. 

این واحد در سال 1390 با سرمایه گذاري بیش از 100 میلیارد تومان راه اندازي شده و براي 250 نفر به صورت مستقیم و 2 هزار نفر به صورت غیرمستقیم اشتغال

 
ایجاد کرده است، ونتیلاتور و ماشین بیهوشی این واحد به کشورهاي عربی و حوزه خلیج فارس و اروپا نیز صادر می شود. 

درخواستهاي این واحد تخصیص وام کم بهره براي تامین سرمایه در گردش، استقرار گمرك در پارك علم و فناوري و امکان واردات مواد اولیه براي صادرات محصول

 
نهایی بدون تشریفات گمرکی، دستورالعمل اجرایی براي خرید تولیدات داخلی و عدم واردات کالاهاي مشابه خارجی بود که استاندار قول مساعدت در این زمینه داد. 
استاندار خراسان رضوي همچنین از آزمایشگاه شرکت "بهپویان امین منتظر" نیز بازدید کرد که سازنده اتاق هاي دسپاچینگ و سامانه هاي هوشمند تصمیم یار بر

 
پایه هوش مصنوعی و خدمات مهندسی است. 

این آزمایشگاه در سال 1387 با سرمایه گذاري هفت میلیارد و 200 میلیون تومان راه اندازي شده و براي 180 نفر شغل ایجاد کرده است، یک درصد از محصولات

 
این آزمایشگاه به افغانستان و اتریش صادر می شود. 

با توجه به اهمیت انجام مطالعات ممیزي انرژي قبل از اجراي طرحهاي بهینه سازي، این شرکت درخواست ابلاغ انجام ممیزي انرژي در ادارات و سازمانهاي استان و



تخصیص بودجه در این خصوص و همچنین ابلاغ روال اجراي کار را خواستار شد که استاندار خراسان رضوي اجراي طرح نخست را از مسوولان کشوري پیگیري کرد

 
و نسبت به مورد دوم نیز قول مساعدت داد. 

350 شرکت فناور و دانش بنیان در زیرمجموعه پارك علم و فناروي خراسان با اشتغال چهار هزار و 500 نفر فعالیت دارند.



9000 شغل براي مددجویان بوشهري ایجاد می شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1400/04/27

بوشهر- مدیر کل کمیته امداد استان بوشهر گفت: تا پایان سال جاري بیش از 9 هزار شغل با شناسایی افراد مستعد اشتغال براي مددجویان ایجاد می شود.

بوشهر- مدیر کل کمیته امداد استان بوشهر گفت: تا پایان سال جاري
بیش از 9 هزار شغل با شناسایی افراد مستعد اشتغال براي مددجویان

 
ایجاد می شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، محمد رضا میري بعد از ظهر یکشنبه در نشست با
مدیران بانک ها اظهار داشت: یکی از اولویت هاي کمیته امداد در زمینه
اشتغال استفاده از الگوهاي نوین در زمینه اشتغال زایی با تکیه بر اقتصاد

 
مقاومتی است. 

وي با بیان اینکه ایجاد اشتغال و رسیدن به استقلال معیشتی از مهم ترین
نیازهاي خانواده اي مددجوي این نهاد است افزود: در این راستا با
شناسایی و آموزش مددجویان و سپس پرداخت تسهیلات کم بهره، زمینه

 
هاي اشتغال و کار آفرینی آنها فراهم می شود. 

مدیر کل کمیته امداد استان بوشهر بیان کرد: با ایجاد سازوکارها و هماهنگی بین کمیته امداد و بانک هاي عامل، موضوع اخذ ضمانت از مددجویان براي دریافت

 
تسهیلات بانکی روان سازي شده و امیدواریم که امسال نیز شاهد شتاب بیشتري براي پرداخت تسهیلات بانکی اشتغال باشیم. 

وي ادامه داد: افزود: با توجه به ظرفیت هاي متعدد استان و از طرفی آمار بالاي مددجویان تحت حمایت، توانمندسازي آنها و ایجاد فرصت هاي شغلی پایدار براي این

 
ولی نعمتان به عنوان یک اقدام بی نظیر براي امدادگران محسوب می شود. 

میري خاطر نشان کرد: در سال 99 علی رغم همه مشکلات اقتصادي با پرداخت بیش از 174 میلیارد تومان زمینه ایجاد بیش از 8 هزار شغل در دو سر فصل کاریابی

 
و پرداخت تسهیلات اشتغالزایی به وجود آمد. 

مدیر کل کمیته امداد استان بوشهر گفت: تعهد داریم تا پایان سال جاري 9 هزار و 688 مورد شغل در دو سر فصل کاریابی و پرداخت تسهیلات اشتغال از سوي

 
بانک هاي عامل ایجاد کنیم که این برنامه با شناسایی افراد مستعد، آموزش آنها و سپس معرفی جهت اشتغال انجام خواهد شد. 

 
وي در ادامه بیان کرد: 325 میلیارد و 400 میلیون تومان براي دو سر فصل تسهیلات اشتغالزایی بانکی و سرفصل کاریابی اعتبار در نظر گرفته شده است. 

مدیر کل کمیته امداد استان بوشهر خاطرنشان کرد: در سال جاري بیش از سه هزار 630 نفر دوره آموزشی فنی و حرفه اي توسط مراکز دولتی، آموزشگاه هاي آزاد و

 
سایر مراکز آموزشی با هزینه اي بالغ بر سه میلیارد و 132 میلیون تومان براي مددجویان تحت حمایت ارائه خواهد شد. 

میري همکاري بانک ها را براي پرداخت تسهیلات اشتغالزایی مددجویان مهم توصیف کرد و گفت: نقش بانک هاي استان بوشهر براي ارائه تسهیلات در زمینه هاي
مختلف و به خصوص موضوع اشتغال مددجویان قابل تقدیر است.



«مطالبات دولتی» بزرگ ترین معضل شرکت هاي دانش بنیان خراسان رضوي

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1400/04/27

مشهد- رئیس پارك علم و فناوري خراسان رضوي گفت: بزرگ ترین معضلی که شرکت هاي دانش بنیان را درگیر خود کرده، مطالبات دولتی است.

مشهد- رئیس پارك علم و فناوري خراسان رضوي گفت: بزرگ ترین
معضلی که شرکت هاي دانش بنیان را درگیر خود کرده، مطالبات دولتی

 
است. 

به گزارش خبرنگار مهر، رضا قنبري ظهر یکشنبه در حاشیه بازدید
استاندار خراسان رضوي از پارك علم و فناوري این استان، با بیان این که
بزرگ ترین معضلی که شرکت هاي دانش بنیان را درگیر کرده، مطالبات
دولتی است، اظهار کرد: وجود این معضل بیشتر به خاطر سستی دولت در
انجام پروژه ها است که این امر سبب می شود شرکت هاي دانش بنیان در

 
وصول مطالبات نیز دچار مشکل شوند. 

وي، هدف بازدید استاندار و مسئولان استانی از پارك علم و فناوري را
آشنایی با مشکلات و موانع پیش روي شرکت هاي دانش بنیان بیان کرد و ادامه داد: مشاهده این مشکلات از نزدیک سبب می شود تا اگر راهکاري براي آن مسئله

 
وجود داشت، ارائه دهند و از سوي دیگر، موانعی که شرکت ها در فرآیندهاي اداري با آن مواجه هستند، بیان شود تا راهکار اساسی در زمان کمتري ارائه شود. 

رئیس پارك علم و فناوري خراسان رضوي با بیان این که شرکت هاي دانش بنیان در حال رشد و توسعه هستند، افزود: یکی دیگر از مشکلات پیش رو، صادرات است
که شرکت ها با توجه به محدودیت هایی که دارند، امکان صادرات براي آنان فراهم نیست که اگر در این راستا اقدامات سازنده اي صورت نگیرد، رشد شرکت هاي

 
دانش بنیان متوقف خواهد شد. 

وي، توجه به مشکلات زیرساختی و توسعه پارك علم و فناوري را یکی از موارد اصلی طرح شده در بازدید استاندار بیان و اضافه کرد: پارك علم و فناوري محل ایجاد
و رشد شرکت هاي دانش بنیان در استان است و باید با مشارکت تمام دستگاه ها، موانع موجود رفع شود تا اشتغال و تولید محصولات با فن آوري بالا را در استان

 
شاهد باشیم و بتوانیم از دانش به ثروت برسیم. 

قنبري، هماهنگ سازي عرضه و تقاضا در کنار هم، اطلاع رسانی و ایجاد شبکه دانش تولید را از وظایف پارك علم و فناوري خراسان رضوي برشمرد و افزود: پژوهش
و حل مسئله به عهده شرکت هاي دانش بنیان است، در واقع اکوسیستمی هستیم که سعی می کنیم حل کننده مسئله را پرورش دهیم نه مجموعه اي که وظیفه

 
حل مسئله دارد. 

استاندار خراسان رضوي ظهر امروز در قالب برنامه یکشنبه هاي مانع زدایی، با حضور در پارك علم و فناوري خراسان رضوي از چهار شرکت دانش بنیان بازدید و در
مورد مسائل و مشکلات این شرکت ها گفت وگو کرد.



واگذاري 31 واحد مسکونی به مددجویان تحت پوشش استان کرمانشاه

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1400/04/27

مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه با اشاره به گستردگی فعالیت هاي بهزیستی و جامعه تحت پوشش آن گفت: متاسفانه اعتبارات دولتی در این زمینه
جوابگو نیست و نیازمند حمایت جدي خیران هستیم.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از کرمانشاه، فرحناز محمدي به مناسبت هفته
بهزیستی (22 تا 28 تیر) در نشست خبري امروز (27 تیر) شعار امسال هفته بهزیستی را "بهزیستی
در گام دوم، هوشمندسازي، محله محوري و سلامت اجتماعی در خانواده" عنوان کرد وگفت: امسال
برنامه هاي مختلفی در این یک هفته در استان داشتیم که از جمله مهمترین آن واگذاري 31 واحد

 
مسکونی به مددجویان تحت پوشش استان بود. 

 
او افزود: همچنین امسال 23 دستگاه اکسیژن ساز در مراکز شبانه روزي بهزیستی استان نصب شد. 

محمدي رونمایی از 40 سامانه الکترونیک بهزیستی در راستاي هوشمند سازي و شفاف سازي را هم از دیگر برنامه هاي این هفته عنوان کرد که بصورت سراسري در

 
سطح کشور از جمله استان کرمانشاه اجرا می شود. 

او در ادامه در تشریح خدمات بهزیستی استان، با اشاره به خدمات رسانی این نهاد به 172 هزار نفر از جمعیت استان گفت: این بجز جمعیتی است که سالانه

 
غربالگري هاي مختلف شنوایی و بینایی بر روي آن ها انجام می شود. 

 
وي تعداد مستمري بگیران این نهاد را در استان 35 هزار نفر اعلام و تصریح کرد: 70 درصد این افراد خانوار هاي تک نفره هستند. 

 
محمدي با اشاره به تشکیل 40 هزار پرونده توانبخشی در سطح استان گفت: عمده این پرونده ها مربوط به معلولان جسمی و حرکتی است. 

شناسایی و تشکیل پرونده 360 "کودك کار" در کرمانشاه مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه در ادامه با اشاره به راه اندازي مراکز مثبت زندگی در سال گذشته،

 
گفت: هم اکنون 80 مرکز مثبت زندگی در استان فعال است و پرونده هاي مددجویان استان به نزدیکترین مرکز مثبت زندگی واگذار شده است. 

 
او بیان کرد: هر مرکز سه تا پنج نفر پرسنل دارد و به ازاي هر 150 پرونده مددجویان، یک مددکار در این مراکز فعالیت دارد. 

او در ادامه با اشاره به تشکیل 360 پرونده کودکان کار در استان گفت: از سال گذشته طرحی با عنوان "دوستدار کودك" در استان اجرایی شده که هدف از اجراي

 
آن توانمندي این کودکان و خانواده هایشان است. 

مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه با بیان اینکه مرکز ماده 16 و ماده 15 زیرنظر بهزیستی فعالیت دارند، گفت: هم اکنون یک مرکز ماده 16 و 28 مرکز ماده 15 در

 
استان فعال است. 

 
او افزود: سال گذشته هزار نفر در مرکز ماده 16 و 5500 نفر نیز در مراکز ماده 15 بهزیستی پذیرش شدند. 

محمدي از واگذاري 693 واحد مسکونی به مددجویان بهزیستی در سال گذشته خبر داد و افزود: طی این مدت 2663 مورد اشتغال مددجویان در سطح استان انجام

 
شده است. 

محمدي به فعالیت هاي حوزه پیشگیري از طلاق هم اشاره کرد و افزود: در این زمینه تعداد مراکز مشاوره را افزایش داده و سامانه تسنیم را گسترش داده ایم و

 
پوشش دهی آن از یک شهرستان به یازده شهرستان در استان افزایش یافته که در آن خدمات مشاوره ارائه می شود. 

200 خدمت ارائه می دهیم/ نیازمند حمایت جدي خیران هستیم محمدي با اشاره گسترده بودن فعالیت هاي بهزیستی گفت: در حال حاضر 200 خدمت توسط



 
بهزیستی به مددجویان و عامه جامعه ارائه می شود و این امر نشان از گسترده بودن فعالیت هاي این نهاد دارد. 

او افزود: این گستردگی حوزه هاي کاري و فعالیت هاي بهزیستی در حالی است که اعتبارات ما بسیار محدود است و براي پوشش مناسب خدمات کفایت نمی کند و

 
در این زمینه نیازمند مساعدت جدي خیرین هستیم. 

مدیرکل بهزیستی استان کرمانشاه تصریح کرد: برخی مردم تحمل ندارند لحظه اي درد و رنج کودکان کار را سر چهارراه تماشا کنند، اما همین افراد حاضر نیستند

 
قدمی براي رفع مشکل این کودکان بردارند. 

او افزود: واقعیت این است اعتبارات ما جوابگوي رفع نیاز جامعه هدف بهزیستی نیست و باید خیران در این زمینه پاي کار بیایند.



حمایت دولت از کسب و کارهاي نوپا در دوران کرونا

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1400/04/27

اجراي طرح حمایتی دولت از کسب و کارهاي خرد و نوپا در دوران کرونا و توجه به وضع معیشت و درآمد خانوارهاي آسیب دیده و آسیب پذیر با همکاري
صندوق جمعیت ملل متحد گام موثري در جهت خوداشتغالی و پایدارسازي اشتغال زنان و گروههاي آسیب پذیر است.

اقتصادگردان- پروژه حمایت از کسب و کارهاي خرد و نوپا از طریق ظرفیت سازي براي تهیه و توزیع اقلام بهداشتی براي سالمندان و زنان باردار در دوره
کووید 19 ذیلبرنامه کاري مشترك وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و صندوق جمعیتملل متحد در سال 2020 به اجرا درآمده که مسئولیت و نظارت بر این پروژه

 
بر عهده وزارت کار است. 

محوریت اشتغال این پروژه، گروههاي آسیب پذیر اجتماعی از جمله ناشنوایان، زنان باردار، زنان سرپرست خانوار و سالمندان هستند که از این طریق ضمن

 
خوداشتغالی، به درآمدزایی و ارتقاء سطح رفاه و معیشت آنها کمک می شود. 

علاء الدین ازوجی، مدیر کل دفتر سیاستگذاري و توسعه اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، اشتغال زنان سرپرست خانوار و گروه هاي آسیب پذیر را مهمترین
دستاورد طرح مشترك وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و صندوق جمعیت ملل متحد در پروژه توسعه کسب و کارهاي خرد و نوپا است عنوان کرده و می گوید:
شرایط بسیار سخت کرونا، آسیب به خانوارها و کسب و کارها و سیاست هاي مدیریتی دولت مبنی بر به حداقل رساندن تبعات ناشی از کرونا برخانواده ها و اقشار

 
آسیب پذیر، وزارت کار را بر آن داشت که بر اساس رسالت خود از ابعاد مختلف به بحث هاي اشتغال و توانمندسازي را در این شرایط ورود کند. 

وي با تاکید بر پاسخگویی به نیازهاي گروه هاي آسیب پذیر و اشتغال زنان سرپرست خانوار در این طرح می گوید: طراحی و پیاده سازي پروژه از سوي وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی با تسهیلگري یک NGO و موافقت UNFP (صندوق جمعیت ملل متحد) در مشارکت و ارائه کمک هاي فنی و حمایتی، تولید اقلام کاملاً

 
استاندارد با ضوابط اعلامی وزارت بهداشت، تولید در 11 واحد کوچک و متوسط و نوپا در چهار استان کرمانشاه، لرستان، فارس و تهران از جمله این اقدامات است. 

 
کسب وکارهاي خرد و کوچک و نوپا نقطه آغازین حرکت کارآفرینان بوده وغالبا نوآوري هاي مختلفی در آنها شکل می گیرد. 

 
مهمترین ویژگی در بحث توسعه کسب و کارهاي خرد و کوچک کمک به تداوم فعالیت آنها از طریق ایجاد بازار فروش و سفارش گیري است. 

در حال حاضر بسیاري از کشورها، درصد بالایی از سهم سرانه ملی خود را به کسب وکارهاي خرد و نوپا اختصاص داده و از این طریق زمینه توسعه بازار کار، اشتغال
پایدار و حمایت از کارافرینان را فراهم کرده اند.



چرا سرمایه کارآفرینان از بانک و ملک سر در نمی آورد؟

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1400/04/27

یک فعال کارگري می گوید: کارآفرینان می توانند بدون دغدغه سرمایه هاي خود را در گوشه بانکها سپرده گذاري کنند و سودش را بگیرند ولی با جان و
دل سرمایه و ایده خود را در داخل کشور به کار می گیرند تا به اشتغال کشور کمک کنند لذا از هرگونه طرح تشویقی که باعث حفظ سرمایه ها در داخل

کشور و راه اندازي بنگاه ...

اقتصادگردان- رحمت االله پورموسی با اشاره به تصویب لایحه سیاست هاي تشویق و حمایت از کارآفرینان پیشرو اظهار کرد: طبعاً اجراي این لایحه به دولت
جدید خواهد رفت و باید دید پس از روي کار آمدن دولت جدید، نحوه همراهی در قبال این لایحه چگونه خواهد بود و در اجراي آن چه سیاست هایی اتخاذ خواهد

 
شد ولی آنچه مسلم است در تمام کشورهاي دنیا از کار آفرین حمایت بسیاري صورت می گیرد چرا که با حمایت از کارآفرینان در واقع نرخ بیکاري کاهش می یابد. 

وي ادامه داد: کارآفرین کسی است که سرمایه اش را به کار می گیرد و اشتغالزایی می کند ولی وقتی مورد حمایت قرار نگیرد، سرمایه اش را از دست می دهد و

 
اشتغال و فرصت هاي شغلی جدید هم به وجود نمی آید لذا باید تا جایی که می توانیم از کارآفرینان حمایت کنیم. 

به گفته این فعال حوزه کار، کارآفرینان می توانند بی دغدغه سرمایه هاي خود را در گوشه بانکها سپرده گذاري کنند و سودش را بگیرند یا در بخش ملک و و مسکن
سرمایه گذاري کنند و بیشتر سود کنند ولی با جان و دل سرمایه و ایده خود را در داخل کشور به کار می گیرند بنابر این لازم است بستر حضور و فعالیتهاي نوآورانه

 
آنها در کشور فراهم شود. 

پورموسی با بیان اینکه اگر افراد کارآفرین در کشور حمایت نبینند دلسرد می شوند، تصریح کرد: از هرگونه طرح تشویقی که باعث شود کارآفرین سرمایه هاي خود را
در داخل کشور نگهدارد و در جهت راه اندازي بنگاه تولیدي بکار گیرد، استقبال می کنیم چون با این کار شغل در کشور به وجود می آید و از محل ایجاد اشتغال،

کارگران هم سر کار می روند.



هوشمند سازي، محله محوري و سلامت اجتماعی در خانواده اساس فعالیت هاي بهزیستی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1400/04/27

مدیرکل بهزیستی استان همدان گفت:هوشمند سازي، محله محوري و سلامت اجتماعی در خانواده، اساس فعالیت هاي بهزیستی براي آینده اي بهتر است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
همدان،مهدي دیناري مدیرکل بهزیستی استان همدان در نشست خبري با
اصحاب رسانه گفت: همه خدمات براي گروه هاي آسیب پذیر است و
هوشمندسازي محله محوري و سلامت اجتماعی خانواده اساس فعالیت

 
هاي بهزیستی براي آینده اي بهتر خواهد بود. 

او تصریح کرد: ساختار هاي فرسوده پاسخگوي نیاز هاي امروز جامعه
نیست از این رو باید به سوي هوشمندسازي نظام اداري حرکت کنیم، به

همین منظور سازمان بهزیستی طی یکی دو سال گذشته اقدام به راه اندازي چندین سامانه هوشمندسازي خصوصا در حوزه شفافیت و سلامت اداري کرد از این

 
طریق به صورت برخط مددجویان و جامعه هدف ما امور خود را پیگیري می کنند و با قید فوریت پیام آنان بررسی و پاسخ لازم داده می شود. 

مدیرکل بهزیستی استان همدان افزود در ارتباط با محله محوري، یکی از مشکلات موجود براي مددجویان بهزیستی صرف زمان و هزینه زیاد در رفت و آمد براي
دسترسی به خدمات میباشد؛ بنابراین سازمان بهزیستی براي رفع این مشکل بر آن شد تا مراکز مثبت زندگی را جهت سهولت دسترسی مددجویان به خدمات این

 
سازمان راه اندازي کند. 

 
دیناري ادامه داد: کلینیک حقوق کودکان و مراکز مثبت زندگی از جمله مراکز تاسیس شده بهزیستی براي ارائه خدمات بهتر با هزینه کمتر به مددجویان است. 

او با اشاره به تأسیس 48 مرکز مثبت زندگی در استان بیان کرد: این مراکز براي خدمات دهی بیشتر به معلولان و همچنین هوشمندسازي خدمات تاسیس شده

 
است و فعالیت می کنند. 

مدیرکل بهزیستی استان همدان یادآوري کرد: در وضعیت کرونایی تمامی مهدکودك ها تعطیل شدند و سازمان بهزیستی مهدکودك هایی که دچار زیان شده اند را

 
حمایت کرده است. 

دیناري با اشاره به تسهیلات حمایتی اشتغال و مسکن براي کمک به مددجویان زیر پوشش بهزیستی اعلام کرد: از سال 92 تا سال 99 در مدت 7 سال دوهزار 21

 
واحد مسکونی براي مددجویان زیر پوشش ساخته شده و 13 هزار و 411 فقره وام اشتغال به مددجویان پرداخت شده است. 

 
در ادامه زهره بختیاري معاون اجتماعی بهزیستی از واگذاري مهدکودك ها به آموزش و پرورش خبرداد. 

او ادامه داد: ساده ترین راه براي گزارش و تماس با بهزیستی شماره گیري 123 است و بیشترین گزارش هاي ارائه شده به اورژانس اجتماعی بهزیستی، اختلافات حاد

 
خانوادگی است که بهزیستی به صورت مشاوره، مددکاري و حقوقی از آن ها حمایت می کند. 

در پایان سیاوش رهبر معاون پرورشی بهزیستی اعلام کرد: مستمري هاي مددجویان رشد 70 درصدي داشته و همچنین از افزایش یارانه مراکز روزانه و شبانه خبر
داد.



«هپ» با چهره جدید آمد!

منبع: بانکداري ایرانیشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1400/04/27

اپلیکیشن «هپ» کانون جوانه هاي بانک ملی ایران که با استقبال نوجوانان رو به رو شده، حالا چهره جدید خود را رونمایی کرده است و کانونی ها می توانند
در بستر جدید این اپلیکیشن، مطالب، آموزش ها و سرگرمی هاي متنوع و مورد پسند خود را دنبال کنند.

اپلیکیشن «هپ» کانون جوانه هاي بانک ملی ایران که با استقبال نوجوانان رو به رو شده، حالا چهره جدید خود را رونمایی کرده است و کانونی ها می توانند

 
در بستر جدید این اپلیکیشن، مطالب، آموزش ها و سرگرمی هاي متنوع و مورد پسند خود را دنبال کنند. 

به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، با روند رو به رشد تکنولوژي و در جهان پیشرفته امروز، میزان دسترسی و استفاده نوجوانان از فضاي مجازي افزایش یافته

 
که این فضا می تواند بستري براي آموزش آنها باشد اما متاسفانه جاي مطالب مفید آموزشی در زمینه سواد مالی و مفاهیم اقتصادي خالی ست. 

به همین دلیل و با توجه به نیاز نوجوانان به چنین آموزش هایی، کانون جوانه هاي بانک ملی ایران که از سال 1392 شکل گرفته و در حال فعالیت در زمینه ارتقاء
سواد مالی نوجوانان است، در راستاي مسئولیت هاي خود و براي آشنایی و آموزش هرچه بیشتر مفاهیم اقتصادي به نوجوانان در سال 1398 اپلیکیشن «هپ» را

 
طراحی و رونمایی کرد. 

حالا این اپلیکیشن چهره جدید به خود گرفته و رابط کاربري جدید آن رونمایی شده است. در نسخه به روز رسانی شده، کاربر در فضایی شادتر و متنوع تر فعالیت

 
می کند و از جمله تغییرات صورت گرفته آن می توان به اضافه شدن امکان انتخاب زمینه و تم هاي جدید اشاره کرد. 

«هپ» یک اپلیکیشن آموزشی- سرگرمی است که علاوه بر آموزش مفاهیم اقتصادي در قالب فیلم، داستان صوتی و کارتون، فضایی را براي بازي و سرگرمی نوجوانان
فراهم می آورد و کاربران در قالب بازي هاي استراتژیک با مفاهیمی مانند کارآفرینی و کسب و کار آشنا می شوند. البته در این اپلیکیشن علاوه بر آموزش هاي

 
اقتصادي، مطالب آموزشی متنوعی در زمینه هاي گوناگون در اختیار کاربران قرار گرفته است. 

 
«هپ» مخفف "هوش پولساز" و برگرفته از یک بازي نوستالژیک و قدیمی و در زبان لاتین به معناي امید و آرزو است. 

محتواي اپلیکیشن هپ مرتبا به روز رسانی شده و کاربران با فعالیت در اپلیکیشن می توانند به جمع آوري امتیاز پرداخته و در جشنواره هایی که از سوي کانون

 
جوانه ها برگزار می شود، شرکت کنند. 

 
کاربرانی که قبلا عضو کانون جوانه ها بوده اند، می توانند امتیازات خود را از سایت به اپلیکیشن هپ انتقال دهند. 

علاقمندان می توانند اپلیکیشن هپ را از طریق سایت بانک ملی ایران، استورهاي بازار، مایکت و چارخونه و یا ارسال عدد 2 به شماره 100005566 دریافت و نصب

 
کنند. 

براي کسب اطلاعات بیشترمی توانید به سایت بانک ملی ایران، سایت کانون جوانه ها به آدرس bmi.ir/kids و کانال بله کانون جوانه ها به آدرس
@kidsbankmelli مراجعه کنید.



سیمان انبار کردنی نیست

شماره خبر:  171  |  تاریخ: 1400/04/27
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

مدیرکل نظارت بر کالا هاي فلزي و معدنی گفت: متاسفانه سیمان انبار پذیر نیست به سرعت با جذب رطوبت هوا به سنگ تبدیل می شود؛ این محصول باید
در کمتر از یک ماه به مصرف برسد.

مدیرکل نظارت بر کالا هاي فلزي و معدنی گفت: متاسفانه سیمان انبار پذیر نیست به سرعت با جذب رطوبت هوا به سنگ تبدیل می شود؛ این محصول باید

 
در کمتر از یک ماه به مصرف برسد. 

 
معدن  

حسن اله یاري مدیرکل نظارت بر کالاهاي فلزي و معدنی درباره مشکلات بازار سیمان، اظهار کرد: تولید سیمان براي نخستین بار در چند سال گذشته ماه خرداد
کاهشی بوده است و تنها دلیل آن روند قطع برق است. برق کارخانجات تولید سیمان در دفعات مکرر قطع شده و فرآیند تولید سیمان را تحت تاثیر قرار داده است.
این قطعی برق در چند روز اخیر دائمی بود و این مشکلات را در تولید و کنترل بازار سیمان تشدید کرد. به تازگی این اجازه داده شده تا شیفت 12 شب تا 8 صبح

 
این کارخانجات فعال شوند. 

او ادامه داد: در بسیاري از کارخانجات سیمانی و واحد هاي تولید فولاد، این امکان وجود ندارد که با قطع و وصل شدن برق تجهیزات را خاموش و روشن کنند؛ بنا بر
این 8 ساعت اجازه فعالیت، چندان تاثیري بر میزان تولید این محصولات نخواهد داشت. در شرکت هاي فولادي خاموش شدن ناگهانی کوره میلیارد ها تومان ضرر

 
براي شرکت به همراه دارد. 

اله یاري گفت: در دنیا اولویت تخصیص برق با صنعت است، اما متاسفانه مسئولان این حوزه تصمیم به قطع برق واحد هاي صنعتی گرفتند. چند ساعت قطع برق
براي مصارف خانگی مشکلاتی را به همراه خواهد داشت، اما قطعی برق براي واحدهاي صنعتی به معناي توقف تولید، اشتغال و ایجاد اختلال در نظم عرضه و تقاضا
خواهد بود. کشور ما ماهانه حداقل 5 میلیون تن مصرف سیمان دارد؛ امروز با توجه قرار گرفتن در روزهاي اوج مصرف این میزان تا 8 میلیون تن در ماه افزایش پیدا

 
می کند اما متاسفانه با توجه به مشکلات ایجاد شده میزان تولید ما به زیر 3 میلیون تن رسیده است. 

مدیرکل نظارت بر کالاهاي فلزي و معدنی تصریح کرد: بر خلاف محصولاتی مثل فولاد، سیمان کالاي خاصی است و نمی توانیم آن را دپو کنیم. مطابق اطلاعات به
دست آمده از سامانه جامع انبارها، در محصولات فولادي امروز موجودي انبار هاي واحد هاي تولید و توزیع کشور بالاي 4 میلیون تن است. با توجه به میزان قطعی

 
برق و گاز در زمستان کلینکرهایی که واحدها سیمانی در براي کنترل بازار انباشته بودند هم به پایان رسید 

او ادامه داد: متاسفانه سیمان انبار پذیر نیست به سرعت با جذب رطوبت هوا به سنگ تبدیل می شود؛ این محصول باید در کمتر از یک ماه به مصرف برسد.کارخانه
هاي سیمان بر اساس روال کار می کنند و موجودي خود را به روز عرضه می کنند. سیمان به روز تولید می شود و فرآیند عرضه آن به این صورت است که کیسه ها

 
مستقیما از تولید به کامیون منتقل می شوند. 

اله یاري گفت: براي کنترل سودجویی در کف بازار به استان ها اعلام کردیم و برخورد هم انجام شده و در 3 ماه اول امسال بیش از 37 میلیارد و 900 میلیون تومان
پرونده تخلف به ثبت رسیده است. امروز کالا در بازار نیست؛ شاید افرادي از قبل خریداري و نگهداري کرده باشد اما موجودي بازار کاهش چشمگیري داشته است.



همه دستگاه ها فعال هستند و براي کنترل بازار تلاش می کنند اما نمی توان بدون تولید روي قیمت محصولی کنترل کافی داشت. امیدوار هستیم مشکل تامین برق

 
واحدهاي تولیدي برطرف شود. 

مدیرکل نظارت بر کالاهاي فلزي و معدنی این فصل را اوج زمان مصرف سیمان کشور دانست و بیان کرد: بنا بر آنچه که تا به امروز اعلام شده است این وضعیت

 
واحدهاي تولیدي حداقل تا پایان مرداد ادامه خواهد داشت. 



پرداخت حق بیمه 30 ساله مددجویان به کارآفرینان &– خبرگزاري مهر | اخبار ایران و جهان

منبع: تجهیز نیوزشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1400/04/27

بهزاد ستاري در گفت وگو با خبرنگار مهر، اظهار کرد: پیش از این سازمان بهزیستی تنها به مدت پنج سال بیمه کارفرمایان را از قبل جذب معلولان،
مددجویان و زنان سرپرست پرداخت می کرد که این روند بدون محدودیت زمانی به صورت 30 ساله به حساب کارآفرینان پرداخت می شود. وي تصریح

کرد: با برخورداري از این مزایا، (...)

پرداخت حق بیمه 30 ساله مددجویان به کارآفرینان &– خبرگزاري مهر
| اخبار ایران و جهان بهزاد ستاري در گفت وگو با خبرنگار مهر، اظهار
کرد: پیش از این سازمان بهزیستی تنها به مدت پنج سال بیمه کارفرمایان
را از قبل جذب معلولان، مددجویان و زنان سرپرست پرداخت می کرد که
این روند بدون محدودیت زمانی به صورت 30 ساله به حساب کارآفرینان

 
پرداخت می شود. 

وي تصریح کرد: با برخورداري از این مزایا، کارآفرینان و کارفرمایان تا زمان
بازنشستگی می توانند حق بیمه نیروهاي شاغل خود را با انعقاد قرارداد با
بهزیستی دریافت کرده و از این طریق بخشی از مشکلات جامعه کارفرمایی

 
رفع شود. 

مدیرکل بهزیستی استان اردبیل گفت: پرداخت حق بیمه مددجویان و معلولان را به کارآفرینان، تسهیل گري بیشتر در حوزه اشتغال می دانیم و در کنار آن قطعاً از

 
سه درصد حق معلولان در استخدام هاي دولتی نیز حمایت کرده و در آزمون هاي مختلف سعی می کنیم از این حق و حقوق دفاع کنیم. 

ستاري افزود: اخیراً در استخدام آموزش و پرورش شش نفر از معلولان از قبل سهمیه سه درصد جذب آموزش و پرورش شدند و در آزمون امسال نیز که در دو مرحله

 
برگزار خواهد شد، سعی و تلاشمان بر این است تا سهمیه معلولان و جامعه هدف بهزیستی محفوظ بماند. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود خاطر نشان کرد: در حال حاضر دو بخش از جامعه از سازمان بهزیستی خدمات دریافت می کنند که قسمتی از آنها خدمات
مستقیم از این سازمان ارزشی و انقلابی دریافت می کنند که شامل معلولان، زنان سرپرست، کودکان بد سرپرست و بی سرپرست هستند که 22 هزار نفر را شامل

 
شده و 58 هزار خانوار از این خدمات مستقیم استفاده می کنند. 

ستاري خدمات غیرمستمر را براي گروه هاي مختلف جامعه اعم از غربالگري شنوایی، بینایی، ژنتیک و برنامه هاي پیشگیرانه اعلام کرد و ادامه داد: در سال گذشته

 
خدمات شاخصی که بهزیستی انجام داده جذب کمک هاي مردمی است که 25 میلیارد تومان مردم به سازمان بهزیستی و مؤسسات زیرمجموعه آن کمک کرده اند. 

 
وي به احداث 285 واحد مسکونی اشاره کرد و گفت: 34 باب از این واحدهاي مسکونی همزمان با هفته بهزیستی افتتاح و در اختیار معلولان قرار گرفته است. 

ستاري اضافه کرد: امسال مقرر شده تا 140 میلیون تومان منابع بلاعوض براي خانواده هاي چند معلول پرداخت شود تا در کنار 100 میلیون تومان تسهیلات بنیاد

 
مسکن در مناطق شهري امکان ساخت واحدهاي مسکونی فراهم آید. 

 
وي بیان کرد: در روستاها نیز پرداخت 84 میلیون تومان کمک بلاعوض و 100 میلیون تومان تسهیلات بنیاد مسکن در احداث این واحدها راهگشا خواهد بود. 

ستاري در ادامه سخنان خود اظهار کرد: براي خانواده هاي یک معلول و زنان سرپرست خانوار نیز پرداخت 50 میلیون تومان بلاعوض و 100 میلیون تومان وام بنیاد

 
مسکن می تواند تأمین کننده سرپناه براي این گروه هاي جامعه هدف بهزیستی باشد. 

وي تصریح کرد: در کنار ساخت و خرید مسکن، ما در حوزه اشتغال نیز فعالیت هاي خوبی را انجام دادیم به گونه اي که 786 نفر در یک سال گذشته در ادارات،

 
سازمان ها و نهادهاي مختلف مشغول به کار شدند. 



ستاري به افزایش مستمري مددجویان و معلولان نیز اشاره کرد و گفت: حداقل دریافتی به 350 هزار تومان تا یک میلیون و 100 هزار تومان افزایش یافته و حق

 
پرستاري براي معلولان نیز تا یک میلیون تومان افزایش یافته است. 

وي افزود: بر اساس قانون جامع معلولان، همه ساله افزایش مستمري براي جامعه هدف لحاظ شده و پرداختی ها به شکل مناسب به انجام می رسد.



معادن فعال مجتمع طلاي موته به 3 معدن رسید

منبع: اخبار مالیشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1400/04/27

 
مدیر مجتمع طلاي موته اعلام کرد؛ 

 
معادن فعال مجتمع طلاي موته به 3 معدن رسید 

اخبار مالی: علیرضا طالاري، مدیر مجتمع طلاي موته اعلام کرد: با پیگیري هاي مستمر دریافت مجوز محیط زیست، پروانه بهره برداري معدن طلاي دره اشکی

 
به مدت 10 سال اخذ و این محدوده معدنی به عنوان سومین معدن این مجموعه به معادن قابل بهره برداري مجتمع طلاي موته اضافه شد. 

طالاري افزود: با بهره برداري از این معدن ضمن افزایش میزان استخراج ماده معدنی، براي بیش از 30 نفر اشتغال زایی در منطقه ایجاد و میزان ذخایر قابل استخراج

 
مجتمع طلاي موته نیز حداقل 500 هزار تن افزایش یافت. 

وي عنوان کرد: عملیات آماده سازي و بهره برداري از این معدن با شروع عملیات احداث مسیر دسترسی به این معدن در خرداد 1400 آغاز شد.



دانشجویان چگونه تحت پوشش بیمه تامین اجتماعی قرار بگیرند؟

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1400/04/27

علی بخشی گفت:تمامی دانشجویان دانشگاه ها اعم از دانشگاه هاي دولتی، آزاد، غیر انتفاعی با ارائه کارت دانشجویی معتبر مشمول مقررات بیمه صاحبان
حرف و مشاغل آزاد قرار می گیرند.

محمود علی بخشی رئیس اداره بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد و بیمه اختیاري اداره کل امور فنی بیمه شدگان سازمان تامین اجتماعی در گفتگو با
خبرنگارحوزه رفاه و تعاون گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان،در رابطه با بیمه دانشجویی اظهار کرد: بیمه دانشجویی با توجه به اینکه در ماده ي 1 قانون تامین
اجتماعی تعمیم و گسترش پوشش بیمه اي را به آحاد افراد جامعه از وظایف قانونی و ذاتی سازمان تامین اجتماعی قلمداد کرده است، بر همین اساس با پیشنهاد

 
بیمه دانشجویان توسط کارشناسان مربوطه تهیه و جهت اخذ مجوز به مبادي ذیربط ارسال شده است. 

وي افزود: با اخذ مصوبه از هیات مدیره سازمان تامین اجتماعی، در شهریور ماه سال 97 با صدور بخشنامه تمامی دانشجویان دانشگاه ها اعم از دانشگاه هاي دولتی،

 
آزاد، غیر انتفاعی با ارائه کارت دانشجویی معتبر مشمول مقررات بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد قرار گرفتند. 

علی بخشی عنوان کرد: پرداخت حق بیمه به صورت خویش فرمایی و بر اساس تمایل بیمه شده بوده و هیچ گونه اجباري مبنی بر استفاده از این بیمه وجود ندارد
ودانشجویان در هر مقطعی از تحصیلات که قصد داشته باشد تا از خدمات این نوع بیمه برخوردار کردند می توانند با انعقاد قرارداد بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد

 
از حمایت هاي بیمه اي مقرر بهره مند شوند. 

وي توضیح داد: تعهدات نیز در بیمه دانشجویان شامل بازنشستگی و فوت بعد از بازنشستگی با نرخ پرداخت حق بیمه 14 درصد است، همچنین سطح دوم تعهدات
بیمه ي دانشجویان بازنشستگی و فوت قبل و بعد از بازنشستگی با نرخ حق بیمه 16 درصد است، و نرخ پرداخت حق بیمه 20 درصد با تعهدات بازنشستگی، فوت و

 
نیز از کارافتادگی خواهد بود. 

علی بخشی یادآور شد: براي نرخ هاي 14 درصد، 16 درصد، 20 درصد دو درصد را دولت تامین خواهد کرد، براي مثال فردي که نرخ پرداخت حق بیمه 14 درصد را

 
انتخاب می کند پرداخت دوازده درصد به عهده ي بیمه شده و دو درصد نیز سهم دولت خواهد بود. 

وي گفت: میزان حق بیمه ي دانشجویان بستگی به نرخ و دستمزد مبناي پرداخت حق بیمه دارد و تعیین دستمزد مبناي پرداخت حق بیمه این قبیل از افراد با

 
توجه به سن، جنسیت و میزان سابقه اي که متقاضی نزد سازمان تامین اجتماعی دارد متفاوت خواهد بود. 

علی بخشی ادامه داد: به عنوان مثال دانشجوي متقاضی مردي که بین 0 تا 5 سال سابقه داشته باشد می تواند دستمزد مبناي پرداخت حق بیمه خود را بین حداقل

 
دستمزد مصوب شوراي عالی کار تا حداکثر دستمزد مصوب انتخاب کند. 

وي عنوان کرد: حداقل دستمزد ماهانه مصوب شوراي عالی کار در سال 1400 دو میلیون و ششصد و پنجاه و پنج هزارچهار صدو نود و پنج تومان است بنابراین
چنانچه فردي متقاضی انعقاد قرارداد در برابر تعهدات بازنشستگی و فوت قبل و بعد از بازنشستگی با نرخ 16 درصد باشد عدد 14 درصد سهم بیمه شده در دستمزد

 
انتخابی ضرب و حاصل آن میزان حق بیمه براي یک ماه خواهد بود. 

علی بخشی بیان کرد: افرادي که بین 5 تا 10 سال سابقه ي بیمه اي دارند، انتخاب دستمزد آنان با توجه به دامنه سنی آنان تعیین می شود، به عنوان مثال متقاضی
مردي که در تاریخ ارائه درخواست و عقد قرارداد بین 49 الی 50 سال سن داشته و سابقه بیمه وي بین 5 تا 10 سال باشد، می تواند دستمزد مبناي پرداخت حق

 
بیمه خود را از حداقل تا حداکثر 3 برابر حداقل دستمزد مصوب شوراي عالی انتخاب کند. 

وي افزود: سابقه اي که براي افراد در بیمه ي دانشجویی ایجاد می شود سابقه اي قابل قبول بوده و هر زمان که دانشجو دوره ي تحصیلش به اتمام رسید مادامی که

 
حق بیمه هاي مربوطه را در مهلت مقرر پرداخت کند می تواند نسبت به ادامه بیمه پردازي خود اقدام کند. 

وي عنوان کرد: طبق آمار هاي اعلام شده حدود 4 میلیون نفر دانشجو در مقاطع مختلف تحصیلی اعم از دولتی و آزاد اشتغال به تحصیل دارند که از این تعداد تا
پایان فروردین ماه 1400 قریب به 11 هزار نفر در قالب بیمه ي دانشجویان تحت پوشش سازمان تامین اجتماعی قرار گرفته اند. 



علی بخشی افزود: اطلاع رسانی در خصوص بیمه ي دانشجویی به طور کافی صورت نگرفته است، اگر این اطلاع رسانی به شکل مناسبی صورت بگیرد دانشجویان

 
عزیز متوجه خواهند شد که سازمان تامین اجتماعی بستر بیمه ا ي آنان را فراهم نموده و شرایط بسیار آسانی را براي آن ها درنظر گرفته است. 

وي گفت: در گذشته انجام امورات مربوط به انعقاد قرارداد بیمه مستلزم مراجعه حضوري متقاضی به شعب تامین اجتماعی و صرف زمان نسبتا طولانی بود، اما در
حال حاضر با فراهم شدن بستر الکترونیک متقاضیان بیمه می توانند به صورت غیر حضوري و با مراجعه به سامانه اینترنتی به آدرس es.tamin.ir نسبت انعقاد

 
قرارداد و پرداخت حق بیمه در کمترین زمان ممکن اقدام کنند. 

وي بیان کرد: یکی از دلایلی که از بیمه دانشجویی استقبال در حد انتظار نشده است می تواند عدم اطلاع رسانی کافی در این زمینه باشد، با اطلاع رسانی صحیح در
خصوص بیمه دانشجویی، دانشجویان مطلع خواهند شد که امکان بیمه پردازي آن ها فراهم شده و در این صورت انتظار می رود از تعهدات و مزایاي بیمه دانشجویی

 
استقبال بسیار خوبی صورت پذیرد. 

 
خدمات درمانی دانشجویان 

علی بخشی یادآورشد: اگر دانشجویی در قالب بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد قرارداد منعقد کند، این فرد تا زمانی که اشتغال به تحصیل دارد اگر تحت تکفل
قانونی پدر و یا مادر خویش بوده و از خدمات درمانی بهره مند باشد می تواند با سازمان تامین اجتماعی قرارداد بدون درمان منعقد کرده و مبلغی را بابت حق سرانه

 
درمان به سازمان تامین اجتماعی پرداخت نکند. 

وي گفت: دانشجویی که به واسطه تحت تکفل بودن پدر و مادر از خدمات درمانی سایر صندوق هاي بیمه اي برخوردار هستند، در صورت تمایل به بهره مندي از
خدمات درمانی تامین اجتماي می تواند با انعقاد قرارداد بدون درمان صرفا در برابر تعهدات بازنشستگی، فوت و از کار افتادگی تحت پوشش بیمه قرار گرفته و در

 
نتیجه حق سرانه درمان به سازمان تامین اجتماعی پرداخت نخواهد کرد. 

علی بخشی توضیح داد: با توجه به اینکه اغلب دانشجویان اشتغال به کار نداشته و فاقد درآمد هستند شرایط بسیار خوبی براي آنان در نظر گفته شده است به طوري
که می توانند با توجه شرایط و توان اقتصادي خود سطوح مختلفی از تعهدات بیمه اي را انتخاب و تحت پوشش بیمه قرار گرفته و از تعهدات بیمه اي بلند مدت

 
سازمان تامین اجتماعی که شامل بازنشستگی، فوت و از کارافتادگی است استفاده کنند. 

رئیس اداره بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد و بیمه اختیاري سازمان تامین اجتماعی بیان کرد: بیمه شدگانی که از خدمات درمانی سازمان تامین اجتماعی بهره
مند می شوند می توانند از تمامی مراکز درمانی ملکی سازمان تامین اجتماعی در سراسر کشور و همچنین امکانات مراکز تشخیصی، درمانی و داروئی طرف قرار داد

 
سازمان استفاده کنند. 

علی بخشی توضیح داد: میزان سهم بیمه شده از هزینه درمان که فرانشیز نامیده می شود براي خدمات پزشکی سرپائی 30 درصد و براي خدمات درمانی بستري

 
10 درصد است. 

وي ادامه داد: براي پرداخت حق بیمه برابرضوابط موجود در سازمان تامین اجتماعی مهلت تعیین شده است، بدیت ترتیب بیمه شده می بایست حق بیمه هر ماه را تا
آخرین روز دو ماه بعد پرداخت کنند و چنانچه بیمه شده حق بیمه خود را خارج از مهلت تعیین شده پرداخت کند. قرارداد منعقده از آخرین ماه پرداخت حق بیمه

 
لغو خواهد شد و وصل دوباره بیمه ي این افراد نیازمند عقد قرارداد مجدد خواهد بود. 

علی بخشی گفت: انعقاد قرارداد بیمه با کلیه ي دانشجویان مرد و زنی که بین 18 تا 50 سال سن دارند امکان پذیر بوده و افرادي که بیشتر 50 سال سن دارند انعقاد
قرارداد بیمه با آنان مستلزم داشتن سابقه پرداخت حق بیمه معادل مازاد سنی 50 سال خواهد بود، به عنوان مثال چنانچه دانشجویی با 53 سال سن درخواست بیمه
مشاغل آزاد را داشته باشد بایستی مازاد 50 سال یعنی سه سال از قبل نزد سازمان تامین اجتماعی داراي سابقه پرداخت حق بیمه باشد در غیر اینصورت امکان

 
انعقاد قرارداد با این افراد ممکن نخواهد بود. 

وي توضیح داد: افرادي که داراي 10 سال سابقه پرداخت حق بیمه قبلی نزد سازمان تامین اجتماعی باشند از اعمال حداکثر شرط سنی مقرر معاف هستند و می

 
توانند در قالب بیمه ي صاحبان حرف و مشاغل آزاد بیمه پرداز سازمان تامین اجتماعی باشند. 

 
بیشتر بخوانید: 



 
- تا پایان سال 400 هزار بازنشسته وام 7 میلیون تومانی دریافت خواهند کرد 

- راهنماي استعلام اعتبار دفترچه درمانی



موفقیت یک شرکت دانش بنیان در تولید "کاتالیست خودرو"

منبع: پدال نیوزشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1400/04/27

پدال نیوز- یک شرکت دانش بنیان قطعه محیط زیستی "کاتالیست" را به جاي "دلکو" طراحی و به تولید انبوه رسانده است. این شرکت ظرفیت تولید
سالانه 1.5 میلیون قطعه در سال را دارد و سال گذشته 10 میلیون دلار صرفه جویی ارزي داشته است و 370 نفر نیز در این شرکت اشتغال دارند.

به گزارش پدال نیوز به نقل از تسنیم، "کاتالیست" ماده اي است که سرعت واکنش هاي شیمیایی را از طریق کاهش انرژي فعال سازي، افزایش می دهد بدون
اینکه خود آن در آنها شرکت کند؛ یکی از موارد استفاده کاتالیست ها، مبدل هاي کاتالیستی هستند که با هدف کاهش آلودگی هوا بر سر راه خروجی موتورهاي

 
بنزینی نصب می شوند. 

"نوید مولوي زاده" قائم مقام این شرکت دانش بنیان گفت: این شرکت در حوزه تولید کاتالیست ها و اگزوز خودروهاي سواري و موتورسیکلت ها فعالیت می کند.
این شرکت در سال 1370 با هدف تولید قطعات خودرو تاسیس شد و تولید اولیه شرکت، قطعه دلکو بود و به مجرد تغییر سیستم خودروها از کاربراتوري به
انژکتوري، محصول ما نیز از دلکو به کاتالیست انواع خودروها تغییر کرد؛ علت انتخاب این محصول؛ دغدغه محیط زیستی سهامداران و هیئت مدیره شرکت بود و به
مجرد تحقیق و توسعه و فعالیت هاي مهندسی که بر روي این محصول انجام دادیم در سال 1394 موفق شدیم عنوان شرکت دانش بنیان نوع 1 را از معاونت علمی و

 
فناوري ریاست جمهوري دریافت کنیم. 

وي ادامه داد: ما با تولید انواع کاتالیست ها که قطعه اي با تکنولوژي بالا محسوب می شود؛ توانستیم صنعت کشور را از طراحی، ارتقاي استانداردهاي زیست محیطی
و واردات این قطعات بی نیاز کنیم؛ خودروسازان همه ساله مجبورند که استاندارد خودروهاي خود را به لحاظ آلایندگی محیط زیستی بالاتر ببرند و ما اینجا می

 
توانیم با دانشی که در مجموعه خودمان ایجاد کردیم به آنها کمک کنیم تا به اهداف خود دست پیدا کنند. 

مولوي زاده تصریح کرد: شرکت دانش بنیان ما علی رغم اشتغال نسبتاً بالایی که ایجاد کرده است توانسته با تولید این قطعات براي بازار قطعات یدکی کمک بسیار
بزرگی به هموطنان بکند؛ این قطعه یک قطعه کاملاً محیط زیستی است و ارتباط مستقیمی با آلودگی هوا دارد و هموطنان با نصب قطعات تولیدي شرکت ما با

 
قیمتی بسیار پایین تر نسبت به نمونه هاي وارداتی، می توانند تاییدیه هاي معاینه فنی را دریافت کنند. 

وي ادامه داد: ظرفیت تولید این شرکت، 1.5 میلیون قطعه در سال است و سال گذشته بیش از 10 میلیون دلار صرفه جویی داشته ایم؛ در موضوع صادرات سال

 
گذشته چیزي بیش از 1.5 میلیون دلار قطعه به کشورهاي همسایه و عمدتاً ترکیه، آذربایجان و کشورهاي حوزه CIS صادر کردیم. 

"علیرضا مجیدنیا" مدیر فروش و بازاریابی این شرکت دانش بنیان نیز گفت: این شرکت در صنعت خودرو فعالیت می کند و مبدل کاتالیستی انواع خودروها و موتور
سیکلت را تولید می کنیم؛ مبدل کاتالیستی یک قطعه اي است که بر روي موتور نصب است و حدود 90 درصد از گازهاي آلاینده خروجی موتور را تبدیل به گازهاي

 
مجاز می کند. 

وي ادامه داد: در شرکت ما بیش از 370 نفر به صورت مستقیم و 1000 نفر نیز به صورت غیرمستقیم مشغول به کار هستند. این شرکت یک شرکت پیشرو در زمینه
خودرو و تولید مبدل هاي کاتالیستی است. پیشرو بودن به این خاطر است که فرایندها و تغییر و تحولات در صنعت خودرو بسیار زیاد است و در این تغییرات نیاز
است که تکنولوژي یا از خارج خریداري شده و یا وارد بشود اما در شرکت دانش بنیان ما صفر تا 100 مسئله در همینجا طراحی و تولید می شود و در این مسئله

 
هیچ وابستگی به خارج نداریم. 

مجیدنیا با اشاره به مزیت و ویژگی هاي محصولات این شرکت دانش بنیان تصریح کرد: مزیت بسیار مهم محصولات تولیدي این شرکت دانش بنیان، تنوع محصولات
است یعنی تقریباً براي تمام خودورهاي داخلی و خارجی هم در بازار یدك و هم در صنعت خودروي کشور، کاتالیست طراحی شده است؛ موضوع بعدي قیمت است
چراکه کاتالیست هایی که در این شرکت تولید می شود از نظر قیمتی حداقل 15 تا 20 درصد پایین تر از نمونه هاي خارجی است. کیفیت خوب این محصول به
خاطر طول عمر مفید این کاتالیست است. کاتالیست ها نقش عمده اي در کاهش آلودگی خودروها دارند. گازهاي آلاینده اي که خودروها تولید می کنند توسط
کاتالیست ها پایش شده و تبدیل به گازهاي بی اثر و آب می شود و براي همین اگر کاتالیست بر روي ماشین ها نصب نباشد این گازها مستقیم وارد محیط شده و

 
باعث افزایش آلایندگی کلان شهرها و شهرهاي کشور خواهند شد. 

پیچیدگی ساخت کاتالیست به طراحی فرمولاسیون آن بر می گردد در حقیقت فرمولاسیون ساخت کاتالیست از 30 جزء تشکیل شده است که شامل نانو مواد و سایر



موادي است که داراي تکنولوژي روز دنیا هستند و اینها کمک می کنند تا کیفیت لازم براي تولید کاتالیست هاي خودرو را در سطح جهانی حفظ کنیم؛ در ساخت
کاتالیست از فلزات گرانبها استفاده می شود که شامل "پلاتین، پالادیوم و رودیوم" است که این فلزات اگر به صورت بهینه استفاده نشوند منجر به افزایش قیمت
خواهد شد؛ ما سعی می کنیم با حفظ کیفیت، قیمت پایین تري را براي محصولات خود داشته باشیم تا بتوانیم مواد را به صورت بهینه استفاده کنیم. از افزودنی هاي
دیگر در کنار فلزات گران بها استفاده کنیم تا بتوانیم مصرف فلزات را کاهش بدهیم؛ استفاده از تکنولوژي جدید در این موضوع، باعث شده است که تا حدود 30

 
درصد صرفه جویی در مصرف فلزات گران بها داشته باشیم و در سال هاي گذشته توانستیم کاهش قیمت خوبی داشته باشیم. 

این شرکت دانش بنیان ظرفیت تولید سالانه 1.5 میلیون قطعه در سال را دارد و آزمایشگاه کاتالیست این شرکت دانش بنیان در کنار تیم تحقیق و توسعه آن،
توانسته است سبد کاملی از محصولات را به صنعت خودروسازي کشور هدیه بدهد و نقش بسیار پررنگی را در کاهش آلودگی هوا داشته باشد.



پرداخت حق بیمه 30 ساله مددجویان به کارآفرینان

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1400/04/27

اردبیل- مدیرکل بهزیستی استان اردبیل گفت: پرداخت حق بیمه مددجویان و معلولان براي کارآفرینان انجام می شود.

اردبیل- مدیرکل بهزیستی استان اردبیل گفت: پرداخت حق بیمه

 
مددجویان و معلولان براي کارآفرینان انجام می شود. 

بهزاد ستاري در گفت وگو با خبرنگار مهر، اظهار کرد: پیش از این سازمان
بهزیستی تنها به مدت پنج سال بیمه کارفرمایان را از قبل جذب معلولان،
مددجویان و زنان سرپرست پرداخت می کرد که این روند بدون محدودیت

 
زمانی به صورت 30 ساله به حساب کارآفرینان پرداخت می شود. 

وي تصریح کرد: با برخورداري از این مزایا، کارآفرینان و کارفرمایان تا زمان
بازنشستگی می توانند حق بیمه نیروهاي شاغل خود را با انعقاد قرارداد با
بهزیستی دریافت کرده و از این طریق بخشی از مشکلات جامعه کارفرمایی

 
رفع شود. 

مدیرکل بهزیستی استان اردبیل گفت: پرداخت حق بیمه مددجویان و معلولان را به کارآفرینان، تسهیل گري بیشتر در حوزه اشتغال می دانیم و در کنار آن قطعاً از

 
سه درصد حق معلولان در استخدام هاي دولتی نیز حمایت کرده و در آزمون هاي مختلف سعی می کنیم از این حق و حقوق دفاع کنیم. 

ستاري افزود: اخیراً در استخدام آموزش و پرورش شش نفر از معلولان از قبل سهمیه سه درصد جذب آموزش و پرورش شدند و در آزمون امسال نیز که در دو مرحله

 
برگزار خواهد شد، سعی و تلاشمان بر این است تا سهمیه معلولان و جامعه هدف بهزیستی محفوظ بماند. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود خاطر نشان کرد: در حال حاضر دو بخش از جامعه از سازمان بهزیستی خدمات دریافت می کنند که قسمتی از آنها خدمات
مستقیم از این سازمان ارزشی و انقلابی دریافت می کنند که شامل معلولان، زنان سرپرست، کودکان بد سرپرست و بی سرپرست هستند که 22 هزار نفر را شامل

 
شده و 58 هزار خانوار از این خدمات مستقیم استفاده می کنند. 

ستاري خدمات غیرمستمر را براي گروه هاي مختلف جامعه اعم از غربالگري شنوایی، بینایی، ژنتیک و برنامه هاي پیشگیرانه اعلام کرد و ادامه داد: در سال گذشته

 
خدمات شاخصی که بهزیستی انجام داده جذب کمک هاي مردمی است که 25 میلیارد تومان مردم به سازمان بهزیستی و مؤسسات زیرمجموعه آن کمک کرده اند. 

 
وي به احداث 285 واحد مسکونی اشاره کرد و گفت: 34 باب از این واحدهاي مسکونی همزمان با هفته بهزیستی افتتاح و در اختیار معلولان قرار گرفته است. 

ستاري اضافه کرد: امسال مقرر شده تا 140 میلیون تومان منابع بلاعوض براي خانواده هاي چند معلول پرداخت شود تا در کنار 100 میلیون تومان تسهیلات بنیاد

 
مسکن در مناطق شهري امکان ساخت واحدهاي مسکونی فراهم آید. 

 
وي بیان کرد: در روستاها نیز پرداخت 84 میلیون تومان کمک بلاعوض و 100 میلیون تومان تسهیلات بنیاد مسکن در احداث این واحدها راهگشا خواهد بود. 

ستاري در ادامه سخنان خود اظهار کرد: براي خانواده هاي یک معلول و زنان سرپرست خانوار نیز پرداخت 50 میلیون تومان بلاعوض و 100 میلیون تومان وام بنیاد

 
مسکن می تواند تأمین کننده سرپناه براي این گروه هاي جامعه هدف بهزیستی باشد. 

وي تصریح کرد: در کنار ساخت و خرید مسکن، ما در حوزه اشتغال نیز فعالیت هاي خوبی را انجام دادیم به گونه اي که 786 نفر در یک سال گذشته در ادارات،

 
سازمان ها و نهادهاي مختلف مشغول به کار شدند. 

ستاري به افزایش مستمري مددجویان و معلولان نیز اشاره کرد و گفت: حداقل دریافتی به 350 هزار تومان تا یک میلیون و 100 هزار تومان افزایش یافته و حق



 
پرستاري براي معلولان نیز تا یک میلیون تومان افزایش یافته است. 

وي افزود: بر اساس قانون جامع معلولان، همه ساله افزایش مستمري براي جامعه هدف لحاظ شده و پرداختی ها به شکل مناسب به انجام می رسد.



نفت تا ساعاتی دیگر به جاسک می رسد

منبع: ساعت 24شماره خبر:  177  |  تاریخ: 1400/04/27

ساعت24-معاون توسعه و مهندسی شرکت ملی نفت ایران، از رسیدن نفت به جاسک ظرف ساعات آینده خبر داد.

 
ساعت24-معاون توسعه و مهندسی شرکت ملی نفت ایران، از رسیدن نفت به جاسک ظرف ساعات آینده خبر داد. 

به گزارش صداوسیما، رضا دهقان گفت: هم اکنون نفت به کیلومتر 980 این خط لوله هزار کیلومتري رسیده و پیش بینی می کنیم کار بارگیري نخستین محموله

 
صادراتی نفت ایران از پایانه جاسک بزودي آغاز خواهد شد. 

وي ظرفیت صادراتی پایانه جاسک را در این مرحله 300 هزار بشکه نفت خام در روز اعلام کرد و افزود: این طرح هم اکنون 80 درصد پیشرفت دارد و ظرف 5 ماه

 
آینده با وارد شدن تلمبه خانه ها و پمپ ها به مدار به ظرفیت اسمی خود که یک میلیون بشکه در روز است خواهد رسید. 

معاون توسعه و مهندسی شرکت ملی نفت ایران با اشاره به سهم بیش از 90 درصدي ساخت داخل در اجراي این طرح ملی، ادامه داد: بهره مندي حداکثري از توان
شرکت هاي ایرانی در بخش هاي مختلف اجراي این طرح اعم از احداث خط لوله، ساخت پمپ ها، بخش ساحلی و…، آن هم در اوج تحریم ها و هم زمان با همه

 
گیري ویروس کرونا از ویژگی هاي منحصر به فرد این طرح است. 

دهقان با بیان اینکه، اتکا به توان داخلی هم در کوتاه کردن زمان اجراي طرح مؤثر بوده و هم در هزینه ها افزود: هزینه اجراي این طرح حدود 2 میلیارد دلار براورد

 
شده بود که اکنون با هزینه اي بسیار کمتر از این میزان به بهره برداري می رسد. 

وي اضافه کرد: با بهره برداري از طرح ملی و راهبردي انتقال نفت خام گوره به جاسک، و آمدن نفت به سواحل مکران علاوه بر تنوع بخشی به پایانه هاي صادراتی،
توسعه پایدار و اشتغال زایی در این سواحل با احداث پالایشگاه ها و پترو پالایشگاه را به همراه خواهد داشت.



آماده نوسازي ناوگان تاکسی رانی کشور هستیم/ 5 هزار تاکسی در انتظار تحویل

منبع: ایران خبرشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1400/04/27

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو با اعلام آمادگی براي توسعه و نوسازي ناوگان تاکسی رانی، گفت: در حال حاضر پنج هزار دستگاه تاکسی آماده واگذاري
به اتحادیه تاکسی رانی و شهرداري است.

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو با اعلام آمادگی براي توسعه و نوسازي ناوگان تاکسی رانی، گفت: در حال حاضر پنج هزار دستگاه تاکسی آماده واگذاري به

 
اتحادیه تاکسی رانی و شهرداري است. 

به گزارش ایران خبر، از ایکوپرس- فرشاد مقیمی در نشست با مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید،
جانشین رییس سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور و مدیرکل دفتر حمل و نقل عمومی و
ترافیک شهري سازمان شهرداري ها، افزود: ایران خودرو با وجود همه مشکلات و مسایل مرتبط با
حوزه تولید به واسطه تحریم و کرونا، گام هاي مهم و تاثیرگذاري در توسعه ناوگان حمل و نقل
عمومی برداشته و در صورتی که منابع مالی براي ادامه تولید خودروي اقتصادي ناوگان تاکسی رانی

 
تامین شود، این روند ادامه خواهد داشت. 

وي با بیان این که تولید خودروهاي ناوگان تاکسی رانی زنجیره تامین خاصی دارند، افزود: تامین
تجهیزات خودروهاي دوگانه سوز براساس سفارش گذاري بهره بردار و مشتریان صورت می گیرد و این آمادگی در زنجیره تامین و خطوط تولید ایران خودرو وجود

 
دارد تا با افزایش ظرفیت ها، نیاز موجود به ویژه در حوزه تاکسی رانی را رفع کند تا امکان ارایه خدمت بهتر و با کیفیت تر به مردم فراهم شود. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید نیز ضمن تقدیر از تلاش ها و اقدامات ایران خودرو در شرایط کنونی جنگ اقتصادي و تحریم ها، گفت: مرکز تحقیقات ایران

 
خودرو به عنوان مرکزي راهبردي و تاثیر گذار در صنعت خودرو گام هاي مهم و اساسی در راستاي خودکفایی و طراحی خودرو هاي جدید و مدرن برداشته است. 

اصغر نوراالله زاده با اشاره به طراحی و تولید محصول تارا، این اقدام را بیانگر خلاقیت بالاي مهندسان ایرانی و استفاده از ظرفیت ها و دانش بومی دانست و گفت:

 
صنعت خودروي کشور با تولید تارا به خودباوري براي تولید محصولی در سطح استانداردهاي جهانی رسیده است. 

وي ادامه داد: توسعه قطعه سازي کشور از ثمرات تولید محصول تارا در شرایط دشوار فعلی است و باید از مزیت کیفیت بالاي این محصول براي حضور در بازارهاي

 
جهانی استفاده کرد. 

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با اشاره به قرارداد نوسازي 130هزار دستگاه تاکسی با سازمان بهینه سازي مصرف سوخت، گفت: در راستاي اشتغال زایی، نوسازي

 
و بهینه سازي ناوگان تاکسی رانی، این قرارداد منعقد شده که با همکاري خوب ایران خودرو شاهد توسعه ناوگان خواهیم بود. 

گفتنی است، در این نشست راه هاي تعامل و همکاري براي توسعه حمل و نقل عمومی و تاکسی رانی مورد بررسی قرار گرفت. جانشین ریاست سازمان شهرداري ها،
مدیرکل حمل و نقل سازمان شهرداري ها و مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید، پیشنهادهایی در خصوص گسترش همکاري ها و استفاده از ظرفیت هاي ایران خودرو

براي توسعه ناوگان حمل و نقل عمومی مطرح کردند.



وجود 144 طرح صنعتی با بیش از 60 درصد پیشرفت فیزیکی در کرمانشاه

منبع: شاتاشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1400/04/27

رئیس سازمان صمت کرمانشاه گزارشی از عملکرد حوزه هاي صنعت، معدن و تجارت استان کرمانشاه ارائه نمود و افزود: استان کرمانشاه باوجود 3
پتروشیمی فعال و 2 طرح در دست اجرا قطب سوم پتروشیمی کشور است.

رییس سازمان صمت کرمانشاه خبر داد : وجود 144 طرح صنعتی با بیش
از 60 درصد پیشرفت فیزیکی در کرمانشاه رئیس سازمان صمت کرمانشاه
گزارشی از عملکرد حوزه هاي صنعت، معدن و تجارت استان کرمانشاه ارائه
نمود و افزود: استان کرمانشاه باوجود 3 پتروشیمی فعال و 2 طرح در

 
دست اجرا قطب سوم پتروشیمی کشور است. 

به گزارش شاتا، محسن دارابی با بیان مطالب فوق افزود: عمده ترین
محصولات استان شامل محصولات پتروشیمی، فولادي، خودرو سواري،
سیمان خاکستري، کاشی و سرامیک، روغن نباتی، رب گوجه فرنگی،

 
فرآورده هاي لبنی و آرد است که بیشتر این صنایع صادراتی هستند. 

دارابی در ادامه افزود: 144 طرح صنعتی با بیش از 60 درصد پیشرفت فیزیکی با سرمایه گذاري 1800 میلیارد تومان و حدود 5900 فرصت شغلی در استان موجود

 
است. 

رئیس سازمان صمت استان تأکید کرد: سال گذشته 132 جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید برگزار شد که 839 مصوب را داشته که نتیجه آن 41 واحد راکد
صنعتی با سرمایه گذاري 12002 میلیارد ریال و اشتغال 700 نفر به چرخه تولید بازگشته اند، همچنین در این مدت 22 معدن راکد با سرمایه گذاري 184 میلیارد

 
ریال و اشتغال 181 نفر فعال شده اند. 

دارابی در پایان افزود: جذب 42.5 میلیارد تومان کمک فنی و اعتباري و کارسازي 600 میلیارد تومان تسهیلات ارزان قیمت، انعقاد قرارداد 25.5 میلیارد تومان کمک

 
فنی و اعتباري براي کارسازي در سال 1400 از عمده اقدامات سازمان براي حمایت از بنگاه هاي اقتصادي در سطح استان است. 

#کرمانشاه



با حضور استاندار گیلان و فرماندار رشت صورت گرفت؛ بازدید از مراکز آموزش فنی و حرفه اي و

افتتاح دهکده کودك در رشت

منبع: عصر کاسپینشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1400/04/27

استاندار گیلان با همراهی فرماندار رشت در آستانه هفته ملی مهارت از مراکز آموزش فنی و حرفه اي در رشت بازدید و مجموعه آموزشی- تفریحی دهکده
کودك را نیز افتتاح کرد. عصر کاسپین/ دکتر ارسلان زارع و مهندس علی فتح اللهی صبح امروز (یکشنبه) در آستانه هفته ملی مهارت و روز کارآفرینی، از

مرکز آزمون، کارگاه ...

استاندار گیلان با همراهی فرماندار رشت در آستانه هفته ملی مهارت از مراکز آموزش فنی و حرفه اي در رشت بازدید و مجموعه آموزشی- تفریحی دهکده

 
کودك را نیز افتتاح کرد. 

عصر کاسپین/ دکتر ارسلان زارع و مهندس علی فتح اللهی صبح امروز (یکشنبه) در آستانه هفته ملی مهارت و روز کارآفرینی، از مرکز آزمون، کارگاه آموزش صنایع

 
دستی و مرکز آموزش هاي صنعتی فنی حرفه اي گیلان در رشت بازدید کرد. 

همچنین با حضور نماینده عالی دولت در گیلان و فرماندار رشت، دهکده کودك به عنوان اولین و بزرگترین مجموعه آموزشی- تفریحی کودکان، در رشت مورد بهره

 
برداري قرار گرفت. 

هدف از اجراي این طرح، فرهنگ سازي در زمینه هاي ترافیکی، شهر نشینی، اجتماعی، آموزش هاي تخصصی در زمینه پلیس راهور، پلیس فتا، پلیس جرم شناسی،

 
پلیس مبارزه با مواد مخدر، آتشنشانی، امداد و نجات، هلال احمر و نیز استعدادیابی در سنین پایه است. 

کودکان در سنین بین 3 تا 13 سال وارد این مجموعه شده و بعد از غربالگري روانشناسی توسط تیم علمی به انتخاب مشاغل رفته و شغل مورد علاقه خود را انتخاب

 
و در فضاي کاملاً شاد، همراه با بازي و تفریح به کار در حرفه انتخابی می پردازند. 

استعداد یابی کودکان در مدت مشخص، دریافت مدرك رسمی، بسترسازي براي کسب درآمد و فراهم آمدن اوقاتی خوش و هدفمند از دیگر اهداف اجراي این دهکده

 
بوده است. 

شخصیت پردازي و داستان پردازي، اجراي خیابان ها و معابر مختلف در مقیاس کوچک، طراحی شغل هاي گوناگون، شبیه سازي و فضا سازي شهري کوچک،
طراحی پلان هاي ترافیکی، طراحی کلیه علائم راهنمایی رانندگی، طراحی و ساخت تجهیزات خانه مشاغل کودك از بهترین آیتم هاي دکوراتیو در خانه مشاغل

 
کودك می باشد. 

دست سازه مینیاتوري، نقاشی روي سنگ، نقاشی چهره، اوریگامی، سفالگري، نجاري، صنایع دستی، خیاطی، خلاقیت، موسیقی، دندانپزشکی، بازیگري، مکانیکی،

 
راهنمایی رانندگی، آتش نشانی و هلال احمر از مشاغل پیش بینی شده در دهکده کودك است. 

 
در این مجموعه وسایل بازي شامل سرسره بادي، استخر توپ، ترامپولین، استخرتوپ شنی، فوتبال دستی و پینگ پنگ نیز تعبیه شده است. 

 
شش مرداد، روز ملی کارآفرینی و آموزش هاي فنی و حرفه اي بوده و در این راستا از 31 تیر تا 6 مرداد، هفته ملی مهارت نامگذاري شده است. 



توانمندسازي معلولان با کمک 15 گروه همیار در رفسنجان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1400/04/27

رییس بهزیستی رفسنجان : درهر گروه همیار بین 7 تا 20 مددجو آموزش می بینند تا توانمند شوند.

به گزارش خبر گزاري صداوسیما مرکز کرمان؛ رئیس بهزیستی رفسنجان در باره توانمندسازي معلولان گفت: 15 گروه همیار شامل خیاطی، آشپزي، آرایشگري

 
و ... هستند و در هر گروه همیار بین 7 تا 20 مددجو آموزش می بینند تا توانمند شوند. 

عباس بلندي افزود:همچنین در این گروه ها به افراد تسهیلات بلاعوض و خدمات

 
آموزشی ارائه می شود تا خودکفا شوند. 

وي با اشاره به ارائه تسهیلات اشتغال به مددجویان یاد آور شد: پارسال به 160
مددجو زیر پوشش 70 میلیارد ریال تسهیلات کم بهره اعطا شد تا بتوانند براي

 
خود شغل ایجاد کنند. 

رئیس بهزیستی رفسنجان از اعطاي 4.5 میلیارد ریال تسهیلات به کارفرمایانی
که 9 تن از مددجویان بهزیستی را به کار گرفته اند، خبر دادو افزود: 2 سند

شامل سند مناسب سازي محیط معلولان و اشتغال مددجویان پارسال تدوین و براي تقویت اورژانس اجتماعی، 11 مرکز مثبت زندگی در رفسنجان، نوق، کشکوئیه و

 
قاسم آباد راه اندازي شد. 

5 هزار مددجو در حوزه مشکلات جسمی و حرکتی، و معلولیت ذهنی زیر پوشش بهزیستی رفسنجان قرار دارند.



ایران خودرو آماده نوسازي ناوگان تاکسی رانی کشور است/ 5 هزار تاکسی در انتظار تحویل

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1400/04/27

فصل اقتصاد - مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو با اعلام آمادگی براي توسعه و نوسازي ناوگان تاکسی رانی، گفت: در حال حاضر پنج هزار دستگاه تاکسی
آماده واگذاري به اتحادیه تاکسی رانی و شهرداري است.

فصل اقتصاد - مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو با اعلام آمادگی براي توسعه و
نوسازي ناوگان تاکسی رانی، گفت: در حال حاضر پنج هزار دستگاه تاکسی آماده

 
واگذاري به اتحادیه تاکسی رانی و شهرداري است. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از روابط عمومی ایران خودرو ، فرشاد مقیمی در
نشست با مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید، جانشین رییس سازمان شهرداري ها
و دهیاري هاي کشور و مدیرکل دفتر حمل و نقل عمومی و ترافیک شهري
سازمان شهرداري ها، افزود: ایران خودرو با وجود همه مشکلات و مسایل مرتبط با
حوزه تولید به واسطه تحریم و کرونا، گام هاي مهم و تاثیرگذاري در توسعه ناوگان

 
حمل و نقل عمومی برداشته و در صورتی که منابع مالی براي ادامه تولید خودروي اقتصادي ناوگان تاکسی رانی تامین شود، این روند ادامه خواهد داشت.  

وي با بیان این که تولید خودروهاي ناوگان تاکسی رانی زنجیره تامین خاصی دارند، افزود: تامین تجهیزات خودروهاي دوگانه سوز براساس سفارش گذاري بهره بردار
و مشتریان صورت می گیرد و این آمادگی در زنجیره تامین و خطوط تولید ایران خودرو وجود دارد تا با افزایش ظرفیت ها، نیاز موجود به ویژه در حوزه تاکسی رانی

 
را رفع کند تا امکان ارایه خدمت بهتر و با کیفیت تر به مردم فراهم شود.  

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید نیز ضمن تقدیر از تلاش ها و اقدامات ایران خودرو در شرایط کنونی جنگ اقتصادي و تحریم ها، گفت: مرکز تحقیقات ایران

 
خودرو به عنوان مرکزي راهبردي و تاثیر گذار در صنعت خودرو گام هاي مهم و اساسی در راستاي خودکفایی و طراحی خودرو هاي جدید و مدرن برداشته است. 

اصغر نوراالله زاده با اشاره به طراحی و تولید محصول تارا، این اقدام را بیانگر خلاقیت بالاي مهندسان ایرانی و استفاده از ظرفیت ها و دانش بومی دانست و گفت:

 
صنعت خودروي کشور با تولید تارا به خودباوري براي تولید محصولی در سطح استانداردهاي جهانی رسیده است.  

وي ادامه داد: توسعه قطعه سازي کشور از ثمرات تولید محصول تارا در شرایط دشوار فعلی است و باید از مزیت کیفیت بالاي این محصول براي حضور در بازارهاي

 
جهانی استفاده کرد.  

مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با اشاره به قرارداد نوسازي 130هزار دستگاه تاکسی با سازمان بهینه سازي مصرف سوخت، گفت: در راستاي اشتغال زایی، نوسازي

 
و بهینه سازي ناوگان تاکسی رانی، این قرارداد منعقد شده که با همکاري خوب ایران خودرو شاهد توسعه ناوگان خواهیم بود. 

گفتنی است، در این نشست راه هاي تعامل و همکاري براي توسعه حمل و نقل عمومی و تاکسی رانی مورد بررسی قرار گرفت. جانشین ریاست سازمان شهرداري ها،
مدیرکل حمل و نقل سازمان شهرداري ها و مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید، پیشنهادهایی در خصوص گسترش همکاري ها و استفاده از ظرفیت هاي ایران خودرو

 
براي توسعه ناوگان حمل و نقل عمومی مطرح کردند. 

انتهاي پیام/



امید به زندگی با تسهیلات خوداشتغالی رسالت/ گاو عرفان زایید

منبع: شمال ماشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1400/04/27

شمال ما: بیست و نه سالش هست، اما چهره اش شاید 29 ساله نباشد،
اهل روستاي آقاسید حسین بر از توابع بخش رودبنه شهرستان لاهیجان،
مثل خیلی از جوانهاي کشورمان، وارد دانشگاه شد و با معدل خوبی مدرك
فوق دیلپم مدیریت بازرگانی را دریافت کرده است، حتی در یک هتل
مجلل در شهر مشغول به کار شده بود، اما کار که چه عرض کنم مشغول
بیگاري بوده است، از همین رو خیلی زود بیرون آمد تا کار مناسب تري با
حقوق مناسب تر پیدا کند، اما هر چه بیشتر می گشت بیشتر مستاصل می
شد، ترجیح داد براي اینکه سربار خانواده نباشد فضایی که پدر در گذشته
به عنوان سالن دامداري استفاده می کرد را به محلی براي تولید و پرورش

 
ماکیان تبدیل کند. 

پدر که بعد از تصادف ساختگی دهه هشتاد، سالها با رنج و سختی زندگی می کرد از این تصمیم پسر استقبال کرد و خود نیز آستین ها را بالا زد، اما وقتی در کمتر
از یک سال تعداد ماکیان را شاید چهار رقمی کرده بودند باز هم بیماري &– و شاید توطئه اي &– قسمت اعظم ماکیان آنها را از بین برده و خانواده یک بار دیگر

 
ورشکست شدند، هم مالی و هم روحی. 

 
حالا جوان قصه ما که عرفان نام دارد پر از دغدغه است، مثل همه جوانان دغدغه مند سرزمینم. 

دوستی را می شناسم که علیرغم داشتن یک خودروي لوکس میلیاردي، باز هم دغدغه مند است، دغدغه اش این است که چرا دیده نمی شود؟ از همین رو هزینه اي
معادل یک خودروي لوکس دیگر انجام داد تا خودرویی با پلاك گمرك (گ) داشته باشد، حالا دیگر فرید &– ببخشید همان فریدون خودمان &– بیشتر دیده می

 
شود، چون خودرویی لوکس با پلاکی منحصر به فرد دارد. 

 
خوشبختانه عرفان از این دغدغه ها ندارد 

دوست دغدغه مند دیگري نیز دارم که اصلا نمی خواهد دیده شود، اگرچه خانواده مهدي طردش نکردند اما او با کمتر از 24 سال سن خودش خانواده اش و
اطرافیانش را طرد کرد تا شاهد ساعت ها خماري اش نباشند، او کل روز در گوشه اي از خیابانها و زیر پل ها خوابیده است و جغد گونه شبها بیرون می رود تا قوت و

 
قوتی براي دردش بیابد. 

 
خدا رو شکر عرفان از این دغدغه ها هم ندارد 

عرفان حسن پور 29 ساله اهل روستاي اقا سیدحسن بر بخش رودبنه لاهیجان فقط یک دغدغه دارد، کار، کار و کار. او می خواهد روي پاي خود بایستد، به خود و
خانواده اش کمک کند؛ خواسته زیادي نیست؛ زندگی یکبار دیگر روي بدش را به آنها نشان داد اما دلی که روشن باشد مسیر آینده را هم روشن می کند. یکی از
دوستان عرفان که متوجه فراز و نشیب زندگی اش می شود، او را با شبکه اي غیردولتی آشنا می کند که می تواند با وام هاي خوداشتغالی یاریش کند، عرفان، امیدي
به دریافت وام از بانکها نداشت، ولی چون تنهاي کورسوي زندگی اش بود، اولین ارتباط ها را برقرار کرد، در کمال تعجب به جاي اینکه وي به محل کارشان برود، آنها

 
بودند که مداوم با سر زدن به وي مقدمات پرداخت تسهیلات خوداشتغالی را فراهم می کردند. 

 
حتی با بازدید از امکانات محدود عرفان در محل زندگی اش، با مشاوره مناسب، وي را راهنمایی کردند تا به جاي ماکیان به پرورش و تولید دام بپردازد، 

عرفان با سرمشق قرار دادن این مشاوره و با 35 میلیون تومانی که از این بانک تسهیلات دریافت کرد، دو گاو مولد خرید و بعد از 18 ماه دو گاو خود را تبدیل به
چهار گاو کرد، در حاشیه دامپروري، پرورش و تولید ماکیان را نیز استارت زد و اکنون شاید بیش از یکصد قطعه مرغ و خروس و اردك داشته باشد، حتی قصد ترمیم

 
استخر کوچک جنب دامداري را نیز دارد تا هم تخم ماهی در آن بپاشد و هم فضاي پرورش اردك ها را توسعه دهد. 



این بازگشت به زندگی براي عرفان و خانواده اش خیلی خوشایند بود، نگاه او به زندگی تغییر کرده است، از پنج صبح در دامداري کوچکش حضور می یابد و با عشق

 
و علاقه خاصی ستاره خانوم و حنایی را رتق و فتق می کند و از انها بابت بدنیا اوردن شیطونک و قهوه اي ممنون دار است. 

او هر روز با شامپویی خاص این گاوها را استحمام می کند، با آنها صحبت می کند و می خندد و وقتی محل زندگی شان را کثیف می کنند حتی دعوایشان نیز می
کند، این شادابی، مادر خانواده را نیز پاي کار آورده و در هر گوشه اي از حیاط و دامداري اقدام به کاشتن سبزیجات و حبوبات کرده و فضاي دل انگیزي به کشور
کوچک آنها داده است، اما اینهمه حس زیستن و زندگی کردن، چگونه در آنها بوجود آمده است؟ عرفان حسن پور همه اینها را مدیون آشنایی با شبکه اي به نام

 
شبکه توسعه اجتماعی رسالت می داند. 

وي در گفتگو با خبرنگار نشریه خط اول اینگونه توضیح می دهد: بعد از، تلف شدن حداقل هزار گونه از اردك هایم واقعا نا امید شده بودم، یکی از دوستانم که اوضاع
اسفناك من را دید، جهت دلگرمی حرفها و امیدواري هایی به من داد و در نهایت شبکه توسعه اجتماعی رسالت را جهت دریافت وام خوداشتغالی معرفی کرد، من که
امید و بهانه و برنامه اي براي دریافت چنین تسهیلاتی نداشتم با بی میلی سراغ دفتر این شبکه در لاهیجان را گرفتم و سري به آنها زدم که خوشبختانه با استقبال

 
گرم آنها مواجه شدم، چون صحبت از وام شده بود فکر می کردم دارم به بانک مراجعه می کنم اما به همه چیز شبیه بود الا بانک. 

وي ادامه داد: همکاران دفتر شبکه توسعه اجتماعی رسالت با صبر و حوصله توضیحات لازم را دادند حتی فردي به عنوان همیار اجتماعی نیز به روستاي ما آمد و
پیشنهاد داد باتوجه به شرایط، بهتر است با این تسهیلات دو راس گاو دورگه محلی خریداري کنم، که هم شیرده هست و هم مولد یعنی زایمان می کند. از همین رو
دامداري سابق پدرم را نوسازي کردم و با تسهیلات خوداشتغالی دو راس گاو مولد خریدم و شبانه روز مشغول مراقبت از آنها شدم، در تمام این مدت همکاران رسالت
مداوم به من سر می زدند و حتی یک بار دبیر این شبکه از استان نیز به بازدید فعالیت هاي من آمد و وقتی کوشش و جدیت من را در کار دید مبلغ دیگري نیز

 
جهت تهیه مواد اولیه و علوفه براي من در نظر گرفت که بسیار جاي تقدیر و تشکر دارد. 

عرفان حسن پور می گوید: من هر روز حدود 40 کیلو شیر از گاوها می گیرم که حتی یک لیتر آن نیز باقی نمی ماند، در کنار دامداري؛ پرورش مرغ و جوجه را نیز
به راه انداختم، بطوریکه اکنون حدود یکصد مرغ و جوجه دارم و روزانه بیش از یکصد تخم مرغ عایدم می شود، انشاالله به زودي با همکاري شبکه توسعه اجتماعی

 
رسالت، استخر را نیز آماده سازي می کنم تا هم ماهی و هم اردك هاي زیادي در آن پرورش دهم. امیدوارم رسالت با این طرح من موافقت نماید. 

وي حتی سایر دوستان خود را نیز تشویق به همکاري با شبکه توسعه اجتماعی رسالت کرد و حتی در روستاي خود یک کانون همیاري اجتماعی کشاورزان به راه

 
انداخت تا سایر روستاییان نیز از شرایط مناسب این شبکه بهره مند شوند. 

این روزها عرفان اینقدر با حتایی و ستاره خانوم و شیطونک و قهوه اي و حتی مرغ و جوجه هایش سرگرم است که حتی وقت دیدن رقابهاي فوتبال یورو 2020 را

 
هم ندارد. 

به گفته عرفان، تسهیلاتی که از شبکه توسعه اجتماعی رسالت دریافت کرده از سرفصل وزارت ورزش و جوانان بوده و آنقدر برکت به زندگی اش آورد که قصد انجام

 
یک حرکت بزرگ را دارد، حرکتی که اینده اش را دگرگون خواهد کرد، آري عرفان قصد ازدواج دارد. 

حال که با این تسهیلات، امید به زندگی عرفان و خانواده اش بازگشت، پر بیراه نیست کنکاشی در فعالیت هاي شبکه توسعه اجتماعی رسالت در استان گیلان

 
بیاندازیم تا ببینیم تاکنون امید را به زندگی چندین عرفان بازگردانده اند. 

در بررسی هاي به عمل آمده مشخص شد؛ شبکه توسعه اجتماعی رسالت در استان گیلان در راستاي ترویج فرهنگ همیاري اجتماعی قرض الحسنه و ترویج فرهنگ
کارآفرینی اجتماعی، با هدف توسعه کسب و کارهاي خرد و خانگی از طریق سازمان راهبري بانک قرض الحسنه رسالت در سال 1399، اقدام به پرداخت 189 فقره
تسهیلات در راستاي کارآفرینی اجتماعی به مبلغ 8 میلیارد و 342 میلیون تومان کرده است که از این مقدار چهار میلیارد تومان از مسیر کمیته امداد براي 81
مددجوي این کمیته، دو میلیارد و پانصد میلیون تومان از مسیر سازمان بهزیستی براي 50 نفر از مددجویان این سازمان و یک میلیارد و 842 میلیون تومان از محل

 
تسهیلات خوداشتغالی وزارت ورزش و جوانان به 58 نفر از رابطین با این سازمان اختصاص یافته است. 

نکته جالب اینجاست، اعتبار این تسهیلات از طریق حامیان قرض الحسنه، که خود مردم می باشند، تامین می شود که به هیچ عنوان از اصل پول این حامیان
استفاده نمی شود. همچنین افرادي که از این وام ها استفاده نموده اند به صورت غیرحضوري و در محل کار و زندگی خود تمام فرآیند واریز وام را انجام داده اند.

 
ناگفته نماند وام هاي کارآفرینی اجتماعی فقط در قالب هسته هاي دامپروري، ادوات کشاورزي، خیاطی و سایر مشاغل می باشد. 

تا کنون با توجه به پرداخت 189 فقره وام، 189 شغل خود خانگی در سطح روستاها و شهرهاي استان گیلان ایجاد شده است که عرفان حسن پور یکی از آنها می
باشد. ما نیز امیدواریم همانطور که با وام خود اشتغالی رسالت، گاو عرفان زایید و برکت در زندگی اش را دوچندان کرد، گاو و گوسفند و مرغ و ماهی سایر متقاضیان

 
نیز روز به روز تکثیر یابند و برکت و شادابی و امید به زیستن در زندگی همه بیشتر با رسالت شود. 



منبع: خط اول



درخشش دانشجویان دانشگاه آزاد اسلامی شاهرود در المپیاد علمی وزارت بهداشت

منبع: آناشماره خبر:  184  |  تاریخ: 1400/04/27

دانشجویان علوم پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی واحد شاهرود در المپیاد علمی دانشجویی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی خوش درخشیدند.

 
دانشجویان علوم پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی واحد شاهرود در المپیاد علمی دانشجویی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی خوش درخشیدند. 

 
 

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي خبرگزاري آنا از شاهرود، دانشجویان علوم پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی واحد شاهرود در پی اعلام نتایج مرحله نخست

 
سیزدهمین دوره المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی سراسر کشور با موفقیت به مرحله دوم این المپیاد راه یافتند. 

معاون علمی دانشگاه آزاد اسلامی واحد شاهرود در گفت وگو با خبرنگار آنا درباره المپیاد علمی دانشجویی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اظهار کرد: در
این المپیاد، دو نفر از دانشجویان این واحد دانشگاهی توانستند در حوزه استدلال بالینی: دروس اصلی پزشکی (داخلی، کودکان، زنان، جراحی)، مجوز حضور در

 
مرحله دوم المپیاد را کسب کنند. 

 
 

مجتبی واحدي افزود: سیزدهمین دوره المپیاد علمی دانشجویان علوم پزشکی سراسر کشور در پنج حوزه «استدلال بالینی: دروس اصلی پزشکی (داخلی، کودکان،
زنان، جراحی)، آموزش پزشکی: آموزش مجازي، تفکر علمی در علوم پایه: weight management/ obesity، کارآفرینی: تاب آوري کسب وکارهاي دانش
بنیان، مدیریت نظام سلامت: تقویت نظام PHC براي ارتقاي پاسخگویی در شرایط اضطرار، مطالعات میان رشته اي علوم انسانی و سلامت: هوش مصنوعی» و در دو
مرحله انجام می گیرد که مرحله نخست آن در خردادماه سال جاري به صورت الکترونیکی و در محل مرکز آزمون الکترونیک دانشگاه هاي علوم پزشکی سراسر کشور

 
برگزار شد و مرحله دوم آن شهریور 1400 در تهران برگزار خواهد شد. 

وي با تبریک به دانشجویان فربد نوربینی و حمیدرضا اسفندیاري ابراز امیدواري کرد که دانشجویان دانشکده علوم پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی واحد شاهرود در این

 
دوره از المپیاد بتوانند گام هاي بزرگی برداشته و مقام نهایی کشوري را کسب کنند. 



 
 

به گزارش آنا، دو دانشجوي دانشکده علوم پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی واحد شاهرود«فربد نوربینی» و «حمیدرضا اسفندیاري» سال گذشته نیز موفق شدند به

 
ترتیب با کسب 171 و 168 امتیاز حائز رتبه هاي هفتم و نهم کشوري در آزمون سراسري پیش کارورزي پزشکی شوند. 

انتهاي پیام/4121/4062/



حضور مسئول کارآفرینی مرکز تحقیقات و آموزش گلستان در دوره آموزشی مجازي گردشگري

کشاورزي

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1400/04/27

مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزي و منابع طبیعی استان گلستان

مهندس نوراله تازیکه مسئول کارآفرینی مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزي و منابع طبیعی استان
گلستان  در سلسله رویدادهاي گردشگري کشاورزي که به همت مرکزآموزش عالی امام خمینی  به

 
صورت مجازي برگزار شد شرکت نمود. 

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل مرکز تحقیقات و آموزش کشاورزي و منابع طبیعی
گلستان این دوره با همکاري مرکزآموزش عالی امام خمینی  و باشگاه نوآفرینی توسکانو برگزار
گردید. در ابتدا دکتر مختاري مشاورکسب و کارهاي نوپا وزیر جهاد کشاورزي، ضمن تقدیر و تشکر از

حضور مدعوین در این دوره آموزشی، در خصوص اهمیت گردشگري کشاورزي مطالبی را بیان نمودند. مختاري به روش هاي جدید افزایش درآمد کشاورزان از طریق
ایجاد مزارع گردشگري اشاره و افزود در چند سال اخیر موضوع گردشگري کشاورزي در دنیا مورد توجه قرار گرفته به طوري که در سال 2007 سود حاصل از این
حرفه به یک میلیارد دلار رسیده است. وي در خاتمه ایجاد مزارع گردشگري کشاورزي در استانهاي مختلف از جمله گلستان، سمنان، یزد و …  را یک فرصت براي

 
توسعه و افزایش درآمد کشاورزان دانستند که بایستی با برنامه ریزي مناسب شاهد افزایش این مزارع در کل کشور باشیم. 

در ادامه مهندس زمانی مدیر مزرعه گردشگري توسکا گرگان، ضمن معرفی اجمالی از مزرعه تمشک توسکا، در خصوص بخش هاي مختلف یک مزرعه گردشگري و
فعالیت هاي درآمدزایی غیر تولیدي مطالبی را بیان نمودند. زمانی یکی از مهمترین مشکلات این کسب و کار را اخذ مجوز و پروانه بهره برداري عنوان و افزود: وجود
استعلام هاي مختلف از جمله اداره اماکن، اداره بهداشت، سازمان دامپزشکی و سازمان جهاد کشاورزي را فرایند پیچیده و زمان بر اعلام نمود و خواستار تسهیل در
صدور مجوز گردید. وي هدف از ایجاد مزرعه گردشگري را احیاي کشاورزي و فرهنگ سازي دانسته و افزود در این مزارع به نوعی دنبال آموزش کشاورزي هم

هستیم و به افراد علاقمند آموزش هاي لازم نیز ارائه می گردد.



سیره باقر العلوم(ع) در اشتغال زایی و مبارزه با مفسدان اقتصادي

منبع: قم پرسشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1400/04/27

به گزارش گروه وبگردي باشگاه خبرنگاران جوان، تنگنا هاي مالی یکی از بدترین گذرگاه هاي زندگی هر انسان است؛ شیخ صدوق در کتاب ارجمند
«خصال»، به نقل از امام صادق (ع) می آورد: «قال رَسول ا...: کَادَ الفَْقْرُ أنَْ یکَُونَ...

به گزارش گروه وبگردي باشگاه خبرنگاران جوان، تنگنا هاي مالی یکی از بدترین گذرگاه هاي زندگی هر انسان است؛ شیخ صدوق در کتاب ارجمند «خصال»،
به نقل از امام صادق (ع) می آورد: «قال رَسول ا...: کَادَ الفَْقْرُ أنَْ یکَُونَ کُفْراً» (ج 2، ص 307)؛ فقر انسان را در آستانه کفر قرار می دهد. به همین دلیل، براي
فقرزدایی و جلوگیري از درغلتیدن جامعه به پرتگاه آن، ائمه معصومین (ع) در سیره و سخن خود به ارائه راهکار هایی پرداخته اند که هم از منظر فردي و هم از نظر
اجتماعی، شایسته بررسی و توجه است. بررسی روایات و احادیث در کتاب هاي معتبر حدیثی شیعه، نشان می دهد که همه امامان (ع) نسبت به چالش اقتصادي
پیشِ روي مردم، دغدغه مند بودند و می کوشیدند تا به هر شکل ممکن، اثرات این چالش را کاهش دهند. در سالروز شهادت جانگداز امام محمدباقر (ع)، بنا داریم
که هرچند به صورت مختصر، مروري بر سیره عملی و کلامی آن حضرت در این عرصه داشته باشیم، امید آن که مورد قبول درگاه الهی و استفاده همه شما مؤمنان

 
قرار گیرد. 

 
فراز نخست: فقر زدایی از درون 

تأکید امام باقر (ع) در گام نخست فقرزدایی، اقداماتی است که افراد، به شخصه و براي خودشان باید انجام دهند. آن حضرت اولین گام در این مسیر را کارکردن می
دانست. ملامحسن فیض کاشانی در کتاب ارزشمند «محجۀالبیضاء» (ج 3، ص 142) روایتی را از امام باقر (ع) نقل می کند که وي در پاسخ به «محمد بن مُنکدر»،
کسی را که براي رفع نیاز هاي زندگی خود و خانواده اش مشغول به کار باشد، همانند مؤمنی می داند که طاعت خداوند را به جا می آورد. در واقع، تأکید امام (ع) بر
رفع نیاز هاي مردم، به معناي ترویج «گداپروري» نبود؛ کلینی در جلد دوم کتاب «کافی» (ص 325)، از امام محمدباقر (ع) نقل کرده است که آن حضرت از قول جد
ائلَِ المُْلْحِفَ»؛ پروردگار سائلی را که بر خواسته اش پافشاري کند، دشمن می دارد. امام (ع) بار بزرگوارش، رسول خدا (ص) روایت می فرمود که «إنَّ االلهَ یُبْغِضُ... السَّ
ها خطاب به کسانی که تنبلی خود را با درخواست کمک از دیگران جبران می کردند، می فرمود: «سوگند به خدایی که بر حقّ است، مردي نیست که راه درخواست
و گدایی را بر خود باز کند، مگر آن که خداوند درِ فقر و تنگدستی را به روي او بگشاید.» (بحارالانوار، ج 96، ص 158) امام باقر (ع)، تنبلی، تن پروري، کسالت و
شکم پرستی را آفت پیشرفت اقتصادي مسلمانان می دانست و تأکید می کرد: «من مردي را که در کار هاي دنیاي خود تنبل باشد، دشمن می دارم؛ زیرا کسی که
در کار هاي دنیوي (و برآوردن نیاز هاي مالی آن)کاهلی کند، نسبت به کار آخرتش کاهل تر خواهد بود.» (کافی، ج 5، ص 85) در سیره آن حضرت، کسانی که ترك
ا مَنْ ترََكَ دنیا می کردند و به بهانه دنیاگریزي، سربار دیگران می شدند، اهل سعادت نبودند؛ امام صادق (ع) از پدر بزرگوارش نقل کرده است که فرمود: «لیَْسَ مِنَّ
دُنیَْاهُ لآِخِرَتهِِ وَ لاَ آخِرَتهَُ لدُِنیَْا» (من لایحضره الفقیه، ج 3، ص 156)، هرکس دنیا را براي آخرت و آخرت را براي دنیا ترك کند، از ما نیست. بنابراین، امام محمدباقر

 
(ع)، هم در بعُد عملی و هم از زاویه کلامی در سیره خود، پیروانش را به کار و تلاش، براي نجات پیدا کردن از فقر موظف می کرد. 

 
فراز دوم: فقرزدایی از بیرون 

گام دومی که امام (ع) براي رفع دغدغه گسترش فقر در جامعه برمی داشت و مؤمنان را به آن توصیه و سفارش می فرمود، کمک به دیگران از طریق حمایت مالی و
اقتصادي بود؛ به هر حال، افرادي در جامعه بودند که با وجود کار و تلاش، از پس مخارج زندگی برنمی آمدند و نیازمند کمک بودند. امام باقر (ع) با وجود داشتن
خانواده اي پرجمعیت، هرگز از رسیدگی به امور این افراد غفلت نمی کرد. اولاً، با همان رویکردي که در فراز نخست گفتیم، مؤمنان را به تولید ثروت دعوت می
فرمود و پس از آن، سفارش می کرد که در خرج شخصی، قناعت پیشه کنند تا بتوانند ظرفیت مالی خود را براي کمک به دیگران افزایش دهند. کلینی در «کافی»
(ج 2، ص 139) از امام باقر (ع) نقل می کند که فرمود: «مَن قَنِعَ بما رَزَقَهُ االلهّ ُ فهُو مِن أغنَى الناسِ»؛ هرکس به روزي رسیده از پروردگار قناعت کند (و اهل حرص
و آز نباشد)، ثروتمندترینِ مردم است. آن گاه در دو حوزه، فرایند کمک به دیگران را تبیین می فرمود؛ نخست کمک مستقیم مالی که آشکارترین روش براي
ا وَ یقَْطَعُکَ رسیدگی به امور محرومان است. شیخ مفید در کتاب شریف «ارشاد» (ج 2، ص 164) از آن حضرت نقل می کند که فرمود: «بئِْسَ الأْخُ أخٌ یرَْعاكَ غَنی
فَقیراً»، بد برادري است آن فردي که به هنگام ثروت و توانمندي، احوالت را بپرسد و تو را درنظر داشته باشد، ولی زمانی که تهیدست و نیازمند شدي، از تو ببُِرد و به
سراغت نیاید. شیخ حر عاملی در کتاب «ألفُصولُ المُهمّۀ فی أُصولِ الأئمّۀ» (ص 197) نقل کرده است که یکی از بستگان امام باقر (ع)، از آن حضرت خواست که با
وجود کثرت اهل و عیال و وابستگان، کمی در امر کمک رسانی به نیازمندان محدودیت قائل شوند تا وضع زندگی امام (ع) از حد متوسطی که داشت، فراتر رود؛ امام

 
نیا إلاّ صِلَۀَ الإخوانِ و المَعارِفِ»، نیکی دنیا، جز در کمک به برادران و آشنایان نیست.  باقر (ع) در پاسخ به وي می فرماید: «ما حَسَنَۀُ الدُّ

 
ترویج اشتغال زایی و مبارزه با مفسدان اقتصادي 

تلاش امام (ع) براي کمک رسانی به نیازمندان، در همین عرصه محدود نمی ماند. آن حضرت مشوق ایجاد شغل بود و به ویژه توانگران را به فعالیت در عرصه هاي
اقتصادي اي تشویق می کرد که با آن ها تعداد بیشتري شغل ایجاد می شد؛ کشاورزي یکی از این عرصه ها بود. فیض کاشانی در کتاب «وافی» (ج 17، ص 130) از
امام باقر (ع) نقل می کند که در پاسخ به یکی از یارانش که از وي براي آغاز کسب و کار پرسید، فرموده بود: «خَیرُ الأعمالِ الحَرثُ تزَرَعُهُ فَیَأکُلُ مِنهُ البَرُّ وَ الفاجِرُ»،



آپلود عکس

بهترینِ کار ها کشاورزي است (زیرا)که همه مردم از حاصل آن بهره مند می شوند. در همان حال، به شدت از افرادي که مسیر اقتصادي جامعه را ناهموار می کردند
یا تغییر می دادند و باعث تمرکز ثروت در بخشی از آن می شدند و به واقع، جلوي چرخش ثروت در جامعه را می گرفتند، انتقاد می کرد و در برخورد با آن ها، اهل
مسامحه نبود. شیخ صدوق در کتاب «أمالی» (ص 528) روایتی از امام باقر (ع) نقل می کند که فرمود: «مَن أصابَ مالاً مِن أربعٍَ لمَ یُقبَلْ مِنهُ فی أربعَ: مَن أصابَ مالاً
مِن غُلولٍ أو رِبا أو خِیانۀٍَ أو سِرقَۀٍ، لمَ یُقبَلْ مِنهُ فی زَکاةٍ و لا فی صَدَقۀٍ و لا فی حَجٍّ و لا فی عُمرَةٍ»؛ هرکه مال از چهار طریق به دست آورد، چهار چیز از او قبول نمی
شود. هرکه مال را از راه اختلاس (نادرستی) یا ربا یا خیانت و یا دزدي به دست آورد، از وي زکات، صدقه، حجّ و عمره پذیرفته نمی شود. امام باقر (ع) به صراحت می
فرمود: «إنَِّ بقََاءَ الَمُْسْلِمِینَ وَ بقََاءَ الإَِْسْلاَمِ أنَْ تصَِیرَ الأََْمْوَالُ عِنْدَ مَنْ یعَْرِفُ فِیهَا الَحَْقَّ وَ یصَْنَعُ فِیهَا الَمَْعْرُوفَ وَ إنَِّ مِنْ فَنَاءِ الَمُْسْلِمِینَ وَ فَنَاءِ الإَِْسْلاَمِ أنَْ تصَِیرَ الأََْمْوَالُ عِنْدَ
مَنْ لاَ یعَْرِفُ فِیهَا الَحَْقَّ وَ لاَ یصَْنَعُ فِیهَا الَمَْعْرُوفَ» (مستدرك الوسایل، ج 12، ص 339) بقاي اسلام و مسلمین در این است که گردش ثروت، در نزد کسانی باشد که
حقّ اموال و وظیفه خود را نسبت به آن می شناسند و به معروف، عمل می کنند و متقابلاً، یکی از عوامل نابودي اسلام و مسلمین این است که سرمایه پولی، در

 
دست افرادي به گردش درآید که حقّ ثروت و مسئولیت خود را نسبت به آن نمی شناسند و با آن، کار پسندیده اي انجام نمی دهند. 

 
حدیثی اخلاقی از پیشواي پنجم (ع) 

اسِ لنَْ تُغْنِیَ عَنْهُ شَیْئاً» (امالی شیخ حجت الاسلام محمدرضا جواهري - امام محمّدباقر علیه السلام فرموده اند: «مَنْ لمَْ یجَْعَلِ ا... ُ لهَُ مِنْ نفَْسِهِ وَاعِظاً فَإِنَّ مَوَاعِظَ النَّ
صدوق، ص 28)؛ هرکه خداوند در درون او واعظی قرار نداده است، موعظه هاي مردم در وي بی اثر خواهد بود. امام پنجم (ع) در این حدیث، شرط تأثیر موعظه ها را
داشتن «واعظ نفسانی» یا واعظ درونی دانسته اند. البته واعظ درونی، موهبتی خدادادي است و این ظرفیت در همه انسان ها وجود دارد، ولی باید این واعظ بیدار و
این ظرفیت در انسان فعال شود. آمادگی انسان براي پذیرش موعظه، عامل بهره بردن انسان از نصیحت و پند و اندرز هاي دیگران است. اگر واعظ درونی در انسان
خاموش و تعطیل شود، موعظه هاي واعظان الهی بر انسان اثر نخواهد گذاشت. وجود «نفس لوّامه» و سرزنشگر در هنگام نافرمانی خدا و ارتکاب گناهان و ترك
واجبات، موجب بیداري واعظ درونی انسان و پذیرش موعظه ها می شود. به دیگر سخن، داشتن «وجدان اخلاقی» براي موعظه پذیري انسان ها لازم است. شایسته
است واعظ با مخاطب شناسی، انسان هاي داراي واعظ بیدار درونی را از انسان هایی که از واعظ درونی بی بهره اند و واعظ درونی آنان تعطیل است، تشخیص بدهد.

 
براي کسانی که واعظ درونی آنان غیرفعال شده است، بیشتر باید وقت گذاشت و کار کرد. باید واعظ درونی را در آن ها زنده کرد تا زمینه قبول اندرز فراهم شود. 

 
منبع: روزنامه خراسان 

 
انتهاي پیام/ 

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 



سعدوندي: رابطه بانک مرکزي و بانک ها عاشق و معشوقی است! / تعارض منافع در نظام بانکی، مانع

حمایت از تولید

منبع: دانشجوشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1400/04/27

گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، وقتی بحث حمایت از تولید مطرح می شود مولفه هاي بسیاري صف می کشند که همه آن ها یک به یک و جزء به جزء
در توسعه تولید بسیار مهم و به شدت نقش آفرینی می کنند. اما در این بین نقش نظام بانکی کشور در حمایت از تولید یا وارد کردن ضرباتی سخت به

پیکره تولید را نمی توان نادیده ...

گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، وقتی بحث حمایت از تولید مطرح می
شود مولفه هاي بسیاري صف می کشند که همه آن ها یک به یک و جزء
به جزء در توسعه تولید بسیار مهم و به شدت نقش آفرینی می کنند. اما
در این بین نقش نظام بانکی کشور در حمایت از تولید یا وارد کردن
ضرباتی سخت به پیکره تولید را نمی توان نادیده گرفت، موضوعی که
متاسفانه بخش تولید ما از ضربات آن ایمن نمانده و شاید با جرات بتوان
گفت بخشی از ناتوانی و از دست رفتگی تولید ناشی از عدم حمایت نظام
بانکی از بخش تولید کشور است. دکتر علی سعدوندي؛ استاد بانکداري و
اقتصاد کلان به دانشجو توضیحاتی درباره چگونگی تاثیر گذاري مثبت یا
مخرب نظام بانکی بر تولید و توسعه اقتصاد کشور داده که ماحصل این

 
گفتگو در ادامه آمده است. 

 
اصولا به عملکرد نظام بانکی کشور انتقادات زیادي وارد می شود، مهمترین دلیل انتقادات به روند مدیریت بانکی کشور و فساد بانکی را در چه عواملی می بینید؟ 

نظام بانکی ایران نیازمند اصلاحاتی جدي است، اصلاحاتی که در تمام نظام هاي بانکی دنیا اتفاق افتاده، لذا هیچ توجیه و بهانه اي براي عدم تحقق آن در داخل قابل
قبول نیست. با اصلاحات نظام بانکی بخش مهمی از فساد اقتصادي کشور هاي دنیا حل شده است، اما تحقق این موضوع مهم مستلزم وجود اراده لازم در نظام
ودولت است. بهره مندي وسوء استفاده هاي نزدیکان به قدرت مانع مبارزه جدي با فساد بانکی و اقتصادي شده است، همین موضوع باعث شده علی رغم اینکه تقریبا
ریشه فساد بانکی و اعطاي تسهیلات بدون بازگشت در کشور هاي دنیا برچیده شده، اما در ایران این بساط همچنان پهن است. پهن بودن این سفره و عدم برخورد
جدي نهاد هاي قضایی و نظارتی با مفسدان بانکی موجب التهابات و چالش هاي اساسی در اقتصاد ایران شده است، لذا اگر نظام و دولت آینده اراده و همتی براي
مبارزه با فساد دارند این موضوع را می توانند از مبارزه با فساد بانکی و با اصلاح نظام بانکی کلید بزنند. تغییر هیات مدیره بانک هاي تجاري، ارائه آموزش هاي اصول
اساسی بانکداري دنیاي امروز و استفاده از نیرو هاي نخبه و جوان به تدریج مانع بروز فساد هاي دیگري در نظام بانکی و اقتصادي کشور می شود. مردم هر روز به
صورت مستقیم با نظام بانکی سر و کار دارند، لذا شاهد عدم کارآیی نظام بانکی و رویت فساد هایی هستند که در بانک ها صورت می گیرد. نظام بانکی دستگاه ایزوله
شده اي نیست که مردم آشنایی چندانی با روند مدیریتی آن نداشته باشند یا از آنچه در این نظام می گذرد مطلع نباشند، بنابراین اصلاحات بانکی هر چه زودتر باید

 
آغاز شود، یعنی هر روزي که نظام تصمیم به اصلاحات بانکی بگیرد، دو یا سه سال بعد از کلید زدن اصلاحات می توان شاهد تغییرات عمده اي بود. 

 
درحال حاضر نزدیک به 11 ابر بدهکار بانکی داریم که 90 هزار میلیارد تومان به سیستم بانکی بدهکار هستند، به چه دلیلی نظام بانکی ما بدهکار تولید می کند؟ 

به این دلیل است که کسانی در راس مدیریت بانکی قرار می گیرند که به نوعی ذي نفع به شمار می روند. در دنیا کسانی که به مدیریت بانک ها گمارده می شوند
نباید تعارض منافع داشته باشند. اصولا در نظام هاي بانکی به افراد مرتبط یا ذي نفع واحد، وامی پرداخت نمی شود در حالی که در ایران وابستگان به مدیران بانکی
وام هاي کلان دریافت می کنند، جالب تر این است که از همان ابتداي امر مشخص است وام گیرندگان نیز تمایلی براي بازپرداخت وام اخذ شده ندارند، یعنی چنین
روندي براي نظام بانکی ایران به یک اتفاق عادي تبدیل شده است. اتفاقی که یکی از دلایل اصلی تورم در اقتصاد ایران به شمار می رود. هر چند دولت نیز به دلیل
عدم بازپرداخت وام ها و تسهیلاتی که از نظام بانکی می گیرد در افزایش تورم نقش ویژه اي دارد، اما مرتبطین به هیات مدیره ها و معرفی شدگان براي دریافت وام
هاي کلان نیز تورم شدیدي به اقتصاد ایران وارد می کنند. البته برخی مدعی هستند اعطاي وام هاي کلان از سوي بانک هاي خصوصی به نزدیکان و مرتبطان خود
صورت می گیرد در حالی که هم بانک هاي خصوصی و هم بانک هاي دولتی به آشنایان خود وام هاي کلان می دهند، لذا مساله اصلی بحث نظارت و مدیریت نظام

 
بانکی است. 

 
براي حل این معضل چه راهکاري را پیشنهاد می کنید؟ 



مدیریت بانک ها باید به افراد صاحب صلاحیت داده شود تا تسهیلات در اختیار کسانی قرار گیرد که به کارآفرینی و ایجاد ارزش افزوده براي کشور مشغول هستند.
تسهیلات و وام ها باید به مجموعه ها و بنگاه هاي اقتصادي داده شود که صرف ایجاد ارزش و ثروت براي جامعه شود، در حالی که تا کنون شاهد چنین روندي نبوده
ایم و تعارض منافع در نظام بانکی مانع از تحقق چنین موضوع مهمی شده است. اگر بنایی براي رفع تعارض منافع بود حتما هیئت مدیره بانک هاي تجاري باید
تغییر می کردند و تغییرات جدي و اساسی در فاجعه اي به نام آموزش بانکی در ایران ایجاد می شد، یعنی افراد داراي صلاحیت باید اصول بانکداري با قاعده و ضابطه

 
مند را آموزش بدهند، در حالی که متاسفانه مقوله اي به نام آموزش اصول بانکداري در ایران خود یک فاجعه تمام و کمال است. 

 
نظر شما درخصوص ارتباط کنونی بین بانک مرکزي و بانک هاي کشور چیست؟ 

به طور مشخص رابطه ناظر بانکی و بانک ها باید رابطه تحکمی از بالا به پایین باشد، در حالی که رابطه بانک مرکزي با بانک هاي کشور بیشتر به رابطه عاشق و
معشوق شبیه است، در چنین رابطه اي هرگز نمی توان انتظار تغییرات جدي در نظام بانکی کشور را داشت. در هیچ جاي دنیا این گونه نیست که بانک مرکزي به

 
عنوان ناظر بانکی، دل به دل بانک ها بدهد و هر چه خواستند برایشان فراهم کند و بستر ساز فعالیت هاي نادرست آن ها باشد. 

آمار ها می گوید 90 درصد حساب هاي بانکی متعلق به 5 درصد افراد جامعه است در حالی که نیاز کسب و کار هاي کوچک به تامین مالی که 70 درصد اشتغال
کشور متعلق به آنهاست از سوي سیستم بانکی بی پاسخ گذاشته شده است، چرا نظام بانکی ما مقوله اي به نام حمایت همه جانبه از تولید را در دستور کار خود قرار

 
نمی دهد؟ 

متاسفانه تسهیلات کلان در اختیار افراد و سازمان هاي معدودي قرار می گیرد، بنابراین حمایت چندانی از تولید کشور صورت نمی گیرد در حالی که تسهیلات کلان
چند هزار میلیاردي بدون کمترین وثیقه اي در اختیار کسانی قرار می گیرد که بعدا ابربدهکار نامیده می شوند. حتی افراد معمولی براي دریافت وام مسکن یا ازدواج
با هزار و یک مانع و اشکال تراشی مواجه می شوند، این یعنی مهیا بودن بستر ها براي رواج فساد مالی و اقتصادي. نبود قانون سوت زنی وعدم تصویب قوانین مرتبط
نیز موضوع مهمی است که موجب شده تسهیلات مالی به جاي تولید به افرادي داده شود که ابربدهکاران نامیده می شوند. موضوع شفافیت نیز توسط مجلس قبلی
به تصویب نرسید، البته در مجلس یازدهم نیز که با شعار شفافیت روي کار آمد شاهد تصویب چنین قانونی براي مبارزه با فساد و بسترسازي براي شفافیت در عرصه
هاي مختلف اقتصادي نبوده ایم. تا زمانی که به صورت جدي با فساد برخورد نشود، شاهد اصلاح وضعیت اقتصاد و نظام بانکی نخواهیم بود. تا زمانی که افراد بی
صلاحیت از نظر اخلاقی و علمی از مسند امور بانکی برداشته نشوند همچنان شاهد وجود معضلات اقتصاد ایران خواهیم بود. تا زمانی که مدیریت بانکی کشور به افراد
با صلاحیت علمی داده نشود و گزینش ها با معیار هاي غیر علمی یعنی براساس روابط شخصی و سیاسی باشد، و این موهبت در اختیار افراد خاص قرار می گیرد

 
نمی توان شاهد بهبود وضعیت اقتصاد و اصلاح نظام بانکی بود. 

 
نقش بانک هاي خصوصی کشور در خلق پول را چگونه ارزیابی می کنید؟ 

بسیاري گله مند هستند بانک هاي خصوصی عامل اصلی چاپ پول هستند و روند را به خواست خود تغییر داده اند، یعنی بدون نظارت بانک مرکزي با خلق پول تورم
ایجاد می کنند، به نظر می رسد برخی به دنبال این هستند تا بانک هاي خصوصی دولتی شوند و منفعتی حاصل کنند، در حالی که بانک خصوصی که کفایت
سرمایه را رعایت کند، هنگامی که دچار ضرر و زیان می شود جبران ضرر و زیان آن بر عهده مالکان است، اما تاوان اشتباه بانک دولتی را مردم با تورم پس می دهند،
اشتباهی که در بانک هاي خصولتی که مدیران همان دولتی هاي سابق هستند بار ها تکرار شده است، چرا که نسبت کفایت سرمایه را رعایت نمی کنند، لذا نسبت
دادن خلق پول به بانک هاي خصوصی واقعی مغلطه اي هدف دار است که با نیت خاصی بیان می شود، همانند سایر مغلطه هایی که براي کسب سود هاي آنچنانی
در دهه هاي گذشته در بخش هاي مختلف اقتصادي صورت گرفته است. بانک هاي مشکل دار فعلی، چون نسبت هاي کفایت سرمایه را رعایت نکرده اند اصولا

خصوصی به حساب نمی آیند.



سرمایه گذاري 150 میلیارد ریالی در معادن استان زنجان

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1400/04/27

رئیس اداره امور معادن وزارت صمت استان زنجان گفت: امسال 150 میلیارد ریال سرمایه گذاري در بخش معدن استان زنجان انجام شده است.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی«فلزات آنلاین» مهدي فرامرزي، اظهار داشت: در سه ماه نخست امسال 6 فقره پروانه بهره برداري معادن صادر شد که زمینه

 
اشتغال 30 نفر را در معادن استان فراهم و 150 میلیارد ریال سرمایه گذاري در این معادن انجام شده که ذخیره قطعی این معادن بالغ بر 1.5 میلیون تن است. 

وي در ادامه افزود: ذخیره اسمی معادن به بهره برداري رسیده بالغ بر 120 هزار تن است که این میزان هم به ذخایر معدنی استان افزوده شده است. در سه ماهه

 
ابتدایی امسال نیز بالغ بر 40 میلیارد ریال حقوق دولتی از معادن استان وصول شده است. 

رئیس اداره امور معادن وزارت صمت استان زنجان خاطرنشان کرد: در سال گذشته 20 پروانه بهره برداري معدن در استان زنجان صادر شده که نسبت به مدت مشابه
پارسال 18 درصد رشد داشته است. همچنین میزان سرمایه گذاري صورت گرفته براي این معادن 213 میلیارد ریال است که نسبت به مدت مشابه سال 1398، از

 
124 درصد رشد برخوردار بوده است. 

فرامرزي با بیان اینکه میزان سرمایه گذاري بخش معدن در سال 98، بالغ بر 95 میلیارد ریال بوده است تصریح کرد: 103 نفر در سال گذشته در بخش معدن و

 
صنایع معدنی استان مشغول به کار شدند که تداوم فعالیت هاي معدنی و صنایع پایین دستی آن سبب تثبیت مشاغل در این بخش اقتصادي می شود. 

وي با اشاره برخی از اقدامات شاخص در حوزه معدن در سال گذشته، گفت: در طول سال با بهره برداران 120 معدن غیرفعال مذاکره و مکاتبات لازم جهت تعیین و

 
تکلیف و فعال سازي این معادن صورت گرفت. 

بر اساس گزارشی از ایسنا، رئیس اداره امور معادن وزارت صمت استان زنجان در پایان تصریح کرد: مکاتبه با بهره برداران بدهکار حقوق دولتی براي تعیین و تکلیف،
اخذ بیش از 90 میلیارد تومان حقوق دولتی از معادن، تعیین تکلیف معادن غیرفعال استان و پیگیري و اخذ موافقت ارگان هاي مربوطه جهت صدور پروانه اکتشاف

 
طلا گلوجه، از جمله سایر اقدامات سازمان در این بخش است. 

انتهاي پیام//



207 فقره مجوز معدنی سال گذشته در استان سمنان فعال شد

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1400/04/27

معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان سمنان با اشاره به صدور 207 فقره مجوز معدنی در استان در سال گذشته، گفت:
16 درصد از کل معادن استان غیر فعال هستند.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین»، محمد فروهر در بیستمین جلسه شوراي معادن استان سمنان اظهار داشت: با اجراي طرح فعال سازي

 
معادن غیر فعال در استان سمنان، شاخص هاي عدم فعالیت معادن در هفت رسته آسیب شناسی و دسته بندي شدند. 

 
وي افزود: براساس پژوهش هاي انجام شده حدود 45 درصد معادن استان سمنان به دلیل رکود بازار و پائین بودن کیفیت ماده معدنی غیر فعال شدند. 

معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان سمنان خاطرنشان کرد: مخالفت دستگاه هاي دولتی، نبود زیرساخت هاي لازم، معادن

 
پشتیبان، عدم فعالیت به دلیل مشکلات ایمنی و معادن داراي مجوز تعطیلی موقت، از دیگر شاخص هاي عدم فعالیت معادن در استان سمنان است. 

وي یادآور شد: تعداد معادن غیر فعال استان سمنان در اوایل سال گذشته 184 معدن بود که با فعال سازي 80 معدن غیر فعال و اجراي طرح فعال سازي معادن،

 
تعداد معادن غیر فعال به 104 معدن کاهش یافت. 

معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان سمنان عنوان کرد: 117 فقره پروانه بهره برداري، 25 فقره گواهی کشف و 65 فقره پروانه

 
اکتشاف معدن در استان سمنان سال گذشته صادر شده است. 

 
بخش صنعت و معدن 34 درصد از اشتغال استان سمنان و 22 درصد از تولید ناخالص این استان را به خود اختصاص داده است. 

بر اساس گزارشی از ایرنا، در استان سمنان 42 نوع ماده معدنی شناخته شده و بیش از 626 معدن وجود دارد و سالانه بالغ بر 22 میلیون تن مواد معدنی استخراج
می شود که ذخیره قطعی معادن این استان حدود 600 میلیون تن و ذخیره احتمالی آن ها حدود یک میلیارد تن است، البته بر اساس شواهد زمین شناسی پیش

 
بینی می شود ذخیره معدنی این استان بیش از 2.5 میلیارد تن باشد. 

استان سمنان داراي رتبه اول از نظر تولید گچ، نمک، سلستین و زئولیت، رتبه دوم در تولید سولفات سدیم و رتبه سوم تولید زغال سنگ و کرومیت در کشور است و

 
تقویت زیرساخت ها کمک کننده در تحقق شعار سال مبنی بر جهش تولید است. 

 
استان سمنان داراي رتبه اول از نظر تولید گچ، نمک، سلستین و زئولیت، رتبه دوم تولید سولفات سدیم و رتبه سوم تولید زغال سنگ و کرومیت در کشور را دارد. 

انتهاي پیام//



رویدادي براي استارتاپ هاي مرتبط با تعاون، اقتصاد جمعی و جامعه

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1400/04/27

خبرگزاري آریا - مرکز نوآوري و توسعه تعاون ایران « منتا » با همکاري مرکز نوآوري جهش و پرابلم ، در مرداد ماه سال جاري رویدادي براي استارتاپ هاي مرتبط

 
با حوزه تعاون ، اقتصاد جمعی و جامعه برگزار می کنند. 

به گزارش مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعی و به نقل از گزارش روابط عمومی منتا، این رویداد روز 10 مرداد ماه با حضور و
سخنرانی مهمانانی از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، بانک توسعه تعاون، صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون و دیگر مهمانان، و مدیران مرکز نوآوري منتا،

 
جهش و پرابلم و تعداد محدودي از شرکت کنندگان (به دلیل پروتکل هاي بهداشتی) و دست اندرکاران حوزه هاي استارتاپ و نوآوري برگزار می شود. 

بر اساس این گزارش، پس از بررسی استارتاپ هایی که فرآیند نام نویسی را انجام داده اند، تعداد 6 تا 9 استارتاپ براي ارائه خدمات و محصولات خود انتخاب شده و

 
می توانند از مزایاي حضور در این رویداد بهره مند شوند. 

این رویداد اولین در نوع خود است و محور آن، ایجاد امکانی براي دیده شدن و رشد استارتاپ ها یا کسب و کارهایی است که علاوه بر پیگیري مولفه هاي اقتصادي
سعی در خدمت رسانی به تعاون و جامعه دارند. در این برنامه این فرصت براي استارتاپ ها فراهم شده است تا خدمات و محصولات خود را به بازارهاي هدف وسیع

 
تر از جمله تعاونی ها، اتحادیه ها و سازمان هاي زیرمجموعه آن ها ارائه دهند تا بتوانند با ایجاد شبکه، از سرمایه و بازار آنها استفاده ببرند. 

 
چرا باید در این رویداد شرکت کنیم؟ 

بسیاري از کارشناسان این رویداد را فرصتی مناسب براي سرعت بخشیدن به روند رشد استارتاپ ها و افزایش یک باره تعداد مشتریان می دانند، چراکه تعاونی ها،
نهادهاي تاثیرگذاري در پیشرفت کسب کارهاي زیر نظر خود هستند و همکاري با آن ها می تواند شانسی براي برقراري ارتباط و تعامل با سازمان هاي زیر نظر آن ها

 
باشد. 

 
شرایط ثبت نام در این رویداد به شکل زیر است: 

 
موضوع مرتبط با تعاون، جامعه و اقتصاد جمعی 

 
داشتن تیم آماده 

 
 MVP ارائه

از مزایاي شرکت در این رویداد مهم، می توان به فرصت گفتگوي بی واسطه با بخش ها و فعالان تعاون و نهادهاي مرتبط و امکان همکاري هاي بلند مدت براي تیم

 
ها، اشاره کرد. 

 
گفتی است، به تیم هاي منتخب در این رویداد، جوایزي نیز اهدا خواهد شد. 

علاقه مندان به حضور در این رویداد استارتایی می توانند با شماره 88814015 تماس گرفته و یا در صفحه اختصاصی این رویداد به نشانی

 
menta.ir/coopstar-event نام نویسی کنند. 

 
مروري بر سابقه منتا و جهش؛ برگزارکنندگان این رویداد 

مرکز نوآوري و توسعه تعاون ایران «منتا» به عنوان راهبر نوآوري در بخش تعاون نقش مهمی در تسهیلگري میان کسب وکارهاي نوپا و سازمان ها و نهادهاي

 
تاثیرگذار در بخش تعاون دارد. 

این مرکز را می توان نقطه اتصال بخش تعاون شامل بیش از 90 هزار تعاونی فعال، اتحادیه هاي تعاونی، اتاق تعاون و سایر تشکل هاي بخش تعاون با زیست بوم هاي

 
نوآوري و فناوري کشور شامل پارك هاي علم و فناوري، مراکز نوآوري، مراکز رشد، شتاب دهنده ها، استارتاپ ها و … دانست. 

این مرکز نوآوري که پشت خود را به معاونت تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، بانک توسعه تعاون و صندوق ضمانت سرمایه گذاري تعاون گرم می بیند، موفق

 
شده با کمک معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و صندوق نوآوري و شکوفایی، قدم هاي مثبتی در این راه بردارد. 

 
جهش، یک بنگاه کارآفرینی اجتماعی است و هدفش ارتقاي نوآوري در ابعاد کلان و گسترش تجربه کارآفرینان فرداي ایران است. 

این بنگاه کار خود را از تابستان 95 آغاز کرد و در سال 96 با کسب مجوز شتابدهی از پارك علم و فناوري پردیس، فعالیت خود در این عرصه را به طور جدي پی

 
گرفت. 

دریافت مجوز شرکت دانش بنیان از معاونت علمی و فناوري رییس جمهور در سال 97 موجب شد این مجموعه با روندي جسورانه تر، جاي پاي خود را محکم تر کند

 
تا ماحصل یک سال فعالیت بعدي آن، سرمایه گذاري روي بیش از 20 استارتاپ در حوزه هاي مختلف باشد. 

البته کار به همین جا ختم نشد و این مرکز شتابدهی با اخذ مجوز تاسیس فضاهاي نوآوري از معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، پارك «جهش» را با بنایی

 
بیش از 1000 متر راه اندازي کرد تا جوانان علاقه مند و خلاق بتوانند ایده هاي نوآورانه خود را در محیطی پویا به معرض اجرا بگذارند. 

 
27 تیر 1400 17:37 

 
کد خبر : 242,640 



 
کلیدواژه ها: استارتاپ ها,مرکز نوآوري جهش و پرابلم ,مرکز نوآوري و توسعه تعاون ایران «منتا,بانک توسعه تعاون 

نظرات بینندگان



شروط ضمن عقد ازدواج؛ موثر بر بقاي زندگی مشترك یا جدایی؟

منبع: شفا آنلاینشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1400/04/27

شفاآنلاین>اجتماعی>درحالی که امروزه برخی جوانان درج «شروط
ضمن عقد» در سند ازدواج را ضروري دانسته و هنگام عقد ازدواج به توافق
بر سر این شروط با همسر آینده خود مصر هستند؛ همچنان برخی افراد و
خانواده ها ازدواجی که با شروط متعدد آغاز شود را مقدمه اي براي طلاق

 
و جدایی می دانند. 

به گزارش شفاآنلاین:با توجه به قوانین فعلی که حق طلاق، حق خروج از
کشور، حق تحصیل و ده ها حق دیگر زنان را پس از ازدواج منوط به کسب
اجازه از شوهر می کند و سوءاستفاده هایی که برخی مردان از این قوانین
براي محدود کردن زنان انجام می دهند؛ می توان گفت ضرورت تنظیم و
درج این شروط در سند ازدواج براي زنان بیشتر احساس می شود. در عین
حال اما همچنان تصوري در بین برخی مردم وجود دارد که ازدواج آغاز

شده با تعیین شرط و شروط به جاي توجه به میزان عشق و علاقه ما بین زوجین را محکوم به شکست می داند که همین دیدگاه طرح این مساله و بیان آن را براي

 
دختران سخت کرده است. 

اگر داشتن حق طلاق را یکی از مهم ترین شروط ضمن عقد زنان در نظر بگیریم؛ به تعبیر برخی خانواده ها صحبت درباره شروطی نظیر «وکالت در طلاق» در همان
ابتداي ازدواج یمن خوشی ندارد و اگر دختر از همان ابتداي تشکیل زندگی مشترك به فکر فردا روزي است که طلاق گیرد، نمی توان به بقاي آن زندگی امیدوار بود.
این تصورات نسبت به باقی شروط نیز وجود دارد. با چنین تفکري زن انسانی است که مستحق نداشتن حقوق یاد شده است و در صورت پذیرفتن این شروط، ریسک

 
جدایی آن زندگی بالا می رود. 

اما آیا درج شروط ضمن عقد در سند ازدواج و دادن حقوقی طبیعی به زنان منجر به افزایش آرامش خاطر زنان و کاهش ترس آنها از ازدواج شده و یا برعکس ریسک

 
طلاق و جدایی را افزایش خواهد داد؟. 

 
چرا فرهنگ ما هنوز اصرار دارد که زنان نامرئی، خاموش و بی اختیار بمانند؟ 

مرضیه محبی، فعال حقوق خانواده و زنان با بیان اینکه دخترانی که امروزه در پی حقوق عادلانه، حضور در اجتماع و کنش ورزي فعالانه اجتماعی اند، بی گمان توان
آن را دارند با بنیانهاي فرهنگی مردسالار رسوب کرده در افراد خانواده را با استدلال و خردورزي مجاب کنند، در اینبارهگفت: گفتگوهاي مقدماتی ازدواج براي تعیین
نظم مالی حاکم بر ازدواج، حقوق زن، مراسم، هدایا و گاه چانه زنی هاي طولانی بر سر میزان مهریه و سایر حقوق را در بر می گیرد؛ از سوي دیگر همه این تفاهم ها
در چارچوب نظم و مقررات حاکم بر خانواده انجام می شود که از ارکان آن حق مرد بر طلاق است. اساسا توافق براي ازدواج از سوي زن و مرد در همین ساختار
حقوقی ممکن می شود، چگونه است که اگر هنگام انعقاد پیمان بر سر امور مالی چانه بزنند و بحث وگفتگو کنند، در حرمت این پیوند خللی وارد نمی شود، اما اگر
در مورد مقررات حاکم بر این رابطه که از جمله وکالت زن در طلاق، سخنی به میان آید، اخلاقیات و اصول به خطر می افتد؟. چرا فرهنگ ما هنوز اصرار دارد که

 
زنان نامرئی، خاموش و بی اختیار بمانند؟. 

این وکیل پایه یک دادگستري ادامه داد: این شیوه تفکر ناشی از گفتمان مردسالاري و فرودست انگاري زنان است، که آنان را فاقد عقلانیت و تدبر می داند و سپردن
عنان خانواده به آنها را موجب وارد آمدن خدشه به خانواده تلقی می کند، وگرنه چطور حق انحصاري و مطلق مردان بر طلاق، خانواده را تهدید نمی کند ولی اگر
همان مرد به همسرش وکالت براي اعمال این حق بدهد، خانواده به خطر می افتد؟. این تفکریست که زن را ناقص عقل می داند و او را از تصمیم گیري و اعمال اراده

 
محروم می کند. 

 
شاید زنان با اطمینان خاطري که از شروط ضمن عقد بدست می آورند بتوانند به درمان خانواده کمک کنند 

وي معتقد است که امروز با آنکه طلاق حق انحصاري مردان است با امواج فراگیر طلاق مواجه ایم، شاید اینکه عنان خانواده را در مقاطعی خاص به زنان بسپاریم، به



بقاي آن کمک کند. همچنین گفتمان مردسالار با تاکید بر ناتوانی زنان، تا به امروز نتوانسته خانواده را از فروپاشی نجات دهد، شاید زنان با اطمینان خاطري که از

 
شروط ضمن عقد بدست می آورند بتوانند به درمان خانواده کمک کنند. 

محبی «تنش مداوم» بین «نظم مبتنی بر سنت» و شیوه هاي سنتی زندگی و تفکر و راه و رسم مدرن زندگی را عامل امروزي تهدید کننده خانواده دانست و تصریح
کرد: بسیاري از زنان به حقوق انسانی خود آگاه شده اند، مدعی عدالت جنسیتی و دسترسی به منابع و امکانات و مشارکت اقتصادي اند، اما برخی از آنان بر سر حق
بر مهریه بالا و نفقه هم ایستاده اند، ازسوي دیگر مردان بدهکار مهریه از بیم مطالبه آن در مراجع قضایی، اموال خود را پنهان می کنند و اینگونه به سعی هر دو
طرف، اعتماد در خانواده از بین می رود و این آغاز ترك خوردن این نهاد با همه عوارض جبران نا پذیر آن است. بنابرین باید امروز بپذیریم که مهریه زیاد یا تحمیل
تعهدات اضافی بر گردن مرد، یا محروم کردن زن ازحقوق انسانی اش جز سست کردن بنیان خانواده و تبدیل آن به میدان نبردي جان فرسا و سخت که همه توان

 
طرفین را به تحلیل می برد، اثري ندارد. 

این فعال حقوق خانواده و زنان این را هم گفت که زن و مرد در همان آغاز ازدواج به جاي ساختن سنگر هاي مقاوم براي دفاع از خود در اختلافات خانوادگی، بهتر
است تلاش کنند «ماده نزاع» یعنی هرگونه تبعیض نسبت به دیگري را از میان بردارند و پیشبرد این رویکرد در خانواده با نهاد قانونی شروط ضمن عقد ممکن می

 
شود. 

 
هر یک از زن و مرد می توانند به نفع خود شرطی را در عقد ازدواج مقرر کنند 

محبی درباره چیستی شروط ضمن توضیح داد: شرط ضمن عقد توافقی است که به تبع عقد دیگري انجام می شود و یا خواسته اي فرعی است که ضمن خواسته
اصلی یک قرارداد بر سر آن توافق می شود. شروط ضمن عقد ازدواج نیز یک سلسله توافق هاي تبعی هستند که لزوم خود را از عقد ازدواج به دست می آورند و به
منزله اعلام اراده زن و شوهر براي افزودن حقوق و یا تعهداتی به عقد اصلی ست. این توافق به اراده و خواست طرفین بستگی دارد و هریک از زوجین می تواند انجام

 
امري یا تحقق یک عمل حقوقی را در وضعیت معین شرط کند و هر یک از زن و مرد می توانند به نفع خود شرطی را مقرر کنند. 

به گفته وي، شرط ضمن عقد محصور و معین نیست و می توان براي هر شرطی که خلاف شرع و قانون، خلاف مقتضاي عقد ازدواج و غیر عقلایی و نامقدور نباشد،

 
ضمن هر عقد لازمی، توافق کرد و این شروط ضمن عقد الزام آور و هریک از طرفین متعهد و ملتزم به آن هستند. 

 
خانواده اي مبتنی بر مشارکت فعال، مسئولانه و عادلانه با به کار گیري شروط ضمن عقد 

این وکیل دادگستري معتقد است که امروز بسیاري از خانواده ها متاثر از شرایط اجتماعی و اقتصادي حاکم، کرونا، گرانی افسارگسیخته، بیکاري و فقر و یا بحرانهاي
اخلاقی به میدانهاي جنگی فرساینده بدل شده اند. دادگاه هاي خانواده و دادسراها و پلیس و شوراهاي حل اختلاف با همه توان و امکانات مشغول اند اما اختلافات
خانوادگی با سرعت بیشتري تکثیر می شوند و جامعه را به طور جدي تهدید می کنند. بررسی ساختارهایی که «آنومی» (فقدان هنجار یا بی هنجاري) را در خانواده
ایرانی بازتولید می کنند جاي خود دارد اما به نظر می رسد عزم زنان و مردان جوان براي ساختن خانواده اي که با مراعات قوانین، پاسخگوي زمان و نیازهایش باشد
نیز ثمر خواهد داد و شکل گیري خانواده اي مبتنی بر مشارکت فعال، همدلانه، مسئولانه و عادلانه در وضعیت فعلی، تنها در پرتو به کارگیري شروط ضمن عقد

 
ممکن می شود. 

محبی گفت: زنان و مردان جوان، امروزه می توانند با انتخاب نظام فکري حاکم بر ازدواج خود در چارچوب قوانین موجود، تبعیض جنسیتی را از میان بردارند و اساس
خانواده را بر مشارکتی فعال و عادلانه استوار کنند و بدین سان آن را از گزند بی اعتمادي و حفره هاي پرناشدنی که اقتصاد نابسامان، مهریه و نفقه در وضعیت

 
فرهنگی فعلی ایجاد می کند، برهانند. 

 
شروط ضمن عقد همراه با تعیین مهریه سنگین توازن زندگی مشترك را برهم می زند و کمکی به حل مسائل خانواده نمی کند 

این فعال حقوق خانواده و زنان در پایان سخنان خود به چند نکته مهم در به کار گیر شروط ضمن اشاره و توصیه کرد: امضاي شروط ضمن عقد همچون «وکالت در
طلاق» یا خروج از کشور یا تحصیل و اشتغال، همراه با تعیین مهریه سنگین، توازن زندگی مشترك را برهم می زند و کمکی به حل مسائل خانواده نمی کند. اگر
زنان از مهریه بطور کلی می گذرند و شروط ضمن عقد را جایگزین آن می کنند بهتر است شروطی تحت این عناوین هم بگذارند که حق مرد بر طلاق، اختلافات را
تشدید نکند؛ مثلا اینکه اگر مرد بدون توجیه قانونی همسر خود را طلاق دهد یا ازدواج مجدد کند، مبالغی بابت خسارات وارده به زن بپردازد. همچنین زن و مرد می
توانند شرط کنند که چنانچه بین آنها طلاق اتفاق افتاد، اموال طرفین که در طول زندگی مشترك تحصیل شده «بالمناصفه» (نصف و دو نیم کردن) تقسیم شود و

در صورت مرگ هریک، دیگري مالک نیمی از مجموعه اموالی شود که طرفین در زندگی مشترك بدست آورده اند.ایسنا



نخستین محموله نفت از پایانه جاسک صادر می شود

منبع: روزنامه آفرینششماره خبر:  192  |  تاریخ: 1400/04/27

 
نخستین محموله نفت از پایانه جاسک صادر می شود 

معاون توسعه و مهندسی شرکت ملی نفت ایران اعلام کرد: با توجه به تکمیل طرح راهبردي و ملی انتقال نفت خام گوره به جاسک، طی روزهاي آینده نخستین

 
محموله نفت خام از پایانه جاسک صادر می شود. 

رضا دهقان در گفت وگو با خبرنگار شانا، با بیان اینکه عملیات ارسال نفت خام از مبدأ گوره در آخرین روزهاي اردیبهشت ماه امسال آغاز شد، افزود: این محموله
نفت خام اکنون در چندکیلومتري پایانه جاسک قرار دارد و به زودي با به پایان رساندن مسیر حدود یک هزار کیلومتري خط لوله و رسیدن به پایانه جاسک و آغاز

 
صادرات، هدف متنوع سازي مبادي صادراتی نفت خام کشور محقق می شود. 

 
وي ظرفیت صادراتی پایانه جاسک را در این مرحله 300 هزار بشکه نفت خام اعلام کرد. 

معاون توسعه و مهندسی شرکت ملی نفت ایران با اشاره به سهم بیش از 90 درصدي ساخت داخل در اجراي این طرح ملی، ادامه داد: بهره مندي حداکثري از توان
شرکت هاي ایرانی در بخش هاي مختلف اجراي این طرح اعم از احداث خط لوله، ساخت پمپ ها، بخش ساحلی و...، آن هم در اوج اعمال فشارهاي ناشی از تحریم
بر صنعت نفت و پیشبرد حجم فشرده اي از فعالیت ها هم زمان با همه گیري ویروس کرونا، بیش از پیش حمیت و توانمندي دست اندرکاران این طرح اعم از
کارشناسان و متخصصان و کارکنان در سطح وزارت نفت، شرکت ملی نفت ایران، شرکت هاي ایرانی طرف قرارداد و سازمان ها و ارگان هایی را که براي به ثمر

 
رساندن این طرح ملی از هیچ همکاري و تلاشی دریغ نکردند به اثبات رساند. 

بر اساس این گزارش، طرح ملی و راهبردي انتقال نفت خام گوره به جاسک با حمایت دولت و راهبري شرکت ملی نفت ایران و با هدف ایجاد ظرفیت انتقال یک
میلیون بشکه نفت خام در روز، ذخیره سازي و صادرات آن از طریق پایانه جدید جاسک، تضمین استمرار صادرات نفت خام، تمرکززدایی از پایانه هاي صادراتی و

متنوع سازي آن و توسعه پایدار و اشتغال زایی در سواحل مکران اجرا می شود.



طرح ملی انتقال نفت گوره - جاسک به بهره برداري رسمی می رسد
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مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران: 

 
طرح ملی انتقال نفت گوره - جاسک به بهره برداري رسمی می رسد 

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با اشاره به اینکه تزریق نفت در مسیر طرح راهبردي انتقال نفت گوره - جاسک
انجام شده و نفت در آخرین مراحل رسیدن به جاسک است، گفت: این طرح عظیم در روزهاي آینده با حضور رئیس

 
جمهوري به بهره برداري رسمی می رسد. 

به گزارش شانا به نقل از شرکت ملی نفت ایران، مسعود کرباسیان با بیان اینکه مراحل راه اندازي و بهره برداري از

 
طرح ملی گوره - جاسک 

به نحو مطلوب در شرف انجام است، اظهار کرد: هم اکنون حدود دو ماه است که تلمبه خانه شماره 2 و دیگر بخش

 
هاي عملیاتی در وضعی پایدار براي انتقال نفت به پایانه جاسک قرار دارند و تزریق و انتقال نفت به خط در وضعی پایدار انجام می شود. 

وي تصریح کرد: نفت به زودي به پایانه انتهایی این طرح می رسد و در پایانه جاسک نیز با اقدام هاي انجام شده، آمادگی براي دریافت و سپس بارگیري نخستین

 
محموله و صادرات نفت وجود دارد. 

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران از همه ارکان شرکت ملی نفت ایران، شرکت مهندسی و توسعه نفت و شرکت نفت و گاز پارس که هر دو بخش خشکی و دریایی
این طرح را در کمترین زمان ممکن و در شرایط سخت تحریم و به ویژه شیوع ویروس کرونا به ثمر رساندند و به بهترین نحو آماده کردند و شرکت هاي ایرانی

 
مشارکت کننده طرح که بیش از 250 شرکت توانمند داخلی را شامل می شود، قدردانی کرد. 

معاون وزیر نفت تأکید کرد: تجهیزات مورد نیاز این طرح با استفاده از توان ایرانی ساخته شده و بیش از 91 درصد از آنها کاملاً ساخت ایران هستند؛ از جمله پمپ
هاي استفاده شده در این طرح به کل ایرانی بوده و این پمپ ها اکنون عملیاتی هستند و پس از چند مرحله آزمون در این مرحله وضع پایداري دارند؛ تختال و ورق

 
ترش، خطوط لوله انتقال نفت، شیرهاي 42 اینچ، خطوط و تأسیسات مورد نیاز برق و پوشش خاص لوله ها در برابر خوردگی نیز از دیگر موارد 

 
هستند. 

بر اساس این گزارش، انتقال نفت خام گوره به جاسک، طرحی ملی و راهبردي است که با حمایت دولت و راهبري شرکت ملی نفت ایران و با هدف ایجاد ظرفیت
انتقال یک میلیون بشکه نفت خام در روز، ذخیره سازي و صادرات آن از طریق پایانه جدید جاسک، تضمین استمرار صادرات نفت خام، تمرکززدایی از پایانه هاي

صادراتی و متنوع سازي آن و توسعه پایدار و اشتغال زایی در سواحل مکران اجرا می شود.



مرکز آمار: 40 درصد بیکاران در ایران مدرك دانشگاهی دارند

منبع: رکناشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1400/04/27

رکنا: براساس اعلام مرکز آمار ایران، 40 درصد بیکاران کشور فارغ التحصیل دانشگاه هستند.

بیکاري معضل بزرگ جامعه ایران است. نرخ بیکاري در سال 99 به میزان
9.6 درصد اعلام شد. البته مرکز پژوهش هاي مجلس اعلام کرده است که
نرخ بیکاري دو برابر آمار رسمی است. بخش زیادي از نرخ بالاي بیکاري به

 
بیکاري فارغ التحصیلان دانشگاهی بازمی گردد. 

به گزارش رکنا، مطابق آخرین آمار مرکز آمار از نتایج بیکاري در پاییز 99
, بررسی نرخ بیکاري افراد 15ساله و بیش تر نشان می دهد که 9.4 درصد
از جمعیت فعال (شاغل و بیکار)، بیکار بوده اند. بررسی روند تغییرات نرخ

 
بیکاري حاکی از آن است که این شاخص، نسبت به فصل مشابه در سال 98، 1.2 درصد کاهش یافته است. 

 مطابق این نتایج، در پاییز سال جاري نسبت به فصل مشابه سال قبل جمعیت غیرفعال کشور افزایش و جمعیت شاغل و بیکار کشور (جمعیت فعال) با کاهش مواجه

 
شده است که این کاهش در مقایسه با فصل تابستان سال جاري نسبت به فصل مشابه سال قبل، از شدت کمتري برخوردار بوده است. 

بررسی نرخ بیکاري افراد 15 ساله و بیش تر نشان می دهد که 9,4 درصد از جمعیت فعال (شاغل و بیکار)، بیکار بوده اند. بررسی روند تغییرات نرخ بیکاري حاکی از

 
آن است که این شاخص، نسبت به فصل مشابه در سال 1398، 1.2 درصد کاهش یافته است. 

در پاییز 1399، به میزان 41.4 درصد از جمعیت 15ساله و بیش تر از نظر اقتصادي فعال بوده اند، یعنی در گروه شاغلان یا بیکاران قرار گرفته اند. بررسی تغییرات

 
نرخ مشارکت اقتصادي حاکی از آن است که این نرخ نسبت به فصل مشابه در سال قبل (پاییز98) 2.9 درصد کاهش یافته است. 

جمعیت شاغلین 15 ساله و بیشتر در این فصل 23 میلیون و 413 هزار نفر بوده که نسبت به فصل مشابه سال قبل بیش از یک میلیون و سی وسه هزار نفر کاهش
داشته است. بررسی اشتغال در بخش هاي عمده اقتصادي نشان می دهد که در پاییز 99، بخش خدمات با 49.0 درصد بیش  ترین سهم اشتغال را به خود اختصاص

 
داده است. در رتبه  هاي بعدي بخش هاي صنعت با 34.3 درصد و کشاورزي با 16.7 درصد قرار دارند. 

در پاییز 99 سهم جمعیت بیکار فارغ التحصیلان  آموزش عالی از کل بیکاران 40.2 درصد بوده است. این سهم در بین زنان نسبت به مردان و نقاط شهري نسبت به

 
نقاط روستایی بیشتر بوده است. 

 
 بررسی تغییرات این شاخص نشان می دهد که سهم  جمعیت مذکور نسبت به فصل مشابه سال قبل 3.1 درصد کاهش داشته است. 

 در پاییز 99 سهم جمعیت شاغل فارغ التحصیلان آموزش عالی از کل شاغلان 25.0 درصد بوده است. این سهم در بین زنان نسبت به مردان و در نقاط شهري نسبت

 
به نقاط روستایی بیشتر بوده است. بررسی تغییرات این شاخص نشان می دهد که سهم این جمعیت نسبت به فصل مشابه سال قبل 0.6 درصد افزایش یافته است. 

بررسی نرخ بیکاري جمعیت 15ساله و بیشتر فارغ التحصیلان آموزش عالی نشان می دهد 14.3 درصد از جمعیت فارغ التحصیل آموزش عالی بیکار بوده اند. این نرخ
در بین زنان نسبت به مردان و در نقاط روستایی نسبت به نقاط شهري بیشتر بوده است. بررسی روند تغییرات این نرخ حاکی از کاهش 3.1 درصدي در پاییز

99نسبت به فصل مشابه سال قبل است.



تصویب طرح جامع بندر دیلم در استان بوشهر؛ همین هفته

منبع: تین نیوزشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1400/04/27

معاون وزیر راه و مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي از تصویب طرح جامع توسعه بندر دیلم در هیئت عامل سازمان بنادر طی این هفته خبر داد.

 
تین نیوز معاون وزیر راه و مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي از تصویب طرح جامع توسعه بندر دیلم در هیئت عامل سازمان بنادر طی این هفته خبر داد. 

به گزارش تین نیوز، محمد راستاد 22 تیر ماه امسال و در بازید از بندر گناوه بوشهر، اظهار داشت: طرح جامع توسعه بندر گناوه با هدف ساماندهی فعالیت ها در افق

 
15ساله مصوب شده است؛ لذا بر اساس این طرح، زمینه براي فعالیت ناوگان تجاري با تناژ بالاتر و ارایه خدمات مطلوب تر فراهم خواهد شد. 

وي با بیان اینکه بوشهر از لحاظ حمل و نقل دریایی و تجارت یکی از استان هاي مهم ساحلی کشور است، اظهار کرد: با توجه به جایگاه بندر گناوه در کشور، امید

 
است به واسطه توسعه بندر شرایط براي تردد کشتی هاي منطقه اي فراهم شود و همچنین بتوان نرخ اشتغال را در این منطقه افزایش داد. 

بیشتر بخوانید: منطقه ویژه اقتصادي بندر دیلم در سازمان محیط زیست تصویب شد مدیرعامل سازمان بنادر و دریانوردي عنوان کرد: در بنادر شمالی بوشهر و جزیره

 
خارگ پروژه هایی براي بهسازي و نوسازي زیربناها و روبناها در دست اجراست که خوشبختانه با وجود تحریم و شیوع ویورس کرونا، روند مطلوبی دارد. 

 
وي عنوان کرد: بندر ریگ از لحاظ زیرساختی شرایط مناسبی ندارد به همین جهت طرح جامع آن مصوب شده تا توسعه این بندر در سال هاي آتی رقم بخورد. 

راستاد افزود: از سوي در طرح جامع بندر ریگ شرایطی فراهم می شود تا معضل موجود براي تردد ناوگان تجاري برطرف شود و دیگر متاثر از جزر و مد و رسوب

 
گذاري نباشد؛ طرح جامع این بندر در سه بازه پنج ساله است که اولویت آن ایجاد حوضچه آرامش است. 

راستاد با تاکید بر اینکه طرح جامع بندر دیلم هفته آینده (همین هفته) در هیئت عامل سازمان بنادر و دریانوردي به تصویب خواهد رسید، خاطرنشان کرد: از محل
وجوه اداره شده سازمان بنادر، تسهیلاتی در نظر گرفته شده که با استفاده از توان متخصصان داخلی، بتوان شناورهاي را طراحی و تولید کرد که در راستاي آن سن

 
ناوگان دریایی کاهش پیدا کند. 

آخرین اخبار حمل و نقل را در پربیننده ترین شبکه خبري این حوزه بخوانید



تشریح به روزآوري برنامه هاي منطقه 12 در حوزه بهسازي محله شهید هرندي

منبع: سیماي اقتصاديشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1400/04/27

شهردار منطقه 12 در بازدید آقامحمدي از خانه هلال و محله شهید هرندي (دروازه غار) به تشریح به روزآوري و تدوین برنامه هاي این منطقه در حوزه
بهسازي محله شهید هرندي طی 5 سال آینده پرداخت.

شهردار منطقه 12 در بازدید آقامحمدي از خانه هلال و محله شهید هرندي (دروازه غار) به تشریح
به روزآوري و تدوین برنامه هاي این منطقه در حوزه بهسازي محله شهید هرندي طی 5 سال آینده

 
پرداخت. 

به گزارش روابط عمومی شهرداري منطقه 12، علی آقامحمدي، عضو تشخیص مصلحت نظام و
رئیس ستاد توانمندسازي محلات کم برخوردار با همراهی علی محمد سعادتی، شهردار منطقه و
تنی چند از مدیران شهري منطقه از اقدامات اجرایی و حمایت هاي اجتماعی-فرهنگی انجام یافته

 
در محله شهید هرندي بازدید کرد. 

در این بازدید که نخست از خانه هلال صورت گرفت، سعادتی طی گزارشی تشریح کرد: این اقدامات در حوزه آموزش، اقتصاد، اشتغال، درمان، مددکاري، کارآفرینی
و... براي کودکان، زنان، آسیب دیدگان اجتماعی و عموم اهالی در محله هرندي توسط نهادهاي مختلف از جمله هلال احمر، کمیته امداد، بهزیستی، ستاد اجرایی

 
فرمان امام (ره)، اوقاف و... با همکاري شهرداري منطقه به انجام رسیده است. 

وي مهم ترین دستاورد اقدامات صورت گرفته در این محله را هماهنگی و هم آوایی بین همه نهادهاي ذیمدخل در این حوزه دانست و افزود: همت، تلاش، پیگیري و
بزرگواري حاج آقاي آقامحمدي در مجموعه دفتر بسیار در مدت یک و نیم سال گذشته که از فعالیت ستاد توانمندسازي محلات کم برخوردار می گذرد، در این
موضوع مؤثر بوده و این حرکت را شتاب داده است؛ بدون شک این اقدامات در محله شهید هرندي می تواند الگویی براي محلات مشابه به شمار رود؛ چراکه شرایط
این محله از قبیل فرسودگی کالبدي، نارسایی در سیستم زیرساخت شهري، مسائل اسنادي و مالکیت، تصرفات غیرقانونی و... بیشترین حجم مشکلات و آسیب ها را

 
دارد. 

شهردار قلب طهران با تأکید بر اینکه موضوعات این گونه محلات، اگرچه ماهیتاً اجتماعی است، مسائل درهم تنیده و به هم پیچیده اي به شمار می روند که براي
ورود به آنها، به یاري همه دستگاه ها و برنامه ریزي منسجم چندوجهی نیازمندیم، بیان کرد: مهم ترین شاخصه و ویژگی محدوده محله دروازه غار که نزدیک به 170
هکتار است، صرف نظر از وجود بزرگان، افراد انقلابی و مجاهدان جنگ تحمیلی که در این محله به بالندگی رسیده اند، فقر غلظت یافته و اعتیاد است که سبب شده

 
ویژگی هاي مثبت این محله در سایه بدنامی قرار گیرد. 

وي در تشریح تاریخچه اقدامات صورت گرفته براي تغییر این فضا ادامه داد: سال 94 که من افتخار خدمت در این منطقه را پیدا کردم، متأسفانه در فضایی که امروز،
بوستان زندگی در آن واقع شده، بزرگ ترین مرکز توزیع مواد مخدر شهر تهران وجود داشت. در این 25 هکتار که مجموع سه بوستان بود، مرکزیتی وجود داشت که

 
هرکسی از هر نقطه تهران یا شهرستان هاي سراسر کشور می توانست براي تهیه مواد مخدر خود را به این نقطه برساند. 

به گفته سعادتی آن زمان به همت دکتر قالیباف، شهردار وقت تهران، این بوستان یکپارچه و دسترس پذیر براي افراد غیرمحلی به ویژه در قسمت هاي شمالی شد و
در مرحله بعد امنیت در این بوستان با حضور عناصر اجتماعی و مردم چنان تقویت شد که خطر توزیع مواد مخدر در این محدوده کاهش یافت؛ چراکه در گذشته

 
گوشه گوشه این پارك در اختیار قاچاقچی ها و سوداگران زندگی و جوانی قربانیانشان بود. 

وي افزود: همین رویکرد را در بوستان هرندي که بزرگ ترین مرکز توزیع مواد مخدر در تهران بود، اتخاذ کردیم که هم اکنون خطر توزیع مواد مخدر در آن کاهش
یافته و به تازگی بوستان شوش را نیز که در این مدت بسیاري شبکه هاي معاند به عنوان طعمه اي براي سرافکندگی انقلاب و نظام از تصاویر آن استفاده می کردند،
با همین سیاست، هدف قرار داده ایم؛ همچنین با تکیه بر مساجد، روحانیون، باشگاه هاي ورزشی، پایگاه هاي بسیج و گروه هاي جهادي تلاشمان بر این بود که در

 
کنار اقدامات عمرانی، فیزیکی و کالبدي، شرایط اجتماعی محله را بهبود بخشیم. 

شهردار منطقه 12 با اشاره به تمرکز بر بحث آموزش و راه اندازي مدرسه صبح رویش که اولین مدرسه کودکان کار است و سال 95 مجوز آموزش و پرورش گرفته،
افزود: این مدرسه راه اندازي شد تا احیاناً کودکان این محله، به راه پدران و مادران آسیب دیده و بزه کار خود نیفتند و البته حضور NGOها، سازمان هاي مردم نهاد

 
و افراد دلسوز نیز با تمرکز بر زنان آسیب پذیر یا افراد بازگشت یافته از مسأله اعتیاد در این محله کمک حال بوده است. 

وي از تعیین شهرداران کوچه از بین جوانان زیر 30 سال توسط خانه هلال خبر داد و گفت: اکنون با همت همه دستگا ه ها، به ویژه هلال احمر که براي به
وجودآوردن خانه هلال در این محله، در فضایی که شهرداري منطقه در اختیار آنها قرار داد، زحمت کشیده اند، این خانه، مأمن و محل حضور جوانانی است که اسم
آنها شهردار کوچه است. دوستان ما در خانه هلال در 5 پهنه اي که در این محله مشخص شده، از بین جوانان خود محله، افرادي را شناسایی و برگزیدند و پس از



آموزش آنها، همه امور کوچه و اهالی آن، توسط این شهرداران کوچه تمشیت، بررسی و به شهرداري منطقه و دیگر حوزه هاي خدمات رسان مانند بهزیستی، کمیته
امداد و... گزارش می شود که این اتفاق سبب ایجاد خودباوري و شخصیت بخشی به این جوانان می شود و باعث می شود آنها به افق هاي متفاوتی از مسیر از پیش

 
تعیین شده و محتومی که در ذهنشان بوده، پیش روند. 

سعادتی همچنین از به روز آوري و تدوین برنامه هاي اجرایی-عملیاتی شهرداري منطقه 12 در حوزه بهسازي محله شهید هرندي با اولویت عرصه هاي عمومی و

 
پروژه هاي نوسازي ساختمان هاي فرسوده سخن گفت و ادامه داد: این برنامه، نقشه راه ما براي تحولات کالبدي 5 سال آینده محله خواهد بود. 

وي توضیح داد: در این برنامه با شناسایی بعضی پلاك ها و تعیین بسته هاي اقتصادي و بسته هاي حمایتی براي ساخت و ساز در بافت فرسوده، استخوان بندي
اصلی محله را که محورهاي کلیدي و اثرگذار محلی است، در اولویت اول مشخص کرده ایم. همه برنامه هاي اجرایی مان در هر کوچه و محور روشن است و برآورد
ریالی شده و اکنون آمادگی آن را داریم که با تمرکز روي حوزه اجتماعی و ایجاد خودباوري در محله، همچنین امیدواري به حرکت به سوي روزهاي بهتر براي این

 
محله بتوانیم وارد عرصه کالبدي شویم و شکل و شمایل و پوسته و ظاهر محله را التیام بخشیم. 

طرح ایجاد و پایدارسازي خانه هلال در محلات به منظور بازآفرینی شهري در 31 استان کشور برنامه ریزي شده است. این طرح هم اکنون به عنوان پایلوت در خانه
هلال ناحیه 4 منطقه 12 شهر تهران، بر اساس اقدامات، دستاوردها و درس هاي آموختنی طرح توانمندسازي محله شهید هرندي (دروازه غار) در حال اجراست. خانه

هلال محله شهید هرندي، پایگاه محله محوري است که طی یک سال گذشته در حوزه کاهش مخاطرات محله هرندي فعالیت می کند.



انعقاد تفاهم نامه همکاري مشترك بین پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی و موسسه حامی المپیک

ویژه ایرانیان

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1400/04/27

تفاهم نامه همکاري مشترك بین پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی و موسسه حامی المپیک ویژه ایرانیان به امضا رسید.

با هدف توسعه فعالیت بدنی، بازي و ورزش کودکان داراي کم توانی ذهنی
صورت گرفت؛ انعقاد تفاهم نامه همکاري مشترك بین پژوهشگاه تربیت
بدنی و علوم ورزشی و موسسه حامی المپیک ویژه ایرانیان تفاهم نامه
همکاري مشترك بین پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی و موسسه

 
حامی المپیک ویژه ایرانیان به امضا رسید. 

به گزارش برنا، با توجه به فعالیت گسترده و متمرکز پژوهشگاه تربیت بدنی
در حوزه ""تربیت بدنی و ورزش براي افراد با نیازهاي ویژه"" و اجراي
چندین طرح پژوهشی در این حوزه و همچنین اجراي چند برنامه مشترك
با المپیک ویژه در 5 سال اخیر شامل: (دوره هاي آموزشی، همایش ها و
جشنواره هاي فرهنگی ورزشی براي افراد با نیازهاي ویژه) از یک سو، و

ارائه خدمت به اقشار مختلف مردم جامعه براي ایجاد بستر تحقیقاتی در کارهاي پژوهشی بر روي ورزشکاران با کم توانی ذهنی عضو مراکز نگهداري و توانبخشی این
افراد در استان هاي مختلف کشور (بیش از 100 نمایندگی المپیک ویژه که موسسات داراي مجوز از سازمان بهزیستی و یا وزارت کشور هستند در 17 استان با بیش
از 30000 ورزشکار با کم توانی ذهنی) از سوي دیگر، تفاهم نامه همکاري مشترك بین پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی و المپیک ویژه ایران توسط دکتر علی
شریف نژاد رئیس پژوهشگاه تربیت بدنی و علوم ورزشی و دکتر محمد کمالی مدیر عامل موسسه حامی المپیک ویژه ایرانیان با حضور تنی چند معاونان پژوهشگاه و

 
نمایندگانی از المپیک ویژه ایران به امضا رسید. 

گسترش همکاري هاي علمی، آموزشی و پژوهشی با هدف رفع نیازهاي آموزشی و پژوهشی پژوهشگاه و المپیک ویژه، تبادل داده هاي علمی، آموزشی و پژوهشی با
هدف رفع نیازهاي آموزشی و پژوهشی کشور در حوزه هاي بازي و ورزش کودکان استثنایی و داراي اختلال ذهنی و هوشی و سایرعلوم وابسته، برگزاري همایش ها،
دوره ها و کارگاه هاي علمی آموزشی با بهره گیري از شیوه هاي نوین آموزش (مجازي، ویدئو کنفرانس و آموزش از راه دور) در سطوح ملی، منطقه اي، و بین
المللی،استفاده متقابل از امکانات نرم افزاري و سخت افزاري آموزشی، پژوهشی و منابع انسانی به منظور پیشبرد برنامه ها وفعالیت ها، از طریق تشکیل کارگروه
مشترك جهت تعیین نیازهاي مشترك آموزشی و پژوهشی و اجرائی، تاسیس و راه اندازي مراکز علمی پژوهشی، اجرایی و ورزشی مشترك نظیر مرکز مطالعات علمی

 
علوم ورزشی و تربیت بدنی استثنائی در افراد داراي نیازهاي ویژه از مهم ترین محور هاي همکاري این تفاهم نامه می باشد. 

همچنین انتشار نشریات و مجلات علمی- ترویجی و علمی - پژوهشی در حوزه هاي توانبخشی ورزشی و سایر حوزه هاي وابسته، تربیت نیروهاي کارآمد در حوزه
کاري مشترك، معرفی و اشاعه بازیهاي بومی محلی به کودکان کم توان ذهنی جامعه، احیاء و ترویج بازي هاي حرکتی به منظور ارتقاء باورهاي خوب فرهنگی در
ورزشکاران المپیک ویژه ایران، آماده کردن بستري مناسب جهت توسعه کارآفرینی ، ایجاد بستر مناسب همکاري دانشکده/گروه هاي علوم ورزش با نمایندگی هاي
المپیک ویژه در استان هاي مختلف کشور براي اجراي برنامه هاي علمی، آموزشی، پژوهشی و ورزشی براي افراد با نیازهاي ویژه از دیگر محورهاي زمینه همکاري

 
پژوهشگاه تربیت بدنی و المپیک ویژه ایرانیان است. 

موسسه حامی المپیک ویژه ایرانیان براي توسعه فعالیت بدنی، بازي و تمرین داراي تفاهم نامه همکاري با سازمان بهزیستی کشور، دانشگاه علوم بهزیستی و
توانبخشی، فدراسیون هاي ورزشی و انجمن ها و کانون هاي علمی و ورزشی می باشد .



اظهارات باورنکردنی و عجیب سلطانی فر درباره اوضاع ورزش!

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1400/04/27

 
اظهارات باورنکردنی و عجیب سلطانی فر درباره اوضاع ورزش! 

آخرین خبر/ وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه در هیچ جامعه ي ناآرامی،
توسعه تحقق نمی یاید، اظهار داشت: این دوره یکی از آرام ترین و
هماهنگ ترین دوره هاي مدیریتی در ورزش کشور بوده که با بیشترین
همکاري و همگرایی بین ارکان تصمیم گیري و مدیران عالی ورزش کشور

 
به دستاوردهاي مهمی دست پیدا کردیم. 

به نقل از پایگاه خبري وزارت ورزش و جوانان، وزیر ورزش و جوانان در
نشست شوراي معاونین وزارتخانه با اشاره به تلاشهاي مسئولین و همکاران
این دستگاه پرمخاطب، از مسوولان فعال در بخشهاي مختلف که با اهتمام
ویژه در اجراي سیاستها و برنامه هاي وزارتخانه و دولت در چهار سال و

 
هشت ماه گذشته باعث پویایی دو حوزه ورزش وجوانان شدند، قدردانی کرد. 

وي در ادامه از تدوین، به روز رسانی و اجراي اهداف کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدتی که جزیی از وظایف و برنامههاي دولت و در قالب سند توسعه و چشم انداز
کشور و برنامه پنج ساله ششم بوده، خبر داد و هدف از انجام این مهم را برداشتن گامهاي اساسی در راستاي توسعه امور ورزش به خصوص در ابعاد همگانی،

 
روستایی و عشایري، قهرمانی، بانوان، توسعه زیرساختها و استعدادیابی اعلام کرد. 

مسعود سلطانی فر درادامه توسعه سازمان هاي مردم نهاد ، ایجاد خانه هاي جوان، افزایش تسهیلات قرض الحسنه ازدواج ،راه اندازي مراکز تخصصی مشاوره ازدواج و

 
خانواده، کارآفرینی، مشارکتهاي اجتماعی و جانشینپروري را بخشی از اقدامات توسعه اي در حوزه جوانان دانست . 

وي با مهم خواندن دو حوزه ورزش وجوانان در کشور این نکته را متذکر شد که با وجود شرایط حساس ورزش و قضاوتهاي بسیار، بااهتمام وِیژه تلاش شد با صبر و

 
سعه صدر در راه محقق ساختن اهداف وزارتخانه، با هیچ مجموعه اي درگیر حواشی نشود. 

وزیر ورزش وجوانان در ادامه نقطه نظرات کارشناسان در خصوص تعامل میان این وزارتخانه با جامعه مخاطبش را مورد توجه قرار داد و گفت : این دوره از آرام ترین
دوره هاي مدیریتی در ورزش کشور بوده و بیشترین همکاري و همگرایی بین ارکان تصمیم گیري و مدیران عالی ورزش کشور از جمله وزارت ورزش و جوانان،

 
کمیتههاي ملی المپیک و پارالمپیک، فدراسیون ها و ادارات کل استانی وجود داشته است. 

سلطانی فر با بیان اینکه محوریت قانون در اجراي امور مختلف وزارتخانه از مهمترین نکاتی است که طی این سال ها مورد توجه ویژه قرار گرفته، دراین خصوص به
تصویب قانون اهداف، وظایف و اختیارات وزارت ورزش و جوانان، تهیه دستورالعمل ها و قوانین مختلف از جمله اساسنامه کمیته ملی المپیک و کمیته ملی

 
پارالمپیک، تصویب لایحه نظام جامع باشگاه داري و تعیین و تغییر ماهیت حقوقی فدراسیون ها اشاره کرد. 

وي همچنین درباره وضعیت اساسنامه فدراسیون هاي ورزشی گفت : اساسنامه فدراسیون هاي ورزشی هم یک سال و نیم پیش توسط دولت تصویب شد و تاییدیه

 
شوراي نگهبان را گرفت. 

وزیر ورزش و جوانان با در خصوص بازدیدهاي استانی اش در سالهاي گذشته این نکته را مورد توجه قرار داد که هدف از انجام این مهم با توجه به رویکردي که
داشتیم بخشی از سفرهاي استانی را به بازدید از اماکن ورزشی ملی و استانی در دست احداث اختصاص دادم تا تمرکز مدیران استانی و ستادي به این سمت سوق
داده شود. در این بخش نیز اتفاقات خوبی روي داد که پنج شنبه گذشته در چند محور، گزارش دقیقی را در حضور جناب آقاي رییس جمهور به هنگام افتتاح پروژه

 
هاي عمرانی به مردم ارائه کردیم. 

وي در ادامه با بیان اینکه حدود 5 هزار و 500 پروژه ورزشی در کل کشور به غیر از خانه هاي ورزشی روستایی تکمیل و به بهره برداري رسیده اظهار داشت: تعداد
خانه هاي ورزش روستایی در ابتداي فعالیت دولت تدبیر و امید حدود 600 مورد بود که هم اکنون به مرز 7 هزار مورد رسیده که نشان دهنده افزایش 12 برابري و

 
رشد 1200 درصدي است. 

سلطانی فر با اشاره به سیاست عدالت محوري و توسعه متوازن زیرساختها و امکانات در دولت تدبیر و امید، گفت: در بخش ایجاد امکانات مناسب براي مردم عزیزمان
در مناطق محروم و کمتر برخوردار روستایی، مرزي و عشایري، سیاست توسعه زمین هاي مینی فوتبال مصنوعی به شدت مورد استقبال قرار گرفت و کاري که حدود
5 سال قبل آغاز شده بود، به همه استان ها تسري داده شد و از 311 زمین چمن مصنوعی به حدود 2 هزار و 500 مورد در مناطق مختلف کشور رسیدیم و ظرف 4

 
ماه آینده نیز 200 مورد دیگر آماده افتتاح و بهرهبرداري خواهد بود. 

وي با اشاره به افتتاح سالن هاي 6 هزار نفري سنندج، ساري و شیراز و 3 سالن سرپوشیده دو و میدانی در بروجن، خرم آباد و اردبیل، افزود: در حال حاضر از
25مرکز استان دیگر، 24 استان آن داراي استادیوم 15هزار نفري هستند و استادیوم زنجان نیز در حال ساخت و تکمیل است. 



وزیر ورزش و جوانان اتمام ورزشگاه 75 هزار نفري نقش جهان اصفهان در سال 95، افتتاح ورزشگاه 50 هزار نفري پارس شیراز در سال 96 و بهره برداري از پیست
هاي دوچرخه سواري گیلان و کرمان را از جمله دستاوردهاي بزرگ این دولت نام برد که در دوره هاي قبل عملیات ساخت آن آغاز شده بود اما با پیگیري و تلاش

 
ویژه در این دوره تکمیل و آماده بهرهبرداري ملت عزیز ایران شد. 

وي ضمن اشاره به آمار پروژه هاي نیمه تمام در آغاز حضور خود در این وزارتخانه اظهارداشت: حدود 9 هزار پروژه نیمه تمام وجود داشت و اکنون این تعداد به کمتر

 
از سه هزار و 500 مورد می رسد. 

سلطانی فر در بخش دیگري از سخنانش دستاوردهاي ورزش قهرمانی را مورد توجه قرار داد و تصریح کرد: بازي هاي آسیایی جاکارتا با کسب 62 مدال رنگارنگ که
بیشترین تعداد مدال را بعد از پیروزي انقلاب اسلامی براي کشورمان به ارمغان آورد. موفقیتها در مسابقات کشورهاي اسلامی، مسابقات داخل سالن ترکمنستان، جام

 
جهانی فوتبال 2018 و فینالیست شدن متوالی باشگاه هاي ایرانی در لیگ قهرمانان آسیا بخشی از نتایج ارزشمندي است که براي کشورمان به دست آمده است. 

وي ادامه داد: صعود از مرحله مقدماتی جام جهانی فوتبال همراه با افتخارات تازه اي مانند غلبه بر بحرین در زمین این کشور براي نخستین بار و برد عراق پس از 11
سال، از نتایج خوبی بود که در این دولت رخ داد.در لیگ قهرمانان آسیا 3 تیم از 4 تیم ایرانی از مرحله گروهی صعود کردند و وارد مرحله حذفی شدند که در غرب

 
آسیا از 8 تیم حاضر در این مرحله، 3 تیم از ایران حضور دارند که اتفاق خوبی براي کشورمان است. 

وزیر ورزش و جوانان درخصوص مسائل مرتبط به دو باشگاه استقلال و پرسپولیس اظهار داشت: کسانی که می گویند سرخابی هاي پایتخت مشکلات زیادي دارد به

 
اعتقاد من اینگونه نیست و هر دو تیم، در شرایط خوبی، فعالیت هایشان را پیگیري می کنند. 

وي پرداخت بدهی هاي دو باشگاه بزرگ، پرطرفدار و مردمی پایتخت، بدون یک ریال ارز و اعتبار دولتی، حق پخش تلویزیونی و بلیت فروشی را از اهم اقدامات 4
سال و نیم گذشته عنوان کرد و افزود: براي خصوصی سازي این دو باشگاه نیز تمام حسابرسی ها انجام و مجامع آن دو برگزار شده و اکنون سرخابی هاي پایتخت در

 
آستانه ورود به بازار سرمایه هستند. 

سلطانی فر افزود: بیش از دو ماه است که تمام امور مربوط به ورود استقلال و پرسپولیس به بازار سرمایه و خصوصی سازي در این وزارتخانه انجام شده و در سازمان
خصوصی سازي و سازمان بورس و اوراق بهادار درحال پیگیري است. از منظر ما تمام مدارك، مستندات، گزارشات، اطلاعات و اسناد مورد نیاز تحویل تمام دستگاه

 
هاي اصلی مرتبط باخصوصی سازي شده و کار ما در این بخش به پایان رسیده و مشکلات مالی مقطعی آنها نیز بزودي برطرف می شود. 

وي در ادامه با مطلوب خواندن عملکرد ورزشی دو تیم استقلال و پرسپولیس گفت: یکی از این تیم ها شانس قهرمانی در لیگ برتر ایران و دیگري شانس قهرمانی در

 
جام حذفی را دارد. این دو تیم در آسیا هم از مرحله گروهی صعود کرده اند و در بهترین شرایط خودشان به سر می برند. 

وزیر ورزش و جوانان با مطلوب خواندن وضعیت مالی دو تیم پایتخت افزود: درحال حاضر پرسپولیس بیش از 3 میلیون و 100هزار دلار که معادل 80 میلیارد تومان
می شود در کنفدراسیون فوتبال آسیا دارد که با وصول آن بخش اعظمی از مشکلات مالی این تیم رفع خواهد شد، وضعیت مالی استقلال نیز با کمک کارگزاري که

 
دارند نگران کننده نیست. 

وي در ادامه سخنانش با اشاره به کسب 68 سهمیه حضور در بازي هاي المپیک گفت: در این رقابت ها 66 نفر از ملی پوشان کشومان در رشته هاي مختلف حضور
دارند که 10 نفر از آنان بانوان هستند. علاوه بر کسب بیشترین تعداد سهمیه المپیک نسبت به ادوار گذشته، توانستیم در دو رشته تیمی والیبال و بسکتبال به این

 
رویداد مهم ورزشی راه پیدا کنیم. 

سلطانی فر در مورد توسعه ورزش روستایی نیز به برگزاري نخستین دوره جام خوشهچین اشاره کرد و گفت: نزدیک به هفتصد هزار نفر از نوجوانان و جوانان روستایی
و عشایري از سراسر کشور در این رقابت بزرگ شرکت کردند. در دو دوره المپیاد استعدادهاي برتر ورزش کشور هم بیش از 37 هزار نوجوان و جوان ایران حضور

 
داشتند. 

وي با اشاره به برنامه هاي حوزه جوانان گفت: تعداد سازمان هاي مردم نهاد جوانان پیش از سال 92 کمتر از 82 مورد بود که اکنون این عدد به 3هزار و 760 مورد

 
یعنی رشدي معادل 40 برابري رسیده است. 

وزیر ورزش و جوانان تصریح کرد: راهاندازي بیش از 142 خانه جوان و 430 مرکز تخصصی مشاوره ازدواج و خانواده در سراسر کشور و پرداخت
1.318.390.396میلیون ریال تسهیلات قرضالحسنه ازدواج به زوجهاي جوان بخش دیگري از دستاوردهاي دولت تدبیر و امید براي جوانان عزیز کشور است.



با حضور استاندار گیلان و فرماندار رشت صورت گرفت؛ بازدید از مراکز آموزش فنی و حرفه اي و افتتاح دهکده کودك

در رشت/گزارش تصویري

منبع: هماي خبرشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1400/04/27

استاندار گیلان با همراهی فرماندار رشت در آستانه هفته ملی مهارت از مراکز آموزش فنی و حرفه اي در رشت بازدید و مجموعه آموزشی- تفریحی دهکده
کودك را نیز افتتاح کرد. هماي خبر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی فرمانداري رشت؛ دکتر ارسلان زارع و مهندس علی فتح اللهی صبح امروز (یکشنبه) در

آستانه هفته ملی مهارت ...

استاندار گیلان با همراهی فرماندار رشت در آستانه هفته ملی مهارت از مراکز آموزش فنی و حرفه اي در رشت بازدید و مجموعه آموزشی- تفریحی دهکده
کودك را نیز افتتاح کرد. هماي خبر به نقل از پایگاه اطلاع رسانی فرمانداري رشت؛ دکتر ارسلان زارع و
مهندس علی فتح اللهی صبح امروز (یکشنبه) در آستانه هفته ملی مهارت و روز کارآفرینی، از مرکز آزمون،
کارگاه آموزش صنایع دستی و مرکز آموزش هاي صنعتی فنی حرفه اي گیلان در رشت بازدید کرد.
همچنین با حضور نماینده عالی دولت در گیلان و فرماندار رشت، دهکده کودك به عنوان اولین و بزرگترین
مجموعه آموزشی- تفریحی کودکان، در رشت مورد بهره برداري قرار گرفت. هدف از اجراي این طرح،
فرهنگ سازي در زمینه هاي ترافیکی، شهر نشینی، اجتماعی، آموزش هاي تخصصی در زمینه پلیس راهور،
پلیس فتا، پلیس جرم شناسی، پلیس مبارزه با مواد مخدر، آتشنشانی، امداد و نجات، هلال احمر و نیز
استعدادیابی در سنین پایه است. کودکان در سنین بین 3 تا 13 سال وارد این مجموعه شده و بعد از

غربالگري روانشناسی توسط تیم علمی به انتخاب مشاغل رفته و شغل مورد علاقه خود را انتخاب و در فضاي کاملاً شاد، همراه با بازي و تفریح به کار در حرفه
انتخابی می پردازند. استعداد یابی کودکان در مدت مشخص، دریافت مدرك رسمی، بسترسازي براي کسب درآمد و فراهم آمدن اوقاتی خوش و هدفمند از دیگر
اهداف اجراي این دهکده بوده است. شخصیت پردازي و داستان پردازي، اجراي خیابان ها و معابر مختلف در مقیاس کوچک، طراحی شغل هاي گوناگون، شبیه
سازي و فضا سازي شهري کوچک، طراحی پلان هاي ترافیکی، طراحی کلیه علائم راهنمایی رانندگی، طراحی و ساخت تجهیزات خانه مشاغل کودك از بهترین آیتم
هاي دکوراتیو در خانه مشاغل کودك می باشد. دست سازه مینیاتوري، نقاشی روي سنگ، نقاشی چهره، اوریگامی، سفالگري، نجاري، صنایع دستی، خیاطی،
خلاقیت، موسیقی، دندانپزشکی، بازیگري، مکانیکی، راهنمایی رانندگی، آتش نشانی و هلال احمر از مشاغل پیش بینی شده در دهکده کودك است. در این مجموعه
وسایل بازي شامل سرسره بادي، استخر توپ، ترامپولین، استخرتوپ شنی، فوتبال دستی و پینگ پنگ نیز تعبیه شده است. شش مرداد، روز ملی کارآفرینی و

آموزش هاي فنی و حرفه اي بوده و در این راستا از 31 تیر تا 6 مرداد، هفته ملی مهارت نامگذاري شده است.



تصویب دستورالعمل تشکیل شرکت سهامی عام پروژه

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1400/04/27

سازمان بورس و اوراق بهادار، دستور العمل تشکیل شرکت سهامی عام پروژه را با هدف تقویت بازار اولیه و هدایت نقدینگی به پروژه هاي داراي توجیه
اقتصادي تصویب کرد.

به گزارش خبرگزاري صداو سیما به نقل از بازار سرمایه، میثم طهماسب
زاده، رئیس اداره نظارت بر انتشار و ثبت اوراق بهادار سرمایه اي سازمان
بورس و اوراق بهادار، از تصویب دستورالعمل تشکیل شرکت سهامی عام
پروژه در جلسه هیئت مدیره سازمان خبر داد گفت: دستورالعمل تشکیل
شرکت سهامی عام پروژه با هدف تقویت بازار اولیه و هدایت نقدینگی به

 
پروژه هاي داراي توجیه اقتصادي به تصویب رسیده است. 

وي اضافه کرد: شرکت سهامی عام پروژه شرکتی است که به شکل سهامی
عام و با مکانیزم پذیره نویسی عمومی و به منظور تکمیل و بهره برداري از
پروژه هاي کلان اقتصادي که داراي توجیه فنی و اقتصادي است، تشکیل

 
می شود. 

به گفته رئیس اداره نظارت بر انتشار و ثبت اوراق بهادار سرمایه اي، حداقل سرمایه لازم جهت صدور مجوز عرضه عمومی براي شرکت پروژه پنج هزار میلیارد ریال
است. براي عرضه عمومی شرکت هاي مذکور، مؤسسین باید حداقل نصف سرمایه شرکت را تعهد کرده و صد در صد مبلغ اسمی هر سهم تعهد شده را به شکل نقد

 
یا غیرنقد تأدیه کنند. 

وي توضیح داد: محدودیتی در میزان آورده غیرنقدي براي موسسین وجود ندارد، اما آورده غیرنقدي صرفاً باید شامل پروژه یا پروژه هاي انتقالی در زنجیره تولید و

 
اجزا و متعلقات آن (از قبیل زمین، ساختمان و تاسیسات محل پروژه، ماشین الات مربوطه و ...) در راستاي موضوع اصلی فعالیت شرکت تأسیس شده باشد. 

طهماسب زاده ادامه داد: دارایی مذکور باید فاقد هرگونه معارض و محدودیت نقل و انتقال باشد. همچنین دارایی هاي نامشهود از قبیل برند، علائم تجاري و دانش

 
فنی و تخصصی به عنوان آورده غیرنقدي مورد قبول نیست. 

وي افزود: مؤسسین باید پیش از ارائه درخواست به سازمان مجوز هاي قانونی مربوطه را از متولیان امر در وزارتخانه هاي مربوطه یا مراجع ذیصلاح که متخصص در
حوزه هر صنعت بوده دریافت کنند. همچنین موسسین الزام دارند تا زمان اتمام پروژه در شرکت حضور داشته باشند و تضامینی از جمله قسمتی از سهام آن ها

 
جهت اتمام پروژه در زمانبندي اعلامی در وثیقه بورس مربوطه قرار گیرد. 

رئیس اداره نظارت بر انتشار و ثبت اوراق بهادار سرمایه اي گفت: این شکل تاسیس، می تواند ضمن کمک به توسعه کشور، موجب رونق تولید و اشتغال را در راستاي
اقتصاد مقاوتی فراهم آورد.




























